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شنبه ۱۹ مهر ۱۳۹۹

 
October 10, 2020

بیست و یکم صفر ۱۴۴۲

مناسبت ها

[ October 10 ] ۱۹ مهر روز جهانی مبارزه با حکم اعدام
۲۰ مهر روز بزرگداشت حافظ

[ October 11 ] ۲۰ مهر روز جهانی دختر
۲۱ مهر جشن پیروزی کاوه و فریدون

[ October 14 ] ۲۳ مهر روز جهانی استاندارد
[ October 15 ] ۲۴ مهر روز جهانی عصای سفید

۲۵ مهر رحلت رسول اکرم؛شهادت امام حسن مجتبی علیه السلام [ ٢٨ صفر
[

[ October 16 ] ۲۵ مهر روز جهانی غذا



 

1- تولید فولاد در کشور افزایش یافت - فصل اقتصاد

2- چگونه می توان به عصر طلایی پنبه بازگشت؟ - فصل اقتصاد

3- نگاهی به آثار کرونا بر پیکر بازار کار کشور - شهرآرا آنلاین

4- مسئولان پیگیر رفع مشکلات روستاهاي شهرضا باشند - خبرگزاري مهر

5- «مصرف کالاي ایرانی» در بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی - میزان

6- محدودیت هاي رومانی براي مسافران در دوران کرونا - ایمنا

7- راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات - ایمنا

8- دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه ابلاغ شد - ایسنا

9- بیش از 10 میلیارد ریال به صندوق هاي خُرد محلی کردستان پرداخت شد - روزنامه سپهر غرب

10- ''هنرستان هاي فناوري اطلاعات'' راه اندازي می شود - تسنیم

11- انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات - پایگاه دولت

12- ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه - پایگاه دولت

13- هنرستان هاي فناوري اطلاعات در کشور راه اندازي می شود - خبرگزاري مهر

14- راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات - ایسنا

15- دست و پا زدن جریان تحریف درموازات با تحریم - شهید نیوز

16- هنرستان هاي فناوري اطلاعات راه اندازي می شود - ایرنا

17- نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور راه اندازي شد - شبکه ایران

18- اجراي قرارداد تسهیلات اشتغال زایی جوانان، با صندوق کار آفرینی امید - برنا نیوز

19- آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا - خبر اقتصادي

20- بندر شادگان رونق خود را بازمی یابد - سازمان بنادر و دریانوردي

21- روزهاي مشرقی 1 | خراسان شمالی در نگاه رهبري - بلاغ

22- ساخت 3 هتل سه ستاره در ابهر - بلاغ

23- پتروشیمی صنعتی پیشرو در توسعه صادرات غیرنفتی است - فصل اقتصاد

24- تأکید رییس دادگاه عمومی بخش شوقان بر رفع مشکلات مرتبط با واگذاري اراضی در طرح هادي روستا - میزان

25- هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

26- هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

27- دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه ابلاغ شد - ایرنا

28- پروژه هاي بزرگ صنعتی و مشاغل خرد با رویکرد توانمندسازي جوامع محلی دو رویکرد اشتغالزایی و صادراتی - فرینا

29- دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد منصوب شد - خبرنامه دانشجویان ایران

30- حداقل محیط زیست از مسائل سیاسی دور بماند - خبرنامه دانشجویان ایران

31- تعطیلی 50 درصد ظرفیت صنعت لرستان/در بخش کشاورزي عقب مانده ایم - دانا



32- بزهکاري نه با یک وزارتخانه، بلکه با عزم ملی 3 قوه برطرف می شود - دانا

33- حدود 70 درصد منابع صندوق توسعه ملی براي مقابله با کرونا صرف هزینه هاي جاري دولت شده است - دانا

34- تعهد ایجاد اشتغال براي 2 هزار و 39 نفر تا پایان سال 1400 - دانا

35- نماینده مردم شریف فریدن، فریدونشهر، چادگان و بویین میاندشت در مجلس شوراي اسلامی: نمایندگان مجلس شوراي

اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان سرمایه ملی حمایت می کنند - شبکه روابط عمومی

36- اجراي طرح فناورانه ایرانی که منجر به صرفه جویی در مصرف 103 هزار بشکه نفت خام می شود! - تسنیم

37- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات - خبرگزاري مهر

38- ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه - خبرگزاري مهر

39- راه اندازي وب سایت مراکز رشد فناوري دانشگاه آزاد اسلامی در منطقه 2 - آنا

40-  رویداد ملی «صنایع روستا دوست» با هدف شناسایی کارآفرینان - شبستان

41- پیکر پاك شهید دژخی در خاك آرام گرفت - آنا

42- مدیریت بچه هاي مسجد بر بحران ها؛ از تبدیل تهدید کرونا به فرصت تا همدلی هاي مومنانه - شبستان

43- ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه - پانا

44- آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در سمنان - بازار کار

45- آغاز پرداخت 8 هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی - پول نیوز

46- تکلیف "شاد" پس از کرونا چه می شود؟ - تیک

47- در بازدید ''رئیسی'' از مرز یزدان چه گذشت؟ - اترك نیوز

48- دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد منصوب شد - دانشجو

49- خضریان: وضعیت حاشیه نشینی در مشهد نیازمند اقدام فرادستگاهی است - دانشجو

50- پیکر جانباز شهید ''دژخی'' در بجنورد تشییع شد - اترك نیوز

51- دستورالعمل سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت ابلاغ شد - دانشجو

52- اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی - اکونا پرس

53- اینترنت اشیا جهش طلایی در صنعت فاوا - روزنامه کسب و کار

54- 3 میلیارد تومان به مددجویان قمی آسیب دیده از کرونا کمک شد - برنا نیوز

55- حمایت از سرمایه گذاران براي رونق اقتصادي ضروري است - برنا نیوز

56- دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی منصوب شد - سیتنا

57- نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان سرمایه ملی حمایت میکنند - شما نیوز

58- آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا - شما نیوز

59- پیوند علم و صنعت در دانشگاه علمی کاربردي - خبر آنلاین

60- تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟ - شبکه ایران

61- اشتغال 2000 نفر با طرح پرداخت یارانه دستمزد در مازندران - شمال نیوز

62- تشکیل کمیته سه جانبه براي تسریع در راه اندازي بخش فولاد سازي شادگان - عصر معدن

63- به وابستگی احمدي نژاد مشکوکم/ هیچ گاه رئیس جمهور ایده آل نداشتیم/ عراق و سوریه، یک ایران کوچک هستند -
رویداد 24



64- احتضار آخرین بازمانده صنعت نساجی گیلان/ ایران پوپلین قربانی جدید تسامح در خصوصی سازي می شود؟ - 8 دي خبر

65- افتتاح نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور توسط معاون رئیس جمهور - خبرگزاري فارس

66- اشتغال 2 هزار مازندرانی با یارانه دستمزد - پانا

67- پیشرفت 80 درصدي مجتمع نوآوري دانشگاه علوم کشاورزي گرگان - خبرگزاري فارس

68- پیشگیري از انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن با طرح بهینه سازي انرژي ساختمان - ایرنا

69- زیباسازي دیوارهاي شهر زابل ابتکار بانوان سیستان - ایرنا

70- 70 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه جامع علمی کاربردي بوشهر شاغل هستند - ایرنا

71- صندوق کار آفرینی امید زنجان براي 53 واحد تولیدي تسهیلات پرداخت کرد - ایرنا

72- نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان سرمایه ملی حمایت میکنند - آریا نیوز

73- پیکر جانباز شهید ''دژخی'' در بجنورد تشییع شد - دانا

74- اشتغال 2000 نفر با طرح پرداخت یارانه دستمزد در مازندران - خبرگزاري مهر

75- سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی در سیستان و بلوچستان - صندوق کارآفرینی
امید

76- بازدید مدیرصندوق کارآفرینی امید استان گلستان از طرح هاي اشتغال روستایی شهرستان مینودشت و گالیکش - صندوق
کارآفرینی امید

77- افتتاح طرح مورد حمایت صندوق توسط استاندار قزوین - صندوق کارآفرینی امید

78- ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام - شبستان

79- آموزش هاي مهارتی براي زنان سرپرست خانوار در بوشهر توسعه می یابد - سوك

80- ارزش کالاهاي صادراتی استان سمنان از 120 میلیون دلار فراتر رفت - ایرنا

81- «معجزه آبخیزداري»|انجام طرح هاي آبخیزداري مهاجرت به شهرها را در استان زنجان کاهش داد - فصل اقتصاد

82- بازدید معاون اقتصادي معاون اول رییس جمهوري از واحدهاي تولیدي قزوین - فصل اقتصاد

83- گام هاي بلند دولت براي خدمت ماندگار - فصل اقتصاد

84- همه چیز درباره اذکار نافعه/مشکلی نیست که با این ذکرها حل نشود +اسامی و اعداد - کارگر آنلاین

85- مطالبه جدید فمینیست ها؛ زندگی با دو شوهر در یک خانه! - نداي اصفهان

86- گزارش|تسهیلات اشتغال زایی تجلی گاه مسیر روشن در اردبیل / وقتی ''وام'' در مهاجرت معکوس ایفاي نقش می کند -
تسنیم

87- طرح مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار توسعه می یابد - همشهري

88- آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا - آریا نیوز

89- حکایت سفر دو روزه رئیس دستگاه قضا به خراسان جنوبی - مشرق

90- رشد کسب و کارهاي آنلاین با شیوع کرونا - بانکداري الکترونیک

91- تکلیف "شاد" پس از کرونا چه می شود؟ - ایسنا

92- اتاق هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص - آناج

93- نصب قفس هاي ایرانی پرورش ماهیان دریایی در هرمزگان - خبرگزاري صدا و سیما

94- مدیرکل جدید تعاون، کار ورفاه اجتماعی آذربایجان غربی منصوب شد - خبرگزاري صدا و سیما



95- شبه پول چیست و چه کارکردي دارد؟ - آریا نیوز

96- آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا - آریا نیوز

97- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی منصوب شد - ایسنا

98- توسعه واحد هاي روغن کشی در خوزستان - خبرگزاري صدا و سیما

99- مجلس انقلابی بازي تخریب گري برخی را نمی خورد/ روي آوردن دولت به جنگ روانی و پریشان سازي اذهان - هم
اندیشی

100- وام قرض الحسنه در حوزه هاي درمان و معیشت تا 50 میلیون تومان افزایش یابد - جامع خبر

101- تولید گوشت مرغ در مازندران 2 برابر شد - مازنی خبر

102- گام هاي بلند دولت براي خدمتی ماندگار - شبکه ایران

103- تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی - روزنامه جهان اقتصاد

104- اراده فولادین کارآفرین همدانی در تولید قطعات فولادي - روزنامه سپهر غرب

105- کارت هاي بازرگانی رانتی، میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت زد/ اتاق هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص -
صبج زاگرس

106- تحول اساسی در دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل/ دانشگاه آزاد در مسیر رشد و توسعه چشمگیر - خبرگزاري فارس

107- براي آموزش 25 رشته مشاغل خانگی د ر جهاد د انشگاهی شیراز ثبت نام کنید - روزنامه خبر جنوب

108- گروههاي آموزشی کاشان، 23 رتبه اول را کسب کردند - پانا

109- آغاز ثبت نام پذیرفته شدگان کاردانی فنی و حرفه اي از 25مهرماه - ایسنا

110- تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی - شما و اقتصاد

111- آغازثبت نام پذیرفته شدگان دوره هاي کاردانی دانشگاه فنی و حرفه اي اعلام شد - شبستان

112- معرفی بهترین دانشکده هاي کسب و کار دنیا - اخبار دانشگاهی

113- انتقاد نماینده بروجرد از قطع همکاري با نیروهاي خدماتی در آموزش و پرورش - خانه ملت

114- 61 میلیارد ریال صرف بهره برداري 7 پروژه روستایی و عشایري اصفهان شد - برنا نیوز

115- ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی است - برنا نیوز

116- زندگینامه پیامبر اسلام از تولد تا بعثت - روزنامه جام جم

117- چند نمونه از دلایل امامت حضرت رضا علیه السلام - روزنامه جام جم

118- فوت حدود 700 قزوینی بر اثر کرونا و اهداي 300جهیزیه به زوج هاي نیازمند - صبح قزوین

119- 10 هزار طلبه مستأجر وضعیت زندگی مناسبی ندارند - حوزه نیوز

120- شبه پول چیست و چه کارکردي دارد؟ - ایران اکونومیست

121- عملیات بانکی در شعب بانک توسعه تعاون بر مبناي بانکداري توسعه اي انجام می شود - ایران اکونومیست

122- خسارت میلیاردي کارت هاي بازرگانی قلابی به اقتصاد کشور - شعار سال

123- نفس هاي بادام گیلان به شماره افتاد/ پوسیدگی سفید ساقه بلاي جان بادام زمینی هاي شمال - جاهد خبر

124- اشتغال بیش از 2000 نفر در مازندران با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد - ایسنا

125- ایجاد تصفیه خانه تامین آب شرب سالم مردم رفسنجان در دستور کار شرکت مس - فصل اقتصاد



126- کارت هاي بازرگانی رانتی، میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت زد/ اتاق هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص -
رهیاب

127- بازدید مدیر صندوق استان قزوین از طرح هاي کارآفرینی روستایی - صندوق کارآفرینی امید

128- ایجاد اشتغال براي 3 هزار نفر توسط صندوق کار آفرینی امید در آذربایجان غربی - صندوق کارآفرینی امید

129- همزمان با روز روستا و با حضور مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از 22 طرح اشتغال پایدار روستایی در استان اردبیل

بهره برداري شد. - صندوق کارآفرینی امید

130- پرداخت 2600 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی - صندوق کارآفرینی امید

131- صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات سرمایه اي / کاهش هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی

1452 دستگاه پزشکی - وب دا

132- صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات سرمایه اي / کاهش هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی

1452 دستگاه پزشکی - وب دا

133- عملیات بانکی در شعب بانک توسعه تعاون بر مبناي بانکداري توسعه اي انجام می شود - اعتبار نیوز

134- هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد - دانشگاه جامع علمی کاربردي

135- ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی است - باشگاه خبرنگاران جوان

136- راه اندازي مرکز پژوهش هاي دانشگاه و مجمع نمایندگان گیلان :کارخانجات اعتبار بیشتري براي دانش آموختگان

دانشگاهی قابل شوند. - خبرگزاري علم و فناوري

137- 2534خانواده زندانی تحت پوشش انجمن هاي حمایتی هستند - ایسنا

138- برگزاري مراسم تشییع جانباز شهید خراسان شمالی طی صبح امروز در بجنورد - ایسنا

139- ورود معاون علمی و فناوري رئیس جمهور به گلستان - خبرگزاري فارس

140- اشتغال بیش از 2 هزار نفر در مازندران با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد - خبرگزاري فارس

141- آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در سمنان - خبرگزاري فارس

142- «معجزه آبخیزداري»|انجام طرح هاي آبخیزداري مهاجرت به شهرها را در استان زنجان کاهش داد - تسنیم

143- برنامه توسعه اشتغالزایی 1350 روستاي استان گیلان تهیه می شود - تسنیم

144- ایجاد 220هزار شغل روستایی - روستا نیوز

145- صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با بازسازي تجهیزات پزشکی فرسوده - ایرنا

146- نگرانی هاي جمعیتی که برانگیخته شد - شفا آنلاین

147- دستورالعمل سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت ابلاغ شد - ایسنا

148- تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی - فکر اقتصادي

149- وضعیت اشتغال در 4 بخش مهم کشور - روزنامه مردم سالاري

150- نخستین خط تولید موتور دیزل کشور در مشگین شهر راه اندازي شد - خبرخودرو



 

تولید فولاد در کشور افزایش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - آبادان - ایرنا - معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:در حالی که به دلیل شیوع کرونا تولید فولاد در
جهان کاهش 6 درصدي داشته است ، شاهد افزایش 6 درصدي تولید فولاد در کشور در سال جهش تولید هستیم.

فصل اقتصاد - معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:در
حالی که به دلیل شیوع کرونا تولید فولاد در جهان کاهش
6 درصدي داشته است ، شاهد افزایش 6 درصدي تولید

 
فولاد در کشور در سال جهش تولید هستیم. 

به گزارش فصل اقتصاد خداداد غریب پور شنبه در جریان
بازدید از فولاد شادگان در جمع خبرنگاران اظهار
داشت: چشم انداز تولید فولاد تا افق 1404 رسیدن

ظرفیت تولید به 55 میلیون تن در سال است که پیش بینی می شود بااقدامات انجام شده در صنعت فولاد کشور این رقم زودتر

 
محقق شود. 

وي از پیش بینی صادرات بیش از چهار میلیارد دلار فولاد با همت فعالان این عرصه به خارج از کشور اشاره کرد و افزود:صنعت فولاد

 
کشور با اشتغالزایی 200 هزار نفر در کشور در سالجاري به تولید بالاي 32 میلیون تن خواهد رسید. 

غریب پور ادامه داد: صنعت فولاد کشور در شرایطی قرار گرفته که امسال 18 میلیون تن به تولید گندله و حدود 10 میلیون تن به

 
تولید کنسانتره فولاد اضافه خواهد شد. 

وي در ادامه با اشاره به پیشرفت 50 درصدي احداث کارخانه فولاد شادگان گفت: با تامین منابع و هماهنگی بین اعضاي ستادي این

 
پروژه در ابتداي سال 1401 تکمیل و بهره برداري خواهد شد. 

نماینده مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی نیز در این بازدید گفت: شرکت فولاد شادگان براي بیش از هزار نفر شغل ایجاد کرده

 
که حدود 70 درصد این افراد بومی هستند، اما هدف اصلی ما ارتقاي جایگاه نیروهاي بومی و تقویت آنهاست. 

حجت الاسلام مجید ناصري نژاد افزود: افزایش خدمات اجتماعی فولاد شادگان به این شهرستان و تقویت روابط عمومی این شرکت

 
خواسته مردم و ارگان هاي محلی است تا عموم مردم از این مسایل مطلع شوند. 

وي اظهار داشت: پیشرفت فیزیکی احداث کارخانه فولاد شادگان کند است اما با تاکید وزارت صمت و برداشتن موانع پیش رو انتظار

 
می رود گام مهمی براي تکمیل این طرح در راستاي ایجاد اشتغال و استفاده از نیروهاي بومی برداشته شود. 

 
سرپرست فرمانداري ویژه شادگان نیز در این بازدید گفت: توسعه شادگان با امکانات کشوري و استفاده از فایناس صورت می گیرد. 

امید صبري پور اظهار کرد: با بهره برداري و توسعه شرکت فولاد شادگان انتظار می رود از ظرفیت نیروهاي بومی در این شرکت بیشتر

 
استفاده شود. 

 
وي افزود: در زمینه عمل به مسوولیت هاي اجتماعی از سوي فولاد شادگان نیز شاهد اقدامات موثري خواهیم بود. 

مجتمع فولاد شادگان در جنوب خوزستان، یکی از هشت طرح مطالعات جامع فولاد کشور در راستاي توسعه اشتغال در منطقه محروم
شادگان است که در زمینی به مساحت 256 هکتار و در 35 کیلومتري جنوب شرقی شادگان در سال 1382 مورد مطالعه قرار گرفت. 



مجتمع فولاد شادگان از نظر موقعیت جغرافیایی و استراتژیک و به واسطه نزدیکی به اسکله اختصاصی شرکت فولاد خوزستان در بندر
امام خمینی (ره) و حمل و نقل آسان مزیت ویژه اي دارد.



چگونه می توان به عصر طلایی پنبه بازگشت؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - یک عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات کشاورزي گلستان گفت: با بکارگیري روش هاي نوین کشت و همچنین
ایجاد جذابیت اقتصادي پنبه براي کشاورز، می توانیم دوباره به روزهاي طلایی کشت این محصول در استان گلستان برگردیم.

فصل اقتصاد - یک عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات
کشاورزي گلستان گفت: با بکارگیري روش هاي نوین
کشت و همچنین ایجاد جذابیت اقتصادي پنبه براي
کشاورز، می توانیم دوباره به روزهاي طلایی کشت این

 
محصول در استان گلستان برگردیم. 

محمداسماعیل اسدي اظهار کرد: تنها 3 درصد از اراضی

 
کشاورزي در سطح دنیا به کشت پنبه اختصاص داده شده است و همین میزان، 27 درصد نیاز نساجی دنیا را تأمین می کند. 

وي با اشاره به اینکه پنبه در 70 کشور دنیا پرورش داده می شود، افزود: در سال 18-2017 سطح زیر کشت پنبه در دنیا 31.8

 
میلیون هکتار بود و کشور هندوستان با 36 درصد، بیشترین سطح زیر کشت را داشت. 

این عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات کشاورزي گلستان با بیان اینکه امروز نزدیک به 40 فراورده عمده از گیاه پنبه استخراج می

 
شود، تصریح کرد: پنبه در صنایع ریسندگی، نساجی، روغن کشی، سلولزي و شیمیایی مورد استفاده قرار می گیرد. 

اسدي با بیان اینکه پنبه مهم ترین فیبر طبیعی در دنیا است، خاطرنشان کرد: از هر تن وش پنبه 3.5 کیلوگرم الیاف، 250 کیلوگرم
کنجاله، 150 پوست تخم، 133 کیلوگرم جین و زیرجین، 85 کیلوگرم روغن خوراکی، 15 کیلوگرم لینتر جین، 12 کیلوگرم روغن

 
صابون، 40 کیلوگرم لینتر روغن کشی استحصال می شود. 

وي با اشاره به اینکه هر چهار هکتار پنبه یک اشتغال دائم ایجاد می کند، گفت: قدرت اشتغالزایی پنبه 6 برابر گندم، 4 برابر ذرت و 5

 
برابر سویا است. علاوه بر این ها، پنبه در حاصلخیزي خاك بسیار مؤثر است و محصولی مناسب براي تناوب کشت به شمار می آید. 

این عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات کشاورزي گلستان در ادامه گفت: هفته گذشته در روز هفتم اکتبر، مراسم گرامیداشت روز
جهانی پنبه با حضور جمعی از کشاورزان و دانشجویان رشته کشاورزي در کردکوي برگزار شد. این مراسم در مزرعه کشاورزي که در

 
سطح دو هکتار اقدام به کشت در بستر بلند کرده بود، برگزار شد. 

اسدي با اشاره به کشت پنبه در بستر بلند، گفت: کشاورزان پنبه کار می توانند با استفاده از ماشین کارنده در بستر بلند و انجام کشت

 
به این روش، میزان مصرف آب و سوخت را به شکل قابل توجهی کاهش دهند. 

وي گفت: امیدواریم بتوانیم سطح زیر کشت پنبه در این منطقه را به روزهاي طلایی گذشته که حتی در سال 1350 تا 180 هزار

 
هکتار رسیده بود، برسانیم. این کار نیازمند به کارگیري روش هاي نوین کشت و همچنین ایجاد جذابیت اقتصادي براي کشاورز است. 
این عضو هیئت علمی مرکز تحقیقات کشاورزي گلستان بیان کرد: براي ایجاد جذابیت اقتصادي و بالابردن قیمت این محصول، نیاز به
حمایت هاي دولت و سیاست گذاران از این محصول استراتژیک داریم. همچنین نیاز است که صنایع نساجی نیز نوسازي و از این

 
حالت فرسودگی خارج شود. 

انتهاي پیام





نگاهی به آثار کرونا بر پیکر بازار کار کشور

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/19

بر اساس اعلام مرکز آمار یک میلیون و 210 هزار نفر از جمعیت شاغلان کشور کاسته شد

ملیحه فلاح | شهرآرانیوز؛ نتایج طرح آمارگیري نیروي کار در تابستان 99 توسط مرکز آمار منتشر شد. براساس این آمار، نرخ
بیکاري افراد پانزده ساله و بیشتر 5/9 درصد از جمعیت فعال کشور اعلام شده است. حتما شما هم با شنیدن این آمار و مقایسه آن با
دیده ها و شنیده هاي خود، از وضعیت اشتغال در جامعه متعجب شده اید؛ به خصوص اینکه در شش ماه اول امسال، وضعیت اشتغال
کشور تحت الشعاع شیوع کرونا قرار گرفته بود. بر همین اساس به تازگی مهدي شکوري، مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین

 
اجتماعی، اعلام کرده است که 750هزار نفر متقاضی دریافت بیمه بیکاري شده اند. 

باید بدانید که مبناي اندازه گیري و مفاهیم آماري در ذهن ما با مرکز آمار تفاوت هاي زیادي دارد. مرکز آمار مدعی است که براساس
استاندارد هاي بین المللی آمارگیري می کند. جمعیت فعال براساس تعریف این مرکز یعنی تمام افراد بالاي 15 سالی که در تولید
کالا و خدمات، مشارکت کرده اند (شاغل) یا از قابلیت مشارکتبرخوردار هستند (بیکار)؛ مثلا اگر شما در 30 روز قبل از آمارگیري،

 
اقدام مشخصی براي پیدا کردن شغل نکرده باشید، در دسته جمعیت فعال قرار نمی گیرید. 

حالا براساس همین تعریف، مرکز آمار اعلام کرده است که در تابستان سال جاري، 8/41 درصد از جمعیت پانزده ساله و بیشتر، از نظر
اقتصادي فعال بوده اند؛ یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي، حاکی از آن است که
این نرخ نسبت به فصل مشابه سال قبل (تابستان1398) 1/3 درصد کاهش یافته است. این قسمت از نتایج نشان می دهد که شیوع
کرونا سبب شده است بر جمعیت غیرفعال کشور افزوده شود. این مسئله پیش از این هم به تایید مرکز پژوهش هاي مجلس رسیده
بود. مرکز آمار اوایل تابستان اعلام کرده بود که نباید از کاهش نرخ بیکاري خوشحال بود، زیرا کرونا مدام درحال کاستن از جمعیت

 
فعال کشور است. 

همچنین طبق تعریف مرکز آمار، شاغل کسی است که در طول هفته مرجع حداقل یک ساعت کار کرده باشد. حالا اگر در هفته اي
که مرکز آمار به عنوان مرجع زمانی درنظر گرفته است شما براي یک ساعت یک کار موقت انجام داده باشید یا حتی بدون دریافت
دستمزد براي فامیل خود کار کرده باشید، جزو دسته شاغلان به حساب می آیید. بر این اساس، آمار جمعیت شاغلان پانزده ساله و

 
بیشتر، 23میلیون و542هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل، تقریبا یک میلیون و 210 هزار نفر کمتر شده است. 

بررسی اشتغال در بخش هاي مهم اقتصادي نشان می دهد که در تابستان1399، بخش خدمات با 1/48 درصد بیشترین سهم اشتغال

 
را به خود اختصاص داده است. در رتبه هاي بعدي، بخش هاي صنعت با 4/33 درصد و کشاورزي با 5/18 درصد قرار دارند. 

بررسی سهم اشتغال ناقص جمعیت پانزده ساله و بیشتر نشان می دهد که در تابستان1399، 3/9 درصد جمعیت شاغل، به دلایل
اقتصادي (فصل غیرکاري، رکود کاري، پیدا نکردن کار با ساعت بیشتر و...) کمتر از 44ساعت در هفته کار کرده و آماده انجام کار

 
اضافی بوده اند. این درحالی است که 36 درصد از شاغلان پانزده ساله و بیشتر، 49ساعت و بیشتر در هفته کار کرده اند. 

با یک حساب وکتاب سرانگشتی مشخص می شود که حدود 2 میلیون و 200 هزار نفر در هفته، کمتر از 44 ساعت و حدود 8 میلیون



 
و 500 هزار نفر، بیشتر از 49 ساعت در هفته مشغول به کار بوده اند. 

طبق این آمار، بررسی نرخ بیکاري افراد پانزده ساله و بیشتر نشان می دهد که 5/9 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده
اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال1398، یک درصد کمتر شده

 
است. اما باید توجه کرد که این کاهش نرخ بیکاري نه به دلیل اشتغال زایی بلکه به دلیل کاهش نرخ مشارکت است. 

نرخ بیکاري جوانان پانزده تا بیست وچهارساله حاکی از آن است که 1/23 درصد از فعالان این گروه سنی در تابستان1399 بیکار بوده
اند. بررسی تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد نشان می دهد که این نرخ نسبت به فصل مشابه سال قبل (تابستان1398) 3 درصد
کاهش یافته است. همچنین بررسی نرخ بیکاري گروه سنی هجده تا سی وپنج ساله نشان می دهد که در تابستان1399، 9/16 درصد
از جمعیت فعال این گروه سنی بیکار بوده اند. این درحالی است که براساس تغییرات فصلی نرخ بیکاري این افراد، این نرخ نسبت به

 
تابستان1398، به میزان یک درصد کم شده است. 

در نتیجه گیري این گزارش آماري آمده است که در تابستان سال جاري، جمعیت غیرفعال کشور افزایش یافته و جمعیت شاغل و
بیکار کشور (جمعیت فعال) با فصل مشابه سال قبل، کاهش مواجه شده است که این کاهش در مقایسه با فصل بهار سال جاري
نسبت به فصل مشابه سال قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. به عبارت دیگر، اثر منفی ویروس کرونا بر شاخص هاي نیروي

کار کشور در فصل تابستان، در قیاس با فصل بهار تاحدي تعدیل شده است.



مسئولان پیگیر رفع مشکلات روستاهاي شهرضا باشند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/19

شهرضا - فرماندار شهرضا گفت: مجموعه مدیریتی روستا در شهرضا باید تلاش کنند و پیگیر رفع مشکلات روستاییان باشند
و براي هر روستا متناسب با شرایط اقلیمی اشتغال و ساخت مسکن را برنامه ریزي کنند.

شهرضا - فرماندار شهرضا گفت: مجموعه مدیریتی روستا
در شهرضا باید تلاش کنند و پیگیر رفع مشکلات
روستاییان باشند و براي هر روستا متناسب با شرایط

 
اقلیمی اشتغال و ساخت مسکن را برنامه ریزي کنند. 

به گزارش خبرگزاري مهر، ناصر اسدي با بیان اینکه
جمعیت روستایی و عشایري شهرضا حدود 16 هزار نفر
است، اظهار داشت: با وجود جمعیت کم روستایی
شهرستان شهرضا، مجموعه مدیریتی روستا در شهرضا باید

 
تلاش کنند و پیگیر رفع مشکلات روستاییان باشند. 

وي با بیان اینکه دولت براي هر روستا یک مدیر انتخاب کرده است و این مدیر در فازهاي مختلف براي روستاي خود باید برنامه ریزي
کند گفت: تشکیل شوراهاي اسلامی و انتخاب دهیار در روستایی ها اقدامی بسیار مؤثر در فرایند مردم سالاري و مشارکت مردم در

 
سرنوشت خویش محسوب می شود. 

فرماندار شهرضا بیان کرد: مدیریت هر روستا به دهیار آن واگذار شده است، در گذشته یک دهدار براي چند روستا مدیریت می کرد،
اگر دهیاران بتوانند ظرفیت هاي بالقوه را به بالفعل تبدیل کنند، شاهد توسعه روستا و اشتغال و کاهش مهاجرت از روستا به شهر

 
خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه شرایط اقتصادي و اجتماعی روستا خیلی تغییر کرده است بیان کرد: تغییرات سیاسی، اجتماعی، فرهنگی و اقتصادي
بر زندگی در روستا اثر گذاشته است و باید براي هر روستا متناسب با شرایط اقلیمی آن برنامه ریزي و تصمیم گیري کرد؛ براي

 
اشتغال روستا نیز باید متناسب با شرایط و اقلیم روستا اشتغال اقتصادي و ساخت مساکن روستایی را تعریف کرد. 

اسدي با تأکید بر اینکه دهیار روستا باید نسبت به جذب سرمایه گذار در روستا تلاش کند، عنوان کرد: مدیریت کارآمد و کارشناسی
شده روستایی می تواند علاوه بر رفع نیازهاي روستاییان و ایجاد اشتغال براي جوانان، کمک بسیار بزرگی به توسعه و پیشرفت همه

 
جانبه روستا و شهر داشته باشد. 

 
افتتاح چند پروژه روستایی در هفته دولت 

فرماندار شهرضا با اشاره به افتتاح چند پروژه روستایی در هفته دولت با اعتباري بالغ بر 5 میلیارد تومان افزود: شهرضا روستاهاي آن



بزرگ و توانمند است، در سفر آقاي نوبخت معاون رئیس جمهور به شهرضا اعتبارات خوبی براي مسکن روستایی در روستاي امامزاده

 
علی اکبر شهرضا اختصاص یافت. 

وي با اشاره به ضرورت تشکیل شرکت تعاونی دهیاري هاي روستاهاي شهرضا بیان داشت: راه اندازي شرکت تعاونی دهیاري هاي
روستایی به منظور ایجاد اشتغال براي جوانان روستا و کمک به دهیاري ها بسیار با اهمیت است.



«مصرف کالاي ایرانی» در بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی

منبع: میزانشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/19

بخش زن، خانواده و سبک زندگی (ریحانه) پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR گزیده اي از بیانات رهبر معظم انقلاب
اسلامی در زمینه «مصرف کالاي ایرانی» را بازخوانی کرده است.

خبرگزاري میزان - بنا بر اعلام پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR، یکی از مطالبات مهم حضرت آیت االله خامنه اي از همه
ما «مصرف کالاي ایرانی» است. مسئله اي که هرچند در عرصه سبک زندگی و شیوه زیستِ اقتصادي تعریف می شود، اما اثرات

 
گسترده ي فرهنگی، اجتماعی و سیاسی نیز دارد. 

بخش زن، خانواده و سبک زندگی (ریحانه) پایگاه اطلاع رسانی KHAMENEI.IR در این مطلب، گزیده اي از بیانات رهبر معظم

 
انقلاب اسلامی در این زمینه را بازخوانی کرده است: 

 
این یک فریضه است! 

ما باید عادت کنیم، براي خودمان فرهنگ کنیم، براي خودمان یک فریضه بدانیم که هر کالائی که مشابه داخلی آن وجود دارد و
تولید داخلی متوجه به آن است، آن کالا را از تولید داخلی مصرف کنیم و از مصرف تولیدات خارجی بجد پرهیز کنیم؛ در همه ي

 
زمینه ها: زمینه هاي مصارف روزمرّه و زمینه هاي عمده تر و مهمتر. 1391/01/01 

 
مجاهدت اقتصاديِ مردم 

ما در این مملکت داریم زندگی میکنیم و از نعمت هاي الهی بر این کشور داریم برخوردار میشویم. آن وقت پولی را که در این کشور
به دست میآوریم، میریزیم توي جیب یک کارگر خارجی، به زیان یک کارگر داخلی. این معنایش این است که ما به نیاز داخل، به
کارگر داخل که دارد زحمت میکشد و جنس تولید میکند، بیاعتنائی میکنیم، میرویم سراغ کارگر خارجی. این خیلی عادت بدي است.

 
به نظر من یکی از قلم هاي مجاهدت اقتصادي مردم این است که بروند سراغ کالاي ساخت داخل؛ آن را بخواهند. 1390/02/07 

 
باید تعصّب داشته باشیم! 

ما نسبت به اقتصاد ملِّی خودمان باید تعصّب داشته باشیم؛ مصرف جنس خارجی یکی از عیوب مهمّ ما است؛ ما بایستی تعصّب داشته
باشیم نسبت به مصرف داخلی و جنس داخلی و اقتصاد ملّی مان. جوان هاي ما تعصّب دارند نسبت به فلان تیم فوتبال؛ یکی طرف دار
تیم قرمز است، یکی طرف دار تیم آبی است، (آن هم)با تعصّب؛ و حتّی (تعصّب به)تیم هاي خارجی؛ یکی طرف دار تیم رئال است،
یکی طرف دار تیم (دیگر)؛ این ها تعصّب نسبت به این تیم ها دارند؛ اگر همین مقدار و همین اندازه تعصّب را نسبت به اقتصاد ملّی و

 
تولید داخلی داشته باشیم، بسیاري از کار هاي ما اصلاح خواهد شد. 1397/01/01 

 
هرکسی که به ایران علاقه مند است... 

محصولات داخلی را مردم مصرف کنند؛ نروند دنبال این نشانه ها. حالا مُد شده است بگویند «برَِند» است، برَِند فلان؛ برَِند چیست!
ب تمام، ملّت ایران، خارجیِ آن را مصرف بروید سراغ مصرف تولیدات داخلی. آن چیز هایی که مشابه داخلی دارد، متعصّبانه و با تعصِّ
نکنند... من فقط براي متدیّنین و افرادي که براي حرف ما حجّیّت شرعی قائلند، این را نمیگویم؛ من این حرف را براي هرکسی



میگویم که به ایران علاقه مند است، به آینده ي کشور علاقه مند است، به فکر بچّه هاي خودش است که بنا است فردا در این کشور

 
زندگی کنند. 1393/01/01 

 
افزایش تولید داخلی 

تولید داخلی احتیاج دارد به مصرف داخلی؛ این به عهده ي مردم است. مصرف خودمان را باید از تولیدات خودمان انتخاب کنیم. اینکه
کسانی همه اش دنبال مارك ها و برند هاي خارجی و اسم هاي خارجی باشند، خطاست؛ فرونشاندن یک هوس شخصی است، اما
ضربه زدن به یک کار عمومی و اصلی است. مصرف داخلی، تولید داخلی را افزایش میدهد؛ تولید داخلی که افزایش پیدا کرد بیکاري
برطرف میشود. تولید که رونق بگیرد، یعنی تورم کم بشود، گرانی کم بشود، اشتغال افزایش پیدا کند؛ این ها همه به هم متصل است.

 
یک سر این قضیه دست ما مردم است، که مصرف خودمان را چگونه انتخاب کنیم. 1391/07/22 

 
افزایش ثروت ملّی 

عزیزان من! شما وقتی که یک جنس داخلی را خرید میکنید به جاي جنس تولید خارجی، هم به همین اندازه کار و اشتغال ایجاد
کرده اید، هم کارگر ایرانی را وادار کرده اید به اینکه ابتکار خودش را بیاورد میدان؛ جنس داخلی که مصرف شد، آن کننده ي کار،
ابتکاراتی دارد، این ابتکارات را روز به روز افزایش خواهد داد؛ شما وقتی که جنس داخلی مصرف میکنید، ثروت ملّی را افزایش داده

 
اید. 1393/01/01 

 
آفرین بر این انسان مصلح! 

من اطّلاع پیدا کردم که در تهران -حالا شاید در شهرستان ها هم هست- بعضی از فروشگاه ها مقیّد شده اند که جز تولید داخلی را
نفروشند؛ تابلو هم زده اند؛ عکسش را گرفتند براي من آوردند و من دیدم. تابلو زده اند، تابلوي بزرگ، که در این فروشگاه فقط تولید
داخلی فروش میرود. بارك االله! آفرین بر این انسان باغیرت، بر این انسان مصلح! هرچه در این فروشگاه هست، تولید داخلی است.

 
 1395/02/08

 
از خوراك و پوشاك تا کیف و کفش زنانه! 

اینکه ما نگاه کنیم ببینیم کالا هاي مصرفی ما، از خوراك گرفته تا پوشاك، تا وسایل منزل، تا کیف و کفش بعضی از بانوان، تا وسایل
مدرسه و دفتر و قلم و امثال این ها از خارج بیاید، این مایه ي شرمندگی است! انسان احساس شرم میکند؛ هم در مقابل تولیدکننده

 
ي داخلی احساس شرم میکند، هم در مقابل آن کسی که این جنس را از بیرون براي ما میفرستد. 1396/01/01 

 
کت و شلوار ایرانی با مارك فرانسوي! 

این افتخار نیست؛ این تفاخر غلطی است که ما مارك هاي خارجی را در پوشاکمان، در وسائل منزلمان، در مبلمانمان، در امور روزمره
مان، در خوراکی هامان ترجیح بدهیم به مارك هاي داخلی؛ در حالی که تولید داخلی در خیلی از موارد بسیار بهتر است. من شنیدم
پوشاك داخلی را که در بعضی از شهرستان ها تولید میشود، میبرند مارك خارجی میزنند، برمیگردانند! اگر همین جا بفروشند، ممکن
است خریدار ایرانی رغبت نکند؛ اما، چون مارك فرانسوي دارد، خریدار ایرانی همان لباس را، همان کت و شلوار را، همان دوخت را

 
انتخاب میکند؛ این غلط است. 1391/01/01 

 
سیب هایی که روي درخت می مانند... 

کشورِ با این عظمت، با این بزرگی، با این همه محصولات متنوّع، آدم خجالت میکشد وقتی میبیند -حالا بنده در روزنامه میبینم، شما
ها در خیابان می بینید- انواع و اقسام میوه ي خارجی را در خیابان! پرتقال ما، سیب ما روي درخت میماند، آن وقت برویم میوه ي

 
خارجی وارد کنیم؟ این ها را باید فکر کرد، این ها را باید کار کرد. 1394/11/19 



 
فقط براي پُز دادن! 

فروشگاه هایی هستند که وقتی انسان وارد میشود، هرچه چشم میگرداند، تولید خارجی است. متأسّفانه بعضی از این فروشگاه ها که
فروشگاه هاي بزرگ هم هستند، مربوط به خود دستگاه هاي حکومتی اند! چرا این کار را میکنند؟ این کار باید زشت شمرده بشود.
شما میخواهی کارگر داخلی را بیکار کنی، کارگر بیگانه را بهره مند و برخوردار کنی براي پُز دادن! جنس هاي داراي نشان خارجی را
(می آورند)، یک عدّه پولدار هم -پولدار هاي نوکیسه ي تازه به دوران رسیده که متأسّفانه در کشور کم نداریم- دنبال نشان هاي

 
خارجی اند... این باید ضدّ ارزش شمرده بشود. 1395/02/08 

 
گفتم این نشان را بکَنید... 

یک چیزي هم در مصنوعات آحاد مردم، در همین کار ها و تولید هاي کوچک، انسان مشاهده میکند که گاهی یک چیزي را تولید
میکنند، تولید خیلی خوبی (هم)هست، نشان فرنگی به آن میزنند؛ من تعجّب میکنم؛ نشان فرنگی. یک مقدار جنس براي یک منطقه
ي محرومی سفارش شده بود، تهیّه شده بود، یک نمونه اش را آوردند پیش من، من دیدم این یک نشان خارجی (دارد)؛ گفتم مگر
نگفتید این تولید داخل است، بنا بود در داخل (تولید شود)؛ گفتند نه، این داخلی است، خیّاطش هم فلانی است، امّا این (نشان)را

 
زده؛ گفتم بکَنید این را؛ این یکی از کار هاي بد است که تولید داخلی را با نشان خارجی بیاورند به (مردم)بدهند. 1398/08/28 

 
ورشکستگی کارخانه داخلی با اراده ما! 

شما می روید یک جنسی را از بازار تهیه کنید- یک لباس، یا فرض بفرمایید یک وسیله ي خانه؛ یک ظرف- نوع داخلی اش هست،
نوع خارجی اش هم هست؛ یک مقداري به خاطر تبلیغات خارجی، یک مقدار به خاطر پُز دادن به اینکه این جنس خارجی است، یک
مقدار به خاطر رسوبات فرهنگی قبلی که جنس داخلی فایده اي ندارد و یک مقدار هم شاید به خاطر مرغوبتر بودن جنس خارجی-
این مرغوبتر بودن هم ممکن است یکی از عوامل باشد، لیکن به هر حال تعیین کننده نیست- شما آن را انتخاب می کنید. یعنی چه
کار می کنید: یک کارگر ایرانی را بیکار می کنید و یک کارگر غیر ایرانی را به کار وادار می کنید. خوب، مگر بیکاري امروز، مشکل
عمده ي جامعه ي ما نیست. وقتی شما این طور کردید، بنده این طور کردم، آن برادر دیگر، آن خواهر دیگر، و یکی یکی از این روش
پیروي کردیم، نتیجه چه می شود؟ نتیجه، ورشکستگی کارخانه ي داخلی، بیکاري کارگر داخلی و در نهایت باعث ناامیدي سرمایه
گذار داخلی می شود. بیکاري هم که به دنبال خودش اعتیاد، فساد و اختلافات خانوادگی می آورد و به دنبال آن، حوادث سیاسی و

 
اجتماعی فراوان به وجود می آید. بنابراین، از یک چیز کوچکی شروع می شود؛ از یک اراده ي شخصی من و شما. 1385/08/18 

 
لگد زدن به کارگر ایرانی! 

مصلحت کشور، مصرف تولید داخلی است، کمک به کارگر ایرانی است. بعضی ها هستند حتّی حاضرند به نفع کارگر هم شعار بدهند،
رگ گردن را هم درشت کنند و شعار بدهند، امّا در عمل به کارگر ایرانی لگد بزنند. لگد زدن به کارگر ایرانی این است که انسان
جنس مصنوع این کارگر را مورد استفاده قرار ندهد و برود مشابه این را از خارج بگیرد؛ گاهی هم به قیمت هاي گران تر! ما در برخی
از صنایع در کشورمان جزو پیشروان دنیاییم، (امّا)در همان چیزها، میروند از بیرون چیز هایی را برمیدارند و به داخل می آورند.

 
 1394/02/09

 
شما مصرف کن، تجربه ي بعدي بهتر می شود 

(مصرف کننده ي داخلی)به بهانه ي اینکه این (جنس داخلی)به خوبیِ آن جنس خارجی نیست (آن را نمیخرد). خب قیمتش که
ارزان تر است، شما مصرف کن، استفاده کن، کمک به تولید بکن، تجربه ي بعدي او بهتر خواهد بود؛ این چیز طبیعی و روشنی است؛

 
وَالاّ اگر ما همین طور بخواهیم جنس لوکس تهیّه بکنیم، این نمیشود و این تولید داخلی هیچ وقت به جایی نمیرسد. 1396/03/22 



 
یک مشکل ذهنی و فکري... 

مشکل عمده اي که (در بحث کالاي داخلی)بنده با آن برخورد کرده ام، یک مشکل ذهنی نسبت به کالاي خارجی است که متأسّفانه
در یک قشر وسیعی در کشور وجود دارد که از مواریث نحس و نجسِ رژیمِ طاغوتِ گذشته است؛ چشم به محصولات خارجی بود و هر
چیزي، خارجی اش بهتر بود؛ البتّه کارِ داخلیِ قابلِ ذکري هم آن روز نبود؛ این هنوز باقی مانده. این مشکل، مشکل فکري است؛ یک
حرکت عمومیِ فکري به وجود بیاید براي تحوّل در این احساسها. مثلاً اگر چنانچه ما بتوانیم این فکر را که «جنس خارجی بهتر
است» از ذهن ها پاك بکنیم، آن وقت خود مردم به طور طبیعی میروند دنبال کالاي داخلی و برکات و خیرات این کار همه تحقّق

 
پیدا خواهد کرد. 1397/03/02 

 
میراث دوران طاغوت 

یکی از آفات موجود اجتماعی ما که ریشه ي آن، میراث دوران طاغوت و دوران ظلمانیِ گذشته است، همین است که افراد، دلبسته ي
به تولیدات بیگانه باشند. یک وقت تولید داخلی نداشتیم؛ یک وقت تولید داخلی، تولید غیر قابل مصرفی بود؛ امروز اینجوري نیست؛
امروز تولیدات داخلی، تولیدات مرغوب و مطلوب است. در عین حال یک عده اي خوششان می آید که بگویند فلان نشان خارجی روي

 
لباسشان هست یا روي وسیله ي خوراکی شان هست؛ این یک بیماري است؛ این بیماري را باید علاج کرد. 1390/02/07 

 
گفتند ایرانی یک لوله هِنگ هم نمیتواند بسازد... 

متأسفانه بعضی هستند که بر اثر فرهنگ غلطِ دوره ي منحوس پادشاهی- دوره ي طاغوت، دوره ي وابستگی- هنوز چشمشان به
خارج است. یک روزي بوده است که تو این کشور مسئولین دولتی ما آمدند صریح گفتند که ایرانی یک لوله هِنگ نمیتواند درست
کند! عملاً هم همه چیز را وارد کردند. در همان دوره ي طاغوت یک فردي از بلندپایگان دولتی که تصادفاً بنده را توي یک مجلسی-
ما که با این ها هیچ وقت ارتباطی نداشتیم، ملاقات هم نمیکردیم- دید، من داشتم انتقاد میکردم از همان چیزهائی که بود. این رو
کرد به ما و گفت: چی چی را انتقاد میکنید؟ ما مثل آقا نشستیم، کشور هاي دیگر مثل نوکر دارند براي ما کار میکنند، کالا میفرستند
داخل؛ این بد است؟ شما ببینید؛ این منطق دولتمردان دوره ي طاغوت بود! حالا ظاهرش این منطق است، باطنش چیز هاي دیگر

 
بود؛ فساد هاي اقتصادي فراوان و فساد هاي اخلاقی فراوان. 1389/06/16 

 
خودباوري نبود 

در کشور ما متأسفانه فرهنگِ کاملاً منحرفی از گذشته پایه گذاري شده، که هنوز آثارش از بین نرفته - با این همه تبلیغاتی که ما ها
از اول انقلاب تا امروز داشتیم - و آن، نگاه نیازمندانه ي به سمت غرب، بزرگ دیدن غرب و کوچک دیدن خود در مقابل اوست؛
متأسفانه این فرهنگ ریشه کن نشده و وجود دارد؛ این به دلیل نبود خودباوري است. اینکه شما ملاحظه میکنید فلان ماركِ جنس
خارجی پول بیشتري طلب میکند، اما طرفدار بیشتري هم در بین یک طبقه اي دارد، در حالی که جنس مشابه داخلی گاهی کیفیتش

 
بهتر از آن است، به خاطر همین نگاه است؛ این یک بیماري است، این یک آفت است. 1391/07/20 

 
زودتر از ژاپنی ها! 

مرحوم شیخ الشریعه ي اصفهانی- مرجع تقلید بزرگ ساکن نجف - فتوا داد که استعمال اجناس مصنوعه ي در داخل کشور لازم
است و مردم باید از استفاده از مصنوعات خارجی اجتناب کنند، تا به این ترتیب دیگران در داخل کشور نفوذ نکنند. همه می دانند که
در ژاپن، حدود صد سال پیش از این گفتند که مردم حق ندارند از مصنوعات خارجی استفاده کنند، تا در داخل آن کشور چرخ
اقتصاد به کار بیفتد؛ اما نمی دانند که در همان زمان، بلکه زودتر از آن، عین همین پیشنهاد و همین فتوا، از طرف مراجع و علماي
شیعه صادر شد؛ منتها متأسفانه در داخل کشور، هیچ کس از سرجنبان ها و اهل قلم و اهل سیاست و روشنفکران کمکشان نکرد!

 
 1370/12/14



 
این فرهنگ باید عوض شود 

ما باید فرهنگ کشور خودمان را به سمت ترویج تولید داخلی تنسیق و تنظیم کنیم و پیش ببریم؛ این خیلی چیز مهمی است. در
گذشته، سال هاي متمادي این فرهنگ به ملت ما تزریق شده است که به دنبال مصنوعات و ساخته هاي بیگانه و خارجی بروند. وقتی
گفته می شد این جنس خارجی است، این یک استدلال تام و تمامی بود براي بهتر بودن و مرغوب تر بودن این جنس. این فرهنگ

 
باید عوض شود. 1388/02/09 

 
راه علاج این را پیدا کنید 

راه مبارزه با ترجیح کالاي خارجی بر کالاي ساخت داخل چیست؟ این ها تحقیق میخواهد. در دانشگاه ها پروژه هاي تحقیقی بگیرید،
استاد و دانشجو کار کنید، نتیجه ي تحقیق را به مسئولان کشور بدهید؛ به رسانه ها بدهید تا سرریز شود و فرهنگ سازي شود.
1385/8/18 در بخش هاي علومِ جامعه شناختی و روان شناختیِ دانشگاه، بررسی بشود که علّت اینکه قشر هایی از مردم نسبت به
کالاي خارجی رغبت بیشتري دارند و به کالاي داخلی کمتر چیست و راه علاجش چیست... بررسی علمی لازم دارد؛ واقعاً میتوان یک
راه هایی را پیدا کرد... این فرهنگ باید گسترش پیدا کند. این چه جوري گسترش پیدا میکند؟ این خب راهِ کارِ علمی دارد.

 
 1397/03/20

 
تولید کالاي با کیفیت و ارزان 

فرمود: «رحم االلهَّ امرا عمل عملا فاتقنه»؛ رحمت خدا بر آن انسانی که کاري را انجام بدهد و آن را متقن انجام بدهد، درست انجام
بدهد. این آینده نگري است، غیر از امروز. شما امروز ببینید در دنیا کمپانی هائی هستند صد سال است این ها دارند کار میکنند، صد
و پنجاه سال است دارند کار میکنند و محصولاتشان در دنیا فروش میرود. اسم این ها کافی است که جنس را تو بازار رائج کند؛ به
خاطر اینکه درست کار کردند، خوب کار کردند، مشتري مطمئن است به اینها... کیفیت را باید بالا برد. مسئله ي مرغوبیت و کیفیت
خیلی مهم است؛ و استحکام؛ این ها خیلی مهم است. اگر چنانچه جنس داخلی، تولید داخلی، این خصوصیات را داشته باشد، به طور
طبیعی تمایل پیدا میشود. 1389/06/16 محصول داخلی را باید مرغوب، باکیفیت و بادوام تولید کنیم. تا آنجائی که بتوانیم، باید

 
قیمت تمام شده را ارزان تمام کنیم. 1391/01/01 

 
ابتکار و زیبائی را جدي بگیرید! 

یک نکته مسئله ي نوآوري و ابتکار و زیبائی است در تولیدات کشور. از جمله ي چیزهائی که باید مورد توجه قرار بگیرد، نوآوري
کردن در همه ي تولیدات به صورت پی درپی و لحاظ حس، یعنی اشباع حس زیبائی شناسی در مصرف کننده است. این یکی از
مسائل قابل توجه هست که بایستی به آن اهمیت بدهیم. من حقیقتاً از دوستانی که در این زمینه ها تلاش میکنند، کار میکنند،

 
تشکر میکنم. 1389/06/16 

 
- بیشتر بخوانید: 

- رهبر انقلاب: زنان رشد معرفتی، معنوي و اخلاقی را به صورت جدي دنبال کنند +فیلم انتهاي پیام/



محدودیت هاي رومانی براي مسافران در دوران کرونا
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اعضا کمیته ملی شرایط اضطراري کشور رومانی در تاریخ پنجم اکتبر توافقنامه اي را امضا کردند که در آن مقررات جدیدي
براي مسافران خارجی در دوران کرونا اعمال شده است.

 
محدودیت هاي رومانی براي مسافران در دوران کرونا 

 اعضا کمیته ملی شرایط اضطراري کشور رومانی در تاریخ پنجم

 
اکتبر توافقنامه اي را امضا کردند که در آن مقررات جدیدي براي مسافران خارجی در دوران کرونا اعمال شده است. 

به گزارش سرویس ترجمه ایمنا، بر اساس مقررات جدید کشور رومانی براي مقابله با ویروس کرونا، تمامی مسافرانی که از کشورهاي
اسپانیا، فرانسه، هلند، بلژیک و بریتانیا وارد کشور می شوند، به مدت دو هفته در قرنطینه به سر خواهند برد. البته افرادي که قرار
است کمتر ازسه روز در کشور بمانند و تست کروناي آن ها، که حداکثر 48 ساعت قبل از ورود به رومانی انجام شده، منفی باشد
مشمول قانون فوق نخواهند بود. مقررات جدید از تاریخ هفتم اکتبر آغاز شده است اما مقامات از پایان آن سخنی به میان نیاورده اند.

 
به همین دلیل، پیش بینی می شود نرخ شیوع بیماري کووید -19 تعیین کننده تصمیمات جدید دولت رومانی باشد. 

اعضا کمیته ملی شرایط اضطراري کشور رومانی در مقررات جدید خود لیستی از کشورهاي اروپایی با بیشترین نرخ شیوع بیماري
کووید -19 نظیر اسپانیا، چک، بریتانیا، فرانسه، اسلواکی، دانمارك، اتریش، بلژیک و هلند را در اختیار مقامات ارشد رومانی قرار دادند
تا محدودیت هاي جدید براي مسافران این کشورها اعمال شود. البته قرنطینه دو هفته اي براي تمام این افراد ضروري نیست، بلکه
کسانی که پس از ورود به مرز کشور آزمایش کرونا بدهند و نتیجه آن منفی باشد، پس از تنها هشت روز قرنطینه می توانند به تردد

 
در داخل کشور بپردازند. 

مقامات محلی رومانی نیز در مناطقی که نرخ گسترش ویروس کرونا به ازاي هر 100 هزار جمعیت بیش از 5. 1 مورد اعلام شده است،
در نظر دارند به مدت دو هفته اقدامات سختگیرانه اي را بر مردم اعمال کنند. قرار است به زودي در چنین مناطقی رستوران ها و
سینماها به روي مردم بسته و برگزاري رویدادهاي غیررسمی با حضور جمعیت بالاي شهروندان ممنوع شود. کمپانی ها و مراکز

 
کارآفرینی نیز قصد دارند تا جایی که ممکن است کارکنان خود را به دورکاري تشویق کنند. 





راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات
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در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد.

 
راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات 

در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري
مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات

 
منعقد شد. 

به گزارش ایمنا، به نقل از مرکز اطلاع رسانی وزارت آموزش
وپرورش، با حضور علیرضا کمرئی معاون آموزش متوسطه وزارت
آموزش وپرورش و امیر ناظمی معاون وزیر ارتباطات و رئیس
سازمان فناوري اطلاعات ایران و با حضور اعضاي سازمان نظام
صنفی رایانه اي، تفاهم نامه اي با موضوع "راه اندازي هنرستان

 
هاي فناوري اطلاعات" در سالن فیروزه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به امضا رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی موردنیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی ازجمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

گفتنی است؛ سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند
اما به معناي عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند، بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان

 
فناوري اطلاعات ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

شایان ذکر است؛ مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از
سه هزار دانش آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند همچنین برگزاري دوره هایی

در خصوص تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد.



دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه ابلاغ شد

منبع: ایسناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/19

وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را جهت اجر به استان ها ابلاغ کرد.

به گزارش ایسنا، در راستاي اجراي فعالیت هاي مدیریت و
راهبري طرح مهارت آموزي دانش آموزان دوره اول
متوسطه بر مبناي حوزه تربیت و یادگیري کار و فناوري و
فرهنگ و هنر و فعالیت تربیت مربی مهارتی در دوره اول
متوسطه ذیل برنامه 19 طراحی و اجراي دوره هاي
آموزشی کارآفرینی و مهارت آموزي مبتنی بر برنامه درسی
حوزه هاي تربیت و یادگیري " از زیر نظام برنامه درسی
برنامه ابلاغی سال 99 و همچنین زمینه سازي جهت
تحقق سند تحول بنیادین و عملیاتی کردن بسته تحول
آفرین" هر دانش آموز یک مهارت"ویژه دوره اول متوسطه،

 
دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه جهت اجرا به استان ها ارسال شد. 

بر این اساس؛ ترویج، توسعه و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و مهارت آموزي، کمک به هدایت تحصیلی آگاهانه دانش آموزان،
کیفیت بخشی به آموزش دروس کار، فناوري، فرهنگ و هنر و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي دبیران از اهداف کیفی این

 
دستورالعمل است. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، همچنین؛ کسب حداقل یک مهارت توسط دانش آموز تا پایان
دوره تحصیلی، آموزش همه دانش آموزان پایه هفتم، آموزش 100 درصدي دبیران مجري آموزش هاي مهارتی و تجهیز کامل مراکز

 
مهارتی نیز ازجمله اهداف کمی این دستورالعمل است. 

انتهاي پیام



بیش از 10 میلیارد ریال به صندوق هاي خُرد محلی کردستان پرداخت شد

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/19

بیش از 10 میلیارد ریال به صندوق هاي خُرد محلی کردستان پرداخت شد >

 
بیش از 10 میلیارد ریال به صندوق هاي خُرد محلی کردستان پرداخت شد 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: 10 میلیارد و 400
میلیون ریال از زمان ابلاغ تسهیلات طرح اشتغال پایدار روستایی
(سال 98) تاکنون به صندوق هاي خُرد محلی در این استان

 
پرداخت شده است. 

جعفر شرف خانی با اشاره به اینکه یکی از برنامه ها و طرح هاي
صندوق کارآفرینی امید تامین مالی و حمایت از صندوق هاي
خُرد محلی در روستاهاست، اظهار کرد: این صندوق هاي محلی
با پرداخت تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان روستایی منجر به

 
ایجاد کسب و کارهاي خانگی می شوند. 

وي با اشاره به اینکه این تسهیلات به ساکنان روستاها پرداخت
می شود، اضافه کرد: از ابتداي ابلاغ تسهیلات طرح اشتغال پایدار روستایی تاکنون 31 فقره تسهیلات به مبلغ 10 میلیارد و 400

 
میلیون ریال به صندوق هاي خُرد محلی در استان پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان با اشاره به وجود 31 صندوق خُرد محلی در استان افزود: این میزان تسهیلات براي ایجاد

 
اشتغال 31 نفر و زنجیره تولید 750 نفري پرداخت شده است. 

شرف خانی از دیگر طرح هاي صندوق کارآفرینی امید را هر روستا یک محصول خواند و یادآور شد: تاکنون 284 فقره تسهیلات به

 
مبلغ 11 میلیارد تومان به 12 روستا محصول در استان پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه این میزان تسهیلات براي حدود 400 نفر اشتغال ایجاد کرده است، گفت: بعد از پرداخت تسهیلات در طرح هر
روستا یک محصول اقدام به شناسایی ظرفیت دیگر روستاهاي استان کردیم که در این راستا 11 روستا محصول دیگر براي پرداخت

 
تسهیلات انتخاب شدند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان تاکید کرد: 246 فقره پرونده مربوط به 11 روستا محصول به ارزش 13 میلیارد تومان در

 
مرحله کارسازي، ضمانت گیري و پرداخت تسهیلات از سوي این صندوق است. 



منبع: خبرگزاري ایرنا



''هنرستان هاي فناوري اطلاعات'' راه اندازي می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/19

به منظور توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات با موضوع راه اندازي
"هنرستان هاي فناوري اطلاعات" منعقد شد.

به منظور توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري
مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات با
موضوع راه اندازي ""هنرستان هاي فناوري اطلاعات""

 
منعقد شد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ با حضور
علیرضاکمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش
وپرورش و امیر ناظمی معاون وزیر ارتباطات و رئیس
سازمان فناوري اطلاعات ایران و با حضور اعضاي سازمان
نظام صنفی رایانه اي، تفاهم نامه اي با موضوع "راه اندازي

 
هنرستان هاي فناوري اطلاعات" به امضا رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی موردنیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی ازجمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند اما به معناي
عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان فناوري اطلاعات

 
ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از سه هزار دانش
آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند همچنین برگزاري دوره هایی در خصوص

 
تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد. 

 
هنرستان ها مهارت را حضوري و دروس عمومی را مجازي آموزش دهند 

 
اختصاص هزار میلیارد تومان براي نوسازي سیستم گرمایشی مدارس و تجهیز هنرستان ها 

تمدید اجراي برخی رشته هاي هنرستان ها براي سال تحصیلی آینده



انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات

و فناوري اطلاعات

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/19

در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فن...

 در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات

 
با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت آموزش وپرورش، با حضور علیرضاکمرئی معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش
وپرورش و امیر ناظمی معاون وزیر ارتباطات و رئیس سازمان فناوري اطلاعات ایران و با حضور اعضاي سازمان نظام صنفی رایانه اي،
تفاهم نامه اي با موضوع ""راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات"" در سالن فیروزه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به امضا

 
رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند؛ هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی موردنیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی ازجمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

گفتنی است؛ سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند
اما به معناي عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند، بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان

 
فناوري اطلاعات ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

شایان ذکر است؛ مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از
سه هزار دانش آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند همچنین برگزاري دوره هایی

در خصوص تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد.



ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/19

وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را جهت اجر به استان ها ابلاغ کرد....

 
وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را جهت اجر به استان ها ابلاغ کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت آموزش وپرورش، در راستاي اجراي فعالیت هاي مدیریت و راهبري طرح مهارت
آموزي دانش آموزان دوره اول متوسطه بر مبناي حوزه تربیت و یادگیري کار و فناوري و فرهنگ و هنر و فعالیت تربیت مربی مهارتی
در دوره اول متوسطه ذیل برنامه 19 طراحی و اجراي دوره هاي آموزشی کارآفرینی و مهارت آموزي مبتنی بر برنامه درسی حوزه هاي
تربیت و یادگیري "" از زیر نظام برنامه درسی برنامه ابلاغی سال 99 و همچنین زمینه سازي جهت تحقق سند تحول بنیادین و
عملیاتی کردن بسته تحول آفرین"" هر دانش آموز یک مهارت"" ویژه دوره اول متوسطه، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي

 
دوره اول متوسطه جهت اجرا به استان ها ارسال شد. 

بر این اساس؛ ترویج، توسعه و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و مهارت آموزي، کمک به هدایت تحصیلی آگاهانه دانش آموزان،
کیفیت بخشی به آموزش دروس کار، فناوري، فرهنگ و هنر و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي دبیران از اهداف کیفی این

 
دستورالعمل است. 

همچنین؛ کسب حداقل یک مهارت توسط دانش آموز تا پایان دوره تحصیلی، آموزش همه دانش آموزان پایه هفتم، آموزش 100
درصدي دبیران مجري آموزش هاي مهارتی و تجهیز کامل مراکز مهارتی نیز ازجمله اهداف کمی این دستورالعمل است.



هنرستان هاي فناوري اطلاعات در کشور راه اندازي می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/19

سازمان فناوري اطلاعات ایران و وزارت آموزش و پرورش در راستاي راه اندازي و ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات در
کشور، توافق کردند.

سازمان فناوري اطلاعات ایران و وزارت آموزش و پرورش
در راستاي راه اندازي و ایجاد هنرستان هاي فناوري

 
اطلاعات در کشور، توافق کردند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از سازمان فناوري
اطلاعات ایران، تفاهم نامه همکاري مشترك میان این
سازمان و وزارت آموزش و پرورش در 8 ماده و براي

 
اجرایی شدن ظرف 3 سال آینده، مبادله شد. 

امیر ناظمی معاون وزیر ارتباطات و رئیس سازمان فناوري
اطلاعات ایران در مراسم تبادل این تفاهم نامه تحقق اهداف این تفاهم نامه را در 4 محور اصلی، حائز اهمیت عنوان کرد و گفت: ایجاد
هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت نیروي
انسانی ماهر، نوآفرین و کارآفرین مورد نیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویدادهاي کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصلی برنامه نویسی، از جمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه است. 

وي با بیان اینکه در دو دهه آینده، اصلی ترین مهارت مورد نیاز، مهارت کارآفرینی است ادامه داد: در طول دو سال گذشته بیش از 3
هزار دانش آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند و این دوره ها با رویکرد آشنایی

 
کسب و کارهاي فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري بخشیدن دارد. 

در این مراسم، دکتر کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش نیز با تاکید بر لزوم دستیابی به اهداف این تفاهم نامه،
نسبت به تصحیح ایجاد جهت گیري هاي فناوري اطلاعات در حوزه آموزش، اظهار امیدواري کرد و افزود: سالانه حدود 950 هزار
هنرجوي هنرستانی وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند اما به معناي عملیاتی آمادگی ورود به نظام اشتغال را
ندارند. لذا کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان فناوري اطلاعات ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده

داشته باشد.



راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات

منبع: ایسناشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/19

در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد.

به گزارش ایسنا، با حضور علیرضاکمرئی معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش وپرورش و امیر ناظمی معاون وزیر ارتباطات و
رئیس سازمان فناوري اطلاعات ایران و با حضور اعضاي سازمان نظام صنفی رایانه اي، تفاهم نامه اي با موضوع "راه اندازي هنرستان

 
هاي فناوري اطلاعات" در سالن فیروزه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به امضا رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند؛ هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی موردنیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی ازجمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

گفتنی است؛ سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند
اما به معناي عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند، بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان

 
فناوري اطلاعات ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، شایان ذکر است؛ مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا
در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از سه هزار دانش آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه
تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند همچنین برگزاري دوره هایی در خصوص تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر

 
پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد. 

انتهاي پیام



دست و پا زدن جریان تحریف درموازات با تحریم

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/19

حجت الاسلام علی وحدانی فر امروز در خطبه هاي نماز جمعه دهدشت به تبیین عالم برزخ و روابط انسان ها پس از مرگ،

 
روابط اموات با یکدیگر و با عالم دنیا پرداخت. 

امام جمعه دهدشت تصریح کرد: زندگی پس از مرگ فردي است نظام اجتماعی ندارند اسباب ظاهري در آخرت وجود ندارد بلکه

 
اموات با اعمال و توشه ارتباط دارند. 

وي با بیان اینکه در برزخ فقط مهمان خود،صفات، عقاید و اعمال خود هستیم، اضافه کرد:مراقب باشیم در زندگی گذراي دنیوي

 
مرتکب اعمال خلاف تقوا نشویم. 

خطیب نماز جمعه دهدشت گفت: این روزها در جامعه جریان تحریف به شدت فعال است در فضاي مسموم مجازي تحریف درونی و
بیرونی را شروع و یک خط سنگین ایجاد کردند که واقعیت موجود در کشور را بیان نکنند بلکه دست بر ضعف و مشکلات گذاشته و

 
متعدد بیان می کنند. 

 
رفع مشکلات اقتصادي راه هاي مخصوص دارد اما توجه نمی شود 

 
وحدانی فر افزود: مشکلات اقتصادي در صدر دغدغه مردم است و مسئله پنهانی نیست رفع مشکل راه حل مخصوص دارد. 

امام جمعه دهدشت با اشاره اینکه رهبري در جلسات مشکلات و راه حل ها را مطرح می کنند،گفت: وقتی براي رفع مشکلات چاره

 
اندیشی نمی شود فضاي جریان تحریف در کنار تحریم فعال و فشار روحی و روانی بر مردم وارد می شود. 

وحدانی فر به برخی از معضلات موجود در کشور اشاره کرد و افزود:بیکاري راه حل دارد؛ کلید اصلی اشتغال و ستون فقرات اقتصاد

 
مقاومتی تولید است.تقویت تولید داخلی بسیاري از مشکلات خواهد بود. 

وي، بروکراسی اداري خسته کننده و کاغذبازي ها را از عوامل دوري از تولید برشمرد و در خصوص رفع گرانی و مشکلات معیشتی

 
گفت: تامین اساسی کالا راه حل است. 

حجت الاسلام وحدانی فر ادامه داد: کالا وجود دارد اما در گمرك خاك می خورد جنس وارد بازار نمی شود و همین باعث گرانی

 
کمرشکن می شود. 

وي کمبود سرمایه در کشور را از دیگر معضلات دانست و درباره راهکار رفع این معضل گقت:طرحهاي نیمه کاره تکمیل و در اعطاي

 
مجوزها تسهیل شود. 



امام جمعه دهدشت با بیان اینکه واردات کالاي لوکس از دیگر موانع است، افزود: چرا ماشین چند میلیاردي وارد کشوري شود که

 
مردم توان خرید پراید ندارند؟ منافع چه کسانی در واردات بی رویه کالاي لوکس وجود دارد. 

 
جنگ امروز جنگ اراده هاست 

امام جمعه دهدشت با بیان اینکه امروز جنگ، جنگ اراده هاست، گفت: به جوانان اعتماد شود جوانی که هشت سال دفاع مقدس و

 
جوانی که انرژي هسته اي را در اوج می برد توان و خلاقیت دارد ذهن فعال دارد می تواند کار کند. 

وحدانی فر از انتخابات آمریکا به سیرك انتخاباتی یاد کرد و افزود: اولین مناظره دو نامزد انتخابات نماد آشفتگی و التهاب، کرسی
درس بداخلاقی و نمایانگر باطن زشت تمدن غرب بود،دستکش مخملین را از دست نامزدها کنار زد و چهره زشت امریکایی را به

 
جهان نشان داد. 

 
رو شدن واژه نام آشناي تقلب در انتخابات امریکا 

خطیب نماز جمعه دهدشت اضافه کرد: واژه نام آشناي تقلب و دعوت از هواداران به شورش را در ذهن ما تداعی کرد. درس هایی باید
از این مناظره گرفت نمود عینی مردم سالاري غربی را نشان داد این همان امریکایی بود که برخی بزك کردند و مهد تمدن، اخلاق

 
ازادي و دموکراسی می دانند. 

امام جمعه دهدشت تصریح کرد: نتیجه انتخابات امریکا هر چه باشد یک نکته قطعی دارد و این که سردمداران مدعی اخلاق که به

 
خاطر منافع شخصی و حزبی در حق کشور و مردم خود جفاکار و بی رحم اند در مواجهه با مردم بقیه کشورها چه خواهند کرد. 

 
امریکا محکوم به افول است 

امام جمعه دهدشت با بیان اینکه امریکا رو به افول است، ادامه داد: اینها در طول تاریخ وضعیتی بوجود آوردند که همین است محکوم

 
اند به اینکه افول کنند زایل شوند و از صحنه جهانی حذف شوند. 

 
وي در پایان تاکید کرد: همچنان می گوییم امریکا دیگر در دنیا ابرقدرت نیست و شعار مرگ بر امریکا سر خواهیم داد. 

امام جمعه دهدشت در بخش دیگري از سخنانش هفته وقف را از مناسبت هاي پیش رو برشمرد و گفت: این سنت و صدقه جاریه در
استان ما کمتر مورد توجه قرار گرفته است.



هنرستان هاي فناوري اطلاعات راه اندازي می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/19

تهران- ایرنا- تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات با موضوع راه اندازي
هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد.

تهران- ایرنا- تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش
وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات با موضوع راه

 
اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد. 

به گزارش روز شنبه مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی
وزارت آموزش وپرورش، تفاهم نامه "راه اندازي هنرستان
هاي فناوري اطلاعات" با حضور علیرضا کمرئی معاون
آموزش متوسطه وزارت آموزش وپرورش و امیر ناظمی
معاون وزیر ارتباطات و رییس سازمان فناوري اطلاعات

 
ایران و اعضاي سازمان نظام صنفی رایانه اي در سالن فیروزه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به امضا رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی مورد نیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی از جمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند، اما به معناي
عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند. بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان فناوري اطلاعات

 
ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از سه هزار دانش
آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند. همچنین برگزاري دوره هایی در خصوص

 
تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد. 

 
برچسب ها 

 
- امیر ناظمی 

 
- هنرستان 

 
- بازگشایی مدارس 

 
- فناوري اطلاعات 

- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات 



 
- وزارت آموزش و پرورش 

 
- دانش آموزان 

 
- معاونت آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش 

 
- علیرضا کمرئی 

 
پروندهٔ خبري 

- بازگشایی مدارس و دانشگاه ها در سال تحصیلی 1400-1399



نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور راه اندازي شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/19

مراسم افتتاح نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور با نام "روستا تی وي" با حضور دکتر ستاري، معاون علمی و فناوري
رئیس جمهور آغاز برگزار شد.

 مراسم افتتاح نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور

 
با نام "روستا تی وي" با حضور دکتر ستاري، معاون علمی و فناوري رئیس جمهور آغاز برگزار شد. 

این شبکه تلویزیون اینترنتی که به همت یک شرکت فناور در پارك علم و فناوري گلستان راه اندازه شده، سعی دارد تا با نمایش

 
زیبایی هاي زندگی و آداب ورسوم روستاییان کشور و توانمندي هاي آنها، به توسعه فرهنگی و اقتصاد روستاها کمک کند. 

روستا تی وي زیر نظر پارك علم و فناوري گلستان و با مجوز رسمی صداوسیماي جمهوري اسلامی، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و

 
سازمان تنظیم مقررات رسانه هاي صوت و تصویر فراگیر راه اندازي شده است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در این مراسم، گفت: استان گلستان پتانسیل عظیم فرهنگی دارد و صدها سال، اقوام با وحدت

 
در کنار یکدیگر زندگی می کنند. 

سورنا ستاري بیان کرد: متأسفانه به ظرفیت ها در این بخش خصوصاً در بافت تاریخی شهر گرگان به درستی پرداخته نشده و افتتاح

 
این تلویزیون اینترنتی می تواند در شکوفا شدن این پتانسیل ها مؤثر باشد. 

 
 

وي بیان کرد: توسعه در این استان زدن دودکش و به دنبال آن تخریب محیط زیست، هوا و آب نیست و این نوع توسعه سالها در دنیا

 
کنار گذاشته شده است. باید ظرفیت عظیم فرهنگی در گلستان توسعه پیدا کند. 

هادي حق شناس، استاندار گلستان نیز در این مراسم گفت: امروز روستاهاي این استان از مشکلات زیرساختی بسیار کمی برخوردار
هستند و موضوعی که الان باید به آن توجه شود، اشتغال روستاییان است. اگر ظرفیت هاي روستاها را در قالب روستا تی وي معرفی

 
کنیم، حتماً اشتغال را به همراه خواهد داشت. 



گفتنی است برنامه هاي این تلویزیون اینترنتی از طریق آدرس http://roustatv.com/live قابل مشاهده است./ایسنا



اجراي قرارداد تسهیلات اشتغال زایی جوانان، با صندوق کار آفرینی امید

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/19

عزیزي بیان کرد: اهمیت توجه به اشتغال جوانان، موضوع توجه به جوانان کمتر برخوردار مناطق شهري و روستایی است و
می بایست با ایجاد زنجیره مهارتی و دانش بنیان، بیشترین بازدهی را در جذب بهینه منابع و ایجاد شغل جوانان دنبال کنیم .

اجراي قرارداد تسهیلات اشتغال زایی جوانان، با صندوق
کار آفرینی امید عزیزي بیان کرد: اهمیت توجه به اشتغال
جوانان، موضوع توجه به جوانان کمتر برخوردار مناطق
شهري و روستایی است و می بایست با ایجاد زنجیره
مهارتی و دانش بنیان، بیشترین بازدهی را در جذب بهینه

 
منابع و ایجاد شغل جوانان دنبال کنیم . 

به گزارش خبرگزاري برناخراسان جنوبی، عزیزي مدیرکل
ورزش و جوانان استان در این دیدار با توجه به اهمیت

جذب اعتبارات گفت: بانک هاي اطلاعاتی تکمیل و احصا شود تا روند اجراي شیوه نامه تسهیل، و براي طرح هاي مذکور شاخص هایی

 
را در نظر بگیریم تا حقی از شخصی تضییع نشود. 

حسن عزیزي تصریح کرد: اهمیت توجه به اشتغال جوانان، موضوع توجه به جوانان کمتر برخوردار مناطق شهري و روستایی است و

 
می بایست با ایجاد زنجیره مهارتی و دانش بنیان، بیشترین بازدهی را در جذب بهینه منابع و ایجاد شغل جوانان دنبال کنیم . 

مدیرکل ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: امسال هم نگاه ما معطوف به جوانان مناطق کمتر برخوردار مناطق شهري، روستایی و مرزي
خواهد بود که توسط کارگروه مشترك اداره کل ورزش و جوانان و صندوق کار آفرینی امید ،طی مکاتبه اي طرح هاي شهرستان ها

 
دریافت خواهدشد و در کارگروهی طرح هاي آنان پایش ، داوري و به ترتیب اولویت در نوبت دریافت تسهیلات قرار خواهند گرفت. 

زنگنه رئیس صندوق کار آفرینی امید استان نیز گفت: درخصوص تفاهم نامه جدید اعتباري که به صندوق کارآفرینی امید ابلاغ و

 
تخصیص داده شده، مبلغ هشت میلیارد ریال می باشد. 

وي تصریح کرد: با عنایت به مدل حمایتی سال قبل، پیشنهاد می شود از هشت شهرستان محروم تر استان طرح هاي پیشنهادي
جمع آوري شود و این آمادگی وجود دارد که با توجه به محدودیت اعتبارات، با استاندار محترم مذاکره شود تا مبلغ اعتباري تسهیلات

 
اشتغال براي جوانان را افزایش دهیم. 

زنگنه در ادامه گفت : نماینده صندوق و نماینده اداره کل ورزش و جوانان در شهرستان ها طرح ها را بررسی کنند وبه صندوق استان
ارسال تا روند تشکیل پرونده در صندوق استان تسریع شود.



آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا

منبع: خبر اقتصاديشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/19

مطابق آخرین آمارها مبلغ 5000 میلیارد تومان مقرري بیمه بیکاري کرونا از سوي دولت به متقاضیان و افراد بیکار شده بر
اثر کرونا پرداخت شده است.

اقتصادگردان- در راستاي حمایت از صنوف و کارگران آسیب دیده از کرونا، دولت مبلغ 5000 میلیارد تومان اعتبار براي کمک
به صندوق بیمه بیکاري و تامین بودجه بیمه بیکاري بیکار شدگان ناشی از کرونا اختصاص داد که با حمایت سازمان برنامه و بودجه و
تلاش وزارت کار، سازمان تامین اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه، روند واریز مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان مشمول و کارگران

 
بیکار شده در دستور کار قرار گرفت. 

بر این اساس مقرر شد تا بیمه بیکاري سه ماه اسفند 1398 و فروردین و اردیبهشت 1399 به کارگران آسیب دیده از کرونا پرداخت
شود و سامانه bimebikari.mcls.gov.ir که وزارت کار از مدت ها قبل به منظور ثبت درخواست بیمه بیکاري راه اندازي کرده

 
بود، براي مراجعه متقاضیان معرفی شد. 

مدتی بعد از سوي اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار اعلام شد متقاضیان بیمه بیکاري کرونا که از ابتداي خردادماه
بیکار شده و افرادي که بیکاري آنها از اسفند سال گذشته تاکنون استمرار پیدا کرده به سامانه جامع روابط کار به نشانی

 
prkar.mcls.gov.ir مراجعه و نوع بیکاري خود را از طریق خوداظهاري اعلام کنند. 

بر اساس اعلام اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار تا پنجم مهرماه سال جاري، 155 هزار و 700 نفر از افراد بیکار
شده از کرونا که بیکاري آنها از اسفندماه سال گذشته استمرار داشته و از اول خرداد ماه بیکار شدند یا به دلیل اعلام شماره شباي
اشتباه، عدم تعلق شماره حساب مربوطه و ثبت ناقص اطلاعات شخصی یا ثبت نام در ادارات کار و کاریابی ها به جاي سامانه از پیش

 
ذکر شده، دچار مشکلاتی شدند در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کردند. 

به گفته مسعود بابایی - مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار - پرداخت بیمه بیکاري به متقاضیان به دو شیوه دنبال
شده است؛ دسته اول افرادي که از اسفند ماه سال گذشته دریافتی نداشتند و اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65
میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده هایشان ارسال شده است و دسته دوم 30 هزار نفربیمه هستند
که پرونده هایشان در سازمان تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه

 
و بودجه است. 

طی روزهاي گذشته با اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت تدبیر و امید تا نهم مهرماه 5000 میلیارد تومان اعتبار از محل
حساب صندوق ذخیره و از طریق ثبت نام در سامانه به متقاضیان بیمه بیکاري کرونا پرداخت کرده است. همچنین به تمام کارگاههاي
تولیدي تسهیلات با نرخ چهار و هشت درصد به ازاي هر شاغل 12 تا 16 میلیون تومان و به شرط حفظ اشتغال موجود پرداخت شده

 
است. 

ثبت نام متقاضیان دریافت مقرري بیمه بیکاري کرونا و افراد بیکار شده از خرداد ماه سال جاري کماکان ادامه دارد و متقاضیان با



مراجعه به سامانه روابط کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir می توانند روند ثبت نام خود را براي بهره مندي از مزایاي بیمه بیکاري
دنبال کنند.



بندر شادگان رونق خود را بازمی یابد

شماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/19
منبع: سازمان بنادر و

دریانوردي

استاندار خوزستان در بازدید از بندر تجاري شادگان با اشاره به لزوم رفع نگرانی صاحبان کالا در این بندر، از ترخیص عمده
ي کالاها در هفته جاري خبر داد.

استاندار خوزستان در بازدید از بندر تجاري شادگان با
اشاره به لزوم رفع نگرانی صاحبان کالا در این بندر، از

 
ترخیص عمده ي کالاها در هفته جاري خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل بنادر و دریانوردي استان
خوزستان، 17 مهرماه غلامرضا شریعتی استاندار خوزستان
به همراه مجید ناصري نژاد نماینده مردم شهرستان
شادگان در مجلس شوراي اسلامی ضمن بازدید از بندر
شادگان، با اشاره به نگهداري مقادیر قابل توجهی از کالاها

در بندر شادگان، این موضوع را مایه ي نگرانی صاحبان کالا و شناورها عنوان کرد و بیان داشت: با پیگیري ها انجام شده و دستور

 
العملی که از مرکز آمده، مشکلات صاحبان کالا و شناورها برطرف خواهد شد. 

شریعتی در ادامه افزود: به دنبال هماهنگی هاي انجام شده در مبادي ذیربط و تصمیمات اتخاذ شده، ترخیص کالاها در این هفته آغاز
می شود و بندر شادگان همچون گذشته رونق خود را به دست می آورد و اشتغال مستقیم و غیرمستقیم در بندر و شهرستان شادگان

 
احیا و رضایت مردم این شهرستان جلب می شود. 

وي در ادامه افزود: نمایندگان دستگاه قضایی نیز به منظور بهبود شرایط از این بندر بازدید می کنند و تصمیم هاي مقتضی را براي
تسهیل روند ترخیص کالا از این بندر می گیرند و به دنبال آن دغدغه هاي مردم ولایتمدار و مرزدار شریف در این شرایط ناشی از

 
تحریم و شیوع کرونا رفع می شود. 

یادآور می شود عادل دریس مدیرکل بنادر و دریانوردي استان خوزستان که در این بازدید استاندار خوزستان را همراهی می کرد با
ارائه توضیحاتی تلاش هاي این اداره کل را براي نگهداري و صیانت از کالاهاي بازرگانان و اموال عمومی را تا تعیین تکلیف نهایی آنها

را از سوي مراجع ذیصلاح بیان کرد.



روزهاي مشرقی 1 | خراسان شمالی در نگاه رهبري

منبع: بلاغشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش بلاغ به نقل از19 مهرماه سال 91 یادآور خاطره روز بزرگی در تاریخ خراسان شمالی است. روزي که رهبر انقلاب به

 
این استان سفر کردند و یک هفته با اهالی خونگرم و باصفاي استان انس و الفت گرفتند. 

اما رهبر انقلاب طی دیدارهاي متنوع با اقشار مختلف خراسان شمالی نکات مهمی را بیان کردند که بازخوانی این نکات پس از 8 سال

 
می تواند دریچه اي نورانی به فضاي این استان باشد. 

 
نخستین دیدار؛ با مردم بجنورد 

این دیدار که پس از استقبال باشکوه و گسترده مردم خراسان شمالی در ورزشگاه تختی انجام شد، نکات مختلفی را از سوي رهبر

 
انقلاب را در پی داشت. 

مقام معظم رهبري در ابتدا استان را این گونه خطاب می کنند: «استان شما معروف است به باب الرضا». ایشان پس از بیان چندین
مورد از ظرفیت هاي استان یک ابراز تأسف را بیان می دارند: «با جاذبه هاي گردشگريِ متأسفانه ناشناخته - که بسیاري از مردم

 
کشور هنوز جاذبه هاي گردشگري این منطقه را درست نمی شناسند.» 

علاوه بر اشاره به ظرفیت هاي مختلف استان در بخش هاي گوناگون نکته اي علمی نیز مطرح می شود «این استان جزو ده استان
برتر کشوري ازلحاظ استعداد و توانائی علمی است.» و در پایان بخش توصیفات رهبر انقلاب جمله اي کلیدي مطرح می شود «مردم

 
این منطقه، غیورند؛ دیندارند؛ مرزبان اند؛ سرزنده و بانشاط و شجاع اند. این خصوصیات، خصوصیات برجسته اي است.» 

 
 

مسئله جمعیت ازجمله موارد مورداشاره رهبر انقلاب به صورت خاص بود که فرمودند: «این مسئله تحدید نسل از اواسط دهه 70 به
این طرف باید متوقف می شد. البته اوّلی که سیاست تحدید نسل اتخاذ شد، خوب بود، لازم بود، لیکن از اواسط دهه ي 70 باید
متوقف می شد. این را متوقف نکردیم؛ این اشتباه بود. عرض کردم؛ مسئولین کشور در این اشتباه سهیمند، خود بنده ي حقیر هم در

 
این اشتباه سهیمم.» 

ایشان به نکته اي دیگر مربوط به این منطقه اشاره دارند و می گویند: «در همین منطقه ي شما، یک عده کمونیستِ بی اعتقاد به دین
و به وطن سعی کردند اقوام مؤمن و نجیب ترکمن را با مجموعه ي انقلاب مخالف کنند. چه کسی در مقابل اینها ایستاد؟ در درجه ي
اول، خود عناصر مؤمنِ ترکمن در مقابل اینها ایستادند. علماي بانفوذ ترکمن - که بعضی از دنیا رفته اند، بعضی هم بحمدااللهّ زنده

هستند - خودشان در مقابل اینها ایستادند.» 



فتنه موضوع دیگري است که رهبر انقلاب در نخستین دیدار خود در سفر به خراسان شمالی به آن اشاره دارند و می فرمایند: «در
فتنه ي 88، چند روز بعد از انتخابات به آن عظمت، یک عده اي آمدند اظهار مخالفت کردند، یک عده هم از این فرصت استفاده
کردند؛ سلاح گرفتند، کار را به آشوب و تشنج کشاندند، پایگاه بسیج را گلوله باران کردند. حرف ما این بود: آن کسانی که به نام آنها
این کارها انجام می گرفت، باید همان وقت اعلامیه می دادند، اعلام بیزاري می کردند، می گفتند اینها از ما نیستند؛ اما نکردند. اگر

 
این کار را می کردند، فتنه زودتر ریشه کن می شد؛» 

 
 

حضرت آیت االله خامنه اي در فراز پایانی بیانات خود در جمع مردم بجنورد به ظرفیت کشاورزي، دامداري و صنعت استان اشاره و
تصریح می کنند: « مطمئناً در این استان، باوجود آب، باوجود زمین حاصلخیز، باوجود طبیعت مستعد کشاورزي، باوجود دامداري
غنی که توانسته نیازهاي بسیاري را در خارج از این استان هم برآورده کند، باوجود صنایعی که می تواند پائین دستی هاي زیادي
داشته باشد - صنایع بزرگی در این استان هست که پائین دستی هاي این صنایع می تواند موردتوجه قرار بگیرد - اشتغال و تولید و

 
شورونشاط مردمی افزایش پیدا خواهد کرد. اینها چیزهائی است که باید مورد اهتمام مسئولین این استان باشد.» 

 
دیدار دوم؛ علما و روحانیون 

عصر همان روز رهبر انقلاب با علما و روحانیون خراسان شمالی دیدار می کنند. دیدار صمیمانه که در آن مسائل مهمی از سوي رهبر

 
انقلاب طرح می شود. 

ایشان در نخستین فرازهاي سخنان خود به استعدادهاي عالمان استان اشاره می دارند و می گویند: «حالا یک نفري که من خودم

 
ایشان را زیارت کردم و در درسشان شرکت کردم، مرحوم آقاي آمیرزا حسن بجنوردي هستند.» 

رهبر انقلاب حاج میرزا احمد بجنوردي مرتضوي را از دیگر روحانیون با استعداد این منطقه معرفی می کنند و می فرمایند: آقاي حاج
میرزا احمد بعد از چند سالی از نجف برگشت بجنورد. ایشان در بجنورد روحانی متصرفِ قدرتمندِ مردمیِ بانفوذ در سرتاسر این منطقه

 
بود. 

ایشان همچنین ادامه دادند: «مرحوم شیخ محمدتقیِ معروف بجنوردي در مشهد امام جماعت معتبر و موجّه مسجد گوهرشاد و
معروف به عبادت و زهد و علم - همه با هم - بود. ما در درس کفایه و مکاسب مرحوم آشیخ هاشم قزوینی که شرکت می کردیم، یک
طلبه اي بود که استعداد او از همه ي طلاب آن درس، که شاید نزدیک دویست نفر شرکت می کردند بالاتر بود. او در درس کفایه
اشکال می کرد و حاج شیخ را به بحث وامی داشت. ایشان اهل همین منطقه بود - ظاهراً مال منطقه ي آشخانه بود - اسمش هم

 
شیخ حسین کُرد بود؛ جزو کُردهاي این منطقه بود.» 



 
 

مقام معظم رهبري به دو تن از شهداي روحانی استان نیز اشاره می کنند و می فرمایند: «من با دو نفر از نزدیک آشنایی داشتم:
مرحوم آشیخ قاسم صادقی گرمه اي - که اهل گرمه بود - و مرحوم طیبی. مرحوم حاج شیخ قاسم صادقی چندین سال با بنده

 
مباحثه می کرد؛ ما با هم شرح لمعه و مکاسب را مباحثه می کردیم. ایشان آیت استعداد بود.» 

ایشان همچنین به حوزه هاي علمیه استان تذکري می دهند و می گویند: «اینجا جایگاهی است که یک حوزه ي علمیه ي کامل، با
سطوح عالی درسی، باکیفیت خوب می تواند فراهم شود. استاد باید بیاید. امروز با پیش آمدن امکانات فراوان، حوزه هاي شهرستان ها
ا و کیفاً توسعه پیدا کند. فضلاي بجنورديِ مشهد و قم بنشینند بین خودشان ده نفر را انتخاب کنند، آنها را باید رونق بگیرد؛ باید کم

 
بفرستند اینجا، حوزه هم موظف باشد امکانات فراهم کند؛ بیایند اینجا، درس ها را بگویند.» 

رهبر انقلاب همچنین با تأکید بر لزوم ارتباط روحانیون و طلاب استان با دانشجویان می افزایند: «امروز این شهر یا این استان، نزدیک
به چهل هزار دانشجو دارد. از این چهل هزار دانشجو چندتاشان با شما طلبه ها مرتبط اند؟ با چندتاشان می نشینید حرف می زنید؟
تعدادي از شما ممکن است به بعضی از مجامع آنها دعوت شوند و بروند؛ پنجاه نفر، صد نفر آنجا باشند، برایشان سخنرانی کنند.
مسئله این نیست. باید بالمشافهه حرف بزنید، طرف مقابل را بسازید؛ این احتیاج دارد به وقت، احتیاج دارد به کار، احتیاج دارد به

 
سواد کافی، احتیاج دارد به ملاحظه ي نیازهاي فکري و فرهنگی، و احتیاج دارد به عشق؛ این کار باید اتفاق بیفتد.» 

ایشان در پایان این دیدار نیز به حضور آیت االله مهمان نواز در استان اشاره می کنند و می فرمایند: خداوند ان شاءااللهّ برکات وجود
جناب آقاي مهمان نواز را براي این منطقه محفوظ بدارد. ایشان در بجنورد مانده اند، کار بسیار خوبی کردند؛ برکتی هستند براي این

 
شهر. 

 
این دو دیدار نخستین برنامه هاي سفر رهبر انقلاب به خراسان شمالی است که در 19 مهرماه سال 91 روي داد. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



ساخت 3 هتل سه ستاره در ابهر

منبع: بلاغشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش بلاغ به نقل ازامیر ارجمند امروز در گفت وگو با خبرنگار در زنجان اظهار کرد: با ساخت این هتل سه ستاره در

 
شهرستان ابهر 40 تخت به ظرفیت اقامتی این شهرستان و استان افزوده می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان گفت: با اتمام ساخت این هتل 3 ستاره پیش بینی می شود براي

 
21 نفر به صورت مستقیم در این شهرستان شغل ایجاد شود. 

ارجمند عنوان کرد: در یک سال گذشته حمایت بیش ازپیش از توسعه مراکز اقامتی با توجه به نیاز و ظرفیت گردشگري در استان

 
زنجان موجب تشویق و ترغیب چشم گیر سرمایه گذاران براي ساخت و ایجاد هتل شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان گفت: براي رسیدن به جایگاه گردشگري مناسب در این استان بر
اساس اهداف پیش بینی شده، نیازمند حمایت و همکاري همه نهادها در توسعه زیرساخت هاي گردشگري به ویژه در بخش اقامت و

 
پذیرایی هستیم. 

وي همچنین از صدور مجوز فعالیت سفره خانه سنتی در خدابنده خبر داد و افزود: پروانه بهره برداري سفره خانه سنتی صدف گرماب

 
با زیربناي 300 مترمربع و سرمایه گذاري 6 میلیارد ریال بخش خصوصی صادر شد. 

ارجمند افزود: سفره خانه صدف گرماب در شهرستان خدابنده و در شهر گرماب واقع شده است که با افتتاح این سفره خانه براي چهار

 
نفر به طور مستقیم اشتغال ایجاد شده است. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان زنجان گفت: این سفره خانه داراي سبک سنتی، سالن پذیرایی و آشپزخانه

 
است. 

وي ترغیب و تشویق بخش خصوصی براي تغییر کاربري خانه هاي تاریخی به اقامتگاه هاي سنتی و نیز واحدهاي پذیرایی را از جمله

 
برنامه هاي این اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی اعلام کرد. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



پتروشیمی صنعتی پیشرو در توسعه صادرات غیرنفتی است

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه پتروشیمی یکی از ارکان اصلی صنعت نفت
ایران در زنجیره تولید است، گفت: پتروشیمی صنعتی پیشرو در توسعه صادرات غیرنفتی محسوب می شود.

فصل اقتصاد - نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي
اسلامی با بیان اینکه پتروشیمی یکی از ارکان اصلی صنعت
نفت ایران در زنجیره تولید است، گفت: پتروشیمی صنعتی

 
پیشرو در توسعه صادرات غیرنفتی محسوب می شود. 

احمد مرادي، با بیان اینکه با توسعه صنعت پتروشیمی و
رفع مشکلات آنها، دستاوردهاي خوبی در آینده خواهیم

داشت به خبرنگار شانا گفت: باید با جذب سرمایه هاي جدید به پیشرفت این صنعت کمک کنیم، زیرا توسعه این صنعت می تواند به

 
نوعی تحریم ها را خنثی کند. 

وي افزود: با کاهش درآمدهاي نفتی در نتیجه تحریم هاي یکجانبه آمریکا علیه ایران، صنعت پتروشیمی با توجه به نقش مهم خود در

 
درآمدهاي ارزي کشور اهمیت فوق العاده اي دارد. 

نایب رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: صنعت پتروشیمی یکی از ارکان اصلی صنعت نفت ایران در زنجیره

 
تولید است و می تواند زنجیره ارزش را در صنایع پایین دستی نیز تکمیل کند. 

مرادي، با اشاره به نقش صنعت پتروشیمی در توسعه صادرات غیرنفتی، عنوان کرد: امروز پتروشیمی به محور صادرات غیرنفتی کشور
تبدیل شده است، حمایت از این صنعت به دلیل ایجاد ارزش افزوده و اشتغال بالا، باید مورد توجه قرار گیرد.



تأکید رییس دادگاه عمومی بخش شوقان بر رفع مشکلات مرتبط با واگذاري

اراضی در طرح هادي روستا

منبع: میزانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/19

رییس دادگاه عمومی بخش شوقان استان خراسان شمالی بر ضرورت رفع مسائل و مشکلات و حل و فصل اختلافات مردم در
جریان اجرا و توسعه طرح هادي روستا در این بخش تأکید کرد.

خبرگزاري میزان - حجت الاسلام والمسلمین پیرگزي رییس دادگاه عمومی بخش شوقان استان خراسان شمالی با اشاره به این
که طرح هادي روستا ها بطور متناوب و بر اساس برخی مؤلفه ها و در نظر گرفتن مناسبات اجتماعی دستخوش تغییرات می شود و بر
اساس عوامل مختلف و شرایط خاص روستا ها توسعه می یابدضمن حضور در دو روستاي چهاربید و کتلی در جریان روند اجراي طرح

 
هادي در این مناطق قرار گرفت. 

 
وي هدف از این بازدید را پیشگیري از وقوع اختلافات مردمی در خصوص نحوه اجرا و توسعه طرح هادي عنوان کرد. 

رییس دادگاه عمومی بخش شوقان با بیان اینکه رسیدگی به مشکلات جوانان روستایی و ایجاد مشوق هاي انگیزشی براي ماندگاري
مرد می تواند از تبعات منفی مهاجرت به دیگر شهر ها و خالی شدن روستا ها از سکنه و به دنبال آن از رونق افتادن کشاورزي و

 
دامداري مردم منطقه پیشگیري کند، مهمترین وظیفه مسؤولین در امور روستا ها را رفع مشکلات جوانان عنوان کرد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- دستگاه قضایی استان گیلان در بازنگري و اصلاح طرح هادي روستا ها مصمم است وي واگذاري زمین به جوانان براي ساخت
مسکن را یکی از عوامل تقویت انگیزه هاي لازم براي کار و فعالیت در روستا ها برشمرد و گفت: باید اختلافاتی که در این زمینه وجود
دارد با کمک مسؤولین مربوطه، ریش سفیدان، معتمدین و بزرگان روستا ها حل وفصل شود و با واگذاري زمین به جوانان زمینه هاي

 
کسب و کار و اشتغال زایی و عمران و آبادانی هرچه بیشتر در روستا ها فراهم گردد. 

انتهاي پیام/



هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي

شروع به کار کرد

شماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/19
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان قزوین - معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون
دانشگاهی حرکت در 9 رشته رقابتی خبر داد.

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر سیداحمدرضا پیش بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع

 
علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت این دانشگاه خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي با اعلام این خبر افزود: واحد استانی گلستان به عنوان دبیر هشتمین
جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي آغاز به کار کرد و متقاضیان می توانند با مراجعه به
سامانهharekat.uast.ac.ir   و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با ثبت آثار و دستاوردهاي خود در این جشنواره شرکت

 
کنند. 

وي بیان کرد: هشتمین جشنواره حرکت درون دانشگاهی، در 9 رشته رقابتی برگزار می شود که شامل انجمن علمی برگزیده، کتاب،
نشریه علمی، فعالیت علمی خلاقانه، مسابقه علمی، محتواي دیجیتال، اختراع، کارآفرینی و بخش ویژه می باشد که متقاضیان جهت

 
 harekat.uast.ac.ir شرکت در این جشنواره می توانند با مراجعه به سامانه مربوطه به آدرس

و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با توجه به رشته انتخابی نسبت به ثبت آثار و دستاوردهاي خود به صورت گزارش یا

 
اینفوگرافی اقدام و بارگذاري کنند. آثار شرکت کننده باید در فاصله زمانی خرداد 98 تا خرداد 99 به انجام رسیده باشد. 

 دکتر سیداحمدرضا پیش بین اعلام کرد: مهلت ثبت آثار در سایت مذکور تا پایان مهرماه 99 می باشد. لذا با توجه به زمان محدود
شرکت در جشنواره، لازم است متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با دبیرخانه جشنواره در واحد استانی گلستان با شماره
32451051-071 داخلی 204 تماس  و یا در اسرع وقت نسبت به ثبت اطلاعات انجمن هاي علمی و دستاوردهاي فردي و گروهی

 
دانشجویان در سایت مذکور اقدام کنند. 





هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي

شروع به کار کرد

شماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/19
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان لرستان - هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي شروع به کار کرد

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر سیداحمدرضا پیش بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع

 
علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت این دانشگاه خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي با اعلام این خبر افزود: واحد استانی گلستان به عنوان دبیر هشتمین
جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي آغاز به کار کرد و متقاضیان می توانند با مراجعه به
سامانهharekat.uast.ac.ir   و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با ثبت آثار و دستاوردهاي خود در این جشنواره شرکت

 
کنند. 

وي بیان کرد: هشتمین جشنواره حرکت درون دانشگاهی، در 9 رشته رقابتی برگزار می شود که شامل انجمن علمی برگزیده، کتاب،
نشریه علمی، فعالیت علمی خلاقانه، مسابقه علمی، محتواي دیجیتال، اختراع، کارآفرینی و بخش ویژه می باشد که متقاضیان جهت

 
 harekat.uast.ac.ir شرکت در این جشنواره می توانند با مراجعه به سامانه مربوطه به آدرس

و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با توجه به رشته انتخابی نسبت به ثبت آثار و دستاوردهاي خود به صورت گزارش یا

 
اینفوگرافی اقدام و بارگذاري کنند. آثار شرکت کننده باید در فاصله زمانی خرداد 98 تا خرداد 99 به انجام رسیده باشد. 

 دکتر سیداحمدرضا پیش بین اعلام کرد: مهلت ثبت آثار در سایت مذکور تا پایان مهرماه 99 می باشد. لذا با توجه به زمان محدود
شرکت در جشنواره، لازم است متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با دبیرخانه جشنواره در واحد استانی گلستان با شماره
32451051-071 داخلی 204 تماس  و یا در اسرع وقت نسبت به ثبت اطلاعات انجمن هاي علمی و دستاوردهاي فردي و گروهی

دانشجویان در سایت مذکور اقدام کنند.



دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه ابلاغ شد

منبع: ایرناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/19

تهران- ایرنا- وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را براي اجرا به استان ها
ابلاغ کرد.

تهران- ایرنا- وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی
طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را براي اجرا به

 
استان ها ابلاغ کرد. 

به گزارش روز شنبه مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی
وزارت آموزش وپرورش، در راستاي اجراي فعالیت هاي
مدیریت و راهبري طرح مهارت آموزي دانش آموزان دوره
اول متوسطه بر مبناي حوزه تربیت و یادگیري کار و
فناوري و فرهنگ و هنر و فعالیت تربیت مربی مهارتی در
دوره اول متوسطه ذیل برنامه 19 طراحی و اجراي دوره

هاي آموزشی کارآفرینی و مهارت آموزي مبتنی بر برنامه درسی حوزه هاي تربیت و یادگیري " از زیر نظام برنامه درسی برنامه ابلاغی
سال 99 و همچنین زمینه سازي براي تحقق سند تحول بنیادین و عملیاتی کردن بسته تحول آفرین "هر دانش آموز یک مهارت"

 
ویژه دوره اول متوسطه، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه براي اجرا به استان ها ارسال شد. 

بر این اساس؛ ترویج، توسعه و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و مهارت آموزي، کمک به هدایت تحصیلی آگاهانه دانش آموزان،
کیفیت بخشی به آموزش دروس کار، فناوري، فرهنگ و هنر و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي دبیران از اهداف کیفی این

 
دستورالعمل است. 

همچنین؛ کسب حداقل یک مهارت توسط دانش آموز تا پایان دوره تحصیلی، آموزش همه دانش آموزان پایه هفتم، آموزش 100

 
درصدي دبیران مجري آموزش هاي مهارتی و تجهیز کامل مراکز مهارتی نیز از جمله اهداف کمی این دستورالعمل است. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- بازگشایی مدارس 

 
- مهارت اموزي 

 
- وزارت آموزش و پرورش 

 
- دانش آموزان 

 
- معاونت آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش 



 
پروندهٔ خبري 

- بازگشایی مدارس و دانشگاه ها در سال تحصیلی 1400-1399



پروژه هاي بزرگ صنعتی و مشاغل خرد با رویکرد توانمندسازي جوامع محلی

دو رویکرد اشتغالزایی و صادراتی

منبع: فریناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/19

جلسه کارگروه اشتغال منطقه آزاد انزلی با حضور نمایندگان برخی دستگاه هاي اجرایی استان، فعالین بخش خصوصی و
معاونین و مدیران سازمان به ریاست دکتر محمد ول...

جلسه کارگروه اشتغال منطقه آزاد انزلی با حضور
نمایندگان برخی دستگاه هاي اجرایی استان، فعالین بخش
خصوصی و معاونین و مدیران سازمان به ریاست دکتر
محمد ولی روزبهان رییس هیأت مدیره و مدیرعامل

 
سازمان برگزار شد. 

به گزارش فرینا، محمدولی روزبهان در این نشست با
قدردانی از طرح هاي پیشنهادي به منظور اشتغالزایی در
جوامع محلی سطح منطقه، خواستار تشکیل کارگروه
پیگیري و بررسی طرح ها شد و اظهار داشت: راهبرد

سازمان منطقه آزاد انزلی در حوزه اشتغالزایی مبتنی بر ایجاد شغل در قالب پروژه هاي بزرگ صنعتی و همچنین حمایت و توسعه

 
مشاغل خرد با رویکرد توانمندسازي جوامع محلی است. 

روزبهان با اشاره به برنامه هاي توسعه و افزایش واحدهاي تولیدي ـ صنعتی به ویژه شهرك صنعتی ناحیه سه منطقه آزاد انزلی، افزود:
با توجه به افق پیش روي در زمینه شهرك صنعتی جدید منطقه که در محدوده پنجاه هکتاري زمینه جهش تولید و اشتغال را در
سال جهش تولید فراهم می کند، و با تحقق برنامه هاي توسعه اي منطقه در حوزه هاي صنعتی و ترانزیتی،در آینده نزدیک فرصت

 
هاي جدید اشتغال براي نیروي کار در سطح گیلان ایجاد می شود. 

وي توانمندسازي جوامع محلی را در راستاي مسؤلیت هاي سازمان متبوع خود عنوان کرد و گفت: با عنایت به توانمندي هاي متنوع
روستاهاي سطح منطقه، حضور بالغ بر هفت میلیون نفر در فاز گردشگري منطقه، فرصت هاي موجود در عرصه ارتباط با کشورهاي
اوراسیا و حوزه خزر و عطش نیروي کار براي بهره برداري از توانمندي هاي خود می تواند با مدیریت و راهبري سازمان افق هاي

 
جدید درآمدارزي و اشتغالزایی را پدید آورد. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی، پروراندن توانمندي هاي جامعه را از طریق الگوي پرورش در خانواده به صورت حمایت،احساس
امنیت، توجه و محبت، از سوي نهاد دولت قابل دست یابی قلمداد نمود و تأکید کرد: توجه به این الگوي توانمندسازي جوامع محلی و

 
با تکیه بر مزیت ها و ظرفیت هاي منطقه آزاد انزلی، نیازهاي اشتغالزایی کل استان را می توان پوشش داد. 

در این نشست نمایندگان دستگاه هاي دولتی و بخش خصوصی منطقه، درخصوص مباحثی چون لزوم پیوست فرهنگی در هر طرح
اشتغالزایی، توجه و تقویت مشاغل خرد روستایی جهت تجاري سازي، الگوي مشارکت دولتی در طرح هاي سرمایه گذاري جهت



استغناي اهالی روستاها، تهیه و تدوین مدل کسب و کار، تشکیل تعاونی هاي روستایی و گسترش دوره هاي آموزشی کاربردي در
سطح منطقه به اظهار نظر پرداختند.



دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد منصوب شد

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با صدور حکمی، «مشاور رئیس و دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري

 
طرح تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي» را منصوب کرد. 

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل ازایسکانیوز، دکتر محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با صدور حکمی،
عزیر نجف پور آقابیگلو را به عنوان «مشاور رئیس و دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح تحول دانشگاه

 
در عرصه فضاي مجازي» منصوب کرد. 

در متن حکم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آمده است: با عنایت به مراتبِ تعهد، تخصص و سوابق ارزنده جنابعالی بدین وسیله شما را به
عنوان «مشاور رییس و دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي»

 
منصوب می نمایم. 

نظر به توسعه روزافزون فضاي مجازي در کشور و تاثیرات متقابل آن با نهاد دانشگاه و آموزش عالی و با هدف استفاده روشمند از
فضاي مجازي در جهت تحقق دانشگاه تمدنساز اسلامی و در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري(دامه ظله) مبنی بر مواجهه
هوشمندانه با فضاي مجازي و قوي شدن در این عرصه، شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی به محورهاي ماموریت ذیل

 
اهتمام خواهد داشت: 

1. تدوین سیاست ها، اولویت ها و برنامه هاي ملی ستاد، معاونت ها و واحدهاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي بر اساس سیاست
هاي کلان و مصوبات شوراي عالی فضاي مجازي و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سند دانشگاه اسلامی و نقشه جامع علمی کشور در

 
قالب برنامه هاي پنج ساله دانشگاه آزاد اسلامی 

2. رصد، مطالعه و تحلیل مداوم وضعیت فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و نظام آموزش عالی و مراکز آموزشی در نسبت با تحولات

 
جهانی و آینده فیزیکی- مجازي پیشِ رو 

3. طراحی و معماريِ یکپارچه اکوسیستم مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و طرح تحولِ مدیریتی، آموزشی، پژوهشی فرهنگی، تربیتی و

 
فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه فضاي مجازي با رویکرد مهندسی فرهنگی 

4. تعیین نقش و ماموریت دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه حکمرانی فضاي مجازيِ کشور و کلان پروژه هاي آن اعم از: شبکه ملی
اطلاعات، شبکه علمی کشور، قوي شدن و قدرت سایبري، ایجاد رشتههاي نوین دانشگاهی در حوزه فضاي مجازي و تربیت سرمایه
هاي انسانی متعهد و متخصص و کارآمد، ترویج هنجارها و ارزش ها و سبک زندگی اسلامی ایرانی و مقابله مؤثر با تهاجم همه جانبه
فرهنگی و ارتقاي فرهنگ کاربري و سواد فضاي مجازي، توسعه اقتصاد دانش بنیان و کسب و کارها و اشتغال در فضاي مجازي در
چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی کشور و دانشگاه کارآفرین، توسعه فضاي مجازي سالم و محتوا و خدماتِ کارآمد و رقابتی

 
منطبق بر ارزش ها و فرهنگ اسلامی- ایرانی و سایر موضوعات مصوب شوراهاي عالی فضاي مجازي و عالی انقلاب فرهنگی 



5. هماهنگ سازي، بسترسازي، فرهنگ سازي و راهبريِ فرآیند پیاده سازيِ سیاست ها، اولویت ها و برنامه هاي ملیِ ستاد، معاونت ها

 
و واحدهاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي 

 
6. نظارت بر حسن اجراي سیاست ها و اقدامات مصوب دانشگاه در عرصه فضاي مجازي و ارزیابی کارآیی و اثربخشی آنها 

7. بهره گیري از ظرفیت نخبگانی، اعضاي هیات علمی و دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی در کل فرآیند تحول دانشگاه در عرصه فضاي

 
مجازي 

 
8. شناسایی و تصویب برنامه هاي مشترك با ظرفیت هاي ملی و بین المللی در عرصه فضاي مجازي 

از جنابعالی انتظار می رود با فعال نمودن دبیرخانه شورا و با همکاري مرکز فناوري اطلاعات، معاونت ها و ظرفیت هاي دانشگاه در

 
ستاد، استان ها و واحدها در جهت پیگیري و اجرایی نمودن ماموریت هاي فوق اهتمام ویژه داشته باشید. 

امید است با اتکال به درگاه خداوند بزرگ، در راه خدمت به اهداف مقدس نظام جمهوري اسلامی موفق و مؤید باشید.



حداقل محیط زیست از مسائل سیاسی دور بماند

منبع: خبرنامه دانشجویان ایرانشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس کل دادگستري خوزستان با تاکید بر لزوم جداسازي مسائل جناحی و سیاسی از مسائل محیط زیست گفت: حداقل
محیط زیست باید خالص و از مسائل سیاسی دور بماند، چرا که با مشکلات ایجادشده در زمینه محیط زیست همه آسیب خواهند دید.

به گزارش «خبرنامه دانشجویان ایران» به نقل ازایسکانیوز، صادق مرادي در نشست ویدئوکنفرانس بررسی وضعیت محیط زیست در
صنایع پتروشیمی و پسماندهاي شهري، بر ضرورت حفاظت از محیط زیست تاکید کرد و گفت: محیط زیست سالم دغدغه همه ما

 
است و ضروري است از آن حفاظت کنیم. 

وي ادامه داد: از طرفی با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبري در خصوص شعار سال 99 (جهش تولید) و توجه به وضعیت اقتصادي
کشور، صنعت پتروشیمی یکی از منابع کمکی براي اقتصاد کشور است که در شرایط تحریم ها و حتی در آینده جایگزین مناسبی
براي خام فروشی نفت خواهد شد ولی باید این اصل هم مورد توجه قرار گیرد که نسل هاي آینده هم به هواي پاك، زمین پاك و آب

 
پاك نیاز دارند. 

مرادي بیان کرد: به عنوان مسئول دستگاه قضا در خوزستان از همکاران خود در ماهشهر و بندر امام می خواهیم بر عملکرد مجموعه

 
پتروشیمی ها نظارت مستمر داشته باشند. 

وي ادامه داد: مجموعه اي که در حال حاضر به خوبی موضوعات زیست محیطی را رعایت می کند و کار و اشتغال را هم توسعه داده
است مجموعه پتروشیمی تندگویان است که نشان داده هم اقتصاد و اشتغال آن هم در حجمی عظیم داشته و هم اینکه آلودگی هاي

 
زیست محیطی را کنترل کرده و کاهش داده است و این نمونه، گویاي این است که این کار شدنی است. 

 
رئیس کل دادگستري خوزستان گفت: این گونه مجموعه ها باید تقدیر شوند و بر استمرار این برنامه ها در شرکت ها نظارت داشت. 

وي بیان کرد: اقدامات زیست محیطی و برنامه زمان بندي شرکت ها باید توسط مراجع قضایی شهرستان نظارت شود و اگر عزمی
براي اجراي برنامه هاي زیست محیطی در مجموعه صنعتی وجود نداشته باشد، برابر قانون با آنان برخورد شود. کسانی نیز که در این

 
زمینه کوتاهی ندارند و براي رفع مشکلات زیست محیطی فعالیت دارند، مجموعه قضایی شهرستان پیگیر رفع مشکلات آن ها باشد. 

مرادي افزود: تمام دستگاه هاي اجرایی در استان کمک خواهند کرد تا این اقدامات هرچه سریعتر به ثمر برسد ولی اگر مجموعه اي
بخواهد کوتاهی کند و با اطلاعات غلط، دنبال ایجاد فرصت زمانی شود، مجموعه قضایی کوتاهی نخواهد کرد و با آن برخورد قانونی
می شود. به عنوان دستگاه قضایی، در امور عمرانی و موضوعات محیط زیست در کنار سایر مسئولین استان کمک خواهیم کرد تا

 
مشکلات زیست محیطی کاهش یابد. 

رئیس کل دادگستري خوزستان در بخش دیگري از سخنان خود به مشکل پسماند شهرهاي استان اشاره کرد و گفت: مدیریت پسماند

 
یک مشکل عمومی در استان، کشور و حتی جهان است. 



وي ادامه داد: مشکل تخلیه پسماندها در تالاب شادگان قابل قبول نیست و به خاطر عدم توجه به تالاب بین المللی شادگان به عنوان

 
یکی از علامت هاي جهانی در استان خوزستان، با افراد مغرض برخورد می شود. 

مرادي از نمایندگان مجلس و ائمه جمعه شهرستان هاي آبادان، شادگان، خرمشهر و همچنین روستاییان و همه مسئولین شهرستان
خواست در زمینه تبیین و ضرورت متمرکز شدن پسماندها در یک منطقه تلاش کنند و گفت: مدیریت صحیح پسماند علاوه بر

 
منطقه، حتی می تواند براي کل کشور مفید باشد. 

وي از مسئولین خواست مساله جناحی و سیاسی را از مسائل محیط زیست جدا کنند و ادامه داد: حداقل محیط زیست باید خالص و

 
از مسائل سیاسی دور بماند، چرا که با مشکلات ایجادشده در زمینه محیط زیست همه آسیب خواهند دید. 

در این نشست که با حضور مدیران صنایع پتروشیمی و مسئولین برخی از شهرهاي استان خوزستان برگزار شد، محمدجواد اشرفی
مدیرکل حفاظت محیط زیست خوزستان گزارشی از وضعیت زیست محیطی صنایع پتروشیمی در ماهشهر و وضعیت پسماندهاي
شهري و دکتر فرهاد ابول نژادیان رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز نیز گزارشی از نحوه عملکرد پسماندهاي عفونی و بیمارستانی

استان خوزستان ارائه کردند.



تعطیلی 50 درصد ظرفیت صنعت لرستان/در بخش کشاورزي عقب مانده ایم

منبع: داناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/19

ویسکرمی، نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس با اشاره به این که صنعت لرستان کمتر از 50 درصد فعال است، گفت:
ظرفیت هاي خوابیده صنعت بایستی فعال شود چراکه می توانیم به واسطه آن، اشتغال بیشتر و بهتري فراهم کنیم.

ویسکرمی، نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس با
اشاره به این که صنعت لرستان کمتر از 50 درصد فعال
است، گفت: ظرفیت هاي خوابیده صنعت بایستی فعال
شود چراکه می توانیم به واسطه آن، اشتغال بیشتر و

 
بهتري فراهم کنیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ مهرداد ویسکرمی در
گفت وگو با خبرافلاك با اشاره به تلاش ارزنده و قابل
تقدیر گروه هاي جهادي و مؤسسات خیریه درزمینهٔ تهیه
و توزیع کمک هاي مومنانه، اظهار داشت: با توجه به وجود
دو دیدگاه در رابطه با موضوع رسیدگی به فقرا، کمک هاي
مومنانه، نگاه کمک هاي فوري و اورژانسی براي تسکین

 
موقت زخم هاي مردم به لحاظ اقتصادي و معیشتی است. 

وي افزود: تلاش می کنیم در درازمدت مردم دستشان به زانوي خودشان باشد و بتوانند زندگی شان را اداره کنند که این مهم با کار

 
مضاعف و ایجاد اشتغال محقق خواهد شد. 

نماینده مردم خرم آباد و چگنی در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: با توجه به گفته مسئولان و کارشناسان، ظرفیت صنعتی
لرستان پایین تر از 50 درصد فعال بوده، پس ضرورت دارد این ظرفیت ها هرچه سریع تر فعال شوند، چراکه می توانیم به واسطه آن،

 
اشتغال بیشتر و بهتري فراهم کنیم. 

وي خاطرنشان کرد: در بخش کشاورزي نسبت به آنچه که می توانستیم انجام دهیم عقب هستیم، درعین حالی که تلاش هایی صورت
گرفته است، امیدواریم حرکت در زمینه فعالیت هاي صنعتی و کشاورزي در استانی بااین همه ظرفیت و پتانسیل، به گونه اي باشد که

 
شاهد افراد نیازمند به بسته هاي کمک معیشتی نباشیم. 

انتهاي پیام/



بزهکاري نه با یک وزارتخانه، بلکه با عزم ملی 3 قوه برطرف می شود

منبع: داناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/19

احمد رحیمی گفت: موضوع جوانان و آسیب آنها در محلات حاشیه اي متنوع بوده و معمولاً با مواد مخدر، سرقت و رفتار هاي
پرخاش گرایانه آشکار می شود.

 احمد رحیمی گفت: موضوع جوانان و آسیب آنها در

 
محلات حاشیه اي متنوع بوده و معمولاً با مواد مخدر، سرقت و رفتار هاي پرخاش گرایانه آشکار می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ کارشناس مسایل اجتماعی در البرز در گفتگو با خبرنگار ""تیتریک"" در رابطه با تاثیر
محرومیت مناطق و رفاه اجتماعی روي جوانان گفت: بحث آسیب هاي اجتماعی در محلات حاشیه اي و تفاوت این آسیب ها در
جوانان و محرومیت مناطق و رفاه اجتماعی جوانان موضوع مهمی است ؛ وقتی موضوع و محتواي فقر را خارج از ایمان می دانیم پس

 
این واقعیتی تلخ است که ما در آن غفلت کرده و بی توجه سرپوش گذاري می کنیم و غافلانه طعم تلخ درد و آسیب را می چشیم. 

احمد رحیمی ادامه داد:رنج رنگی دارد که تنها آسیب شناسان اجتماعی از آن آگاه هستند ، طعم تلخ رنج و محرومیت را فقط کسانی
که در آن هستند متوجه می شوند و البته جامعه شناسان ، مددکاران و افرادي که کارشناس در حوزه علوم یاورانه اند هم مدعی
آگاهی از این رنج هستند، اما روح مددکاري اجتماعی علمی در کشور در حال خشکیدن است ؛ روح مددکاري اي که کفایت ،آرامش و

 
تأمین رفاه اجتماعی افراد و برخورداري آنها از مواهب الهی بر عهده آنهاست ولی این روح زخمی شده است. 

وي با مثالی افزود: وقتی که کشاورزي ما در حال از دست رفتن است و جشن خودکفایی گندم بر پا می کنیم و از طرفی گندم به
کشور وارد می کنیم ؛ نظام ، دولت و وزارت جهاد کشاورزي ما چه اندیشه و رویکردي دارند؟ این نمونه کوچکی از موضاعات است
.حالا این سوال پیش می آید که چرا از کشاورزي شروع کردم ؟ چون کشاورزي فرهنگ می آورد ، آدمی با یکجانشینی توانست ارق به
خاك پیدا کرده و تعلق و مدنیت را شکل دهد ، فرهنگ با تمدن گره خورده است .وقتی کشاورزي و صنایع کوچک محلی ناکار آمد و
نابود شود ؛ یعنی در کلیت برنامه ریزان و تصمیم سازان و در درایت و کفایت لازمه ضعیف بوده اند . از این رو مردم براي کسب معاش
حلال مهاجرت کرده و به شکل ناخودآگاه در مراکزي مثل بازار بافت هاي پر پیچ و خمی که کمتر شناسایی شوند و پول ، خرید ،
فروش و داد و ستد در آن بیشتر باشد؛ امکان رشد و ایفاي نقش جدید در آنها اتفاق بیافتد . پس بعد از تخریب کشاورزي ،سوداگري
در عرصه شهرهاي بزرگ و کلان شهرها در بخش بازار ، افراد کمتر برخوردار از حیث اقتصادي ،اجتماعی و فرهنگی به عنوان نیروي



خدمات در آن مشغول کار می شوند .اما در حواشی شهرها که ارزانتر است سکنی می گزینند . به همین دلیل پاره فرهنگ بزه کاري

 
رخ داده و در محلات کمتر توسعه یافته و خارج از محدوده نشر پیدا می کند . 

این کارشناس تصریح کرد : فقر با ضعف فرهنگی و ادبیات ضعیف فرهنگی با لمپنیسم (بیکاره ها ) و وندالیسم (ناهنجاري اجتماعی )
با رفتارهایی که با یک تأخر فرهنگی عمیق اتفاق افتاده خودش را نشان می دهد .در مناطق کمتر برخوردار در شهرستان کرج اگر
بخواهیم منطقه اي را توسعه دهیم و شغل کافی ایجاد کرده و حمایت اجتماعی داشته باشیم جوانان و نوجوانان و نان آوران آن
محلات را با نوع نگاه و بینش و باور جدید رشد می دهیم و آنها با امیدواري بیشتري به سمت تحصیل و کنجکاوي در علوم پیش می
روند و قطعاً در این محلات بافتی وجود دارد که کودك ناخودآگاه از آن بافت به عنوان فردي که الگوهاي بزه کارانه و مجرمانه را به

 
صورت یک مقام و منزلت ، نقش جذاب و توانمند باور دارد ، در آن رشد می کند. 

رحیمی گفت : جنس رنج را کسانی که در بستر موضوع فعال بوده اند متوجه می شوند که ما به آن اوتریج می گوییم ،مدد کاري در
خیابان در جایی که آسیب تولید می شود نه در پشت میز دانشگاهی ، نظریات و وزارت خانه هایی که کارشناسانی که جنس رنج و
طعم آن را با پوست و استخوان نچشیده اند ؛ نظریه پردازانه ، بدون شتاب و تحلیل عمیق و با بی تفاوتی دستورالعمل و قواعد و

 
قوانین را تبیین کنند که از واقعیت موجود دور بوده یا امکان ایجاد بستر سازي و محیا کردن آن وجود ندارد. 

 
 

وي افزود:کسانی که در بطن آسیب حضور دارند و زندگی می کنند ، کسانی که در همان محلات هستند اما ابعاد ذهنی شان کلان
نگر است و بینش عمیق ، دلسوخته ، با وجدان ، شرافت ،عقل و ایمان را دارا هستند باید در کاهش آسیب هاي اجتماعی و زدودن فقر
نقش آفرینی کنند . این اتفاق نه در یک وزارت خانه بلکه با عزم ملی تمام قوا ناشی می شود .اگر تمام دولت مردان و منسب نشینان
ما در محلات معمولی با زندگی معمولی برخوردار باشند و خودشان را مکلف بدانند که کشور را نجات دهند؛ درد کودك محروم آن
مناطق که شیر خشکش به دلیل مشکلات خانواده اش فراهم نمی شود یا درد پدري که به خاطر تولید و رشد در همان منطقه آسیب

 
خیز دچار اعتیاد شده و...تنها با بودن در این نوع بافت ها می توانند حامی انها باشند . 

این کارشناس تاکید کرد : سخن از درد و آسیب و پیشگیري از آنها سال هاست که نابخردانه می گوییم ، زیرا که با وعده گذاري یا با
بخشی نگري چندین مرکز ، با کیفیت پایین و بدون عشق اقدام می شود و براي بهبود حال نیازمندان هر روز وضعیت بدتر خواهد شد
.عشق چیزي است که می تواند نوید بخش آرامش هر فردي باشد و این عشق در گروه هاي کم برخودار حاشیه نشین آماده عفونی
شدن ذهن و جسم بوده و کسانی که مدعی هستند که به خوبی با معضلات و آسیب هاي آحاد مردم مقابله خواهند کرد این عشق را
ندارند ؛ زیرا که عشق راستین دلجویی از خود بوده و با نگاه امروزي علم گرایانه ، بینش از سر محبت و اخلاص بدون تعصب قوي

 
خواهد بود. 

رحیمی ادامه داد: .نگاه ،رویکرد و اقدام عملی اقدامی است که در کشور هاي توسعه یافته انجام شده است .اما مددکاران اجتماعی در



حوزه مهاجرات ، آسیب هاي اجتماعی و اشتغال پایدار که در این محلات حاشیه اي مشغول به کار هستند ،دیگر آن روح مددکارانه
شان رو به افول رفته است و به شکل یک خیریه عمل می کنند و نانی بر کف نیازمند می گذارند ؛ در حالی که همان هزینه را می
شود براي تقویت نان ذهن و توانمندي و تاب آوري صرف کرد .حاکمیت در بخش هاي مختلف باید جدیت عادلانه را به خرج دهد تا
بحث اشتغال پایدار، کیفیت زندگی ، تأمین رفاه اجتماعی ،آموزش و پرورش و رسانه امروزي شود و این نیاز به یک نوزایی خوب در

 
اندیشه دارد . 

 
 

وي افزود: موضوع جوانان و آسیب آنها در محلات حاشیه اي متنوع بوده و معمولاً با مواد مخدر ،سرقت و رفتار هاي پرخاش گرایانه
آشکار می شود و به خاطر ضعف پرورشی که قربانیان قبلی آنها یعنی والدینی که خود قربانی بوده اند و نتوانسته اند آن آرامش و
بالندگی را در نهاد خانوده ایجاد کنند باعث می شود که این جوان ها گرایش سریعتر و بیشتري به انواع رفتارهاي مجرمانه و بزه کارانه
داشته باشند . باز پیوند بخش هاي مختلف اجتماع ، خانواده ها و ذهنیت در هم تنیده روانشناسانه آحاد اجتماع کار سخت اما شدنی

 
است .اگر کار به دست کاردان سپرده شده و نگاه علمی و اقدام اجرایی از همین حالا صورت گیرد . 

او در ادامه گفت : به طور مثال تأسیس یک بوستان در محله باعث اتفاقات شگرفی شده که البته نباید فقط به این مورد اکتفا کرد و
در ابتدا باید خود خانواده ها از نظر تأمین مالی ،بیمه اي و بازنشستگی و ...برخوردار باشند . به هر حال با ایجاد یک بوستان در یک
محله باعث کاهش محرومیت و افزایش مهارت هاي اجتماعی و مهارت هاي زندگی شده و باعث ارتقا کیفیت زندگی افراد نیز می شود
.بدین صورت که : حال افراد درون پارك خوب خواهد بود ،دریچه هاي خروج فشار که بچه ها هستند به پارك می روند و نیازشان به
تفریح را بر طرف می کنند ، تقویت بنیه جسمی با ورزش و ... بیشتر رقم می خورد، بازنشسته ها جایی براي گفت و شنود دارند و از
افسردگی و مشکلاتشان کم خواهد شد، رابطه مادر و فرزند و اعضاي خانواده با همدیگر زمانی که در پارك قدم می زنند بهتر می
شود، بهداشت روانی افراد بیشتر می شود، احساس تعلق خاطر به وسایل داخل بوستان خواهند داشت که این احساس خود باعث
آرامش خواهد شد،به کودك آمورش می دهد که با دوستانش چطور صحبت کند ،صف رو نوبتش را رعایت کند و عنصر مهارت را در

 
عرصه شغلی ، تحصیلی و خانوادگی بهبود می دهد . 

وي افزود: پس به این طریق می توان مناطق رشد نیافته و مهاجرنشین با بافت خراب که تعارضات مختلفی در آن فضا هست را با
دادن امکانات ، پول و رشد علمی از آسیبشان جلوگیري کرد و وقتی آسیب نبینند ،آسیب نخواهند زد یک آدم زخمی و بیمار آسیب
می زند .بیمار نیازمند تیمار است و نه نیازمند به رفتار پلیسی که باعث ترس، رخوت و گوشه نشینی و حتی خودکشی می شود ،
بهبود حال فرد و دفع آسیب اجتماعی از این طریق ممکن نیست . او نیازبه کنترل درونی دارد که کنترل درونی چیزي است که با

 
حمایت عشق ، اهمیت همراهی را در آن فرد رقم خواهد زد . 



 
 

رحیمی در خاتمه خاطر نشان کرد: اگر می خواهیم جامعه اي سلامت داشته باشیم نباید دغدغه این را داشته باشیم که چرا نوجوان و
جوان کنجکاوي و رفتار پر هیجان دارد که این بخشی از رفتار آنهاست اگر حمایت را ادامه دهیم نظام اجتماعی و سلامت براي همه
اقشار روا بدارد .ممکن است در دهه هاي آتی این خسارتی که الان براي محلات کمتر برخوردار گذاشته شده رو به افول رفته و به
سمت نرمال حرکت کند . در این مقطع تاریخی هر جامعه اي کمتر از 5 % رفتار نا به هنجار داشته باشد طبیعی تلقی می شود .در

 
حال حاضر رفتار نابه هنجار فراوانی بسیاري دارد که نیاز به اقدام عاجل علمی دیده می شود . 

انتهاي پیام/



حدود 70 درصد منابع صندوق توسعه ملی براي مقابله با کرونا صرف هزینه

هاي جاري دولت شده است

منبع: داناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/19

عنابستانی گفت: وزیر بهداشت بارها اعلام کرده تنها 300 میلیون یورو از یک میلیارد یورو از منابع صندوق توسعه ملی به
حساب این وزارتخانه واریز شده و سرنوشت 700 میلیون یورو مابقی مشخص نیست.

عنابستانی گفت: وزیر بهداشت بارها اعلام کرده تنها 300
میلیون یورو از یک میلیارد یورو از منابع صندوق توسعه
ملی به حساب این وزارتخانه واریز شده و سرنوشت 700

 
میلیون یورو مابقی مشخص نیست. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ علی اصغر
عنابستانی، نماینده مردم سبزوار در مجلس شوراي اسلامی
در گفت وگو با تهران نیوز، درباره سرنوشت نامعلوم یک
میلیارد یورو که دولت طی هفته هاي گذشته با اجازه رهبر
معظم انقلاب جهت مقابله با ویروس کرونا از صندوق
توسعه ملی برداشت کرده است، گفت: ما نمایندگان این
موضوع را مکرر مطرح کرده ایم و از آقاي رئیس جمهور هم

درخواست شفاف سازي در خصوص علت عدم واریز کامل یک میلیارد یورو به حساب وزارت بهداشت را مطرح ساختیم، اما آقاي

 
روحانی تاکنون پاسخی به ما نداده اند. 

تنها 30 درصد منابع به حساب وزارت بهداشت واریز شده است وي افزود: وزیر بهداشت بارها گفته است که تنها 300 میلیون یورو از

 
یک میلیارد یورو به حساب وزارت بهداشت واریز شده و تاکنون به این رقم هم افزوده نشده است. 

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: دولت حتی گزارشی هم در خصوص سرنوشت آن 700 میلیون یورو
باقی مانده ارائه نداده؛ لذا ما دیوان محاسبات را نسبت به این موضوع حساس کرده ایم تا پیگیر این مسئله شود و بررسی کند که مبلغ

 
باقی مانده که مبلغ بسیار کلانی است در کجا هزینه شده است. 

عنابستانی گفت: دولت می گوید از این مبلغ هزینه بیمه بیکاري را پرداخت کرده است. کلاً دو ماه بیمه بیکاري توسط سازمان
مدیریت پرداخت شده که حتی برخی ها هم این بیمه بیکاري را دریافت نکرده اند! و اگر فرض را بر این بگیریم که دولت بیمه بیکاري
را هم پرداخت کرده، مجموع ارزش بیمه بیکاري پرداخت شده بسیار کمتر از 700 میلیون یورو است و قطعاً نیازي نبوده که از تمام
این مبلغ استفاده شود و حتی به آن هم نیاز پیدا نمی شود؛ زیرا ارزش 700 میلیون یورو رقمی بالغ بر 25 هزار میلیارد تومان است،
ولی آنچه که دولت براي بیمه بیکاري پرداخت کرده حداکثر سه هزار میلیارد تومان بوده است؛ لذا دولت باید شفاف کند مابقی 700

 
میلیون یورو کجا هزینه شده است. 

وي با بیان اینکه دولت اصلاً حاضر نیست با مردم صادق باشد، افزود: از دولت انتظار می رود حداقل در مواردي که به جان و سلامت



 
مردم بستگی دارد، شفاف عمل کند. 

این نماینده مردم در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: دولت موظف است که خسارت هاي مالی مردم ناشی از شیوع ویروس کرونا
را پرداخت کند و با اذنی که از رهبر انقلاب براي برداشت یک میلیارد یورو از صندوق توسعه ملی کسب کرده، به راحتی می تواند این
خسارت ها را جبران کند، اما تاکنون هیچ حرکتی از سوي دولت مشاهده نکرده ایم و حتی گزارشی هم در این خصوص ارائه نمی

 
دهد که این 700 میلیون یورو در کجا هزینه شده است. 

عنابستانی افزود: مشابه این قضیه در سال 97 هم تکرار شد. دولت در آن سال حدود یک ونیم میلیارد یورو براي توسعه اشتغال
خانگی و اشتغال روستایی از صندوق توسعه ملی برداشت کرد، اما متأسفانه براساس گزارشات حدود 400 میلیون یورو به توسعه

 
اشتغال روستایی و خانگی اختصاص یافت و سرنوشت مابقی این مبلغ هنوز مشخص نشده که در کجا هزینه شده است. 

وي تأکید کرد: متأسفانه دولت با برداشت از صندوق توسعه ملی به دنبال تأمین منافع مالی خود است؛ یعنی دولت کمبودها و هزینه
هاي خود را تأمین می سازد؛ لذا به اسم مقابله با کرونا یک میلیارد یورو از صندوق توسعه ملی برداشت می کند، اما در اصل بخش

 
عمده این مبلغ را صرف هزینه ها جاري خود می سازد. 

انتهاي پیام/



تعهد ایجاد اشتغال براي 2 هزار و 39 نفر تا پایان سال 1400

منبع: داناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/19

کامران اصغري از اشتغال 2 هزار و 39 نفر در مازندران با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد خبر داد.

کامران اصغري از اشتغال 2 هزار و 39 نفر در مازندران با

 
اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد خبر داد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ کامران اصغري در
گفت و گو با خبرنگار بلاغ، اظهار کرد: طرح یارانه دستمزد
یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال در
شرایط بحران اقتصادي است و به کارآفرینانی که
جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات دیپلم و دانش
آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30 درصد یارانه

 
دستمزد می دهد. 

وي بیان کرد: در راستاي حمایت از مناطق غیر برخوردار از

 
اشتغال شیوه نامه پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کمتر برخوردار از اشتغال ابلاغ شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمکهاي مردمی و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تامین می شود. 

این مسئول هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را، جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاههاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا عنوان کرد. 

اصغري سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در این طرح را تا پایان سال آینده 2 هزار و 39 نفر اعلام کرد و افزود: در ابتداي
امر اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم از جویندگان کار(شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه(دیپلم) و بالاتر با اولویت
فارغ التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر جهت ثبت اطلاعات در سامانه مربوطه به نشانی

 
الکترونیکی(https://pyd.mcls.gov.ir) در دستور کار معاونت کارآفرینی و اشتغال این اداره کل قرار گرفت. 

وي گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال
بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقاء تولید داخلی و ارتقاء سطح سرمایه انسانی کارگاههاي فعال بخش
هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از بنگاههاي به شدت آسیب یده از شیوع ویروس کرونا تحت عنوان یکی از

 
سیاستهاي فعال بازار کار تدوین شده است. 



انتهاي پیام/



نماینده مردم شریف فریدن، فریدونشهر، چادگان و بویین میاندشت در مجلس

شوراي اسلامی: نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان

سرمایه ملی حمایت می کنند

منبع: شبکه روابط عمومیشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/19

نماینده مردم شریف فریـــدن، فریـــدونشــهر، چادگان و بوییــن میاندشت در مجلس شوراي اسلامی به همراه حجت
الاسلام و المسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران و جمعی از مسئولین این شهرستان ضمن بازدید از خطوط

تولید فولاد مبارکه با مهندس عظیمیان دیدار کردند.

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی ایران (شارا)-|| نماینده مردم شریف فریـــدن، فریـــدونشــهر، چادگان و بوییــن میاندشت
در مجلس شوراي اسلامی به همراه حجت الاسلام و المسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران و جمعی از مسئولین این

 
شهرستان ضمن بازدید از خطوط تولید فولاد مبارکه با مهندس عظیمیان دیدار کردند. 

به گزارش شارا به نقل از روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه اصفهان، حسین محمد صالحی در اظهارات خود، ضمن تسلیت ایام اربعین
حسینی و قدردانی از مدیریت و کارکنان این شرکت به جهت حضور جدي در عرصه تولید و اقتصاد کشور، فولاد مبارکه را سرمایه

 
ملی و موجب افتخار کشور برشمرد. 

وي جایگاه فولاد مبارکه را در صنعت فولاد و چرخه اقتصاد کشور استراتژیک خواند و افزود: این شرکت به خوبی توانسته است نیاز
صنایع پایین دست به انواع ورق هاي فولادي را تأمین کند؛ ازاین رو بنده و دیگر همکارانم در مجلس شوراي اسلامی با توجه به نقش
حساس و تأثیرگذار این شرکت در رشد اقتصادي و به گردش درآمدن چرخ تولید و اشتغال در کشور، وظیفه خود می دانیم که از آن

 
به عنوان سرمایه ملی حمایت کنیم. 

وي تأکید کرد: دیدگاه ما این است که فولاد مبارکه منحصر به استان اصفهان نیست، بلکه این مجموعه در حال حاضر در حال ارائه

 
خدمت به کل کشور و مایه خیر و برکت است. 

 
وي خاطرنشان کرد: در این راستا از هیچ اقدام قانونی براي تأمین نیازهاي این شرکت ازجمله تأمین مواد اولیه فروگذار نخواهیم کرد. 

محمد صالحی در بخش دیگري از سخنان خود اقدامات فولاد مبارکه در زمینه استفاده بهینه از منابع آبی و سرمایه گذاري هاي
صورت گرفته در این حوزه را نشانه نگاه بلندمدت و ذکاوت مدیریت این شرکت در طول سالیان گذشته دانست و ابراز امیدواري کرد با

 
رشد و پیشرفت فولاد مبارکه شاهد توسعه هر چه بیشتر ایران اسلامی باشیم. 

در جریان این بازدید همچنین حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران نیز ضمن تشکر از مدیریت فولاد
مبارکه، تصریح کرد: در خلال بازدید امروز پاسخ بسیاري از سؤالاتی که در حوزه هاي مختلف، ازجمله میزان برداشت آب فولاد مبارکه

 
از زاینده رود، به دفعات از جانب برخی افراد مطرح می شود، براي ما روشن شد و از این حیث این بازدید بسیار ارزشمند بود. 

وي در همین خصوص گفت: اینکه فولاد مبارکه علی رغم افزایش سه برابري تولید تنها یک درصد از آب زاینده رود را برداشت می



 
کند، بسیار قابل توجه و اقدامی مثبت و ارزشمند است. 

وي حمایت هرچه بیشتر از فولاد مبارکه را ضروري دانست و گفت: شایسته است مسئولین مربوطه این شرکت را در تأمین سنگ آهن

 
و سایر موارد اساسی یاري کنند تا به موقع بتواند نیازهاي خود را برطرف سازد و همچنان به کار و تولید اقتصادي خود ادامه دهد. 

 
مدیرعامل فولاد مبارکه: سهامداران فولاد با خیالی آسوده سهام این شرکت را در سبد خود قرار می دهند 

به گزارش خبرنگار فولاد، در جریان این بازدید حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، با ارائه گزارش از دستاوردهاي فولاد

 
مبارکه و نقش و جایگاه این شرکت در چرخه صنعت و ارزآوري کشور بر توسعه همکاري هاي متقابل تأکید کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه گروه فولاد مبارکه در حال حاضر با تولید 10.2 میلیون تن فولاد، بخش قابل توجهی از ورق
موردنیاز صنایع نفت وگاز، انتقال آب و سیالات، خودروسازان، تولیدکنندگان لوازم خانگی و صنعت ساختمان را تأمین می کند، گفت:

 
وجود زنجیره کامل تولید در فولاد مبارکه از مهم ترین مزیت هاي این شرکت است. 

وي در ادامه از ثبات سهام فولاد مبارکه در بازار بورس کشور به عنوان یکی دیگر از برکات این شرکت یاد و خاطرنشان کرد: در اثر
عملکرد خوب همکاران پرتلاش شرکت، امروز در بازار بورس اوراق بهادار، بسیاري از سهام داران با خیالی آسوده سهام این شرکت را

 
در سبد سهام خود قرار می دهند. 

عظیمیان با بیان اینکه در سال 1392 به میزان 5 میلیون تن انواع ورق هاي فولادي به کشور وارد می شد، تصریح کرد: در اثر برنامه
ریزي هاي بلندمدت مدیریت و تلاش کارکنان شرکت این میزان به 500 هزار تن در سال 98 کاهش یافته و همکاران ما توانستند

 
بخش عمده اي از نیاز کشور را تأمین کنند. 

وي با اشاره به بدقولی پیمانکاران خارجی در اجراي پروژه هاي بزرگ ملی از جمله پروژه هاي نفت و گاز از جمله پروژه انتقال نفت از
بندر گوره به جاسک گفت: فولاد مبارکه فولاد خام موردنیاز تولید ورق لوله هاي این پروژه را بر عهده گرفت و دولت را در اجراي این
پروژه عظیم یاري کرد. اگرچه تولید این محصول استراتژیک براي شرکت حاشیه سود زیادي در برنداشت، اما فولاد مبارکه تلاش کرده

 
تا با ورود به چنین عرصه هایی به رسالت ملی خود به خوبی عمل کند. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش دیگري از سخنان خود، از تولید انواع ورق هاي موردنیاز در صنایع لوازم خانگی و خودروسازي به
عنوان دستاوردهاي دیگر این شرکت طی سالیان اخیر یاد و اضافه کرد: با تولید این ورق ها از واردات بی نیاز شده ایم و سالانه به

 
میزان قابل توجهی از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي در خاتمه، تعهد فولاد مبارکه به مسئولیت هاي اجتماعی خود را یکی از رسالت هاي اصلی شرکت دانست و اظهار امیدواري کرد
این شرکت همچنان براي منطقه، استان و کشور مایه عزت و سربلندي و موجب خیروبرکت باشد.



اجراي طرح فناورانه ایرانی که منجر به صرفه جویی در مصرف 103 هزار

بشکه نفت خام می شود!

منبع: تسنیمشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/19

با اجراي «پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان» از انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن در کشور
جلوگیري می شود و می تواند به صرفه جویی 5 میلیون و 600 هزار مترمکعب گاز و 6 هزار و 800 مگاوات ساعت برق

معادل 103 هزار بشکه نفت خام منجر شود!

با اجراي "پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در
ساختمان" از انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن
در کشور جلوگیري می شود و می تواند به صرفه جویی 5
میلیون و 600 هزار مترمکعب گاز و 6 هزار و 800 مگاوات
ساعت برق معادل 103 هزار بشکه نفت خام منجر شود! -

 
اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم؛ «پروژه بهینه
سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان» از جمله پروژه
هاي در حال اجرا در معاونت علمی و فناوري ریاست

جمهوري است؛ طرحی که تاکنون در 196 ساختمان اداري، مسکونی و عمومی اجرایی شده است و پیش بینی می شود اجراي آن از

 
انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن پیشگیري کند! 

پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان با هدف کاهش تولید گاز CO2 همکاري مشترکی میان معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري، دفتر عمران سازمان ملل متحد (UNDP) و صندوق تسهیلات محیط زیست (GEF) رقم زد. 

فعالیت هاي این پروژه در سه بخش «قوانین و مقررات»، «پروژه هاي پایلوت و بازار بهینه سازي انرژي» و «آموزش تخصصی و آگاهی

 
بخشی عمومی» شکل گرفته است. 

این سه بخش به «تفصیل، بررسی و بازبینی اسناد سیاستی، براي طراحی برنامه راهبردي و عملیاتی بین بخشی و اجراي آن»،
«ارزیابی و صحت سنجی پروژه هاي پایلوت کارایی انرژي و محیط زیست در ساختمان هاي نمونه» و «ایجاد تحول در ساختار بازار

 
انرژي بخش ساختمان با آموزش تمام ذینفعان زنجیره ارزش کارایی انرژي و محیط زیست» می پردازد. 

آمارها گواهی می دهد که اجراي «طرح هاي پایلوت و راه کارهاي بهینه سازي انرژي» تاکنون در 196 ساختمان (43 ساختمان
اداري- عمومی و 153 ساختمان مسکونی) در مجموع با زیربناي 980 هزار متر مربع اجرا شده و در 234 ساختمان (37 اداري-

 
عمومی و 167 مسکونی) در حال اجرا است. 

از دیگر دستاوردهاي این پروژه می توان به مشارکت 30 شرکت خصوصی، 15 سازمان دولتی و 5 انجمن تخصصی- صنفی اشاره کرد.



پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان تاکنون به صورت مستقیم به اشتغال 300 نفر شده و به صورت غیر مستقیم

 
براي 900 نفر شغل ایجاد کرده است. این طرح، 10 شرکت استارتاپی را هم به میدان می آورد. 

همچنین، «15 طرح فناوري بهینه سازي انرژي در ساختمان» حمایت شده از سوي این طرح در زنجیره تامین بازار هم با کمک این

 
پروژه به مرحله تجاري سازي و بهره برداري عمده رسیده است. 

اگر نگاهی به آمارها بیاندازیم، مجموع مقدار مصرف سالانه حامل هاي انرژي در ساختمان هاي اداري- عمومی و مسکونی که براي
اجراي طرح پایلوت انتخاب شده اند، حدود 20 میلیون و 500 هزار مترمکعب گاز و 33 گیگاوات ساعت برق معادل 24 هزار بشکه

 
نفت خام است. 

اجراي این طرح در ساختمان هاي مدنظر، می تواند به صرفه جویی 5 میلیون و 600 هزار مترمکعب گاز و 6 هزار و 800 مگاوات
ساعت برق معادل 103 هزار بشکه نفت خام منجر شود؛ این کار از انتشار 12 هزار و 800 تن معادل دي اکسیدکربن جلوگیري می

 
کند. 

 
جهانگیري: بهینه سازي انرژي می تواند فرصت هاي شغلی و آثار مثبت زیادي داشته باشد 

گزارش/ الگوسازي پروژه ملی بهینه سازي انرژي در ساختمانها با اجراي "طرح ساختمان شهید بهشتی"



انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/19

در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان هاي فناوري اطلاعات منعقد شد.

در راستاي تقویت و توسعه مهارت آموزي، تفاهم نامه
همکاري مشترك وزارت آموزش وپرورش و وزارت
ارتباطات و فناوري اطلاعات با موضوع راه اندازي هنرستان

 
هاي فناوري اطلاعات منعقد شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر با حضور علیرضا کمرئی معاون
آموزش متوسطه وزارت آموزش وپرورش و امیر ناظمی
معاون وزیر ارتباطات و رئیس سازمان فناوري اطلاعات
ایران و با حضور اعضاي سازمان نظام صنفی رایانه اي،
تفاهم نامه اي با موضوع "راه اندازي هنرستان هاي فناوري

 
اطلاعات" در سالن فیروزه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات به امضا رسید. 

ایجاد هنرستان هاي فناوري اطلاعات مانند؛ هنرستان هاي امنیت سایبري، توسعه نگرش کارآفرینی دانش آموزان با رویکرد تربیت
نیروي انسانی ماهر، نوآفرینی و کارآفرینی موردنیاز بازار کار حوزه فناوري اطلاعات در کشور و برگزاري رویداد کارآفرینی با محوریت

 
فناوري اطلاعات و مدارس فصل برنامه نویسی ازجمله مهم ترین موضوعات این تفاهم نامه هشت ماده اي سه ساله است. 

سالانه 950 هزار هنرجوي فارغ التحصیل هنرستان هاي کشور وارد بازار کار می شوند که نیروي کار بالقوه اي هستند اما به معناي
عملیاتی، آمادگی ورود به نظام اشتغال را ندارند، بنابراین کمک به اقتضائات کارآفرینی وظیفه مهمی است که سازمان فناوري اطلاعات

 
ایران در این تفاهم نامه می تواند به عهده داشته باشد. 

مهارت کارآفرینی اصلی ترین مهارت است لذا در راستاي محور چهارم تفاهم نامه، در طول دو سال گذشته بیش از سه هزار دانش
آموز در دوره هاي مهارت آموزي نظیر مدرسه تابستانی فناوري اطلاعات آموزش دیده اند همچنین برگزاري دوره هایی در خصوص

تربیت مربی با رویکرد آشنایی کسب وکارهاي بر پایه فناوري اطلاعات نیز قابلیت توسعه و تسري دارد.



ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/19

وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را جهت اجر به استان ها ابلاغ کرد.

وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت
آموزي دوره اول متوسطه را جهت اجر به استان ها ابلاغ

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از مرکز اطلاع رسانی و
روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، در راستاي اجراي
فعالیت هاي مدیریت و راهبري طرح مهارت آموزي دانش
آموزان دوره اول متوسطه بر مبناي حوزه تربیت و یادگیري
کار و فناوري و فرهنگ و هنر و فعالیت تربیت مربی
مهارتی در دوره اول متوسطه ذیل برنامه 19 طراحی و

اجراي دوره هاي آموزشی کارآفرینی و مهارت آموزي مبتنی بر برنامه درسی حوزه هاي تربیت و یادگیري " از زیر نظام برنامه درسی
برنامه ابلاغی سال 99 و همچنین زمینه سازي جهت تحقق سند تحول بنیادین و عملیاتی کردن بسته تحول آفرین" هر دانش آموز

 
یک مهارت"ویژه دوره اول متوسطه، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه جهت اجرا به استان ها ارسال شد. 

بر این اساس؛ ترویج، توسعه و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و مهارت آموزي، کمک به هدایت تحصیلی آگاهانه دانش آموزان،
کیفیت بخشی به آموزش دروس کار، فناوري، فرهنگ و هنر و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي دبیران از اهداف کیفی این

 
دستورالعمل است. 

همچنین؛ کسب حداقل یک مهارت توسط دانش آموز تا پایان دوره تحصیلی، آموزش همه دانش آموزان پایه هفتم، آموزش 100
درصدي دبیران مجري آموزش هاي مهارتی و تجهیز کامل مراکز مهارتی نیز ازجمله اهداف کمی این دستورالعمل است.



راه اندازي وب سایت مراکز رشد فناوري دانشگاه آزاد اسلامی در منطقه 2

منبع: آناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیر مراکز رشد فناوري منطقه 2 دانشگاه آزاد اسلامی از راه اندازي وب سایت مناطق مراکز رشد فناوري دانشگاه آزاد
اسلامی توسط مدیریت مراکز رشد استان اصفهان خبر داد.

مدیر مراکز رشد فناوري منطقه 2 دانشگاه آزاد اسلامی از
راه اندازي وب سایت مناطق مراکز رشد فناوري دانشگاه
آزاد اسلامی توسط مدیریت مراکز رشد استان اصفهان خبر
داد.  کامران صفوي در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري آنا در
اصفهان اظهار کرد که پیرو هماهنگی هاي انجام شده با
اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد فناوري دانشگاه آزاد
اسلامی و در راستاي یکپارچه سازي وب سایت هاي مراکز
رشد فناوري در دانشگاه آزاد اسلامی، مدیریت مراکز رشد
استان اصفهان به نمایندگی از منطقه دو مراکز رشد

http://ticsiau.khuisf.ac.ir فناوري دانشگاه آزاد اسلامی به طراحی و راه اندازي وب سایت مناطق مراکز رشد فناوري به آدرس

 
اقدام کر ده است. 

وي بیان کرد: اکنون وب سایت 17 مرکز رشد فعال در منطقه دو مراکز رشد فناوري دانشگاه آزاد اسلامی که شامل مراکز رشد استان
هاي اصفهان، یزد و مرکزي است در این وب سایت بارگذاري شده است و در ادامه نیز سایر مناطق مراکز رشد فناوري و مراکز رشد با

 
مدیریت هر منطقه به وب سایت اضافه خواهد شد. 

مدیر مراکز رشد فناوري منطقه 2 دانشگاه آزاد اسلامی افزود: در این وب سایت، نام مدیر هر مرکز رشد و نحوه تماس با مرکز از جمله

 
ایمیل وجود دارد که در افزایش تعاملات بین مراکز رشد فناوري و جذب مخاطبان مؤثر خواهد بود. 

انتهاي پیام /4117/4062/



 رویداد ملی «صنایع روستا دوست» با هدف شناسایی کارآفرینان

منبع: شبستانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/19

مشهدي از رویداد ملی «صنایع روستا دوست» با هدف شناسایی کارآفرینان در حوزه روستاها خبر داد.

 
مشهدي از رویداد ملی «صنایع روستا دوست» با هدف شناسایی کارآفرینان در حوزه روستاها خبر داد. 

« مجید مشهدي» با اشاره به اینکه توانمند سازي مددجویان به
ویژه در مناطق محروم و روستایی یکی از مهمترین اهداف کمیته
امداد امام خمینی(ره) است، به خبرنگار خبرگزاري شبستان در
اراك گفت: کمیته امداد در این راستا فعالیت هاي گسترده اي را
در بخش هاي مختلف و به ویژه در بخش روستایی انجام داده

 
است. 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مرکزي با بیان اینکه این فعالیت ها و ایجاد اشتغال براي روستائیان به
ویژه جوانان روستایی سبب جلوگیري از مهاجرت آنها به شهرها می شود، افزود: رویداد ملی صنایع روستا دوست یکی از کارهاي این

 
نهاد در راستاي ایجاد اشتغال در روستا ها است. 

وي با اشاره به اینکه صاحبان ایده هاي صنایع روستا دوست تا 25 مهر ماه می توانند در این رویداد ثبت نام کنند، بیان کرد: معاونت
خودکفایی و اشتغال کمیته امداد با برگزاري این رویداد ملی در صدد است تا صنایع و تجهیزات مناسب براي اقتصاد را شناسایی و از

 
آنها پشتیبانی و حمایت کند. 

این مقام مسئول هدف از برگزاري این رویداد ملی را شناسایی کارآفرینان در حوزه روستا و کمک به اشتغال در روستاها دانست و

 
ادامه داد: امید است این رویداد با مشارکت و حضور گسترده صنایع و کارآفرینان روبرو باشد. 

مشهدي، افزایش بهره وري در بخش هاي مختلف تولیدات روستایی از جمله کشاورزي، دام پروري، صنایع دستی، فناوري اطلاعات را
از دیگر اهداف برگزاري این رویداد دانست و خاطر نشان کرد: این رویداد ملی با هدف شناسایی صنایع روستادوست و پشتیبانی از آنها

 
جهت تقویت اشتغال زایی و جهش تولید در روستاها و مناطق محروم انجام می شود. 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مرکزي ادامه داد: علاقمندان به شرکت در این رویداد و کسب

 
اطلاعات بیشتر می توانند به سایت www.emdad.ir مراجعه کنند. 

وي پرداخت جوایز نقدي به سه طرح اول، اعطاي تسهیلات ارزان قیمت، مشارکت در اجرایی کردن طرح ها و ایده ها، معرفی محصول



نهایی به بازار هدف، تأمین زمین هاي کشاورزي جهت اجراي طرح و دعوت از طرح هاي برگزیده جهت حضور در نمایشگاه بین

 
المللی از امتیازات در نظر گرفته شده براي نفرات برگزیده این رویداد است. 

این مقام مسئول همچنین از فعالیت صندوق نوید خبر داد و گفت: این صندوق با همکاري کمیته امداد و بنیاد برکت به منظور ترویج

 
فرهنگ کارآفرینی و اشتغال در مناطق محروم و ایجاد بسترهاي کارآفرینی براي افراد مستعد تشکیل شده است. 

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) استان مرکزي اضاقه کرد: علاقمندان می توانند براي کسب اطلاعات بیشتر و
ثبت طرح خود به آدرس navidfund.com مراجعه و با ثبت درخواست خود از تسهیلات قرض الحسنه و یا بلاعوض بهره مند

 
شوند. 

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي گره گشاي مشکلات نیازمندان 

مشهدي در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به اینکه آموزش هاي فنی و حرفه اي می تواند بسیار موثر در ایجاد اشتغال براي
مددجویان باشد، گفت: کمیته امداد امام خمینی (ره) استان مرکزي در این راستا نیز فعالیت هاي گسترده اي را دارد و طی 6 ماهه
سال جاري 2 هزار و 352 نفر از مددجویان تحت حمایت این نهاد از آموزش هاي فنی و حرفه اي با اعتبار 36 میلیون و 500 هزار

 
تومان بهره مند شدند. 

وي آموزش هاي فنی و حرفه اي را از اقدامات کمیته امداد در راستاي توانمندسازي مددجویان دانست و بیان کرد: از این تعداد افراد

 
آموزش دیده 588 نفر مددجویان مرد و 1 هزار و 764 نفر را مددجویان زن تشکیل می دهند. 

این مقام مسئول به شیوع ویروس کرونا و مشکلات ایجاد شده در این راستا اشاره کرد و گفت: با توجه به شرایط شیوع ویروس کرونا و
محدودیت هاي ایجاد شده در تجمع مددجویی و در راستاي رعایت پروتکل هاي بهداشتی، برنامه آموزش هاي فنی وحرفه اي کمیته
امداد به سمت آموزش هاي حضوري با تعداد محدود، مجازي از طریق وبینار و آموزش هاي چهره به چهره( کاربردي ) هدایت شده

 
است. 

وي همچنین ادامه داد: کمیته امداد پیرو طرح هاي رویداد ملی صنایع روستا و صندوق نوید منابع مالی را تأمین می کند و اگر افراد
مورد حمایت طرح هاي دانش بنیان و استارتاپی در این حوزه داشته باشند، از طریق صندوق نوید تا مبلغ 200 میلیون تومان

تسهیلات بلاعوض به آن ها پرداخت می شود.



پیکر پاك شهید دژخی در خاك آرام گرفت

منبع: آناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/19

پیکر پاك شهید رضا دژخی با رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی در خاك آرام گرفت.

پیکر پاك شهید رضا دژخی با رعایت کامل پروتکل هاي
بهداشتی در خاك آرام گرفت. به گزارش خبرنگار
خبرگزاري آنا از بجنورد، مراسم تشییع شهید حاج رضا
دژخی جانباز 70 درصد استان خراسان شمالی امروز با

 
رعایت کامل پروتکل هاي بهداشتی در بجنورد برگزار شد. 

این مراسم به دلیل شرایط ویژه کرونایی در محل فضاي باز
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان خراسان شمالی و با

 
حضور جمعی از همرزمان و خانواده این شهید والامقام برگزار شد. 

شهید دژخی از رزمندگان قدیمی بجنورد بود و در بسیاري از عملیات هاي دفاع مقدس نقش مؤثري داشت و پس از دفاع مقدس نیز

 
با حضور در سنگر فعالیت هاي اجتماعی و کارآفرینی اقدامات مهمی براي رشد و توسعه اقتصادي استان خراسان شمالی انجام داد. 

انتهاي پیام/4078/4062/



مدیریت بچه هاي مسجد بر بحران ها؛ از تبدیل تهدید کرونا به فرصت تا

همدلی هاي مومنانه

منبع: شبستانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/19

مروري کوتاه بر آنچه فقط در ایام شیوع کرونا به همت بچه هاي مسجد انجام شده، نشان می دهد، کانون هاي مساجد در
پرتوي عمل به منویات رهبري و اتکاء به معنویت مسجد توانسته اند ظرفیت هاي کمی و کیفی خود به ویژه در مقابله با

بحران ها را به فعلیت برسانند.

مروري کوتاه بر آنچه فقط در ایام شیوع کرونا به همت بچه هاي مسجد انجام شده، نشان می دهد، کانون هاي مساجد در
پرتوي عمل به منویات رهبري و اتکاء به معنویت مسجد توانسته اند ظرفیت هاي کمی و کیفی خود به ویژه در مقابله با بحران ها را

 
به فعلیت برسانند. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان، مقام معظم رهبري در 19 مهرماه سال 91 در سفر به
خراسان شمالی طی سخنانی فرمودند: «من سفارش می کنم که کانون هاي فرهنگی هنري مساجد را فراموش نکنید، البته با همکاري
بسیج، این کانون هاي فرهنگی هنري مساجد را موثر کنید، برایش کار کنید، بنشینید فکر کنید، مطالعه کنید و سخنی که متناسب با

 
نیاز آن جوانی است که آنجا حضور پیدا می کند فراهم کنید.» 

اگرچه پیش از آن نیز کانون هاي مساجد با رویکرد فرهنگی هنري خود توانسته بودند خیل عظیم بچه هاي مسجد را با خود همراه
کرده و در پرتوي معنویت خانه هاي خدا اتفاقات مهم مسجدي را رقم بزنند اما این توصیه و سفارش معظم له، فصلی جدید را در
حیات کانون هاي مسجدي گشود که مروري کوتاه بر فعالیت هاي آنها فقط در یک ساله اخیر آنهم در شرایط حساس کرونایی کشور

 
نشان می دهد که اکنون بیش از 25 هزار کانون فرهنگی هنري در جوار مساجد کشور منشاء چه آثار و برکاتی هستند. 

 
گشایش فصل جدید حیات کانون هاي مساجد با شیوع کرونا 

کانون هاي مساجد در حالی با بحران کرونا مواجه شدند که خود را براي معرفی نخستین پایتخت فرهنگ و هنر مساجد ایران که در
پی برگزاري رویداد ملی فهما انتخاب شده بود، آماده می کردند پایتختی که قرار بود همزمان با 18 اسفند، سالروز ولادت باسعادت



مولاي متقیان(ع) و نیز سالروز تاسیس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور معرفی شود اما کرونا فصلی جدید را

 
پیش روي آنها گشود. 

به محض شیوع این ویروس منحوس و بالا گرفتن عواقب بهداشتی، درمانی و اقتصادي آن بچه هاي مسجد تحت لواي کانون هاي
فرهنگی هنري به میدان آمدند و با راه اندازي کارگاه هاي تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده، ضدعفونی کردن معابر و محلات و
منازل، خرید مایحتاج افراد پرخطر و در معرض بیماري مثل افراد سالخورده و داراي بیماري زمینه اي و ... هم براي مسجدي ها
کارآفرینی کردند و هم به همکاري با مدافعان سلامت در خط مقدم مقابله با کرونا پرداختند همکاري اي که با گذشت 9 ماه همچنان

 
ادامه دارد. 

 
 

 
فرصت سازي سامانه بچه هاي مسجد براي فعالیت کانون ها 

با توجه به تعطیلی مساجد و اغلب فعالیت هاي حضور مساجد در ایام شیوع کرونا انتظار می رفت که فعالیت بچه هاي مسجد و کانون
هاي فرهنگی هنري نیز در این ایام به حاشیه برود و با رکود و توقف مواجه شود اما با توجه به ایجاد زیرساختی فعالیت مجازي در
رویداد ملی فهما و فعال سازي سامانه بچه هاي مسجد که زیست بوم مجازي اعضا و فعالان کانون هاي مسجدي محسوب می شود،
این فعالیت ها نه تنها متوقف نشد بلکه با جدیت و گستردگی بیشتر دنبال شد به گونه اي که از همین بستر، طرح ملی «راهکار؛
رزمایش ایمان، همدلی، کار و ایثار رمضان» اجرا شد و در پی آن کمک هاي مومنانه در قالب بسته هاي معیشتی، مواد بهداشتی و
گوشت قربانی بین محرومان و آسیب دیدگان اقتصادي کرونا توزیع شد. تنها با حمایت هاي کانون فرهنگی هنري حضرت خدیجه
(سلام االله علیها) و همچنین خیرین برنامه سمت خدا و برخی خیرین محلی در فاصله نزدیک به یک ماه بالغ بر 660 میلیون تومان در

 
ماه هاي رجب و شعبان جذب شد و جهت انجام قربانی و توزیع گوشت در بین نیازمندان اختصاص یافت. 

بیش از 200 کانون مسجدي در استان هاي خراسان جنوبی و شمالی، سیستان و بلوچستان، هرمزگان، جنوب کرمان، کهگیلویه و بویر

 
احمد، چهارمحال و بختیاري، خوزستان، لرستان، ایلام و آذربایجان غربی در اجراي این طرح مشارکت کردند. 

 
این رویه اي است که در همه کانون ها اعم از شهري و روستایی دنبال و منشاء التیام بخشی از دردهاي اقتصادي ناشی از کرونا شد. 



 
 

 
ناتوانی کرونا در سکون و توقف بچه هاي مسجد! 

با توجه به همزمانی شش ماهه نخست سال جاري با مناسبت هاي مهم ملی مذهبی، علی رغم شرایط کرونایی، کانون هاي مساجد با
دست پر و برنامه هاي متنوع و متعدد به استقبال از این برنامه ها رفتند، اجراي طرح ملی «تابستانه فهما» در قالب سه شبستان
«فرهنگ»، «نوآوري» و «هنر» و 12 رواق، اجراي طرح ملی «سه شنبه هاي تکریم» به صورت ویدئوکنفرانس و با حضور وزیر فرهنگ
و ارشاد اسلامی که هر هفته به شهیدي شاخص در یکی از استان ها اختصاص داشت، برگزاري رویداد بین المللی «روح مقاومت» با
محور روایت هاي مردمی از وصایاي شهداي انقلاب اسلامی، شهداي جنگ تحمیلی و شهداي مدافع حرم، استمرار کمک هاي مومنانه
در قالب بسته هاي معیشتی و اطعام با غذاي گرم در مناسبت هاي مختلف همچون دهه کرامت و عید سعید غدیر، آغاز اجراي طرح
ملی «ایران قوي»، برگزاري جشنواره قرآنی «مدهامتان»، برگزاري مسابقات متعدد کتابخوانی به ویژه در ایام قرنطینه خانگی، فعالیت
موکب هاي سلامت بچه هاي مسجد در ایام اربعین حسینی و اختصاص هزینه هاي مواکب الاتحاد به کمک هاي مومنانه و ... به خوبی

 
شاهدي بر این گرم بودن بازار فعالیت بچه هاي مسجد به ویژه در مقابله با کرونا و آسیب هاي ناشی از آن است. 

 
 

 
رشد کمی و کیفی فعالیت کانون هاي مساجد 

مروري کوتاه بر آنچه فقط در ایام شیوع کرونا به همت بچه هاي مسجد انجام شده نشان می دهد، که اعضا و فعالان کانون هاي
مساجد در پرتوي عمل به منویات رهبري معظم انقلاب و اتکاء به معنویت و ظرفیت هاي مسجد به خوبی توانسته اند ظرفیت هاي



کمی و کیفی خود را به فعلیت برسانند و حتی در شرایطی مثل شیوع کرونا که جهان را به چالش کشیده با حضور در خط مقدم

 
مقابله، خدمات درخوري را در فضاي مجازي و واقعی ارائه کنند. 

امري که حجت الاسلام والمسلمین دکتر «حبیب رضا ارزانی» نیز نسبت به آن تصریح دارد و در پیامی به مناسبت فرا رسیدن 19
مهرماه آورده است: « امروز به فیض عمل به بیانات ارزشمند مقام معظم رهبري (مدظله العالی)، کودك و نوجوان و جوان، دختر و
پسر و مرد و زن، با نظامی خانواده محور و با نگاهی تعلیمی و تربیتی و توجه به ساحت مقدس قرآن و عترت؛ قدم در عرصه فعالیت
هاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد گذاشته و علاوه بر توسعه کمّی، توسعه کیفی این نهاد ارزشمند را در دستور کار خود قرار

 
داده اند. 

ثبت بیش از بیست و پنج هزار و پانصد باب کانون فرهنگی هنري؛ جذب بیش از دو میلیون و سیصد و پنجاه و پنج هزار عضو؛
تأسیس بیش از ده هزار باب کتابخانه جوار مساجد و اجراي بیش از یک میلیون و یکصد هزار فعالیت فرهنگی هنري، تنها گوشه اي از

فعالیت هاي این کانونهاي فرهنگی هنري مساجد می باشد.»



ابلاغ دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه

منبع: پاناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/19

تهران (پانا) - وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را براي اجرا به استان ها
ابلاغ کرد.

تهران (پانا) - وزارت آموزش وپرورش، دستورالعمل اجرایی
طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه را براي اجرا به

 
استان ها ابلاغ کرد. 

به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت
آموزش وپرورش، در راستاي اجراي فعالیت هاي مدیریت و
راهبري طرح مهارت آموزي دانش آموزان دوره اول

متوسطه بر مبناي حوزه تربیت و یادگیري کار و فناوري و فرهنگ و هنر و فعالیت تربیت مربی مهارتی در دوره اول متوسطه ذیل
برنامه 19 طراحی و اجراي دوره هاي آموزشی کارآفرینی و مهارت آموزي مبتنی بر برنامه درسی حوزه هاي تربیت و یادگیري " از زیر
نظام برنامه درسی برنامه ابلاغی سال 99 و همچنین زمینه سازي جهت تحقق سند تحول بنیادین و عملیاتی کردن بسته تحول
آفرین" هر دانش آموز یک مهارت"ویژه دوره اول متوسطه، دستورالعمل اجرایی طرح مهارت آموزي دوره اول متوسطه جهت اجرا به

 
استان ها ارسال شد. 

بر این اساس؛ ترویج، توسعه و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی و مهارت آموزي، کمک به هدایت تحصیلی آگاهانه دانش آموزان،
کیفیت بخشی به آموزش دروس کار، فناوري، فرهنگ و هنر و ارتقاي شایستگی هاي حرفه اي دبیران از اهداف کیفی این

 
دستورالعمل است. 

همچنین؛ کسب حداقل یک مهارت توسط دانش آموز تا پایان دوره تحصیلی، آموزش همه دانش آموزان پایه هفتم، آموزش 100

 
درصدي دبیران مجري آموزش هاي مهارتی و تجهیز کامل مراکز مهارتی نیز ازجمله اهداف کمی این دستورالعمل است. 

 
دستورالعمل را اینجا مطالعه کنید 

دستورالعمل متوسطه مهارت آموزي



آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در سمنان

منبع: بازار کارشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و
آزمایشگاهی برگزار می شود، گفت: با توجه به آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه، شاهد افزایش آمار پذیرش

هستیم.

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و

 
آزمایشگاهی برگزار می شود، گفت: با توجه به آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه، شاهد افزایش آمار پذیرش هستیم. 

رضا نقدي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در سمنان اظهار کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي، دانشگاهی مهارت محور با تربیت

 
نیروي کار ماهر و چیره دست همراه با پنجه هاي کارآمد است. 

او خوداشتغالی، کارآفرینی و کمک به بهره وري نیروي کار را سه هدف اصلی دانشگاه فنی و حرفه اي دانست و گفت: رسالت این

 
دانشگاه، تربیت تکنسین ماهر است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با اشاره به جذب 65 درصدي فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در بازار کار
گفت: در حال حاضر چهار هزار دانشجوي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در چهار دانشکده در شهرهاي سمنان، شاهرود و

 
امیرآباد دامغان تحصیل می کنند. 

نقدي یادآور شد:68 رشته کاردانی و کارشناسی مهارتی در این دانشگاه به منظور تقویت ارتباط صنعت با دانشگاه ارائه می شود که از

 
این تعداد، 45 رشته در مقطع کاردانی و 23 رشته در مقطع کارشناسی است. 

او با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و آزمایشگاهی برگزار می شود، بیان کرد: با توجه به آمار

 
بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه شاهد افزایش آمار پذیرش هستیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: ثبت نام اولیه پذیرفته شدگان جدید رشته هاي مختلف تحصیلی در تمامی

 
دانشکده ها و آموزشکده هاي دانشگاه فنی و حرفه اي با توجه به شیوع ویروس کرونا صرفاً به صورت مجازي انجام می گیرد. 

او بیان کرد: پیش بینی می شود براي دانشجویانی که ورودي مهر بوده و مدارك لازم براي قطعی کردن ثبت نام را از طریق سامانه

 
مجازي ثبت نام ارائه می کنند، کلاس ها به صورت مجازي و از 29 مهرماه آغاز شود. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: نتایج نهایی پذیرش در مقطع کاردانی نظام جدید دانشگاه فنی و حرفه اي و
مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی در سایت سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی www.sanjesh.org اعلام شده و مدارك

لازم براي ثبت نام از پذیرفته شدگان در سایت سازمان سنجش درج شده است.



آغاز پرداخت 8 هزار میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی

منبع: پول نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/19

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از آغاز واریز مرحله پنجم تسهیلات پایدار اشتغال روستایی از محل صندوق توسعه ملی به

 
میزان هشت هزار میلیارد تومان خبر داد. 

به گزارش پول نیوز، «محمد شریعتمداري» روز چهارشنبه در
حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران گفت: مرحله پنجم
پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روستایی را از دو روز گذشته

 
شروع کردیم. 

وي افزود: هشت هزار میلیارد تومان منابع از محل صندوق توسعه
ملی در اختیار بانک توسعه تعاون، کشاورزي، پست بانک و
صندوق کارآفرینی امید براي پرداخت تسهیلات متقاضیان در

 
نوبت اشتغال هاي پایدار روستایی قرار گرفت. 

وزیر تعاون درباره مجموعه پرداختی تسهیلات اشتغال پایدار روستایی تا کنون، گفت: از مجموع 1.5 میلیارد دلار منابع صندوق توسعه
ملی قرار بود 22 هزار میلیارد تومان به اشتغال روستایی اختصاص یابد که در گذشته 12 هزار میلیارد تومان پرداخت شده و با

 
احتساب واریز هشت هزار میلیارد تومان مجموع واریزي به 20 هزار میلیارد تومان می رسد. 

وي ادامه داد: تاکنون 135 هزار فعالیت اقتصادي از محل این منابع در سطح کشور در روستاها و بخش هاي زیر 10 هزار نفر و بیش

 
از 25 هزار فعالیت مختلف در عرصه هاي گوناگون روستایی ایجاد شده و براي 220 هزار نفر شغل ایجاد شده است. 

شریعتمداري گفت: پایش هاي مختلف نشان می دهد که به غیر از بوم گردي که با شیوع بیماري کرونا متوقف شده بقیه فعالیت ها
ادامه و بخشی بازپرداخت تسهیلات آغاز شده است و تا کنون 800 میلیارد تومان از تسهیلات پرداختی دوباره به چرخه پرداخت

 
تسهیلات جدید بازگشته است. 

وي اظهار امیدواري کرد که این مسیر، با کسب مجوزهاي لازم به صورت چرخشی ادامه داشته باشد و سهم اشتغال روستایی از سبد

 
اشتغال کشور از سه درصد به 29 درصد رسانده شود. 

وزیر تعاون درباره بیمه روستائیان و عشایر نیز گفت: یکی از اقداماتی که در روز روستا کلید خورد این بود که قبل از شروع به کار
دولت تدبیر و امید، 654 هزار مستمري بگیر روستائی و عشایر داشتیم که در دولت تدبیر و امید به یک میلیون و 278 هزار افزایش

 
یافت. 



وي ادامه داد: با توجه به اینکه منابع اولیه براي پیوستن به این صندوق از طریق افراد، تامین شده و امکان پرداخت پنج درصد را
نداشتند، دولت این مبلغ را تقبل کرد و یک هزار و 425 هزار میلیارد تومان منابع اختصاص یافت، بنابراین یک میلیون و 500 هزار

 
بیمه شده جدید به مجموعه بیمه شدگان اضافه می شود و مجموع آنها به 2 میلیون و 800 هزار نفر می رسد. 

شریعتمداري با بیان اینکه صندوق بیمه اجتماعی روستائیان و عشایر پایدارترین صندوق هاست، گفت: میزان مستمري بگیران که قبلا
کمتر از 10 هزار نفر بود امروز به 112 هزار نفر رسیده و مجموعه سرمایه بیمه شدگان که چهار میلیون تومان بود 20 برابر افزایش

 
یافته است. 

وزیر تعاون درباره همسان سازي حقوق بازنشستگان در مهرماه نیز گفت: اقدامات اولیه در حال انجام است و امیدواریم تا پایان مهرماه
به اتمام برسد.



تکلیف "شاد" پس از کرونا چه می شود؟

منبع: تیکشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی تاکید کرد که باید شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل
اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها تلقی کنیم، در نهایت همه ما می خواهیم تربیت و یادگیري به درستی اتفاق

بیفتد.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی تاکید کرد که باید شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل اعتماد

 
براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها تلقی کنیم، در نهایت همه ما می خواهیم تربیت و یادگیري به درستی اتفاق بیفتد. 

حسن ملکی در نشست تعاملی سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با معاونت هاي وزارت آموزش و پرورش درباره نسبت شبکه
ملی مدارس ایران (رشد) و شبکه آموزش دانش آموزي (شاد) با تأکید بر نظر ویژه وزیر آموزش و پرورش مبنی بر برگزاري این نشست
تعاملی گفت: چندي پیش گزارشی از توانمندي شبکه ملی رشد که حاصل تلاش هاي دفتر انتشارات و فناوري آموزشی بود تقدیم

 
وزیر شد. 

وي افزود: نکته بسیار مهمی که این جلسه براي آن برگزار شده این است که شبکه ملی رشد با این جهت گیري و اثرگذاري در

 
آموزش و پرورش، باید چه نسبتی با دیگر ظرفیت مهم آموزش و پرورش یعنی شبکه شاد داشته باشد؟. 

ملکی اضافه کرد: براي شبکه شاد به عنوان یک رویداد ملی زحمات زیادي صورت گرفته است. باید تلاش کنیم به حد شایسته اي

 
برسیم که شبکه رشد و شاد به عنوان دو بال خدمات دهی مجازي به خانواده ها و معلمان خدمات رسانی کنند. 

 
شبکه هاي رشد و شاد رقیب یکدیگر نیستند 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با اشاره به چند گزاره ضروري گفت: گزاره نخست این است که شبکه ملی رشد و
سامانه شاد رقیب هم نیستند بلکه همراه و همکار هم هستند. حقیقتاً چیزي جز این هم مد نظر نبوده است ولی از حاصل این جلسه

 
چنین جمع بندي مصرحی را داشته باشیم. 

وي افزود: دوم این که مأموریت شبکه ملی مدارس ایران (رشد)، مأموریت هم سنخ جایگاه سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی در
نظام آموزش و پرورش است و آن مأموریت هم تولید استانداردهاي گوناگون در عناصر برنامه درسی و فعالیت هاي آموزشی و معرفی

 
آن ها به عنوان کالاي قابل استفاده براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها است. 

ملکی ادامه داد: بنده عنوان کالاي قابل استفاده را خودم اضافه کرده ام و به آن تأکید دارم. اگر ما به آن تأکید نکنیم و این تولید
استانداردها صرفاً تولید استانداردهاي انتزاعی و جدا از مسائل انضمامی و عینی باشد، کالاي ما کالاي به درد بخوري نخواهد بود.

 
بنابراین این کالا باید کالاي قابل استفاده اي باشد، بدون این که خودش وارد صحنه اجرا و عمل شود. 

وي با اشاره به اینکه نکته سوم این است که مأموریت شبکه شاد اجراي آموزش ها و استانداردهاي تولید شده در صحنه عمل است



اظهار کرد: این شبکه تا زمانی که اوضاع کرونایی دارد به فعالیت خود ادامه می دهد و بعد از آن هم بعید است که شبکه شاد حذف
شود بلکه قاعدتاً تغییر جهت باید بدهد. مأموریت شبکه شاد یک مأموریت اجرایی و عملیاتی است، منتها آن اجرا در صحنه عملیات
باید یک نسبت روشن حمایتی از سوي شبکه ملی رشد داشته باشد. درست است که این دو رقیب نیستند اما مجزا از هم نیز نباید

 
تلقی شوند. این نقشه در یک وزارتخانه دارد طراحی می شود. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی افزود: نکته چهارم این است که در مسائل فنی باید تدبیراندیشی لازم براي تحقق هم
افزایی و شیوه ارتباط شبکه رشد و شبکه شاد فراهم شود. مثلاً می توان براي ارتباط با شبکه ملی رشد لینکی در سامانه شاد گذاشت
یا بالعکس. در کل نباید این طور باشد که ما در مقام نظر تصمیم به هم افزایی این دو شبکه بگیریم ولی امکانات فنی این اجازه را به

 
دانش آموز، معلم و خانواده ها ندهد. 

ملکی افزود: گزاره پنجم این است که شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و
خانواده ها تلقی کنیم و مشترکاً مبلغ این معنا باشیم، چون بالأخره همه ما می خواهیم در نهایت تربیت و یادگیري به درستی اتفاق
بیفتد. جناب آقاي وزیر هم در جلسه گذشته تأکید فراوان داشتند که شبکه ملی رشد معرفی شود. از این رو ما در فکر تیزر تبلیغاتی

 
هم هستیم. 

وي اضافه کرد: گزاره ششم این است که شبکه ملی رشد باید شیوه ارائه خودش را جاذب تر، شیواتر و مطلوب تر کند تا اقشار مختلف
خودشان براي رجوع به آن انگیزه داشته باشند. بالأخره شبکه ملی رشد در جامعه رقبایی هم دارد و خودش را در مقابل آن رقبا باید

 
مطلوب تر و جذاب تر ارائه بدهد. 

 
تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟ 

به گزارش ایسنا، علیرضا کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش درباره این که سرنوشت شبکه شاد پس از کرونا چه
می شود، توضیح داد: مطلوب مان این است سامانه شاد در داخل سیستم بماند، اما این که در همین قالب و همین پلتفرم و به همین
شیوه ادامه بدهیم محل گفت وگو است. بنابراین پایداري شاد هم با پایداري رشد نباید یکی انگاشته شود. رشد باید بماند تا هم
خودش غنی شود و هم تغذیه کننده باشد، در صورتی که شاد بعد از گذر از این ایام و شرایط بحرانی احتمالاً باید دچار دگردیسی ها

 
و تغییراتی بشود تا بتواند در زیست بوم آینده بقا داشته باشد. 

کمرئی بار دیگر به تفاوت هاي دو شبکه رشد و شاد اشاره و اظهار کرد: معماري شبکه شاد متفاوت از معماري شبکه رشد است.
ماهیت شبکه شاد به گونه اي است که می تواند جریان تربیت و یادگیري را مدیریت کند. به همین دلیل در ساختار آن، کلاس درس

 
طراحی و مدل سازي شده است تا معلم بتواند کلاس ها را اداره کند و دانش آموزان را در یک فضاي یادگیري قرار بدهد. 

وي ادامه داد: این ویژگی، سامانه شاد را از شبکه رشد کاملاً متمایز کرده است. شاید تفاوتی که بین برنامه ریزي آموزشی با برنامه
ریزي درسی وجود دارد بتواند این دو شبکه را به یک شکلی از همدیگر جدا کند. در رشد بیشتر ابعاد آموزشی و مدیریتی کار مطرح

 
است و در شاد بیشتر به برنامه درسی و مسائل مرتبط با آن پرداخته می شود. 

کمرئی افزود: شبکه ملی رشد باید یک مرجعیت تخصصی براي معلم پیدا کند، اگر چه بتواند دانش آموز را هم سرویس بدهد و اولیا را
هم در درون خودش جا بدهد، اما شأن و توان تخصصی اش باید در این باید باشد که معلم و نظام آموزشی را تغذیه بکند. اما باید
بتواند به عنوان یک واحد عملیاتی و اجرایی عمل کند و با توان و توشه اي که دارد و معماري خاصی که در شبکه اش طراحی کرده،



 
حوزه هاي یادگیري را به میدان عملیات ببرد. بنابراین این دو باید با دو مرجعیت متفاوت به کار خود ادامه دهند. 

 
شبکه رشد رقیب شاد نیست 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: به اعتقاد من تفاوت شبکه رشد با شبکه شاد را باید در ماهیت شکل گیري آن
ها جستجو کرد. ضرورت هاي تکمیل و پیدایش شاد با ضرورت هاي تکمیل و پیدایش رشد خیلی تفاوت دارد. شاد، محصول دوران
بحران است و رشد، محصول دوره آرامش است و این شبکه تلاش می کند آموزش را غنی تر و کیفی تر کند و از مباحث تعلیم و
تربیت پشتیبانی کند. به همین دلیل ضرورت هاي کارکردي رشد با ضرورت هاي کارکردي شاد فرق دارد و همچنین ورود عملیات و

 
توان این دو نیز با هم متفاوت است. 

معاون متوسطه وزیر با بیان این که از نظر من شبکه ملی رشد باید به عنوان یک پایگاه تخصصی و جامع علمی تقویت شود، خاطر
نشان کرد: شبکه ملی رشد باید منبعی براي تغذیه فکري وزارت آموزش و پرورش و خاستگاهی براي تولید استانداردهاي درخور شأن
این وزارتخانه باشد. این شبکه در آن چه که قلمرو برنامه درسی است می تواند تولید اندیشه و فکر کند و ایده و جهت بدهد و منبع

 
تغذیه آموزش و پرورش باشد. شاید فلسفه زایش و پیدایش نیز همین بوده است. 

وي افزود: شبکه رشد زمانی از چرخه خارج می شود که بخواهد با شاد مقابله یا رقابت کند. در واقع شاد باید توسط رشد تغذیه شود
نه این که در حدود عملیات وارد شود، بلکه تغذیه فکري شود، مدل طراحی کند و اقتضائات هدایت جریان تربیت و یادگیري را

 
بگذارد. 

 
محتواهاي شبکه ملی رشد 

به گزارش ایسنا، در ادامه مهندس محسن باهو مشاور فناوري رئیس سازمان در خصوص ظرفیت هاي وزارت آموزش و پرورش و

 
آموزش هاي الکترونیک، آموزش هاي ترکیبی و فعالیت هاي شبکه ملی مدارس ایران (رشد) گزارشی را ارائه کرد. 

باهو در این باره گفت: ظرفیت وزارت آموزش و پرورش در حوزه خدمات الکترونیک به خصوص در ایام خاص مبارزه با ویروس کرونا
ترکیبی در دو بستر شبکه ملی مدارس ایران "رشد" و شبکه آموزش دانش آموزي "شاد" شکل می گیرد. قطع به یقین اگر این دو
مجموعه نتوانند به هم خدمت بدهند و از خدمات هم استفاده کنند، کسانی که متضرر اصلی این اتفاق می شوند خانواده ها و دانش

 
آموزان هستند. 

مشاور فناوري رئیس سازمان پژوهش خاطر نشان کرد: در شبکه رشد سرویس هاي بسیار متنوع و متعددي از جمله دانشنامه،
المپیادها، کارآفرینی، بانک تصاویر، جشنواره فیلم رشد و محتواهاي الکترونیک را داریم و واقعاً محتواهاي این شبکه محتواهاي قابل

 
قبولی است؛ این شبکه یک پایگاه خوب براي پژوهشگري و مطالعه دانش آموزان است. 

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد، کلاس محور است 

سپس سعید بدیعی معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی گفت: شبکه رشد شبکه ناآشنایی براي آموزش و پرورش نیست. جشنواره
فیلم رشد تقریباً قدیمی ترین جشنواره فیلم در ایران است و شبکه رشد هم اولین شبکه آموزشی وزارت آموزش و پرورش است که

 
سال 1380 تأسیس شد. 



وي افزود: این شبکه فراز و نشیب هاي زیادي داشت. کلیات اهداف شبکه رشد براي مخاطبش این بوده که ما پشتیبان برنامه درسی،
کلاس درس و معلم باشیم. یعنی اصلاً بحث آموزش خودآموز یا آموزش از راه دور در شبکه رشد دیده نشده است. به همین خاطر الآن

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد کلاس محور است. 

بدیعی ادامه داد: ما تلاش کردیم که دسترسی به محتواها را براي گروه هاي مختلف راحت تر کنیم. بر این اساس شبکه رشد جدید
که تقریباً سه سال پیش براساس نظام برنامه درسی راه اندازي شد، هم به سند تحول بنیادین و هم به نظام برنامه درسی و حوزه هاي

 
تربیت و یادگیري توجه زیادي داشته است. 

به گفته معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی اساس محتواي ما در شبکه رشد در 11 حوزه تربیت و یادگیري قرار می گیرد و کل
محتواها در این مخزن ریخته می شود و براساس دوره هاي تحصیلی، پایه هاي تحصیلی و کتاب درسی از این حوزه ها استخراج می

 
شود و بعد درون کتاب ها قرار می گیرد. 

بدیعی با اشاره به این که یکی از محتواهایی که در شبکه ملی رشد براي هر درس تدارك دیده شده شامل فیلم هاي آموزشی است،
بیان کرد: در حال حاضر سه دسته فیلم آموزشی داریم. یک دسته از فیلم هاي آموزشی مربوط به آموزش معلمانی است که می
خواهند آن درس را تدریس کنند. یک دسته دیگر از محتواها نیز تدریس هایی است که به صورت زنده براي دانش آموز انجام می

 
شود. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی ادامه داد: بخش دیگر هم فیلم هاي آموزشی مکمل است. براي بعضی از درس ها علاوه بر
فیلم آموزشی، بحث محتواي مکمل، محتواي صوتی، عکس و حتی محتواهاي تعاملی که به صورت تکلیف و تمرین وجود دارد را هم

 
قرار داده ایم. 

وي افزود: ما در شبکه رشد بیش از 3000 تصویر دسته بندي شده را براساس موضوعات کتب درسی قرار داده ایم تا اگر معلم یا
دانش آموزي براي بحث پژوهشی یا بحث ارائه محتوا به تصویر نیاز داشت به راحتی بتواند به تصویر مورد نظر دسترسی پیدا کند. همه

 
این تصاویر داراي شناسنامه و توضیح اند و براي دانش آموزان قابل دانلود هستند. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی عنوان کرد: ما در شبکه رشد سرویس رسانه هاي
آموزشی را هم داریم که آن را از شبکه رشد قبلی وارد شبکه رشد جدید کرده ایم و اکنون هم کاربران خیلی زیادي دارد. در این

 
بخش هم حدود 14 هزار جزء آموزشی به تفکیک وجود دارد. فایل هاي این بخش هم به صورت صوت، انیمیشن و فیلم هستند. 

بدیعی افزود: یکی از مشکلاتی که بین شاد و رشد وجود دارد این است که بیش از 90 درصد دانش آموزان از نسخه اندروید شاد
استفاده می کنند و خیلی از فعالیت هاي تعاملی که در رشد وجود دارد قابل انتقال به شاد نیست تا بتوانند کار تعاملی انجام بدهند.
اما به هر صورت ما این محتواهاي تعاملی را گذاشته ایم تا اگر دانش آموز احتیاج داشت بتواند آن ها را از روي سیستم ما بردارد و بر

 
روي کامپیوتر اجرا کند. 

 
راه اندازي مرکز یادگیري معلم در شبکه رشد 

سعید بدیعی ادامه داد: یکی از سرویس هاي دیگري که ما آن را با انجام نیازسنجی از معلمان راه اندازي کرده ایم و بازخورد آن را هم



از معلمان گرفته ایم، مرکز یادگیري معلم است که در این بخش آموزش هاي مختلفی می تواند اتفاق بیافتد. به طور مثال در هر دوره
اي که تعریف می شود یک بحث روش تدریس دارد که ما روش تدریس یا مبانی نظري آن مطلب را می گذاریم. ابزارها و وسایلی که
معلم باید داشته باشد تا بتواند با آن کار کند را نیز در این بخش قرار می دهیم. همچنین نمونه تدریس هایی که براي معلمان آماده

 
شده نیز در این بخش ارائه شده است. 

وي افزود: معلمانی که با گروه هاي درسی ما در ارتباط هستند را جلوي دوربین برده ایم تا براي معلمان توضیح دهند که در فضاي
مجازي چه مقداري از هر درس را باید تدریس کنند و چگونه باید تدریس و ارزشیابی نمایند. ما با سازمان استثنائی هم مکاتبه
داشتیم و حتی براي دانش آموزان با نیازهاي ویژه هم نمونه هایی را ضبط کردیم و روي سایت گذاشتیم تا معلمان مدارس خاص هم

 
به نمونه تدریس ها دسترسی داشته باشند. در حال حاضر از هر عنوان درس حداقل یک نمونه تدریس داریم. 

 
شبکه ملی رشد کنار نمی رود 

در ادامه قاسم پور نماینده معاونت پرورشی وزارتخانه گفت: مدتی است در وزارت آموزش و پرورش یک تفکر غلط شایع شده که چون
سامانه شاد آمده است بقیه چیزها باید کنار گذاشته شود. به نظرم این تفکر پایه و اساس ندارد. ما خیلی از زیرساخت هاي فناورانه
آموزش و پرورش را قبل از ماجراي بحران در سامانه هاي مختلفی که داشتیم از جمله سناد، همگام و رشد، تعریف کرده ایم، اما الآن

 
ظاهراً این تفکر وجود دارد که چون شاد آمده است بقیه سامانه ها باید کنار بروند. 

وي افزود: این در حالی است که بسیاري از دیتاهاي آموزش و پرورش در این سامانه ها قرار دارند و ما همچنان متقاضی هستیم که

 
براي خیلی از خدماتی که به دانش آموزان می دهیم از سامانه هاي قبلی استفاده کنیم. 

نماینده معاونت پژوهشی آموزش و پرورش یادآور شد: سامانه رشد مسیر بسیار خوب و کاملی را داشت پیش می گرفت. اتفاقاً دوستان
داشتند تلاش می کردند که شبکه رشد به هوش مصنوعی مجهز شود و بتواند صلاحیت دانش آموزان را تشخیص بدهد و براساس
سلیقه دانش آموز به او پیشنهادهاي مختلف تربیتی، آموزشی و محتوایی ارائه بدهد، که امیدوارم انشاءاالله آن مسیر همچنان ادامه پیدا
کند، چون واقعاً رشد جدي ترین و اصلی ترین مجموعه محتوایی آموزش و پرورش است و بخش عمده اي از محتواهاي ارزشمند

 
آموزش و پرورش در این شبکه قرار گرفته است. 

 
رشد حاصل یک نیاز است و شاد حاصل یک بحران 

به گزارش ایسنا، محمدابراهیم محمدي مدیرکل دفتر انتشارات و فناوري آموزشی نیز درباره تفاوت هاي شبکه ملی رشد و شبکه شاد
گفت: فراموش نکنیم که رشد حاصل یک نیاز است، اما شاد حاصل یک بحران است. این دو در تعریف با هم تفاوت دارند. مسئله دیگر

 
این است که مأموریت اولیه رشد، کتاب، معلم و مدرسه است و مأموریت ثانویه اش از سر اضطرار رفته به سمت مسائل دانش آموزي. 

وي افزود: مطلب دیگر این است که آن شبکه رشدي که ما براي دوران پساکرونا دنبالش هستیم این نخواهد بود. باید به لحاظ محتوا،
ارائه و دسترسی تغییراتی را در خودش ایجاد کند. ما با این که متولی رشد هستیم واقعاً راضی نیستیم و فکر می کنیم با آن چه که

مد نظرمان است هنوز فاصله داریم.



در بازدید ''رئیسی'' از مرز یزدان چه گذشت؟

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/19

گروه استان ها ـ رئیس قوه قضائیه در سفر دو روزه به خراسان جنوبی از بازارچه مرزي یزدان بازدید کرد و مقرر شد با کمک
و حمایت دستگاه قضا دروازه اقتصادي ایران و افغانستان بعد از 6 سال تعطیلی یزدان دوباره احیا شود.

گروه استان ها ـ رئیس قوه قضائیه در سفر دو روزه به خراسان جنوبی از بازارچه مرزي یزدان بازدید کرد و مقرر شد با کمک و

 
حمایت دستگاه قضا دروازه اقتصادي ایران و افغانستان بعد از 6 سال تعطیلی یزدان دوباره احیا شود. 

 
 

ظهر چهارشنبه هفته گذشته هواپیماي حامل آیت االله رئیسی در فرودگاه بیرجند بر زمین نشست و اولین برنامه وي حضور در شوراي

 
اداري بود. 

آیت االله رئیسی در شوراي اداري خود را از مردم خراسان جنوبی دانست و اعلام کرد: من خود را از این استان می دانم و از مشکلات و

 
توانمندي هاي استان با خبر هستم. 

برنامه بعدي آیت االله رئیسی در بیرجند دیدار چهره به چهره با مردم در محل دادگستري بیرجند بود. وضعیت 50 سهامدار یکی از
موسسات مالی و اعتباري، مشکلات برخی از اراضی استان، پرداخت مهریه متناسب با شرایط اقتصادي زوج و مشکلات تولیدکننده

 
لبنیات از موضوعات این پرونده هاي قضایی بود که رئیس دستگاه قضا دستورات لازم را براي بررسی مشکلات قضایی صادر کرد. 

 
حضور رئیس قوه قضائیه در بیت نماینده ولی فقیه در استان خراسان جنوبی + تصویر 

 
پایان سفر 2 روزه رئیس قوه قضائیه به خراسان جنوبی| کمبود هاي موجود در استان با اقدامات مدبرانه و مدیرانه به حداقل برسد 

 
درددل فعالان اقتصادي خراسان جنوبی با آیت االله رئیسی؛ تأمین مواد اولیه واحدهاي صنعتی نیازمند توجه است 

حضور در شوراي قضایی و حضور در حسینه جماران از دیگر برنامه هاي وي در اولین روز سفر کاري به بیرجند بود. قرار بود در روز
پنج شنبه ابتداي صبح دیداري با فعالان اقتصادي در استان داشته باشد که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده در همان ساعات ابتدایی

 
صبح از بازارچه یزدان و پاسگاه مرزي زیرکوه بازدید شد. 

به گفته مردم بازارچه مرزي یزدان به عنوان قدیمی ترین بازارچه مرزي استان که سالها از نظر صادرات اولین در خراسان بزرگ و



 
دومین در کشور بود اما شش سالی است که تعطیل شده و گویا طرف افغان یک طرفه بازارچه را تعطیل کرده است. 

وجود بازارچه هاي مرزي در کشور به ویژه در خراسان جنوبی با اهمیت است و از آنجایی که زیرکوه شهرستان مرزي است راه اندازي

 
مجدد این بازارچه می تواند در توسعه و رونق اشتغال جوانان کمک کند. 

خراسان جنوبی یکی از استان هاي مرزي کشور است که در سالهاي اخیر به خاطر خشکسالی و اشتغال ثابت براي روستاییان مرزي،
شاهد مهاجرت سکنه هستیم. بدون شک یکی از راه هایی که می تواند سبب جلوگیري از وقوع این اتفاق شود رونق یافتن بازارچه

 
هاي مرزي است. 

حال در این سفر رئیس دستگاه قضا با سفر به زیرکوه و بازدید از بازارچه مرزي تلاش براي احیا دوباره دروازه اقتصادي ایران و

 
افغانستان دارد. 

این بازارچه قدیمی در سال 80 به عنوان بارارچه نمونه کشور فعالیت داشته است و چند سالی است که با وجود زي ساخت هاي
میلیاردي تعطیل شده و ریاست قوه قضاییه براي پیگیري موضوع راهی نقطه صفر مرزي شد تا از نزدیک موضوع را بررسی و براي

 
رونق اقتصادي منطقه تلاش کند. 

آیت االله رئیسی در جریان این بازدید گفت: اگر این بازارچه فعال شود هم طرف ایرانی و هم طرف افغانی با یک قانون مندي تبادل

 
اقتصادي داشته و سبب رونق هر دو منطقه می شود. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در جریان این بازدید گفت: در حال حاضر جمهوري اسلامی ایران از طریق سه مرز رسمی مشترك ایران
با افغانستان شامل میلک در مرز سیستان و بلوچستان، ماهیرود در خراسان جنوبی و دوغارون در خراسان رضوي فعال است و
جمهوري اسلامی به دنبال بازگشایی چهارمین مرز مشترك با کشور افغانستان است که اخیرا اجراي آن در کمیسیون مشترك ایران و

 
افغانستان به ریاست وزیر نیرو مصوب شده است. 

معتمدیان افزود: مرز یزدان به عنوان یکی از مهمترین و قدیمی ترین مرز هاي خراسان جنوبی است و در مقابل استان هرات قرار دارد
و در سال هاي گذشته به عنوان یکی از مراکز تجاري فعال در سطح کشور فعالیت داشته که بنا به دلایلی تعطیل شده بود و قرار است

 
در سفر آینده وزیر نیرو به کابل در قالب کمیسیون مشترك ایران و افغانستان بازگشایی شود. 

 
وي گفت: با بازگشایی این مرز شاهد تحولات خوبی در منطقه خواهیم بود. 

آیت االله رئیسی بعد از بازگشت از زیرکوه در جمع فعالان اقتصادي استان حاضر شد و پاي درد دل آنها نشست. نشستی صمیمی که

 
وي در این جمع از کارآفرینان حمایت و تاکید کرد: به کار و تلاش خود ادامه دهید. 

دیدار با خانواده شهدا و حضور در بیت نماینده ولی فقیه در استان از مهم ترین برنامه هاي سفر دو روزه آیت االله رئیسی به استان

 
خراسان جنوبی بود. 



 
 

 
 

 
 

 
انتهاي پیام/254/ ع 

تسنیم



دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد منصوب شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محمد مهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با صدور حکمی، عزیز نجف
پور آقابیگلو را به عنوان «مشاور رئیس و دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح تحول دانشگاه

در عرصه فضاي مجازي» منصوب کرد. در متن حکم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آمده است: ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محمد مهدي
طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با صدور حکمی، عزیز
نجف پور آقابیگلو را به عنوان «مشاور رئیس و دبیر شوراي
عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح

 
تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي» منصوب کرد. 

در متن حکم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آمده است:
«اهمیت فضاي مجازي به اندازه انقلاب اسلامی است» مقام

 
معظم رهبري (دامه ظله) برادر گرامی، جناب آقاي دکتر عزیز نجف پور آقابیگلو، سلام علیکم. 

با عنایت به مراتبِ تعهد، تخصص و سوابق ارزنده جنابعالی بدین وسیله شما را به عنوان «مشاور رییس و دبیر شوراي عالی فضاي

 
مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي» منصوب می کنم. 

نظر به توسعه روزافزون فضاي مجازي در کشور و تاثیرات متقابل آن با نهاد دانشگاه و آموزش عالی و با هدف استفاده روشمند از
فضاي مجازي در جهت تحقق دانشگاه تمدنساز اسلامی و در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري (دامه ظله) مبنی بر مواجهه
هوشمندانه با فضاي مجازي و قوي شدن در این عرصه، شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی به محور هاي ماموریت ذیل

 
اهتمام خواهد داشت. 

1. تدوین سیاست ها، اولویت ها و برنامه هاي ملی ستاد، معاونت ها و واحد هاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي بر اساس سیاست
هاي کلان و مصوبات شوراي عالی فضاي مجازي و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سند دانشگاه اسلامی و نقشه جامع علمی کشور در

 
قالب برنامه هاي پنج ساله دانشگاه آزاد اسلامی 

2. رصد، مطالعه و تحلیل مداوم وضعیت فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و نظام آموزش عالی و مراکز آموزشی در نسبت با تحولات

 
جهانی و آینده فیزیکی- مجازي پیشِ رو 

3. طراحی و معماريِ یکپارچه اکوسیستم مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و طرح تحولِ مدیریتی، آموزشی، پژوهشی فرهنگی، تربیتی و

 
فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه فضاي مجازي با رویکرد مهندسی فرهنگی 



4. تعیین نقش و ماموریت دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه حکمرانی فضاي مجازيِ کشور و کلان پروژه هاي آن اعم از: شبکه ملی
اطلاعات، شبکه علمی کشور، قوي شدن و قدرت سایبري، ایجاد رشتههاي نوین دانشگاهی در حوزه فضاي مجازي و تربیت سرمایه
هاي انسانی متعهد و متخصص و کارآمد، ترویج هنجار ها و ارزش ها و سبک زندگی اسلامی ایرانی و مقابله مؤثر با تهاجم همه جانبه
فرهنگی و ارتقاي فرهنگ کاربري و سواد فضاي مجازي، توسعه اقتصاد دانش بنیان و کسب و کار ها و اشتغال در فضاي مجازي در
چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی کشور و دانشگاه کارآفرین، توسعه فضاي مجازي سالم و محتوا و خدماتِ کارآمد و رقابتی

 
منطبق بر ارزش ها و فرهنگ اسلامی- ایرانی و سایر موضوعات مصوب شورا هاي عالی فضاي مجازي و عالی انقلاب فرهنگی 

5. هماهنگ سازي، بسترسازي، فرهنگ سازي و راهبريِ فرآیند پیاده سازيِ سیاست ها، اولویت ها و برنامه هاي ملیِ ستاد، معاونت ها

 
و واحد هاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي 

 
6. نظارت بر حسن اجراي سیاست ها و اقدامات مصوب دانشگاه در عرصه فضاي مجازي و ارزیابی کارآیی و اثربخشی آن ها 

7. بهره گیري از ظرفیت نخبگانی، اعضاي هیات علمی و دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی در کل فرآیند تحول دانشگاه در عرصه فضاي

 
مجازي 

 
8. شناسایی و تصویب برنامه هاي مشترك با ظرفیت هاي ملی و بین المللی در عرصه فضاي مجازي 

از جنابعالی انتظار می رود با فعال کردن دبیرخانه شورا و با همکاري مرکز فناوري اطلاعات، معاونت ها و ظرفیت هاي دانشگاه در

 
ستاد، استان ها و واحد ها در جهت پیگیري و اجرایی نمودن ماموریت هاي فوق اهتمام ویژه داشته باشید. 

امید است با اتکال به درگاه خداوند بزرگ، در راه خدمت به اهداف مقدس نظام جمهوري اسلامی موفق و مؤید باشید.



خضریان: وضعیت حاشیه نشینی در مشهد نیازمند اقدام فرادستگاهی است

منبع: دانشجوشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، علی خضریان عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس با اشاره به بازدید
جمعی از نمایندگان از حاشیه شهر مشهد، اظهار کرد: جمعی از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با برنامه ریزي فراکسیون

محرومیت زدایی و گروه هاي جهادي چهارشنبه هفته گذشته براي بازدید از حاشیه شهر مشهد به ...

به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري دانشجو، علی خضریان
عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس با اشاره به
بازدید جمعی از نمایندگان از حاشیه شهر مشهد، اظهار
کرد: جمعی از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با برنامه
ریزي فراکسیون محرومیت زدایی و گروه هاي جهادي
چهارشنبه هفته گذشته براي بازدید از حاشیه شهر مشهد
به این شهرستان سفر کردند. مساله حاشیه نشینی شهر
مشهد موضوعی بود که قرار بود در این سفر به آن پرداخته
شود، چرا که این مساله وضعیت فرامنطقه اي به خود
گرفته و 1.5 میلیون نفري که در حاشیه مشهد ساکن

 
هستند بزرگترین جمعیت حاشیه نشین کشور را به خود اختصاص می دهند. 

وي با بیان این که وضعیت حاشیه نشینی در مشهد نیازمند اقدام فرادستگاهی است، یادآور شد: این کار از توان مدیریتی شهري
مشهد خارج است، بر همین اساس این سفر صورت گرفت و ما به همراه شهردار مشهد و سایر مسئولان شهري و استانی و معاونین
استاندار تفاهم هایی با آستان قدس و تولیت آستان انجام دادیم. دغدغه نماینده، ولی فقیه در استان هم مبنی بر همراهی و همکاري

 
همه دستگاه ها براي حل مشکل بود. 

این عضو هیأت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: مشهد بیش از 5200 هکتار بافت هاي فرسوده و
ناکارآمد شهري دارد که حدود 13 درصد از مساحت شهري و دومین شهر ایران است که داراي این بافت هاست. موضوع ساماندهی

 
این بافت ها از اولویت هاي اصلی این شهر است که بدون جلب مشارکت مردم امکان پذیر نیست. 

وي ادامه داد: لذا با در نظر گرفتن مشوق هاي متعدد نوسازي از جمله تخفیف کامل عوارض پروانه، طبقات مازاد رایگان و پرداخت
تسهیلات به مردم می تواند انگیزه بخش باشد و مجلس شوراي اسلامی جهت تأمین این اعتبارات به کمک مدیریت شهري مشهد
خواهد آمد و اقداماتی نیز در جلسه با شهردار پیش بینی شده است. احداث دو پارك پنج هکتاري و 72 هکتاري در حاشیه شهر پیش

 
بینی شده است که پارك پنج هکتاري کلنگ زنی شد. 

خضریان یادآور شد: احداث 6000 واحد مسکونی براي ساکنان حاشیه شهر و تأمین زمین آماده سازي شده با ظرفیت ساخت 2000
واحد مسکونی همراه با تسهیلات با سود پایین براي ساخت و همچنین تسهیلات بلاعوض به منظور منابعی جهت آزادسازي معابر و

 
کاربري هاي خدماتی پیش بینی شده و در حال اجراست. 



به گفته وي جهت رفع مشکل اشتغال مردم ساکن در حاشیه مشهد مقرر شد شبکه کسب و کار خانگی با تسهیل گري فعالسازي شود

 
که به ایجاد اشتغال هاي خرد خانگی در محلات کم برخوردار کمک می کند. 

این نماینده مجلس شوراي اسلامی یادآور شد: فقدان مالکیت رسمی و اسناد هویتی براي املاك، عمده مشکل اصلی براي نوسازي و
بهسازي وضعیت سکونت در محلات حاشیه شهر مشهد است که امکان برخورداري از وام ها و تسهیلات نوسازي را با مانع جدي

 
مواجه می کند که در این خصوص توافق هایی با تولیت محترم آستان قدس رضوي صورت گرفته است. 

نماینده مردم تهران، ري، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: بخشی از زمین هاي مشهد موقوفه
آستان قدس است و تولیت آستان هم اختیار کاملی براي واگذاري آن ها ندارد. برخی افراد شاید 40 یا 50 سال است در همین زمین
ها بدون سند به صورت تصرفی مستقر شده اند که رفع مشکل آن ها نیازمند کمک آستان قدس بود و بر همین اساس آستان با تغییر

 
برخی زمین ها و تغییر کاربري موافقت کرد. 

وي همچنین اضافه کرد: براي ساخت و اختصاص زمین به مناطق مسکونی نیز مقرر شد بخشی از منابع مالی با توجه به طلب بین
دولت و شهرداري تأمین شود که در این راستا مقرر شد مجلس شوراي اسلامی پیگیر دریافت طلب ها شود تا بخش عمده اي از این
طلب ها در حاشیه شهر هزینه شود البته ساخت چند هزار واحد مسکونی شروع شده و زمین هاي لازم براي این کار آماده شده و در
دو سه ماه آینده تحویل می شود و قرار شد وام و تسهیلات نیز به افراد داده شود، آن ها از هزینه هاي پروانه ساخت معاف شوند و یک
طبقه هم به صورت رایگان اجازه ساخت داده شود تا انگیزه اي شود که مردم از مناطق حاشیه شهر به مناطقی بیایند که شرایط

 
مساعدتري دارد ضمن این که این کار باعث می شود زمین هاي وقفی هم آزاد شود. 

این عضو هیأت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس شوراي اسلامی همچنین اظهار کرد: در حوزه زیست محیطی نیز مقرر شد با کمک
همه مجموعه ها و توسط شهرداري مشهد طی سال جاري مساحت درختکاري حدود 300 هکتار توسعه یابد و به 480 هکتار برسد

 
که اقدام بزرگی در جهت افزایش کیفیت زندگی مردم خواهد بود. 

وي اضافه کرد: علاوه بر این ها کمک به ساخت تصفیه خانه سپتاژ با 74 میلیارد تومان اعتبار و 30 لیتر در ثانیه ظرفیت مورد تاکید
قرار گرفت. همچنین ساماندهی رودخانه له به طول چهار کیلومتر بین کلات تا خین عرب نیز از اقداماتی است که در حال انجام است.



پیکر جانباز شهید ''دژخی'' در بجنورد تشییع شد

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/19

پیکر جانباز شهید سرهنگ رضا دژخی ظهر امروز در میان حزن و اندوه اقشار مختلف مردم بجنورد تشییع و براي خاکسپاري
به قطعه یک گلزار شهداي این شهر منتقل شد.

پیکر جانباز شهید سرهنگ رضا دژخی ظهر امروز در میان حزن و اندوه اقشار مختلف مردم بجنورد تشییع و براي خاکسپاري به

 
قطعه یک گلزار شهداي این شهر منتقل شد. 

به گزارش عصر اترك، جانباز 70 درصد جنگ تحمیلی، رضا
دژخی پس از سال ها تحمل رنج و درد بیماري ناشی از

 
مجروحیت جنگی، به درجه رفیع شهادت نائل شد. 

این شهید والامقام در عملیات والفجر 8 از ناحیه پا مجروح و با

 
موج انفجار جانباز شیمیایی شده بود و جراحت هاي زیادي نیز داشت. از شهید رضا دژخی 2 فرزند پسر به یادگار مانده است. 

رضا دژخی در بسیاري از عملیات هاي دفاع مقدس نقشی موثر داشت و در سال هاي پس از جنگ تحمیلی و دفاع مقدس با حضور در

 
سنگر فعالیت هاي اجتماعی و کارآفرینی نقش آفرینی کرد. 

در آیین تشییع پیکر این شهید والامقام که از مقابل مسجد انقلاب بجنورد تا گلزار شهدا به صورت خودروي انجام شد، شمار زیادي از
مسوولان دستگاه هاي اجرایی، فرماندهان نظامی و انتظامی، روحانیان، خانواده معظم شهدا و ایثارگران و سایر اقشار جامعه حضور

 
داشتند. 

 
خراسان شمالی سه هزار شهید، شش هزار جانباز و 35 هزار رزمنده در جبهه ها داشته است. 

انتهاي پیام/گ



دستورالعمل سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت ابلاغ شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، عسگري، مدیرکل فرهنگی
وزارت علوم ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: جشنواره حرکت که از دوره یازدهم با شرکت دانشجویان خارجی از سرتاسر

جهان از سطح ملی به بین المللی ارتقا یافت، رویدادي است براي نمایش دستاورد هاي برتر ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به نقل از
معاونت فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم، عسگري، مدیرکل
فرهنگی وزارت علوم ضمن بیان این مطلب اظهار کرد:
جشنواره حرکت که از دوره یازدهم با شرکت دانشجویان
خارجی از سرتاسر جهان از سطح ملی به بین المللی ارتقا
یافت، رویدادي است براي نمایش دستاورد هاي برتر علمی
دانشجویانی که در قالب اتحادیه ها و انجمن هاي علمی

 
دانشجویی در سطح دانشگاه هاي کشور فعالیت دارند. 

وي در ادامه تصریح کرد: این جشنواره، به صورت سالانه و با سیاست گذاري و برنامه ریزي اداره کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري و با همکاري دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور و حمایت و مشارکت نهاد هاي مختلف دولتی و غیردولتی

 
برگزار می شود. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم خاطر نشان کرد: تأکید اصلی جشنواره فوق بر هم افزایی، تکثیر ایده هاي خلاق و ایجاد انگیزه و نشاط
در فعالیت هاي علمی دانشجویان است و تلاش دارد تا مبنا و مبدأ حرکتی نوین براي سازمان دهی فعالیت هاي علمی دانشجویی
باشد و راهبرد اصلی اداره کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم در این دوره، تأکید بر زیست علمی دانشجویان با توجه به ماهیت

 
فرهنگی و اجتماعی آن در ایامی است که کرونا سیماي فعالیت هاي دانشجویی را تغییر داده است. 

به گفته عسکري، سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی حرکت از سویی مشابه دوازده دوره پیشین، رویدادي براي رقابت، عرضه و
نمایش دستاورد هاي برتر علمی دانشجویان است و از سوي دیگر با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور و جهان، با رویکرد
هایی بدیع و جدید فعالیت خود را آغاز کرده است و تلاش دارد با جهت دهی مسئولانه فعالیت دانشجویان در مسیر رفع مشکلات
جامعه، تصویري از خلاقیت هاي دانشجویی در ایام کرونا را به تصویر بکشد و صورت هاي جدیدي که فعالیت هاي علمی وفرهنگی

 
دانشجویان در این دوران به خود گرفته است را نمایان کنند. 

وي تاکید کرد: افزایش مشارکت دانشجویان در فعالیت هاي علمی داوطلبانه و خلاقانه و حمایت و تشویق آن ها، شناسایی انجمن ها و
دانشجویان داراي دستاورد هاي علمی تقدیر از آن ها، انعکاس و انتقال تجربه هاي علمی موفق و الگو بین دانشجویان، تشویق
دانشجویان به فعالیت مناسب با اولویت ها و نیاز هاي کشور به منظور هم افزایی انجمن ها و تقویت اتحادیه هاي انجمن هاي علمی



 
دانشجویی از جمله اهداف سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی حرکت است. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم افزود: همچنین آشنایی صاحبان صنایع و معادن، حرف و مشاغل، سامانه هاي دولتی و غیردولتی با
ظرفیت ها و توانمندي هاي علمی دانشجویان و افزایش تعاملات بین المللی بین دانشجویان ایرانی و خارجی از دیگر اهداف این

 
جشنواره به حساب می آید. 

وي ادامه داد: بر اساس دستورالعمل اجرایی جشنواره بین المللی حرکت، دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی سراسر کشور موظف شده
اند تا بر اساس سیاست هاي خود و اهداف مندرج در این دستورالعمل، جشنواره دانشگاهی حرکت را در چارچوب این دستورالعمل و

 
در دو بخش رقابتی و نمایشگاهی پیش از برگزاري جشنواره بین المللی حرکت برگزار کنند. 

عسکري تاکید کرد: در بخش رقابتی آثار و دستاورد هاي علمی انجمن ها و دانشجویان دانشگاه پس از اعلام فراخوان و اطلاع رسانی
توسط دبیرخانه هاي دانشگاهی دریافت و آثار برتر براي شرکت در مرحله بین المللی جشنواره معرفی می شوند. حوزه هاي رقابتی
جشنواره بین المللی حرکت شامل انجمن هاي برتر، فعالیت خلاقانه، نشریه، مسابقه، محتواي دیجیتال، کارآفرینی، بخش ویژه، کتاب،
اختراع و دانشگاه می شود. در این دوره از جشنواره دو بخش «انجمن پویا» و «ایده شو» نیز که تجربه موفق برگزاري آن ها طی چند
سال آخر اقبال زیادي را به خود جذب کرده است، به صورت رسمی در دستورالعمل درج شده است تا با اهتمام بیشتري بتواند فعالیت

 
هاي خلاقانه دانشجویان را به تصویر بکشد. 

به گفته وي، شوراي سیاست گذاري جشنواره بین المللی حرکت نیز که متشکل از مسئولان ستادي و دانشگاهی است، وظیفه سیاست
گذاري و برنامه ریزي کلان جشنواره و نظارت بر روند اجرایی دستورالعمل اجرایی جشنواره را برعهده دارد. براي داوري آثار رسیده به
جشنواره، کمیته داوري متشکل از اعضاي هیئت علمی، اساتید و صاحب نظران دانشگاه و استادان مشاور انجمن هاي علمی، اعضاي
فعال و باتجربه در انجمن هاي علمی تشکیل می شود تا با دقت و ظرافت و بر اساس استاندارد هاي تعیین شده نسبت به داوري آثار

 
دانشجویان اقدام کنند. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم در پایان گفت: آخرین ایستگاه سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت پس از برگزاري نمایشگاه
جشنواره که با توجه به شرایط موجود در کشور و جهان به صورت مجازي برگزار خواهد شد، معرفی اتحادیه ها، انجمن ها و
دانشجویان برگزیده سال در هر یک از حوزه هاي رقابتی و ارائه تندیس جشنواره، لوح تقدیر و اهداي هدیه در قالب مراسم اختتامیه
جشنواره است. در بخش بین الملل نیز مشابه سنوات پیشین پس از انتشار فراخوان آثار رسیده به جشنواره مورد داوري قرار گرفته و

آثار برگزیده مورد تقدیر قرار خواهند گرفت.



اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/19

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به
فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود.

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به فرصت

 
دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود. 

 
 

به گزارش اکونا پرس، ناخوش احوالی اقتصاد ایران بر کسی پوشیده نیست و بهبود این شرایط هدفی است که نیازمند توجه و تلاش
بیشتر از سوي متولیان ذي ربط است. البته این موضوع در سالی که رهبر معظم انقلاب نام «جهش تولید» را بر آنها نهاده اند بیشتر از

 
هر زمان دیگري نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي فائق آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد» دکتراي اندیشه
سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک ادامه این
گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید پیش روي

 
شماست. 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با



 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی
ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش
اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که تحت
الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت بوده که

 
متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 

صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري
غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و
رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات



 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي بین المللی
کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد و متنوع
ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان ظهور

 
یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 

 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت
جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار
گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور بین المللی
شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در حوزه گمرکی

 
همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و
با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم./مهر





اینترنت اشیا جهش طلایی در صنعت فاوا

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی سندیکاي شناسایی و مکانیابی رادیویی، میثم صالحی اینترنت اشیا
(IOT) یک جهش طلایی دانست و گفت: بیل گیتس می گوید گاهی فرصت هایی رخ می دهد که اگر از اول با آن حرکت

... The post ... .کنیم، موفقیت و ثروت با خود می آورد. جهش طلایی صنف ما اینترنت اشیا است

کسب و کار نیوز - جهش طلایی صنعت فاوا، اینترنت اشیاست که تشکل هاي این حوزه از جمله سندیکاي شناسایی و مکانیابی

 
می تواند با ایجاد اتحاد در میان اعضا عاملی براي هم افزایی و ارزش آفرینی در این صنعت شود. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی سندیکاي شناسایی و مکانیابی رادیویی، میثم صالحی اینترنت اشیا (IOT) یک
جهش طلایی دانست و گفت: بیل گیتس می گوید گاهی فرصت هایی رخ می دهد که اگر از اول با آن حرکت کنیم، موفقیت و ثروت
با خود می آورد. جهش طلایی صنف ما اینترنت اشیا است. فناوري است که شروع شده است و باید با آن همراستا شویم و حرکت

 
کنیم تا چند سال آینده می توانیم حرف مهمی داشته باشیم. 

او با بیان اینکه سندیکا با توجه به رویکرد کاري و فلسفه وجودي اش که باید اعضا را دور هم جمع کند، می تواند بستري براي هم
افزایی باشد، گفت: با ورود تشکل و راه اندازي کنسرسیوم پروژه ها ادغام می شود و اینگونه ارزش آفرینی در مدت زمان کوتاه تري
روي میدهد. اگر بتوانیم با همراهی یکدیگر کنسرسیوم منطقی و شفافی را بر بستر سندیکا به دست آوریم یک برند جهانی و کشوري

 
درست می شود. همانطور که نانو در کشور ما در دنیا سرآمد است. 

صالحی در ادامه به ارائه پیشنهاداتی براي گذار از دوران بحران اقتصادي ناشی از تحریم ها و کرونا پرداخت و افزود: اجتناب از سرمایه
گذاري بلندمدت که بازگشت سرمایه بیشتر از سه سال دارند، ایجاد سبد کسب و کاري با ریسک غیرهم سو که اگر یکی از محصولات

 
یا پروژه ها انتظارات را برآورده نکرد، دیگري آن را پوشش دهد. 

او به بازطراحی مدل کسب و کار با نگاه بر تاثیرات تغییرات دیجیتالی بر کسب و کارها است که در شرکت هاي بسیاري اجرا شده
اشاره کرد و گفت: در مدل هاي کسب و کار امکان راه اندازي فروشگاه اینترنتی، دورکاري نیروهاي انسانی، جمع آوري نیازهاي
کارفرما از طریق الکترونیکی و مذاکرات و جلسات در فضاي مجازي و تلفنی مطرح هستند. هرچقدر بتوانیم این تحولات را در کسب و
کار دیجیتالیمان ایجاد بکنیم، مفید است. لازم است اتاق فکري راه اندازي کنیم تا ضمن بازطراحی مدل کسب و کار، برنامه هاي

 
درآمدزایی را بر بستر دیجیتال منتقل کنیم. 

او تاکید کرد: در بازطراحی مدل کسب و کار باید رویکرد دیجیتالی، بومی سازي کردن کالاهایی که ما را از واردات مستقل می کند و

 
مردم محور کردن کسب و کارها را در نظر داشته باشیم. 

لزوم استفاده از اتاق هاي فکر ازسوي کسب و کارها صالحی از پنجره فرصت رکود اقتصادي بین المللی گفت که با بهره برداري از این
موقعیت می توانیم تجربه و تکنولوژي را وارد کشور کنیم. کشورهایی که صاحب تکنولوژي هستند و دچار رکود اقتصادي شده اند در
این شرایط حاضرند تجربه و تکنولوژي شان را ارزان تر بفروشند و شرکت هاي ما می توانند در این فرصت تولیداتشان را تقویت کنند.
او با بیان اینکه تامین مالی بانکی براي سرمایه در گردش کالایی براي شرکت ها موثر است، گفت: کسب و کارها از بانک ها تامین
مالی بگیرند ولی نرخ موثر سود سالیانه باید متوسط نرخ تورم باشد. این بر آن دسته از کالاها و مواد اولیه موجود در شرکت ها یا در
حال واردات تاثیرگذار است. بانک ها باید به تولید کمک کنند و دست از سرمایه گذاري در ملک و امور غیرتولیدي بردارند. چیزي که
سال هاست اقتصاددان هاي فریاد می زنند. آن ها باید این پول را به شرکت ها بدهند. شرکت هایی که ارزیابی شده اند و قابلیت به

 
گردش در آوردن چرخ اقتصاد کشور را دارند. 



صالحی با بیان اینکه حرکت به سمت تولید کالاهاي وارداتی بحثی قدیمی است. باید دید در چه کالاهایی می توانیم خودکفا شویم. تا
وابستگی از درامدهاي نفتی کاهش یابد، گفت: کسب و کارها باید در اتاق هاي فکر بررسی کنند چه کالاهاي وارداتی هست که توان
تولید آن در داخل وجود دارد و دست به تولید آن بزنند. براي مثال ما توانسته ایم در شرکت خودم تجهیزاتی را در ایران در حوزه

 
RFID بومی سازي کنیم. 

او با اشاره به اینکه باید از کسب و کارهاي دولت محور به سمت کسب و کارهاي مردم محور برویم، گفت: دولت بر اساس هر آنچه که

 
گفته شد و همه می دانیم، بنیه اي عالی ندارد. بدنه به لحاظ نقدینگی و بودجه کشوري الان بسیار ضعیف است. 

تمرکز ما در مسئولیت اجتماعی باید روي اشتغال زایی و رفع فقر باشد. علاوه بر تمام چیزهاي روتین و کلیشه اي که همه می دانیم
مثل حفظ محیط زیست و ... باید به سمت اشتغال زایی بیاییم. چون دولت نمی تواند مشکل بیکاري را متاسفانه رفع کند. اگر ما مولد
خوبی باشیم، نقشی از آن را می توانیم اجرا کنیم. حداقل خودمان به جمع بیکارانی که رو به فزونی بر دوش هاي دولت هستند، اضافه

نمی شویم.



3 میلیارد تومان به مددجویان قمی آسیب دیده از کرونا کمک شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قم گفت: کمیته امداد استان قم 3 میلیارد و 70 میلیون تومان وجه نقد و 56 هزار
ماسک و 19 هزار محلول ضد عفونی کننده به مددجویان آسیب دیده از کرونا کمک کرد.

3 میلیارد تومان به مددجویان قمی آسیب دیده از کرونا
کمک شد مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قم
گفت: کمیته امداد استان قم 3 میلیارد و 70 میلیون تومان
وجه نقد و 56 هزار ماسک و 19 هزار محلول ضد عفونی

 
کننده به مددجویان آسیب دیده از کرونا کمک کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قم، اکبر میرشکار با اشاره به
اینکه خوشبختانه پویش ایران همدل مورد استقبال هم
میهنان عزیز به ویژه همشهریان استان قم قرار گرفته است

گفت: با افزایش کمک هاي مؤمنانه مردم، خدمت رسانی این نهاد نیز به خانواده هاي تحت حمایت به ویژه خانوارهاي آسیب دیده از

 
کرونا نیز افزایش یافته است. 

وي با بیان اینکه از ابتداي شیوع بیماري کرونا تاکنون 500 میلیون تومان به 22 هزار و 432 خانوار تحت حمایت، کمک نقدي شده

 
است گفت: در این مدت 56 هزار ماسک و 19 هزار محلول ضد عفونی کننده بین مددجویان توزیع شده است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قم ضمن ابراز تأسف از اینکه 63 نفر از مددجویان این نهاد در استان قم بدلیل ابتلا به
بیماري کرونا جان خود را از دست داده اند تصریح کرد: علاوه بر خدمات عمومی مددجویان، 450 میلیون تومان هم به این خانوارها

 
پرداخت شده و از آنها دلجویی شد. 

میرشکار با اشاره به اینکه کسب و کارهاي تعدادي از مجریان طرح هاي اشتغال نیز در ایام کرونا دچار مشکل شده اند گفت: به این

 
افراد و دیگر مددجویان آسیب دیده نیز 500 میلیون تومان به صورت بلاعوض کمک شد. 

وي از عقب افتادن اجاره خانه بسیاري از مددجویان در شرایط سخت کرونا خبر داد و اظهار کرد: 720 میلون تومان هم به عنوان یک

 
مرحله اجاره مسکن فوق العاده به آنها پرداخت کردیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان قم، با بیان اینکه تعدادي از مددجویان نیز به این بیماري مبتلا شده اند و حتی بعضی از آنها هم اکنون

 
هم با این بیماري دست و پنجه نرم می کنند افزود: 900 میلیون تومان هم براي جبران خسارت درمانی به مددجویان کمک شد. 

وي ضمن آرزوي سلامتی براي مردم عزیز کشورمان گفت: با توجه به اینکه مددجویان این نهاد به دلیل مشکلات مالی امکان تقویت



سیستم ایمنی بدن خود را ندارند، از مردم نیکوکار و خیران خواستارم تا با افزایش کمک هاي خود امدادگران کمیته امداد را در
خدمت بیشتر به این خانوارها یاري کنند.



حمایت از سرمایه گذاران براي رونق اقتصادي ضروري است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/19

فرماندار رباط کریم در بازدید از کارخانه ماسک یحیی گفت: مدیران باید حمایت هاي لازم را از اقشار مختلف مردم از جمله
تولید کنندگان و سرمایه گذاران داشته باشند تا مردم کمتر متضرر شوند

فرماندار رباط کریم؛ حمایت از سرمایه گذاران براي رونق
اقتصادي ضروري است فرماندار رباط کریم در بازدید از
کارخانه ماسک یحیی گفت: مدیران باید حمایت هاي لازم
را از اقشار مختلف مردم از جمله تولید کنندگان و سرمایه

 
گذاران داشته باشند تا مردم کمتر متضرر شوند 

به گزارش خبرگزاري برنا از تهران ؛ نظام ملکشاهی در
بازدید از کارخانه ماسک طبی و فیلتردار یحیی که به
همراه معاون سیاسی انتظامی فرمانداري و رییس اداره

صمت شهرستان و و مدیر شهرك صنعتی نصیر شهر انجام شد، ضمن قدردانی از تلاش جهادگران اقتصادي با تأکید بر ضرورت
حمایت از سرمایه گذاران براي رونق اقتصادي در سال جهش تولید، بیان کرد: باید از سرمایه گذاران پشتیبانی کرد و با تدوین ساز و
کارهاي مناسب مبتنی بر قانون، بستر فعالیت فعالان اقتصادي و بخش خصوصی فراهم شود که این مهم جز با وحدت، انسجام و

 
همبستگی تمامی دستگاه هاي شهرستان میسر نخواهد شد. 

نماینده عالی دولت در ادامه افزود: همراهی و حمایت از سرمایه گذاران، تولیدکنندگان و صاحبان صنایع موجب افزایش اشتغال و
رونق چرخه تولید در شهرستان و کشور خواهد شد و به دنبال آن جهش تولید محقق می شود. شایسته است مسئولان متولی، مشاغل
آسیب دیده از کرونا را حفظ نمایند و طرح هاي حمایتی براي این مشاغل در راستاي رفع مشکل اقتصادي و جلوگیري از تعدیل نیرو

 
را درنظر گیرند. 

وي با ضمن قدردانی از مقاومت فعالان اقتصادي در دوران پسا تحریم و و بیماري منحوس کرونا در راستاي چرخاندن چرخه اقتصادي
و اشتغالزایی، افزود: کارخانه مذکور با تولید روزانه 60 هزار ماسک طبی، زمینه اشتغالزایی 300 پرسنل به صورت مستقیم و 400
نیروي غیر مستقیم در دو شیفت کاري را فراهم کرده است که با افتتاح خط تولید کارخانه جدید در متراژي 4 هزار و 200 متري با
خرید 70 دستگاه چرخ خیاطی جدید ، توانایی تولید به حداقل 100 هزار عدد ماسک در روز افزایش می یابد که با توجه به فاز جدید

تولید، زمینه کاري و ارتزاق هزار و 200 نفر به صورت مستقیم و دو شیفته در شهرستان فراهم می شود.



دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی منصوب شد

منبع: سیتناشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش سیتنا به نقل از دانشگاه آزاد، محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه
آزاد اسلامی با صدور حکمی، دکتر عزیر نجف پور آقابیگلو را به عنوان «مشاور
رئیس و دبیر شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح

 
تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي» منصوب کرد. 

 
در متن حکم رئیس دانشگاه آزاد اسلامی آمده است: 

 
«اهمیت فضاي مجازي به اندازه انقلاب اسلامی است» مقام معظم رهبري (دامه ظله) 

 
برادر گرامی، جناب آقاي دکتر عزیز نجف پور آقابیگلو 

 
سلام علیکم؛ 

با عنایت به مراتبِ تعهد، تخصص و سوابق ارزنده جناب عالی بدین وسیله شما را به عنوان «مشاور رییس و دبیر شوراي عالی فضاي

 
مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و مجري طرح تحول دانشگاه در عرصه فضاي مجازي» منصوب می  نمایم. 

نظر به توسعه روزافزون فضاي مجازي در کشور و تاثیرات متقابل آن با نهاد دانشگاه و آموزش عالی و با هدف استفاده روشمند از
فضاي مجازي در جهت تحقق دانشگاه تمدن ساز اسلامی و در راستاي تحقق منویات مقام معظم رهبري(دامه ظله) مبنی بر مواجهه
هوشمندانه با فضاي مجازي و قوي شدن در این عرصه، شوراي عالی فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی به محورهاي ماموریت ذیل

 
اهتمام خواهد داشت: 

1. تدوین سیاست  ها، اولویت  ها و برنامه  هاي ملی ستاد، معاونت  ها و واحدهاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي بر اساس سیاست-
هاي کلان و مصوبات شوراي عالی فضاي مجازي و شوراي عالی انقلاب فرهنگی و سند دانشگاه اسلامی و نقشه جامع علمی کشور در

 
قالب برنامه  هاي پنج ساله دانشگاه آزاد اسلامی 

2. رصد، مطالعه و تحلیل مداوم وضعیت فضاي مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و نظام آموزش عالی و مراکز آموزشی در نسبت با تحولات

 
جهانی و آینده فیزیکی- مجازي پیشِ رو 

3. طراحی و معماريِ یکپارچه اکوسیستم مجازي دانشگاه آزاد اسلامی و طرح تحولِ مدیریتی، آموزشی، پژوهشی فرهنگی، تربیتی و

 
فناورانه دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه فضاي مجازي با رویکرد مهندسی فرهنگی 



4. تعیین نقش و ماموریت دانشگاه آزاد اسلامی در عرصه حکمرانی فضاي مجازيِ کشور و کلان پروژه هاي آن اعم از: شبکه ملی
اطلاعات، شبکه علمی کشور، قوي شدن و قدرت سایبري، ایجاد رشته  هاي نوین دانشگاهی در حوزه فضاي مجازي و تربیت سرمایه
هاي انسانی متعهد و متخصص و کارآمد، ترویج هنجارها و ارزش ها و سبک زندگی اسلامی ایرانی و مقابله مؤثر با تهاجم همه جانبه
فرهنگی و ارتقاي فرهنگ کاربري و سواد فضاي مجازي، توسعه اقتصاد دانش بنیان و کسب و کارها و اشتغال در فضاي مجازي در
چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی کشور و دانشگاه کارآفرین، توسعه فضاي مجازي سالم و محتوا و خدماتِ کارآمد و رقابتی

 
منطبق بر ارزش ها و فرهنگ اسلامی– ایرانی و سایر موضوعات مصوب شوراهاي عالی فضاي مجازي و عالی انقلاب فرهنگی 

5. هماهنگ  سازي، بسترسازي، فرهنگ  سازي و راهبريِ فرآیند پیاده  سازيِ سیاست  ها، اولویت  ها و برنامه  هاي ملیِ ستاد، معاونت  ها

 
و واحدهاي دانشگاه در عرصه فضاي مجازي 

 
6. نظارت بر حسن اجراي سیاست  ها و اقدامات مصوب دانشگاه در عرصه فضاي مجازي و ارزیابی کارآیی و اثربخشی آنها 

7. بهره  گیري از ظرفیت نخبگانی، اعضاي هیات علمی و دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی در کل فرآیند تحول دانشگاه در عرصه فضاي

 
مجازي 

 
8. شناسایی و تصویب برنامه هاي مشترك با ظرفیت  هاي ملی و بین المللی در عرصه فضاي مجازي 

از جنابعالی انتظار می  رود با فعال نمودن دبیرخانه شورا و با همکاري مرکز فناوري اطلاعات، معاونت  ها و ظرفیت هاي دانشگاه در

 
ستاد، استان ها و واحدها در جهت پیگیري و اجرایی نمودن ماموریت  هاي فوق اهتمام ویژه داشته باشید. 

امید است با اتکال به درگاه خداوند بزرگ، در راه خدمت به اهداف مقدس نظام جمهوري اسلامی موفق و مؤید باشید.



نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان سرمایه ملی حمایت

میکنند

منبع: شما نیوزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/19

نماینده مردم شریف فریـــدن، فریـــدونشــهر، چادگان و بوییــن میاندشت در مجلس شوراي اسلامی به همراه حجت
الاسلام و المسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران و جمعی از مسئولین این شهرستان ضمن بازدید از خطوط

تولید فولاد مبارکه با مهندس عظیمیان دیدار کردند.

نماینده مردم شریف فریـــدن، فریـــدونشــهر، چادگان و بوییــن میاندشت در مجلس شوراي اسلامی به همراه حجت الاسلام
و المسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران و جمعی از مسئولین این شهرستان ضمن بازدید از خطوط تولید فولاد مبارکه با

 
مهندس عظیمیان دیدار کردند. 

به گزارش شمانیوز به نقل از روابط عمومی فولاد مبارکه؛ حسین
محمد صالحی در اظهارات خود، ضمن تسلیت ایام اربعین
حسینی و قدردانی از مدیریت و کارکنان این شرکت به جهت
حضور جدي در عرصه تولید و اقتصاد کشور، فولاد مبارکه را

 
سرمایه ملی و موجب افتخار کشور برشمرد. 

وي جایگاه فولاد مبارکه را در صنعت فولاد و چرخه اقتصاد کشور
استراتژیک خواند و افزود: این شرکت به خوبی توانسته است نیاز
صنایع پایین دست به انواع ورق هاي فولادي را تأمین کند؛ ازاین

رو بنده و دیگر همکارانم در مجلس شوراي اسلامی با توجه به نقش حساس و تأثیرگذار این شرکت در رشد اقتصادي و به گردش

 
درآمدن چرخ تولید و اشتغال در کشور، وظیفه خود می دانیم که از آن به عنوان سرمایه ملی حمایت کنیم. 

وي تأکید کرد: دیدگاه ما این است که فولاد مبارکه منحصر به استان اصفهان نیست، بلکه این مجموعه در حال حاضر در حال ارائه

 
خدمت به کل کشور و مایه خیر و برکت است. 

 
وي خاطرنشان کرد: در این راستا از هیچ اقدام قانونی براي تأمین نیازهاي این شرکت ازجمله تأمین مواد اولیه فروگذار نخواهیم کرد. 

محمد صالحی در بخش دیگري از سخنان خود اقدامات فولاد مبارکه در زمینه استفاده بهینه از منابع آبی و سرمایه گذاري هاي
صورت گرفته در این حوزه را نشانه نگاه بلندمدت و ذکاوت مدیریت این شرکت در طول سالیان گذشته دانست و ابراز امیدواري کرد با

 
رشد و پیشرفت فولاد مبارکه شاهد توسعه هر چه بیشتر ایران اسلامی باشیم. 

در جریان این بازدید همچنین حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران نیز ضمن تشکر از مدیریت فولاد
مبارکه، تصریح کرد: در خلال بازدید امروز پاسخ بسیاري از سؤالاتی که در حوزه هاي مختلف، ازجمله میزان برداشت آب فولاد مبارکه



 
از زاینده رود، به دفعات از جانب برخی افراد مطرح می شود، براي ما روشن شد و از این حیث این بازدید بسیار ارزشمند بود. 

وي در همین خصوص گفت: اینکه فولاد مبارکه علی رغم افزایش سه برابري تولید تنها یک درصد از آب زاینده رود را برداشت می

 
کند، بسیار قابل توجه و اقدامی مثبت و ارزشمند است. 

وي حمایت هرچه بیشتر از فولاد مبارکه را ضروري دانست و گفت: شایسته است مسئولین مربوطه این شرکت را در تأمین سنگ آهن

 
و سایر موارد اساسی یاري کنند تا به موقع بتواند نیازهاي خود را برطرف سازد و همچنان به کار و تولید اقتصادي خود ادامه دهد. 

 
مدیرعامل فولاد مبارکه: 

 
سهامداران فولاد با خیالی آسوده سهام این شرکت را در سبد خود قرار می دهند 

در جریان این بازدید حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، با ارائه گزارش از دستاوردهاي فولاد مبارکه و نقش و جایگاه این

 
شرکت در چرخه صنعت و ارزآوري کشور بر توسعه همکاري هاي متقابل تأکید کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه گروه فولاد مبارکه در حال حاضر با تولید 10.2 میلیون تن فولاد، بخش قابل توجهی از ورق
موردنیاز صنایع نفت وگاز، انتقال آب و سیالات، خودروسازان، تولیدکنندگان لوازم خانگی و صنعت ساختمان را تأمین می کند، گفت:

 
وجود زنجیره کامل تولید در فولاد مبارکه از مهم ترین مزیت هاي این شرکت است. 

وي در ادامه از ثبات سهام فولاد مبارکه در بازار بورس کشور به عنوان یکی دیگر از برکات این شرکت یاد و خاطرنشان کرد: در اثر
عملکرد خوب همکاران پرتلاش شرکت، امروز در بازار بورس اوراق بهادار، بسیاري از سهام داران با خیالی آسوده سهام این شرکت را

 
در سبد سهام خود قرار می دهند. 

عظیمیان با بیان اینکه در سال 1392 به میزان 5 میلیون تن انواع ورق هاي فولادي به کشور وارد می شد، تصریح کرد: در اثر برنامه
ریزي هاي بلندمدت مدیریت و تلاش کارکنان شرکت این میزان به 500 هزار تن در سال 98 کاهش یافته و همکاران ما توانستند

 
بخش عمده اي از نیاز کشور را تأمین کنند. 

وي با اشاره به بدقولی پیمانکاران خارجی در اجراي پروژه هاي بزرگ ملی از جمله پروژه هاي نفت و گاز از جمله پروژه انتقال نفت از
بندر گوره به جاسک گفت: فولاد مبارکه فولاد خام موردنیاز تولید ورق لوله هاي این پروژه را بر عهده گرفت و دولت را در اجراي این
پروژه عظیم یاري کرد. اگرچه تولید این محصول استراتژیک براي شرکت حاشیه سود زیادي در برنداشت، اما فولاد مبارکه تلاش کرده

 
تا با ورود به چنین عرصه هایی به رسالت ملی خود به خوبی عمل کند. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش دیگري از سخنان خود، از تولید انواع ورق هاي موردنیاز در صنایع لوازم خانگی و خودروسازي به
عنوان دستاوردهاي دیگر این شرکت طی سالیان اخیر یاد و اضافه کرد: با تولید این ورق ها از واردات بی نیاز شده ایم و سالانه به

 
میزان قابل توجهی از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي در خاتمه، تعهد فولاد مبارکه به مسئولیت هاي اجتماعی خود را یکی از رسالت هاي اصلی شرکت دانست و اظهار امیدواري کرد
این شرکت همچنان براي منطقه، استان و کشور مایه عزت و سربلندي و موجب خیروبرکت باشد.





آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا

منبع: شما نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/19

مطابق آخرین آمارها مبلغ 5000 میلیارد تومان مقرري بیمه بیکاري کرونا از سوي دولت به متقاضیان و افراد بیکار شده بر
اثر کرونا پرداخت شده است.

مطابق آخرین آمارها مبلغ 5000 میلیارد تومان مقرري بیمه بیکاري کرونا از سوي دولت به متقاضیان و افراد بیکار شده بر اثر

 
کرونا پرداخت شده است. 

به گزارش شمانیوز و به نقل از ایسنا، در راستاي حمایت از صنوف و کارگران آسیب دیده از کرونا، دولت مبلغ 5000 میلیارد تومان
اعتبار براي کمک به صندوق بیمه بیکاري و تامین بودجه بیمه بیکاري بیکار شدگان ناشی از کرونا اختصاص داد که با حمایت سازمان
برنامه و بودجه و تلاش وزارت کار، سازمان تامین اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه، روند واریز مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان

 
مشمول و کارگران بیکار شده در دستور کار قرار گرفت. 

بر این اساس مقرر شد تا بیمه بیکاري سه ماه اسفند 1398 و فروردین و اردیبهشت 1399 به کارگران آسیب دیده از کرونا پرداخت
شود و سامانه bimebikari.mcls.gov.ir که وزارت کار از مدت ها قبل به منظور ثبت درخواست بیمه بیکاري راه اندازي کرده

 
بود، براي مراجعه متقاضیان معرفی شد. 

مدتی بعد از سوي اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار اعلام شد متقاضیان بیمه بیکاري کرونا که از ابتداي خردادماه
بیکار شده و افرادي که بیکاري آنها از اسفند سال گذشته تاکنون استمرار پیدا کرده به سامانه جامع روابط کار به نشانی

 
prkar.mcls.gov.ir مراجعه و نوع بیکاري خود را از طریق خوداظهاري اعلام کنند. 

بر اساس اعلام اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار تا پنجم مهرماه سال جاري، 155 هزار و 700 نفر از افراد بیکار
شده از کرونا که بیکاري آنها از اسفندماه سال گذشته استمرار داشته و از اول خرداد ماه بیکار شدند یا به دلیل اعلام شماره شباي
اشتباه، عدم تعلق شماره حساب مربوطه و ثبت ناقص اطلاعات شخصی یا ثبت نام در ادارات کار و کاریابی ها به جاي سامانه از پیش

 
ذکر شده، دچار مشکلاتی شدند در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کردند. 

به گفته مسعود بابایی - مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار - پرداخت بیمه بیکاري به متقاضیان به دو شیوه دنبال
شده است؛ دسته اول افرادي که از اسفند ماه سال گذشته دریافتی نداشتند و اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65
میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده هایشان ارسال شده است و دسته دوم 30 هزار نفربیمه هستند
که پرونده هایشان در سازمان تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه

 
و بودجه است. 

طی روزهاي گذشته با اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت تدبیر و امید تا نهم مهرماه 5000 میلیارد تومان اعتبار از محل
حساب صندوق ذخیره و از طریق ثبت نام در سامانه به متقاضیان بیمه بیکاري کرونا پرداخت کرده است. همچنین به تمام کارگاههاي
تولیدي تسهیلات با نرخ چهار و هشت درصد به ازاي هر شاغل 12 تا 16 میلیون تومان و به شرط حفظ اشتغال موجود پرداخت شده



 
است. 

به گزارش ایسنا، ثبت نام متقاضیان دریافت مقرري بیمه بیکاري کرونا و افراد بیکار شده از خرداد ماه سال جاري کماکان ادامه دارد و
متقاضیان با مراجعه به سامانه روابط کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir می توانند روند ثبت نام خود را براي بهره مندي از مزایاي

 
بیمه بیکاري دنبال کنند. 

انتهاي پیام



پیوند علم و صنعت در دانشگاه علمی کاربردي

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/19

هجدهم مهرماه مصادف با بیست و هفتمین سالروز تأسیس دانشگاه جامع علمی کاربردي است. دانشگاهی که با هدف پر
کردن خلاء مهارت آموزي تاسیس شده و با انقلابی در تحصیلات آموزش عالی صنعت را به علم گره زده، ایده را به ثروت بدل

کرده و فرهنگِ مهارت آموزي را جایگزین مدرك گرایی کرده است.

هجدهم مهرماه مصادف با بیست و هفتمین سالروز تأسیس
دانشگاه جامع علمی کاربردي است. دانشگاهی که با هدف
پر کردن خلاء مهارت آموزي تاسیس شده و با انقلابی در
تحصیلات آموزش عالی صنعت را به علم گره زده، ایده را
به ثروت بدل کرده و فرهنگِ مهارت آموزي را جایگزین

 
مدرك گرایی کرده است. 

به گزارش خبرآنلاین از البرز، به پاس این رویداد مهم در
تقویم علمی و دانشگاهی کشور، واحد روابط عمومی
دانشگاه جامع علمی کاربردي البرز گفتگویی با دکتر

«پیمان دانش کار آراسته» رئیس این دانشگاه داشت تا ضمن عرض خداقوت و تبریک سالروز تاسیس این دانشگاه در آستانه سال

 
تحصیلی جدید از سخنان و راهنمایی ایشان بهره مند شویم. مشروح این گفتگو پیشکش نگاه شما می شود. 

 
در مورد هدف از تاسیس دانشگاه علمی کاربردي و تفاوت ماهوي آن با سایر دانشگاه ها بفرمایید. 

دانشگاه جامع علمی کاربردي دانشگاهی است که بعد از انقلاب و بر اساس نیاز کشور به آموزش هاي مهارتی تاسیس شد. مقاطع
تحصیلی دانشگاه جامع علمی کاربردي عمدتاً کاردانی و کارشناسی ناپیوسته است و به دنبال اجرایی کردن این هدف متعالی است که
خلاء تخصصی موجود بین سطوح مدیریتی، مهندسی و طراحی با بدنه اجرایی و کاري در محیط هاي صنعتی، تولیدي و خدماتی را پر

 
کند. 

برنامه هاي درسی دانشگاه جامع علمی کاربردي عمدتاً عملی است. بیشتر از 60 درصد واحدها عملی و مابقی نظري ارائه می شود.
فارغ التحصیلان در کنار یادگیري جنبه هاي نظري و ارتقاء دانش پایه، با افزایش مهارت و کسب تجربیات لازم بدون نیاز به آموزش

 
هاي مازاد در محیط کار، وارد بازار اشتغال می شوند. 

 
در حال حاضر چه تعداد مرکز آموزش علمی کاربردي در البرز فعال است و در چه شهرهایی از استان استقرار دارند؟ 

در سطح استان البرز 22 مرکز فعال در زمینه هاي صنعت، خدمات اجتماعی، فرهنگ و هنر فعالیت دارند که در شهرستان هاي کرج،
فردیس و ساوجبلاغ استقرار دارند. متاسفانه هنوز در شهرستان هاي طالقان و اشتهارد مرکز علمی کاربردي نداریم. اما از تمامی مراکز
صنعتی و تولیدي پیشگام و پیشرو براي راه اندازي مراکز جدید دعوت به عمل می آوریم. دوازده مرکز به واسطه وابستگی به دستگاه
هاي اجرایی بر اساس بخشنامه شوراي عالی اداري منحل شد که دانشجویان فعال آنها به مراکز معین منتقل شدند و پرونده هاي



 
غیرفعال یا فارغ التحصیل آنها هم یا به مراکز معین منتقل شده یا در حال انتقال است. 

امسال در 19 مرکز در مقاطع کاردانی و کارشناسی ناپیوسته در 160 کد رشته محل اقدام به جذب دانشجو کردیم که تا 16 مهر ثبت

 
نام انجام شد و اوایل آبان یا نیمه آبان هم کلاس ها براي دانشجویان جدیدالورود آغاز می شود. 

 
آیا امکان تاسیس مراکز علمی کاربردي جدید در استان وجود دارد؟ 

دانشگاه جامع علمی کاربردي با توجه به هویت آموزشی، پژوهشی، مهارتی و کارآفرینانه خود به دستگاه یا ارگان متقاضی که فعالیت
نوآورانه داشته و امکان تاسیس مرکز را داشته باشد، خدمات لازم را ارائه می دهد. تا کنون نیز دانشگاه به دنبال تایید اساسنامه مراکز
بوده و مراحل داخلی برخی انجام شده و مراحل خارجی که به اداره ثبت برمی گردد، در حال انجام است تا مراکز هویت خود را بدست

 
آورند و علاوه بر فعالیت آموزشی فعالیت اقتصادي نوآورانه نیز داشته باشد. 

اگر ارگانی در حوزه خاصی فعالیت داشته و تمایل به ایجاد مرکز آموزش علمی کاربردي یا اجراي دوره هاي تک درس، مقطع دار و

 
تک پودمان دارد، ما از آن استقبال می کنیم. اما اجراي دوره هاي علمی کاربردي و تاسیس مرکز آموزشی شرایط خاص خود را دارد. 

 
برنامه دانشگاه جامع علمی کاربردي براي اشتغال و کارآفرینی دانشجویان چیست؟ 

مراکز آموزش علمی کاربردي وابسته به دستگاه هاي متقاضی در شاخه هاي صنعت، کشاورزي، خدمات و فرهنگ و هنر هستند و
عملاً یک پیوستگی در ذات دانشگاه با محیط کار وجود دارد. لذا، ما به دنبال دفتر ارتباط با صنعت نیستیم چرا که در ذات این
دانشگاه به صورت ماهوي وجود دارد و آموزش هاي ما در بستر صنعت انجام می شود. به دانشجویان مهارتی یاد داده می شود تا

 
شغلی را کسب کنند یا به استخدام دیگران در آیند یا کارآفرین شوند. 

با توجه به اینکه بستر نوآوري و خلاقیت از طریق مراکز نوآوري و رشد فراهم است، دانشجویان خلاق می توانند ایده هاي خود را به

 
ثمر رسانده و تجاري سازي نمایند و در مسیر کار آفرینی قدم بردارند. 

در مورد تاثیر آموزش هاي علمی کاربردي بر اشتغال و کارآفرینی دانشجویان چندین طرح تحقیقاتی به اجرا درآمده که نظام علمی
کاربردي را ارزیابی می کند، برخی خاتمه یافته و برخی در حال اجرا است. به دنبال این هستیم که فرهنگ سازيِ مهارت آموزي را

 
گسترش بدهیم. معتقد هستیم دوره مدرك گرایی سپري شده و جامعه نیز به این درك رسیده است. 

 
به طور کلی دانشگاه چه اقداماتی در زمینه افزایش کیفیت آموزش انجام داده است؟ 

به منظور کیفیت بخشی، کلیه برنامه هاي درسی دانشگاه در یک بازه دو تا سه ساله کلا مورد بازنگري قرار می گیرد و در صورت نیاز
رشته هاي جدید توسعه می یابد، رشته هایی که زمان آنها سپري شده حذف و برخی رشته ها مثل رشته هاي مرتبط با فناوري هاي

 
نوین مداوما به روز می شوند. 

در بحث کیفیت بخشی آموزشی، سال گذشته طرح ساماندهی مدرسان در استان اجرا شد. مدرسانی که از مسیر جذبِ مورد تایید
وزارت علوم، تخقیقات و فناوري عبور و کد مدرسی آنها ابقا شده بود، هویت مورد تایید وزارت عتف داشته و صلاحیت علمی و عمومی

 
لازم براي تدریس را دارند. 

براي ترمیم تخصصی مدرسان و تنوع بخشی به تخصص هاي مختلف به صورت دوره اي اقدام به فراخوان جذب مدرس می کنیم که



در سالهاي 95، 97 و 98 با فراخوان هایی از تعدادي مدرسِ داراي صلاحیت علمی و تجربه شغلی دعوت به همکاري کردیم که بعد از

 
طی مراحل متعارف آنان را به خدمت گرفته ایم. 

در حال حاضر بحث فراخوان 99 را براي ترمیم بخش دیگري از کمبود مدرسان داریم که ثبت نام در حال اجرا است تا پایان سال

 
اقدامات مربوطه انجام می شود و در سال آتی از حضور مدرسان جدید بهره مند می شویم. 

 
در شرایط کرونا چه برنامه هایی براي جلوگیري از افت تحصیلی انجام شد؟ 

با توجه به شرایط پاندمی کرونا و مسائل مربوط به بیماري کووید 19 نیمسال تحصیلی گذشته و در سال تحصیلی جاري کلیه دروس
نظري به صورت مجازي در بستر LMS دانشگاه برگزار می شود. از 60 درصد واحدهاي عملی دوره هاي آموزشی، آن بخشی که امکان

 
آموزش در بستر مجازي را دارند به صورت مجازي آموزش داده می شوند که محتواي آنها در حال تهیه است. 

مابقی دروس عملی که امکان مجازي شدن را ندارند حتما باید در محیط هاي کارگاهی، آزمایشگاهی و کاري اجرا شوند و فقط براي
دانشجویانی که در این نیمسال فارغ التحصیل می شوند با رعایت کامل شرایط بهداشتی در فضاي آموزشی مناسب، با تعداد کم و در

 
شرایطی که وضعیت استان بحرانی نیست به صورت حضوري اجرا می شوند. 

با توجه به اینکه آغاز سال تحصیلی جدید در دانشگاه علمی کاربردي 15 شهریور بود، قبل از آغاز مجدد این شرایطِ حاد، بخش عمده
اي از کلاس هاي عملی برگزار شد و مابقی بواسطه ابلاغیه ستاد استانی کرونا در حالت تعلیق است که در موعد مناسب این آموزش

 
ها به صورت حضوري ادامه یافته و خاتمه می یابد. 

عمده فعالیت آموزشی به صورت مجازي انجام می شود و همه فعالیت هاي اداري که به حوزه دانشجویی ربط دارد، از قبیل خدمات
انتخاب واحد، درخواست هاي آموزشی، فارغ التحصیلی و غیره به صورت غیرحضوري و از طریق سامانه هاي ایجاد شده با کمترین
حضور انجام می شود. حتی فعالیت هایی مثل کانون ها، انجمن هاي علمی و استارتاپ ها به صورت غیر حضوري صورت می گیرد. در
نیم سال قبل و نیم سال جاري تعدادي استارت آپ مجازي برگزار شد، حتی تور مجازي براي دروس کاربینی و بازدیدهاي تخصصی

 
به صورت مجازي برگزار می کنیم. 

 
چرا برخی مراکز علمی کاربردي مربوط به شرکت ها و کارخانه هاي مهم در البرز در حال تعطیلی هستند؟ 

مأموریت گرایی و کیفیت گرایی اصلی ترین برنامه هاي محوري دانشگاه است. با توجه به اینکه هر مرکز وابستگی به ارگان خاصی
دارد که ممکن است متولی رشته خاصی از خدمات، صنعت، کشاورزي و هنر باشد، رشته هاي کاملاً مرتبط را به مراکز اختصاص می
دهیم و هر مرکزي باید در حیطه تخصصی و ماموریت دستگاه خود فعالیت کند. به عنوان مثال، در مراکز مربوط به صنایع غذایی فقط

 
رشته هاي خاص آن صنعت غذایی به آنان تخصیص داده شده است. 

تعدادي از مراکز ما هم وابسته به بخش خصوصی بودند که به دلایل مختلف از جمله اقتصادي درخواست توقف پذیرش دانشجو را
داشتند و خواستند آموزش هاي مهارتی براي مدتی به حالت فریز در بیاید تا در دوره شکوفایی اقتصادي از نو فعالیت کنند. با توجه به
سبقه خوبی که داشتند موافقت شد؛ ولی اگر مدت زمان تعلیق از یک بازه زمانی معین تجاوز نماید، ما مجبور به خاتمه همکاري

 
خواهیم شد که در صورت تمایل به همکاري مجدد، باید فرآیند تاسیس را از نو آغاز کنند. 

آموزش از هر نوعی سرمایه گذاري است ولی بار مالی هم دارد. مرکز علمی کاربردي یک بنگاه اقتصادي درآمدزا نیست بلکه یک بنگاه



 
اقتصادي ذیل یک دستگاه متقاضی است که به امر آموزش می پردازد و در حوزه آموزش و پژوهش مهارتی سرمایه گذاري می کند. 

 
در مقطعی زمزمه هاي خروج از محور اصلی در دانشگاه علمی کاربردي شنیده می شد، براي رفع این شائبه ها چه توضیحی دارید؟ 

بسیار می شنویم که دانشگاه علمی کاربردي از ریل خود خارج شده بود اما به مفهوم این نیست که ما مسیري را طی کردیم که نظام
هاي دیگر آموزشی طی کردند یا به این معنا نیست که آموزش مهارتی به نظري تبدیل شده بود. تمامی دوره هاي موجود از 800
دوره مقطع دار و به همین مقدار دوره هاي پودمانی و کوتاه مدت بلا استثناء عملی و مهارتی بوده و به همین واسطه مورد تایید و
تصویب گسترش وزارت عتف واقع شده است. ما به هیچ عنوان دوره آموزشی صرفا نظري مشابه آنچه در دانشگاه هاي کلاسیک دایر

 
است در این دانشگاه نداریم. 

دو شرط اصلی تاسیس مراکز علمی کاربردي این است که اولا مراکز در حوزه دستگاه متقاضی خود اقدام به آموزش در رشته هاي
خاص آن حوزه کنند. یعنی مأموریت گرا بودن رشته ها در مراکز دانشگاه جامع علمی کاربردي بسیار مهم است و دیگر اینکه مراکز در
جوار دستگاه متقاضی باشند و دوره آموزش را در همان محل کار و در دل کارخانجات یا مجاور آن ارائه دهند تا ارتباط تنگاتنگ بین
علم و مهارت برقرار باشد و این هویت که معتقدیم دانشگاه علمی کاربردي و صنعت ذات یکپارچه اي دارد، تحقق یابد. همه مراکز ما
این دو ویژگی را داشتند و اگر به صورت انگشت شمار فاقد آن بودند در حال حاضر این خاصیت را دارند. این موضوع برگشت به ریل

 
به اینجا بر می گردد که مراکز آموزش علمی کاربردي دیگر دوره هاي آموزشی غیر مرتبط با ماموریت خود را ندارند. 

در بعضی موارد گزارش شده که برخی در مصاحبه هاي کاري از قبول مدرك دانشگاه علمی کاربردي سرباز زده اند، نظر شما چیست؟

مدرك دانشگاه جامع علمی کاربردي مورد تایید وزارت عتف است و مطابق با هر مدرك دیگري باید مورد توجه و ارزیابی قرار بگیرد و
در استخدام ها ملاك مهارت و تحصیل محسوب شود. اگر ارگانی در این زمینه به صورت رسمی محدودیت ایجاد کند و مدرکی را

 
نپذیرد، دفتر حقوقی ما وارد عمل می شود. 

 
به عنوان سخن پایانی در خدمت شما هستیم: 

سالگرد تاسیس دانشگاه جامع علمی کاربردي را تبریک می گویم و امیدوارم آموزش مهارتی سهم خود را در ارتقاي فعالیت هاي
مهارتی ادا کند. فارغ التحصیلِ ماهر منابع را به خوبی مصرف می کند و سبب افزایش بهره وري در آن حوزه کاري و تولیدي می شود.

دانشگاه جامع علمی کاربردي به دلیل آموزش هاي شغلی خاص و دوره هایی که مختص این دانشگاه است، می تواند در رشد،

 
شکوفایی تولید و جهش در آن با تربیت نیروهاي ماهر در جهت تولید پرکیفیت در بنگاه هاي تولیدي نقش خود را ایفا نماید. 

ما در این دانشگاه فقط به دنبال فارغ التحصیل کردن دانشجو نیستیم بلکه فضایی فراهم شده که دانشجو بتواند با تحقق ایده ها و
خلاقیت ها علاوه بر فارغ التحصیل شدن و گرفتن مدرك مهارتی با شغل خودش و تیم همراه خودش از دانشگاه خارج شود و یکی از

 
فعالیت هاي دانشگاه، تیم سازي و توسعه واحدهاي کوچک و نوآور است که بتوانند روي پا ي خود بایستند. 
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تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی درباره سرنوشت شبکه شاد پس از دوران کرونا توضیحاتی ارائه کرد.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی درباره
سرنوشت شبکه شاد پس از دوران کرونا توضیحاتی ارائه

 
کرد. 

حسن ملکی در نشست تعاملی سازمان پژوهش و برنامه
ریزي آموزشی با معاونت هاي وزارت آموزش و پرورش
درباره نسبت شبکه ملی مدارس ایران (رشد) و شبکه
آموزش دانش آموزي (شاد) با تأکید بر نظر ویژه وزیر

آموزش و پرورش مبنی بر برگزاري این نشست تعاملی گفت: چندي پیش گزارشی از توانمندي شبکه ملی رشد که حاصل تلاش هاي

 
دفتر انتشارات و فناوري آموزشی بود تقدیم وزیر شد. 

وي افزود: نکته بسیار مهمی که این جلسه براي آن برگزار شده این است که شبکه ملی رشد با این جهت گیري و اثرگذاري در

 
آموزش و پرورش، باید چه نسبتی با دیگر ظرفیت مهم آموزش و پرورش یعنی شبکه شاد داشته باشد؟. 

ملکی اضافه کرد: براي شبکه شاد به عنوان یک رویداد ملی زحمات زیادي صورت گرفته است. باید تلاش کنیم به حد شایسته اي

 
برسیم که شبکه رشد و شاد به عنوان دو بال خدمات دهی مجازي به خانواده ها و معلمان خدمات رسانی کنند. 

شبکه هاي رشد و شاد رقیب یکدیگر نیستند رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با اشاره به چند گزاره ضروري گفت: گزاره
نخست این است که شبکه ملی رشد و سامانه شاد رقیب هم نیستند بلکه همراه و همکار هم هستند. حقیقتاً چیزي جز این هم مد

 
نظر نبوده است ولی از حاصل این جلسه چنین جمع بندي مصرحی را داشته باشیم. 

وي افزود: دوم این که مأموریت شبکه ملی مدارس ایران (رشد)، مأموریت هم سنخ جایگاه سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی در
نظام آموزش و پرورش است و آن مأموریت هم تولید استانداردهاي گوناگون در عناصر برنامه درسی و فعالیت هاي آموزشی و معرفی

 
آن ها به عنوان کالاي قابل استفاده براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها است. 

ملکی ادامه داد: بنده عنوان کالاي قابل استفاده را خودم اضافه کرده ام و به آن تأکید دارم. اگر ما به آن تأکید نکنیم و این تولید
استانداردها صرفاً تولید استانداردهاي انتزاعی و جدا از مسائل انضمامی و عینی باشد، کالاي ما کالاي به درد بخوري نخواهد بود.

 
بنابراین این کالا باید کالاي قابل استفاده اي باشد، بدون این که خودش وارد صحنه اجرا و عمل شود. 

وي با اشاره به اینکه نکته سوم این است که مأموریت شبکه شاد اجراي آموزش ها و استانداردهاي تولید شده در صحنه عمل است



اظهار کرد: این شبکه تا زمانی که اوضاع کرونایی دارد به فعالیت خود ادامه می دهد و بعد از آن هم بعید است که شبکه شاد حذف
شود بلکه قاعدتاً تغییر جهت باید بدهد. مأموریت شبکه شاد یک مأموریت اجرایی و عملیاتی است، منتها آن اجرا در صحنه عملیات
باید یک نسبت روشن حمایتی از سوي شبکه ملی رشد داشته باشد. درست است که این دو رقیب نیستند اما مجزا از هم نیز نباید

 
تلقی شوند. این نقشه در یک وزارتخانه دارد طراحی می شود. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی افزود: نکته چهارم این است که در مسائل فنی باید تدبیراندیشی لازم براي تحقق هم
افزایی و شیوه ارتباط شبکه رشد و شبکه شاد فراهم شود. مثلاً می توان براي ارتباط با شبکه ملی رشد لینکی در سامانه شاد گذاشت
یا بالعکس. در کل نباید این طور باشد که ما در مقام نظر تصمیم به هم افزایی این دو شبکه بگیریم ولی امکانات فنی این اجازه را به

 
دانش آموز، معلم و خانواده ها ندهد. 

ملکی افزود: گزاره پنجم این است که شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و
خانواده ها تلقی کنیم و مشترکاً مبلغ این معنا باشیم، چون بالأخره همه ما می خواهیم در نهایت تربیت و یادگیري به درستی اتفاق
بیفتد. جناب آقاي وزیر هم در جلسه گذشته تأکید فراوان داشتند که شبکه ملی رشد معرفی شود. از این رو ما در فکر تیزر تبلیغاتی

 
هم هستیم. 

وي اضافه کرد: گزاره ششم این است که شبکه ملی رشد باید شیوه ارائه خودش را جاذب تر، شیواتر و مطلوب تر کند تا اقشار مختلف
خودشان براي رجوع به آن انگیزه داشته باشند. بالأخره شبکه ملی رشد در جامعه رقبایی هم دارد و خودش را در مقابل آن رقبا باید

 
مطلوب تر و جذاب تر ارائه بدهد. 

تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟ به گزارش ایسنا، علیرضا کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش درباره این که
سرنوشت شبکه شاد پس از کرونا چه می شود، توضیح داد: مطلوب مان این است سامانه شاد در داخل سیستم بماند، اما این که در
همین قالب و همین پلتفرم و به همین شیوه ادامه بدهیم محل گفت وگو است. بنابراین پایداري شاد هم با پایداري رشد نباید یکی
انگاشته شود. رشد باید بماند تا هم خودش غنی شود و هم تغذیه کننده باشد، در صورتی که شاد بعد از گذر از این ایام و شرایط

 
بحرانی احتمالاً باید دچار دگردیسی ها و تغییراتی بشود تا بتواند در زیست بوم آینده بقا داشته باشد. 

کمرئی بار دیگر به تفاوت هاي دو شبکه رشد و شاد اشاره و اظهار کرد: معماري شبکه شاد متفاوت از معماري شبکه رشد است.
ماهیت شبکه شاد به گونه اي است که می تواند جریان تربیت و یادگیري را مدیریت کند. به همین دلیل در ساختار آن، کلاس درس

 
طراحی و مدل سازي شده است تا معلم بتواند کلاس ها را اداره کند و دانش آموزان را در یک فضاي یادگیري قرار بدهد. 

وي ادامه داد: این ویژگی، سامانه شاد را از شبکه رشد کاملاً متمایز کرده است. شاید تفاوتی که بین برنامه ریزي آموزشی با برنامه
ریزي درسی وجود دارد بتواند این دو شبکه را به یک شکلی از همدیگر جدا کند. در رشد بیشتر ابعاد آموزشی و مدیریتی کار مطرح

 
است و در شاد بیشتر به برنامه درسی و مسائل مرتبط با آن پرداخته می شود. 

کمرئی افزود: شبکه ملی رشد باید یک مرجعیت تخصصی براي معلم پیدا کند، اگر چه بتواند دانش آموز را هم سرویس بدهد و اولیا را
هم در درون خودش جا بدهد، اما شأن و توان تخصصی اش باید در این باید باشد که معلم و نظام آموزشی را تغذیه بکند. اما باید
بتواند به عنوان یک واحد عملیاتی و اجرایی عمل کند و با توان و توشه اي که دارد و معماري خاصی که در شبکه اش طراحی کرده،

 
حوزه هاي یادگیري را به میدان عملیات ببرد. بنابراین این دو باید با دو مرجعیت متفاوت به کار خود ادامه دهند. 



شبکه رشد رقیب شاد نیست معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: به اعتقاد من تفاوت شبکه رشد با شبکه شاد را
باید در ماهیت شکل گیري آن ها جستجو کرد. ضرورت هاي تکمیل و پیدایش شاد با ضرورت هاي تکمیل و پیدایش رشد خیلی
تفاوت دارد. شاد، محصول دوران بحران است و رشد، محصول دوره آرامش است و این شبکه تلاش می کند آموزش را غنی تر و کیفی
تر کند و از مباحث تعلیم و تربیت پشتیبانی کند. به همین دلیل ضرورت هاي کارکردي رشد با ضرورت هاي کارکردي شاد فرق دارد

 
و همچنین ورود عملیات و توان این دو نیز با هم متفاوت است. 

معاون متوسطه وزیر با بیان این که از نظر من شبکه ملی رشد باید به عنوان یک پایگاه تخصصی و جامع علمی تقویت شود، خاطر
نشان کرد: شبکه ملی رشد باید منبعی براي تغذیه فکري وزارت آموزش و پرورش و خاستگاهی براي تولید استانداردهاي درخور شأن
این وزارتخانه باشد. این شبکه در آن چه که قلمرو برنامه درسی است می تواند تولید اندیشه و فکر کند و ایده و جهت بدهد و منبع

 
تغذیه آموزش و پرورش باشد. شاید فلسفه زایش و پیدایش نیز همین بوده است. 

وي افزود: شبکه رشد زمانی از چرخه خارج می شود که بخواهد با شاد مقابله یا رقابت کند. در واقع شاد باید توسط رشد تغذیه شود
نه این که در حدود عملیات وارد شود، بلکه تغذیه فکري شود، مدل طراحی کند و اقتضائات هدایت جریان تربیت و یادگیري را

 
بگذارد. 

محتواهاي شبکه ملی رشد به گزارش ایسنا، در ادامه مهندس محسن باهو مشاور فناوري رئیس سازمان در خصوص ظرفیت هاي
وزارت آموزش و پرورش و آموزش هاي الکترونیک، آموزش هاي ترکیبی و فعالیت هاي شبکه ملی مدارس ایران (رشد) گزارشی را

 
ارائه کرد. 

باهو در این باره گفت: ظرفیت وزارت آموزش و پرورش در حوزه خدمات الکترونیک به خصوص در ایام خاص مبارزه با ویروس کرونا
ترکیبی در دو بستر شبکه ملی مدارس ایران ""رشد"" و شبکه آموزش دانش آموزي ""شاد"" شکل می گیرد. قطع به یقین اگر این
دو مجموعه نتوانند به هم خدمت بدهند و از خدمات هم استفاده کنند، کسانی که متضرر اصلی این اتفاق می شوند خانواده ها و

 
دانش آموزان هستند. 

مشاور فناوري رئیس سازمان پژوهش خاطر نشان کرد: در شبکه رشد سرویس هاي بسیار متنوع و متعددي از جمله دانشنامه،
المپیادها، کارآفرینی، بانک تصاویر، جشنواره فیلم رشد و محتواهاي الکترونیک را داریم و واقعاً محتواهاي این شبکه محتواهاي قابل

 
قبولی است؛ این شبکه یک پایگاه خوب براي پژوهشگري و مطالعه دانش آموزان است. 

اغلب محتواهاي شبکه رشد، کلاس محور است سپس سعید بدیعی معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی گفت: شبکه رشد شبکه
ناآشنایی براي آموزش و پرورش نیست. جشنواره فیلم رشد تقریباً قدیمی ترین جشنواره فیلم در ایران است و شبکه رشد هم اولین

 
شبکه آموزشی وزارت آموزش و پرورش است که سال 1380 تأسیس شد. 

وي افزود: این شبکه فراز و نشیب هاي زیادي داشت. کلیات اهداف شبکه رشد براي مخاطبش این بوده که ما پشتیبان برنامه درسی،
کلاس درس و معلم باشیم. یعنی اصلاً بحث آموزش خودآموز یا آموزش از راه دور در شبکه رشد دیده نشده است. به همین خاطر الآن

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد کلاس محور است. 

بدیعی ادامه داد: ما تلاش کردیم که دسترسی به محتواها را براي گروه هاي مختلف راحت تر کنیم. بر این اساس شبکه رشد جدید
که تقریباً سه سال پیش براساس نظام برنامه درسی راه اندازي شد، هم به سند تحول بنیادین و هم به نظام برنامه درسی و حوزه هاي



 
تربیت و یادگیري توجه زیادي داشته است. 

به گفته معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی اساس محتواي ما در شبکه رشد در 11 حوزه تربیت و یادگیري قرار می گیرد و کل
محتواها در این مخزن ریخته می شود و براساس دوره هاي تحصیلی، پایه هاي تحصیلی و کتاب درسی از این حوزه ها استخراج می

 
شود و بعد درون کتاب ها قرار می گیرد. 

بدیعی با اشاره به این که یکی از محتواهایی که در شبکه ملی رشد براي هر درس تدارك دیده شده شامل فیلم هاي آموزشی است،
بیان کرد: در حال حاضر سه دسته فیلم آموزشی داریم. یک دسته از فیلم هاي آموزشی مربوط به آموزش معلمانی است که می
خواهند آن درس را تدریس کنند. یک دسته دیگر از محتواها نیز تدریس هایی است که به صورت زنده براي دانش آموز انجام می

 
شود. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی ادامه داد: بخش دیگر هم فیلم هاي آموزشی مکمل است. براي بعضی از درس ها علاوه بر
فیلم آموزشی، بحث محتواي مکمل، محتواي صوتی، عکس و حتی محتواهاي تعاملی که به صورت تکلیف و تمرین وجود دارد را هم

 
قرار داده ایم. 

وي افزود: ما در شبکه رشد بیش از 3000 تصویر دسته بندي شده را براساس موضوعات کتب درسی قرار داده ایم تا اگر معلم یا
دانش آموزي براي بحث پژوهشی یا بحث ارائه محتوا به تصویر نیاز داشت به راحتی بتواند به تصویر مورد نظر دسترسی پیدا کند. همه

 
این تصاویر داراي شناسنامه و توضیح اند و براي دانش آموزان قابل دانلود هستند. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی عنوان کرد: ما در شبکه رشد سرویس رسانه هاي
آموزشی را هم داریم که آن را از شبکه رشد قبلی وارد شبکه رشد جدید کرده ایم و اکنون هم کاربران خیلی زیادي دارد. در این

 
بخش هم حدود 14 هزار جزء آموزشی به تفکیک وجود دارد. فایل هاي این بخش هم به صورت صوت، انیمیشن و فیلم هستند. 

بدیعی افزود: یکی از مشکلاتی که بین شاد و رشد وجود دارد این است که بیش از 90 درصد دانش آموزان از نسخه اندروید شاد
استفاده می کنند و خیلی از فعالیت هاي تعاملی که در رشد وجود دارد قابل انتقال به شاد نیست تا بتوانند کار تعاملی انجام بدهند.
اما به هر صورت ما این محتواهاي تعاملی را گذاشته ایم تا اگر دانش آموز احتیاج داشت بتواند آن ها را از روي سیستم ما بردارد و بر

 
روي کامپیوتر اجرا کند. 

راه اندازي مرکز یادگیري معلم در شبکه رشد سعید بدیعی ادامه داد: یکی از سرویس هاي دیگري که ما آن را با انجام نیازسنجی از
معلمان راه اندازي کرده ایم و بازخورد آن را هم از معلمان گرفته ایم، مرکز یادگیري معلم است که در این بخش آموزش هاي
مختلفی می تواند اتفاق بیافتد. به طور مثال در هر دوره اي که تعریف می شود یک بحث روش تدریس دارد که ما روش تدریس یا
مبانی نظري آن مطلب را می گذاریم. ابزارها و وسایلی که معلم باید داشته باشد تا بتواند با آن کار کند را نیز در این بخش قرار می

 
دهیم. همچنین نمونه تدریس هایی که براي معلمان آماده شده نیز در این بخش ارائه شده است. 

وي افزود: معلمانی که با گروه هاي درسی ما در ارتباط هستند را جلوي دوربین برده ایم تا براي معلمان توضیح دهند که در فضاي
مجازي چه مقداري از هر درس را باید تدریس کنند و چگونه باید تدریس و ارزشیابی نمایند. ما با سازمان استثنائی هم مکاتبه
داشتیم و حتی براي دانش آموزان با نیازهاي ویژه هم نمونه هایی را ضبط کردیم و روي سایت گذاشتیم تا معلمان مدارس خاص هم

 
به نمونه تدریس ها دسترسی داشته باشند. در حال حاضر از هر عنوان درس حداقل یک نمونه تدریس داریم. 



شبکه ملی رشد کنار نمی رود در ادامه قاسم پور نماینده معاونت پرورشی وزارتخانه گفت: مدتی است در وزارت آموزش و پرورش یک
تفکر غلط شایع شده که چون سامانه شاد آمده است بقیه چیزها باید کنار گذاشته شود. به نظرم این تفکر پایه و اساس ندارد. ما
خیلی از زیرساخت هاي فناورانه آموزش و پرورش را قبل از ماجراي بحران در سامانه هاي مختلفی که داشتیم از جمله سناد، همگام و

 
رشد، تعریف کرده ایم، اما الآن ظاهراً این تفکر وجود دارد که چون شاد آمده است بقیه سامانه ها باید کنار بروند. 

وي افزود: این در حالی است که بسیاري از دیتاهاي آموزش و پرورش در این سامانه ها قرار دارند و ما همچنان متقاضی هستیم که

 
براي خیلی از خدماتی که به دانش آموزان می دهیم از سامانه هاي قبلی استفاده کنیم. 

نماینده معاونت پژوهشی آموزش و پرورش یادآور شد: سامانه رشد مسیر بسیار خوب و کاملی را داشت پیش می گرفت. اتفاقاً دوستان
داشتند تلاش می کردند که شبکه رشد به هوش مصنوعی مجهز شود و بتواند صلاحیت دانش آموزان را تشخیص بدهد و براساس
سلیقه دانش آموز به او پیشنهادهاي مختلف تربیتی، آموزشی و محتوایی ارائه بدهد، که امیدوارم انشاءاالله آن مسیر همچنان ادامه پیدا
کند، چون واقعاً رشد جدي ترین و اصلی ترین مجموعه محتوایی آموزش و پرورش است و بخش عمده اي از محتواهاي ارزشمند

 
آموزش و پرورش در این شبکه قرار گرفته است. 

رشد حاصل یک نیاز است و شاد حاصل یک بحران به گزارش ایسنا، محمدابراهیم محمدي مدیرکل دفتر انتشارات و فناوري آموزشی
نیز درباره تفاوت هاي شبکه ملی رشد و شبکه شاد گفت: فراموش نکنیم که رشد حاصل یک نیاز است، اما شاد حاصل یک بحران
است. این دو در تعریف با هم تفاوت دارند. مسئله دیگر این است که مأموریت اولیه رشد، کتاب، معلم و مدرسه است و مأموریت ثانویه

 
اش از سر اضطرار رفته به سمت مسائل دانش آموزي. 

وي افزود: مطلب دیگر این است که آن شبکه رشدي که ما براي دوران پساکرونا دنبالش هستیم این نخواهد بود. باید به لحاظ محتوا،
ارائه و دسترسی تغییراتی را در خودش ایجاد کند. ما با این که متولی رشد هستیم واقعاً راضی نیستیم و فکر می کنیم با آن چه که

 
مد نظرمان است هنوز فاصله داریم. 

 
/ایسنا 

اخبار ویروس کرونا در ایران و جهان را اینجا بخوانید



اشتغال 2000 نفر با طرح پرداخت یارانه دستمزد در مازندران

منبع: شمال نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران از اشتغال 2 هزار و 39 نفر در استان با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد خبر
داد.

به گزارش شمال نیوز، کامران اصغري اظهار داشت: طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال
در شرایط بحران اقتصادي است و به کارآفرینانی که جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات دیپلم و دانش آموختگان دانشگاهی را

 
جذب کنند 30 درصد یارانه دستمزد می دهد. 

وي بیان کرد: در راستاي حمایت از مناطق غیر برخوردار از اشتغال شیوه نامه پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کمتر برخوردار

 
از اشتغال ابلاغ شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمک هاي مردمی و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تأمین می شود. 

این مسئول هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را، جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاه هاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا عنوان کرد. 

اصغري سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در این طرح را تا پایان سال آینده 2 هزار و 39 نفر اعلام کرد و افزود: در ابتداي
امر اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم از جویندگان کار (شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه (دیپلم) و بالاتر با اولویت
فارغ التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر جهت ثبت اطلاعات در سامانه مربوطه در دستور

 
کار معاونت کارآفرینی و اشتغال این اداره کل قرار گرفت. 

وي گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال
بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقا تولید داخلی و ارتقا سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي فعال بخش
هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از بنگاههاي به شدت آسیب یده از شیوع ویروس کرونا تحت عنوان یکی از

سیاستهاي فعال بازار کار تدوین شده است./مهر



تشکیل کمیته سه جانبه براي تسریع در راه اندازي بخش فولاد سازي شادگان

منبع: عصر معدنشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/19

عصر معدن- رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: براي رفع چالش هاي راه اندازي طرح فولاد سازي شادگان، کمیته سه جانبه
اي بین شرکت هاي ملی فولاد، فولاد خوزستان و فولاد شادگان تشکیل شود.

عصر معدن- رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: براي رفع چالش هاي راه اندازي طرح فولاد سازي شادگان، کمیته سه جانبه اي

 
بین شرکت هاي ملی فولاد، فولاد خوزستان و فولاد شادگان تشکیل شود. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از روابط عمومی ایمیدرو، غریب پور که در جلسه اي با حضور مدیران عامل شرکت هاي
ملی فولاد، فولاد خوزستان، فولاد شادگان همراه با ناصري نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس و فرماندار شهر سخن می گفت،
تصریح کرد: این جلسات به صورت هفتگی با محوریت شرکت ملی فولاد برگزار شود تا «تمدید ال سی» و «تامین ماشین ریخته

 
گري»، به عنوان دو مسأله اساسی طرح برطرف شود. 

 
رییس هیات عامل ایمیدرو تصریح کرد: تمدید ال سی از جمله وظایف بخش دولتی است که تلاش می شود این چالش برطرف شود. 

وي ادامه داد: براي تامین ماشین ریخته گري، می توان (به عنوان طرح جایگزین) از ماشین دوم ریخته گري فولاد قاینات استفاده

 
کرد. 

 
همکاري فولاد خوزستان 

وي با اشاره به همکاري هاي فولاد خوزستان در تامین مالی پروژه گفت: این شرکت از سال گذشته 160 میلیارد تومان وارد طرح

 
کرده است و طبق هماهنگی به عمل آمده این تامین مالی ادامه خواهد یافت. 

غریب پور تاکید کرد: فولاد خوزستان، تزریق منابع مالی را تا مشخص شدن تمدید ال سی ادامه دهد به صورتی که اگر ال سی هم

 
تمدید نشد، سهم فولاد خوزستان در این طرح افزایش یابد. 

رییس هیات عامل یادآور شد: شرکت فولاد خوزستان خدمات شایسته اي را در سیل نوروز سال قبل و همچنین تامین اقلام بهداشتی

 
براي مبارزه با ویروس کرونا ارایه داده است. 

غریب پور اظهار داشت: سهم دولت (سهام عدالت) در این طرح 35درصد است اما در نظر داریم در قالب اصل 44 قانون اساسی این

 
میزان سهم را هم در آینده واگذار کنیم. 

وي پیشرفت کلی بخش فولاد سازي را 52.6 درصد اعلام کرد و اظهار داشت: اگرچه میزان پیشرفت از سال 98 و به ویژه از ابتداي

 
امسال قابل ملاحظه بوده اما نیاز است که وضعیت کنونی پیشرفت با همکاري این سه شرکت ارتقا یابد. 

رییس هیات عامل ایمیدرو همچنین گفت: با هدف تقویت سیاست کلان دولت در بومی سازي، همکاري با سازمان فنی و حرفه اي و

 
واحد هاي صنعتی شهرستان هماهنگی هاي لازم به عمل آید. 

 
اشتغال زایی در شهرستان شادگان 

غریب پور درباره اشتغال طرح گفت: پیش بینی شده 330 نفر به طور غیر مستقیم در زمان بهره برداري شغل ایجاد شود در صورتی

 
که رقم اشتغال غیر مستقیم تا 6 برابر این عدد خواهد رسید. 

وي با تاکید بر جذب نیرو از محل شهرستان اظهار داشت: در راستاي سیاست هاي کلان دولت و وزارت صنعت معدن و تجارت، تاکید
داریم که نیازهاي طرح تا حد امکان از شهرستان شادگان تامین شود. به گفته غریب پور، این امر به وضعیت اقتصادي و اشتغال

 
منطقه کمک می کند. 



معاون وزیر صنعت معدن و تجارت همچنین با ابراز رضایت خرسندي از اقدامات فولاد شادگان در حوزه مسوولیت اجتماعی گفت:
کمک به تجهیز بیمارستان شهر و مدارس این منطقه از جمله اقدامات انجام شده توسط شرکت فولاد شادگان است که جاي تقدیر

 
دارد. 

وي تصریح کرد: ارتباط مدام با مقامات شهرستان و نمایندگان مردم منطقه در شهرستان، یکی از روش هاي اثربخش براي رفع

 
مشکلات محلی است. 

غریب پور درباره مسایل زیست محیطی طرح گفت: رعایت اصول و استانداردهاي محیط زیست همواره از جمله اولویت هابی ایمیدرو

 
است و مورد تاکید قرار دارد. 

وي همچنین با تشکر از نماینده مردم شادگان در مجلس و مقامات محلی در پشتیبانی از احداث پروژه, خواستار ادامه همکاري ها تا

 
راه اندازي این طرح فولاد سازي شد. 

حجت الاسلام مجید ناصري نژاد نماینده مردم شادگان در مجلس شوراي اسلامی در سخنانی با تاکید بر اهمیت حوزه مسوولیت
اجتماعی، در عین حال خواهان برطرف شدن مشکلات مربوط امور زیرساختی و مسایل زیست محیطی با همکاري این شرکت و

 
مقامات منطقه شد. 

 
وي توسعه اشتغال در شهرستان و بهره گیري از نیروهاي بومی را از نیازهاي اصلی این شهرستان دانست. 

 
مدیر عامل فولاد خوزستان: با همراهی مقامات استان مشکلات حل می شود 

علی محمدي مدیر عامل فولاد خوزستان نیز اظهار داشت: به رغم تمامی مشکلات موجود از جمله تحریم و هزینه ها، در حال اجراي

 
طرح و همچنین برطرف کردن مشکلات شادگان هستیم. 

 
وي تاکید کرد: تنها با همراهی مقامات محلی و نماینده مردم در مجلس قادریم که مشکلات منطقه را برطرف کنیم. 

محمدي با تاکید بر اینکه اولویت ما تامین نیروي انسانی از شهرستان است، گفت: در صورتی که چالش هاي طرح به موقع برطرف

 
شود، طرح تا پایان سال 1400 راه اندازي خواهد شد. 

امیر حسین نادري مدیر عامل شرکت ملی فولاد با تاکید براینکه موضوعات این طرح تنها به تمدید ال سی محدود نمی شود بلکه

 
توسعه آن در رقابت با فولاد 

 
خوزستان نیز مطرح است، گفت: به رغم برخی چالش هی داخلی و بین المللی، تلاش ها براي تمدید ال سی در جریان است. 

فولاد شادگان داراي دو بخش احیاي مستقیم و فولاد سازي است که کارخانه احیاي مستقیم در سال 96 با تکنولوژي ایرانی پرد راه
اندازي شد. بخش فولاد سازي نیز در حال اجرا است.



به وابستگی احمدي نژاد مشکوکم/ هیچ گاه رئیس جمهور ایده آل نداشتیم/

عراق و سوریه، یک ایران کوچک هستند

منبع: رویداد 24شماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/19

احمد کریمی اصفهانی می گوید مشکلات کشور به خاطر مسئولان خائن است. او می گوید: مگر آمریکا گفت مردم به بورس
اعتماد کنید و وارد بورس شوید؟ مسئولان گفتند و با این کار مردم را بدبخت کردند و جیب مردم را خالی کردند.

 
 

رویداد24 زینب غبیشاوي: فعالیت هاي انتخاباتی چه در میان اصولگرایان و چه اصلاح طلبان، فعلا فردي است و هنوز تکلیف هیچ
حزب و جریانی مشخص نیست؛ در این بین هرچه هست، گمانه زنی ها و احتمالات است. احمدي نژاد و یارانش از یک سو، ورود
گزینه نظامی به پاستور از سوي دیگر و فضاي مه آلود اصلاح طلبان و خیز بلند اصولگرایان براي خرداد پرحادثه از سوي دیگر به

 
بستري براي تحلیل ها و گمانه زنی ها تبدیل شده است. 

گزینه هاي متعددي براي حضور در پاستور از سوي رسانه ها به محل گمانه زنی تبدیل شده اند و بسیاري از تحلیلگران بر این باورند
که اصولگرایان با دست پُر به انتخابات 28 خرداد ورود می کنند و در سایه عدم مشارکت مردم، بخت بلندي براي پیروزي دارند. اما به
واقع در اردوگاه اصولگرایان چه خبر است؟ رویداد 24 در گفتگو با احمد کریمی اصفهانی، فعال سیاسی اصولگرا قرار بود به این سوال
پاسخ دهد، اما او آنقدر دل پري از مسئولان کشور داشت که موضوع مصاحبه ناخواسته به سوي انتقادات او از مدیران رفت؛ انتقاداتی

 
که حتی به برخی از آنها اتهام جاسوسی و وابستگی و مامور بودن زده شده است. متن این گفت وگو را در ادامه می خوانید. 

کمتر از 8 ماه تا زمان برگزاري انتخابات ریاست جمهوري ایران باقی مانده است و احزاب و گروه هاي سیاسی نیز کمابیش فعالیت
سیاسی خود را براي انتخابات شروع کرده اند، با توجه به شرایط موجود روز، اعم از وضعیت اقتصادي، سیاسی و با توجه به در پیش

 
بودن انتخابات آمریکا، انتخابات ریاست جمهوري ایران را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

در ایران 2 گروه هستند که یک زمانی به عنوان چپ و راست و یک زمانی به عنوان اصلاح طلب و اصولگرا همواره در حال فعالیت
بودند و برخی مواقع به صورت نادر یک جریان سومی هم وارد میدان شده اما در واقع در یکی از این دو گروه حل شده است، در

 
نهایت 8 ماه تا انتخابات هنوز شاهد فعال شدن گروه هاي سیاسی نیستیم. 



هنوز هیچ گروهی به طور جدي وارد عرصه انتخابات نشده است. اصلاح طلبان با توجه به شرایطی که در این مدت پشت سر گذاشته
اند نه خودشان نه مردم آنچنان داعیه کاندید شدن ندارند و مصلحت نمی بینند که تنور انتخابات را داغ کنند. مردم خود باید یک نوع
اقبالی را به گروه ها نشان دهند تا همین مسئله باعث سرعت گرفتن کار می شود. حدود 60 درصد از جامعه از قشر خاکستري هستند

 
و اصلاح طلبان و اصولگرایان زمانی می توانند پیروز انتخابات باشند که اقبال قشر خاکستري را به خود جلب کنند. 

 
دولت احمدي نژاد حاصل فریب بزرگ در وعده بود 

واقعیت این است که مردم می خواهند زندگی کنند و درگیر معیشت زندگی خودشان هستند. این قشر خاکستري برخی مواقع با
وعده ها حرکت می کند. برخی مواقع این خلاء را اصلاح طلبان پر می کنند و مردم به سمت آن ها می روند، یک زمان اصولگرایان
این خلاء را پر می کنند و خاکستري ها به سمت آن ها جذب می شوند. البته در بسیاري از مواقع شاهد فریب و جنایت هاي بزرگی

 
هم در این وعده وعید ها هستیم، مانند دوره نهم و دهم. 

 
هیچ گاه رئیس جمهور ایده آلی نداشتیم 

اکنون معتقدم شرایط به گونه اي است که قشر خاکستري آنطور که باید پاي کار نیست و ممکن است درصد آن از 60 درصد هم
فراتر رفته و نزدیک به 70 درصد رسیده است. البته مشکل جامعه ما این است که حافظه تاریخی قوي ندارد و نمی تواند وعده و شعار
هاي مسئولین را بررسی کند و ببیند کدام یک از این وعده ها عملی شده است. شخصا معتقدم از ابتداي انقلاب تاکنون هیچ رئیس
جمهور ایده آلی را نداشتیم و حتی رهبري را هم رئیس جمهور نمی دانم چرا که در آن زمان جایگاه ایشان تشریفاتی بوده و فرد

 
اجرایی نخست وزیر بوده است. 

ما سال به سال باید وضعیت بهتري را براي مردم شاهد باشیم، اگر مردم سال قبل 10 مشکل دارند، سال بعد باید 9 مشکل شود، اما
متاسفانه در همه مسائل اعم از اقتصادي، سیاسی و اجتماعی به شدت عقبگرد داشتیم. ما حدود 7 درصد منابع جهانی و 1 درصد
جمعیت جهانی را داریم و با این قبیل مشکلات روبرو هستیم، از سوي دیگر برخی از کشور ها هستند که روندي کاملا برعکس ما را
دارند، اما بسیار پیشرفته هستند و تراز مثبت جهانی هم دارند. ما با این منابع قوي که داریم اما مدیریت خوبی نداریم و حتی مسائل

 
اجتماعی را هم حل نکرده ایم. 

همین مسائل باعث شده تا در فرصت کمی که تا انتخابات باقی مانده فضا به شدت سرد باشد. کسی که براي انتخابات می آید باید
یک برنامه منسجم داشته باشد، نه اینکه به اسم و رسم او راي بدهیم. 8 سال از رئیس جمهوري روحانی می گذرد و همه تلاشمان

 
براي به سرانجام رساندن برجام بود، اما شرایطمان روز به روز از آن چیزي که مدنظر داشتیم دور تر می شد. 

 
عراق و سوریه، یک ایران کوچک هستند 

ما هر زمان که بر نیروي داخلی تکیه کردیم پیروز شدیم، اما هر زمان که به نیرو هاي خارجی متوسل شدیم کاري از پیش نبردیم،
آمریکا و برخی از کشور ها بار ها سعی کردند تا ایران را چندپاره کنند، اما نتوانستند، اکنون عراق یک ایران کوچک است، یا مثلا

 
سوریه به بخشی از ایران تبدیل شده است. 

 
یمن با حمایت ایران ایستادگی می کند 



آمریکا بار ها تلاش کرد محور مقاومت را بشکند و از آن طریق ایران را تحت فشار قرار دهد، اما نتوانست. همین یمن تا چند وقت قبل
فقط ایالت یمن بود، اما اکنون قدرت شیخ هاي بی تدبیر را در هم شکسته است. یمن با وجود اینکه تمام زیرساخت هایش فروپاشیده
اما همچنان ایستاده است، اما این ایستادگی با حمایت کیست؟ غیر از اتکا به ایران است؟ هرگز. می خواهم بگویم که دشمن در همه

 
زمینه ها علیه ایران ناکام شده است و آخرین هدفی که انجام می دهد تحریم ها است و به دنبال ایجاد نارضایتی است. 

 
به احمدي نژاد شک دارم 

بار ها گفتم که تحریم ها 20 درصد تاثیر دارد و 80 درصد باقی مانده تاثیر سوء مدیریت، بی تدبیري، فساد و عدم مدیریت صحیح
است که اگر این موارد را نداشتیم، می توانستیم آن 20 درصد را خنثی کنیم. معتقدم که برخی از این سوء مدیریت ها عامدانه است،
وگرنه دلیلی ندارد ما همچنان پشت سر آمریکا سینه بزنیم. دلیلی ندارد که احمدي نژاد 8 سال در سازمان ملل شو بازي کند. بار ها
گفتم و بازهم می گویم شک دارم که احمدي نژاد وابسته نباشد و احتمال دارد وگرنه هیچ دلیلی نداشت مسئله اسرائیل و هولوکاست

 
را مطرح کند. 

فکر نمی کنید طرح این سخنان بیش از همه گریبان خودتان را بگیرد، زیرا شما در سال هاي ابتدایی دولت نهم از حامیان احمدي

 
نژاد بودید... 

خیر، اصلا به این فکر نمی کنم، معتقدم اگر خطا و فسادي رخ دهد، حتی اگر برادرم باشد باز هم باید از او انتقاد کنم و این مسائل را
بازگو کنم. انسان آزاده برایش تفاوتی ندارد که فرد مورد حمایتش چه کسی است، اگر خطایی رخ داده باید گفته شود و اولین نقد ها
را باید از جناح خود داشته باشد. احمدي نژاد کاري کرد که مردم دیگر نتوانستند زندگی کنند. از لحاظ اقتصادي بدترین کار ها از
سوي احمدي نژاد صورت گرفت. زمینه ظهور دیکتاتوري این است که به خرد جمعی و قانون پایبند نباشید و احمدي نژاد همین کار
را در خصوص حامل هاي انرژي انجام داد و هیچکس هم نبود که یقه او را در مجلس بگیرد که این چه کاري است که انجام می دهی!

او با اجتهاد شخصی خود مسائل را پیش برد. جدا از مسائل اقتصادي و اجتماعی و بین الملل که به شدت عملکرد بدي داشت، حتی
در مسائل اعتقادي هم روند عجیبی را بنیان گذاشت. صندلی خالی گذاشتن براي امام زمان، راه رفتن در جنگل براي دیدن امام زمان،

 
هاله نور و ... مسائلی بود که اگر جلویش گرفته نمی شد ممکن بود عواقب خطرناکی را به همراه داشته باشد. 

هیچ یک از روساي جمهور جز احمدي نژاد از رهبري تذکر نگرفته بود، آن هم براي مشایی و بقایی! احمدي نژاد مکررا می گفت یک

 
روح در سه بدن هستیم. با توجه به محکومیت این دو نفر، احمدي نژاد بازهم از این دو حمایت می کرد. معناي این اتفاق چیست؟ 

 
احمدي نژاد مردم را براي 50 هزار تومان تبدیل به گدا کرد 

در همان زمان قرار بود که درآمد هاي حاصل از حامل هاي انرژي را 30 درصد به بخش تولید و 70 درصد را به دهک هاي پایین
جامعه بدهد، اما هیچ برنامه اي براي این امر از سوي مجلس تصویب نشد و او با عملکرد خود زیربناي کشور را نابود کرد. ضمن اینکه
تا به حال اصلا رخ نداده بود که قیمت نفت آنقدر بالا برود که ما در 8 سال به اندازه 24 سال درآمد داشته باشیم. با ارزي که در آن
سال وارد کشور شد، آنچنان می توانستیم زیربناي کشور را بسازیم به نحوي که اکنون حتی یک بیکار در کشور نداشته باشیم. بیکاري

 
یعنی فساد، اعتیاد، قتل و غارت! 



احمدي نژاد از کسانی است که بیشترین میزان بیکاري را ایجاد کرد. او به جاي اینکه ارز را به بخش تولید دهد، مردم را براي 50 هزار

 
تومان تبدیل به گدا کرد، اگر شغل ایجاد کرده بود به جاي 50 هزار تومان آن فرد 3 میلیون تومان دریافت می کرد. 

اکنون هم مجلس بار دیگر اعلام کرد که به 7 دهک کالا برگ می دهد، که معتقدم با این کار حتما بار دیگر تورم ایجاد می شود و
مشکلات بیشتري را براي مردم ایجاد می کند. اما بالاخره مجلس انقلابی با یک حرف چنین تصمیمی را می گیرند بدون اینکه کار

 
کارشناسی انجام دهند. این هزینه باید برود در بخش تولید که براي همین نیازمندان اشتغال ایجاد شود. 

 
در جبهه اصولگرایان خبري از انتخابات نیست 

همه این مسائل باعث شده انتخابات با سردي مواجه شود و شخصا به عنوان عضوي از اصولگرایان می گویم در جبهه اصولگرایان هم
خبري از انتخابات نیست و اگر جلسه اي برگزار می شود صرفا براي رفع تکلیف است و به هیچ تصمیم خاصی نرسیده ایم و تا جایی
که اطلاع دارم وضعیت اصلاح طلبان نیز به همین صورت است. برخی مواقع فکر می کنم ما اگر هیچ مسئولی نداشته باشیم وضعمان

 
از اینی که هست بهتر خواهد بود. 

 
بیشتر بخوانید: اقبال مردم به اصولگرایان 20 درصد است/ مشارکت پایین باشد اصولگرایان پیروز انتخابات 1400 خواهند شد 

 
 

همفکران شما گفته اند که با آمریکا بدون پیش فرض مذاکره نمی کنیم، در خصوص یمن و ... نیز مذاکره اي با آمریکا نداریم، حتی

 
اگر دلار 70 هزار تومان شود. زیرا آن ها جنایتکار هستند. آیا شما با این تفکر موافق هستید؟ 

نه ما هیچ گاه با مذاکره مخالف نیستیم. اما مگر با کسی که مذاکره کردیم و بی تعهدي کرده بار دیگر مذاکره می کنند؟ نمی شود با

 
کسی که چنین سابقه اي دارد مذاکره کرد. 

بحث این نیست که در آمریکا غرق شویم، اما مشکلات عدم مذاکره هم براي مردم است. دلار 50 هزار تومانی ضرري براي مسئولین

 
ندارد، آنها که مشکل مالی ندارند. تمام آسیب و مشکلاتش براي مردم خواهد بود. 

اصلا قبول ندارم که این مشکلات به آمریکا ربطی داشته باشد. ما مذاکره کنیم یا نکنیم، وضعیت به همین شکل خواهد بود و مشکل
از سوي مدیران خائن و فساد هاي پی در پی است. مسئله این است اگر قرار باشد بگوییم آمریکا براي ما رحمت می آورد، اصلا اینگونه
نیست. در یک مقطعی قرار بود لیبی تمامی مسائل هسته اي خود را کنار بگذارد تا آمریکا با آن ها مذاکره کند. اما اینطور نشد. ما به



 
هیچ عنوان چنین فریبی را نخواهیم خورد. تا زمانی که خانواده شهدا هستند اجازه نخواهند داد چنین اتفاقی رخ دهد. 

 
مفهوم این استدلال را نمی فهمم. یعنی خانواده شهدا می خواهند دلار به 60 هزار تومان برسد؟ 

نه اینگونه نیست. رهبري مکرر براي حفظ پول ملی توصیه کردند. عدم صداقت مسئولین و عدم مدیریت صحیح مسئولان باعث ایجاد
چنین مشکلاتی براي کشور شده است. شک ندارم که برخی از مسئولین ما در دستگاه هاي مختلف خائن هستند که وضعیت کشور به

 
این روز افتاده است. 

 
مگر آمریکا به مردم گفت پولتان را در بورس بیاورید؟ 

مگر آمریکا گفت مردم به بورس اعتماد کنید و وارد بورس شوید؟ مسئولین گفتند و با این کار مردم را بدبخت کردند و جیب مردم را

 
خالی کردند. مسئولان از این غلط هایی که در حق مردم کردند باید در پیشگاه خدا توبه کنند. 

از همین رو من فکر می کنم که انتخابات سختی را در پیش رو داریم و نه اصلاح طلب و نه اصولگرا نمی توانند به راحتی مردم را

 
جذب کنند، باید برنامه هاي قانع کننده اي داشته باشند. 

به صحبت هاي خود شما برمی گردم، با توجه به اینکه 8 ماه تا انتخابات باقی مانده است، آیا فکر می کنید گشایش هاي سیاسی

 
اجتماعی رخ خواهد داد که مردم پاي صندوق هاي راي بیایند؟ 

گشایش هاي سیاسی اگر بر مبناي اعتماد باشد بله. مسئولان به مردم بگویند که چه خلاف هایی کردند و از مردم عذرخواهی کنند و

 
اعتماد مردم را جلب کنند. 

 
آیا با استعفاي روحانی موافق هستید؟ 

نه هرگز، روحانی باید کارش را تا پایان مهلت قانونی ادامه دهد، زیرا نه تنها در دنیا نیاز به ثبات داریم، بلکه روحانی باید بماند و در
آخر دوره پاسخگوي عملکرد خود باشد.



احتضار آخرین بازمانده صنعت نساجی گیلان/ ایران پوپلین قربانی جدید

تسامح در خصوصی سازي می شود؟

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/19

روند واگذاري ایران پوپلین که طبق مصوبه ستاد تسهیل و حمایت از رونق تولید گیلان باید تا پایان مهرماه صورت گیرد،
The .یادآور واگذاري باري به هرجهت برخی از کارخانه هاي تعطیل شده استانی است که زمانی قطب نساجی کشور بود
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احتضار آخرین بازمانده صنعت نساجی گیلان/ ایران پوپلین قربانی جدید تسامح در خصوصی سازي می شود؟ روند واگذاري ایران
پوپلین که طبق مصوبه ستاد تسهیل و حمایت از رونق تولید گیلان باید تا پایان مهرماه صورت گیرد، یادآور واگذاري باري به هرجهت
برخی از کارخانه هاي تعطیل شده استانی است که زمانی قطب نساجی کشور بود.  به گزارش 8دي، استان گیلان به دلیل شرایط
جغرافیایی و آب و هوایی در دهه 40 و 50 مأمن ایجاد کارخانه هاي نساجی در منطقه بود تا جایی که در همین دو دهه کارخانه هاي

 
بسیاري ازجمله مجموعه کارخانه پوشش، ریسندگی خاور، فرش گیلان، کنف کار گیلان، ایران برك و ایران پوپلین آغاز به کار کرد. 

با توجه به شرایط اقلیمی، استان گیلان قطب تولید پیله ابریشم به عنوان مواد اولیه این کارخانه ها محسوب می شد که تولید 50

 
درصد از پیله کشور در گیلان گواه همین ادعاست. 

متأسفانه به دلایل مختلف گیلان از تولید پنج هزار و 500 تن پیله تر در سال 1370 به 850 تن در سال 1396 و از تولید 850 تن

 
نخ ابریشم به 136 تن و همچنین از 20 هزار هکتار اراضی توتستان به 14 هزار هکتار در همان سال رسید. 

با توجه به بررسی هاي صورت گرفته تسري سریالی تعطیلی یا نیمه تعطیلی کارخانه هاي نساجی در گیلان فصل هاي مشترکی
ازجمله برخی شرکت هاي هلدینگی زیرمجموعه بانک ها، واگذاري هاي باري به هرجهت، فقدان نظارت درست و همراهی خیانت گونه

 
برخی از مدیران وقت دارد. 

از زمان آغاز اصل 44 و خصوصی سازي در طی 17 سال گذشته بیش از 44 واحد بزرگ استان تعطیل و قریب 30 هزار نیروي کار در

 
گیلان بیکار شدند. 

 
 

 
کارخانه پوشش 

یکی از آن کارخانه هاي خوش نام صنعت نساجی در گذشته که ید طولانی در نخ ریسی و پارچه بافی صنعتی داشت، کارخانه



 
«پوشش» بود. 

ماجراي پوشش از تحصن کارگران این کارخانه بعد از ازکارافتادن دستگاه هاي تهویه و گرمایشی این کارخانه آغاز و با بارش برف

 
سنگین 22 بهمن سال 83، بیش از 18 هکتار از سقف سالن هاي کارخانه مذکور به طور کامل و نیمه کامل فروریخت و تخریب شد. 

عدم کارآمدي بخش خصوصی، بعد از واگذاري این کارخانه به این بخش و پرداخت تنها یک پیش قسط از قرارداد متعهد شده، این
کارخانه به شرکت آتیه دماوند (شرکت هاي زیرمجموعه بانک صنعت معدن) بازگشت و در سال 85 با حکم صادره از شوراي تأمین
استان گیلان، مبنی بر خلع ید بخش خصوصی از آن، کارخانجات پوشش به شرکت آتیه سازان دماوند واگذار شد، ضمن اینکه هیئت
دولت نیز طی مصوبه اي کارخانه را به بخش دولتی اعاده کرده بود، شرکت آتیه سازان نیز در آن زمان مطالبات 9 ماه کارگران

 
کارخانجات صنایع پوشش را تسویه و هشت میلیارد تومان بدهی تأمین اجتماعی را تقسیط و پرداخت کرد. 

داستان به همین جا ختم نشد و با بازگشت همان بخش خصوصی، در سال 91 به دلیل پرداخت نشدن حق بیمه کارگران به تأمین
اجتماعی، پرداخت نشدن مطالبات کارگران و تخریب صنعت نساجی، مشکل کارخانه روزبه روز بیشتر شده و گره اي بر کلاف سردرگم

 
این کارخانه پر سابقه، افزوده می شد. 

 
فومنات 

شرکت ریسندگی و بافندگی فومنات یکی از قدیمی ترین کارخانه هاي گیلان و از شرکت هاي هلدینگی آتیه دماوند از زیرمجموعه
بانک صنعت و معدن است که در سال 1352 با ظرفیت روزانه 20 هزارمتر پارچه و با به کارگیري 850 نفر نیروي کار توسط بخش

 
خصوصی راه اندازي شد اما با قیمتی ناچیز واگذار شد. 

 
این شرکت در حال حاضر به دلیل فرسودگی دستگاه ها و بدهی هاي معوقه با حداقل توان خود در حال فعالیت است. 

 
کارخانه ایران برك 

شرکت سهامی عام ایران برك در زمینه تولید انواع نخ و پارچه فاستونی و تکمیل و رنگرزي الیاف و پارچه فاستونی به عنوان تنها

 
تولیدکننده واحد الیاف و پارچه فاستونی در سطح استان است. 

ایران برك داراي زمینی به مساحت 230 هزار مترمربع و زیر بنایی به مساحت 42 هزار مترمربع و اشتغال 150 نفر است که از
مشکلات اصلی آن می توان به بدهی به سیستم بانکی و غیر بانکی، بدهی معوقه پرسنلی و قدمت بالاي خطوط تولید آن اشاره کرد

 
که اخیرا با برخی اقدامات در صدد کاهش بدهی ها کرده اند. 

این واحد تنها واحد تولیدکننده نخ و پارچه فاستونی استان بوده و در صورت بازسازي و نوسازي خطوط و تزریق منابع مالی از سوي

 
سهامداران عمده توانایی جذب بالاي 500 نفر را دارا است و زمینه صادرات با توجه به شرایط موجود فراهم می شود. 

 
شرکت کنف کار 

شرکت کنف کار از جمله شرکت هاي دولتی واگذار شده به بخش خصوصی در سال 1382 است که مدت کوتاهی پس از خصوصی



شدن و شکایت کارگران آن براي دریافت مطالبه بیش از دو میلیاردتومانی و به دلیل تغییر متوالی مالکان و ضعف مدیریت تعطیل شد.

 
فرش گیلان 

شرکت فرش ابریشم گیلان، یکی از قدیمی ترین کارخانه هاي فرش کشور بود که از سال 75 به دلایلی شرکت را از صنایع ملی به

 
سرمایه گذاري تأمین اجتماعی واگذار و پس از مدتی یک هزار و 600 کارگر این شرکت از کار بیکار شدند. 

 
 

 
و اما ایران پوپلین 

ایران پوپلین یکی از همین کارخانه هاي نیمه تعطیل است که در سال 1353 تأسیس و متعاقب آن قسمت هاي مختلف ازجمله

 
ریسندگی، بافندگی، رنگرزي و چاپ راه اندازي شد. 

 این واحد تولیدي متعلق به شرکت سرمایه گذاري توسعه ملی از زیرمجموعه هاي هلدینگی بانک ملی است که مساحت آن 250 هزار
مترمربع و داراي 116 هزار مترمربع زیربنا است که در سال 1369 سهام آن در بورس اوراق بهادار تهران عرضه و در سال 1387 به

 
دلیل آنچه زیان ده بودن شرکت عنوان شد از بورس خارج شد. 

یک هزار و 200 کارگر این کارخانه در سال 1379 که حدود 40 میلیون مترمربع پارچه تولید می کردند اکنون به 276 نفر تقلیل و

 
تولیدات آن نیز به کمتر از 40 درصد زمان گذشته کاهش یافته که همین تعداد نیز بیش از دو ماه حقوق خود را دریافت نکرده اند. 

 
دستگاه هاي مستهلک در ایران پوپلین 

دستگاه هاي مستهلک و نبود برخی قطعات و عدم توان مدیریتی صحیح در چند سال اخیر بلایی بر سر این کارخانه آورده که بخشی

 
از این کارخانه به خرابه و انبار قطعات بازشده تبدیل شده است. 

دستگاه هایی که تعدادي از آن ها به بهانه نوسازي در سال 96 با همراهی برخی ارگان ها پس از بازگشایی براي فروش به بیرون
کارخانه هدایت شد که از سرجمع 48 دستگاه بازشده بخش ریسندگی، 24 دستگاه فروخته و الباقی با ممانعت کارگران در کارخانه

 
انبار شد. 

به همین دلیل در راستاي اعمال قانون اصل 44 و مصوبه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید این شرکت باید تا پایان مهرماه توسط
شرکت سرمایه گذاري توسعه ملی در قالب مزایده به فرد داراي اهلیت واگذار و بدهی قریب به پنج میلیاردي برق و گاز آن نیز تا پایان

 
شهریور پرداخت شود که تا به امروز این اتفاق رخ نداده است. 

 
واحدهاي مسکونی رها شده متعلق به ایران پوپلین 

علاوه بر پیگیري اعضاي مجمع نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی، سیدمهدي فلاح میري دادستان عمومی و انقلاب مرکز
گیلان نیز در همین راستا قول تشدید نظارت بر روند واگذاري را داده و در طرف دیگر فرهاد دلق پوش مدیرکل صنعت معدن تجارت



 
استان گیلان نیز قول بر فشار بیشتر براي تسریع در روند واگذاري صحیح را داده است. 

ایران پوپلین نیمه جان این روزها به دشت نیازمند همیت نظارتی دستگاه هاي مربوطه براي واگذاري و اقدام متناسب مدیریتی براي
احیاست و به نظر می رسد با توجه هزینه هاي گزاف کنونی قابلیت ایجاد براي احداث مجدد چنین واحد تولیدي به این راحتی وجود
ندارد لذا عزم و اراده سهامداران این شرکت در واگذاري به فرد داراي اهلیت، فقط باید سرپا نگه داشتن و افزایش تولید کارخانه از
طریق اقدامات مدیریتی درست به منظور نوسازي و بازسازي ماشین آلات، راه اندازي دستگاه هاي خوابیده، پرداخت بدهی هاي بیش

 
از یک صد میلیارد تومانی آن باشد. 

از طرف دیگر براي دچار نشدن این کارخانه به اتفاقات کارخانه هایی همچون رشت الکتریک که با زدن چوب حراج به زمین هاي تکه
تکه کرده و فروش آن خیانتی ماندگار به ثبت رسید، می توان با قرار دادن تضامین مناسب و واگذاري همه امتیازات کارخانه به غیراز

 
اراضی آن حسن نیت خریدار را در احیاي بخشی از صنعت نساجی گیلان شاهد باشیم. 

 
منبع: فارس 

 
- ایران پوپلین 

 
- خصوصی سازي 

 
- صنعت نساجی گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط واریز سود سهام عدالت مسکوت شد! درخواست نمایندگان مجلس براي بازنگري مجدد طرح "ساماندهی صنعت
خودرو" + اینفوگراف میز رئیس سازمان خصوصی سازي هنوز خالی است اعتبار 2 هزار میلیارد تومانی با افزایش 600هزارتوانی حقوق
معلمان همخوانی ندارد تاراج بزرگ در پوشش خصوصی سازي و طرح «لهستانی سازي» ایران/ 4 دهه سلطه ي یک تشکیلات حزبی

 
بر مقدّرات کارگران +تصاویر 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



افتتاح نخستین تلویزیون اینترنتی روستایی کشور توسط معاون رئیس جمهور

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/19

 به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، نخستین تلویزیون

 
اینترنتی روستایی کشور توسط معاون علم و فناوري رئیس جمهور در گرگان افتتاح شد. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در این مراسم اظهار داشت: همه باید تلاش کنیم از تمام ظرفیت ها براي توسعه دستاوردهاي

 
روستایی استفاده کنیم. 

 
 

 
تلویزیون اینترنتی نمونه توسعه اشتغال توسط جوانان است 

 
سورنا ستاري افزود: این تلویزیون اینترنتی نمونه توسعه اشتغال توسط جوانان است و ما هم از آنهاحمایت می کنیم. 

استاندار گلستان نیز در این مراسم با تجلیل از تلاش جوانان گلستانی در راه اندازي این تلویزیون اینترنتی گفت: 90 درصد روستاهاي

 
گلستان از اینترنت استفاده می کنند. 

هادي حق شناس تاکید کرد:  تلویزیون اینترنتی روستایی این تلویزیون اینترنتی فرصتی براي معرفی استان به نقاط مختلف کشور و

 
حتی جهان است. 



 
 

 
 

 
  

 
وي گفت: امسال 50 روستا به روستاهاي بومگردي استان اضافه و به 150 روستا رسید 

مدیر تلویزیون اینترنتی روستایی روستا تی وي نیز بیان کرد: تلویزیون اینترنتی روستایی پشتیبان و حامی رسانه اي براي استارتاپ

 
هاي است که در حوزه روستا فعالیت می کنند. 

سامان مرادحسینی گفت: هدف مان این است که ایده ها و استارتاپ هاي آینده را معرفی کنیم و انگیزه اي ایجاد شود تا استارتاپ

 
هاي جدید هم فعالیت خود را با انگیزه آغاز و دنبال کنند. 

وي ادامه داد: یک گروه جوان و پرانرژي که رزومه خوبی در تولید محتوا دارند را گرد هم آوردیم تا تولید محتوا قوي و کاربردي را
داشته باشیم



اشتغال 2 هزار مازندرانی با یارانه دستمزد

منبع: پاناشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/19

ساري (پانا) - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران اعلام کرد که 2 هزار و 39 سهمیه براي اجراي طرح یارانه
دستمزد به این استان اختصاص یافته است.

ساري (پانا) - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران
اعلام کرد که 2 هزار و 39 سهمیه براي اجراي طرح یارانه

 
دستمزد به این استان اختصاص یافته است. 

طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت
در حوزه اشتغال در شرایط بحران اقتصادي است و به
کارآفرینانی که جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات

 
دیپلم و دانش آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30 درصد یارانه دستمزد می دهد. 

یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده
کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمکهاي مردمی

 
و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تامین می شود. 

هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را، جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین بنگاه هاي

 
اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاه هاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا است. 

کامران اصغري مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران در این خصوص گفت: سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در

 
این طرح تا پایان سال آینده 2 هزار و 39 نفر است. 

به گفته او واجدین شرایط اعم از جویندگان کار شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه (دیپلم) و بالاتر با اولویت فارغ التحصیلان
دانشگاهی و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر اطلاعات خود را در سامانه مربوطه به نشانی الکترونیکی

 
https://pyd.mcls.gov.ir ثبت کنند. 

اصغري گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت
اشتغال بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقاء تولید داخلی و ارتقاء سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي
فعال بخش هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از بنگاه هاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا تحت

 
عنوان یکی از سیاستهاي فعال بازار کار تدوین شده است. 



اشتغال یارانه دستمزد بحران کرونا سیاست دولت شیوع کرونا آسیب دیده از کرونا



پیشرفت 80 درصدي مجتمع نوآوري دانشگاه علوم کشاورزي گرگان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، سورنا ستاري ظهر
امروز در جریان سفر به استان گلستان از بزرگترین مجتمع
نوآوري در حال ساخت استان گلستان در دانشگاه علوم

 
کشاورزي و منابع طبیعی گرگان بازدید کرد. 

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با
اشاره به فعالیت هاي علمی دانشگاه گفت: یکی از
زیرساخت هاي مهم براي ایجاد دانشگاه کارآفرین، وجود

 
مجتمع نوآوري و نوآفرینی در دانشگاه است. 

وي بهره برداري از مجتمع نوآوري را در توسعه علمی مهم خواند و تصریح کرد: با راه اندازي این مجتمع به ویژه در بخش کشاورزي،

 
آب و انرژي شاهد اتفاقات خوبی در استان خواهیم بود. 

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان در خصوص وضعیت فیزیکی مجتمع نوآوري گفت: زیربناي مجتمع به مساحت

 
3 هزار و 600 مترمربع در پردیس دانشگاه در حال ساخت است. 

نجفی نژاد از پیشرفت 80 درصدي مجتمع نوآوري خبر داد و گفت: این پروژه علمی در دهه فجر 8 هزار و 300 به بهره برداري خواهد

 
رسید. 

وي بیان کرد: تمام درآمدهاي اختصاصی دانشگاه را براي پارك کسب و کار آماده کردیم و به دانشجویان آموزش داده شده تا در سایه

 
این علوم به اشتغال برسند. 

 
6 شرکت دانش بنیان در دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان استقرار دارند 

رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان با بیان اینکه 6 شرکت دانش بنیان در دانشگاه استقرار دارند، ابراز کرد: تمام

 
زیرساخت هاي لازم براي دانشگاه نسل سوم و دانش بنیان فراهم است. 

نجفی نژاد وجود ظرفیت هاي مختلف در استان را جزو ثروت هاي کشور برشمرد و افزود: ما ظرفیت هاي موجود در دانشگاه را در

 
اختیار شرکت هاي دانش بنیان قرار می دهیم. 

 
رشد علمی دانشگاه علوم کشاورزي گرگان براساس نقشه راه فعالیت هاي علمی پیش می بریم 

وي با اشاره به اینکه رشد علمی دانشگاه ارگانیک است نه صرفا روي کاغذ، ابراز کرد: براساس نقشه راه فعالیت هاي علمی را پیش می

 
بریم. 

به گفته رئیس دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان اکثر پروژه هاي این دانشگاه بالغ بر 80 درصد الی 90 درصد پیشرفت

 
فیزیکی دارند. 

نجفی نژاد با اشاره به اینکه پارك بوستان کسب و کار از سال 1384 در دانشگاه کلید خورد، گفت: امیدواریم با همکاري همه جانبه



 
زنجیره ارزش افزوده در استان را تکمیل تا اقتصاد کشاورزي گلستان تقویت شود. 

وي بیان کرد: هر رشدي که قرار است در استات شکل بگیرد باید بر محور کشاورزي باشد تلاش می شود با چشم اندازي که داریم

 
بتوانیم زیست بوم نوآوري را در استان شکل دهیم. 

به گزارش فارس معاون علمی و فناوري رئیس جمهور در این سفر از بوستان کسب و کار دانشجویی دانشگاه علوم کشاورزي و منابع

 
طبیعی گرگان بازدید کرد. 

این بازدید با رویکرد ارزیابی روند اجراي پروژه هاي علمی، وضعیت دستاوردهاي فناوري و کارآفرینی هسته هاي فناوري و شرکت

 
هاي دانش بنیان دانشگاه علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان به استان گلستان انجام شده است. 

 
#ستاري_گرگان 

انتهاي پیام/83001



پیشگیري از انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن با طرح بهینه سازي

انرژي ساختمان

منبع: ایرناشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/19

تهران- ایرنا- «پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان» از جمله پروژه هاي در حال اجرا در معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري است که تاکنون در 196 ساختمان اداري، مسکونی و عمومی اجرایی شده و پیش بینی می شود از

انتشار 12 هزار و 800 تن دي اکسیدکربن پیشگیري کند.

تهران- ایرنا- «پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در
ساختمان» از جمله پروژه هاي در حال اجرا در معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري است که تاکنون در 196
ساختمان اداري، مسکونی و عمومی اجرایی شده و پیش
بینی می شود از انتشار 12 هزار و 800 تن دي

 
اکسیدکربن پیشگیري کند. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از معاونت علمی وفناوري ریاست
جمهوري، پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان با هدف کاهش تولید گاز CO2 همکاري مشترکی میان معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري، دفتر عمران سازمان ملل متحدد (UNDP) و صندوق تسهیلات محیط زیست (GEF) اجرا می

 
شود. 

فعالیت هاي این پروژه در سه بخش «قوانین و مقررات»، «پروژه هاي پایلوت و بازار بهینه سازي انرژي» و «آموزش تخصصی و آگاهی
بخشی عمومی» شکل گرفته است. این سه بخش به «تفصیل، بررسی و بازبینی اسناد سیاستی، براي طراحی برنامه راهبردي و
عملیاتی بین بخشی و اجراي آن»، «ارزیابی و صحت سنجی پروژه هاي پایلوت کارایی انرژي و محیط زیست درساختمان هاي نمونه»
و «ایجاد تحول در ساختار بازار انرژي بخش ساختمان با آموزش تمام ذینفعان زنجیره ارزش کارایی انرژي و محیط زیست» می

 
پردازد. 

آمارها نشان می دهد «طرح هاي پایلوت و راه کارهاي بهینه سازي انرژي» تاکنون در 196 ساختمان (43 ساختمان اداري- عمومی و
153 ساختمان مسکونی) در مجموع با زیربناي 980 هزار متر مربع اجرا شده و در 234 ساختمان (37 اداري- عمومی و 167

 
مسکونی) در حال اجرا است. 

از دیگر دستاوردهاي این پروژه می توان مشارکت 30 شرکت خصوصی، 15 سازمان دولتی و 5 انجمن تخصصی- صنفی را ذکر کرد.
پروژه بهینه سازي انرژي و محیط زیست در ساختمان تاکنون به صورت مستقیم به اشتغال 300 نفر منجر شده و به صورت غیر

 
مستقیم براي 900 نفر شغل ایجاد کرده است، این طرح، 10 شرکت استارتاپی را هم به میدان می آورد. 

همچنین، «15 طرح فناوري بهینه سازي انرژي در ساختمان» حمایت شده از سوي این طرح در زنجیره تامین بازار با کمک این
پروژه به مرحله تجاري سازي و بهره برداري عمده رسیده است. 



مجموع مقدار مصرف سالانه حامل هاي انرژي در ساختمان هاي اداري- عمومی و مسکونی که براي اجراي طرح پایلوت انتخاب شده
اند، حدود 20 میلیون و 500 هزار مترمکعب گاز و 33 گیگاوات ساعت برق معادل 24 هزار بشکه نفت خام است. اجراي این طرح در
ساختمان هاي مدنظر، می تواند به صرفه جویی 5 میلیون و 600 هزار مترمکعب گاز و 6 هزار و 800 مگاوات ساعت برق معادل 103

 
هزار بشکه نفت خام منجر شود. این کار از انتشار 12 هزار و 800 تن معادل دي اکسیدکربن جلوگیري می کند. 

 
برچسب ها 

 
- دي اکسید کربن 

 
- بهینه سازي مصرف انرژي 

 
- نفت 

 
- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري 

- گاز



زیباسازي دیوارهاي شهر زابل ابتکار بانوان سیستان

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/19

ایرنا- زاهدان- گروهی از فعالان اجتماعی شهرستان زابل با عنوان گروه صداي زنان سیستان با ابتکاري جالب و بهره گیري از
طرح و نقش و رنگ به زیباسازي برخی دیوارهاي شهر زابل پرداختند، ابتکاري که می تواند براي سایر شهرها الگو باشد و

شهرداري ها با این اقدام هم به زیباسازي شهر و هم به اشتغال جوانان کمک کنند.

ایرنا- زاهدان- گروهی از فعالان اجتماعی شهرستان زابل با عنوان گروه صداي زنان سیستان با ابتکاري جالب و بهره گیري از
طرح و نقش و رنگ به زیباسازي برخی دیوارهاي شهر زابل پرداختند، ابتکاري که می تواند براي سایر شهرها الگو باشد و شهرداري ها

 
با این اقدام هم به زیباسازي شهر و هم به اشتغال جوانان کمک کنند. 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 

 



70 درصد فارغ التحصیلان دانشگاه جامع علمی کاربردي بوشهر شاغل هستند

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/19

بوشهر- ایرنا- رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر گفت: تمرکز این دانشگاه بر اکوسیستم کارآفرینی طوریکه
براساس بررسی هاي انجام شده هم اکنون 70 درصد دانش آموختگان آن شاغل هستند.

بوشهر- ایرنا- رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان
بوشهر گفت: تمرکز این دانشگاه بر اکوسیستم کارآفرینی
طوریکه براساس بررسی هاي انجام شده هم اکنون 70

 
درصد دانش آموختگان آن شاغل هستند. 

به گزارش ایرنا، شبیر اشک پور روز شنبه به مناسبت
بیست و هشتمین سالروز تاسیس دانشگاه جامع علمی
کاربردي در جمع خبرنگاران افزود: از این میزان دانش
آموختگان شاغل نیز 40 درصد حرفه مرتبط با مهارت هاي

 
آموخته شده خود دارند. 

وي اضافه کرد: تاکنون 40 هزار نفر از 17 مرکز آموزش عالی علمی کاربردي دراین استان فارغ التحصیل شده و هشت هزار و 500

 
دانشجو در این مراکز مشغول به تحصیل هستند. 

اشک پور با بیان اینکه این مرکز آموزش عالی در چهار حوزه صنعت، کشاورزي، مدیریت و خدمات و رشته هاي دانشگاهی مرتبط با
فرهنگ و هنر فعال است ادامه داد: از تعداد دانش آموختگان این دانشگاه 42 درصد دربخش صنعت، 1.5 درصد در حوزه کشاورزي،

 
54 درصد در مدیریت و خدمات و 2.5 درصد نیز در رشته هاي دانشگاهی مرتبط با فرهنگ و هنر فارغ التحصیل شده اند. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر اظهارداشت: ارائه آموزش هاي روز آمد، با کیفیت و رویکرد خود اشتغالی دانش

 
آموختگان و توسعه مراکز مجاور محیط کار با شناسایی مزیت هاي هر شهرستان از اولویت هاي این دانشگاه است. 

وي ادامه داد: پایش دقیق فعالیت هاي مراکز با توجه به ماموریت هاي هر مرکز، تاکید به تاسیس مراکز نوآوري در مراکز به منظور
هدایت و آشنایی جامعه دانشجویی با پتانسیل هاي محیط کسب و کارهاي جدید از جمله دیگر اولویت هاي دانشگاه جامع علمی

 
کاربردي است. 

اشک پور تاکید کرد: ماهیت دانشگاه علمی کاربردي کاربینی و کارورزي است و در این راستا طرح هاي کارآفرینی در دانشگاه علمی

 
کاربردي بر اساس ظرفیت هاي استان بوشهر براي تربیت نیروي انسانی ماهر اجرا می شود. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان بوشهر افزود: در سال جاري 2 مرکز علمی کاربردي توسط جهاد دانشگاهی و مرکز اصناف



 
در استان بوشهر راه اندازي شده است. 

 
وي یادآور شد: در استان بوشهر چهار مرکز نوآوري وجود دارد که تا پایان سال این تعداد به 6 مرکز افزایش می یابد. 

اشک پور گفت: راه اندازي مراکز نوآوري براي هدایت و آشنایی جامعه دانشجویی با پتانسیل محیط کسب و کارهاي جدید، شبکه
سازي مدرسان و دانشجویان علاقمند در حوزه کارآفرینی، برگزاري هدفمند رویدادهاي شتاب در مراکزبا کمک شرکت هاي شتاب

 
دهنده بخشی از اویت هاي دانشگاه علمی کاربردي در استان بوشهر است. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- کارآفرینی 

- دانشگاه جامع علمی کاربردي



صندوق کار آفرینی امید زنجان براي 53 واحد تولیدي تسهیلات پرداخت کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/19

زنجان - ایرنا - مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: از ابتداي سال جاري تاکنون براي 53 واحد تولیدي استان 55
میلیارد و 190 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده است.

زنجان - ایرنا - مدیر صندوق کار آفرینی امید زنجان گفت:
از ابتداي سال جاري تاکنون براي 53 واحد تولیدي استان
55 میلیارد و 190 میلیون ریال تسهیلات پرداخت شده

 
است. 

علی عبداللهی روز شنبه در این آیین تجلیل از تولید
کنندگان اقلام بهداشتی پیشگیري از کرونا افزود: این
صندوق، حامی تولید کنندگان در سطح استان و تا پایان

 
کار در کنار آنها است. 

وي، رسالت صندوق کارآفرینی امید را حمایت از کارآفرینان و افرادي دانست که می توانند با داشته هاي ریالی خود در قالب کسب و

 
کارهاي خرد سرمایه گذاري کرده و موجب اشتغال براي افراد بیکار جامعه شوند. 

عبداللهی تاکید کرد: صندوق کارآفرینی امید، به عنوان نهاد حمایتی و تنها موسسه مالی تخصصی است که در حوزه اشتغال بویژه

 
کسب و کارهاي خرد فعالیت می کند. 

مدیرصندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: این صندوق حامی کسب و کارهاي خرد و کوچک، توسعه زنجیره هاي تولید، توزیع و
فروش محصولات، فعالیت و تولیدات شرکت هاي دانش بنیان، صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی، توسعه تولید صنایع دستی،

 
گردشگري و بوم گردي در استان است. 

عبدالهی خاطرنشان کرد: از ابتداي سال جاري تاکنون براي 53 واحد تولیدي در سطح استان 55 میلیارد و 190 میلیون ریال

 
تسهیلات پرداخت کرده ایم. 

 
وي یادآوري کرد: تسهیلات پرداخت شده، اشتغال 113 نفر را در حوزه اشتغال روستایی محقق کرده است. 

مدیرصندوق کار آفرینی امید زنجان گفت: زحمات و تلاش هاي تولید کنندگان در بخش مواد بهداشتی پیشگیري از شیوع ویروس

 
کرونا قابل قدردانی است. 

 
عبداللهی با تاکید بر اینکه صندوق کار آفرینی امید در هر شرایطی در کنار تولید کنندگان براي حمایت از آنها است. 

یکی از تولید کنندگان زنجانی در این مراسم گفت: تولید کننده بسته ها و کیف هاي بیمارستانی در استان هستیم و از طرفی نیز

 
البسه یک بار مصرف بیمارستانی را تولید و توزیع می کنیم. 

شهبازي خاطرنشان کرد: با شیوع بیماري کرونا و کمبود ماسک در استان، اقدام به تولید ماسک و توزیع آن در مراکز بیمارستانی

 
کردیم. 

 
وي اضافه کرد: در بخش تولیدي زنان سرپرست خانوار و یا بانوان نان آور خانواده، مشغول به کار هستند. 



 
برچسب ها 

 
- سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 

 
- تسهیلات ارزان قیمت 

 
- اشتغال زایی 

- زنجان



نمایندگان مجلس شوراي اسلامی از فولاد مبارکه به عنوان سرمایه ملی حمایت

میکنند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/19

خبرگزاري آریا - نماینده مردم شریف فریـــدن،
فریـــدونشــهر، چادگان و بوییــن میاندشت در مجلس
شوراي اسلامی به همراه حجت الاسلام و المسلمین
اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران و جمعی از
مسئولین این شهرستان ضمن بازدید از خطوط تولید فولاد

 
مبارکه با مهندس عظیمیان دیدار کردند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی فولاد
مبارکه؛ حسین محمد صالحی در اظهارات خود، ضمن
تسلیت ایام اربعین حسینی و قدردانی از مدیریت و

کارکنان این شرکت به جهت حضور جدي در عرصه تولید و اقتصاد کشور، فولاد مبارکه را سرمایه ملی و موجب افتخار کشور برشمرد.
وي جایگاه فولاد مبارکه را در صنعت فولاد و چرخه اقتصاد کشور استراتژیک خواند و افزود: این شرکت به خوبی توانسته است نیاز
صنایع پایین دست به انواع ورق هاي فولادي را تأمین کند؛ ازاین رو بنده و دیگر همکارانم در مجلس شوراي اسلامی با توجه به نقش
حساس و تأثیرگذار این شرکت در رشد اقتصادي و به گردش درآمدن چرخ تولید و اشتغال در کشور، وظیفه خود می دانیم که از آن

 
به عنوان سرمایه ملی حمایت کنیم. 

وي تأکید کرد: دیدگاه ما این است که فولاد مبارکه منحصر به استان اصفهان نیست، بلکه این مجموعه در حال حاضر در حال ارائه

 
خدمت به کل کشور و مایه خیر و برکت است. 

 
وي خاطرنشان کرد: در این راستا از هیچ اقدام قانونی براي تأمین نیازهاي این شرکت ازجمله تأمین مواد اولیه فروگذار نخواهیم کرد. 
محمد صالحی در بخش دیگري از سخنان خود اقدامات فولاد مبارکه در زمینه استفاده بهینه از منابع آبی و سرمایه گذاري هاي
صورت گرفته در این حوزه را نشانه نگاه بلندمدت و ذکاوت مدیریت این شرکت در طول سالیان گذشته دانست و ابراز امیدواري کرد با

 
رشد و پیشرفت فولاد مبارکه شاهد توسعه هر چه بیشتر ایران اسلامی باشیم. 

در جریان این بازدید همچنین حجت الاسلام والمسلمین اسماعیل سیاوشی امام جمعه شهر داران نیز ضمن تشکر از مدیریت فولاد
مبارکه، تصریح کرد: در خلال بازدید امروز پاسخ بسیاري از سؤالاتی که در حوزه هاي مختلف، ازجمله میزان برداشت آب فولاد مبارکه

 
از زاینده رود، به دفعات از جانب برخی افراد مطرح می شود، براي ما روشن شد و از این حیث این بازدید بسیار ارزشمند بود. 

وي در همین خصوص گفت: اینکه فولاد مبارکه علی رغم افزایش سه برابري تولید تنها یک درصد از آب زاینده رود را برداشت می

 
کند، بسیار قابل توجه و اقدامی مثبت و ارزشمند است. 

وي حمایت هرچه بیشتر از فولاد مبارکه را ضروري دانست و گفت: شایسته است مسئولین مربوطه این شرکت را در تأمین سنگ آهن

 
و سایر موارد اساسی یاري کنند تا به موقع بتواند نیازهاي خود را برطرف سازد و همچنان به کار و تولید اقتصادي خود ادامه دهد. 

 
مدیرعامل فولاد مبارکه: 

 
سهامداران فولاد با خیالی آسوده سهام این شرکت را در سبد خود قرار می دهند 

در جریان این بازدید حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، با ارائه گزارش از دستاوردهاي فولاد مبارکه و نقش و جایگاه این



 
شرکت در چرخه صنعت و ارزآوري کشور بر توسعه همکاري هاي متقابل تأکید کرد. 

مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه گروه فولاد مبارکه در حال حاضر با تولید 10.2 میلیون تن فولاد، بخش قابل توجهی از ورق
موردنیاز صنایع نفت وگاز، انتقال آب و سیالات، خودروسازان، تولیدکنندگان لوازم خانگی و صنعت ساختمان را تأمین می کند، گفت:

 
وجود زنجیره کامل تولید در فولاد مبارکه از مهم ترین مزیت هاي این شرکت است. 

وي در ادامه از ثبات سهام فولاد مبارکه در بازار بورس کشور به عنوان یکی دیگر از برکات این شرکت یاد و خاطرنشان کرد: در اثر
عملکرد خوب همکاران پرتلاش شرکت، امروز در بازار بورس اوراق بهادار، بسیاري از سهام داران با خیالی آسوده سهام این شرکت را

 
در سبد سهام خود قرار می دهند. 

عظیمیان با بیان اینکه در سال 1392 به میزان 5 میلیون تن انواع ورق هاي فولادي به کشور وارد می شد، تصریح کرد: در اثر برنامه
ریزي هاي بلندمدت مدیریت و تلاش کارکنان شرکت این میزان به 500 هزار تن در سال 98 کاهش یافته و همکاران ما توانستند

 
بخش عمده اي از نیاز کشور را تأمین کنند. 

وي با اشاره به بدقولی پیمانکاران خارجی در اجراي پروژه هاي بزرگ ملی از جمله پروژه هاي نفت و گاز از جمله پروژه انتقال نفت از
بندر گوره به جاسک گفت: فولاد مبارکه فولاد خام موردنیاز تولید ورق لوله هاي این پروژه را بر عهده گرفت و دولت را در اجراي این
پروژه عظیم یاري کرد. اگرچه تولید این محصول استراتژیک براي شرکت حاشیه سود زیادي در برنداشت، اما فولاد مبارکه تلاش کرده

 
تا با ورود به چنین عرصه هایی به رسالت ملی خود به خوبی عمل کند. 

مدیرعامل فولاد مبارکه در بخش دیگري از سخنان خود، از تولید انواع ورق هاي موردنیاز در صنایع لوازم خانگی و خودروسازي به
عنوان دستاوردهاي دیگر این شرکت طی سالیان اخیر یاد و اضافه کرد: با تولید این ورق ها از واردات بی نیاز شده ایم و سالانه به

 
میزان قابل توجهی از خروج ارز جلوگیري می شود. 

وي در خاتمه، تعهد فولاد مبارکه به مسئولیت هاي اجتماعی خود را یکی از رسالت هاي اصلی شرکت دانست و اظهار امیدواري کرد
این شرکت همچنان براي منطقه، استان و کشور مایه عزت و سربلندي و موجب خیروبرکت باشد.



پیکر جانباز شهید ''دژخی'' در بجنورد تشییع شد

منبع: داناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/19

پیکر جانباز شهید ''رضا دژخی'' ظهر امروز در میان حزن و اندوه اقشار مختلف مردم بجنورد تشییع و براي خاکسپاري به
قطعه یک گلزار شهداي این شهر منتقل شد.

پیکر جانباز شهید ""رضا دژخی"" ظهر امروز در میان
حزن و اندوه اقشار مختلف مردم بجنورد تشییع و براي
خاکسپاري به قطعه یک گلزار شهداي این شهر منتقل شد.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از عصر
اترك، جانباز 70 درصد جنگ تحمیلی، رضا دژخی پس از
سال ها تحمل رنج و درد بیماري ناشی از مجروحیت

 
جنگی، به درجه رفیع شهادت نائل شد. 

این شهید والامقام در عملیات والفجر 8 از ناحیه پا مجروح
و با موج انفجار جانباز شیمیایی شده بود و جراحت هاي
زیادي نیز داشت. از شهید رضا دژخی 2 فرزند پسر به

 
یادگار مانده است. 

رضا دژخی در بسیاري از عملیات هاي دفاع مقدس نقشی موثر داشت و در سال هاي پس از جنگ تحمیلی و دفاع مقدس با حضور در

 
سنگر فعالیت هاي اجتماعی و کارآفرینی نقش آفرینی کرد. 

در آیین تشییع پیکر این شهید والامقام که از مقابل مسجد انقلاب بجنورد تا گلزار شهدا به صورت خودروي انجام شد، شمار زیادي از
مسوولان دستگاه هاي اجرایی، فرماندهان نظامی و انتظامی، روحانیان، خانواده معظم شهدا و ایثارگران و سایر اقشار جامعه حضور

 
داشتند. 

 
خراسان شمالی سه هزار شهید، شش هزار جانباز و 35 هزار رزمنده در جبهه ها داشته است. 

انتهاي پیام/



اشتغال 2000 نفر با طرح پرداخت یارانه دستمزد در مازندران

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/19

ساري- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران از اشتغال 2 هزار و 39 نفر در استان با اجراي طرح پرداخت یارانه
دستمزد خبر داد.

ساري- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران از
اشتغال 2 هزار و 39 نفر در استان با اجراي طرح پرداخت

 
یارانه دستمزد خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، کامران اصغري اظهار داشت:
طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت
در حوزه اشتغال در شرایط بحران اقتصادي است و به
کارآفرینانی که جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات
دیپلم و دانش آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30

 
درصد یارانه دستمزد می دهد. 

وي بیان کرد: در راستاي حمایت از مناطق غیر برخوردار از اشتغال شیوه نامه پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کمتر برخوردار

 
از اشتغال ابلاغ شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمک هاي مردمی و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تأمین می شود. 

این مسئول هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را، جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاه هاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا عنوان کرد. 

اصغري سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در این طرح را تا پایان سال آینده 2 هزار و 39 نفر اعلام کرد و افزود: در ابتداي
امر اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم از جویندگان کار (شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه (دیپلم) و بالاتر با اولویت
فارغ التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر جهت ثبت اطلاعات در سامانه مربوطه در دستور

 
کار معاونت کارآفرینی و اشتغال این اداره کل قرار گرفت. 

وي گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال
بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقا تولید داخلی و ارتقا سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي فعال بخش
هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از بنگاههاي به شدت آسیب یده از شیوع ویروس کرونا تحت عنوان یکی از

سیاستهاي فعال بازار کار تدوین شده است.



سهم مطلوب صندوق کارآفرینی امید از 550 میلیارد تومان تسهیلات روستایی

در سیستان و بلوچستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/19

از سال گذشته تاکنون 550 میلیارد تومان تسهیلات
روستایی به حدود 9 هزار و 100 طرح در سیستان و
بلوچستان اختصاص یافته است که صندوق کارآفرینی امید
سهم مناسبی در واگذاري تسهیلات روستایی داشته است.
به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید سیستان
و بلوچستان، ادریس دینارزهی مدیر صندوق استان در

کارگروه تخصصی اشتغال این استان که به میزبانی شهرستان دَلگان در جنوب سیستان وبلوچستان برگزار شد با بیان این مطلب
گفت: به همت چهار بانک عامل در شهرستان دَلگان تاکنون 19 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده است که 13 میلیارد و 500

 
میلیون تومان را صندوق کارآفرینی امید پرداخت کرده است. 

دینارزهی با تاکید بر این مطلب که نگاه صندوق این است تا همه شهرستان هاي استان از این تسهیلات بهره مند شوند، افزود: در

 
شهرستان ایرانشهر هم تاکنون 36 میلیارد تومان از طریق بانک هاي عامل پرداخت شده که سهم صندوق، 14 میلیارد تومان است. 

وي ادامه داد: در شهرستان بمپور که به تازگی به شهرستان جدید تبدیل شده است، با وجود اینکه صندوق هنوز شعبه مستقلی در
این شهرستان ندارد، از کل 600 میلیون تومان پرداختی بانک هاي عامل، بیش از نیمی از این مبلغ، یعنی 350 میلیون تومان از

 
طریق صندوق کارآفرینی امید پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان در این کارگروه همچنین به تفاهم نامه این صندوق با بنیاد برکت اشاره کرد و
گفت: از محل این تفاهم نامه تاکنون در شهرستان دلگان 170 پرونده با اعتبار 5 میلیارد تومان تشکیل شده است که به زودي به

 
مرحله اجرایی خواهد رسید. 

دینارزهی ادامه داد: در دو شهرستان ایرانشهر و فَنوج هم به ترتیب 80 متقاضی با اعتبار 3 میلیارد تومان و 159 متقاضی با اعتبار

 
کلی 5 میلیارد تومان از محل این تفاهم نامه تشکیل پرونده داده اند. 

وي با اشاره به حمایت ویژه صندوق کارآفرینی امید از روستاهاي بدون بیکار اظهار داشت: یکی از اهداف تفاهم نامه این صندوق با

 
بنیاد برکت محقق شدن طرح روستاهاي بدون بیکار است که تاکنون این طرح در استان پیشرفت مناسبی داشته است. 

جلسه کارگروه تخصصی اشتغال و سرمایه گذاري استان با هدف بررسی آخرین وضعیت پرداخت تسهیلات روستائیان با حضور معاون
اقتصادي استاندار ، مدیران دستگاه هاي اجرایی استان، بانکهاي عامل و مدیران شهرستان هاي ایرانشهر، بمپور دلگان و فنوج در



 
شهرستان دلگان برگزار شد. 

انتهاي پیام/



بازدید مدیرصندوق کارآفرینی امید استان گلستان از طرح هاي اشتغال

روستایی شهرستان مینودشت و گالیکش

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/19

 
 

 
بازدید مدیرصندوق کارآفرینی امید استان گلستان از طرح هاي اشتغال روستایی شهرستان مینودشت و گالیکش 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان گلستان، پهلووري مدیر صندوق کارآفرینی امید استان گلستان به همراه رئیس
صندوق شهرستان مینودشت و گالیکش از طرح هاي دریافت کننده تسهیلات اشتغال روستایی این شهرستان که از صندوق

 
کارآفرینی امید تسهیلات دریافت نمودند بازدید به عمل آوردند. 

پهلووري در حاشیه این بازدید گفت: شهرستانهاي مینودشت و گالیکش از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی توانست

 
به 203 طرح اشتغال روستایی به ارزش 112 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت نماید که براي 285 نفر ایجاد اشتغال شده است 

پهلووري در این بازدیدها ضمن تشکر از اقدامات رئیس صندوق کارآفرینی امید در ایجاد اشتغال پایدار در این شهرستانها ، بر لزوم
حمایت بیشتر از صنایع و تولیدات روستایی بویژه حمایت از طرحهاي بومگردي و گردشگري ، گشت گیاهان داروئی ، پرورش پرنده

 
گان ، نوغانداري با توجه به ظرفیت و پتانسیل این بخش در این شهرستان تاکید نمود 

شایان ذکر است در این بازدیدها ازطرحهاي ؛ پرورش گوسفند 2500 راسی در روستاي قلمی با اعتباري بالغ بر 14 میلیارد ریال و
اشتغال 10 نفر، پرورش پرنده گان زینتی در روستاي قلی تپه با اعتبار 500 میلیون ریال و کارگاه تولید گیاهان داروئی در حال

 
پرداخت تسهیلات از جمله طرحهاي بودند که از نزدیک مورد بازدید قرار گرفتند. 



 
 

 
 

 
 





افتتاح طرح مورد حمایت صندوق توسط استاندار قزوین

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/19

همزمان با روز روستا، هدایت اله جمالی پور استاندار قزوین
طرح مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید استان قزوین را

 
افتتاح نمود. 

در این مراسم که معاونین استاندار و تنی چند از مسئولین
استانی نیز حضور داشتند ، استاندار قزوین ضمن تقدیر از
عملکرد صندوق در خدمت رسانی به روستائیان و شکوفایی

اقتصادي در روستاها، اقداماتی این چنینی را در بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد اشتغال پایدار ، بسیار مثمر ثمر دانست. همچنین
مدیر کل سازمان آموزش فنی و حرفه اي استان نیز تسریع و تسهیل در پرداخت تسهیلات از سوي صندوق را مهمترین عامل شکل
گیري مجموعه هایی اینگونه برشمرد. شایان ذکر است این طرح که با اخذ تسهیلاتی به مبلغ ده میلیارد ریال در روستاي نجم آباد راه

اندازي گردیده زمینه اشتغال بیش از 15 نفر از بانوان را در کارگاه هاي میوه خشک کنی و خیاطی فراهم نموده است.



ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام

منبع: شبستانشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام از ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام
خبر داد.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام از ایجاد مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت هاي کسب و کار در ایلام خبر

 
داد. 

«علی رشیدي» در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
ایلام به تشریح فعالیت هاي صورت گرفته در 4 ماه اخیر در
بخش هاي مختلف هدایت و مشاوره شغلی، آموزش مهارت، و

 
آزمون و ارزشیابی مهارت پرداخت. 

وي با تاکید بر نقش مهارت هاي نرم در توسعه و پایداري کسب
و کارها، از افتتاح مرکز تخصصی کارآفرینی و آموزش مهارت
هاي کسب و کار با هدف ارائه آموزش هاي لازم جهت اداره موثر

 
و پایدار کسب و کار مهارت آموختگان در استان خبر داد. 

رشیدي گفت: این مرکز با همکاري و مشارکت بخش خصوصی با ظرفیت ارائه1000 نفر دوره آموزش هاي تخصصی کسب و کار هفته

 
گذشته فعالیت خود را در استان آغاز کرده است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان ایلام ابراز کرد: هیچ فردي بدون داشتن گواهینامه فنی و حرفه اي قادر به راه اندازي کارگاه

 
هاي فنی نیست و شرط راه اندازي کسب و کار داشتن مدرك فنی و حرفه اي است. 

وي با بیان اینکه امروزه فراگیري مهارت هاي شغلی یکی از مهم ترین زمینه هایی است که در کشورهاي مختلف باعث رشد و توسعه
صنعتی شده است، خاطرنشان کرد: علاوه بر این، جلوگیري از فربه شدن بدنه اداري دولت ها یکی دیگر از کارگردهاي مهم آموزش

هاي مهارتی است.



آموزش هاي مهارتی براي زنان سرپرست خانوار در بوشهر توسعه می یابد

منبع: سوكشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با اشاره به نقش مهم مهارت آموزي در ایجاد اشتغال، گفت: آموزش هاي
مهارتی براي زنان سرپرست خانوار در بوشهر توسعه می یابد.

به گزارش سوك، عبدالمجید دراهکی صبح شنبه در نشست برنامه ریزي آموزش هاي مهارتی در حوزه آسیب هاي اجتماعی
استان بوشهر اظهار داشت: آموزش هاي مهارتی و اشتغال زود بازده نقش مهمی در کاهش نرخ بیکاري و رفع معضلات اجتماعی

 
خواهد داشت. 

وي با تاکید بر اینکه براي توسعه اشتغال باید مهارت گرایی را جایگزین مدرك گرایی کنیم افزود: جایگاه مهارت در جامعه ضعیف

 
است و باید مهارت آموزي را به یک نهضت اجتماعی تبدیل کنیم و مهارت را به یک فرهنگ تبدیل کنیم. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با اشاره به اهمیت تحقق شعار سال مبنی بر جهش تولید، اضافه کرد: باید در راستاي
توسعه فعالیت هاي اقتصادي براي بانوان سرپرست خانوار، بی سرپرست و بد سرپرست و هدایت آنان به سوي کارآفرینی و اشتغالزایی

 
اقدامات لازم صورت گیرد. 

وي بیان کرد: در راستاي کاهش آسیب هاي اجتماعی 463 نفر در حوزه آسیب هاي اجتماعی، 207 نفر در حوزه معتادین بهبود یافته

 
و 100 نفر نیز در حوزه هاي زنان خانه دار و معلولین در سال جاري با فراگیري آموزش هاي فنی و حرفه اي توانمند شده اند. 

دراهکی ادامه داد: از اهداف فنی وحرفه اي در سال جاري می توان به شناسایی وضعیت بازار نیروي کار، زمینه سازي در جهت رشد

 
مهارت هاي فردي اجتماعی، افزایش سطح تأثیرگذاري آموزش هاي مهارتی در مؤلفه هاي رشد و توسعه اقتصادي استان اشاره کرد. 

وي یکی از مهمترین اهداف آموزش هاي مهارتی را توانمندسازي و فقر زدایی زنان سرپرست خانوار دانست و گفت: در سال جاري
آموزش هاي مهارتی براي زنان سرپرست خانوار به صورت ویژه توسعه خواهد یافت.



ارزش کالاهاي صادراتی استان سمنان از 120 میلیون دلار فراتر رفت

منبع: ایرناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/19

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: کالاهایی به ارزش 120 میلیون و 400 هزار دلار
در نیمه نخست سال 99 از استان صادر شد.

سمنان- ایرنا- رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت
استان سمنان گفت: کالاهایی به ارزش 120 میلیون و
400 هزار دلار در نیمه نخست سال 99 از استان صادر

 
شد. 

به گزارش ایرنا، علی تشنه دل روز شنبه به رسانه ها افزود:
120 میلیون و 400 هزار دلار در نیمه نخست سال 99 در

 
قالب 116 هزار و 839 تن کالا از استان سمنان صادر شد. 

وي تصریح کرد: کالاهاي صادراتی از 71 شرکت تولیدي و

 
شامل 69 قلم کالا از مبدا استان سمنان به 37 کشور دنیا صادر شد. 

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان، کشورهایی مانند عراق ، ترکیه ، ایتالیا ، هند ، و اوکراین را مقصد صادراتی
کالاهاي تولیدي استان برشمرد و گفت: عمده کالاهاي صادراتی از استان شامل هیدرو کربن سبک ، پودر یا مایع لباسشویی، کولر آبی

 
، شیرینی، شکلات سفید بدون کاکائو، سیلیسیوم ، کابل زمینی ، و کربنات دي سدیم است. 

وي اضافه کرد: پنج هزار و 517 تن کالا در نیمه نخست امسال به ارزش 24 میلیون و 362 هزار دلار از گمرك استان ترخیص شد که
عمده کالاها شامل کالاهاي ماژول ، ماشین آلات نانوایی یا نان شیرینی پزي ، اجزا و قطعات ماشین آلات و دستگاه هاي برقی داراي

 
عمل خاص ، پروپیلن ، القاء کننده ها و مبدل هاي برقی بود. 

تشنه دل گفت: واردات 78 قلم انواع کالا از سوي 32 شرکت و واحد تولیدي استان به گمرك سمنان انجام شد و این کالاها بیشتر
مواد اولیه ، ماشین آلات ، قطعات و اجزاي تولیدي بود که از کشورهاي ترکیه، چین، ازبکستان، آلمان، ایتالیا، اتریش، بلژیک، و مالزي،

 
وارد شد. 

استان سمنان با داشتن حدود یکهزار و 840 پروانه بهره برداري واحدهاي صنعتی و معدنی با سرمایه گذاري حدود 76 هزار میلیارد

 
ریال و اشتغال براي بیش از 68 هزار و 800 نفر، یکی از قطب هاي صنعتی و معدنی شرق کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

- دلار 



 
- سمنان 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- توسعه صادرات 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- جهش تولید 

 
- صادرات غیر نفتی 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



«معجزه آبخیزداري»|انجام طرح هاي آبخیزداري مهاجرت به شهرها را در

استان زنجان کاهش داد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - بررسی ها نشان می دهد انجام طرح هاي آبخیزداري در حوزه آبخیز زنجان، موجب کاهش چشمگیر تمایل
مهاجرت به شهرها، اشتغال و بهبود معیشت روستاییان شده است.

فصل اقتصاد - بررسی ها نشان می دهد انجام طرح هاي
آبخیزداري در حوزه آبخیز زنجان، موجب کاهش چشمگیر
تمایل مهاجرت به شهرها، اشتغال و بهبود معیشت

 
روستاییان شده است. 

به گزارش فصل اقتصاد؛ حوزه آبخیز حسن ابدال با مساحت
6919 هکتار در جنوب شرقی شهر زنجان واقع شده است.

متوسط بارندگی سالانه حوزه برابر 375 میلیمتر است که باعث میانگین سالانه آبدهی معادل 8 میلیون متر مکعب آب در خروجی

 
حوزه آبخیز می شود. از نظر معیشت بیشتر روستاییان در این منطقه به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و کارگري مشغول هستند. 

از مهمترین محصولات زراعی و باغی این حوزه آبخیز می توان به گندم، جو، یونجه، عدس، لوبیا، خیار، آفتابگردان، گردو، زردآلو، انگو

 
و آلبالو اشاره کرد. مساحت اراضی کشاورزي منطقه 2706 هکتار است که حدود 80-90 درصد اراضی زیرکشت دیم قرار می گیرد. 

از سال 1381، اولین اقدامات حفاظت خاك در این حوزه آبخیز اجرا شد. از آنجا که بیش از 15 سال از اجراي اقدامات آبخیزداري
گذشته است، نتایج تحقیق قابل استناد است. تحقیقات در این باره نشان داده است که اجراي طرح هاي آبخیزداري در این حوزه

 
آبخیز آثار و دستاوردهاي اقتصادي و اجتماعی متعددي به دنبال داشته است. 

از آثار اقتصادي انجام طرح هاي آبخیزداري در حوزه حسن ابدال زنجان، می توان به تبدیل دیمزارهاي کم بازده به مراتع دست کاشت
و افزایش درآمد ناشی از آن اشاره کرد. از دیگر دستاوردهاي اقتصادي طرح هاي آبخیزداري در این حوزه آبخیز به ترتیب می توان به
افزایش اعتبارات اختصاص یافته، افزایش محصولات باغی، کاهش هزینه هاي محصولات زراعی آبی، افزایش محصولات زراعی دیم،

 
بهبود اشتغال، افزایش تولید علوفه وکاهش هزینه هاي محصولات باغی اشاره کرد. 

افزون بر آثار و دستاوردهاي اقتصادي، انجام طرح هاي آبخیزداري دستاوردهاي اجتماعی متعددي نیز به دنبال داشته است که از
جمله این دستاوردها به ترتیب می توان از تمایل روستایی به مهاجرت به شهرها، کاهش آسیب سیل، کاهش حجم سیل پس از
اجراي عملیات آبخیزداري، کاهش مهاجرت به شهرها، افزایش حجم آب زیرزمینی، بهبود وضعیت بهداشتی روستاها و افزایش

 
مشارکت و همکاري مردم نام برد. 

 
از همین پرونده بیشتر بخوانید: 

>انتهاي پیام/



بازدید معاون اقتصادي معاون اول رییس جمهوري از واحدهاي تولیدي قزوین

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - قزوین - ایرنا - معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و زیربنایی معاون اول رئیس جمهوري روز شنبه از 2 واحد
و طرح تولیدي در شهرك صنعتی کاسپین قزوین بازدید کرد.

فصل اقتصاد - معاون هماهنگی و نظارت اقتصادي و
زیربنایی معاون اول رئیس جمهوري روز شنبه از 2 واحد و
طرح تولیدي در شهرك صنعتی کاسپین قزوین بازدید

 
کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد، سعید شیرکوند در این بازدیدها از
واحد تولیدي آبیار پلاست تولیدکننده محصولات
پلاستیکی(فیلم پلی اتیلن و کیسه هاي بدون بافت) با

 
سرمایه گذاري 300 میلیون ریال و 15 میلیون یورو با 30نفر اشتغال و طرح در دست ساخت قواي محرکه تیوان بازدید کرد. 

شرکت تیوان پس از راه اندازي در زمینه تولید موتورهاي کم مصرف یورو 6 و خدمات ماشین کاري فلزات، موتور بنزینی و موتور پایه

 
گاز سوز فعالیت خواهد کرد. 

 
با راه اندازي این طرح 42 میلیون یورو با سرمایه گذاري براي 600 نفر اشغال زایی می شود. 

شیرکوند در این بازدیدها در جریان مسایل و مشکلات این واحد و طرح تولیدي قرار گرفت و بر حل موانع پیش روي آنها از سوي

 
دستگاه هاي مسوول تاکید کرد. 

 
این مسوول همچنین از نمایشگاه توانمندي هاي صنایع مستقر در شهرك هاي صنعتی قزوین در شهرك کاسپین بازدید کرد. 

معاون اقتصادي و زیربنایی معاون اول رییس جمهوري با هدف بررسی وضعیت تولید و اجراي طرح هاي نیمه تمام صنعتی به قزوین

 
سفر کرده است. 

شیرکوند در ادامه سفر خود به قزوین در نشست ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و نشست مسکن کارگري شرکت خواهد کرد.



گام هاي بلند دولت براي خدمت ماندگار

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - استان ها- ایرنا- چرخ هاي توسعه دولت تدبیر و امید این بار در استان هاي فارس، خراسان جنوبی، البرز،
کرمان، اردبیل، بوشهر، همدان و هرمزگان به حرکت درآمد و بسیاري از اعضاي کابینه و معاونان وزرا در برخی شهرستان ها

حضور یافتند و ضمن افتتاح طرح ها از نزدیک در جریان مشکلات مناطق مربوطه قرار ...

 
 

فصل اقتصاد - استان ها- چرخ هاي توسعه دولت تدبیر و امید این بار در استان هاي فارس، خراسان جنوبی، البرز، کرمان، اردبیل،
بوشهر، همدان و هرمزگان به حرکت درآمد و بسیاري از اعضاي کابینه و معاونان وزرا در برخی شهرستان ها حضور یافتند و ضمن

 
افتتاح طرح ها از نزدیک در جریان مشکلات مناطق مربوطه قرار گرفتند. 

قطار توسعه در استان ها با وجود ویروس کرونا و موانع اقتصادي تحریم ها درسال جهش تولید همچنان ادامه دارد و این روند در مهر
ماه نیز با افتتاح چندین طرح بزرگ در حوزه هاي عمرانی ، اقتصادي و صنعتی با حضور برخی اعضاي هیات دولت و مسوولان عالی

 
رتبه کشور در استان هاي مختلف شتاب بیشتري به خود گرفت. 

هر چند که کشور ما زیر سایه تحریم ها قرار دارد ولی تحرك دولت دوازدهم در حوزه عمرانی و اقتصادي همچنان ادامه دار است و در
هفته اي که گذشت نیز همچون هفته ها و ماههاي گذشته مسئولان و اعضاي کابینه براي جنبش و تحرك بخش اقتصادي در

 
بسیاري از شهرستانها حضور پیدا کردند و از نزدیک در جریان امور قرار گرفتند. 

مسوولان در سفر به استان هاي مختلف و یا از طریق ویدئوکنفراس ضمن اینکه در جریان وضعیت استان به لحاظ طرح هاي در دست
اجرا قرار گرفتند، از نقاط مختلف بازدید کرده و دستورات لازم را براي سرعت بخشیدن به روند عملیات اجرایی پروژه ها صادر کردند. 
تلاش دولتمردان در راستاي توسعه شاخص هاي اقتصادي، رونق صنعت و معدن، تکمیل شبکه هاي ریلی، راه سازي و بزرگراه ها در
نقاط مختلف کشور این روزها و با وجود اعمال تحریم به ثمره نشسته به گونه اي که با بهره مندي از این امکانات شاهد رشد و

 
شکوفایی کشور در بخش هاي مختلف هستیم. 

این دستاوردها و فعالیت ها که ثمره ماه ها و سال ها تلاش دولتمردان است اکنون به درختان تنومندي تبدیل شده که آحاد جامعه
در نقاط مختلف کشور حتی در دورترین روستاها نیز از میوه به بارنشسته آنها بهره مند شده اند و خدمتی ماند گار براي دولت

 
دوازدهم محسوب می شود. 

دولت دوازدهم در کنار ارائه خدمات گسترده در استان ها ، مهمترین توجه خود را به رفع کاستی هاي زیرساختی، رونق تولید و رفع

 
مشکلات معطوف کرده و موفقیت هاي خوبی نیز در این راستا بدست آورده است. 



اقدامات عمرانی دولت در استان ها با وجود فشارها و جنگ اقتصادي دشمنان نه تنها روند کاهشی و رکود به خود نگرفته بلکه در
بسیاري زمینه ها از جمله انجام زیرساخت هاي اقتصادي ، فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و موفقیت هاي حاصله رو به افزایش بوده

 
است. 

 
بهره برداري از 33هزار و 262 طرح روستایی و عشایري در کشور با دستور رییس جمهوري 

بهره برداري از 6هزار و 750 طرح عمرانی و 26 هزار و 512 طرح اشتغال روستایی وعشایري در بیست وهفتمین هفته افتتاح طرح
هاي مهم ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید»عصر دوشنبه (14 مهرماه) با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین

 
حسن روحانی رییس جمهوري آغاز شد. 

براي اجراي این 33 هزار و 262 طرح، 13 هزار و 122 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است که پیش بینی می شود با بهره برداري

 
این طرح ها، 86 هزار و 894 فرصت اشتغال پایدار مستقیم ایجاد شود. 

در بیست وهفتمین هفته افتتاح طرح هاي مهم ملی کشور، 112 طرح عمران روستایی، 913 طرح آموزشی، یک هزار و 913 طرح
ارتباطی، 72 هزار و282 طرح مسکن روستایی، 313 طرح بهداشتی، 625 طرح عشایري، 292 طرح گازرسانی، 150طرح برق رسانی،
113 طرح ورزشی، 674 طرح ورزشی و 674 طرح راه روستایی، 811 طرح هادي، 830 طرح محرومیت زدایی و 4 کتابخانه و مجتمع

 
فرهنگی و بیش از 26 هزار و 500 اشتغال زایی با دستور رییس جمهوري به بهره برداري می رسد. 

این طرح ها با همکاري وزارتخانه هاي تعاون، کارو رفاه اجتماعی، ارتباطات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان وآموزش پزشکی،
آموزش و پرورش،جهادکشاورزي، راه و شهرسازي، نیرو و نهادهاي کمیته امداد حضرت امام،ستاد اجرایی فرمان امام، بسیج سازندگی و

 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در مجموع با اعتباري بالغ بر 13 هزار میلیارد تومان اجرا و به سرانجام رسید. 

حسن روحانی رییس جمهوري در آیین افتتاح طرح هاي ملی در حوزه روستایی و عشایري گفت : خدمات به عشایر و روستاییان را تا

 
پایان دولت ادامه می دهیم/ تحریم و بدگویی در کار ما تاثیر ندارد . 

رییس جمهوري از روستاییان به عنوان تولیدگران بزرگ کشور یاد کرد و گفت: خدمت رسانی به روستاییان و عشایر را به عنوان یک

 
وظیفه مهم اجتماعی تا پایان کار دولت دوازدهم ادامه می دهیم. 

 
افتتاح 2 هزار و500 کیلومتر راه جدید روستایی کشور 

همزمان با سراسر کشور با پیام ویدئو کنفرانسی رییس جمهوري اسلامی ایران و در آیینی با حضور وزیر راه وشهرسازي با میزبانی

 
شهرستان طالقان استان البرز 2 هزار و 500 کیلومتر راه جدید روستایی کشور گشایش یافت. 

بر این اساس رییس جمهوري اسلامی ایران روز دوشنبه 14 مهر ماه به مناسبت روز ملی روستا و عشایر 13 هزار میلیارد تومان پروژه

 
عمرانی در مناطق روستایی و عشایري کشور افتتاح کرد. 

طرح ملی ابرار (اقدام براي راه هاي اولیت دار روستایی) عنوان افتتاحیه هاي امروز است که از سال گذشته به عنوان طرح مهم دولت
توسط سازمان راهداري درحال اجرا است و هدف آن رفع محرومیت در روستاهاي کشور است و هفته گذشته نیز در استان تهران با

 
اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال، چندین پروژه افتتاح شد. 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در آیین افتتاح پروژه هاي راه روستایی کشور که در شهرستان طالقان استان البرز برگزار شد،
گفت : سال گذشته قول دادیم 2 هزار کیلومتر راه روستایی را در کشور احداث و بهسازي کنیم که امروز این عدد را به 2 هزار و500

 
کیلومتر افزایش داده ایم.  

 
وي ادامه داد: از این میزان یک هزارو100 کیلومتر راه جدید و یک هزارو 400 کیلومتر آسفالت و بهسازي راه روستایی است . 

 
اسلامی افزود: تا پایان فعالیت دولت تدبیر و امید سه هزارو 500 کیلومتر راه روستایی دیگر در کشور احداث و بهسازي خواهیم کرد. 

وزیر راه وشهرسازي بیان داشت : از ابتداي شروع فعالیت دولت تدبیر و امید تا پایان این دولت میزان راه هاي احداثی و بهسازي شده

 
روستایی کشور به 15 هزار کیلومتر راه خواهد رسید که رکورد کم سابقه اي در تاریخ کشور است. 

 
افتتاح 625 پروژه آبرسانی به محلات عشایري کشور و 866 طرح روستایی 

وزیر جهاد کشاورزي در آیین بهره برداري همزمان از 625 پروژه آبرسانی به محلات عشایري کشور و 866 طرح روستایی که به
نمایندگی از این پروژه ها با افتتاح طرح آبرسانی پایدار به 40 محله عشایري بمرود شهرستان زیرکوه از طریق ارتباط تصویري با



رییس جمهوري برگزار شدگفت: امروز با افتتاح 625 پروژه آبرسانی در کشور 21 هزار خانوار عشایري به آب شرب سالم و پایدار

 
دسترسی پیدا کردند که تا پایان دولت نیز 20 هزار خانوار دیگر زیر پوشش قرار می گیرند. 

کاظم خاوازي همچنین در این سفر از مجتمع گلخانه اي محمدیه شهرستان خوسف و مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع

 
طبیعی استان خراسان جنوبی بازدید کرد. 

ایجاد اشتغال و افزایش درآمد اقتصادي زودبازده، عمران و آبادانی روستاها و کاهش مهاجرت به شهر و آموزش و کمک به اشتغال

 
مولد و پایدار مددجویان و خانواده هاي آنان از دیگر اهدافی است که براي این طرح ها در بیرجند پیش بینی شده است. 

 
افتتاح 913 پروژه مدرسه سازي در کشور 

محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش در کرمان همزمان با افتتاح 913 پروژه با 2 هزار و 900 کلاس درس، 420 هزار متر
مربع مساحت و 78 میلیارد تومان اعتبار با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهوري مورد بهره برداري قرار گرفت گفت که افتتاح طرح

 
هاي مدرسه سازي در استان ها گامی مهم در راستاي توسعه آموزش در مناطق روستایی است. 

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: نوآموزان پیش دبستانی از 89 هزار نفر به 223 هزار نفر طی دولت هاي یازدهم و دوازدهم افزایش

 
یافتند که این حوزه از اهمیت بالایی برخوردار است. 

وي گفت : آموزش و پرورش روز به روز بر ظرفیت هاي شبکه شاد می افزاید و موانع و مشکلات این شبکه آموزش مجازي را برطرف

 
می کند. 

حاجی میرزایی با بیان اینکه راه اندازي شبکه شاد پاسخ به نیاز جدي آموزش دانش آموزان در شرایط شیوع ویروس کرونا است
تصریح کرد: دانش آموزان مناطقی که به اینترنت دسترسی ندارند از طرق برنامه هاي آموزشی تلویزیون در 20 ساعت و در مناطق کم

 
جمعیت به صورت حضوري آموزش ها را فرا می گیرند.  

 
افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی 

افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی نیز طرحی دیگر بود که همزمان با حضور رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور به

 
صورت ویدئو کنفرانس با رییس جمهوري بهره برداري شد. 

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور در این آیین که به صورت نمادین در روستاي دارالامام همدان برگزار شد، گفت: براي این

 
واحدهاي مسکونی که شامل بهسازي و نوسازي مسکن روستایی است 29 هزار و 473 میلیارد ریال هزینه شده است. 

علیرضا تابش اظهار داشت: همچنین 811 طرح هادي که در روستاهاي کشور با 2 هزار و 878 میلیارد ریال اعتبار اجرا شده نیز به

 
طور همزمان بهره برداري می شود. 

 
رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور از بهره برداري 110 هزار واحد مسکونی تا پایان سال در سراسر کشور خبر داد. 

در جدول زیر به گزیده اي از مهمترین اقدامات، دستاوردها و محورهاي اصلی سخنان اعضاي هیات دولت و مقام هاي مسوول که در

 
هفته گذشته به برخی استان ها سفر کرده اند اشاره می شود: 

13 مهر ماه

دستاورد سفربرنامه سفرمحور سخنانمسوولاستان

خراسان
جنوبی 

کاظم خاوازي
وزیر جهاد

کشاورزي

اکنون بیش از 200
هزار تن ذرت، 50 هزار
تن کنجاله سویا و جو
در کف سامانه بازارگاه
وجود دارد که تولید
کنندگان می توانند با
مراجعه به این بازارگاه

تهیه کنند.

بازدید و
افتتاح چند
طرح بخش

کشاورزي 

افتتاح پروژه آبرسانی به
محلات عشایري بمرود
شهرستان زیرکوه به
نمایندگی از پروژه هاي
وزارت جهاد کشاورزي در
سطح کشور، با حضور ویدئو
کنفرانسی رییس جمهوري 

14 مهر ماه



خراسان
جنوبی 

کاظم خاوازي
وزیر جهاد

کشاورزي

 امروز با افتتاح 625
پروژه آبرسانی در کشور
21 هزار خانوار عشایري
به آب شرب سالم و
پایدار دسترسی پیدا
کردند که تا پایان دولت
نیز 20 هزار خانوار دیگر
زیر پوشش قرار می

گیرند.

افتتاح طرح

 
کشاورزي 

بررسی
مسایل و

مشکلات
کشاورزان و

دامداران

 
استان 

مجموع سرمایه گذاري
انجام شده در بخش دام،
طیور و آبزیان مجتمع
کشت و صنعت بیدمشک
شهرستان سربیشه 410
میلیارد ریال است که زمینه
اشتغال 86 نفر را به طور

 
مستقیم فراهم کرده است. 

افتتاح 10 سازه آبخیزداري
و آبخوانداري در شهرستان

 
قاینات 

کرمان 

محسن
حاجی

میرزایی وزیر
آموزش و

پرورش

مشغول به تحصیل بیش
از 11میلیون و
500هزار دانش آموز در
سال تحصیلی جاري در

شبکه شاد

افتتاح پروژه
برتر

نوسازي
مدارس
کشور

افتتاح مدرسه 12 کلاسه
شهداي فاطمیون در کرمان
و افتتاح واحد آموزشی 6
کلاسه شهید عبد المهدي
امیدي روستاي جواران از
توابع شهرستان رابر به
عنوان پروژه برتر نوسازي
مدارس کشور به دستور

ریاست جمهوري

البرز

محمد
اسلامی وزیر
راه و

شهرسازي 

سال گذشته قول دادیم
2 هزار کیلومتر راه
روستایی را در کشور
احداث و بهسازي کنیم
که امروز این عدد را به
2 هزار و500 کیلومتر

افزایش داده ایم. 

افتتاح 2
هزار و 500
کیلومتر راه

روستایی
کشور 

افتتاح 2 هزار و 500
کیلومتر راه روستایی کشور 
13 هزار میلیارد تومان
پروژه عمرانی در مناطق

 
روستایی و عشایري کشور  

15 مهر ماه

خراسان
رضوي 

سرتیپ امیر
حاتمی وزیر
دفاع و

پشتیبانی
نیروهاي

مسلح
جمهوري

اسلامی ایران

ایران وارد لایه هاي
عمیق تر خودکفایی و

 
خوداتکایی شده است. 

تذکرات لازم درباره
امنیت مرزهاي ایران به
طرف هاي درگیر در

 
قفقاز داده شد 

بهره برداري
"کارخانه

بزرگ تولید
سیم و

کابلهاي
تفلون

نظامی و
غیرنظامی"

 
در مشهد 

محصولات "کارخانه بزرگ
کابلهاي تفلونی مشهد" در
قایقهاي پرنده، اژدر،
شناورهاي تندرو، ناوشکن،
پهپاد،سامانه هاي موشکی،
هواپیما و بالگردهاي نظامی
و تجاري و دیگر
تجهیزات صنایع هوایی و

هوافضا کاربرد دارد. 



سعیدگلستان
اوحدي معاون

رییس
جمهوري

ورییس بنیاد
شهید و امور

ایثارگران

بر اساس برنامه ریزي
انجام شده تا پایان سال
46 هزار خانه براي
ایثارگران و خانواده
شهداي کشور ساخته
خواهد شد که تلاش
می کنیم این تعداد به
50 هزار واحد مسکونی

افزایش یابد.

رفع مشکل
ایثارگران و

خانواده
شهدا، تا
رسیدن به

نقطه
مطلوب

تفاهم نامه ساخت هزار خانه
و ایجاد هزار فرصت شغلی
براي خانواده ایثارگران

گلستان

آذربایجان
غربی

عیسی
کلانتري

معاون رییس
جمهوري و

رییس
سازمان
حفاظت

محیط زیست
کشور

وضعیت دریاچه ارومیه،
امسال مطلوب و

 
امیدوارکننده است. 

بازدید از
سد کانی
سیب در

16
کیلومتري

جنوب شهر

 
پیرانشهر، 

بررسی
وضعیت

طرح هاي
احیاي
دریاچه

 
ارومیه 

با پایان طرح هاي مصوب و
اجرایی ستاد احیاي، شاهد
بهبود روز افزون وضعیت
نگین آبی آذربایجان

خواهیم بود.

18 مهر ماه 

فارس

محمدجواد
آذري

جهرمی وزیر
ارتباطات و

فناوري
اطلاعات 

( در جلسه ویدیو

 
کنفرانس ) 

اپراتورها باید با رفع
موانع موجود، پروژه
هاي ارتباطی را تا پایان

 
سال تکمیل کنند. 

بررسی
مصوبات
تکمیل

زیرساخت
ها،در سفر
چهار ماه
پیش وزیر
ارتباطات به

استان
فارسی 

 به قید فوریت هر دو اپراتور
همراه اول و ایرانسل موظف
هستند نسبت به اجراي
فوندانسیون سایت هاي

پروژه اقدام کنند



 
 

علاوه بر اعضاي دولت دوازدهم، برخی معاونان وزرا و دیگر مسئولان نیز در سفرهاي استانی پیگیر مشکلات فعالان اقتصادي و طرح
هاي عمرانی در نقاط مختلف کشور بودند که می توان به علی اوسط هاشمی معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس سازمان
آموزش فنی و حرفه اي به استان فارس ، محمد سرور رییس اورژانس هوایی کشور به استان فارس ، محمدعلی طهماسبی مدیرعامل
سازمان مرکزي تعاون روستایی ایران به استان خراسان جنوبی ، مهدي جمالی نژاد معاون عمرانی وزیر کشور به بوشهر و حمید زادبوم

 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس سامازن توسعه تجارت ایران به زنجان اشاره کرد. 

 
افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار صنعت در سایت مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور،در آیین افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار
صنعت در سایت مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب لامرد، گفت:سازمان فنی و حرفه اي مطابق با رشد و استقرار صنایع در منطقه ویژه
لامرد و براساس نیازهاي آموزشی، مراکز آموزش و تربیت نیروي ماهر را در این کانون صنعتی گسترش می دهد که این موضوع فقط
به بخش دولتی اختصاص ندارد بلکه بخش خصوصی و کارخانه هاي این منطقه نیز می توانند مجوز مرکز تربیت نیروي ماهر دریافت

 
کنند. 

علی اوسط هاشمی، با اشاره به لزوم افزایش مهارت هاي تکنسین ها، کارگران و کارکنان، همسو سازي دانش فنی و تئوریک با مهارت
هاي کارگاهی، تامین نیروي کار ماهر و تخصصی با ارائه آموزش هاي مهارتی و همچنین آموزش مستمر شاغلان با هدف افزایش بهره

 
وري را از اهداف افتتاح مراکز جوار صنعت و توسعه مهارت آموزي در صنایع برشمرد. 

 
بهره برداري از هفت پروژه عمران روستایی در شهرستان عسلویه استان بوشهر 

معاون عمرانی وزیر کشور نیز در سفري به بوشهر گفت: از 18 هزار پروژه افتتاحی و اجرایی هفته هاي دولت و دفاع مقدس در سال

 
جاري براي نخستین بار در قالب طرحی نوآورانه 287 پروژه شهرسازي بامشارکت خیران اجرا شد. 

مهدي جمالی نژاد درآیین افتتاح پروژه هاي روستایی شهرستان عسلویه استان بوشهر افزود: مشارکت خیران در اجراي پروژه ها و

 
زیرساخت هاي شهري و روستایی مانند خیران مدرسه ساز و خیران سلامت در کنار دولت کاري نو و بسیار موثر است. 

 
افتتاح نخستین پایانه صادراتی فرش ایران در زنجان 

نخستین پایانه صادراتی فرش دستباف ایران با حضور معاون روستایی و مناطق محروم رییس جمهوري، معاون وزیر صنعت، معدن و

 
تجارت و رییس سامازن توسعه تجارت ایران، رییس مرکز ملی فرش ایران در زنجان افتتاح شد. 

 
صادرات غیر نفتی کشور به 13.5میلیارد دلار رسید 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در شرایطی که ویروس کرونا میزان تجارت بین المللی را 14 درصد کاهش داد، میزان

 
صادرات غیرنفتی کشور در 6 ماه ابتداي سال به 13.5 میلیارد دلار رسید. 

حمید زادبوم در جلسه مشترك کارگروه امور اقتصادي، اشتغال و توسعه صادرات استان زنجان، با تاکید بر اهمیت صادرات غیرنفتی در
پی کاهش کاهش قیمت فرآورده هاي نفتی، اظهار داشت: حمایت از صادرات غیرنفتی امروز به یک وظیفه مهم براي همه دستگاه



 
هاي اقتصادي کشور تبدیل شده است. 

 
در جدول ذیل به برخی از سفرهاي معاونان وزرا و ماحصل این بازدیدها اشاره می شود: 

13 مهر ماه 

دستاورد سفر ، محور سخنان مسوولاستان

فارس
علی اوسط هاشمی
معاون وزیر تعاون، کار و

رفاه اجتماعی

- افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار صنعت در سایت
مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب واقع در منطقه ویژه

 
اقتصادي لامرد 

- ایجاد هزاران فرصت شغلی در افق آتی منطقه ویژه 

فارس
محمد سرور رییس

اورژانس هوایی کشور 

 در قالب برنامه توسعه پایگاه هاي اورژانس هوایی،
مقرر شده ظرف سه سال آینده، 30 پایگاه به اورژانس
هوایی کشور اضافه شود و شمار آنها به 75 پایگاه

هوایی استاندارد افزایش یابد.

خراسان
جنوبی

محمدعلی طهماسبی
مدیرعامل سازمان
مرکزي تعاون روستایی

ایران 

وزارت جهاد کشاورزي اجازه نمی دهد زرشک کاران
ضرر کنند در نتیجه محصول را خریداري می کنیم

یا صادر و به فروش می رسانیم.

14 مهر ماه 

خراسان
جنوبی

مدیرعامل سازمان
مرکزي تعاون روستایی

ایران 

هزار میلیارد تومان تسهیلات با سود 15 درصد (سه
درصد کمتر از نرخ مصوب) از سوي بانک هاي
کشاورزي، ملت و توسعه صادرات در اختیار خریداران

 
و صادرکنندگان عمده زعفران قرار می گیرد. 

خراسان
شمالی 

سیدمرتضی
بختیاري رییس کمیته

امداد امام خمینی (ره)

همزمان با روز ملی روستا و عشایر، افتتاح 6 هزار
واحد مسکونی مددجویان به صورت ویدیوکنفرانس

 
توسط رییس جمهوري در کشور  

افتتاح هزار و 400 مسکن مددجویی در استان و
کلنگ زنی ساختمان اداري کمیته امداد خراسان

 
شمالی 

بوشهر
مهدي جمالی نژاد معاون

عمرانی وزیر کشور

بهره برداري از هفت پروژه عمران روستایی در

 
شهرستان عسلویه استان بوشهر 

افتتاح جاده گردشگري ساحلی روستاي" بنود" در

 
شهرستان عسلویه 

پروژه هاي روستایی با 39 میلیارد تومان اعتبار در این
استان مورد بازدید قرار گرفت که از این مجموع

 
14.5میلیارد تومان افتتاح و اجرایی شد. 

علی اوسط هاشمیفارس 
معاون وزیر تعاون، کار و

چنانچه کشوري به مهارت آراسته نباشد، در آینده

 
دچار خزان در حوزه اشتغال خواهد شد 



آماده واگذاري بخشی از اختیارات فنی و حرفه اي بهرفاه اجتماعی

 
بخش خصوصی هستیم 

فارس
علیرضا ییسی معاون وزیر
بهداشت، درمان و

آموزش پزشکی 

تمام عشایر کشور تا پایان دولت، از خانه بهداشت بهره

 
مند می شوند 

18 خانه بهداشت عشایري در این استان به چرخه

 
ارائه خدمات سلامت پیوست 

هرمزگان
همایون حائري معاون
وزیر نیرو در امور برق و

انرژي 

150روستا در 24 استان کشور از ابتداي سالجاري
تاکنون از طریق احداث 300 کیلومتر شبکه و نصب

 
170دستگاه ترانسفورماتور برق دار شدند 

عملیات اجرایی احداث نیروگاه سیریک هرمزگان نیز

 
بزودي شروع خواهد شد. 

کرمان 
حسن منتظرتربتی معاون
وزیر نفت و مدیرعامل

شرکت گاز

در طول فعالیت دولت تدبیر و امید 32 هزار روستاي

 
کشور به شبکه گازرسانی متصل شد. 

بهره برداري از 301 طرح گازرسانی به مناطق شهري،

 
روستایی و صنعتی استان کرمان 

همدان 
علیرضا تابش رییس بنیاد
مسکن انقلاب اسلامی

کشور 

افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی با
هزینه اي بالغ بر 29 هزار و 473 میلیارد ریال 

15 مهر ماه

گلستان

سعید اوحدي معاون
رییس جمهوري و رییس
بنیاد شهید و امور

ایثارگران،

امضا تفاهم نامه تامین هزار مسکن و ایجاد هزار
فرصت شغلی براي خانواده ایثارگران و شهداي این

 
استان  

زنجان 

حمید زادبوم معاون وزیر
صنعت، معدن و تجارت و
رییس سامازن توسعه

تجارت ایران

 
افتتاح نخستین پایانه صادراتی فرش دستباف ایران 

راه اندازي پایانه صادراتی فرش دستباف موجب تولید
فرش در کشور با نگاه صادراتی و تسهیل در فرایند

 
صادرات آن و جهش تولید خواهد شد 

در شرایطی که ویروس کرونا میزان تجارت بین المللی
را 14 درصد کاهش داد، میزان صادرات غیرنفتی
کشور در 6 ماه ابتداي سال به 13.5 میلیارد دلار

 
رسید. 

زنجان
محمد امید معاون
روستایی و مناطق محروم

رییس جمهوري

تزریق مناسب اعتبارات و ایجاد اشتغال در روستاها
می تواند موجب مهاجرت معکوس روستاییان شود.

 محمدرضاکرمان
ابوالقاسمی معاون

بازرسی از 50هزار واحد صنفی در استان کرمان انجام

 
گرفت 



بازرسی و نظارت صنعت ،
معدن و تجارت 

کرمان 
مهراالله رخشانی
مهر معاون وزیر آموزش و

پرورش

افتتاح دو واحد آموزشی ، مدارس 9 کلاسه آزادگان و
سه کلاسه شهید داود آخوندي در شهرستان بافت

 
کرمان  

آغاز عملیات اجرایی احداث مجتمع آموزشی 24

 
کلاسه خیر ساز شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 

 
آغاز عملیات اجرایی احداث مدرسه 6 کلاسه 

16 مهر ماه 

آذربایجان
غربی

عیسی کلانتري معاون
رییس جمهوري و رییس
سازمان حفاظت محیط

 
زیست کشور 

طبق آخرین بسیمتري صورت گرفته از کف، عمق
دریاچه به میزان 35 سانتی متر افزایش یافته است.

زنجان 
سرور بختی رییس

 
موسسه فرهنگی اکو 

فرش دستبافت، پرچم فرهنگی کشور ایران است

خراسان
شمالی 

مهدي جمالی نژاد معاون
عمرانی وزیر کشور

اجراي پروژه هاي عمرانی در شرایط بحران و تحریم
ها متوقف نشده است و هر روز شاهد افتتاح طرح
هاي مختلف و بهره مندي مردم از مزایاي آن هستیم.

کردستان 
سیدمرتضی

بختیاري رییس کمیته
امداد امام خمینی (ره)

افتتاح سالن همایش سردار شهید قاسم سلیمانی

 
اردوگاه علی ابن ابیطالب (ع) 

80 هزار دانش آموز و دانشجو در کشور تحت پوشش
کمیته امداد قرار دارند که 6 هزار نفر از آنان نخبه

 
علمی هستند. 

مرکزي

حسن الحسینی مشاور
وزیر آموزش و پرورش و
مسئول برنامه شبکه
آموزشی دانش آموز

(شاد)

از حدود 14 میلیون و 700 هزار دانش آموز کشور
بیش از 11 میلیون و 450 هزار نفر در شبکه شاد
حضور دارند که بیشتر آنان کاربر فعال محسوب می

 
شوند. 

با همکاري سه جانبه وزارت ارتباطات وزارت و فناوري
اطلاعات، آموزش و پرورش و شوراي عالی فضاي
مجازي تلاش می شود ضریب دسترسی به اینترنت با

 
سرعت بالا افزایش پیدا کند. 

17 مهر ماه

تهران
(شهرستان

ملارد)

احمد اصغري مهرآبادي
معاون وزیر راه و

شهرسازي 

بررسی مشکلات و رفع مشکل اسناد ملکی شهرك
مسکونی گلها، مسکن مهر صفادشت، ناحیه صنعتی
دهک و شهرك گلخانه اي مهرآفرین شهرستان ملارد 



همه چیز درباره اذکار نافعه/مشکلی نیست که با این ذکرها حل نشود +اسامی

و اعداد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/19

 
به شرط یقین؛ 

 
همه چیز درباره اذکار نافعه/مشکلی نیست که با این ذکرها حل نشود +اسامی و اعداد 

از فضیلت هاي اذکار نافعه زیاد گفته شده است که شامل رفع گرفتاري و روشنایی قلب و آرامش قلب و... میشود که شما با گفتن

 
اذکار نافعه باعث آمرزش گناهان و زیادي روزي و در برابر بلا ها ایمن میشوید . 

 
کارگر آنلاین | همه چیز درباره اذکار نافعه اینجا براي شما جمع اوري شده است که فضیلت هاي فراوان دارد. 

 
ذکر خدا از نزدیکترین مسیرهاي قرب و نزدیکی به پروردگار این عالم است 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
ما را به دعا کاش فراموش نسازند رندان سحر خیز که صاحب نفسانند 

 
ذکر یونسیه : 

 
مداومت تا یک سال = باز شدن چشم برزخی :400 بار در سجده بعد از نماز صبح :لآ الِهَ الآِ انَتَ سُبحانکََ انِیّ کُنتُ مِنَ الظالمِینَ . 

 
ذکر رفع اضطرار و گرفتاري : 

 
هم اجعَلنی فی دِرعِکَ الحصینۀِ التی تجَعلُ فیها من تشاءِ .  ّـ 5 بار صلوات - آیت الکرسی - سپس در دل بسیار بگو :الل

 
امان از خطر دشمن - دوري از ریا و غرور : 

 
وة الا باالله .  ُـ لا حَول ولا ق

 
درمان حدیث نفس : 

 
روزي صد بار تهلیل :لا اله الا االله . 

 
ذکر دفع وسوسه و اذیت شیاطین : 

 
آیت الکرسی - سوره ناس و فلق . 

 
ذکر روشنایی قلب : 



 
70 مرتبه استغفار بعد از نماز ظهر و عصر . 

 
رویاي صادقه : 

 
سوره هاي ضحی و انشراح قبل از خواب . 

 
مستجاب الدعوه شدن : 

 
بسم االله الرحمن الرحیم . 

 
سرکوبی نفس : 

 
هر روز 13 بار :اللهم لکَ الحمدُ و الیکَ المشتَکی و انت المستعان . 

 
قدرت انسان در غلبه بر نفس : 

 
یا دائم یا قائم . 

 
روشنایی قلب : 

 
بعد از نماز صبح دست بر سینه 70 بار :""یا فتاح"" . 

 
ذکر دور نمودن 70 نوع بلا : 

 
روزي صد بار :لا حَول ولا قوة الا باالله . 

 
ذکر تقویت روح و قلب : 

 
نیم ساعت با توجه قلبی در جاي خلوت :""هوالحی"" . 

 
ذکر گشایش در امور و حوائج : 

 
وءَ .  120 بار در یک مجلس :امََّن یجیبُ المُضطرَّ اذِا دَعاهُ و یکشِفُ السُّ

 
ثواب و حسنات فراوان : 

 
روزي 25 بار :اللهمَّ اغفِر للِمُومِنینَ وَالمُومِنات والمُسلِمینَ وَالمُسلِمات . 

 
شفاي 99 درد که کمترین آن ناراحتی است : 

 
لا حَولَ ولا قوةَ الاِ باالله العلی العَظیم . 

 
دعاي خروج از منزل : 

 
بسم االله - لا حول ولا قوه الا باالله - توکلتُ عَلی االله . 

 
3000 حسنه - محو 3000 گناه - 3000 درجه : 

 
سُبحانَ االله و بحَمدِهِ سُبحان االله العَظیم و بحَمدِهِ . 



 
دعاي قبل از طلوع خورشید : 

 
دٍ و آلهِِ .  االلهُ اکبرُ ، االله اکبرُ کبیراً و سُبحانَ االلهِ بکُرَةً و اصَیلا وَالحَمدُ اللهِِ رَبِّ العالمینَ کثیراً لا شَریکَ لهُ وَ صَلی االلهُ عَلی مُحَمَّ

 
دفع نفس اماره : 

 
هنگام خواب دست بر سینه - صد بار :"" یا مُمیتُ "". 

 
قضاي حوائج : 

 
دو رکعت نماز هدیه به حضرت زهرا (س) و در قنوت آن : 

دٍ دٍ و آل مُحَمَّ رِّ المُستَودَع عَلیها اقِض حاجَتی و صَلی االلهُ عَلی مُحَمَّ اللهُمَّ بفاطِمَۀ و ابَیها و بفاطِمَۀ و بعَلِها و بفاطِمَۀ و بنََیها بفاطِمَۀ و السِّ

 
محال است حاجت روا نشود . 

 
رفع غم و اندوه : 

 
لتُ عَلی الحَی الذي لا یموت .  40 بار :االلهُ االلهُ ربی لا اشُركُ بهِ شَیئاً توََکَّ

 
توسل به امام زمان (عج) براي رفع ناراحتی و مشکلات : 

 
مانَ ادَرکنی وَ لا یحلِکنی .  دُ یا علی یا فاطِمۀ یا صاحِبَ الزَّ 70 بار :یا مُحَمَّ

 
براي گرامی شدن نزد مردم : 

 
هنگام خروج از خانه 12 بار :یا عَزیزُ ذوالعِزِّ وَالاِقتِدارِ اعَِّزنی . 

 
رفع شک در نماز : 

 
جیم .  یطان الرَّ َّـجس الخَبیثِ المُخبثِ الشَّ هنگام ورود به توالت :بسم االلهِ اعوذُ بااللهِ من الرِّجس الن

 
استخاره امام زمان : 

 
سه صلوات - میانه تسبح را بگیر :جفت آمد بد است . 

 
دعاي عطسه : 

 
دٍ و آلهِِ اجَمَعین .  الحَمدُ اللهِ علی کلِّ حال و صَلی االلهُ علی مُحَمَّ

 
زنده شدن دل : 

 
دٍ .  دٍ و آل مُحَمَّ یا حَی یا قَیوم یا لا اله الا انَتَ اسَئَلکَ انَ تحیی قَلبی الَلهّمّ صَلِّ عَلی مُحَمَّ

 
قوي شدن همت : 

 
ة ، القاهِرُ ، الَمُقتدِرُ .  دید ، ذوالقوَّ مداومت بر اذکار :الشَّ

 
آرامش قلب : 

 
الا بذکر االله تطمئن القلوب . 



 
رفع خیالات و اوهام : 

 
َّـطیف"" .  مداومت بر :"" الل

 
رفع بی خوابی : 

 
لطان کلَّ یوم هُوَ فی شَأن .  أن دائمُ السُّ سُبحان االلهِ ذي الشَّ

 
خواب دیدن امیرالمومنین : 

موقع خواب بگو :اللهُمَّ انِی اسئلکَ یا مَن لهُ لطفُ خَفی وَ ایادیهِ باسِطۀ لا تنقضی اسئلکَ بلطفِکَ الخَفی الذي ما لطفتَ بهِ لعَِبدٍ الاِ کفِی

 
ان ترینی مَولاي عَلی بن ابی طالبٍِ علیه السلام فی مَنامی . 

 
ایمن ماندن از فتنه ها در آخر الزمان : 

 
18 بار ""یاحی"" بعد از هر نماز . 

 
تکرار این دعا :یا االلهُ یا رَحمنُ یا رَحیمُ یا مُقلبَ القلوبِ ثبِّت قلبی علی دینِکَ . 

 
هنگامی که از دست کسی به ناراحتی و شدت افتادي بگو : 

 
حَسَبی االلهُ لا الِهَ الاِ هُوَ عَلیهِ توَکلتُ و هُوَ رَبُّ العَرش العَظیم . 

 
تقویت حافظه : 

 
ةُ .  بعد از نماز صبح در هر روز قبل از صحبت کردن :یا حَی یا قیوم فلا یفوتُ شَیئاً عِلمُهُ وَ لا یؤُدُهُ قوَّ

 
راه هاي دیگر تقویت حافظه : 

 
روزه - قرآن - مسواك - آیت الکرسی - اطاعت امر والدین - دائم الوضو - رو به قبله - شب زنده داري . 

 
یادآوري چیز فراموش شده : 

 
ی وَ فاعِلهُ ، ذکرنی ما نسَیتُ .  پیشانی بر کف دست :اللهُمَّ لکَ الحَمدُ یا مُذکرُ الشَّ

 
هر کسی صد آیه از قرآن تلاوت کند سپس هفت بار ذکر (( یا االله )) بگوید اگر بر سنگ سخت دعا کند هر آینه شکافته گردد . 

 
رفع وسوسه شیطان : 

 
یاً وَ لا یرجعُونَ .  روزي سه بار :وَلو نشَاءُ لمَسَخناهُم عَلی مَکانتَِهم فما استطاعُوا مُضِّ

 
اهل یقین شود : 

 
مد"" .  سحرگاه وضو بگیرد و 111 بار در سجده بگوید :""الصَّ

 
حاجت روایی - روزي : 

 
21 بار در سجده :""یا ذالجَلال وَالاکرام"" . 

 
آمرزش گناهان : 

 
ار .  ّـ 100 بار در جمعه "" الغفور "" و بعد از آن :اللهُمَّ اغِفِر لی یا غَف



 
نورانیت باطن - در امان ماندن از وسوسه شیطان : 

 
170 بار ""القدّوس"" . 

 
زیادي روزي : 

 
اب ذالطول"" .  35 بار"" یا وَهُّ

 
نابودي ظالم : 

 
اگر مظلوم باشد در سحرگاه 66 بار بگوید "" یا وَکیل "" و بر ظالم دعا کند تا نابود شود . 

 
برآورده شدن 100 حاجت ( 30 تا دنیوي - 70 تا اخروي ) : 

 
د .  دٍ و آل مُحَمَّ 100 بار :یا رَبِّ صَلِّ عَلی مُحَمَّ

 
تا یکسال گناهی نوشته نمی شود : 

روز جمعه بعد از نماز صبح بگو :اللهُمَّ اجعَل صَلواتکَِ وَ صَلواتِ مَلائکِتِکَ وَ حَمَلهِ عَرشِکَ وَ جَمیع خَلقِکَ وَ سَمائکَِ وَ ارضِکَ و انَبیائکَِ

 
دٍ .  دٍ و آل مُحَمَّ عَلی مُحَمَّ

 
45000حسنه ، 45000 محو گناه ، 45000 درجه : 

 
روزي 10 بار :اشهَدُ ان لا الِهَ الاِ االلهُ وَحدَهُ لا شَریک لهُ الِهاً واحِداً احَداً صَمَداً لم یتخِذ صاحِبَۀ وَ لا وَلداً . 

 
ثواب 1000 رکعت نماز : 

 
تهِِ .  در وقت خواب سه بار بگو :یفعَل االلهُ ما یشاءُ بقدرَتهِِ وَ یحکمُ ما یریدُ بعِزَّ

 
آمرزش گناهان و توبه : 

 
العَفو . 

 
41 بار بعد از نماز صبح ، 41 بار در روز :العَزیز . 

 
حیم .  حمنُ الرَّ بعد از هر نماز 298 بار :الرَّ

 
اذکار نافعه 

 
اوقات اشتغال به ذکر خداوند متعال نیز از شیرین ترین حالتها و لذّتهاي بندگان مؤمن است 

 
حداقل اذکاري که انسان باید درساعات شبانه روز بر آن ها مداومت بکند 

 
1 - هر روز 100 بار، صلوات بر محمد و آل محمد صلی االله علیه و آله 

 
2 - هرروز 360 مرتبه (به تعداد رگهاي بدن ). (الحمد الله رب العالمین کثیرا علی کل حال ). 

 
3 - هر روز 70 مرتبه :(استغفر االله ربی و اتوب الیه ). 

 
4 - هر روز 100 بار:(سبحان االله ). 

 
5 - هر روز 100 بار:(الحمد الله ). 



 
6 - هر روز 100 بار:(لا اله الا االله ). 

 
7 - هر روز 100 بار:(االله اکبر). 

 
8 - هر روز 100 بار:(لا اله الا االله الملک الحق المبین ) و اگر صد مرتبه نتوانستی سی بار بگو. 

 
9- هر روز 100 بار:(لا حول و لا قوة الا باالله ). 

 
10 - هر روز 10 مرتبه :اشهد ان لا اله الا االله وحده لا شریک له ، الها واحدا احدا صمدا لم یتخذ صاحبۀ و لا ولدا. 

 
11 - هر روز 360 مرتبه :سبحان االله والحمد الله و لا اله الا االله و االله اکبر 

12 - هر روز 400 مرتبه :استغفر االله الذي لا اله الا هو الحی القیوم ، الرحمن الرحیم ، بدیع السماوات و الارض ، من جمیع ظلمی و

 
جرمی و اسرافی علی نفسی و اتوب الیه . 

 
13 - هر روز 25 مرتبه :اللهم اغفر للمومنین و المومنات ، و المسلمین و المسلمات . 

 
14 - هر روز 15 مرتبه :لا اله الا االله حقا حقا، لا اله الا االله ایمانا و تصدیقا، لا اله الا االله عبودیۀ ورقا. 

 
15 - هرروز 7 مرتبه :اسئل االله الجنۀ و اعوذ باالله من النار. 

 
16 - هرروز 7 مرتبه :الحمد الله علی کل نعمۀ کانت او هی کائنۀ . 

17 - هر روز بگوید:بسم االله ، حسبی االله ، توکلت علی االله ، اللهم انی اسئلک خیر اموري کلها، و اعوذ بک من خزي الدنیا و عذاب

 
الاخرة . 

 
18 - هر روز بگوید:جزي االله محمدا صلی االله علیه و آله عنا ما هو اهله . 

19 - هر روز بگوید:اللهم انی اسئلک بنور وجهک المشرق الحی الباقی الکریم و اسئلک بنور وجهک القدس الذي اشرقت به السماوات ،

 
و انکشفت به الظلمات ، و صلح علیه امر الاولین و الاخرین ، ان تصلی علی محمد و آله ، و ان تصلح شانی کله . 

20 - هر روز بگوید:سبحان الدائم القائم ، سبحان القائم الدائم ، سبحان الواحد الاحد، سبحان الفرد الصمد، سبحان الحی القیوم ،
سبحان االله و بحمده ، سبحان الحی الذي لا یموت ، سبحان الملک القدوس ، سبحان رب الملائکۀ و الروح ، سبحان العلی الاعلی

 
،سبحانه و تعالی . 

 
درخواست حوریه بهشت از خداوند با پانصد کلمه 

به سند معتبر از حضرت امام رضا علیه السلام منقول است که :حق تعالی بر خودواجب کرده است که هر مومنی که صد مرتبه (االله
اکبر) و صد مرتبه (الحمد الله ) و صد مرتبه (سبحان االله ) و صد مرتبه (لا اله الا االله ) بگوید و صد مرتبه صلوات بر محمد و آل محمد
بفرستد، پس بگوید، (اللهم زوجنی من الحور العین )، البته حق تعالی حوریه اي در بهشت به او کرامت فرماید، و این پانصد کلمه مهر
آن حوریه باشد، پس از این جهت حق تعالی به حضرت رسول صلی االله علیه و آله وحی فرمود که :مهر زنان مومنه را پانصد درهم

 
سنت گرداند. 

 
با این ذکر از هفتاد نوع بلا ایمن شوید 

حضرت صادق علیه السلام فرمود:چون نماز مغرب و صبح را خواندي پس هفت بار بگو:بسم االله الرحمن الرحیم لا حول و لا قوة الا باالله

 
العلی العظیم خداوند متعال از او هفتاد نوع بلا را دفع می کند که کمترین آن ها جذام و برص (پیسی ) و دیوانگی است . 

 
با این ذکر از نود و نه بلا ایمن شوید 

از حضرت امام جعفر بن محمد صادق علیه السلام روایت نموده اند که فرمودند هر کس که هرروز سی مرتبه بگوید:بسم االله الرحمن
الرحیم ، الحمدالله رب العالمین ، تبارك االله احسن الخالقین ، لا حول و لا قوة الا باالله العلی العظیم ، خداوند نود و نه بلا را از او دور

 
فرماید که کمترین آن ها جنون باشد. 

 
بهترین ذکر در سجده 



 
حضرت علی علیه السلام فرمود:بهترین سخنان نزد حقتعالی آن است که در سجده سه بار گوید:(انی ظلمت نفسی فاغفرلی ). 

 
در خواص بسم االله الرحمن الرحیم 

امام هفتم موسی بن جعفر علیه السلام فرموده :هر کس را گرفتاري رسد که او را غمگین کند یا گرفتاري به او رسد، سرش را به

 
آسمان بلند کند و سه بار بگوید: 

(بسم االله الرحمن الرحیم ) جز این که خداوند گرفتاري او را بردارد و غم او را انشاء االله ببرد.



مطالبه جدید فمینیست ها؛ زندگی با دو شوهر در یک خانه!

منبع: نداي اصفهانشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/19

خانم کارگردان، سخنان فمینیستی اش را در پشت شعارهایی انسان دوستانه پنهان کرده. مهربانی با سالمندان را ترویج می
کند اما مقصودش تعطیل کردن غیرت مردانه است. منبع خبر: نداي اصفهان / لینک خبر: مطالبه جدید فمینیست ها؛ زندگی

با دو شوهر در یک خانه!

به گزارش نداي اصفهان،بنفشه افریقایی در بهمن 1397 در جشنواره فجر نمایش داده شد؛ دومین ساخته مونا زندي حقیقی که
علیرضا شجاع نوري آن را تهیه کرده است. این فیلم، در سی و هفتمین جشنواره فیلم فجر فقط دو نامزدي در بخش سوداي سیمرغ
به دست آورد: بهترین بازیگر نقش اول زن (فاطمه معتمد آریا) و بهترین موسیقی متن (پیمان یزدانیان). این جوایز به ترتیب به این

 
افراد رسیدند: الناز شاکردوست (شبی که ماه کامل شد)، امین هنرمند (قصر شیرین). 

نخست فیلم مونا زندي به نام «عصر جمعه» (1384) به تهیه کنندگی جهانگیر کوثري، به تازگی در شبکه نمایش خانگی عرضه شده.
ایده هر دو فیلم از خانم کارگردان است و نویسندگانی، فیلمنامه را براي او نوشته اند؛ عصر جمعه را فرید مصطفوي به تحریر درآورده
(یکی از نویسندگانی که بیشترین همکاري را با رخشان بنی اعتماد داشته) و بنفشه افریقایی را حمیدرضا بابابیگی نوشته است (دومین

 
فیلمنامه ساخته شده از این نویسنده، بعد از فیلمنامه شَنل). 

 
 

 
خلاصه داستان 

شکوه (فاطمه معتمد آریا)، شوهر قبلی اش فریدون (رضا بابک) را از آسایشگاه سالمندان، به خانه آورده یک طبقه از منزلش را در
اختیار او قرار می دهد. رضا شوهر کنونی او (سعید آقاخانی) سعی دارد با این مشکل کنار بیاید و غیرت به خرج ندهد. پس از چند
روز، احوال فریدون بهتر می شود. اما فرزندان مشترك شکوه و فریدون (که بعد از طلاق آنها، با مادرشان قطع رابطه کرده اند) در

 
نهایت پدر را از این منزل می برند... 



 
 

 
نقد و نظر 

وقاحت زنان فمینیست، حد و مرز نمی شناسد. مردان را &– علی رغم جواز شرعی- از تعدد زوجات نهی می کنند اما خودشان آرزو
دارند که همزمان چند شوهر داشته باشند. سینما براي آنها جز یک ابزار، اهمیت دیگري ندارد؛ ابزاري که بتواند آرزوهایشان را تجسم
بخشد و شرایط را براي طلب برخی مطالبات نامشروع فراهم کند. لذا سخن گفتن از هنر، درام و قصه در این فیلم، وقت تلف کردن
است. براي چنین فیلمسازانی، مهم این است که «منکرات» را با سینما، «معروف» کنند تا کم کم دافعه آن در اذهان خلایق از بین

 
برود. 

چگونه ممکن است که زنی همزمان با شوهر سابق و لاحق خود در یک خانه زندگی کند!؟ حتی در جوامع غربی، این حد از وقاحت
هنوز نوبر است. زن غربی گرچه ممکن است قبل از ازدواج میان چند مرد، مردد باشد اما بعد از انتخاب و ازدواج، به پیمان خود وفادار

 
است؛ مگر موارد استثناء. 

 فمینیست هاي ایرانی که با جیغ بنفش، گلویشان را براي حکم شرعی تعدد زوجات پاره می کنند اکنون چه شده که همان را براي
خودشان حلال کرده اند؟ این رفتار در قرآن، جزو اعمال کاهنان یهود است. آنها مردم را از کارهایی نهی می کنند در حالیکه خودشان

 
همان ها را انجام می دهند. 



 
 

چه کسی می تواند باور کند که در جمهوري اسلامی، فیلمی ساخته شود که قصدش عادي کردنِ زندگیِ یک زن با دو شوهر باشد؟
آن هم به تهیه کنندگی علیرضا شجاع نوري که سابقاً یکی از مدیران وزارت فخیمه ارشاد بود. شجاع نوري، بازیگر نقش اول در فیلم
روز واقعه، و نقش عبدالمطلب در فیلم محمد رسول االله(ص)، اکنون نیز در سریال سلمان فارسی در نقش اصلی ایفاي نقش می کند.
او در دوران وزارت محمد خاتمی در ارشاد، معاون بین الملل بنیاد فارابی بود. چه می توان گفت؟ گاهی از جایی که انتظار «نور»

 
دارید، «بنفشه افریقایی» سبز می شود. 

 
 

فیلم دو نوبت نام خود را تغییر داده است. ابتدا «باران تابستان»، سپس «زنگاري» و در نهایت «بنفشه افریقایی». کارگردان در
کنفرانس مطبوعاتی، شخصیت شکوه در قصه را مانند گل بنفشه افریقایی قلمداد کرد (گلدانی که شکوه به شوهر سابقش هدیه می
کند). اما ظاهراً این گل در فیلم، نمادي از دولت مردان بنفش است که سازندگان فیلم هنوز به «تدبیر» آن، امید دارند. زیرا شباهت
شکوه با بنفشه افریقایی، فقط در «بنفش بودن» هر دوي آنها است. چنانکه می بینیم که او در اغلب سکانس ها، با روسري و مانتوي

 
بنفش ظاهر می شود. 

 آن چیزي که فیلم بنفشه افریقایی از دیانت و اخلاق ایرانی ها هدف گرفته، دو جنبه دارد: نخست، نابود کردن غیرت مردان ایرانی



 
است و سپس مطالبه چند همسري براي زنان فمینیست. هر دو جنبه، از محرّمات شدید هستند و با عقل و عرف در تضاد. 

 
 

 
الف. دشمنی فمینیست ها با تعدد زوجات 

 خداوند حکیم در قرآن کریم، جواز تعدد زوجات را صادر کرده است (سوره نساء/ 3). اما فمینیست ها، حکمت خدا را جهالت
پنداشته، فیلم هاي فراوانی علیه چند همسري ساخته اند. قاعده آنها بدینگونه است که مردي را که به ازدواج دوم روي آورده یا قصد
آن را کرده باشد، پلید و خبیث نشان دهند و براي مظلومیت زن، مرثیه بسرایند. براي نمونه، در اینجا به نام 10 فیلم اشاره می کنیم

 
(لینک ها، حاوي نقد و یادداشت هاي راقم هستند) : 

 
ـ لیلا/ داریوش مهرجویی (1376) 

 
ـ تسویه حساب/ تهمینه میلانی (1386) 

 
ـ برف روي کاج ها/ پیمان معادي (1390) 

 
ـ کوچه بی نام/ هاتف علیمردانی (1393) 

 
ـ آنچه مردان درباره زنان نمی دانند/ قربان محمدپور (1393) 

 
ـ دوران عاشقی/ علیرضا رئیسیان (1393) (نوشته رویا محقق) 

 
ـ زیر سقف دودي/ پوران درخشنده (1395) 

 
ـ رگ خواب/ حمید نعمت االله (1395) (نوشته معصومه بیات) 

 
ـ قصر شیرین/ رضا میرکریمی (1397) 

 
ـ آتاباي/ نیکی کریمی (1398) 



سازندگان چنین فیلم هایی، هیچ راه توجیهی براي مرد باقی نمی گذارند که مبادا ازدواج مجدد او مدلل شود. حتی به مرد اجازه دفاع
نمی دهند تا علت کار خود را بیان کند. در احادیث منقول از معصومین علیهم السلام آمده است که یکی از حکمت هاي خداوند تعالی
در جواز تعدد زوجات، جبران عدم تمکین زوجه است. یعنی مرد بدون اینکه همسر ناشزه خود را طلاق داده و بچه ها را آواره کند، می

 
تواند هر دو خانواده را حفظ نماید (البته اگر غیرت زن اول اجازه دهد!) 

 هنوز هیچ فیلم و سریالی در ایران ساخته نشده که این حکمت خدایی را تبیین کند؛ (لااقل بنده چنین فیلم یا سریالی سراغ ندارم).

 
ساز فیلم سازان ایرانی همچنان در خارجه کوك می شود و همان آهنگ هاي گوشخراش غربی را می نوازد. 

 
ب. عداوت فمینیست ها با غیرت مردان 

در سال هاي اخیر، فیلم هاي فراونی در تمسخر غیرت مردان ساخته شده. در حالیکه غیرت مرد طبق مسلّمات دینی، عین ایمان و
صواب است در حالیکه غیرت زن، معادل با کفر خواهد بود (نهج البلاغه، حکمت 124).  متأسفانه فمینیست ها، سُرنا را از سر گشادش
می زنند؛ غیرت زنانه را بها می دهند و ترویج می کنند اما غیرت مردان را دشنام گفته تمسخر می نمایند. براي نمونه، به نام 10 فیلم

 
در این خصوص اشاره می کنیم: 

 
ـ دو زن/ تهمینه میلانی (1376) 

 
ـ قرمز/ فریدون جیرانی (1377) 

 
ـ به آهستگی/ مازیار میري (1382) 

 
ـ چهل سالگی/ علیرضا رئیسیان (1388) (نوشته ناهید طباطبایی) 

 
ـ من همسرش هستم/ مصطفی شایسته (1390) (نوشته نازنین لیقوانی) 

 
ـ به خاطر پونه/ هاتف علیمردانی (1391) 

 
ـ طبقه حساس/ کمال تبریزي (1392) 

 
ـ دوران عاشقی/ علیرضا رئیسیان (1393) (نوشته رویا محقق) 

 
ـ نقطه کور/ مهدي گلستانه (1394) 

 
ـ مَلی و راه هاي نرفته/ تهمینه میلانی (1395) 

 
ـ مردي بدون سایه/ علیرضا رئیسیان (1397) (نوشته علیرضا رئیسیان و مینا وحید) 

محمدرضا فروتن در پنج فیلم از ده عنوان فوق، بازي کرده است: دو زن، قرمز، به آهستگی، چهل سالگی، نقطه کور. و جالب تر اینکه
جناب فروتن در دو فیلم به آهستگی و نقطه کور، نقش یک مرد تهرانی را بازي کرده که در جنوب کشور به جوشکاري صنعتی
اشتغال دارد و نسبت به همسر خود غیرت می ورزد و فیلمساز او را تمسخر می کند! واقعاً سخنان فمینیست ها و حتی شکل فیلم

 
هایشان چقدر تکراري و نخ نما شده است. 



مونا زندي در کنفرانس مطبوعاتی فیلم بنفشه افریقایی، به طور ضمنی درخواست کرد که مردها خود را تغییر دهند و تعصبات خود را
کنار بگذارند (سایت آپارات، نشست خبري فیلم بنفشه آفریقایی، دقیقه 25). و مقصود او از «تعصب»، همین صفت نیکوي «غیرت»

 
است که خداوند حکیم آن را در رگ و خون مردان آفریده و اگر مردي آن را بی اثر کرده باشد، در واقع از انسانیت خارج است. 

همین سخن به نحوي دیگر، در فیلم مطرح می شود. آنجا که شکوه در صحبت تلفنی با شوهرش رضا، غیرت ورزي را بچه بازي
قلمداد می کند (دقیقه 54). و این همان شبی است که رضا در خانه نیست و خانم کارگردان، فریدون و شکوه را در دو طبقه در کنار
پنجره می آورد و صداي اذان را نیز پخش می کند تا همه بدانند چه چیزي مانعِ فراق است. آنچنانکه در نماي اول از فیلم عصر جمعه

 
نیز صداي اذان بی جهت روي تصویر زندان پخش می شود تا مخاطب از دین و نمادهاي آن، بیزار شود. 

 
 

 
جوازي که فمینیست ها براي «تعدد شوهر» صادر کردند! 

بنفشه آفریقایی اولین فیلمی بود که موضوع چند شوهري را مطرح کرد. متعاقباً در سال 1398 فیلم آتاباي ساخته نیکی کریمی به

 
جشنواره فجر آمد که همین دغدغه فمینیست ها را به نحو دیگري در قصه آورده است (آتاباي هنوز اکران نشده). 

هسته فیلم آتاباي، مرثیه براي زنی به نام فرخ لقا است که خودسوزي کرده. قصه از زبان برادر او به نام آتاباي (هادي حجازي فر)
روایت می شود که در شهرستان خوي، به تعزیت دوستش یحیی (جواد عزتی) می رود که همسرش را از دست داده است. یحیی که
به فرخ لقا علاقه داشته و به وصال او نرسیده، حالا اعتراف می کند که بعد از ازدواج فرخ لقا، کماکان دیدارهایش را با او ادامه می

 
داده. یحیی به آتاباي می گوید که علت خودسوزي خواهرت این بود که من به او اعلام کردم که می خواهم ازدواج کنم!! 



 
 

به این ترتیب، خانم نیکی کریمی به عنوان نویسنده و کارگردان آتاباي، نه تنها ارتباط فرخ لقا با دو مرد را موجه می شمارد بلکه در
قصه خیالی خود، همسر یحیی را جوان مرگ می کند تا به همه مردان مخصوصاً یحیی بفهماند که مراقب باشند رگ غیرت زنان را
نجنبانند و گرنه نسل و دودمانشان بر باد می رود! قهرمان مظلوم این فیلمساز، زنی مانند فرخ لقا است که همزمان شوهر و فاسق
دارند. اما مردي که می خواهد به این رابطه غیرمتعارف پایان داده به طور عادي ازدواج کند، ضد قهرمان است و باید به حکم قضا و

 
قدر مجازات شود!! 

در کنفرانس خبري جشنواره فجر، در خطاب به نیکی کریمی، به دنباله روي او از فیلم بنفشه افریقایی اشاره کردم و گفتم: شما در
این فیلم قصد کرده اید که دو شوهر داشتن را براي زنان عادي کنید. و افزودم که شما فمینیست ها سعی دارید «منکرات» را با فیلم
هایتان، شهرت دهید و «معروف» کنید. سینما براي شما ارزش دیگري ندارد. او پاسخی نداشت جز سکوت و رضا. (براي تفصیل بیشتر

 
در خصوص فیلم آتاباي، به یادداشت راقم مراجعه فرمایید.) 

 
 

 
روزنامچه فجر 7؛ نیت خوانی نیکی کریمی؛ آتاباي براي ترویج فمینیسم در آذربایجان 

آنچه از مجموع قصه بنفشه افریقایی برمی آید این است که شکوه (معتمد آریا) بعد از آوردن سه فرزند و پانزده سال زندگی مشترك با
فریدون (رضا بابک)، او را رها ساخته و بعد از مدتی با رضا (سعید آقاخانی) ازدواج کرده است. فریدون به شکوه می گوید که تو با
رفیقم فرار کردي، اما او انکار می کند و می گوید که من یک سال بعد از جدایی از تو، با رضا ازدواج کردم. چون که حاضر نشدي

 
درباره مسائل مان صحبت کنیم! 



واقعاً عجیب است! اینکه شوهر راضی به صحبت نشده، آیا می تواند بهانه اي براي ترك منزل باشد!؟ البته که نیست. این دیالوگ فیلم

 
را می توان توجیه کارگردان فمینیست، براي به رسمیت شناختن حق طلاق براي زوجه قلمداد کرد. 

 
 

 افراط و تفریط شکوه از عقل و منطق به دور است. او فریدون را به سادگی ترك کرده اما حالا براي همان مرد در حال جان فشانی
است. چیزي شبیه به نمایشنامه خانه عروسک (1879 م.) نوشته هنریک ایبسن که نورا براي شوهرش افراط و تفریط می کند. این
موضوع در اقتباس وطنی این نمایش یعنی سارا/ داریوش مهرجویی (1371) نیز عیناً دیده می شود (با بازي نیکی کریمی و امین

 
تارخ). افراط و تفریط، هر دو از شیطان است و فمینیست ها نیز عملاً رهرو همین راهند. 

فیلمساز براي مخاطب معلوم نمی کند که اگر فریدون با رفتن شکوه مخالف بوده، خطبه طلاق آنها چطور جاري شده است. هرچند
که از فمینیست ها بعید نیست اگر به عقد و طلاق قائل نباشند. کدام حلال خدا است که آنها حرام نکرده باشند؟ و بالعکس. یعنی که

 
فیلمساز به مخاطب می فهماند که، نه خطبه طلاقی در کار بوده و نه عقد دوم شکوه (با رضا) خوانده شده. 

تجربه نشان داده که فمینیست ها فقط «حق طلاق» را می خواهند و از مفهوم «طلاق» فقط همین را می فهمند. چیزي که در نزد
عرف و قانون، ناشناخته است و جزو منکرات محسوب می شود. لذا شکوه از همین حق خیالی و فمینیستی اش در طلاق استفاده

 
نموده، فریدون را در نزد خود طلاق داده است! و به همین سبب است که سه فرزندش چشم دیدن او را ندارند و به منزلش نمی آیند. 

رضا (سعید آقاخانی) با کارهاي شکوه مخالفت نمی کند. اما زن هیچگاه حاضر نیست براي بیرون رفتن از خانه، از شوهرش اجازه
بگیرد یا لااقل مقصد خود را به او خبر دهد. حتی به سؤال شوهرش که از او می پرسد کجا می روي، بی اعتنا است. کاملاً واضح است

 
که فیلمساز سعی دارد سبک دیگري از زندگی را رواج دهد. 



 خانه مطلوب چنین فمینیست هایی، خانه اي است که شوهران همچون رضا در آن کدبانو باشند و آشپزي کنند، تمام کارهاي
همسرشان را تأیید نموده به صورتش گل بزنند، هیچگاه از مقصد او نپرسند و همواره براي زوجه همچون بره اي رام و مطیع، آماده به
خدمت باشند. مخصوصاً که رگ غیرت را از بیخ درآورده اصلاً به چنین چیزهایی فکر نکنند. زیرا که زن ممکن است ناگهان هوس کند
که شوهر سابقش را نیز به این خانه بیاورد، یا حتی شوهر آینده اش را، قبل از آنکه از شوهر کنونی جدا شده باشد؛ آنطور که در فیلم

 
گذشته/ اصغر فرهادي (1392) مارین (برنیس بژو) براي انتقام از احمد (علی مصفا)، چنین کرد. 

 
 

 
نقدي بر فیلم گذشته؛ چه خوب شد که برگشتی! 

دو شوهر سابق و لاحقِ شکوه، در فیلم به طور تمثیلی تخته نرد بازي می کنند. شبیه به آنچه در اروپا سابقاً رواج داشت که دو مرد بر
سر تصاحب یک زن با هم دوئل می کردند. این نمادپردازي فیلمساز براي کسانی که قواعد این بازي را بلد هستند، معناي بیشتري
دارد. کارگردان در کنفرانس مطبوعاتی خبر داد که اگر یکی از حریف ها، تاس جفت بیاورد قادر خواهد بود «خانه» بگیرد. در فیلم
حداقل دو نوبت تاس جفت می بینیم. طرفه اینکه هر دو شوهر در بازي تخته نرد، ماهر هستند. مشابه با همان دوئل اروپایی ها، که در

 
اینجا به پیروزي رضا ختم می شود. 

 
 

خانم کارگردان، سخنان فمینیستی اش را در پشت شعارهایی انسان دوستانه پنهان کرده است. مهربانی با سالمندان را ترویج می کند
اما مقصودش تعطیل کردن غیرت مردانه است بلکه بتواند چند شوهري را در اذهان خلایق عادي کند. واقعاً فمینیست ها، حیا را

 
خورده و آبرو را قی کرده اند. 



 حالا سؤال این است که اگر قصه فیلم، بالعکس بود چه می شد؟ مردي که همسر سابق خودش را به خانه آورده و از همسر کنونی
اش بخواهد که با او مدارا کند. آیا فمینیست ها در ضدیت با چنین فیلمی، بیانیه نمی دادند و جیغ بنفش نمی کشیدند!؟ در حالیکه

 
براي چنین کاري، راه قانونی و شرعی وجود دارد (عقد مجدد مرد با همسر اول). اما براي زن، چنین جوازي موجود نیست. 

تعدد زوجات در فقه یهود وجود دارد و قانونی است. چنانکه در تورات در تاریخ زندگی برخی از انبیاء مانند حضرات ابراهیم و یعقوب و
موسی می خوانیم که آنها همزمان، دو یا چند همسر داشته اند. این موضوع در مسیحیت کاتولیک لغو شد. البته نه به فرمان حضرت
عیسی بلکه به فرمان پولس که یک کاهن بدعت گذار یهودي بود و ادعا داشت که حضرت عیسی در رؤیا به او ظاهر شده است. پولس

 
حتی از ازدواج هم نهی می کرد. ریشه عزوبت کشیش ها به همین سخن او برمی گردد. 

شرح ماجرا این است که پولس در باب هفتم از نامه اول خود به اهالی قرنتیه، نکاح را مکروه شمرده و به پیروانش توصیه کرده است
که مانند او باشند و ازدواج نکنند. روي دیگر سکه، در باب نهم از همین نامه علن می شود. ظاهراً اهالی قرنتیه پولس را با زنان متعدد
دیده و در نامه از او انتقاد کرده بودند. پولس در جواب آنها، به قرنتیان عتاب و خطاب می کند که مگر او حق ندارد خواهر دینی را به
زنی بگیرد؟ وقتی که او روحانی ها را براي مردم کاشته است آیا نباید جسمانی هاي آنها را درو کند؟ از آنجا که پولس اقرار دارد که
ازدواج نکرده، می توان پی برد که آنچه او به طور ضمنی تأیید کرده، خارج از ازدواج بوده است. به عبارت دیگر، پولس حلال خداوندي
را تحریم کرده و راه حرام را براي خود گشوده است. و عجیب نیست اگر می بینیم رفتار فمینیست ها با پولس شباهت دارد. چون

 
معلم هر دو، یک کافر رجیم است. 

 
 

قاعدتاً زن، به سبب آنکه حامل نطفه و جنین می شود، نمی تواند همزمان به عقد دو مرد درآید. و اصلاً علت تشریع «عدّه» براي زنان،
همین است که نسب نطفه احتمالی، در ازدواج بعدي گم نشود. اگر فمینیست ها فقط همین موضوع بدیهی، یعنی تفاوت جسمی زن
و مرد را قبول می کردند مسلماً نمی توانستند از برابري حقوق، دم بزنند. آنگاه اوضاع خانواده در ایران، بسیار بهتر از اینها بود. اما چه
باید گفت که قبله آمال فمینیست ها، به سمت کشورهایی مانند فرانسه و سوئد است که طبق آمار سال 2018، بیش از 60 درصد از

 
 .(Live births outside marriage, selected years:  1960-2018) موالیدشان، حرام زاده اند

 
امیر اهوارکی 

 
انتهاي پیام/ 



منبع:مشرق



گزارش|تسهیلات اشتغال زایی تجلی گاه مسیر روشن در اردبیل / وقتی

''وام'' در مهاجرت معکوس ایفاي نقش می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/19

گروه استان ها - قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري به منظور تحقق اهداف سیاست
هاي کلی اقتصاد مقاومتی با هدف ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري و حمایت بخش

خصوصی مبناي کار قرار گرفته است.

گروه استان ها - قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال
پایدار در مناطق روستایی و عشایري به منظور تحقق
اهداف سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی با هدف ارتقاي
تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
و حمایت بخش خصوصی مبناي کار قرار گرفته است. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اردبیل، قانون حمایت از
توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري
به منظور تحقق اهداف سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی

با هدف ارتقاي تولید و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري و حمایت بخش خصوصی مبناي کار قرار گرفته است که

 
تاکنون خروجی هاي مثبتی نیز به دنبال داشته است. 

اعطاي تسهیلات اشتغال پایدار و استفاده از ظرفیت صندوق اعتباري هنر براي توسعه سرمایه گذاري در بخش کشاورزي اولویت
اساسی است و در این زمینه اعطاي تسهیلات طرح هاي غیردولتی در حوزه هاي مختلف با هدف تأمین سرمایه در گردش مبناي کار

 
است. 

این در حالی است که به منظور حسن اجراي این قانون و ارزیابی میزان پیشرفت کار، سازمان برنامه و بودجه کشور موظف است تا با
به کارگیري سامانه مناسب، بر نحوه اعطاي تسهیلات و اشتغال ایجادشده نظارت کند و دستگاههاي اجرائی موظفند در چهارچوب

 
اعلامی سازمان برنامه و بودجه کشور، اطلاعات مربوط به چهارچوب این نظارت را در سامانه ثبت کنند. 

در این زمینه اهمیت به توسعه مناطق محروم و حاشیه نشین یکی از دستاوردهاي تسهیلات اشتغال پایدار است که سبب مهاجرت
معکوس نیز می شود که نیاز است در این زمینه با تمام قوا به دنبال تحقق اهداف مورد نظر باشیم و مشکلات و موانع موجود در این

 
زمینه را برطرف کنیم. 

 
تسهیلات اشتغال روستایی به 3000 طرح در اردبیل ارائه شد 

قاسم رحیمی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل پیش از ظهر امروز در بازدید از طرح هاي اشتغال روستایی در اردبیل



اظهار داشت: با آغاز پنجمین مرحله ارائه تسهیلات اشتغال روستایی در استان اردبیل یک هزار و 50 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال

 
پایدار در اردبیل ارائه می شود. 

وي بیان کرد: 3 هزار و 150 میلیارد ریال تسهیلات پایدار روستایی براي سه هزار طرح روستایی در سطح استان ارائه شده است که

 
در این زمینه یکی از شرایط ارائه تسهیلات در نظر گرفتن اهلیت دریافت کنندگان تسهیلات است که در دستور کار قرار گرفته است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل گفت: ارسال 5 هزار طرح به بانک هاي عامل براي دریافت تسهیلات توسط سامانه
کارا محقق شده و در این زمینه تاکنون 3 هزار مورد موفق به دریافت تسهیلات شده اند و 65 درصد تسهیلات اعطایی مربوط به

 
تسهیلات جدید است. 

 
لرستان| شرط «پذیرش اسناد شهري به عنوان وثیقه» مانعی براي دریافت تسهیلات کشاورزي است 

 
بیش از 20 میلیارد ریال تسهیلات به مشاغل آسیب دیده کرونا چهارمحال و بختیاري اختصاص یافت 

 
تعیین تکلیف 80 درصد متقاضیان تسهیلات کسب وکارهاي آسیب دیده کرونا 

رحیمی ادامه داد: با در نظر گرفتن اولویت هاي حوزه صنعت و گردشگري این تسهیلات به متقاضیان مشمول ارائه می شود که در این
زمینه شرط ایجاد اشتغال داشتن بیمه تأمین اجتماعی و صندوق بیمه روستایی است که برنامه ریزي هاي لازم در این زمینه مبناي

 
کار است. 

وي اظهار کرد: اهمیت به ایجاد توسعه اشتغال پایدار یکی از اولویت هاي اساسی و مهم براي تحقق اهداف سیاست هاي اقتصاد
مقاومتی است که درصدد هستیم با تلاش هاي همه جانبه در این زمینه مشکلات و موانع موجود در این زمینه را برطرف کرده و به

 
حدأقل برسانیم. 

 
منابع تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایري اردبیل تأمین می شود 

در این باره ارژنگ عزیزي، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار اردبیل در هشتمین نشست شوراي هماهنگی دستگاه هاي
زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل این چنین اظهار کرد: در راستاي تأمین منابع تسهیلات اشتغال پایدار

 
روستایی و عشایري در استان برنامه ریزي هاي لازم انجام یافته است. 

وي بیان کرد: یکی از مشکلاتی که در این زمینه وجود دارد وجود بیماري کرونا است که به همین منظور از طریق سیستم بانکی مدت
معینی براي اجراي این طرح در نظر گرفته شده است و براي جلوگیري از انحراف طرح هاي روستایی بازرسی و دیوان محاسبات

 
نظارت هاي همه جانبه اي دارند. 

عزیزي ادامه داد: در راستاي شناسایی سرمایه گذاران توانمند به دنبال ارائه تسهیلات و معرفی به بانک هستیم که این مسئله به
عنوان یک اولویت اساسی و مهم براي توسعه استانی مطرح است و درصدد هستیم با توسعه بخش اشتغال به اهداف خود جامه عمل

 
بپوشانیم. 

معاون استاندار اردبیل افزود: مهم ترین هدف ما کمک به اقتصاد و معیشت خانواده هاي روستایی است که در این زمینه مشاغل پایدار
روستایی از اولویت هاي مهم و اساسی است که در دستور کار قرار گرفته است که در این زمینه تدوین برنامه هاي اساسی و منسجم

 
مبناي کار است تا خروجی هاي مورد انتظار در این زمینه حاصل آید. 



و اما کلام آخر اینکه اهمیت به برنامه هاي توسعه اي در روستاها و مناطق عشایري استان یک اولویت اساسی و مهم محسوب می

 
شود که نیازمند حمایت هاي همه جانبه و مستمر است تا بتوانیم با مهاجرت معکوس شاهد رونق استان در آینده اي نزدیک باشیم. 

گزارش از زهرا رضازاده



طرح مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار توسعه می یابد

منبع: همشهريشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر گفت: طرح توسعه مهارت آموزي زنان سرپرست خانوار، بدسرپرست و بی سرپرست
با هدف کاهش آسیب هاي اجتماعی در استان اجرا می شود.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران
جوان، عبدالمجید دراهکی در نشست برنامه ریزي آموزش
هاي مهارتی در حوزه آسیب هاي اجتماعی استان بیان
کرد: جایگاه مهارت در جامعه خوب نیست و باید مهارت
آموزي به نهضت اجتماعی تبدیل شود. از ابتداي سال
تاکنون 463 نفر در حوزه آسیب هاي اجتماعی، 207 نفر
در حوزه معتادین بهبودیافته و 100 نفر نیز در حوزه هاي
زنان خانه دار و معلولین با فراگیري آموزش هاي فنی و
حرفه اي توانمند شده اند. فعالیت دستگاه هاي آموزش
فنی و حرفه اي، بهزیستی، کمیته امداد و امور بانوان

 
استانداري در مناطق حاشیه اي، دستاورد رضایت بخشی در سال گذشته داشته است. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر، مهم ترین نیاز زنان سرپرست خانوار را مهارت آموزي و توانمندسازي آن ها براي تولید
فرصت هاي جدید شغلی عنوان کرد و گفت: به همین منظور یک برنامه ملی تدوین شده است و هر دستگاهی وظایفی دارد که
ازجمله آن سازمان آموزش فنی و حرفه اي است که اداره کل آن در بوشهر نیز مأموریت هاي ویژه اي پیداکرده تا در توانمندسازي

مهارتی و ایجاد زمینه هاي اشتغال براي این قشر نقش آفرینی کند.



آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/19

خبرگزاري آریا - مطابق آخرین آمارها مبلغ 5000 میلیارد تومان مقرري بیمه بیکاري کرونا از سوي دولت به متقاضیان و افراد

 
بیکار شده بر اثر کرونا پرداخت شده است. 

به گزارش خبرگزاري آریا و به نقل از ایسنا، در راستاي حمایت از صنوف و کارگران آسیب دیده از کرونا، دولت مبلغ 5000 میلیارد
تومان اعتبار براي کمک به صندوق بیمه بیکاري و تامین بودجه بیمه بیکاري بیکار شدگان ناشی از کرونا اختصاص داد که با حمایت
سازمان برنامه و بودجه و تلاش وزارت کار، سازمان تامین اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه، روند واریز مقرري بیمه بیکاري به

 
متقاضیان مشمول و کارگران بیکار شده در دستور کار قرار گرفت. 

بر این اساس مقرر شد تا بیمه بیکاري سه ماه اسفند 1398 و فروردین و اردیبهشت 1399 به کارگران آسیب دیده از کرونا پرداخت
شود و سامانه bimebikari.mcls.gov.ir که وزارت کار از مدت ها قبل به منظور ثبت درخواست بیمه بیکاري راه اندازي کرده

 
بود، براي مراجعه متقاضیان معرفی شد. 

مدتی بعد از سوي اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار اعلام شد متقاضیان بیمه بیکاري کرونا که از ابتداي خردادماه
بیکار شده و افرادي که بیکاري آنها از اسفند سال گذشته تاکنون استمرار پیدا کرده به سامانه جامع روابط کار به نشانی

 
prkar.mcls.gov.ir مراجعه و نوع بیکاري خود را از طریق خوداظهاري اعلام کنند. 

بر اساس اعلام اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار تا پنجم مهرماه سال جاري، 155 هزار و 700 نفر از افراد بیکار
شده از کرونا که بیکاري آنها از اسفندماه سال گذشته استمرار داشته و از اول خرداد ماه بیکار شدند یا به دلیل اعلام شماره شباي
اشتباه، عدم تعلق شماره حساب مربوطه و ثبت ناقص اطلاعات شخصی یا ثبت نام در ادارات کار و کاریابی ها به جاي سامانه از پیش

 
ذکر شده، دچار مشکلاتی شدند در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کردند. 

به گفته مسعود بابایی - مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار - پرداخت بیمه بیکاري به متقاضیان به دو شیوه دنبال
شده است؛ دسته اول افرادي که از اسفند ماه سال گذشته دریافتی نداشتند و اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65
میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده هایشان ارسال شده است و دسته دوم 30 هزار نفربیمه هستند
که پرونده هایشان در سازمان تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه

 
و بودجه است. 

طی روزهاي گذشته با اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت تدبیر و امید تا نهم مهرماه 5000 میلیارد تومان اعتبار از محل
حساب صندوق ذخیره و از طریق ثبت نام در سامانه به متقاضیان بیمه بیکاري کرونا پرداخت کرده است. همچنین به تمام کارگاههاي
تولیدي تسهیلات با نرخ چهار و هشت درصد به ازاي هر شاغل 12 تا 16 میلیون تومان و به شرط حفظ اشتغال موجود پرداخت شده

 
است. 

به گزارش ایسنا، ثبت نام متقاضیان دریافت مقرري بیمه بیکاري کرونا و افراد بیکار شده از خرداد ماه سال جاري کماکان ادامه دارد و
متقاضیان با مراجعه به سامانه روابط کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir می توانند روند ثبت نام خود را براي بهره مندي از مزایاي

 
بیمه بیکاري دنبال کنند. 

انتهاي پیام



حکایت سفر دو روزه رئیس دستگاه قضا به خراسان جنوبی

منبع: مشرقشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/19

 
- سیاست 

 
حکایت سفر دو روزه رئیس دستگاه قضا به خراسان جنوبی 

 رئیس قوه قضائیه در سفر خود به خراسان جنوبی برنامه هاي مختلفی
داشت که یکی از ان بازدید از بازارچه یزدان بود تا با کمک دستگاه قضا دروازه اقتصادي ایران و افغانستان بعد از شش سال تعطیل

 
احیا شود. 

به گزارش مشرق، ظهر چهارشنبه هفته گذشته هواپیماي حامل آیت االله رئیسی در فرودگاه بیرجند بر زمین نشست و اولین برنامه

 
وي حضور در شوراي اداري بود. 

آیت االله رئیسی در شوراي اداري خود را از مردم خراسان جنوبی دانست و اعلام کرد: من خود را از این استان می دانم و از مشکلات و

 
توانمندي هاي استان با خبر هستم. 

برنامه بعدي آیت االله رئیسی در بیرجند دیدار چهره به چهره با مردم در محل دادگستري بیرجند بود. وضعیت 50 سهامدار یکی از
موسسات مالی و اعتباري، مشکلات برخی از اراضی استان، پرداخت مهریه متناسب با شرایط اقتصادي زوج و مشکلات تولیدکننده

 
لبنیات از موضوعات این پرونده هاي قضایی بود که رئیس دستگاه قضا دستورات لازم را براي بررسی مشکلات قضایی صادر کرد. 

بیشتر بخوانید: حجت الاسلام رئیسی: حضور مقتدرانه مرزبانان اجازه عرض اندام به دشمن را نمی دهد حضور در شوراي قضایی و
حضور در حسینه جماران از دیگر برنامه هاي وي در اولین روز سفر کاري به بیرجند بود. قرار بود در روز پنج شنبه ابتداي صبح
دیداري با فعالان اقتصادي در استان داشته باشد که طبق برنامه ریزي هاي انجام شده در همان ساعات ابتدایی صبح از بازارچه یزدان

 
و پاسگاه مرزي زیرکوه بازدید شد. 

به گفته مردم بازارچه مرزي یزدان به عنوان قدیمی ترین بازارچه مرزي استان که سالها از نظر صادرات اولین در خراسان بزرگ و



 
دومین در کشور بود اما شش سالی است که تعطیل شده و گویا طرف افغان یک طرفه بازارچه را تعطیل کرده است. 

وجود بازارچه هاي مرزي در کشور به ویژه در خراسان جنوبی با اهمیت است و از آنجایی که زیرکوه شهرستان مرزي است راه اندازي

 
مجدد این بازارچه می تواند در توسعه و رونق اشتغال جوانان کمک کند. 

خراسان جنوبی یکی از استان هاي مرزي کشور است که در سالهاي اخیر به خاطر خشکسالی و اشتغال ثابت براي روستاییان مرزي،
شاهد مهاجرت سکنه هستیم. بدون شک یکی از راه هایی که می تواند سبب جلوگیري از وقوع این اتفاق شود رونق یافتن بازارچه

 
هاي مرزي است. 

حال در این سفر رئیس دستگاه قضا با سفر به زیرکوه و بازدید از بازارچه مرزي تلاش براي احیا دوباره دروازه اقتصادي ایران و

 
افغانستان دارد. 

این بازارچه قدیمی در سال 80 به عنوان بارارچه نمونه کشور فعالیت داشته است و چند سالی است که با وجود زي ساخت هاي
میلیاردي تعطیل شده و ریاست قوه قضاییه براي پیگیري موضوع راهی نقطه صفر مرزي شد تا از نزدیک موضوع را بررسی و براي

 
رونق اقتصادي منطقه تلاش کند. 

آیت االله رئیسی در جریان این بازدید گفت: اگر این بازارچه فعال شود هم طرف ایرانی و هم طرف افغانی با یک قانون مندي تبادل

 
اقتصادي داشته و سبب رونق هر دو منطقه می شود. 

استاندار خراسان جنوبی نیز در جریان این بازدید گفت: در حال حاضر جمهوري اسلامی ایران از طریق سه مرز رسمی مشترك ایران
با افغانستان شامل میلک در مرز سیستان و بلوچستان، ماهیرود در خراسان جنوبی و دوغارون در خراسان رضوي فعال است و
جمهوري اسلامی به دنبال بازگشایی چهارمین مرز مشترك با کشور افغانستان است که اخیرا اجراي آن در کمیسیون مشترك ایران و

 
افغانستان به ریاست وزیر نیرو مصوب شده است. 

معتمدیان افزود: مرز یزدان به عنوان یکی از مهمترین و قدیمی ترین مرزهاي خراسان جنوبی است و در مقابل استان هرات قرار دارد
و در سال هاي گذشته به عنوان یکی از مراکز تجاري فعال در سطح کشور فعالیت داشته که بنا به دلایلی تعطیل شده بود و قرار است

 
در سفر آینده وزیر نیرو به کابل در قالب کمیسیون مشترك ایران و افغانستان بازگشایی شود. 

 
وي گفت: با بازگشایی این مرز شاهد تحولات خوبی در منطقه خواهیم بود. 

آیت االله رئیسی بعد از بازگشت از زیرکوه در جمع فعالان اقتصادي استان حاضر شد و پاي درد دل آنها نشست. نشستی صمیمی که

 
وي در این جمع از کارآفرینان حمایت و تاکید کرد: به کار و تلاش خود ادامه دهید. 

دیدار با خانواده شهدا و حضور در بیت نماینده ولی فقیه در استان از مهم ترین برنامه هاي سفر دو روزه آیت االله رئیسی به استان

 
خراسان جنوبی بود. 



 
 

 
 

 
 

منبع: تسنیم



رشد کسب و کارهاي آنلاین با شیوع کرونا

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/19

مطابق آمار ارائه شده از سوي اتحادیه کسب و کارهاي آنلاین تعداد پروانه هاي کسب کار در 6ماه سال99 از 418 فقره در
سال 98 به 428 فقره در سال 99 رسیده است.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، همزمان با شیوع کرونا بخش زیادي از مشاغل آسیب دیدند، تعدادي از افرادي که
داراي مهارت هاي متعدد بودند به سمت راه اندازي کسب و کارهایی براي گذراندن امرار معاش زندگی خود رفتند. مشاغلی مانند
فروش پوشاك و لوازم نوزاد، فروش مواد غذایی بسته بندي شده،پخت شیرینی پزي و کیک پزي، غذاهاي سنتی و ایرانی، پخت
غذاهاي کشورهاي مختلف، بافت عروسک هاي کاموایی، تولید کیف و کفش چرم، تولید شال و روسري با طرح هاي متعددي نقاشی
روي پارچه و... از جمله مشاغلی بودند که در ایام کرونا تقریباً مورد استقبال قرار گرفتند. اما این مشاغل در سایه کسب و کارهاي

 
آنلاین فعالیت کردند تا بتوانند با کمترین مشکل به بازار کار خود ادامه دهند. 

واقعیت این است که یکی از مشکلات اساسی همه دولت ها، کمبود شغل و محدودیت ایجاد اشتغال است که با توجه به نیاز اندك به
منابع مالی و داشتن مزایاي فراوان مشاغل خانگی و همچنین نقش سازنده آن ها در اشتغال و توسعه اقتصادي سبب شده دولت ها از
این ظرفیت براي توسعه متوازن استفاده کنند. بر همین اساس توسعه اشتغال و کارآفرینی از طریق مشاغل خرد و خانگی به عنوان

 
یک ضرورت در بیشتر کشورهاي دنیا مطرح است و دولت ها به آن توجه ویژه اي دارند. 

در شرایطی که بسیاري از مشاغل با مشکلات متعدد دست و پنجه نرم کردند مشاغل خانگی، مجازي و آنلاین و کوچک و متوسط در
برخی بخش ها با رشد پروانه کسب و کار هم روبرو بودند. مشاغل آنلاین از جمله مشاغلی است که مطابق آمار منتشر شده از سوي
اتحادیه کسب و کارهاي آنلاین تعداد پروانه هاي کسب و کار در 6ماه نخست امسال به 428 پروانه رسیده است که از 418 فقره در

 
کل سال 98 و 543 فقره در کل سال 97 بیشتر است. 

در سال هاي 95و 96نیز به ترتیب 223و 235فقره پروانه صادر شده است تا به این ترتیب، مجموع تعداد پروانه هاي صادر شده از
سوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي تا کنون به عدد 1847فقره برسد. به نظر می رسد توسعه فعالیت هاي دیجیتالی در کسب
وکارها و سبک زندگی ها جزو اتفاقات خوشایند شیوع بیماري کرونا در جهان است، به طوري که در این مدت کسب وکارهاي سنتی
به فناوري هاي دیجیتال گرایش پیدا کردند و از طرفی به استناد آمار منتشر شده از سوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي نسبت به

 
سال گذشته پروانه هاي بیشتري براي تاسیس کسب وکارهاي آنلاین صادر شده است. 

هرچند انتظار می رود توسعه دیجیتال در تقویت نرخ مشارکت زنان تاثیر بسزایی داشته باشد با این حال، آمار به نقل از اتحادیه
مذکور نشان می دهد تنها 11درصد کسانی که درخواست راه اندازي یک کسب وکار آنلاین را داشته اند، زن بوده اند. به عبارت دیگر،
متقاضی 1648کسب وکاري که از اتحادیه کسب وکارهاي مجازي پروانه دریافت کرده اند، مرد هستند که 89درصد از موارد را شامل
می شود و 199عدد از کسب وکارهایی که پروانه دریافت کرده اند، زن هستند. همچنین 927عدد از پروانه هاي کسب صادرشده از
طرف اتحادیه کسب وکارهاي مجازي از نوع حقوقی هستند که شامل 50.2درصد می شود و 920عدد از پروانه هاي کسب صادرشده،

 
از نوع حقیقی هستند که شامل 48.1درصد می شود. 



میزان پراکندگی پروانه هاي صادرشده از سوي اتحادیه کسب وکارهاي مجازي از لحاظ محصولاتی که ارائه می دهد حاکی از آن است
که43.4 درصد پروانه ها براي آن دسته از کسب وکارهایی است که در فروشگاه هاي مجازي انواع کالا و خدمات عرضه می کنند. در
این میان، 20.1 درصد پروانه ها براي عرضه صرفا خدمات و 17.3درصد براي عرضه صرفا کالا در فروشگاه هاي مجازي بوده است و

 
12.4 درصد براي عرضه گروه کالایی خاص و6.8درصد شامل عرضه خدمات در یک گروه خاص در فروشگاه هاي مجازي می شود. 

بررسی میزان پراکندگی پروانه هاي صادرشده از لحاظ نوع فعالیت ها نشان می دهد بیشترین پروانه براي راه اندازي فروشگاه هاي
بزرگ جهت فروش کالاهایی مانند پوشاك، کیف و سیسمونی کودك، لوازم خانگی و لوازم سفر و... صادر شده به طوري که سهم این
فعالیت ها از پروانه هاي صادر شده 9. 18 درصد است. بعد از آن بیشترین پروانه براي کسب وکارهاي مربوط به محصولات دیجیتال و
لوازم برقی صادر شده تا با 5. 11درصد سهم بیشترین تعداد پروانه را به خود اختصاص داده اند. کسب وکارهاي حوزه جابه جایی
هوشمند هم با 9درصد در جایگاه سوم و خرده فروشی مواد غذایی با 2. 7درصد در جایگاه چهارم قرار دارند. در حوزه محصولات

 
کشاورزي و پس از آن مواد شیمیایی و صنایع وابسته نیز کمترین پروانه کسب توسط اتحادیه صادر شد. 

در این گزارش آمده است تهران، اصفهان، البرز، فارس، خراسان رضوي و مازندران به ترتیب در صدر جدول دریافت کننده پروانه از
اتحادیه کشوري کسب وکار مجازي هستند. نگاهی به انتهاي این جدول نشان می دهد استان هاي سیستان و بلوچستان، اردبیل و
ایلام نیز به ترتیب کمترین تقاضا را براي دریافت پروانه داشتند. بیش از 50 درصد از کسب وکارهاي عضو اتحادیه کسب وکارهاي
مجازي، متعلق به استان تهران بوده که تا شهریور 99براي دریافت پروانه کسب وکار اقدام کرده اند. سهم مشارکت زنان در این پروانه
ها تنها 9درصد است و 91درصد باقی مانده متعلق به مردان است. همچنین در این استان بیشترین پروانه ها به ترتیب براي راه اندازي
فروشگاه هاي بزرگ، محصولات دیجیتال و لوازم برقی و تبلیغات صادر شده است. در شهرهایی مانند خراسان شمالی، بوشهر،
آذربایجان شرقی، اردبیل، کردستان، کهگیلویه و بویراحمد، لرستان، هرمزگان و همدان سهم مشارکت زنان از کسب وکارهاي عضو

 
اتحادیه کسب وکارهاي مجازي صفر درصد است. 

 
افزایش شکایات از کسب وکارهاي مجازي در دوران کرونا 

اگرچه شیوع بیماري کرونا در کشور به فعالیت برخی کسب وکارهاي آنلاین رونق بخشیده، با این حال، در این مدت با بالا رفتن حجم
سفارشات برخی از کسب وکارهاي آنلاین، تعداد شکایت از این کسب وکارها نیز بالا رفته است. طوري که تعداد شکایات ثبت شده در
پنل اتحادیه کسب وکار هاي مجازي طی سه ماه نخست سال جاري از سال 97 بیشتر است. به عبارت دیگر، این رقم در سال 97 بالغ
بر 1465 فقره شکایت بوده که تا پایان خرداد 99 به 1527 مورد رسیده است. شکایات ثبت شده در سال 98 در پنل اتحادیه کسب

 
وکار هاي مجازي 2677 فقره بوده است. 

براساس آنچه در این گزارش آمده بیشترین شکایات ثبت شده در این اتحادیه مربوط به عدم تامین کالا یا ارائه خدمات و سپس عدم

 
تحویل به موقع آن است که تقریبا نیمی از شکایت هاي سه ماه نخست سال 99 را شامل می شود. 

اتحادیه کسب وکارهاي مجازي گزارشی را تحت عنوان شکایات ثبت و بررسی شده تهیه و تنظیم کرده که عبارت است از: شکایات
ثبت شده در پنل اتحادیه کسب وکارهاي مجازي و همچنین شکایات ارجاع شده از سمت وزارت صمت و اتاق هاي اصناف ایران و
نماد الکترونیک (اي نماد) می پردازد. این گزارش نشان می دهد از سال 97 تاکنون بیش از 8هزار مورد شکایت ثبت و ارجاع شده را
پاسخ داده که 5347 فقره شکایت در پنل اتحادیه ثبت شده و 723 فقره از سمت وزارت صمت و اتاق هاي اصناف ایران و 2175

 
مورد از سمت نماد الکترونیک (اي نماد) به اتحادیه کسب وکارهاي مجازي ارجاع شده است. 



موضوع عدم ارائه خدمت یا تحویل کالا با47درصد و ثبت 1020 فقره شکایت بیشترین درصد را در میان شکایات ارجاع شده از سال
1397 تاکنون است. همچنین 23درصد شکایات یا 501فقره آنها به مغایرت کالا و خدمات تبلیغ شده در وب سایت با کالا و خدمات
دریافتی مربوط بود که بیشترین سهم از شکایات را دارد. پس از آنها بیشترین شکایات به عدم بازپرداخت وجه (15 درصد)، دیرکرد در
تحویل کالا یا خدمات (8 درصد) و عدم ارائه خدمات پس از فروش (7درصد) است. البته در لیست شکایت هایی که در پنل اتحادیه
کسب وکارهاي مجازي ثبت شده می توان شاهد مواردي مانند عدم پاسخگویی شرکت به نارضایتی مصرف کننده، عرضه کالاي
غیرمجاز، نقض حفاظت از داده هاي مصرف کننده، تحمیل شروط غیرمنصفانه به مصرف کننده و دریافت مبلغ اضافی از مصرف کننده

 
(خارج از فاکتور) هم بود. 

منبع: تسنیم



تکلیف "شاد" پس از کرونا چه می شود؟

منبع: ایسناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی تاکید کرد که باید شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل
اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها تلقی کنیم، در نهایت همه ما می خواهیم تربیت و یادگیري به درستی اتفاق

بیفتد.

به گزارش ایسنا، حسن ملکی در نشست تعاملی سازمان
پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با معاونت هاي وزارت
آموزش و پرورش درباره نسبت شبکه ملی مدارس ایران
(رشد) و شبکه آموزش دانش آموزي (شاد) با تأکید بر نظر
ویژه وزیر آموزش و پرورش مبنی بر برگزاري این نشست
تعاملی گفت: چندي پیش گزارشی از توانمندي شبکه ملی
رشد که حاصل تلاش هاي دفتر انتشارات و فناوري

 
آموزشی بود تقدیم وزیر شد. 

وي افزود: نکته بسیار مهمی که این جلسه براي آن برگزار
شده این است که شبکه ملی رشد با این جهت گیري و اثرگذاري در آموزش و پرورش، باید چه نسبتی با دیگر ظرفیت مهم آموزش و

 
پرورش یعنی شبکه شاد داشته باشد؟. 

ملکی اضافه کرد: براي شبکه شاد به عنوان یک رویداد ملی زحمات زیادي صورت گرفته است. باید تلاش کنیم به حد شایسته اي

 
برسیم که شبکه رشد و شاد به عنوان دو بال خدمات دهی مجازي به خانواده ها و معلمان خدمات رسانی کنند. 

 
شبکه هاي رشد و شاد رقیب یکدیگر نیستند 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی با اشاره به چند گزاره ضروري گفت: گزاره نخست این است که شبکه ملی رشد و
سامانه شاد رقیب هم نیستند بلکه همراه و همکار هم هستند. حقیقتاً چیزي جز این هم مد نظر نبوده است ولی از حاصل این جلسه

 
چنین جمع بندي مصرحی را داشته باشیم. 

وي افزود: دوم این که مأموریت شبکه ملی مدارس ایران (رشد)، مأموریت هم سنخ جایگاه سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی در
نظام آموزش و پرورش است و آن مأموریت هم تولید استانداردهاي گوناگون در عناصر برنامه درسی و فعالیت هاي آموزشی و معرفی

 
آن ها به عنوان کالاي قابل استفاده براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها است. 

ملکی ادامه داد: بنده عنوان کالاي قابل استفاده را خودم اضافه کرده ام و به آن تأکید دارم. اگر ما به آن تأکید نکنیم و این تولید
استانداردها صرفاً تولید استانداردهاي انتزاعی و جدا از مسائل انضمامی و عینی باشد، کالاي ما کالاي به درد بخوري نخواهد بود.



 
بنابراین این کالا باید کالاي قابل استفاده اي باشد، بدون این که خودش وارد صحنه اجرا و عمل شود. 

وي با اشاره به اینکه نکته سوم این است که مأموریت شبکه شاد اجراي آموزش ها و استانداردهاي تولید شده در صحنه عمل است
اظهار کرد: این شبکه تا زمانی که اوضاع کرونایی دارد به فعالیت خود ادامه می دهد و بعد از آن هم بعید است که شبکه شاد حذف
شود بلکه قاعدتاً تغییر جهت باید بدهد. مأموریت شبکه شاد یک مأموریت اجرایی و عملیاتی است، منتها آن اجرا در صحنه عملیات
باید یک نسبت روشن حمایتی از سوي شبکه ملی رشد داشته باشد. درست است که این دو رقیب نیستند اما مجزا از هم نیز نباید

 
تلقی شوند. این نقشه در یک وزارتخانه دارد طراحی می شود. 

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی افزود: نکته چهارم این است که در مسائل فنی باید تدبیراندیشی لازم براي تحقق هم
افزایی و شیوه ارتباط شبکه رشد و شبکه شاد فراهم شود. مثلاً می توان براي ارتباط با شبکه ملی رشد لینکی در سامانه شاد گذاشت
یا بالعکس. در کل نباید این طور باشد که ما در مقام نظر تصمیم به هم افزایی این دو شبکه بگیریم ولی امکانات فنی این اجازه را به

 
دانش آموز، معلم و خانواده ها ندهد. 

ملکی افزود: گزاره پنجم این است که شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و
خانواده ها تلقی کنیم و مشترکاً مبلغ این معنا باشیم، چون بالأخره همه ما می خواهیم در نهایت تربیت و یادگیري به درستی اتفاق
بیفتد. جناب آقاي وزیر هم در جلسه گذشته تأکید فراوان داشتند که شبکه ملی رشد معرفی شود. از این رو ما در فکر تیزر تبلیغاتی

 
هم هستیم. 

وي اضافه کرد: گزاره ششم این است که شبکه ملی رشد باید شیوه ارائه خودش را جاذب تر، شیواتر و مطلوب تر کند تا اقشار مختلف
خودشان براي رجوع به آن انگیزه داشته باشند. بالأخره شبکه ملی رشد در جامعه رقبایی هم دارد و خودش را در مقابل آن رقبا باید

 
مطلوب تر و جذاب تر ارائه بدهد. 

 
تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟ 

به گزارش ایسنا، علیرضا کمرئی، معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش درباره این که سرنوشت شبکه شاد پس از کرونا چه
می شود، توضیح داد: مطلوب مان این است سامانه شاد در داخل سیستم بماند، اما این که در همین قالب و همین پلتفرم و به همین
شیوه ادامه بدهیم محل گفت وگو است. بنابراین پایداري شاد هم با پایداري رشد نباید یکی انگاشته شود. رشد باید بماند تا هم
خودش غنی شود و هم تغذیه کننده باشد، در صورتی که شاد بعد از گذر از این ایام و شرایط بحرانی احتمالاً باید دچار دگردیسی ها

 
و تغییراتی بشود تا بتواند در زیست بوم آینده بقا داشته باشد. 

کمرئی بار دیگر به تفاوت هاي دو شبکه رشد و شاد اشاره و اظهار کرد: معماري شبکه شاد متفاوت از معماري شبکه رشد است.
ماهیت شبکه شاد به گونه اي است که می تواند جریان تربیت و یادگیري را مدیریت کند. به همین دلیل در ساختار آن، کلاس درس

 
طراحی و مدل سازي شده است تا معلم بتواند کلاس ها را اداره کند و دانش آموزان را در یک فضاي یادگیري قرار بدهد. 

وي ادامه داد: این ویژگی، سامانه شاد را از شبکه رشد کاملاً متمایز کرده است. شاید تفاوتی که بین برنامه ریزي آموزشی با برنامه
ریزي درسی وجود دارد بتواند این دو شبکه را به یک شکلی از همدیگر جدا کند. در رشد بیشتر ابعاد آموزشی و مدیریتی کار مطرح

 
است و در شاد بیشتر به برنامه درسی و مسائل مرتبط با آن پرداخته می شود. 



کمرئی افزود: شبکه ملی رشد باید یک مرجعیت تخصصی براي معلم پیدا کند، اگر چه بتواند دانش آموز را هم سرویس بدهد و اولیا را
هم در درون خودش جا بدهد، اما شأن و توان تخصصی اش باید در این باید باشد که معلم و نظام آموزشی را تغذیه بکند. اما باید
بتواند به عنوان یک واحد عملیاتی و اجرایی عمل کند و با توان و توشه اي که دارد و معماري خاصی که در شبکه اش طراحی کرده،

 
حوزه هاي یادگیري را به میدان عملیات ببرد. بنابراین این دو باید با دو مرجعیت متفاوت به کار خود ادامه دهند. 

 
شبکه رشد رقیب شاد نیست 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: به اعتقاد من تفاوت شبکه رشد با شبکه شاد را باید در ماهیت شکل گیري آن
ها جستجو کرد. ضرورت هاي تکمیل و پیدایش شاد با ضرورت هاي تکمیل و پیدایش رشد خیلی تفاوت دارد. شاد، محصول دوران
بحران است و رشد، محصول دوره آرامش است و این شبکه تلاش می کند آموزش را غنی تر و کیفی تر کند و از مباحث تعلیم و
تربیت پشتیبانی کند. به همین دلیل ضرورت هاي کارکردي رشد با ضرورت هاي کارکردي شاد فرق دارد و همچنین ورود عملیات و

 
توان این دو نیز با هم متفاوت است. 

معاون متوسطه وزیر با بیان این که از نظر من شبکه ملی رشد باید به عنوان یک پایگاه تخصصی و جامع علمی تقویت شود، خاطر
نشان کرد: شبکه ملی رشد باید منبعی براي تغذیه فکري وزارت آموزش و پرورش و خاستگاهی براي تولید استانداردهاي درخور شأن
این وزارتخانه باشد. این شبکه در آن چه که قلمرو برنامه درسی است می تواند تولید اندیشه و فکر کند و ایده و جهت بدهد و منبع

 
تغذیه آموزش و پرورش باشد. شاید فلسفه زایش و پیدایش نیز همین بوده است. 

وي افزود: شبکه رشد زمانی از چرخه خارج می شود که بخواهد با شاد مقابله یا رقابت کند. در واقع شاد باید توسط رشد تغذیه شود
نه این که در حدود عملیات وارد شود، بلکه تغذیه فکري شود، مدل طراحی کند و اقتضائات هدایت جریان تربیت و یادگیري را

 
بگذارد. 

 
محتواهاي شبکه ملی رشد 

به گزارش ایسنا، در ادامه مهندس محسن باهو مشاور فناوري رئیس سازمان در خصوص ظرفیت هاي وزارت آموزش و پرورش و

 
آموزش هاي الکترونیک، آموزش هاي ترکیبی و فعالیت هاي شبکه ملی مدارس ایران (رشد) گزارشی را ارائه کرد. 

باهو در این باره گفت: ظرفیت وزارت آموزش و پرورش در حوزه خدمات الکترونیک به خصوص در ایام خاص مبارزه با ویروس کرونا
ترکیبی در دو بستر شبکه ملی مدارس ایران "رشد" و شبکه آموزش دانش آموزي "شاد" شکل می گیرد. قطع به یقین اگر این دو
مجموعه نتوانند به هم خدمت بدهند و از خدمات هم استفاده کنند، کسانی که متضرر اصلی این اتفاق می شوند خانواده ها و دانش

 
آموزان هستند. 

مشاور فناوري رئیس سازمان پژوهش خاطر نشان کرد: در شبکه رشد سرویس هاي بسیار متنوع و متعددي از جمله دانشنامه،
المپیادها، کارآفرینی، بانک تصاویر، جشنواره فیلم رشد و محتواهاي الکترونیک را داریم و واقعاً محتواهاي این شبکه محتواهاي قابل

 
قبولی است؛ این شبکه یک پایگاه خوب براي پژوهشگري و مطالعه دانش آموزان است. 

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد، کلاس محور است 



سپس سعید بدیعی معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی گفت: شبکه رشد شبکه ناآشنایی براي آموزش و پرورش نیست. جشنواره
فیلم رشد تقریباً قدیمی ترین جشنواره فیلم در ایران است و شبکه رشد هم اولین شبکه آموزشی وزارت آموزش و پرورش است که

 
سال 1380 تأسیس شد. 

وي افزود: این شبکه فراز و نشیب هاي زیادي داشت. کلیات اهداف شبکه رشد براي مخاطبش این بوده که ما پشتیبان برنامه درسی،
کلاس درس و معلم باشیم. یعنی اصلاً بحث آموزش خودآموز یا آموزش از راه دور در شبکه رشد دیده نشده است. به همین خاطر الآن

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد کلاس محور است. 

بدیعی ادامه داد: ما تلاش کردیم که دسترسی به محتواها را براي گروه هاي مختلف راحت تر کنیم. بر این اساس شبکه رشد جدید
که تقریباً سه سال پیش براساس نظام برنامه درسی راه اندازي شد، هم به سند تحول بنیادین و هم به نظام برنامه درسی و حوزه هاي

 
تربیت و یادگیري توجه زیادي داشته است. 

به گفته معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی اساس محتواي ما در شبکه رشد در 11 حوزه تربیت و یادگیري قرار می گیرد و کل
محتواها در این مخزن ریخته می شود و براساس دوره هاي تحصیلی، پایه هاي تحصیلی و کتاب درسی از این حوزه ها استخراج می

 
شود و بعد درون کتاب ها قرار می گیرد. 

بدیعی با اشاره به این که یکی از محتواهایی که در شبکه ملی رشد براي هر درس تدارك دیده شده شامل فیلم هاي آموزشی است،
بیان کرد: در حال حاضر سه دسته فیلم آموزشی داریم. یک دسته از فیلم هاي آموزشی مربوط به آموزش معلمانی است که می
خواهند آن درس را تدریس کنند. یک دسته دیگر از محتواها نیز تدریس هایی است که به صورت زنده براي دانش آموز انجام می

 
شود. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی ادامه داد: بخش دیگر هم فیلم هاي آموزشی مکمل است. براي بعضی از درس ها علاوه بر
فیلم آموزشی، بحث محتواي مکمل، محتواي صوتی، عکس و حتی محتواهاي تعاملی که به صورت تکلیف و تمرین وجود دارد را هم

 
قرار داده ایم. 

وي افزود: ما در شبکه رشد بیش از 3000 تصویر دسته بندي شده را براساس موضوعات کتب درسی قرار داده ایم تا اگر معلم یا
دانش آموزي براي بحث پژوهشی یا بحث ارائه محتوا به تصویر نیاز داشت به راحتی بتواند به تصویر مورد نظر دسترسی پیدا کند. همه

 
این تصاویر داراي شناسنامه و توضیح اند و براي دانش آموزان قابل دانلود هستند. 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی عنوان کرد: ما در شبکه رشد سرویس رسانه هاي
آموزشی را هم داریم که آن را از شبکه رشد قبلی وارد شبکه رشد جدید کرده ایم و اکنون هم کاربران خیلی زیادي دارد. در این

 
بخش هم حدود 14 هزار جزء آموزشی به تفکیک وجود دارد. فایل هاي این بخش هم به صورت صوت، انیمیشن و فیلم هستند. 

بدیعی افزود: یکی از مشکلاتی که بین شاد و رشد وجود دارد این است که بیش از 90 درصد دانش آموزان از نسخه اندروید شاد
استفاده می کنند و خیلی از فعالیت هاي تعاملی که در رشد وجود دارد قابل انتقال به شاد نیست تا بتوانند کار تعاملی انجام بدهند.
اما به هر صورت ما این محتواهاي تعاملی را گذاشته ایم تا اگر دانش آموز احتیاج داشت بتواند آن ها را از روي سیستم ما بردارد و بر

 
روي کامپیوتر اجرا کند. 



 
راه اندازي مرکز یادگیري معلم در شبکه رشد 

سعید بدیعی ادامه داد: یکی از سرویس هاي دیگري که ما آن را با انجام نیازسنجی از معلمان راه اندازي کرده ایم و بازخورد آن را هم
از معلمان گرفته ایم، مرکز یادگیري معلم است که در این بخش آموزش هاي مختلفی می تواند اتفاق بیافتد. به طور مثال در هر دوره
اي که تعریف می شود یک بحث روش تدریس دارد که ما روش تدریس یا مبانی نظري آن مطلب را می گذاریم. ابزارها و وسایلی که
معلم باید داشته باشد تا بتواند با آن کار کند را نیز در این بخش قرار می دهیم. همچنین نمونه تدریس هایی که براي معلمان آماده

 
شده نیز در این بخش ارائه شده است. 

وي افزود: معلمانی که با گروه هاي درسی ما در ارتباط هستند را جلوي دوربین برده ایم تا براي معلمان توضیح دهند که در فضاي
مجازي چه مقداري از هر درس را باید تدریس کنند و چگونه باید تدریس و ارزشیابی نمایند. ما با سازمان استثنائی هم مکاتبه
داشتیم و حتی براي دانش آموزان با نیازهاي ویژه هم نمونه هایی را ضبط کردیم و روي سایت گذاشتیم تا معلمان مدارس خاص هم

 
به نمونه تدریس ها دسترسی داشته باشند. در حال حاضر از هر عنوان درس حداقل یک نمونه تدریس داریم. 

 
شبکه ملی رشد کنار نمی رود 

در ادامه قاسم پور نماینده معاونت پرورشی وزارتخانه گفت: مدتی است در وزارت آموزش و پرورش یک تفکر غلط شایع شده که چون
سامانه شاد آمده است بقیه چیزها باید کنار گذاشته شود. به نظرم این تفکر پایه و اساس ندارد. ما خیلی از زیرساخت هاي فناورانه
آموزش و پرورش را قبل از ماجراي بحران در سامانه هاي مختلفی که داشتیم از جمله سناد، همگام و رشد، تعریف کرده ایم، اما الآن

 
ظاهراً این تفکر وجود دارد که چون شاد آمده است بقیه سامانه ها باید کنار بروند. 

وي افزود: این در حالی است که بسیاري از دیتاهاي آموزش و پرورش در این سامانه ها قرار دارند و ما همچنان متقاضی هستیم که

 
براي خیلی از خدماتی که به دانش آموزان می دهیم از سامانه هاي قبلی استفاده کنیم. 

نماینده معاونت پژوهشی آموزش و پرورش یادآور شد: سامانه رشد مسیر بسیار خوب و کاملی را داشت پیش می گرفت. اتفاقاً دوستان
داشتند تلاش می کردند که شبکه رشد به هوش مصنوعی مجهز شود و بتواند صلاحیت دانش آموزان را تشخیص بدهد و براساس
سلیقه دانش آموز به او پیشنهادهاي مختلف تربیتی، آموزشی و محتوایی ارائه بدهد، که امیدوارم انشاءاالله آن مسیر همچنان ادامه پیدا
کند، چون واقعاً رشد جدي ترین و اصلی ترین مجموعه محتوایی آموزش و پرورش است و بخش عمده اي از محتواهاي ارزشمند

 
آموزش و پرورش در این شبکه قرار گرفته است. 

 
رشد حاصل یک نیاز است و شاد حاصل یک بحران 

به گزارش ایسنا، محمدابراهیم محمدي مدیرکل دفتر انتشارات و فناوري آموزشی نیز درباره تفاوت هاي شبکه ملی رشد و شبکه شاد
گفت: فراموش نکنیم که رشد حاصل یک نیاز است، اما شاد حاصل یک بحران است. این دو در تعریف با هم تفاوت دارند. مسئله دیگر

 
این است که مأموریت اولیه رشد، کتاب، معلم و مدرسه است و مأموریت ثانویه اش از سر اضطرار رفته به سمت مسائل دانش آموزي. 

وي افزود: مطلب دیگر این است که آن شبکه رشدي که ما براي دوران پساکرونا دنبالش هستیم این نخواهد بود. باید به لحاظ محتوا،
ارائه و دسترسی تغییراتی را در خودش ایجاد کند. ما با این که متولی رشد هستیم واقعاً راضی نیستیم و فکر می کنیم با آن چه که

 
مد نظرمان است هنوز فاصله داریم. 



انتهاي پیام



اتاق هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص

منبع: آناجشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/19

یک فعال بخش خصوصی با بیان اینکه کارت هاي بازرگانی قلابی به گفته مسئولین مالیاتی بیش از 70 هزار میلیاردتومان به
اقتصاد کشورخسارت وارد کرده و باعث فرار مالیاتی شده است گفت: اگر اتاق بازرگانی به وظایف خودش عمل می کرد،

اقتصاد امروز یک اقتصاد پویاتر و فعال تر داشتیم.

به گزارش آناج، علی کردي رئیس کانون کارآفرینی استان لرستان در گفت وگو با دانا، در مورد نقش و عملکرد اتاق هاي

 
بازرگانی، اظهار کرد: اتاق ایران خودش معتقد است که پارلمان بخش خصوصی و تشکل تشکل ها است. 

وي با اشاره به اینکه اتاق ایران باید عدالت را رعایت کند، افزود: از مسئولین اتاق سؤال دارم که آیا تاکنون به وظایف چهارده گانه
اصلی شان که در ماده 5 قانون اتاق بازرگانی آمده و رشد و توسعه اقتصاد و اعتلاي صنعت و معدن و بازرگانی وهمچنین سیاست
گذاري و ارائه پیشنهاد به دولت و مجلس براي اصلاح قوانین، توسعه روابط تجاري و بازرگانی و کمک به سیاست هاي کلان اقتصادي

 
ازجمله آنهااست، عمل کرده اند و نتیجه چه شده است؟ 

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: اتاق بازرگانی می گوید تشکل تشکل هاست یعنی نسبت به همه تشکل ها مسئولیت دارد و می

 
بایست الآن پاسخ دهد که براي تشکل ها چه کاري انجام داده است. 

کردي گفت: اتاق بازرگانی نه تنها در استان ها بلکه در کشور نتوانسته جایگاه خودش را حفظ کند و به فعالان بخش اقتصادي خدمات

 
لازم را ارائه دهد. 

 
حیات خلوتی براي آقایان 

وي اضافه کرد: اتاق بازرگانی به عنوان یک سنگر و جایگاه ، حیات خلوتی براي هیئت نمایندگان و هیئت رئیسه و یا روسا تبدیل شده
و سایر بخش ها مانند کمیسیون ها هم نتوانسته اند به موضوعات مطرح در قانون و آیئن نامه عمل و مأموریت ها را درست اجرا کنند.

این فعال بخش خصوصی معتقد است اگر اتاق بازرگانی ایران به وظایفش عمل می کرد، امروز می بایست شاهد یک اقتصاد پویا و

 
فعال می بودیم و به بن بست اقتصادي در کشور نمی رسیدیم. 

کردي بیان کرد: وقتی افراد وارد اتاق می شوند و نمی توانند وظیفه خود را انجام دهند و کارایی ندارند، چرا حاضر نیستند کنار بروند

 
و کار را به دست جوانان و افراد صاحب فکر بسپارند. 

وي تأکید کرد: افراد حاضر در اتاق از خلأ هاي قانونی در قانون و آیین نامه و نبود قانون خاص انتخابات اتاق ها سوءاستفاده می کنند
و صدور کارت بازرگانی قلابی و کارت عضویت فله اي یک ابزار قدرت براي مسئولین اتاق شده که براي مهندسی انتخابات از آن

 
استفاده می کنند. 



این فعال اقتصادي خطاب به مسئولان اتاق هاي بازرگانی، گفت: اگر تخلفی در انتخابات اتاق ها رخ نمی دهد، چرا اجازه نمی دهند به

 
شکایات به درستی رسیدگی شود و پاسخ قانع کننده به شاکیان انتخابات تاکنون داده نشده است؟. 

 
خودي و غیرخودي در اتاق بازرگانی/ چه کسی این کارت هاي بازرگانی را صادر می کند؟ 

کردي تصریح کرد: چرا هرروز صدور و دادن کارت عضویت و بازرگانی براي غیرخودي ها سخت تر می شود اما براي خودي ها به
شدت راحت است درحالی که صدورکارتهاي بازرگانی براي کسانی که اهلیت آن را ندارند میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت

 
وارد کرده است؛ چه کسی این کارت هاي بازرگانی را صادر می کند؟ 

وي با تأکید بر اینکه اتاق هاي بازرگانی توضیح دهند کارت هاي بازرگانی را با چه اطلاعاتی براي افراد صادر می کنند؛ چرا امروز
مالیات سنگین آن روي شانه قشر کم درآمد افتاده و به راحتی فرار مالیاتی رخ می دهد و میلیاردها تومان ضرر اقتصادي به کشور وارد

 
می شود و اتاق باید در این مورد پاسخگو باشد. 

این فعال اقتصادي بیان کرد: شوراي عالی نظارت بر ا تاق ایران هم مقصر است و به وظایف اصلی خودش عمل نمی کند مثلاً 17اتاق
بازرگانی ( از مجموع 34 اتاق بازرگانی ) اعتراضاتی در خصوص تخلفات انتخابات اسفند سال97، ارائه کردند اما این شورا به راحتی از

 
کنار از عبور کرد. 

کردي افزود: شوراي عالی نظارت بر اتاق، افرادي را به نمایندگی از خود بر این کار می گمارند که یا ناتوان هستند یا تحت تأثیر قدرت
قرار می گیرند و اصلاً پیگیر اعتراضات نیستند که این موضوع باعث ایجاد وضعیت کنونی شده و مشاهده می کنیم اتاق ایران در انجام

 
مأموریت خودش ناموفق بوده است. 

 
اتاقی که خانه شخصی عده اي شده است 

وي اظهار کرد: رابطه دوسویه باید بین اعضا و هیئت رئیسه اتاق بازرگانی استان ها وجود داشته باشد که این رابطه اصلاً وجود ندارد؛
حتی بنده که مدیریت چند تشکل بر عهده دارم، هیچ گونه ارتباطی با اتاق ندارم و اتاق ها هم هیچ خدماتی به تشکل ها ارائه نمی

 
دهد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه قرار نیست اتاق بازرگانی به خانه شخصی برخی تبدیل شود، گفت: اگر اتاق ها با تشکل ها ارتباطی

 
ندارد، حق گفتن تشکل تشکل ها را ندارند 

کردي در ادامه اظهار داشت: افراد اعتراض خود را به صورت قانونی اعلام کردند اما هیأت هاي نظارت مستقر در شهرستانها در دستور
کار قرار نداد. در مرحله دوم به انجمن نظارت مراجعه کردیم، اما این انجمن هم بررسی نکرد و در مرحله سوم اعتراض خود به شوراي
عالی ارجاع دادیم اما در برخی شهرستانها از افراد معترض به نتایج انتخابات به جرم تشویش اذهان عمومی شکایت شده و کارت

 
عضویتشان تعلیق شده است؛ هرچند این شاکیان در همه شهرستانها از دادگاه رأي برائت گرفتند. 

 
اتاق بازرگانی سدي در برابر صادرات/ به جاي کمک ضربه زدند 



وي بیان کرد: به دلیل اقدامات اتاق بازرگانی ایران امروز صادرکنندگان براي صادرات محصول خود به ناچار از کارت هاي دیگران

 
استفاده می کنند که موضوع به برخی افراد میلیاردها تومان آسیب رسانده باید سؤال شود چه کسی پاسخگوي آن خسارت ها است؟ 

این فعال اقتصادي اعتقاد دارد اتاق بازرگانی ایران به هیچ وجه به اقتصاد کشور و بخش خصوصی و فعالان کمک نکرده بلکه آسیب

 
هم وارد کرده است. 

کردي با طرح این سؤال که افراد حاضر در اتاق ها اگر نمی توانند کاري انجام دهند، چرا استعفا نمی دهند؟ ادامه داد: این افراد فقط

 
به فکر ریاست و درآمدهاي خودشان هستند و کاري به بخش خصوصی واقعی ندارند. 

 
اتاق هاي بازرگانی استان ها کجایند؟ 

وي با اشاره به اتاق هاي بازرگانی در استان ها، گفت: امروز در اتاق بازرگانی مثلاً استان لرستان که بنده یکی از مؤسسین اولیه آن

 
هستم، هیچ یک از انتظارات بخش خصوصی و فعالان اقتصادي محقق نشده بلکه هیچ تعاملی هم باتشکل ها ندارد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه مثلاً خانه کشاورز بیش از 27 هزار عضو (فعال بخش خصوصی) دارد، بیان داشت: اتاق بازرگانی استان

 
هیچ تعاملی با این تشکل ها ندارد و جالب اینجاست که هیچ کدام از اعضاي کمیسیون کشاورزي اتاق استان، کشاورز نیستند. 

کردي افزود: امروز و بعد از 18 ماه هیات نظارت خرم آباد و انجمن نظارت و شوراي عالی نظارت بر اتاق ایران هنوز پاسخ اعتراض

 
فعالان اقتصادي را نداده که این یک فاجعه است. 

وي در مورد نقش اتاق ها در اقتصاد استان ها، بیان کرد: آیا تاکنون اتاق ها برنامه مدونی ارائه کرده اند ؟ درحالی که استان لرستان
در نرخ بیکاري رتبه نخست را دارد و در توسعه جایگاه آخر است و آقایان مدعی اند که پارلمان بخش خصوصی هستند. اتاق باید به

 
دولت برنامه ارائه دهد؛ آیا اتاق این اقدام را انجام داده و آیا با اعضا خودش و یا تشکل ها مشورتی کرده است؟ که پاسخ خیر است. 

 
80 درصد اعضا کارت عضویت خود را تمدید نکردند/ ضربه اتاق ها به اقتصاد ملی 

این فعال اقتصاد ادامه داد: بررسی شود اتاق هاي استانی چه میزان کارت عضویت صادر کرده و چند عضو دارند و چرا بیش از 80
درصد اعضا (فعالان) عضویت خود را تمدید نمی کنند؟؛ زیرا اتاق وظایف خودش را انجام نمی دهد و با بدرفتاري از فعالان حمایت

 
نمی کند و حتی مشکلات آن ها را بیشتر و سخت تر کرده است. 

کردي با تأکید بر اینکه اقدامات اتاق ایران و اتاق هاي استانی به ضرر اقتصاد کشور و استان ها است، تصریح کرد: وقتی صادرکننده
نمی تواند به دلیل بروکراسی و بدرفتاري حاکم بر اتاق ها، صادرات انجام دهد، باعث کاهش درآمدهاي ارزي کشور خواهد شد و امروز

 
رشد صادرات همه استان ها منفی است. 

وي در پایان گفت: لازم است با تغییر قوانین تحولی در اتاق هاي بازرگانی ایجاد شود. پیشنهاد این است که مجلس با کمک بخش

 
واقعی اقتصاد و خصوصی یک نهاد ملی ایجاد کند تا وظایف اتاق ها را پیگیري کرده و بر خرج کرد هزینه هاي آن ها نظارت کند. 

انتهاي پیام/





نصب قفس هاي ایرانی پرورش ماهیان دریایی در هرمزگان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/19

ساخت و نصب قفس هاي پرورش ماهیان دریایی به دست مهندسان جوان ایرانی آغاز شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خلیج فارس، مدیر
کل شیلات هرمزگان گفت: این قفس ها با گنجایش 500
تن بچه ماهی به دست مهندسان جوان و همت صیادان
هرمزگانی در تعاونی بندر صیادي چیروئیه در دست ساخت

 
است. 

عبدالرسول دریایی افزود: نمونه داخلی 50 درصد ارزانتر

 
ازنمونه خارجی است. 

 
بیشتر بخوانید: آغاز صید میگو در آب هاي هرمزگان 

دریایی افزود: این طرح از خروج 550 هزار یورو جلوگیري

 
می کند. 

وي گفت: این طرح باعث رفع کامل وابستگی تامین و نصب
سازه هاي موردنیاز این صنعت از خارج از کشور می شود
که موجب رونق، توسعه و آبادانی و اشتغال زایی با تکیه

 
براقتصاد دریا محور در این منطقه می شود. 

به گفته مدیر کل شیلات هرمزگان، این استان با دارا بودن 14 پهنه دریایی مطالعه شده و ظرفیت بیش از 113 هزار تن بزرگترین و

 
مهمترین استان شیلاتی در کشور است که براي بیش از 4 هزار نفر اشتغال زایی می شود. 

هرمزگان در سال گذشته 5 هزار و 900 تن ماهی در قفس پرورش داده است.



مدیرکل جدید تعاون، کار ورفاه اجتماعی آذربایجان غربی منصوب شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/19

ابوالفضل عبادي در حکمی از سوي «محمد شریعتمداري» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان مدیرکل جدید تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان آذربایجان غربی منصوب شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما ، مرکز آذربایجان غربی،
در این حکم آمده است: ادارات کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی در راهبري سیاست هاي وزارت متبوع بویژه
سیاست هاي معطوف به تثبیت فرایند کسب و کار مولد،
شناسایی و معرفی فرصت هاي اشتغال به متقاضیان واقعی،
مهارت آموزي به جویندگان کار و تعامل و همراهی سازنده

 
با مراجع ذیربط، داراي نقش ممتازي است. 

بنابراین ضرورت دارد ضمن فراهم سازي امکان مشارکت
آحاد هدف استان در چارچوب ماموریت هاي خطیر
وزارتخانه، اهتمام جدي بمنظور حفظ اشتغال موجود و

امنیت شغلی کارگران، صیانت از سرمایه هاي انسانی و تعادل در نظام جبران خدمت کارگران و حمایت از شرکت هاي تعاونی با

 
اولویت دانش بنیان از طریق همکاري هاي موثر با مراجع استانی بعمل آورید. 

 
پیش از این « رضا نقی زاده» مدیرکل اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان آذربایجان غربی را بر عهده داشت . 

مراسم تودیع و معارفه مدیرکل جدید اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فردا با حضور شجاعی برهان مشاور عالی وزیر و
دلبري مدیرکل دفتر استان هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در محل سالن جلسات آن اداره کل برگزار می شود .



شبه پول چیست و چه کارکردي دارد؟

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/19

خبرگزاري آریا - شبه پول نزدیک ترین جانشین براي پول
است و یکی از مهم ترین خصوصیات شبه پول، ضد تورمی

 
بودن آن در کوتاه مدت است. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، شبه پول نوعی از سپرده هاي
مدت دار است که امکان نقد شدن آن و هزینه کردن آن به
آسانی مقدور نیست. از جمله مثال هاي شبه پول می توان
به اوراق قرضه، سپرده هاي بلندمدت، اسناد خزانه یا
هرگونه اوراقی که نقد شدن آن به صرف زمان نیازمند است

 
اشاره نمود. 

شبه پول در مقایسه با پول و حساب هاي کوتاه مدت بانکی که فورا قابل خرج کردن هستند، بین مردم مطلوبیت ندارند زیرا دسترسی

 
به آن دشوار است. از طرف دیگر، این مزیت را براي اقتصاد دارند که مانع افزایش نقدینگی در بازار و افزایش تورم می شوند. 

یکی از راه هاي مورد استفاده توسط دولت ها براي جلوگیري از افزایش تورم و افزایش نقدینگی، هدایت پول هاي واقعی مردم به

 
سمت شبه پول است. این کار با افزایش سود این گونه سپرده ها و کاهش سود سپرده هاي کوتاه مدت به انجام می رسد. 

شبه پول براي دارندگان آن این مزیت را دارد که می تواند به عنوان ودیعه دریافت وام یا کارت اعتباري مورد استفاده قرار گیرد. این

 
کار سبب می شوند مردم نسبت به تبدیل پول خود به شبه پول مقاومت کمتري نشان دهند. 

یکی دیگر از روش ها که در برخی کشورها براي جلوگیري از حرکت وجه نقد به حساب هاي بانکی و در عوض سرمایه گذاري آن در
تولید و اشتغال می شود و در برخی کشورها مورد استفاده قرار می گیرد، دریافت مالیات از سپرده هاي بانکی است. با این کار مردم

 
سعی خواهند کرد تا دارایی خود را در محل هاي دیگر سرمایه گذاري کنند و به این شکل باعث رشد اقتصاد شوند. 

<--



آخرین جزئیات پرداخت بیمه بیکاري کرونا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/19

خبرگزاري آریا - مطابق آخرین آمارها مبلغ 5000 میلیارد
تومان مقرري بیمه بیکاري کرونا از سوي دولت به
متقاضیان و افراد بیکار شده بر اثر کرونا پرداخت شده

 
است. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از ایسنا ، در راستاي
حمایت از صنوف و کارگران آسیب دیده از کرونا، دولت
مبلغ 5000 میلیارد تومان اعتبار براي کمک به صندوق
بیمه بیکاري و تامین بودجه بیمه بیکاري بیکار شدگان
ناشی از کرونا اختصاص داد که با حمایت سازمان برنامه و

بودجه و تلاش وزارت کار، سازمان تامین اجتماعی و دستگاه هاي مربوطه، روند واریز مقرري بیمه بیکاري به متقاضیان مشمول و

 
کارگران بیکار شده در دستور کار قرار گرفت. 

بر این اساس مقرر شد تا بیمه بیکاري سه ماه اسفند 1398 و فروردین و اردیبهشت 1399 به کارگران آسیب دیده از کرونا پرداخت
شود و سامانه bimebikari.mcls.gov.ir که وزارت کار از مدت ها قبل به منظور ثبت درخواست بیمه بیکاري راه اندازي کرده

 
بود، براي مراجعه متقاضیان معرفی شد. 

مدتی بعد از سوي اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار اعلام شد متقاضیان بیمه بیکاري کرونا که از ابتداي خردادماه
بیکار شده و افرادي که بیکاري آنها از اسفند سال گذشته تاکنون استمرار پیدا کرده به سامانه جامع روابط کار به نشانی

 
prkar.mcls.gov.ir مراجعه و نوع بیکاري خود را از طریق خوداظهاري اعلام کنند. 

بر اساس اعلام اداره کل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار تا پنجم مهرماه سال جاري، 155 هزار و 700 نفر از افراد بیکار
شده از کرونا که بیکاري آنها از اسفندماه سال گذشته استمرار داشته و از اول خرداد ماه بیکار شدند یا به دلیل اعلام شماره شباي
اشتباه، عدم تعلق شماره حساب مربوطه و ثبت ناقص اطلاعات شخصی یا ثبت نام در ادارات کار و کاریابی ها به جاي سامانه از پیش

 
ذکر شده، دچار مشکلاتی شدند در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کردند. 

به گفته مسعود بابایی - مدیرکل حمایت از مشاغل و بیمه بیکاري وزارت کار - پرداخت بیمه بیکاري به متقاضیان به دو شیوه دنبال
شده است؛ دسته اول افرادي که از اسفند ماه سال گذشته دریافتی نداشتند و اطلاعات این گروه شامل 65 هزار نفربیمه معادل 65
میلیارد تومان در اختیار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفته و پرونده هایشان ارسال شده است و دسته دوم 30 هزار نفربیمه هستند
که پرونده هایشان در سازمان تأمین اجتماعی قرار دارد و این سازمان در حال انجام پالایش نهایی و ارسال پرونده ها به سازمان برنامه

 
و بودجه است. 

طی روزهاي گذشته با اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دولت تدبیر و امید تا نهم مهرماه 5000 میلیارد تومان اعتبار از محل
حساب صندوق ذخیره و از طریق ثبت نام در سامانه به متقاضیان بیمه بیکاري کرونا پرداخت کرده است. همچنین به تمام کارگاههاي
تولیدي تسهیلات با نرخ چهار و هشت درصد به ازاي هر شاغل 12 تا 16 میلیون تومان و به شرط حفظ اشتغال موجود پرداخت شده

 
است. 



به گزارش ایسنا، ثبت نام متقاضیان دریافت مقرري بیمه بیکاري کرونا و افراد بیکار شده از خرداد ماه سال جاري کماکان ادامه دارد و
متقاضیان با مراجعه به سامانه روابط کار به نشانی prkar.mcls.gov.ir می توانند روند ثبت نام خود را براي بهره مندي از مزایاي

 
بیمه بیکاري دنبال کنند. 

<--



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان غربی منصوب شد

منبع: ایسناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/19

طی حکمی از سوي محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، "ابوالفضل عبادي" به عنوان مدیر کل تعاون، کار و
رفاه اجتماعی آذربایجان غربی منصوب شد.

به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون ، کار و رفاه

 
اجتماعی آذربایجان غربی ، متن حکم بشرح ذیل است : 

 
جناب آقاي ابوالفضل عبادي 

 
سلام علیکم 

نظر به مراتب شناخت ، تعهد و تجربه ارزنده جنابعالی ، به
موجب این حکم به عنوان " مدیر کل تعاون ، کار و رفاه

 
اجتماعی استان آذربایجان غربی " منصوب می شوید . 

ادارات کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، در راهبري
سیاست هاي وزارت متبوع ، بویژه سیاست هاي معطوف به

تثبیت فرایند کسب و کار مولد ، شناسایی و معرفی فرصت هاي اشتغال به متقاضیان ، مهارت آموزي به جویندگان کار و تعامل و

 
همراهی سازنده با مراجع ذیربط ، داراي نقش ممتازي است . 

در چارچوب ماموریت هاي وزارتخانه ، ضرورت دارد از طریق همکاري با مراجع استانی و ضمن فراهم سازي امکان مشارکت آحاد
جامعه هدف نسبت به حفظ اشتغال موجود و امنیت شغلی کارگران ، صیانت از سرمایه هاي انسانی و تعادل در نظام جبران خدمت

 
کارگران و حمایت از شرکت هاي تعاونی ( با اولویت تعاونی هاي دانش بنیان ) ، اهتمام لازم بعمل آورید . 

از درگاه خداوند متعال و در تحقق منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی ) و با رعایت اصول قانونمداري ، اعتدال گرایی ، منشور

 
اخلاقی دولت تدبیر و امید ، توفیق روز افزون شما را مسالت می نمایم . 

 
شریعتمداري 

انتهاي پیام



توسعه واحد هاي روغن کشی در خوزستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/19

امسال 2 واحد تولید روغن کشی در خوزستان به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان ، مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي خوزستان گفت: این دو

 
واحد صنعتی در زمینه تولید روغن از دانه هاي روغنی از جمله کنجد، کلزا، آفتابگردان و سویا فعالیت می کنند. 

سید عباس موسوي افزود: این واحد هاي روغن کشی داراي 14

 
هزار تن ظرفیت دریافت مواد خام را دارند. 

وي ادامه داد: همچنین این واحد هاي صنعتی سالانه پنج هزار

 
تن روغن از دانه هاي روغنی تولید می کنند. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي خوزستان
بیان کرد: با بهره برداري از این 2 طرح زمینه اشتغال 55 نفر

 
فراهم شده است. 

 
بیشتر بخوانید : افزایش کشت کنجد در بهبهان 

 
پارسال 67 هزار تن دانه روغنی کلزا در خوزستان برداشت شد. 

خوزستان با تولید سالانه بیش از 17 میلیون تن رتبه نخست محصولات کشاورزي در کشور است.



مجلس انقلابی بازي تخریب گري برخی را نمی خورد/ روي آوردن دولت به

جنگ روانی و پریشان سازي اذهان

منبع: هم اندیشیشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/19

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس با بیان اینکه دولتمردان با توجه به اینکه حرفی براي گفتن ندارند و
مشغول حاشیه سازي شده اند، گفت: دولتمردان به جاي اقدام و عمل در حوزه رفع مشکلات مردم به جنگ روانی و پریشان

سازي اذهان روي آورده اند.

پایگاه تحلیلی خبري هم اندیشی: ابوالفضل ابوترابی با اشاره به اظهارات برخی از مسئولان در مسیر تخریب مجلس انقلابی و

 
همچنین اصول گرایان، گفت: متأسفانه دولتمردان با توجه به اینکه حرفی براي گفتن ندارند مشغول حاشیه سازي شده اند. 

وي با تاکید بر اینکه اظهارات برخی مسئولان در مسیر تحریف واقعیت ها براي دور کردن اذهان مردم از بی کفایتی ها بوده است،
افزود: دلار 30 هزار تومانی و سکه 15 میلیون تومانی در کنار فشارهاي معیشتی سختی که بر مردم وارد شده چنین فرافکنی هایی را

 
از سوي دولت رقم زده است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم با انتقاد از انفعال دولت در حوزه اشتغال، مسکن و سایر حوزه هاي مرتبط با زندگی مردم، تصریح

 
کرد: دولتمردان به جاي اقدام و عمل در حوزه رفع مشکلات مردم به جنگ روانی و پریشان سازي اذهان روي آورده اند. 

ابوترابی با بیان اینکه مجلس بازي دولت را نخواهد خورد، گفت: مجلس خود را درگیر فرافکنی هاي دولت در رفع مشکلات مردم

 
نخواهد کرد. 

این عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس با تأکید بر اینکه دولت در سال هاي گذشته کشور را معطل برجام کرده و
اگر اکنون بگوید طیف خاصی اجازه به نتیجه رسیدن آن را نداده دروغ محض است، افزود: با وجود اینکه آمریکا از برجام خارج شده

 
ایران همچنان در برجام باقی مانده است. 

وي با بیان اینکه نسبت دادن ماندن در برجام از سوي دولت به طیف خاصی قابلیت پیگیري قضایی نیز دارد، تصریح کرد: بهانه تراشی

 
درباره چرایی بی نتیجه ماندن برجام ظلم فاحش به مردم است. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم یادآور شد: دولتی ها هفت سال با صحبت هایی دور از واقعیت رفع مشکلات مردم را معطل

 
گذاشته اند. 

 
م 

کد مطلب: 415420



وام قرض الحسنه در حوزه هاي درمان و معیشت تا 50 میلیون تومان افزایش

یابد

منبع: جامع خبرشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/19

جامع خبر(جامع نیوز):مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: پیشنهاد می کنم وام قرض الحسنه در حوزه هاي درمان
و معیشت تا 50 میلیون و در حوزه هاي اشتغال خانگی تا 100 میلیون تومان افزایش یابد. به گزارش روابط عمومی بانک

قرض الحسنه مهر ایران، دکتر مرتضی اکبري، مدیرعامل این بانک اظهار کرد: پرداخت ...

جامع خبر(جامع نیوز):مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: پیشنهاد می کنم وام قرض الحسنه در حوزه هاي درمان و

 
معیشت تا 50 میلیون و در حوزه هاي اشتغال خانگی تا 100 میلیون تومان افزایش یابد. 

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، دکتر مرتضی اکبري، مدیرعامل این بانک اظهار کرد: پرداخت تسهیلات

 
کرونایی به مشاغل آسیب دیده طبق بخشنامه بانک مرکزي در بانک قرض الحسنه مهر ایران تاکنون به طور کامل انجام شده است. 

وي ادامه داد: مقرر شد، مردم سه قسط تسهیلات قرض الحسنه را واریز نکنند. این روش براي بانک هایی که برخی از تسهیلات آن
قرض الحسنه بود، مشکلی ایجاد نمی کرد، اما در بانک هایی که تمام تسهیلات آن قرض الحسنه است، اندکی سخت می شود. اما در

 
بانک قرض الحسنه مهر ایران این سه قسط حدود 4 هزار میلیارد تومان بار مالی داشت. 

این مقام مسئول بیان کرد: عدم پرداخت این سه قسط به این معناست که ما طی 3 ماه گذشته حدود 4 هزار میلیارد تومان وصول
نکردیم و این رقم به 30 ماه آینده منتقل شد. پس اینطور می توان نتیجه گرفت که این بانک در بخش تسهیلات کرونایی حمایت

 
هاي بسیاري در نگرفتن 4 هزار میلیارد تومان کرد. 

اکبري در خصوص افزایش تسهیلات قرض الحسنه از 20 میلیون به 30 میلیون تومان اظهار کرد: این وام باید بیشتر می شد، زیرا
هزینه هاي همه مردم و خانوار خیلی بیشتر از این رقم است. با پرداخت 20 میلیون تومان مشکلی از کسی حل نخواهیم کرد. تجهیز
منابع در بانک ها تابعی از وام هاست و اگر وام نتواند مشکلات مردم را پوشش دهد، هیچ یک از افراد دیگر در بانک ها سرمایه گذاري

 
نمی کنند. 

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران با اشاره به این موضوع که افزایش 20 تا 30 میلیونی بانک هاي قرض الحسنه مشکلی از مردم
حل نمی کند، بیان کرد: پیشنهاد می کنم وام قرض الحسنه در حوزه هاي درمان و معیشت تا 50 میلیون و در حوزه هاي اشتغال

خانگی تا 100 میلیون تومان افزایش یابد.



تولید گوشت مرغ در مازندران 2 برابر شد

منبع: مازنی خبرشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/19

محمدعلی یدالهی افزود که مرغداران مازندرانی براي این میزان تولید گوشت مرغ در سال جاري 69 میلیون قطعه جوجه ریزي
انجام دادند. وي با اعلام این که مازندران به دلیل شرایط مناسب اقلیمی و جایگاه مهمی که در صنعت طیور کشور دارد سرمایه

 
گذاري هاي بسیار زیادي در بخش صنعت طیور این استان صورت گرفته است، ادامه داد (...) 

محمدعلی یدالهی افزود که مرغداران مازندرانی براي این میزان تولید

 
گوشت مرغ در سال جاري 69 میلیون قطعه جوجه ریزي انجام دادند. 

وي با اعلام این که مازندران به دلیل شرایط مناسب اقلیمی و جایگاه مهمی
که در صنعت طیور کشور دارد سرمایه گذاري هاي بسیار زیادي در بخش
صنعت طیور این استان صورت گرفته است، ادامه داد : مازندران تولید 30

 
درصد جوجه یکروزه و 11 درصد گوشت سفید کشور را بر عهده دارد. 

مدیر طیور سازمان جهاد کشاورزي مازندران با اشاره به اینکه تمامی حلقه
هاي مرتبط با طیور شامل لاین، گوشتی و صنایع وابسته به صنعت طیور در استان وجود دارد، افزود: مازندران مرکز لاین بابلکنار را

 
دارد که در خاورمیانه بی نظیر است و به عنوان پشتیبان صنعت طیور جهان است. 

وي افزود : 6 واحد مرغ اجداد با ظرفیت 107 هزار و 788 قطعه در مازندران فعال است که توان پشتیبانی تولید گله هاي اجداد را در

 
کشور دارد. 

یدالهی با اعلام این که 220 واحد مرغ مادر با ظرفیت 6 میلیون و 300 هزار قطعه در مازندران وجود دارد ، گفت که این واحدها توان

 
اسمی تولید 400 میلیون قطعه جوجه را دارند و می تواند 30 درصد جوجه کشور را تولید کنند. 

وي آمار واحدهاي مرغ گوشتی استان را 2 هزار و 144 واحد با ظرفیت اسمی تولید 39.5 میلیون قطعه اعلام کرد و افزود : این
واحدها می تواند ماهانه 18 میلیون قطعه تولید جوجه داشته باشد ولی در حال حاضر به طور متوسط 12 میلیون قطعه جوجه ریزي

 
انجام می دهند. 

مدیر طیور سازمان جهاد کشاورزي مازندران بیان کرد : 29 واحد مرغ تخم گذار تجاري با ظرفیت یک میلیون و 150 هزار قطعه

 
داریم که توان تولید پنج هزار و 200 تن تخم مرغ خوراکی را دارد و رتبه نهم را در تولید تخم مرغ کشور دارا هستیم. 

وي کشتارگاه صنعتی طیور در استان مازندران را 18 واحد اعلام کرد و افزود : ظرفیت این کشتارگاه ها چهار هزار قطعه در هر شیفت

 
کاري است. 



یدالهی کارخانه هاي خوراك دام و طیور را 50 واحد با ظرفیت یک میلیون و 800 هزار تن دانست و گفت : فعالیت این تعداد کارخانه

 
براي یکهزار و 500 نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

مدیر طیور سازمان جهاد کشاورزي مازندران با اشاره به اینکه در حال حاضر 11 واحد مرغ تخم گذار فعال با ظرفیت 340 هزار قطعه

 
در استان مازندران وجود دارد، ادامه داد: این تعداد واحد فعال می تواند ماهانه 30 تن تخم مرغ تجاري را تحویل بازار دهد. 

وي بیان کرد: سامانه اي از سال 96 تحت عنوان مدیریت اطلاعات صنعت طیور (سماصط) طراحی شد تا تنظیم بازار و ایجاد تعادل
بین عرضه و تقاضا، رصد تولید در تمامی حلقه ها و ساماندهی واحدهاي غیرمجاز را انجام دهد که کمک به شفافیت تولید جوجه

 
یکروزه می کند. 

یدالهی اضافه کرد: سامانه سماصط می تواند کمک کند تا طرح ملی کاهش سن کشتار برنامه ریزي شود چراکه درصد تلفات، وزن
مرغ تولیدي، شروع تولید جوجه ریزي و طول دوره پرورش در این سامانه کمک به استانداردسازي تولید خواهد کرد.



گام هاي بلند دولت براي خدمتی ماندگار

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/19

چرخ هاي توسعه دولت تدبیر و امید این بار در استان هاي استان فارس ، خراسان جنوبی ، البرز ، کرمان ، اردبیل ، بوشهر ،
همدان و هرمزگان به حرکت درآمد و بسیاري از اعضاي کابینه و معاونان وزرا در برخی شهرستان ها حضور یافتند و ضمن

افتتاح طرح ها از نزدیک در جریان مشکلات مناطق مربوطه قرار گرفتند.

چرخ هاي توسعه دولت تدبیر و امید این بار در استان هاي
استان فارس ، خراسان جنوبی ، البرز ، کرمان ، اردبیل ،
بوشهر ، همدان و هرمزگان به حرکت درآمد و بسیاري از
اعضاي کابینه و معاونان وزرا در برخی شهرستان ها حضور
یافتند و ضمن افتتاح طرح ها از نزدیک در جریان مشکلات

 
مناطق مربوطه قرار گرفتند. 

قطار توسعه در استان ها با وجود ویروس کرونا و موانع
اقتصادي تحریم ها درسال جهش تولید همچنان ادامه دارد
و این روند در مهر ماه نیز با افتتاح چندین طرح بزرگ در

حوزه هاي عمرانی ، اقتصادي و صنعتی با حضور برخی اعضاي هیات دولت و مسوولان عالی رتبه کشور در استان هاي مختلف شتاب

 
بیشتري به خود گرفت. 

هر چند که کشور ما زیر سایه تحریم ها قرار دارد ولی تحرك دولت دوازدهم در حوزه عمرانی و اقتصادي همچنان ادامه دار است و در
هفته اي که گذشت نیز همچون هفته ها و ماههاي گذشته مسئولان و اعضاي کابینه براي جنبش و تحرك بخش اقتصادي در

 
بسیاري از شهرستانها حضور پیدا کردند و از نزدیک در جریان امور قرار گرفتند. 

مسوولان در سفر به استان هاي مختلف و یا از طریق ویدئوکنفراس ضمن اینکه در جریان وضعیت استان به لحاظ طرح هاي در دست

 
اجرا قرار گرفتند، از نقاط مختلف بازدید کرده و دستورات لازم را براي سرعت بخشیدن به روند عملیات اجرایی پروژه ها صادر کردند. 

تلاش دولتمردان در راستاي توسعه شاخص هاي اقتصادي، رونق صنعت و معدن، تکمیل شبکه هاي ریلی، راه سازي و بزرگراه ها در
نقاط مختلف کشور این روزها و با وجود اعمال تحریم به ثمره نشسته به گونه اي که با بهره مندي از این امکانات شاهد رشد و

 
شکوفایی کشور در بخش هاي مختلف هستیم. 

این دستاوردها و فعالیت ها که ثمره ماه ها و سال ها تلاش دولتمردان است اکنون به درختان تنومندي تبدیل شده که آحاد جامعه
در نقاط مختلف کشور حتی در دورترین روستاها نیز از میوه به بارنشسته آنها بهره مند شده اند و خدمتی ماند گار براي دولت

 
دوازدهم محسوب می شود. 

دولت دوازدهم در کنار ارائه خدمات گسترده در استان ها ، مهمترین توجه خود را به رفع کاستی هاي زیرساختی، رونق تولید و رفع



 
مشکلات معطوف کرده و موفقیت هاي خوبی نیز در این راستا بدست آورده است. 

اقدامات عمرانی دولت در استان ها با وجود فشارها و جنگ اقتصادي دشمنان نه تنها روند کاهشی و رکود به خود نگرفته بلکه در
بسیاري زمینه ها از جمله انجام زیرساخت هاي اقتصادي ، فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و موفقیت هاي حاصله رو به افزایش بوده

 
است. 

 
بهره برداري از 33هزار و 262 طرح روستایی و عشایري در کشور با دستور رییس جمهوري 

بهره برداري از 6هزار و 750 طرح عمرانی و 26 هزار و 512 طرح اشتغال روستایی وعشایري در بیست وهفتمین هفته افتتاح طرح
هاي مهم ملی کشور با شعار «تدبیر و امید براي جهش تولید»عصر دوشنبه (14 مهرماه) با ارتباط تصویري حجت الاسلام والمسلمین

 
حسن روحانی رییس جمهوري آغاز شد. 

براي اجراي این 33 هزار و 262 طرح، 13 هزار و 122 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است که پیش بینی می شود با بهره برداري

 
این طرح ها، 86 هزار و 894 فرصت اشتغال پایدار مستقیم ایجاد شود. 

در بیست وهفتمین هفته افتتاح طرح هاي مهم ملی کشور، 112 طرح عمران روستایی، 913 طرح آموزشی، یک هزار و 913 طرح
ارتباطی، 72 هزار و282 طرح مسکن روستایی، 313 طرح بهداشتی، 625 طرح عشایري، 292 طرح گازرسانی، 150طرح برق رسانی،
113 طرح ورزشی، 674 طرح ورزشی و 674 طرح راه روستایی، 811 طرح هادي، 830 طرح محرومیت زدایی و 4 کتابخانه و مجتمع

 
فرهنگی و بیش از 26 هزار و 500 اشتغال زایی با دستور رییس جمهوري به بهره برداري می رسد. 

این طرح ها با همکاري وزارتخانه هاي تعاون، کارو رفاه اجتماعی، ارتباطات و فناوري اطلاعات، بهداشت، درمان وآموزش پزشکی،
آموزش و پرورش،جهادکشاورزي، راه و شهرسازي، نیرو و نهادهاي کمیته امداد حضرت امام،ستاد اجرایی فرمان امام، بسیج سازندگی و

 
بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در مجموع با اعتباري بالغ بر 13 هزار میلیارد تومان اجرا و به سرانجام رسید. 

حسن روحانی رییس جمهوري در آیین افتتاح طرح هاي ملی در حوزه روستایی و عشایري گفت : خدمات به عشایر و روستاییان را تا

 
پایان دولت ادامه می دهیم/ تحریم و بدگویی در کار ما تاثیر ندارد . 

رییس جمهوري از روستاییان به عنوان تولیدگران بزرگ کشور یاد کرد و گفت: خدمت رسانی به روستاییان و عشایر را به عنوان یک

 
وظیفه مهم اجتماعی تا پایان کار دولت دوازدهم ادامه می دهیم. 

 
افتتاح 2 هزار و500 کیلومتر راه جدید روستایی کشور 

همزمان با سراسر کشور با پیام ویدئو کنفرانسی رییس جمهوري اسلامی ایران و در آیینی با حضور وزیر راه وشهرسازي با میزبانی

 
شهرستان طالقان استان البرز 2 هزار و 500 کیلومتر راه جدید روستایی کشور گشایش یافت. 

بر این اساس رییس جمهوري اسلامی ایران روز دوشنبه 14 مهر ماه به مناسبت روز ملی روستا و عشایر 13 هزار میلیارد تومان پروژه

 
عمرانی در مناطق روستایی و عشایري کشور افتتاح کرد. 



طرح ملی ابرار (اقدام براي راه هاي اولیت دار روستایی) عنوان افتتاحیه هاي امروز است که از سال گذشته به عنوان طرح مهم دولت
توسط سازمان راهداري درحال اجرا است و هدف آن رفع محرومیت در روستاهاي کشور است و هفته گذشته نیز در استان تهران با

 
اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال، چندین پروژه افتتاح شد. 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در آیین افتتاح پروژه هاي راه روستایی کشور که در شهرستان طالقان استان البرز برگزار شد،
گفت : سال گذشته قول دادیم 2 هزار کیلومتر راه روستایی را در کشور احداث و بهسازي کنیم که امروز این عدد را به 2 هزار و500

 
کیلومتر افزایش داده ایم. 

 
وي ادامه داد: از این میزان یک هزارو100 کیلومتر راه جدید و یک هزارو 400 کیلومتر آسفالت و بهسازي راه روستایی است . 

 
اسلامی افزود: تا پایان فعالیت دولت تدبیر و امید سه هزارو 500 کیلومتر راه روستایی دیگر در کشور احداث و بهسازي خواهیم کرد. 

وزیر راه وشهرسازي بیان داشت : از ابتداي شروع فعالیت دولت تدبیر و امید تا پایان این دولت میزان راه هاي احداثی و بهسازي شده

 
روستایی کشور به 15 هزار کیلومتر راه خواهد رسید که رکورد کم سابقه اي در تاریخ کشور است. 

 
افتتاح 625 پروژه آبرسانی به محلات عشایري کشور و 866 طرح روستایی 

وزیر جهاد کشاورزي در آیین بهره برداري همزمان از 625 پروژه آبرسانی به محلات عشایري کشور و 866 طرح روستایی که به
نمایندگی از این پروژه ها با افتتاح طرح آبرسانی پایدار به 40 محله عشایري بمرود شهرستان زیرکوه از طریق ارتباط تصویري با
رییس جمهوري برگزار شدگفت: امروز با افتتاح 625 پروژه آبرسانی در کشور 21 هزار خانوار عشایري به آب شرب سالم و پایدار

 
دسترسی پیدا کردند که تا پایان دولت نیز 20 هزار خانوار دیگر زیر پوشش قرار می گیرند. 

کاظم خاوازي همچنین در این سفر از مجتمع گلخانه اي محمدیه شهرستان خوسف و مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع

 
طبیعی استان خراسان جنوبی بازدید کرد. 

ایجاد اشتغال و افزایش درآمد اقتصادي زودبازده، عمران و آبادانی روستاها و کاهش مهاجرت به شهر و آموزش و کمک به اشتغال

 
مولد و پایدار مددجویان و خانواده هاي آنان از دیگر اهدافی است که براي این طرح ها در بیرجند پیش بینی شده است. 

 
افتتاح 913 پروژه مدرسه سازي در کشور 

محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش در کرمان همزمان با افتتاح 913 پروژه با 2 هزار و 900 کلاس درس، 420 هزار متر
مربع مساحت و 78 میلیارد تومان اعتبار با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهوري مورد بهره برداري قرار گرفت گفت که افتتاح طرح

 
هاي مدرسه سازي در استان ها گامی مهم در راستاي توسعه آموزش در مناطق روستایی است. 

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: نوآموزان پیش دبستانی از 89 هزار نفر به 223 هزار نفر طی دولت هاي یازدهم و دوازدهم افزایش

 
یافتند که این حوزه از اهمیت بالایی برخوردار است. 

وي گفت : آموزش و پرورش روز به روز بر ظرفیت هاي شبکه شاد می افزاید و موانع و مشکلات این شبکه آموزش مجازي را برطرف



 
می کند. 

حاجی میرزایی با بیان اینکه راه اندازي شبکه شاد پاسخ به نیاز جدي آموزش دانش آموزان در شرایط شیوع ویروس کرونا است
تصریح کرد: دانش آموزان مناطقی که به اینترنت دسترسی ندارند از طرق برنامه هاي آموزشی تلویزیون در 20 ساعت و در مناطق کم

 
جمعیت به صورت حضوري آموزش ها را فرا می گیرند. 

 
افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی 

افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی نیز طرحی دیگر بود که همزمان با حضور رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور به

 
صورت ویدئو کنفرانس با رییس جمهوري بهره برداري شد. 

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور در این آیین که به صورت نمادین در روستاي دارالامام همدان برگزار شد، گفت: براي این

 
واحدهاي مسکونی که شامل بهسازي و نوسازي مسکن روستایی است 29 هزار و 473 میلیارد ریال هزینه شده است. 

علیرضا تابش اظهار داشت: همچنین 811 طرح هادي که در روستاهاي کشور با 2 هزار و 878 میلیارد ریال اعتبار اجرا شده نیز به

 
طور همزمان بهره برداري می شود. 

 
رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور از بهره برداري 110 هزار واحد مسکونی تا پایان سال در سراسر کشور خبر داد. 

در جدول زیر به گزیده اي از مهمترین اقدامات، دستاوردها و محورهاي اصلی سخنان اعضاي هیات دولت و مقام هاي مسوول که در

 
هفته گذشته به برخی استان ها سفر کرده اند اشاره می شود: 

13 مهر ماه

دستاورد سفربرنامه سفرمحور سخنانمسوولاستان

خراسان
جنوبی

کاظم
خاوازي

وزیر جهاد
کشاورزي

اکنون بیش از 200 هزار
تن ذرت، 50 هزار تن
کنجاله سویا و جو در
کف سامانه بازارگاه وجود
دارد که تولید کنندگان
می توانند با مراجعه به

این بازارگاه تهیه کنند.

بازدید و
افتتاح چند
طرح بخش

کشاورزي

افتتاح پروژه آبرسانی به
محلات عشایري بمرود
شهرستان زیرکوه به
نمایندگی از پروژه هاي
وزارت جهاد کشاورزي در
سطح کشور، با حضور ویدئو

کنفرانسی رییس جمهوري

14 مهر ماه

خراسان
جنوبی

کاظم
خاوازي

وزیر جهاد
کشاورزي

امروز با افتتاح 625
پروژه آبرسانی در کشور
21 هزار خانوار عشایري
به آب شرب سالم و
پایدار دسترسی پیدا

افتتاح طرح

 
کشاورزي 

 
بررسی

مسایل و

مجموع سرمایه گذاري انجام
شده در بخش دام، طیور و
آبزیان مجتمع کشت و
صنعت بیدمشک شهرستان
سربیشه 410 میلیارد ریال



کردند که تا پایان دولت
نیز 20 هزار خانوار دیگر
زیر پوشش قرار می

گیرند.

مشکلات
کشاورزان و

دامداران

 
استان 

 

است که زمینه اشتغال 86
نفر را به طور مستقیم فراهم

 
کرده است. 

 
افتتاح 10 سازه آبخیزداري و
آبخوانداري در شهرستان

 
قاینات 

 

کرمان

محسن
حاجی

میرزایی
وزیر

آموزش و
پرورش

مشغول به تحصیل بیش
از 11میلیون و 500هزار
دانش آموز در سال
تحصیلی جاري در شبکه

شاد

افتتاح پروژه
برتر نوسازي

مدارس
کشور

افتتاح مدرسه 12 کلاسه
شهداي فاطمیون در کرمان و
افتتاح واحد آموزشی 6
کلاسه شهید عبد المهدي
امیدي روستاي جواران از
توابع شهرستان رابر به عنوان
پروژه برتر نوسازي مدارس
کشور به دستور ریاست

جمهوري

البرز

محمد
اسلامی

وزیر راه و
شهرسازي

سال گذشته قول دادیم
2 هزار کیلومتر راه
روستایی را در کشور
احداث و بهسازي کنیم
که امروز این عدد را به 2
هزار و500 کیلومتر

افزایش داده ایم.

افتتاح 2
هزار و 500
کیلومتر راه

روستایی
کشور

افتتاح 2 هزار و 500 کیلومتر

 
راه روستایی کشور 

 
13 هزار میلیارد تومان پروژه
عمرانی در مناطق روستایی و

 
عشایري کشور 

 

15 مهر ماه

خراسان
رضوي

سرتیپ
امیر

حاتمی
وزیر دفاع

و
پشتیبانی
نیروهاي

مسلح
جمهوري

اسلامی
ایران

ایران وارد لایه هاي
عمیق تر خودکفایی و

 
خوداتکایی شده است. 

 
تذکرات لازم درباره
امنیت مرزهاي ایران به
طرف هاي درگیر در

 
قفقاز داده شد 

 

بهره برداري
""کارخانه

بزرگ تولید
سیم و

کابلهاي
تفلون

نظامی و
غیرنظامی""

 
در مشهد 

 

محصولات ""کارخانه بزرگ
کابلهاي تفلونی مشهد"" در
قایقهاي پرنده، اژدر،
شناورهاي تندرو، ناوشکن،
پهپاد،سامانه هاي موشکی،
هواپیما و بالگردهاي نظامی و
تجاري و دیگر تجهیزات
صنایع هوایی و هوافضا کاربرد

دارد.

تفاهم نامه ساخت هزار خانهرفع مشکلبر اساس برنامه ریزيسعیدگلستان



اوحدي
معاون
رییس

جمهوري
ورییس

بنیاد
شهید و

امور
ایثارگران

انجام شده تا پایان سال
46 هزار خانه براي
ایثارگران و خانواده
شهداي کشور ساخته
خواهد شد که تلاش می
کنیم این تعداد به 50
هزار واحد مسکونی

افزایش یابد.

ایثارگران و
خانواده

شهدا، تا
رسیدن به

نقطه
مطلوب

و ایجاد هزار فرصت شغلی
براي خانواده ایثارگران

گلستان

آذربایجان
غربی

عیسی
کلانتري

معاون
رییس

جمهوري و
رییس

سازمان
حفاظت
محیط
زیست
کشور

وضعیت دریاچه ارومیه،
امسال مطلوب و

 
امیدوارکننده است. 

 

بازدید از
سد کانی
سیب در 16

کیلومتري
جنوب شهر

 
پیرانشهر، 

 
بررسی

وضعیت
طرح هاي

احیاي
دریاچه

 
ارومیه 

 

با پایان طرح هاي مصوب و
اجرایی ستاد احیاي، شاهد
بهبود روز افزون وضعیت
نگین آبی آذربایجان خواهیم

بود.

18 مهر ماه

فارس

محمدجواد
آذري

جهرمی
وزیر

ارتباطات و
فناوري

اطلاعات

( در جلسه ویدیو

 
کنفرانس ) 

 
اپراتورها باید با رفع
موانع موجود، پروژه هاي
ارتباطی را تا پایان سال

 
تکمیل کنند. 

 

بررسی
مصوبات
تکمیل

زیرساخت
ها،در سفر
چهار ماه
پیش وزیر
ارتباطات به

استان
فارسی

به قید فوریت هر دو اپراتور
همراه اول و ایرانسل موظف
هستند نسبت به اجراي
فوندانسیون سایت هاي پروژه

اقدام کنند

علاوه بر اعضاي دولت دوازدهم، برخی معاونان وزرا و دیگر مسئولان نیز در سفرهاي استانی پیگیر مشکلات فعالان اقتصادي و طرح
هاي عمرانی در نقاط مختلف کشور بودند که می توان به علی اوسط هاشمی معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس سازمان
آموزش فنی و حرفه اي به استان فارس ، محمد سرور رییس اورژانس هوایی کشور به استان فارس ، محمدعلی طهماسبی مدیرعامل
سازمان مرکزي تعاون روستایی ایران به استان خراسان جنوبی ، مهدي جمالی نژاد معاون عمرانی وزیر کشور به بوشهر و حمید زادبوم



 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رییس سامازن توسعه تجارت ایران به زنجان اشاره کرد. 

 
افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار صنعت در سایت مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رییس سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور،در آیین افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار
صنعت در سایت مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب لامرد، گفت:سازمان فنی و حرفه اي مطابق با رشد و استقرار صنایع در منطقه ویژه
لامرد و براساس نیازهاي آموزشی، مراکز آموزش و تربیت نیروي ماهر را در این کانون صنعتی گسترش می دهد که این موضوع فقط
به بخش دولتی اختصاص ندارد بلکه بخش خصوصی و کارخانه هاي این منطقه نیز می توانند مجوز مرکز تربیت نیروي ماهر دریافت

 
کنند. 

علی اوسط هاشمی، با اشاره به لزوم افزایش مهارت هاي تکنسین ها، کارگران و کارکنان، همسو سازي دانش فنی و تئوریک با مهارت
هاي کارگاهی، تامین نیروي کار ماهر و تخصصی با ارائه آموزش هاي مهارتی و همچنین آموزش مستمر شاغلان با هدف افزایش بهره

 
وري را از اهداف افتتاح مراکز جوار صنعت و توسعه مهارت آموزي در صنایع برشمرد. 

 
بهره برداري از هفت پروژه عمران روستایی در شهرستان عسلویه استان بوشهر 

معاون عمرانی وزیر کشور نیز در سفري به بوشهر گفت: از 18 هزار پروژه افتتاحی و اجرایی هفته هاي دولت و دفاع مقدس در سال

 
جاري براي نخستین بار در قالب طرحی نوآورانه 287 پروژه شهرسازي بامشارکت خیران اجرا شد. 

مهدي جمالی نژاد درآیین افتتاح پروژه هاي روستایی شهرستان عسلویه استان بوشهر افزود: مشارکت خیران در اجراي پروژه ها و

 
زیرساخت هاي شهري و روستایی مانند خیران مدرسه ساز و خیران سلامت در کنار دولت کاري نو و بسیار موثر است. 

 
افتتاح نخستین پایانه صادراتی فرش ایران در زنجان 

نخستین پایانه صادراتی فرش دستباف ایران با حضور معاون روستایی و مناطق محروم رییس جمهوري، معاون وزیر صنعت، معدن و

 
تجارت و رییس سامازن توسعه تجارت ایران، رییس مرکز ملی فرش ایران در زنجان افتتاح شد. 

 
صادرات غیر نفتی کشور به 13.5میلیارد دلار رسید 

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: در شرایطی که ویروس کرونا میزان تجارت بین المللی را 14 درصد کاهش داد، میزان

 
صادرات غیرنفتی کشور در 6 ماه ابتداي سال به 13.5 میلیارد دلار رسید. 

حمید زادبوم در جلسه مشترك کارگروه امور اقتصادي، اشتغال و توسعه صادرات استان زنجان، با تاکید بر اهمیت صادرات غیرنفتی در
پی کاهش کاهش قیمت فرآورده هاي نفتی، اظهار داشت: حمایت از صادرات غیرنفتی امروز به یک وظیفه مهم براي همه دستگاه

 
هاي اقتصادي کشور تبدیل شده است. 

 
در جدول ذیل به برخی از سفرهاي معاونان وزرا و ماحصل این بازدیدها اشاره می شود: 



13 مهر ماه
دستاورد سفر ، محور سخنانمسوولاستان

فارس
علی اوسط هاشمی معاون
وزیر تعاون، کار و رفاه

اجتماعی

- افتتاح نخستین مرکز آموزش جوار صنعت در سایت
مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب واقع در منطقه ویژه

 
اقتصادي لامرد 

 

 
- ایجاد هزاران فرصت شغلی در افق آتی منطقه ویژه 

 

فارس
محمد سرور رییس

اورژانس هوایی کشور

در قالب برنامه توسعه پایگاه هاي اورژانس هوایی، مقرر
شده ظرف سه سال آینده، 30 پایگاه به اورژانس هوایی
کشور اضافه شود و شمار آنها به 75 پایگاه هوایی

استاندارد افزایش یابد.

خراسان
جنوبی

محمدعلی طهماسبی
مدیرعامل سازمان مرکزي

تعاون روستایی ایران

وزارت جهاد کشاورزي اجازه نمی دهد زرشک کاران
ضرر کنند در نتیجه محصول را خریداري می کنیم یا

صادر و به فروش می رسانیم.
14 مهر ماه

خراسان
جنوبی

مدیرعامل سازمان مرکزي
تعاون روستایی ایران

هزار میلیارد تومان تسهیلات با سود 15 درصد (سه
درصد کمتر از نرخ مصوب) از سوي بانک هاي
کشاورزي، ملت و توسعه صادرات در اختیار خریداران و

 
صادرکنندگان عمده زعفران قرار می گیرد. 

 

خراسان
شمالی

سیدمرتضی بختیاري
رییس کمیته امداد امام

خمینی (ره)

همزمان با روز ملی روستا و عشایر، افتتاح 6 هزار واحد
مسکونی مددجویان به صورت ویدیوکنفرانس توسط

 
رییس جمهوري در کشور 

 
افتتاح هزار و 400 مسکن مددجویی در استان و کلنگ

 
زنی ساختمان اداري کمیته امداد خراسان شمالی 

 
مهدي جمالی نژاد معاونبوشهر

عمرانی وزیر کشور
بهره برداري از هفت پروژه عمران روستایی در

 
شهرستان عسلویه استان بوشهر 

 
افتتاح جاده گردشگري ساحلی روستاي"" بنود"" در

 
شهرستان عسلویه 

 
پروژه هاي روستایی با 39 میلیارد تومان اعتبار در این
استان مورد بازدید قرار گرفت که از این مجموع



 
14.5میلیارد تومان افتتاح و اجرایی شد. 

 

فارس
علی اوسط هاشمی معاون
وزیر تعاون، کار و رفاه

اجتماعی

چنانچه کشوري به مهارت آراسته نباشد، در آینده

 
دچار خزان در حوزه اشتغال خواهد شد 

 
آماده واگذاري بخشی از اختیارات فنی و حرفه اي به

 
بخش خصوصی هستیم 

 

فارس
علیرضا ییسی معاون وزیر
بهداشت، درمان و آموزش

پزشکی

تمام عشایر کشور تا پایان دولت، از خانه بهداشت بهره

 
مند می شوند 

 
18 خانه بهداشت عشایري در این استان به چرخه ارائه

 
خدمات سلامت پیوست 

 

هرمزگان
همایون حائري معاون
وزیر نیرو در امور برق و

انرژي

150روستا در 24 استان کشور از ابتداي سالجاري
تاکنون از طریق احداث 300 کیلومتر شبکه و نصب

 
170دستگاه ترانسفورماتور برق دار شدند 

 
عملیات اجرایی احداث نیروگاه سیریک هرمزگان نیز

 
بزودي شروع خواهد شد. 

 

کرمان
حسن منتظرتربتی معاون
وزیر نفت و مدیرعامل

شرکت گاز

در طول فعالیت دولت تدبیر و امید 32 هزار روستاي

 
کشور به شبکه گازرسانی متصل شد. 

 
بهره برداري از 301 طرح گازرسانی به مناطق شهري،

 
روستایی و صنعتی استان کرمان 

 

همدان
علیرضا تابش رییس بنیاد
مسکن انقلاب اسلامی

کشور

افتتاح 106 هزار و 294 واحد مسکن روستایی با
هزینه اي بالغ بر 29 هزار و 473 میلیارد ریال

15 مهر ماه

گلستان

سعید اوحدي معاون
رییس جمهوري و رییس
بنیاد شهید و امور

ایثارگران،

امضا تفاهم نامه تامین هزار مسکن و ایجاد هزار فرصت

 
شغلی براي خانواده ایثارگران و شهداي این استان 

 

حمید زادبوم معاون وزیرزنجان
 صنعت، معدن و تجارت و

افتتاح نخستین پایانه صادراتی فرش دستباف ایران 
 



رییس سامازن توسعه
تجارت ایران

راه اندازي پایانه صادراتی فرش دستباف موجب تولید
فرش در کشور با نگاه صادراتی و تسهیل در فرایند

 
صادرات آن و جهش تولید خواهد شد 

 
در شرایطی که ویروس کرونا میزان تجارت بین المللی
را 14 درصد کاهش داد، میزان صادرات غیرنفتی کشور

 
در 6 ماه ابتداي سال به 13.5 میلیارد دلار رسید. 

 

زنجان
محمد امید معاون
روستایی و مناطق محروم

رییس جمهوري

تزریق مناسب اعتبارات و ایجاد اشتغال در روستاها می
تواند موجب مهاجرت معکوس روستاییان شود.

کرمان
محمدرضا ابوالقاسمی
معاون بازرسی و نظارت

صنعت ، معدن و تجارت

بازرسی از 50هزار واحد صنفی در استان کرمان انجام

 
گرفت 

 

کرمان
مهراالله رخشانی مهر
معاون وزیر آموزش و

پرورش

افتتاح دو واحد آموزشی ، مدارس 9 کلاسه آزادگان و
سه کلاسه شهید داود آخوندي در شهرستان بافت

 
کرمان 

 
آغاز عملیات اجرایی احداث مجتمع آموزشی 24

 
کلاسه خیر ساز شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 

 

 
آغاز عملیات اجرایی احداث مدرسه 6 کلاسه 

 
16 مهر ماه

آذربایجان
غربی

عیسی کلانتري معاون
رییس جمهوري و رییس
سازمان حفاظت محیط

 
زیست کشور 

 

طبق آخرین بسیمتري صورت گرفته از کف، عمق
دریاچه به میزان 35 سانتی متر افزایش یافته است.

زنجان
سرور بختی رییس

 
موسسه فرهنگی اکو 

 
فرش دستبافت، پرچم فرهنگی کشور ایران است

خراسان
شمالی

مهدي جمالی نژاد معاون
عمرانی وزیر کشور

اجراي پروژه هاي عمرانی در شرایط بحران و تحریم ها
متوقف نشده است و هر روز شاهد افتتاح طرح هاي

مختلف و بهره مندي مردم از مزایاي آن هستیم.
سیدمرتضی بختیاريکردستان

رییس کمیته امداد امام
افتتاح سالن همایش سردار شهید قاسم سلیمانی

 
اردوگاه علی ابن ابیطالب (ع) 



 خمینی (ره)
80 هزار دانش آموز و دانشجو در کشور تحت پوشش
کمیته امداد قرار دارند که 6 هزار نفر از آنان نخبه

 
علمی هستند. 

 

مرکزي

حسن الحسینی مشاور
وزیر آموزش و پرورش و
مسئول برنامه شبکه
آموزشی دانش آموز (شاد)

از حدود 14 میلیون و 700 هزار دانش آموز کشور
بیش از 11 میلیون و 450 هزار نفر در شبکه شاد
حضور دارند که بیشتر آنان کاربر فعال محسوب می

 
شوند. 

 
با همکاري سه جانبه وزارت ارتباطات وزارت و فناوري
اطلاعات، آموزش و پرورش و شوراي عالی فضاي
مجازي تلاش می شود ضریب دسترسی به اینترنت با

 
سرعت بالا افزایش پیدا کند. 

 
17 مهر ماه

تهران
(شهرستان

ملارد)

احمد اصغري مهرآبادي
معاون وزیر راه و

شهرسازي

بررسی مشکلات و رفع مشکل اسناد ملکی شهرك
مسکونی گلها، مسکن مهر صفادشت، ناحیه صنعتی

دهک و شهرك گلخانه اي مهرآفرین شهرستان ملارد



تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/19

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به
فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود.

کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به فرصت

 
دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود. 

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد :ناخوش احوالی اقتصاد ایران بر کسی پوشیده نیست و بهبود این شرایط هدفی است که نیازمند توجه
و تلاش بیشتر از سوي متولیان ذي ربط است. البته این موضوع در سالی که رهبر معظم انقلاب نام «جهش تولید» را بر آنها نهاده اند

 
بیشتر از هر زمان دیگري نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي فائق آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد» دکتراي اندیشه
سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک ادامه این
گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید پیش روي

 
شماست. 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با

 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی
ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش



اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که تحت
الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت بوده که

 
متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 

صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري
غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و
رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات

 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي بین المللی
کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد و متنوع
ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان ظهور

 
یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 

 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت



جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار
گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور بین المللی
شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در حوزه گمرکی

 
همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و
با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم.



اراده فولادین کارآفرین همدانی در تولید قطعات فولادي

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/19

اراده فولادین کارآفرین همدانی در تولید قطعات فولادي پیش از آغاز هرکار تولیدي، مطالعه بازار فروش داشته باشید>

 
اراده فولادین کارآفرین همدانی در تولید قطعات فولادي پیش از آغاز هرکار تولیدي، مطالعه بازار فروش داشته باشید 

 
 

سپهرغرب، گروه - طاهره ترابی مهوش : مدیرعامل شرکت فولاد راد همدان با اراده فولادین خود توانسته است براي 400 نفر به

 
صورت مستقیم وحدود دو هزار نفر به صورت غیر مستقیم اشتغال ایجاد کند. 

در دنیاي متحول امروز، کامیابی انسان را قادر به برقراري ارتباط بین منابع کمیاب و قابلیت هاي مدیریتی و کارآفرینی منابع انسانی
می کند. به عبارت دیگر جامعه اي می تواند در مسیر توسعه، حرکت روبه جلو و پرشتابی داشته باشد که با ایجاد بسترهاي لازم،
منابع انسانی خود را به دانش و مهارت کارآفرینی مولد تجهیز کند تا آن ها با استفاده از این توانمندي ارزشمند، سایر منابع جامعه و

 
سازمان را به سوي ایجاد ارزش، رشد و توسعه، مدیریت و هدایت کنند. 

امروزه کار و فعالیت شکل تازه اي به خود گرفته و به سوي خودکارفرمایی و خوداشتغالی در حرکت است، کارآفرینی و کارآفرینان
نقش کلیدي در روند توسعه و پیشرفت اقتصادي جوامع مختلف ایفا می کنند. تجارب کشورهایی مانند ژاپن، کره جنوبی، مالزي و

 
هند آکنده از فعالیت هاي چشم گیر کارآفرینانی بوده است که امروز به توسعه یافتگی کشور خود می بالند. 

البته نکته اینجاست که کارآفرینان تنها به ایجاد فرصت هاي شغلی جدید نمی پردازند، بلکه با ساختار، تفکر، تحرك و فرهنگ لازم،
دست به تخریب خلاقانه اي می زنند تا از دل ناامیدي، بارقه امیدي را بیفروزند. 



باتوجه به نقش و اهمیت کارآفرینی و سابقه درخشان کارآفرینان در توسعه بسیاري از کشورها و باتوجه به مشکلات اقتصادي زیادي
که کشور ما با آن مواجه بوده و هست، وجود کارآفرینان جوان در عرصه صنایع آن هم در استانی همچون همدان که به لحاظ صنعتی
هنوز نتوانسته به جایگاه واقعی خود دست یازد، یک سرمایه اجتماعی بزرگ محسوب می شود. براین اساس در این شماره از صفحه

 
کاردانش بر آن شدیم تا با مدیرعامل جوان شرکت فولاد راد همدان گفت وگویی را ترتیب دهیم که در ادامه می خوانید: 

مدیرعامل شرکت فولاد راد همدان با اشاره به اینکه مجتمع فولاد راد همدان فعالیت خود را در سال 1390 در زمینی به مساحت 50
هزار مترمربع در شهرك صنعتی ویان آغاز کرده و در سال 1396 به بهره برداري رسیده است، گفت: هم اکنون ظرفیت تولید این

 
مجتمع 500 هزار تن در سال است. 

 
تولید 200 هزارتن میلگرد در سال 

عادل زارعی با تاکید بر اینکه درحال حاضر بنا به شرایط اقتصادي، امکان تحقق تولید برحسب ظرفیت تعریف شده وجود ندارد،گفت:

 
هم اکنون سالانه حدود 200 هزارتن محصول تولید می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در این مجتمع قطعات فولادي در سه شیفت کاري و با اشتغال مستقیم 400 نفر تولید می شود، اذعان کرد: در
حال حاضر اغلب محصولات تولیدشده در این کارخانه خارج از استان به فروش می رسد، زیرا همواره جوسازي هاي منفی بر فعالیت ما

 
سایه افکنده است. 

زارعی با تاکید بر اینکه خرید مستقیم خریدار از شرکت، یقیناً در فعالیت و درآمد جامعه 40 نفري آهن فروشان همدان تاثیرگذار
خواهد بود، اذعان کرد: بر این اساس اغلب تبلیغات سوء علیه محصولات می شود، بنابراین عمده خریداران محصول شرکت(میلگرد )

 
خارج از استان هستند. 

 
سخت گیري هاي مالیاتی مانع از صادرات 

وي با تاکید بر اینکه استان ها کرمانشاه، کردستان، اراك، قم و حتی هرمزگان خریدار محصولات ما هستند، اذعان کرد: خوشبختانه
محصولات تولیدي ما هم استاندارد هاي لازم دنیا را کسب کرده و درصورت فراهم بودن بستر صادارت، امکان صادرکردن کلیه

 
محصولات را خواهیم داشت. 

مدیرعامل جوان شرکت فولاد راد با تاکید بر اینکه این کارخانه طبق آخرین تکنولوژي هاي روز دنیا و به سبب استفاده از تجهیزات
مدرن و پیشرفته، موفق شد محصولات خود را بر طبق استاندارد جهانی DIN تولید کند، اذعان کرد: کارخانه میلگرد راد همدان، یکی
A1 , A2 , از بزرگ ترین تولیدکنندگان میلگرد در کشور است که قادر به تولید انواع میلگرد ها در اندازه هاي هشت تا 32 با کیفیت

 
A3 , A4 است. 

زارعی افزود: همه تجهیزات این کارخانه، ساخت کشورهاي آلمان و ایتالیا بوده که سبب تولید محصولات باکیفیت و مطابق با

 
استاندارد هاي جهانی می شود. 

وي خاطرنشان کرد: راد همدان، توانسته به خاطر تولید محصولات باکیفیت، استاندارد ملی SNSO3132 و استاندارد اروپایی



 
BS4449 را دریافت کند که تا به امروز هیچ شرکت داخلی، موفق به دریافت این استاندارد ها نشده است. 

 
اصلی ترین مشکل؛ تکمیل نبود زنجیره تولید در استان 

مدیرعامل جوان شرکت فولاد راد با تاکید بر اینکه اصلی ترین مشکل ما در عرصه این صنعت، تکمیل نبودن زنجیره تولید است،
خاطرنشان کرد: علی رغم وجود ظرفیت هاي بکر معادن در استان و در عین حال فراهم بودن بستر براي تکمیل زنجیره تولید، مدیران

 
استانی، همراهی لازم را براي تحقق این ظرفیت در استان ندارند. 

 
گندله آهن کیلویی 2 هزار تومان به خارج از استان فروخته می شود 

وي با اشاره به اینکه در حال حاضر محصولات معدنی ما بدون فراوري به دست برخی صنایع به صورت سنگ آهن دانه بندي شده،
کنسانتره و گندله آهن از استان به قیمت هرکیلو دو هزار تومان خارج و به شرکت فولاد اصفهان فروخته می شود، گفت: تأسف بارتر
اینکه ما به عنوان مواد اولیه میلگرد، مجبوریم همان محصول را به صورت ورق شده از این شرکت هرکیلو 12 تا 30 هزار تومان

 
خریداري کنیم. 

زارعی با تاکید بر اینکه این تفاوت قیمت، بیانگر حجم عظیمی از ارزش افزوده است که از استان خارج می شود، اذعان کرد: بارها و
بارها اعلام کردیم که شرکت راد، این آمادگی را دارد تا زنجیره تولید را بدون دریافت ریالی تسهیلات ایجاد کند، اما مشخص نیست

 
که با چه رویکردي این موضوع توجه مدیران متولی را جلب نمی کند. 

 
نظارتی بر عملکرد واحدهاي تولیدکننده مواد اولیه نیست 

مدیرعامل شرکت فولاد راد با تاکید بر اینکه متأسفانه نظارتی بر عملکرد شرکت هاي فراوري فولاد در استان وجود ندارد، خاطرنشان
کرد: متأسفانه واحدهاي صنعتی به بهانه هاي مختلف، حاضر نیستند مواد اولیه صنعت استان را تامین کنند. به عنوان مثال در شهرك
صنعتی ویان و درست در همسایگی شرکت ما، شرکت تولیدکننده شمش فولاد وجود دارد، اما این شرکت محصول تولیدي خود را به

 
خارج از استان می فروشد و به بهانه هاي مختلف از فروش محصول در استان امتناع می ورزد. 

وي با تاکید بر اینکه همدان به لحاظ صنایع وابسته ساختمانی از ظرفیت بالایی برخوردار است، اما متاسفانه این ظرفیت ازسوي
مدیران استانی نادیده گرفته می شود، ابراز کرد: اغلب مواد معدنی در مصالح ساختمانی همچون کاشی، سرامیک، آجر و فولاد به

 
صورت خام از استان خارج شده و سپس با درنظر گرفتن ارزش افزوده بالا، وارد استان می شود. 

مدیرعامل شرکت فولاد راد همدان با تاکید بر اینکه براي صرفه جویی در هزینه هاي تولید، بهمن ماه امسال شاهد بهره برداري از
کارخانه دوم این شرکت، در عرصه ذوب به میزان نیاز و افزایش ظرفیت شرکت براي تولید میلگرد خواهیم بود، اذعان کرد: باز هم
تاکید می کنم باید زنجیره تولید در استان در عرصه فولاد تکمیل و بر واحدهاي فراوري و فروش محصولات استحصال شده، نظارت

 
شود. 

زارعی با تاکید بر اینکه متاسفانه از یک سال پیش بنا به محدودیت هاي صادراتی، امکان صادرات محصول به خارج از کشور وجود
ندارد، اذعان کرد: تا پیش از اعمال این محدودیت ها، محصول تولیدشده در این شرکت به کشورهاي عراق، ترکیه، افغانستان،

 
پاکستان و... صادر می شد، اما در حال حاضر مباحثی همچون برگشت ارز حاصل از صادرات، مانع انجام این کار می شود. 



مدیرعامل شرکت فولاد راد با تاکید بر اینکه ما کار خود را در این شرکت با سرمایه گذاري 30 میلیون یورو آغاز کرده و درحال حاضر
نیز این آمادگی را داریم که بدون دریافت تسهیلات زنجیره تولید را تکمیل کنیم، ابراز کرد: همان طور که عنوان شد، این ظرفیت در

 
استان وجود دارد. 

وي افزود: با تکیمل زنجیره فولاد در استان، شاهد اشتغال زایی دو تا سه هزار نفر و در عین حال جلوگیري از خام فروشی محصولات

 
معدنی در عرصه فولاد خواهیم بود، اما گویا این مهم براي مدیران استانی، قابلیت توجه ندارد. 

زارعی با انتقاد از اینکه همواره در آستانه تغییر دولت ها وحتی دو سال مانده به اتمام دوره، شاهد استارت زدن کار تولیدي در کشور
نیستیم، خاطرنشان کرد: عملاً در دو سال پایانی هر دولت، از آنجایی که امکان افتتاح پروژه بخصوص در حوزه صنعت براي دولت
متبوع فراهم نیست، هیچ پروژه جدیدي کلید نمی خورد. تاسف بارتر اینکه تا هماهنگ شدن دولت بعدي، یک سال زمان لازم است و

 
این؛ یعنی اینکه اغلب با اتمام هر دوره مدیریت اجرایی کشور، شاهد خلأ سه ساله در عرصه تولید هستیم. 

وي با اشاره به ینکه اصلی ترین رمز موفقیت یک مجموعه پس از توکل به خدا و پشتکار، شناخت بازار فروش محصول است، اذعان

 
کرد: مسلماً براي موفقیت در عرصه تولید می بایست علاوه بر اراده فولادین، مطالعه و تحقیق را رکن اصلی دانست. 

مدیرعامل شرکت فولاد راد همدان با اشاره به اینکه اغلب این مهم در عرصه صنعت استان مغفول است، اذعان کرد: باید از بازار فروش
محصول، اطمینان یافت و سپس دست به کار تولیدي زد، اما در کشور و استان ما متاسفانه یا این مطالعه بازار وجود ندارد یا به صورت

 
ناقص انجام شده که نتیجه آن، جز تعطیلی واحدهاي صنعتی نخواهد بود. 

مع الوصف با توجه به آنچه گفته شد، به نظر می رسد اراده فولادین این کارآفرین همدانی توانسته در شرایط کنونی جنگ اقتصادي بر
همه مشکلات فائق آید و حتی امکان تکمیل زنجیره نیز از طریق وي، بدون دریافت تسهیلات براي جلوگیري از خروج ارزش افزوده
فراهم است، بنابراین انتظار می رود مدیران مرتبط با حوزه صنعت و بالاخص اقتصاد استان، با دقت نظر بیشتري براي چنین فرصتی

 
برنامه ریزي کرده و نسبت به بهره برداري از این پتانسیل ها اقدام کنند. 



 طاهره ترابی مهوش



کارت هاي بازرگانی رانتی، میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت زد/ اتاق

هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/19

یک فعال بخش خصوصی با بیان اینکه کارت هاي بازرگانی قلابی به گفته مسئولین مالیاتی بیش از 70 هزار میلیاردتومان به
اقتصاد کشورخسارت وارد کرده و باعث فرار مالیاتی شده است گفت: اگر اتاق بازرگانی به وظایف خودش عمل می کرد،

اقتصاد امروز یک اقتصاد پویاتر و فعال تر داشتیم.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس علی کردي رئیس کانون کارآفرینی استان لرستان در گفت وگو با خبرنگار
اقتصادي شبکه اطلاع رسانی راه دانا، در مورد نقش و عملکرد اتاق هاي بازرگانی، اظهار کرد: اتاق ایران خودش معتقد است که

 
پارلمان بخش خصوصی و تشکل تشکل ها است. 

وي با اشاره به اینکه اتاق ایران باید عدالت را رعایت کند، افزود: از مسئولین اتاق سؤال دارم که آیا تاکنون به وظایف چهارده گانه
اصلی شان که در ماده 5 قانون اتاق بازرگانی آمده و رشد و توسعه اقتصاد و اعتلاي صنعت و معدن و بازرگانی وهمچنین سیاست
گذاري و ارائه پیشنهاد به دولت و مجلس براي اصلاح قوانین، توسعه روابط تجاري و بازرگانی و کمک به سیاست هاي کلان اقتصادي

 
ازجمله آنهااست، عمل کرده اند و نتیجه چه شده است؟ 

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: اتاق بازرگانی می گوید تشکل تشکل هاست یعنی نسبت به همه تشکل ها مسئولیت دارد و می

 
بایست الآن پاسخ دهد که براي تشکل ها چه کاري انجام داده است. 

کردي گفت: اتاق بازرگانی نه تنها در استان ها بلکه در کشور نتوانسته جایگاه خودش را حفظ کند و به فعالان بخش اقتصادي خدمات

 
لازم را ارائه دهد. 

 
حیات خلوتی براي آقایان 



وي اضافه کرد: اتاق بازرگانی به عنوان یک سنگر و جایگاه ، حیات خلوتی براي هیئت نمایندگان و هیئت رئیسه و یا روسا تبدیل شده
و سایر بخش ها مانند کمیسیون ها هم نتوانسته اند به موضوعات مطرح در قانون و آیئن نامه عمل و مأموریت ها را درست اجرا کنند.

 
 

این فعال بخش خصوصی معتقد است اگر اتاق بازرگانی ایران به وظایفش عمل می کرد، امروز می بایست شاهد یک اقتصاد پویا و

 
فعال می بودیم و به بن بست اقتصادي در کشور نمی رسیدیم. 

کردي بیان کرد: وقتی افراد وارد اتاق می شوند و نمی توانند وظیفه خود را انجام دهند و کارایی ندارند، چرا حاضر نیستند کنار بروند

 
و کار را به دست جوانان و افراد صاحب فکر بسپارند. 

وي تأکید کرد: افراد حاضر در اتاق از خلأ هاي قانونی در قانون و آیین نامه و نبود قانون خاص انتخابات اتاق ها سوءاستفاده می کنند
و صدور کارت بازرگانی قلابی و کارت عضویت فله اي یک ابزار قدرت براي مسئولین اتاق شده که براي مهندسی انتخابات از آن

 
استفاده می کنند. 

این فعال اقتصادي خطاب به مسئولان اتاق هاي بازرگانی، گفت: اگر تخلفی در انتخابات اتاق ها رخ نمی دهد، چرا اجازه نمی دهند به

 
شکایات به درستی رسیدگی شود و پاسخ قانع کننده به شاکیان انتخابات تاکنون داده نشده است؟. 

 
خودي و غیرخودي در اتاق بازرگانی/ چه کسی این کارت هاي بازرگانی را صادر می کند؟ 

کردي تصریح کرد: چرا هرروز صدور و دادن کارت عضویت و بازرگانی براي غیرخودي ها سخت تر می شود اما براي خودي ها به
شدت راحت است درحالی که صدورکارتهاي بازرگانی براي کسانی که اهلیت آن را ندارند میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت

 
وارد کرده است؛ چه کسی این کارت هاي بازرگانی را صادر می کند؟ 

وي با تأکید بر اینکه اتاق هاي بازرگانی توضیح دهند کارت هاي بازرگانی را با چه اطلاعاتی براي افراد صادر می کنند؛ چرا امروز
مالیات سنگین آن روي شانه قشر کم درآمد افتاده و به راحتی فرار مالیاتی رخ می دهد و میلیاردها تومان ضرر اقتصادي به کشور وارد

 
می شود و اتاق باید در این مورد پاسخگو باشد. 



 
 

این فعال اقتصادي بیان کرد: شوراي عالی نظارت بر ا تاق ایران هم مقصر است و به وظایف اصلی خودش عمل نمی کند مثلاً 17اتاق
بازرگانی ( از مجموع 34 اتاق بازرگانی ) اعتراضاتی در خصوص تخلفات انتخابات اسفند سال97، ارائه کردند اما این شورا به راحتی از

 
کنار از عبور کرد. 

کردي افزود: شوراي عالی نظارت بر اتاق، افرادي را به نمایندگی از خود بر این کار می گمارند که یا ناتوان هستند یا تحت تأثیر قدرت
قرار می گیرند و اصلاً پیگیر اعتراضات نیستند که این موضوع باعث ایجاد وضعیت کنونی شده و مشاهده می کنیم اتاق ایران در انجام

 
مأموریت خودش ناموفق بوده است. 

 
اتاقی که خانه شخصی عده اي شده است 

وي اظهار کرد: رابطه دوسویه باید بین اعضا و هیئت رئیسه اتاق بازرگانی استان ها وجود داشته باشد که این رابطه اصلاً وجود ندارد؛
حتی بنده که مدیریت چند تشکل بر عهده دارم، هیچ گونه ارتباطی با اتاق ندارم و اتاق ها هم هیچ خدماتی به تشکل ها ارائه نمی

 
دهد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه قرار نیست اتاق بازرگانی به خانه شخصی برخی تبدیل شود، گفت: اگر اتاق ها با تشکل ها ارتباطی

 
ندارد، حق گفتن تشکل تشکل ها را ندارند 

کردي در ادامه اظهار داشت: افراد اعتراض خود را به صورت قانونی اعلام کردند اما هیأت هاي نظارت مستقر در شهرستانها در دستور
کار قرار نداد. در مرحله دوم به انجمن نظارت مراجعه کردیم، اما این انجمن هم بررسی نکرد و در مرحله سوم اعتراض خود به شوراي
عالی ارجاع دادیم اما در برخی شهرستانها از افراد معترض به نتایج انتخابات به جرم تشویش اذهان عمومی شکایت شده و کارت

 
عضویتشان تعلیق شده است؛ هرچند این شاکیان در همه شهرستانها از دادگاه رأي برائت گرفتند. 

 
اتاق بازرگانی سدي در برابر صادرات/ به جاي کمک ضربه زدند 

وي بیان کرد: به دلیل اقدامات اتاق بازرگانی ایران امروز صادرکنندگان براي صادرات محصول خود به ناچار از کارت هاي دیگران

 
استفاده می کنند که موضوع به برخی افراد میلیاردها تومان آسیب رسانده باید سؤال شود چه کسی پاسخگوي آن خسارت ها است؟ 

این فعال اقتصادي اعتقاد دارد اتاق بازرگانی ایران به هیچ وجه به اقتصاد کشور و بخش خصوصی و فعالان کمک نکرده بلکه آسیب



 
هم وارد کرده است. 

کردي با طرح این سؤال که افراد حاضر در اتاق ها اگر نمی توانند کاري انجام دهند، چرا استعفا نمی دهند؟ ادامه داد: این افراد فقط

 
به فکر ریاست و درآمدهاي خودشان هستند و کاري به بخش خصوصی واقعی ندارند. 

 
اتاق هاي بازرگانی استان ها کجایند؟ 

وي با اشاره به اتاق هاي بازرگانی در استان ها، گفت: امروز در اتاق بازرگانی مثلاً استان لرستان که بنده یکی از مؤسسین اولیه آن

 
هستم، هیچ یک از انتظارات بخش خصوصی و فعالان اقتصادي محقق نشده بلکه هیچ تعاملی هم باتشکل ها ندارد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه مثلاً خانه کشاورز بیش از 27 هزار عضو (فعال بخش خصوصی) دارد، بیان داشت: اتاق بازرگانی استان

 
هیچ تعاملی با این تشکل ها ندارد و جالب اینجاست که هیچ کدام از اعضاي کمیسیون کشاورزي اتاق استان، کشاورز نیستند. 

 
 

کردي افزود: امروز و بعد از 18 ماه هیات نظارت خرم آباد و انجمن نظارت و شوراي عالی نظارت بر اتاق ایران هنوز پاسخ اعتراض

 
فعالان اقتصادي را نداده که این یک فاجعه است. 

وي در مورد نقش اتاق ها در اقتصاد استان ها، بیان کرد: آیا تاکنون اتاق ها برنامه مدونی ارائه کرده اند ؟ درحالی که استان لرستان
در نرخ بیکاري رتبه نخست را دارد و در توسعه جایگاه آخر است و آقایان مدعی اند که پارلمان بخش خصوصی هستند. اتاق باید به

 
دولت برنامه ارائه دهد؛ آیا اتاق این اقدام را انجام داده و آیا با اعضا خودش و یا تشکل ها مشورتی کرده است؟ که پاسخ خیر است. 

 
80 درصد اعضا کارت عضویت خود را تمدید نکردند/ ضربه اتاق ها به اقتصاد ملی 

این فعال اقتصاد ادامه داد: بررسی شود اتاق هاي استانی چه میزان کارت عضویت صادر کرده و چند عضو دارند و چرا بیش از 80
درصد اعضا (فعالان) عضویت خود را تمدید نمی کنند؟؛ زیرا اتاق وظایف خودش را انجام نمی دهد و با بدرفتاري از فعالان حمایت

 
نمی کند و حتی مشکلات آن ها را بیشتر و سخت تر کرده است. 

کردي با تأکید بر اینکه اقدامات اتاق ایران و اتاق هاي استانی به ضرر اقتصاد کشور و استان ها است، تصریح کرد: وقتی صادرکننده
نمی تواند به دلیل بروکراسی و بدرفتاري حاکم بر اتاق ها، صادرات انجام دهد، باعث کاهش درآمدهاي ارزي کشور خواهد شد و امروز

 
رشد صادرات همه استان ها منفی است. 



وي در پایان گفت: لازم است با تغییر قوانین تحولی در اتاق هاي بازرگانی ایجاد شود. پیشنهاد این است که مجلس با کمک بخش
واقعی اقتصاد و خصوصی یک نهاد ملی ایجاد کند تا وظایف اتاق ها را پیگیري کرده و بر خرج کرد هزینه هاي آن ها نظارت کند.



تحول اساسی در دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل/ دانشگاه آزاد در مسیر رشد و

توسعه چشمگیر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/19

 به گزارش خبرگزاري فارس از اردبیل، دانشگاه آزاد
اسلامی به عنوان یکی از دانشگاه هاي تاثیرگذار در کشور با سهم 40 درصدي از آموزش عالی در دوره جدید با شعار دانشگاه مساله

 
محور عزم جدي براي بهره گیري حداکثري از منابع خود را دارد. 

تلاش گسترده براي ریل گذاري صحیح حوزه پژوهش دانشگاه از طریق بروزرسانی آیین نامه ها و بخش نامه هاي قدیمی و تدوین

 
بخش نامه هاي جدید مطابق با رویکردهاي جدید دانشگاه از اولین اقدامات در این رابطه بوده است. 

آمادگی همه زیرساخت ها و منابع حوزه پژوهش دانشگاه آزاد اسلامی از جمله آزمایشگاه ها، کارگاه ها، مجلات، نشریات، کتابخانه ها،
مراکز تحقیقاتی، پژوهشکده ها و مهم تر از همه محققان و پژوهشگران توانمند، از جمله جذابیت هایی است که براي برقراري ارتباط

 
با صنایع و سازمان هاي اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی بر آن تاکید شده است. 

 
 

 
  

دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل نیز در راستاي تحقق سیاست هاي کلان دانشگاه آزاد اسلامی، در مرحله اول به دنبال تبیین گري



مسائل و مشکلات مختلف در سطح استان بوده و این دانشگاه در مرحله دوم سعی کرده تا در حل مسائل، پیشگام باشد و در پیشرفت

 
و توسعه ملی و استانی نیز تاثیر بگذارد. 

مجتمع  فناوري و کارآفرینی دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل در همین راستا ایجاد شده و توسعه و پیشرفت این مجتمع روز به روز با

 
سرعت بالایی در حال انجام است. 

ایجاد مرکز نوآوري در دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل از جمله دیگر اقدامات مفیدي است که در این مجموعه دانشگاهی صورت گرفته و
خروجی و ادامه مرکز نوآوري، مراکز رشد و فناوري است که  ادامه آن نیز شرکت هاي دانش بنیان است، در این فرآیند دانشگاه آزاد
اسلامی نقش حامی و پشتیبانی را دارد و همچنین مسؤولیت پشتیبانی سخت افزاري و نرم افزاري و  پشتیبانی علمی و مشاوره و

 
راهنمایی هاي علمی نیز بر عهده دانشگاه است. 

هدفمندسازي پایان نامه هاي دانشجویی، همایش ها، فرصت هاي مطالعاتی و ساعات موظفی اساتید در راستاي پاسخگویی به نیازهاي
کشور یکی دیگر از اقدامات جدي حوزه پژوهش دانشگاه آزاد اسلامی در مسیر اعتمادسازي براي ارتباط بیشتر با صنعت و جامعه

 
است. 

در راستاي تحقق موارد ذکر شده، رییس دانشگاه آزاد اسلامی کشور به واحدهاي دانشگاهی استان ها سفر کرده و از نزدیک در جریان

 
آخرین تغییر و تحولات این مراکز دانشگاهی قرار می گیرد. 

 
 

 
  

 
استفاده از ظرفیت مرزي دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل 

محمد مهدي طهرانچی در سفري که به استان اردبیل داشت و در دیدار با نماینده ولی فقیه در استان اردبیل در رابطه با  تبیین
سیاست هاي تحولی دانشگاه آزاد اسلامی و رویکرد منطقه اي دانشگاه، ارتقاء جایگاه دانشگاه آزاد اسلامی با توجه به مرزي بودن
استان، توسعه روابط بین المللی دانشگاه آزاد اسلامی با محوریت دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل در کشورهاي همسایه و... مباحثی مطرح

 
کرد. 

طهرانچی در این دیدار با بیان اینکه کارکرد دانشگاه آزاد اسلامی با دانشگاه هاي نخبه اي که در مراکز استان ها قرار دارند، متفاوت



است، تصریح کرد: دانشگاه آزاد اسلامی، برنامه ها، سیاست ها و رویکرد خود را متناسب با نیاز و تقاضاي جامعه و آینده کشور تنظیم
می کند، از این رو موضوع اشتغال جوانان و مهارت آموزي در این دانشگاه از اهمیت بالایی برخوردار است و خود را موظف می دانیم
سرمایه، آموزش، پژوهش و فناوري دانشگاه آزاد اسلامی را براي امور فرهنگی، کاهش آسیب هاي اجتماعی، حل چالش ها و آینده

 
جوانان به کار بگیریم. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه بیان کرد: شیوع ویروس کرونا موجب شد تا دانشگاه ها با دوران جدیدي مواجه شوند که در آن
علاوه بر سلامت دانشجویان، عدم تعطیلی کلاس هاي آموزشی نیز باید مدنظر قرار می گرفت. خوشبختانه دانشگاه آزاد اسلامی

 
توانست با یک حرکت پیشرو در کشور، آموزش مجازي را به دانشجویان خود با بهترین کیفیت ارائه کند. 

 
وي افزود: براي نیمسال تحصیلی جاري نیز توجه به فرهنگ و آموزش مجازي در دستور کار دانشگاه آزاد اسلامی قرار دارد. 

 
 

 
  

 
تاکید دانشگاه آزاد اسلامی بر اشتغال جوانان 

طهرانچی با تأکید بر اینکه نگاه آمایشی باید بر آموزش عالی حاکم شود، گفت: دانشگاه ها تاکنون در زمینه اشتغال جوانان فعالیتی
نداشتند، ولی اکنون مردم این نگاه آموزش عالی را نمی پسندند و به همین دلیل تعداد متقاضیان کارشناسی ارشد، از سال 1395

 
تاکنون سالانه صدهزار نفر کاهش یافته که نشان می دهد، تب ادامه تحصیل در میان جوانان کم شده است. 

وي ادامه داد: دانشگاه آزاد اسلامی براي اصلاح این روند، نگاه جدیدي به کارآمدي آموزش عالی دارد که یکی از آنها توجه به حوزه

 
کشاورزي است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: دانشگاه آزاد اسلامی براي نقش آفرینی خود و کمک به ارتقاي کشاورزي که 5 میلیون خانوار از
آن ارتزاق کرده و 18 درصد تولید ناخالص ملی را تشکیل می دهد، طرح بازمهندسی نظام آموزشی، پژوهشی و خدمات فناوري علوم

 
کشاورزي را اجرایی کرده است. 



 
 

 
  

 
به دنبال ایجاد تحول در دانشگاه آزاد اسلامی هستیم 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با بیان اینکه اگر خواهان تحول در دانشگاه آزاد اسلامی هستیم، باید توجه جدي به اساتید این
دانشگاه داشته باشیم، گفت: براي تحول در دانشگاه، اساتید باید همت و اراده بالایی داشته باشند که این موضوع براي ما از اهمیت
بالایی برخوردار است و تلاش داریم با جذب نیروهاي جوان، پرتوان، متعهد و انقلابی بتوانیم در این حوزه وظیفه خود را به خوبی

 
انجام دهیم. 

طهرانچی با اشاره به پیشنهاد نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اردبیل مبنی بر توسعه فعالیت هاي دانشگاه آزاد اسلامی در
کشورهاي همسایه، تصریح کرد: موقعیت نزدیکی استان هاي اردبیل و آذربایجان شرقی با کشورهاي جمهوري آذربایجان و ترکیه،

 
جذب دانشجویان خارجی در دانشگاه آزاد اسلامی این استان ها را می طلبد. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی در پایان ضمن ارائه گزارشی از سامانه پژوهشیار، گفت: یکی از افتخارات این دانشگاه احصاي
بیش از 20 چالش ملی است که آنها را در اختیار شبکه محققان خود قرار داده است. صدهزار پژوهشگر دانشگاه آزاد اسلامی در حال

 
حاضر در این سامانه در حال انجام تحقیقات در شبکه یکپارچه دانشگاه آزاد اسلامی هستند. 

 
 



 
  

 
مجموعه هاي متنوع علمی و پژوهشی واحد اردبیل 

رییس دانشگاه آزاد اسلامی در ادامه سفر دو روزه خود به استان اردبیل به بازدید از مرکز رشد واحدهاي فناور، مرکز فناوري هاي نرم،

 
باشگاه فرهنگی ورزشی فرهیختگان و امکانات و تجهیزات آن و مزرعه گردشگري دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل پرداخت. 

وي همچنین بازدیدي را از دانشگاه آزاد اسلامی واحد مشگین شهر و ساختمان و سایت نیمه کاره این واحد و مرکز دانشگاه آزاد

 
اسلامی سرعین داشت. 

 
 

 
  

 
تدوین برنامه توسعه دانش بنیان ورزش قهرمانی/ سراي نوآوري صنایع خلاق و فرهنگی راه اندازي می شود 

اسحق رسولی با تشریح دستاوردها و تصمیمات  اتخاذ شده در سفر رئیس دانشگاه آزاد اسلامی و هیئت همراه به استان اردبیل اظهار

 
کرد: این سفر نقطه عطفی براي دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل و منطقه شد. 

 
 



 
  

 
تعیین مأموریت منطقه اي در زمینه آب هاي معدنی گرم 

وي افزود: در این سفر مأموریت منطقه اي دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل در زمینه آب هاي معدنی گرم تعیین شد. با توجه به
وجود چشمه هاي فراوان آب هاي گرم معدنی به ویژه در شهرهاي سرعین، نیر و مشگین شهر و اینکه جاذبه اصلی گردشگري استان،
آب هاي گرم محسوب می شوند و تاکنون از این آب هاي گرم معدنی صرفاً به عنوان استخرهاي آب تنی استفاده می شود، نیاز

 
اساسی براي ورود دانشگاه در این عرصه وجود دارد. 

 
ایجاد دانشکده علوم و فنون آب هاي معدنی گرم 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل عنوان کرد: مقرر شد دانشکده علوم و فنون آب هاي معدنی گرم در اردبیل ایجاد شود و
دانشگاه براي رونق صنعت گردشگري و توسعه استان در زمینه آب هاي معدنی گرم، نقش آفرینی اساسی داشته باشد و در همین

 
راستا راه اندازي مجموعه هیدروتراپی در سرعین نیز مورد تأکید قرار گرفت. 

 
 

 
  

 
تأکید بر راه اندازي مجموعه هیدروتراپی در سرعین و دانشکده موضوعی صنایع خلاق 

رسولی اضافه کرد: با توجه به مجموعه فعالیت هایی که در زمینه صنایع خلاق و فرهنگی در واحد اردبیل صورت می گیرد و امکانات،

 
فضا، تجهیزات و نیروي انسانی موجود، مقرر شد دانشکده موضوعی صنایع خلاق هم راه اندازي شود. 

 
موافقت با شکل گیري سراي نوآوري صنایع خلاق و فرهنگی 

وي با بیان اینکه شکل گیري سراي نوآوري صنایع خلاق و فرهنگی نیز در این سفر مورد موافقت قرار گرفت، بیان کرد: با توجه به راه
اندازي مزرعه گردشگري در زمین هشت هکتاري دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل از سال گذشته که در آن مجموعه اي از فعالیت
هاي متنوع کشاورزي و دامداري با رویکرد فعالیت هاي تحقیقاتی و دانش بنیان، ترویج گردشگري با رویکرد تجربه زندگی روستایی و



آموزش در جریان است و فعالیت دانشگاه در زمینه توسعه روستایی با انتخاب روستاي سوها به عنوان روستاي نمونه براي تبدیل به

 
روستاي بدون بیکار، مقرر شد مزرعه گردشگري با رویکرد توسعه کسب و کارهاي کشاورزي نوین به کار گرفته شود. 

رسولی تصریح کرد: مقرر شد در این مزرعه فضایی براي آموزش ایجاد و براساس این فعالیت ها در حوزه آموزشی و رشته هاي
کشاورزي رویکرد جدیدي شکل گرفته و رشته هایی در زمینه توسعه کسب وکارها و کارآفرینی روستایی و کشاورزي نوین راه اندازي

 
شود. 

 
راه اندازي رشته طب سنتی 

وي یادآور شد: با توجه به فعالیت هاي انجام شده در زمینه گیاهان دارویی و وجود دانشکده پزشکی و رشته شیمی در زمینه راه

 
اندازي رشته طب سنتی اقدامات لازم انجام شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل گفت: تسریع در اخذ مجوز آزمایشگاه مرجع و تجمیع آزمایشگاه ها با هدف خدمات دهی
مناسب براي شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناوري و توسعه کسب وکارهاي خدمات بازاریابی براي پشتیبانی شرکت هاي دانش

 
بنیان و واحدهاي فناوري در نفوذ و توسعه بازار از اقداماتی است که مقرر شده، انجام شود. 

 
تدوین برنامه هاي لازم براي توسعه دانش بنیان ورزش قهرمانی 

رسولی عنوان کرد: با توجه به گشایش مرکز سنجش سلامت و استعدادیابی ورزشی و فعال شدن باشگاه فرهنگی ورزشی دانشگاه و
سالن هاي ورزشی واحد اردبیل با مشارکت بخش خصوصی، مقرر شد واحد اردبیل در راستاي توسعه دانش بنیان ورزش قهرمانی
برنامه هاي لازم را تدوین کند و در زمینه تیم داري، رشته ورزشی کشتی و محور قرارگرفتن براي تمرینات تیم کشتی فرنگی دانشگاه

 
آزاد اسلامی مدنظر باشد. 

به گزارش خبرگزاري فارس، در سفر دو روزه رییس دانشگاه آزاد اسلامی کشور به اردبیل از محصول فرهنگی و  چند رسانه اي آثار
مرحوم یحیوي تاج الشعراي اردبیل، مرثیه سرایی که مقام معظم رهبري در سفر به اردبیل با ذکر ابیاتی از آن شاعر نامی، مطرح
فرمودند که ایشان تاج الشعراي اردبیل هستند ولی اگر خوب معرفی و شناسانده می شدند تاج الشعراي ایران بودند، رونمایی شد.

 
همچنین مرکز سنجش سلامت و استعدادیابی ورزشی و تالار فرهنگی خدماتی فرهیختگان افتتاح شد. 

انتهاي پیام/3463/



براي آموزش 25 رشته مشاغل خانگی د ر جهاد د انشگاهی شیراز ثبت نام کنید

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/19

 
«خبرجنوب»: سوسن خیراندیش- سهیلا رفیعی نژاد- سیدعلی اصغر تقویان سادات 

مدیر جوانی که در این نشست صمیمانه با او به گفت وگو نشستیم به اخلاق در مدیریت بسیار اعتقاد دارد، اهل سیاسی بازي نیست و
تلف کردن وقت براي انجام کارهاي مدیریتی را آفتی می داند که با فعالیت جهادي تضاد دارد. او که از همان دوران دانشجویی براي
تحصیل به فارس آمده و همین جا هم ازدواج کرده، خود را استان فارسی می داند. گرچه رئیس جهاد دانشگاهی فارس اهل استان
فارس نیست و شمالی است، ولی همسرش شیرازي است و وقتی از او پرسیدیم دلتان براي شمال تنگ نمی شود، این جواب را
شنیدیم که همه جاي ایران اسلامی سراي من است و بالطبع دلتنگی هایی دارد ولی ضرب المثل معروفی است که میگن؛ اهل

 
کجایی؟ میگه هرجا که ازدواج کردي! 

گفت وگو با مظاهر بابایی، رئیس جهاد دانشگاهی فارس کمی بیشتر از دو ساعت طول کشید. او تنها موقع صرف صبحانه و برداشتن
تصاویر توسط همکار عکاس ما، ماسک را از صورت برداشت. گپ و گفت با این مدیر جوان که اهل ورزش هم هست را از نظر می

 
گذرانیم: 

 
متولد کدام استان و شهر هستید؟ 

 
- اصالتاً گیلانی هستم، متولد شهر لاهیجان . 

 
تحصیلات خود را چگونه گذراندید؟ 

- تحصیلات ابتدایی تا دبیرستان را در لاهیجان گذراندم. در رشته فیزیولوژي جانوري در دانشگاه آزاد کازرون ادامه تحصیل دادم.
کارشناسی و کارشناسی ارشد را در همین دانشگاه به پایان رساندم. دوره دکتري را در رشته مدیریت آموزشی در دانشگاه تهران

 
جنوب ادامه دادم و در تدارك دفاع از پایان نامه هستم. 

 
چند سال در جهاد دانشگاهی حضور دارید؟ 

- بالغ بر بیست سال در استان فارس هستم. دوسال دانشگاه آزاد کازرون بودم و مابقی خدمتم هم در جهاد دانشگاهی استان فارس

 
(شیراز) بوده ام. 

 
اهل سیاست هستید؟ 

 
- نه. 

 
تعجب آور است مدیریت در حوزه دانشجویی بدون اهل سیاست بودن! 

- جهاد دانشگاهی برگرفته از انقلاب است و نگاه سیاسی ندارد. این روزها سیاسی بودن خیلی به دنیاي سیاست برنمی گردد و بیشتر

 
جنبه سیاسی بازي را دارد. اینکه همفکرهاي خودمان را سر کار بیاوریم، 

 
می شود سیاسی بازي کردن که من اهلش نیستم. 

 
پس اهل سیاست هستید ولی سیاسی بازي نمی کنید. 

 
- هیچ کسی نمی تواند نسبت به کشورش 

 
بی تفاوت باشد و این یعنی سیاست، اما سیاسی کاري نمی کنم. اگر ما برسیم به یک نگاه علمی و ارزشی، 

می توانیم در جامعه مان تاثیرگذار باشیم، ولی حالا خیلی از مشکلات برمی گردد به حاکم بودن نگاه سیاسی بازي که اصلا اهلش

 
نیستم. 

 
کار کردن در حال و هواي فضاي دانشجویی، حساسیت ها و مشکلات خاص خودش را دارد. نظرتان چیست؟ 

- کار کردن در حوزه جوانان به خودي خود سخت است ولی طرف بودن با افراد اهل نقد به ویژه اگر مربوط به دانشجویان باشد



سختی هاي مضاعف دارد، اما براي مجموعه کار ما که باید در حال پیشروي باشیم این نقدها ما را به روز و مدام سیستم را پالایش می
کند؛ البته نقدهایی که بدون منفعت طلبی است. حالا شاید ادبیات برخی، چندان مناسب نباشد اما اگر مدیري بخواهد به روز باشد

 
باید بپذیرد که دانشجو از بطن مردم و جامعه است و انتقال دهنده نقدهایی است که در جامعه گسترده شده و اثرگذار است. 

به این ترتیب نیاز دارید که در عمل، اعتماد همین افراد اهل نقد و دیگر مخاطبانتان را جلب و حفظ کنید. فکر می کنید در این زمینه

 
موفق بوده اید؟ 

- ما علاوه بر دانشجویان، مخاطبان عمومی هم داریم. اینکه به عنوان یک نفر مدعی باشم همه نقدها را می پذیرم، ادعاي درستی

 
نخواهد بود و اگر کل سیستم به این سمت برود که از انتقاد استقبال کند، می توانیم به هدفمان برسیم. 

 
جهاد دانشگاهی به این سمت رفته؟ 

 
- بله. 

 
یعنی توانسته اید اعتمادسازي کنید؟ 

 
- بله. 

 
چه نمره اي به خودتان می دهید؟ 

- بدون شک اگر مجموعه یا مدیري بتواند عملکردي داشته باشد که مخاطب حرفش را بزند و بداند که پیگیري می شود و به رفتار
مورد انتظارش منجر خواهد شد، اعتماد به وجود می آید. خیلی راه داریم که به آن اعتمادسازي مورد نظرمان برسیم، اما هدف گذاري
کرده ایم. مدیران می گویند می خواهیم انجام دهیم اما ما می گوییم انجام دادیم؛ البته متاسفانه در نهادهاي توسعه اي مثل ما عوامل
بیرونی زیادي در عملکردمان تاثیرگذار است. بدون در نظر گرفتن این عوامل و تا جایی که به خودمان مربوط است توانسته ایم به

 
میزان 70 درصد در امر اعتمادسازي موفق باشیم. 

 
به نظرتان شرایط کاري تان و حساسیت هایی که دارد تا چه اندازه روي فرزند یا فرزندانتان اثرگذار بوده است؟ 

- من فقط یک دختر 5 ساله دارم. اعتقادم این است که همه والدین باید به روز باشند تا بتوانند خواسته هاي نسل جوان و حتی

 
کودکان را بهتر درك کنند. 

 
یک نمونه یا خاطره که ثابت کند به روز بودن را رعایت کرده اید. 

- متاسفانه ما مدیران خودمان را ملزم می کنیم یک سري پرهیزها را هرچند هم که عادي باشند رعایت کنیم. یادم هست یک بار به
اتفاق خانواده رفتیم شهر بازي و دخترم دوست داشت با هم ماشین سواري کنیم و من به رغم محدودیت و حساسیت هاي اجتماعی،
همراهی اش کردم و این براي دخترم خیلی دلچسب بود. یکی از کارهایی که قبل از کرونا انجام می دادم هفته اي یک روز با فرزندم

 
دوتایی می رفتیم بیرون که ارتباط بین پدر و دختر دوستانه شود . 

متاسفانه ما مدیران چارچوب هایی را درست کرده ایم که طبق آن یک سري رفتارهاي معمولی برایمان تابو شده در صورتی که فرزند

 
و خانواده مان در مسیر زندگی به این رفتار و همراهی ما نیاز دارند و این یعنی به روز بودن. 

 
از دوران دانشجویی خودتان بگویید و حال و هواي آن روزها. 

- من متولد 58 هستم و تا سال 84 ارشد را تمام کردم. دوران ما با حالا خیلی فرق می کرد. حرمت خیلی چیزها حفظ می شد. حالا
رفتن به سمت علم و احساس مسئولیت گاهی کمرنگ می شود و شاید بتوان گفت این ها در محیط هاي دانشجویی حالا نسبت به آن
زمان از 80 به 50 درصد رسیده است. اما هنوزم دانشجویانی داریم که با احساس مسئولیت و دانش باعث افتخار این مرزو بوم هستند
. ضعف ما مدیران است که نتوانسته ایم با آموزش هاي مناسب، جامعه جوان مان را با احساس مسئولیت رشد بدهیم و باید ریشه یابی

 
کنیم و آسیب ها را رفع نماییم. 

 
فکر می کنید جهاد دانشگاهی در بحث آموزش نسبت به دیگر متولیان موازي چه امتیازهایی دارد؟ 

- ما در بحث آموزش از صفر تا صد را بر عهده داریم، به عنوان نمونه در بحث مشاغل خانگی، اول استعدادیابی می کنیم و تا رسیدن

 
افراد به بازار کار و حتی فروش محصول، همراهی شان می کنیم. 

 
اگر به گذشته برگردید فکر می کنید دوباره به جایی که حالا هستید تعلق خواهید داشت؟ 

 
- صددرصد همین خواهم بود که حالا هستم. 



 
این اطمینان به خاطر اعتقاد به موفقیت هاي صددرصدي خودتان هست؟ 

- نه، ولی اعتقاد دارم که خدا فرصت هایی را به وجود می آورد براي تک تک ما که خدمت رسانی کنیم و این فرصتی بوده که خداوند

 
براي من ایجاد کرده است. 

 
به گذشته برگردیم. در سن نوجوانی دوست داشتید بزرگ که شدید چه کاره شوید؟ 

- اغلب پسرها در نوجوانی دوست دارند پزشک یا مهندس یا خلبان شوند. من هم دوست داشتم پزشکی بخوانم. سوم ابتدایی بودم که
یک سري تست هاي استعدادیابی را آوردند و پر کردیم. نتیجه تست من شد مدیریت مراکز پزشکی و حالا متوجه می شوم که چقدر
دقیق و کمک کننده بوده و اگر این شیوه استعدادیابی ها عمومی شود می تواند در میزان اثرگذاري همه ما اتفاق هاي خوبی را رقم

 
بزند. 

 
آیا دوره هاي جهاد دانشگاهی استان در کارآفرینی تاثیر داشته است؟ 

- هدف ما در این دوره ها، مهارت آموزي بر اساس نیازهاي جامعه است. با توجه به اینکه اشتغال و بیکاري طی سال هاي اخیر به
دغدغه اي مهم تبدیل شده، برنامه ریزي ما به سمتی بوده که در حیطه آموزش مهارت ها کار کنیم تا به اشتغال برسد. در همین باره
طی سال هاي اخیر دوره هاي تخصصی مطلوبی در فارس ارائه داده شده است. اکثر دوره هایی که در حال حاضر در جهاد دانشگاهی

 
استان ارائه 

 
می شود به بازار کار می رسد. 

 
در این باره نیازسنجی هم می شود؟ 

- برخی دوره ها از جمله نسخه خوانی و مربی مهدکودك از 20 تا 25 سال قبل در جهاد دانشگاهی استان آموزش داده می شود و با
توجه به اشباع بازار کار این قبیل دوره ها، سعی کرده ایم رشته ها را به سمت بازار کار جدید پیش ببریم. در این باره می توان به دوره

 
«پرورش گل مریم به صورت هیدروپونیک» براي اولین بار، گوهرشناسی و تجهیزات پزشکی اشاره کرد. 

 
آیا به گروه خاصی به منظور کارآفرینی این آموزش ها داده شده است؟ 

- سال گذشته 200 نفر از زنان سرپرست خانوار استان را در زمینه مشاغل خانگی آموزش دادیم. امسال نیز براي 3 هزار نفر، چه زن و

 
چه مرد، این آموزش ها قرار است ارائه شود و همه افراد بالاي 18 سال می توانند در این دوره ها شرکت کنند. 

اینکه افراد بعد از این دوره ها به قدري مهارت پیدا کنند که بتوانند وارد بازار کار شوند جزو اولویت هاي ما است و این مسئله را
بررسی و پیگیري می کنیم. این رشته ها شامل مواردي از جمله پرورش زعفران، خیاطی، تابلو فرش، نخ ریسی و میناکاري است. 20
تا 25 رشته که به بازار کار برسد را در این باره طراحی کرده ایم و بومی سنجی بر حسب منطقه شهري و روستایی نیز جزو سیاست
هاي انتخاب دوره هاست تا کاربردي تر باشد. ما جزو موسسات آموزشی استان هستیم که به گزارش کار بسنده نمی کنیم و به همین
دلیل پیگیري ورود افراد آموزش دیده یادشده به بازار کار براي ما اهمیت بسزایی دارد. البته 6 ماهه اول امسال به دلیل وضعیت ناشی
از کرونا، برگزاري کلاس هاي حضوري امکان پذیر نبود و امیدواریم طی ماه هاي پیش رو بتوانیم در این باره فعالیت بیشتري داشته

 
باشیم. 

 
حلقه مفقوده در ارتباط بین بخشی جهاد دانشگاهی فارس با دیگر نهادها چیست؟ 

- جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه یافته اي است که می تواند خدماتی را که روي زمین مانده و نیاز جامعه است انجام دهد.
در بحث تعامل با دانشگاه ها در استان مشکلاتی بوده که حل شده است، اما برخی نهادها اعتمادي که باید را ندارند و در برخی
تعاملات این چنینی انگار تنها چیزي که برایمان ارزش ندارد وقت است. انگار عادت کرده ایم که براي برخی چیزها باید زیاد وقت

 
بگذاریم تا حل شود در حالی که برخی مسایل را با روحیه جهادي می توان حل کرد. 

 
آیا به دلیل وضعیت کرونایی با مشکلات بودجه اي مواجه شدید؟ 

- بله، ما در این شرایط با کاهش درآمد مواجه شدیم و علاوه بر این، اتفاقی که در اغتشاشات آبان ماه سال گذشته براي یکی از
ساختمان هاي جدید آموزشی ما در شیراز رخ داد و فقط اسکلت آن باقی مانده بود چند میلیارد هزینه کردیم و نه بیمه این هزینه را
متقبل شد و نه از جایی حمایت شدیم و در این باره گله مندیم. به طور کلی به دلیل شرایط به وجود آمده و کاهش درآمدها اگر به ما
کمک نشود دچار مشکل می شویم. با این وجود در شرایط کرونایی نباید دست روي دست بگذاریم و فعلا باید زندگی با این سبک را



 
یاد بگیریم. 

 
به ورزش علاقه مندید؟ 

- به فوتسال و والیبال بیشتر علاقه دارم. قبل از کرونا خیلی به ورزش توجه می کردم، با همکارانم فوتسال بازي می کردیم، هرجا توپ

 
و زمینی براي بازي بود ما هم حضور داشتیم، اما الان شرایط فرق کرده است. 

 
در مورد ورزش فوتبال چه صحبتی دارید؟ 

 
- فوتبال هاي جذاب و زیبا را نگاه می کنم. تیم مورد علاقه ام پرسپولیس است. 

 
از فوتبالیست هاي شاخص چه کسانی را بیشتر مد نظر دارید؟ 

- علی دایی، کریم باقري و علی کریمی. بحث فوتبال بالاخره یک روز براي یک بازیکن تمام می شود، اما آنچه که می ماند، اخلاق،

 
رفتار، مردمی بودن و الگو بودن است که مانا و پابرجاست. 

 
اهل موسیقی هستید؟ 

- بله، به موسیقی گوش می دهم. موسیقی سنتی ما غناي بالایی دارد. گوش کردن به موسیقی می تواند خیلی از فشارهاي زندگی را
تعدیل کند. روحیه ما ایرانی ها با موسیقی و هنر تناسب دارد. باید فرزندانمان را با موسیقی اصیل ایرانی آشنا کنیم و نگذاریم این

 
بخش از فرهنگ غنی کشورمان به بوته فراموشی سپرده شود . 

 
اهل مطالعه و کتابخوانی هستید؟ 

- با توجه به شرایط کاري و نیز شرایط تحصیلی می طلبد که با کتاب انس داشته باشم. کتاب هایی که مطالعه می کنم در حوزه

 
منابع انسانی، اخلاق، سیاست هاي سازمانی و حوزه خانواده است . 

 
آخرین کتابی که خواندید؟ 

 
- کتاب «نگاه مدیریتی در اسلام از دیدگاه امام خمینی(ره) و مقام معظم رهبري». 

 
به سینما هم می روید؟ 

 
- خیلی وقت است سینما نرفتم؛ حدود 6-7 سالی می شود. 

 
آخرین فیلمی که در سینما دیدید چه بود؟ 

- مدرسه موش ها. به اصرار خانمم رفتم. البته فیلم زیاد می بینم. هر وقت فرصتی پیش بیاید نگاه می کنم. آخه براي کسی که در
دوران دانشجویی در این زمینه ها فعال بوده که هم فیلم می دیده، هم نقد می کرده و هم سینما می رفته و هم پیگیر دنیاي سینما

 
بوده، دیدن فیلم طعم دیگري برایش دارد . 

 
اخبار را چگونه پیگیري می کنید؟ 

- یک بخش از حوزه کار ما در جهاد دانشگاهی خبري است و آن هم به خبرگزاري ایسنا و ایکنا مرتبط است. از رسانه ملی، روزنامه

 
«خبرجنوب» و نیز سایر منابع خبري معتبر پیگیر اخبار هستم. 

 
وضعیت خبرگزاري «ایسنا» را در حوزه خودتان چطور ارزیابی می کنید؟ 

 
- از خبرگزاري ایکنا راضی تر هستم. ایکنا رتبه اول کشور را در شش ماه گذشته در حوزه خبري به دست آورد. 

ایسنا فعال است، اما قبلا با یک سري بی مهري ها مواجه شد. از نظر نیرو مشکل داشت که این مسئله را حل کردیم. ایسنا یک

 
مجموعه خبري است که نباید گرایش سیاسی داشته باشد، هرچند که یک سري برچسب هایی هم به آن زده می شود . 

در حال تدارك برگزاري یک دوره آموزشی خبر هستیم تا افرادي را که علاقه مند به کار خبري هستند آموزش بدهیم و از بین آنها

 
افراد برتر را به کار بگیریم . 

 
و سؤال آخر؛ نظرجنابعالی در خصوص روزنامه «خبرجنوب» چیست ؟ 

- روزنامه «خبرجنوب» از روزنامه هاي خوب و جامع و در واقع یک برند براي استان فارس است. به عنوان مخاطب «خبرجنوب» و
کسی که سال هاي سال است که این روزنامه را می خواند، یکبار خیلی ناراحت شدم، آن هم به این دلیل که مشاهده کردم در سر
چهارراه ها روزنامه «خبرجنوب» را می فروشند. به عنوان یک فعال رسانه اي با خود اندیشیدم که حتما مشکلات اقتصادي کشور

 
باعث چنین موضوعی شده است، ولی خوشبختانه در حال حاضر 



 
نمی بینم . 

با توجه به اینکه روزنامه «خبرجنوب» داراي صبغه و قدمت بالایی است، لازم است در حوزه فضاي مجازي هم از پیشگامان عرصه
رسانه باشد تا مخاطبان مشتاق را سیراب کند. برنامه نشست صبحانه با «خبرجنوب» ابتکار شایسته و ارزشمندي است که براي

 
مخاطب تازگی دارد. 

/انتهاي متن/



گروههاي آموزشی کاشان، 23 رتبه اول را کسب کردند

منبع: پاناشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/19

کاشان ( پانا) - کارشناس تکنولوژي آموزشی مدیریت آموزش و پرورش کاشان گفت: براساس سنجش شاخصهاي فعالیت
گروههاي آموزشی مناطق 40 گانه استان اصفهان، این شهرستان موفق به کسب 23 رتبه اول و پنج رتبه دوم شد.

کاشان ( پانا) - کارشناس تکنولوژي آموزشی مدیریت
آموزش و پرورش کاشان گفت: براساس سنجش شاخصهاي
فعالیت گروههاي آموزشی مناطق 40 گانه استان اصفهان،
این شهرستان موفق به کسب 23 رتبه اول و پنج رتبه دوم

 
شد. 

محبوبه توتونی مفرد در گفت و گو با پانا اظهار کرد: در
دوره متوسطه اول گروههاي آموزشی رشته هاي ریاضیات، علوم، هنر، زبان انگلیسی، عربی، دین و زندگی، تفکر و سبک زندگی،

 
تربیت بدنی، مشاوره، ادبیات فارسی، موفق به کسب رتبه اول استان اصفهان شدند. 

وي افزود: گروههاي درسی دوره متوسطه نظري در گروه ریاضیات، شیمی، زبان انگلیسی، ادبیات فارسی، تاریخ، جغرافیا، مشاوره،
فلسفه و منطق، الهیات و تربیت بدنی موفق به کسب رتبه هاي اول و گروههاي آموزشی رشته هاي عربی، زیست شناسی، زمین

 
شناسی، فیزیک، مطالعات اجتماعی نیز موفق به کسب رتبه دوم استان اصفهان شدند. 

وي اظهار کرد: گروههاي درسی دوره متوسطه فنی، حرفه اي و کار دانش نیز گروههاي خیاطی و طراحی دوخت، تربیت کودك و

 
مدیریت خانواده، حسابداري، و کارآفرینی موفق به کسب رتبه هاي اول در استان اصفهان شدند. 

کارشناس تکنولوژي آموزشی مدیریت آموزش و پرورش کاشان گفت: سومین دستاورد گروه هاي درسی کاشان، کسب بیش از یک

 
صد رتبه برتر در فراخوان هاي استانی و کشوري توسط سرگروه ها و دبیران و هنرآموزان بود. 

وي تصریح کرد: در سالی که گذشت کارشناسی تکنولوژي و گروههاي آموزشی کاشان با تعیین چشم انداز ارتقاء کیفی آموزش با
استفاده از توان و تخصص سرگروه هاي آموزشی جهت سرمایه گذاري در امر آموزش و پرورش توانستیم به دستاوردهاي ارزشمندي

 
در گروههاي آموزشی در سطح استان و کشور دست پیدا کنیم. 

وي تاکید کرد: آموزش و پرورش ما محتاج شکستن حصار هاي سنتی است در دنیاي معاصر، نظام آموزشی زمانی می تواند قرین با

 
موفقیت شود که پیوسته در حال نوپدیدي، تغییر، نوآوري و بهبود باشد. 

وي گفت:نوآوري باید به صورت مداوم در محتوا، برنامه درسی، شیوه هاي تدریس، سنجش، امکانات، تجهیزات، تسهیلات و وسایل
آموزشی و کمک آموزشی و سبکهاي جدید مدیریتی اتفاق افتد تا علم و دانش، بینش و نگرش مهارت و فنون افراد تغییر یافته و

 
بهبود پیدا کند. 

کارشناس تکنولوژي آموزشی مدیریت آموزش و پرورش کاشان افزود: گروه هاي درسی به ویژه در دوره متوسطه، به جهت آماده سازي
نیروي انسانی براي ورود به جامعه و بازار کار مسولیت پذیري، استقلال طلبی، رشد شناختی و عاطفی و حرفه اي دبیران و نهادینه

 
کردن فرهنگ توسعه، نقش و اهمیت ویژه اي دارد. 

توتونی مفرد تصریح کرد: برگزاري کارگاه ها و جلسه هاي توجیهی و علمی در راستی اهداف سند تحول بنیادین جهت ارتقاي کیفی



تدریس با موضوعهاي نظارت با رویکرد بالینی، درس پژوهی، اقدام پژوهی براي سرگروهها، مدیران، معاونان، دبیران و هنرآموزان از

 
جمله اقدامها گروههاي درسی کاشان بود. 

وي اظهار کرد: ایجاد سایت کامپیوتر، برگزاري کارگاه هاي ساخت محتواي الکترونیکی، سنجش عملکردي ارزشیابی تحصیلی ،
برگزاري نزدیک به دو هزار ساعت دوره هاي ضمن خدمت جهت ارتقاي کیفی آموزش، بازدید از آزمایشگاه ها و کارگاه هاي مدارس،

 
از دیگر برنامه هاي کارشناسی تکنولوژي آموزشی کاشان بود. 

توتونی مفرد گفت: برگزاري همایش ها و بازیدهاي علمی با همکاري سرگروه ها با موضوعات تربیت بدنی ،یلدا، بزرگ مردان تاریخ ،
همایش نانو تکنولوژي ،طعم شیرین ریاضی ،تور کارآفرینی ، بازید از صنایع از دیگر برنامه هاي مدیریت آموزش و پرورش کاشان

 
جهت بهبود کیفی آموزش در مدارس این شهرستان بوده است. 

کاشان تکنولوژي آموزشی گروههاي درسی بهبود کیفی آموزش سید جلال جلیلی



آغاز ثبت نام پذیرفته شدگان کاردانی فنی و حرفه اي از 25مهرماه

منبع: ایسناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/19

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان از آغاز ثبت نام پذیرفته شدگان جدید دوره هاي کاردانی دانشگاه فنی و حرفه
اي از 25مهرماه خبر داد.

رضا نقدي 19 مهرماه اظهار کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي ،
دانشگاهی مهارت محور با تربیت نیروي کار ماهر و چیره

 
دست همراه با پنجه هاي کارآمد است. 

وي خود اشتغالی، کارآفرینی و کمک به بهره وري نیروي
کار را سه هدف اصلی دانشگاه فنی و حرفه اي دانست و

 
گفت: رسالت این دانشگاه تربیت تکنسین ماهر است. 

وي با اشاره به جذب 65 درصدي فارغ التحصیلان دانشگاه
فنی و حرفه اي در بازار کار گفت: در حال حاضر چهار هزار
دانشجوي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در چهار

 
دانشکده در شهرهاي سمنان، شاهرود و امیرآباد دامغان تحصیل می کنند . 

ریاست دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان یادآور شد:68 رشته کاردانی و کارشناسی مهارتی در این دانشگاه به منظور تقویت

 
ارتباط صنعت با دانشگاه ارائه می شود که از این تعداد 45 رشته در مقطع کاردانی و 23 رشته در مقطع کارشناسی است 

نقدي با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و آزمایشگاهی برگزار می شود، بیان کرد: با توجه به

 
آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه شاهد افزایش آمار پذیرش هستیم . 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: ثبت نام اولیه پذیرفته شدگان جدید رشته هاي مختلف تحصیلی در تمامی

 
دانشکده ها و آموزشکده هاي دانشگاه فنی و حرفه اي با توجه به شیوع ویروس کرونا صرفاً به صورت مجازي انجام می گیرد. 

وي بیان کرد پیش بینی می شود براي دانشجویانی که ورودي مهر بوده و مدارك لازم براي قطعی کردن ثبت نام را از طریق سامانه

 
مجازي ثبت نام ارائه می کنند، کلاس ها به صورت مجازي و از تاریخ 29 مهرماه جاري آغاز شود. 

نقدي ادامه داد:نتایج نهایی پذیرش در مقطع کاردانی نظام جدید دانشگاه فنی و حرفه اي و موسسات آموزش عالی غیرانتفاعی در
سایت سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی www.sanjesh.org اعلام شده و مدارك لازم براي ثبت نام از پذیرفته شدگان در
سایت سازمان سنجش درج شده است.همچنین کارنامه علمی حاوي رتبه متقاضیان در هر یک از کدرشته هاي انتخابی در بین
متقاضیان این کدرشته ها در سهمیه مربوط، با توجه به نمره کل و همچنین رتبه آخرین نفر پذیرفته شده در هر یک از کد رشته



 
محل هاي انتخابی و سایر اطلاعات مفید دیگري همزمان با اعلام نتیجه در سایت سازمان سنجش قرار داده شده است. 

انتهاي پیام



تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/19

شما و اقتصاد: کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل
چالش ها به فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود.

به گزارش شما و اقتصاد:   ناخوش احوالی اقتصاد ایران بر
کسی پوشیده نیست و بهبود این شرایط هدفی است که
نیازمند توجه و تلاش بیشتر از سوي متولیان ذي ربط
است. البته این موضوع در سالی که رهبر معظم انقلاب نام
«جهش تولید» را بر آنها نهاده اند بیشتر از هر زمان

 
دیگري نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي
فائق آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد»
دکتراي اندیشه سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این

گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک ادامه این گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس

 
توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید پیش روي شماست. 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با

 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی
ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش
اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که تحت
الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت بوده که

 
متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 

صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري



غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و
رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات

 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي بین المللی
کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد و متنوع
ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان ظهور

 
یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 

 
 

 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت
جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار



گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور بین المللی
شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در حوزه گمرکی

 
همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و
با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم.



آغازثبت نام پذیرفته شدگان دوره هاي کاردانی دانشگاه فنی و حرفه اي اعلام

شد

منبع: شبستانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/19

نقدي از آغاز ثبت نام پذیرفته شدگان جدید دوره هاي کاردانی دانشگاه فنی و حرفه اي از روز 25 مهرماه سال جاري خبرداد.

 
نقدي از آغاز ثبت نام پذیرفته شدگان جدید دوره هاي کاردانی دانشگاه فنی و حرفه اي از روز 25 مهرماه سال جاري خبرداد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از سمنان ،« رضا نقدي»
ضمن بیان اینکه ثبت نام اولیه پذیرفته شدگان جدید رشته هاي
مختلف تحصیلی در تمامی دانشکده وآموزشکده هاي تابعه با
توجه به شیوع ویروس کرونا صرفاً به صورت مجازي انجام می
گیرد گفت: متقاضیان از مراجعه حضوري به دانشکده هاي محل

 
قبولی خود جداً خودداري کنند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با اشاره به اینکه
ثبت نام تمامی پذیرفته شدگان از ساعت 8 صبح روز جمعه 25 مهرماه آغاز تا ساعت 24 روز دوشنبه 28 مهرماه ادامه
دارداظهارداشت: با توجه به شرایط کشور در زمینه شیوع ویروس کرونا، تأخیر در اعلام اسامی پذیرفته شدگان از طرف سازمان

 
سنجش آموزش کشور و ضرورت شروع به موقع کلاس ها براساس تقویم آموزشی دانشگاه، تمدید بازه فوق امکان پذیر نخواهد بود. 

وي با تأکید براینکه تمامی پذیرفته شدگان شامل ورودي هاي مهر و بهمن می بایست نسبت به ثبت نام اولیه اقدام کنند ادامه داد:

 
بنابراین ثبت نام نکردن اولیه، به منزله انصراف از تحصیل محسوب خواهد شد. 

نقدي تصریح کرد: متقاضیان موظف هستند تا اطلاعات لازم را از طریق اطلاعیه هاي بعدي که در سایت دانشگاه فنی و حرفه اي ( به

 
آدرس tvu.ac.ir) و سایت دانشکده آموزشکده هاي محل قبولی خود درج خواهد شد، کسب کنند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان پیش بینی کرد: براي دانشجویانی که ورودي مهر بوده و مدارك لازم براي قطعی کردن

 
ثبت نام را از طریق سامانه مجازي ثبت نام ارائه می کنند کلاس ها به صورت مجازي از تاریخ 29 مهرماه آغاز شود. 

وي تصریح کرد: نتایج نهایی پذیرش در مقطع کاردانی نظام جدید دانشگاه فنی و حرفه اي و موسسات آموزش عالی غیرانتفاعی در
سایت سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی www.sanjesh.org اعلام شده و مدارك لازم براي ثبت نام از پذیرفته شدگان در

 
سایت سازمان سنجش درج شده است. 

به گفته نقدي کارنامه علمی حاوي رتبه متقاضیان در هر یک از کدرشته هاي انتخابی در بین متقاضیان این کدرشته ها در سهمیه



مربوط، با توجه به نمره کل و همچنین رتبه آخرین نفر پذیرفته شده در هر یک از کد رشته محل هاي انتخابی و سایر اطلاعات مفید

 
دیگري همزمان با اعلام نتیجه در سایت سازمان سنجش قرار داده شده است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با بیان اینکه این دانشگاه به عنوان تنها دانشگاه دولتی مهارتی در استان با هدف تربیت
نیروي انسانی متخصص، کارآفرین و متناسب با فرصت هاي جدید شغلی براي پاسخگویی به نیازهاي بازار کار در حوزه هاي مهارتی و
تکنولوژي و همچنین افزایش اشتغال مولد و کاهش بیکاري، رسالت و مأموریت خود را دنبال می کند اضافه کرد: دانشگاه فنی و حرفه

 
اي ، دانشگاهی مهارت محور با تربیت نیروي کار ماهر و چیره دست همراه با پنجه هاي کارآمد است. 

وي خود اشتغالی، کارآفرینی و کمک به بهره وري نیروي کار را سه هدف اصلی دانشگاه فنی و حرفه اي دانست و گفت: رسالت این

 
دانشگاه تربیت تکنسین ماهر است. 

نقدي با اشاره به جذب 65 درصدي فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در بازار کار گفت: درحال حاضر چهار هزار دانشجوي

 
دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در چهار دانشکده در شهرهاي سمنان، شاهرود و امیرآباد دامغان تحصیل می کنند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان بیان کرد :68 رشته کاردانی و کارشناسی مهارتی در این دانشگاه به منظور تقویت

 
ارتباط صنعت با دانشگاه ارائه می شود که از این تعداد 45 رشته در مقطع کاردانی و 23 رشته در مقطع کارشناسی است. 

وي با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و آزمایشگاهی برگزار می شود افزود: با توجه به آمار
بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه شاهد افزایش آمار پذیرش هستیم .



معرفی بهترین دانشکده هاي کسب و کار دنیا

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/19

 
 

نظام رتبه بندي آموزش عالی «کیواس» رتبه بندي جهانی دانشکده هاي کسب و کار و «MBA» دنیا را براي سال 2021 منتشر کرد.

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرنگار مهر، نظام رتبه بندي آموزش عالی QS این رتبه بندي جهانی را در ادامه رتبه بندي

 
دانشگاه هاي جهان انجام داده است. 

نظام آموزش عالی کیواس وقتی در سال 1990 به عنوان نشریه اي در سطح کارشناسی امور آموزش عالی شروع به کار کرد به منظور
آگاهی بخشی به دانشجویان با مدیران اجرایی و رهبران دانشکده هاي تجارت و کسب و کار و MBA مصاحبه می کرد و از این رو

 
رتبه بندي دانشکده هاي کسب و کار یک کار کلاسیک براي این نظام رتبه بندي محسوب می شود. 

در این رتبه بندي مدارس بازرگانی، کسب و کار و تجارت در سراسر جهان مورد ارزیابی قرار گرفتند و 258 دانشکده از سراسر جهان

 
در نسخه 2021 رتبه بندي شدند. 

،MIT از انستیتو فناوري ماساچوست Sloan رتبه اول متعلق به دانشگاه استنفورد است. دانشکده پن از دانشگاه وارتون، دانشکده

 
دانشکده بازرگانی هاروارد و دانشکده HEC پاریس چهار رتبه بعدي را به خود اختصاص داده اند. 

عالی ترین رتبه براي آسیایی ها دانشگاه ملی سنگاپور (NUS) است که با 13 رتبه رشد در پله 28 دنیا ایستاده است. در مقابل

 
دانشکده CEIBS دانشگاه شانگهاي با 10 پله سقوط در رتبه 35 قرار گرفته است. 

تعداد 258 دانشکده از 40 کشور در این رتبه بندي قرار دارند که ایالات متحده آمریکا با 109 موسسه، انگلستان با 26 موسسه، کانادا

 
با 20 موسسه و استرالیا با 13 موسسه داراي بیشترین تعداد موسسات هستند. 

نحوه ارزیابی کیواس به این ترتیب است که میزان اشتغال فارغ التحصیلان 40 درصد، بازگشت سرمایه (مانند شهریه، هزینه، رشد
حقوق و پیشرفت شغلی فارغ التحصیل) 20 درصد، نتایج کارآفرینی و فارغ التحصیلان 15 درصد، رهبري اندیشه 15 درصد و تنوع



 
آموزشی 10 درصد در ارزیابی ها نقش دارند. 

 
جدول رتبه بندي جهانی کیواس 2021 براي دانشکده هاي کسب و کار 

 
 

کارآفرینی در طول پاندمی COVID-19 نیز رشد جالب توجهی داشته است و بسیاري از مشاغل در طول این همه گیري تغییر کرده
اند. دورکاري و برگزاري کلاس ها و جلسات به صورت مجازي و با استفاده از نرم افزارهاي مرتبط باعث تغییر دیدگاه مردم در دنیاي

 
کار شده است. 

با کمال تعجب، تعدادي از مشاغل جدید تجاري و شرکت هاي نوپا در طی همه گیري ویروس کرونا راه اندازي شده اند و سال 2020

 
را از جهاتی به سال رشد این گونه کارها تبدیل کردند. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 



 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



انتقاد نماینده بروجرد از قطع همکاري با نیروهاي خدماتی در آموزش و

پرورش

منبع: خانه ملتشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/19

نایب رییس کمیسیون اجتماعی مجلس با انتقاد از قطع همکاري به یکباره با نیروهاي خدماتی در آموزش و پرورش، گفت:
این قطع همکاري در حالی صورت گرفته که این کارکنان بر اساس دریافتی هاي خود، تشکیل خانواده داده و یا وام گرفته

اند، چه کسی پاسخگوي وضعیت این نیروهاي خدماتی است.

عباس گودرزي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملتبا یادآوري اینکه دو سال قبل وزارت آموزش و پرورش نسبت به
جذب نیروهاي خدماتی اعلام نیاز کرده و نسبت به جذب این نیروها در استان هاي مختلف به ویژه استان لرستان اقدام کرد، گفت:

 
این کارکنان که عمدتا جوان هم بوده پس از اشتغال به کار بر اساس همین نوع همکاري، تشکیل خانواده داده یا وام اخذ کردند. 

نماینده مردم بروجرد در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: طی این دو این سال، نیروهاي خدماتی عمدتا در مدارس به کار گرفته شده

 
و مشغول به کار شدند و مدارس نیز نیاز مبرم به این نیروها داشته و دارد. 

وي یادآور شد: با گذشت دو سال از این همکاري و با شیوع ویروس کرونا، وزارت آموزش و پرورش به یکباره با این نیروها در استان

 
لرستان قطع همکاري کرده است که این اقدام به هیچ عنوان کار منطقی و درستی به شمار نمی آید. 

گودرزي با بیان اینکه این مسئله به اطلاع وزیر و مدیرکل آموزش و پرورش استان لرستان رسیده است، افزود: مسئولان اجرایی قول

 
حل مسئله را داده اند و ما پیگیر این موضوع تا احقاق حق کارکنان خدماتی آموزش و پرورش لرستان خواهیم بود. 

 
مدارس در دوران کرونا نیاز مبرم به نیروهاي خدماتی دارند 

وي تصریح کرد: قطعا آموزش و پرورش و مدارس به ویژه در دوران کرونا براي ضد عفونی محیط مدرسه به نیروي خدماتی نیاز دارد و
این قطع همکاري هیچ توجیهی ندارد. از سوي دیگر جذب افراد جدید و قطع همکاري با نیروي پیشین نیز اجحاف در حق کارکنان

 
سابق خدماتی است. 

نایب رییس کمیسیون اجتماعی مجلس، تعداد کارکنان خدماتی قطع همکاري شده در استان لرستان را حدود 80 نفر تخمین زد و
یادآور شد: وقتی نیرویی در دستگاه دولتی جذب می شود، نوع قرارداد او باید به نحوي باشد که ادامه خدمت فرد با مشکل مواجه

 
نشود و در این رابطه مجلس یازدهم از ابزار نظارتی خود استفاده خواهد کرد./ 

پایان پیام



61 میلیارد ریال صرف بهره برداري 7 پروژه روستایی و عشایري اصفهان شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان گفت: هفت پروژه شاخص با هزینه اي بالغ بر 61 میلیارد و 200 میلیون ریال
اعتبار در روستاهاي این استان به بهره برداري رسیده است.

مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان: 61 میلیارد
ریال صرف بهره برداري 7 پروژه روستایی و عشایري
اصفهان شد مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهان
گفت: هفت پروژه شاخص با هزینه اي بالغ بر 61 میلیارد و
200 میلیون ریال اعتبار در روستاهاي این استان به بهره

 
برداري رسیده است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در اصفهان؛ علی رحمانی گفت:
این طرحها شامل احداث پارك تفریحی فدك در روستاي

فارفان اصفهان در زمینی به وسعت 10 هزار مترمربع،پارك کودك روستاي گرموك، احداث و ساماندهی معابر روستاهاي چقا
فریدونشهر، جندان و کفرود اصفهان، احداث و آسفالت جاده بارچان مبارکه و جاده عشایري قلعه سنگی و بچهگان سمیرماست که از

 
محل اعتبارات دهیاري هاي استان تامین شد. 

وي بیان کرد: در این هفته بیش از 15 کیلومتر جاده آسفالته روستایی و عشایري در استان افتتاح شدکه توسعه راه هاي 25
روستاتوسط اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي و با همکاري دهیاري ها در حال انجام است و بر اساس پیش بینی تا پایان

 
دولت داوزدهم به بهره برداري خواهد رسید. 

وي اضافه کرد: ویژه برنامه اي با حضور معاون دهیاري هاي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور سه شنبه هفته آینده در نطنز

 
برگزار و بحث و تبادل نظر براي برنامه ها و سیاست هاي دولت در توسعه زیرساختها در حوزه روستایی انجام خواهد شد. 

رحمانی بابیان اینکه عملیات احداث ساختماندهیاري روستاي قلعه اسلام آباددر این هفته آغاز شد، خاطرنشان کرد: 161 روستاي این
استان فاقد ساختمان دهیاري هستند که براي احداث این مکان هاي اداري در بسیاري از روستاهاي اصفهان با محدودیت اعتباري

 
روبرو هستیم. 

به گفته مدیرکل دفتر امور روستایی استانداري اصفهاندر روستاهاي فاقد ساختمان دهیاري مدارس متروکه وجود دارد که در تعامل با
اداره کل آموزش و پرورش و انجام فرایند قانونی این محیط هاي آموزشی پس از مرمت به عنوان محیط اداري براي دهیاري ها

 
استفادهمی شود. 

وي تقویت ظرفیت اقتصادي و درآمدي دهیاري ها را مهم برشمرد ویادآور شد: در برخی از روستاهاي کم جمعیت استان فاقد درآمد



 
محلی هستند که فعالیت هاي اقتصادي مبتنی بر زندگی روستایی موجب تامین منابع مالی خواهد شد. 

وي ادامه داد: تاسیس شرکت هاي گردشگري روستایی، آمارو عمرانی به رونق فعالیت اقتصادي و رفع نیازها در روستاها کمک کرده و

 
به به کاهش مهاجرت ها از این مناطق منجر خواهد شد. 

همزمان با گرامیداشت این هفته شش هزار و 750 پروژه عمرانی با اعتباري بالغ بر 3700 میلیارد تومان در بخش هاي مختلف
بهداشت و درمان، مدرسه، راه و ارتباطات و26 هزار و 512 پروژه اشتغال زایی با سه هزار و 600 میلیارد تومان سرمایه گذاري، افتتاح
و به بهره برداري می رسد که رئیس جمهوري به صورت ویدئوکنفرانس 13هزار میلیارد تومان از این پروژهها را در 14 استان کشور

 
افتتاح کرد. 

هفته ملی روستا و عشایر از 14 مهرماه آغاز و تا 22 همین ماه ادامه دارد که فرصتی براي ارائ دستاوردهاي روستایی و فعالیتهاي
نظام در این بخش از کشور است. افتتاح پروژه، تجلیل از چهره هاي برتر روستایی، برگزاري نشست هاي هم اندیشی و برنامه هاي

 
فرهنگی در این هفته با محوریت روستاها انجام می شود. 

همزمان باهفته دولت امسالبیش از 200 پروژه عمرانی مثل جدول گذاري، آسفالت معابر، احداث ساختمان دهیاري، تامین زیرساخت

 
مثل شبکه برق و پروژه هاي خدمات رسانی به بهره برداري رسید. 

استان اصفهان با پنج میلیون و 120 هزار نفر جمعیت داراي بیش از یکهزار و 700روستا و آبادي با جمعیت افزون بر 610 هزار نفر
است که 935 روستاي اصفهان بیش از 20 خانوار جمعیت دارد که روستاهاي این استان داراي ظرفیت هاي گردشگري، صنعتی،

 
کشاورزي و فرهنگی هستند و9 هزار و 605 خانوار عشایري در استان زندگی و28 درصد مواد کالاهاي این استان را تامین می کنند. 

دولت یازدهم و دوازدهم توجه ویژه اي به کارکردهاي زندگی روستایی داشته و به همین خاطر توسعه زیرساخت ها در این بخش هاي
کشور را مورد توجه قرار داده که اختصاص یک میلیارد و 500 میلیون دلار اعتبار از صندوق توسعه ملی براي ایجاد اشتغال روستایی و

همچنین افزایش امکانات رفاهی در سال هاي اخیر بر این موضوع مهم تاکید می کند.



ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/19

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان کرمانشاه گفت : هم اکنون فقط ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر
کرمانشاه خالی است و امیدواریم به زودي مددجویان متقاضی و جویاي کار جذب این مشاغل شوند.

ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی
است معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان
کرمانشاه گفت : هم اکنون فقط ظرفیت 250 شغل در
کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی است و امیدواریم به
زودي مددجویان متقاضی و جویاي کار جذب این مشاغل

 
شوند. 

به گزارش گروه استا ن هاي خبرگزاري برنا؛ رضا طاهري،
معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان کرمانشاه در

خصوص وضعیت اشتغال در کرمانشاه و شرایط مددجویان کمیته امداد، گفت : از ابتداي سال جاري تاکنون براي 959 مددجوي

 
کرمانشاهی از طریق کاریابی و تعامل با کارفرمایان اشتغال پایدار ایجاد شده است. 

او گفت : پیش بینی می شود طی تعاملات صورت گرفته با کارفرمایان و بنگاه هاي کاریابی در مجموع تا پایان سال یک هزار و 341

 
مددجو در استان کرمانشاه از طریق کاریابی ها داراي شغل پایدار شوند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان کرمانشاه افزود: هم اکنون فقط ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه

 
خالی است. 

 
او با اعلام فراخوان جذب نیرو در کاریابی ها، ادامه داد: امیدواریم به زودي مددجویان متقاضی و جویاي کار جذب این مشاغل شوند. 

طاهري با یادآوري اینکه کمیته امداد آمادگی دارد نیروي مورد نیاز کارفرمایان و بنگاه هاي کاریابی را بر اساس مهارت، جنس، سن و..
تامین کند، گفت: همچنین این نهاد در صورت نیاز کارفرمایان به نیرو هاي مهارت دیده، آموزش هاي شغلی رایگان به این مددجویان

 
ارائه می دهد. 

رضا طاهري با یادآوري اینکه کمیته امداد به کارفرمایانی که مددجویان تحت حمایت را به کار گمارند بسته هاي تشویقی اعطا می
کند، افزود: پرداخت تسهیلات کارفرمایی تا سقف 50 میلیون تومان در ازاي به کارگیري هر مددجو یا پرداخت حق بیمه سهم کارفرما

به مدت دو سال متوالی از بسته هاي تشویقی این نهاد به شمار می رود .



زندگینامه پیامبر اسلام از تولد تا بعثت
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حضرت محمد (ص)، آخرین پیامبر الهی در جامعه مُشرك شبه جزیره عربستان به دنیا آمد، و با استقامات در مسیري که پاي
در آن نهاده بود، توانست آیین یکتا پرستی را در یکی از جاهل ترین جوامع آن زمان گسترش بدهد و در دوره هاي بعد،

اسلام به یک دین جهانی تبدیل شد؛ در ادامه این مطلب، خلاصه اي از زندگی پیامبر ...

به گزارش جام جم آنلاین و به نقل از سایت باشگاه خبرنگاران جوان، حضرت محمد (ص)، آخرین پیامبر الهی در جامعه مُشرك
شبه جزیره عربستان به دنیا آمد، و با استقامات در مسیري که پاي در آن نهاده بود، توانست آیین یکتا پرستی را در یکی از جاهل
ترین جوامع آن زمان گسترش بدهد و در دوره هاي بعد، اسلام به یک دین جهانی تبدیل شد؛ در ادامه این مطلب، خلاصه اي از

 
زندگی پیامبر رحمت از تولد تا وفات را بخوانید. 

ولادت سال دقیق ولادت حضرت محمد(ص) مشخص نیست، ابن هشام و برخی دیگر، ولادت او را در عام الفیل نوشته اند، اما مشخص
نیست که عام الفیل به طور دقیق چه سالی بوده است؛ از آنجا که تاریخ نویسان، درگذشت پیامبر اسلام (ص) را در سال 632م نوشته
اند و او هنگام وفات 63 ساله بوده، می توان تولد پیامبر را بین 569 تا 570م حدس زد. در مورد ماه تولد ایشان اکثر محدثان و تاریخ
نویسان معتقداند که که تولد پیامبر، در ماه «ربیع الاول» بوده، ولى در روز تولد او اختلاف دارند. میان محدثان شیعه معروف است که
آن حضرت، در هفدهم ماه ربیع الاول روز جمعه، پس از طلوع فجر چشم به دنیا گشود و در این سال حادثه اصحاب فیل اتفاق افتاد،
و میان اهل تسنن نیز این مشهور است که ولادت آن حضرت، در روز دوشنبه دوازدهم همان ماه اتفاق افتاده است؛ که این فاصله

 
هفت روزه در در ایران به عنوان هفته وحدت نام گذاري شده است. 

پیامبر اسلام(ص) در شهر مکه متولد شد و برخی منابع محل تولد را شعب ابی طالب در خانه محمد بن یوسف دانسته اند. بنابر
رسمی که در مکه رایج بود، محمد (ص) را به زنی به نام حلیمه سپردند تا در فضاي ساده و پاك بادیه پرورش یابد، که البته برخی

 
معتقداند که این کار براي حفظ جان ایشان از ترور یهودیان بوده است. 

 
معجزاتی که با ولادت پیامبر(ص) اتفاق افتاد 1- ممنوع شدن شیاطین از رفتن به آسمان هاي هفتگانه و گرفتن خبر. 

 
2- سرنگون شدن همه بت ها. 

 
3- ترك برداشتن کنگره هاي طاق کسري و فروریختن چهارده کنگره آن. 

 
4- خشک شدن دریاچه ساوه که براي ایرانیان مقدس بود. 

 
5- سرنگون شدن تخت تمام سلاطین عالم و لال شدن آنها در آن روز. 

 
6- باطل شدن سحر، ساحران و جادوي جادوگران و قطع شدن ارتباط کاهنان با همزادان شیطانی آنها. 



دوران کودکی و نوجوانی قرآن کریم بر یتیم بودن پیامبر اسلام(ص) تصریح دارد و منابع تاریخی نیز در این باره فراوان است. پدر
پیامبر (ص) ، عبداالله فرزند عبدالمطلب و مادرش آمنه دختر وهب و هر دو از قبیلۀ بزرگ قریش بودند؛ قبیله اي که بزرگان آن از
نفوذ فراوانی در مکه برخوردار بودند و بیشتر به بازرگانی اشتغال داشتند. عبداالله، چند ماه پس از ازدواج با آمنه، سفري تجاري به شام
رفت و هنگام بازگشت، در یثرب درگذشت. برخی سیره نویسان، درگذشت عبداالله را چند ماه پس از ولادت محمد (ص) نوشته اند.
بنابر رسمی که در مکه رایج بود ، محمد (ص) را به زنی به نام حلیمه سپردند تا در فضاي ساده و پاك بادیه پرورش یابد. وقتی محمد
شش سال و سه ماه (و به قولی چهار سال) داشت، مادرش او را براي دیدار با اقوام و خویشان، به یثرب برد و در بازگشت به مکه، آمنه
در ابواء درگذشت و همان جا دفن شد. آمنه در وقت درگذشت، 30 ساله بود. محمد(ص) از این پس در کنف حمایت جدش

 
عبدالمطلب قرار گرفت، اما او نیز در 8سالگی وي درگذشت و سرپرستی محمد(ص) بر عهده عمویش ابوطالب گذارده شد. 

پیامبر اسلام(ص) همراه با ابوطالب سفري تجاري به شام رفت و با بحیراي نصرانی، که از عالمان مسیحی زمان خود بود، دیدار کرد که
او وعده نبوّت حضرت را به عمویشان داد و ایشان را از خطر یهود در مورد نبی مکرم اسلام (ص) مطلع کرد. در مورد شغل پیامبر(ص)

 
گفته اند که او به شغل چوپانی که شغل اکثر انبیا بوده است، فعالیت داشته. 

ایشان در دوران نوجوانی خود به دلیل امانت داري، به صفت امین مشهور شد و با پذیرفتن سرپرستی کاروان تجاري حضرت
خدیجه(س) و نشان دادن لیاقت هاي خود در امر تجارت، باعث شد که سود خوبی به این کاروان حاصل گردد. یکی دیگر از توانمندي
ها و نشانه هاي لیاقت ایشان، حل اختلاف به وجود آمده بین سران قریش بر سر نصب حجرالاسود، که نزدیک بود به جنگی خانگی

 
منجر شود، بود. 

ازدواج پیامبراکرم(ص) حضرت محمد(ص) در تجارت با شریفترین زن قریش، خدیجه کبري، دختر خویلد شرکت کرد و بعد از این
مشارکت نظر خدیجه که خواستگارانی بسیار از اشراف داشت، به آن حضرت جلب شد و بعد از آنکه توسط یکی از بستگان تمایل خود

 
را به اطلاع حضرت محمد(ص) رساند، آن حضرت در 25 سالگی با خدیجه کبري ازدواج کرد. 

 
درمورد چگونگی تمایل پیدا کردن حضرت خدیجه(س) به محمد مصطفی(س) اینگونه امده است: 

پیامبر(ص) همانند دیگران با سرمایه اندك خود به تجارت می پرداخت و در ضمن به امانت داري و پاك دامنی شهرت یافته بود.
تخصص در امر تجارت و تعهد شخصیت والاي محمد امین(ص)، خدیجه را وا داشت تا براي مدیریت گروه بازرگانی خود، از وي سود
جوید که به همین خاطر از محمد امین دعوت به همکاري نمود. خدیجه که زنی تجارت پیشه و ثروتمند و شرافتمند بود، مردان را
براي امور بازرگانی اجیر می کرد و حقی را به آن ها می داد. همچنان که گفتیم امانتداري و تخصص محمد امین را شنیده بود به
سراغ او فرستاد و از او تقاضا کرد که همراه غلام او "میسرة» براي تجارت از مکه رهسپار شام گردد، که پیامبر پیشنهاد خدیجه را
پذیرفت و به شام رفت. مدیر کاروان خدیجه در این زمان بیست و پنج ساله بود. میسرة نیز در سفر کراماتی را از پیامبر دیده بود که
در بازگشت همه وقایع را براي خدیجه بازگو کرد و خدیجه در ازدواج با رسول خدا رغبت نمود. در اینجا بود که علاقه مندي خود را به

 
ازدواج با محمد امین اظهار نمود. پیامبر نیز با عموي خود نزد بزرگ خدیجه رفت و خدیجه را خواستگاري کرد. 

تاریخ ازدواج، دو ماه و بیست و پنج روز پس از بازگشت از سفر شام بود. مهریه خدیجه، بیست شتر جوان و خطبه عقد را ابوطالب
عموي پیامبر(ص) ایراد کرد. بعد از درگذشت خدیجه کبري، پیامبر با زنان دیگري که اکثراً بیوه بودند ازدواج کرد.پیامبر اکرم(ص) از
حضرت خدیجه و نیز از سایر همسران خود صاحب فرزندانی شد اما تنها یادگار پیامبر(ص) بعد از رحلتش حضرت فاطمه زهرا(س)

 
بود. 



فرزندان پیامبر اسلام(ص) مادر تمام فرزندان پیامبر به جز ابراهیم، خدیجه بود. مادر ابراهیم، ماریه قبطیه بود. فرزندان رسول
خدا(ص)، به جز حضرت فاطمه(س)، همگی در زمان حیات پیامبر درگذشتند و نسل پیامبر(ص) تنها از طریق فاطمه (س) ادامه

 
یافت. محمد (ص) سه پسر و چهار دختر داشت: 

 
قاسم، نخستین پسر که در کودکی در مکه درگذشت. 

 
زینب، در 8ق در مدینه درگذشت. 

 
رقیه، در 2ق در مدینه درگذشت. 

 
ام کلثوم، در 9ق در مدینه درگذشت. 

 
فاطمه (س) در 11ق، در مدینه شهید شد و نسل رسول خدا (ص) تنها از وي باقی ماند. 

 
عبداالله، پس از بعثت در مکه زاده شد و همان جا درگذشت. 

 
ابراهیم، در 10ق در مدینه درگذشت. 

حل اختلاف بر سر نصب حجرالسود خانه کعبه در دوره جاهلیت هم در نظر عرب محترم بود. سالی سیل به درون کعبه راه یافت و
دیوارهاي خانه را شکست. قریش دیوارها را بالا بردند و وقتی خواستند حجرالاسود را نصب کنند، بین سران قبیله ها اختلاف شد.
رئیس هر قبیله می خواست این افتخار را نصیب خود کند. سرانجام کار بالا گرفت. بزرگان قبیله طشتی پر از خون آوردند و دست
خود را در آن فرو بردند و این کار مانند سوگندي بود که به موجب آن باید بجنگند تا پیروز شوند. سرانجام پذیرفتند، نخستین کسی
را که از در بنی شیبه داخل مسجد شود به داوري بپذیرند و هر چه او گفت انجام دهند. نخستین کسی که داخل شد محمد (ص) بود.
بزرگان قریش گفتند او امین است، داوري وي را می پذیریم. سپس داستان را به او گفتند. محمد(ص) گفت: «جامه اي بگسترانید». و
چون چنین کردند حجرالأسود را میان آن جامه گذاشت و گفت رئیس هر قبیله یک گوشه از جامه را بردارد، چون جامه را برداشتند و
بالا بردند، حجرالاسود را برداشت و بر جاي آن نهاد و با این داوري، از خونریزي بزرگی جلوگیري کرد. این اتفاق، نشان دهنده موقعیت

 
محمد (ص) در میان مردم مکه است. 

 
بعثت 

حضرت محمد(ص) قبل از رسالت نیز یکتا پرست بودند و معمولا غار حرا در مکه را براي عبادت و مناجات با خدا انتخاب می نمودند.
گفته اند نخستین نشانه هاي بعثت پیامبر (ص) به هنگام 40 سالگی او، رؤیاهاي صادقه بوده است، اما آنچه در سیره به عنوان آغاز
بعثت شهرت یافته، شبی در ماه رجب است که فرشتۀ وحی در غار حرا بر پیامبر (ص) ظاهر شد و بر او نخستین آیات سورة علق را
برخواند. بنابر روایات، پیامبر(ص) به شتاب به خانه بازگشت و خواست که او را هر چه زودتر بپوشانند. گویا براي مدتی در نزول وحی
وقفه اي ایجاد شد و همین امر پیامبر (ص ) را غمناك ساخته بود، ولی اندکی بعد فرشتۀ وحی باز آمد و آن حضرت را مامور هدایت

 
قوم خود و اصلاح جامعه از فسادهاي دینی و اخلاقی و پاك گردانیدن خانۀ خدا از بتان، و دلهاي آدمیان از خدایان دروغین کرد. 

محمد (ص) در این باره ماجراي نزول جبرئیل گفته است: «جبرئیل نزد من آمد و گفت: «بخوان»، گفتم: «خواندن نمی دانم». دگربار

َّ ْ



 
گفت: «بخوان». گفتم: «چه بخوانم؟» گفت: «اقْرَ أْ باِسْمِ رَ بِّک الَّذِي خَلَقَ»، بخوان به نام پروردگارت که آفرید. 

 
مراحل ابلاغ رسالت 

 
پیامبر اکرم در سه مرحله به ابلاغ رسالت پرداخت: 

 
1- دعوت سري که اولین مرحله دعوت ایشان بود. 

2- دعوت خویشان و نزدیکان که با نزول آیه انذار صورت گرفت و به یوم الدار معروف است. و در آن روز رسول خدا (ص)، حضرت

 
علی (ع) را به جانشینی خود انتخاب کرد. 

3- دعوت علنی.



چند نمونه از دلایل امامت حضرت رضا علیه السلام
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در اینجا به چند نمونه از دلایل امامت آن حضرت اشاره می کنیم

 
به گزارش جام جم آنلاین و به نقل از سایت توس لرستان، در اینجا به چند نمونه از دلایل امامت آن حضرت اشاره می کنیم : 

محمد بن سنان می گوید :به ابو الحسن اول، امام کاظم (ع) عرض کردم آیا مرا به کسی که دینم را از او بگیرم,راهنمایی نمی کنی ؟

 
در پاسخ فرمود:«آن راهنما این پسرم علی (ع) است.» 

 
 

ِّی روزي پدرم{ حضرت صادق} دستم را گرفت و کنار قبر پیامبر (ص)برد و به من فرمود: پسر جان خداوند در قرآن می فرمایند:«انِ
جاعِلُ فِی الاَرضِ خَلیفَهُ.من در روي زمین جانشین و حاکمی قرار خواهم داد» (سوره بقره آیه 30).خداوند وقتی سخنی می گوید و

 
وعده اي می دهد به آن وفا می کند . 

 
1) طبق سنت الهی همیشه باید در زمین خلیفه خدا وجود داشته باشد که او امام بر مردم است 

2) نعیم قابوسی می گوید: امام کاظم (ع)فرمودند:پسرم علی,بزرگترین فرزند و برگزیده ترین فرزندانم و محبوب ترین آنها در نزدم می

 
باشد. و او به جفر(1)می نگرد و هیچ کس جز پیامبر یا وصی پیامبر به جفر نمی نگرد 

3) داوود رقی می گوید:به ابا ابراهیم(امام کاظم (ع)عرض کردم فدایت شوم سن و سالم زیاد شده و پیر شده ام ,دستم را بگیر و از
آتش دوزخ مرا نجات بده بعد از تو صاحب اختیار ما {امام ما}کیست؟ آن حضرت اشاره به پسرش امام رضا (ع) کرد و فرمود :«هذا

 
صاحِبُکُم مِن بعَدي.امام شما بعد از من, این پسرم می باشد.»( علامه حلی .ترجمه محمدي اشتهاردي .ص209) 

4) حسین بن مختار گفت: نوشته هایی از طرف موسی بن جعفر (ع) به ما رسید آن وقت که در زندان بود .در آنها نوشته بود پیمان

 
امامت و جانشینی خود را به فرزند بزرگترم واگذاردم.( بحار الانوار.علامه مجلسی .جلد دوازدهم) 



5 )امام صادق (ع) پیش از ولادت نواده ي گرامی خود,بارها از آن حضرت به عنوان «عالم آل محمد »یاد می کرد و آرزو در وجود او را
می نمود.امام کاظم (ع) می فرماید: از پدرم جعفر بن محمد (ع) بارها می شنیدم که به من می فرمود: همانا عالم آل محمد در صلب

 
تو قرار دارد و اي کاش من او را درك می کردم . او همنام امیر مومنان (ع) است 

 
حضرت رضا (ع) داراي القاب بسیاري بودن که از جمله: 

لقب رضا:مشهور ترین لقب امام (ع), رضا می باشد که بنابر روایتی در عیون اخبار الرضا علت مقلب بودن حضرت(ع) به رضا این بوده
ی مِن لامَ فَلذلکَِ سَمَّ که « رَضیَ بهِِ المُخاِلفُونَ وَ مِن اعدائهِ کَما رَضیَ بهِِ المُوافِقُونَ مِن اوُلیائهِِ وَ لمَ یکَُن ذلکَِ لا حَدَّ مِن آبائهِ عَلَیهُمُ السَّ
بیَنَهُم باِالرِّضا» یعنی هم دشمنان مخالف و هم دوستان موافق به ولایت عهدي, به ولایت عهدي او رضایت دادند و چنین چیزي براي
هیچ یک از پدران او دست نداده بود از این رو در میان ایشان,تنها به او رضا نامیده شد.( مرضیه محمد زاده .علی بن موسی, امام رضا
(ع) .ص83).همچنین سلیمان بن جعفر روایت می کند که حضرت موسی بن جعفر(ع) در هنگام ولادت این لقب را به ایشان داده و
فرمودند :که رضا بخوانید.و بعضی نسبت می دهند که حضرت رضا(ع) ولایت عهدي را پذیرفتند و رضا لقب گرفتند . ولی غفاري می
گوید :این لقب از آنجا به حضرت داده شده که دوست و دشمن از حضرت راضی بودند . شیخ صدوق در عیون اخبار الرضا روایت کرده
که خدمت حضرت جواد (ع) عرض شد جمعی از مخالفین این اعتقاد را دارند که پدر بزرگوارت چون به ولایت عهدي راضی شد
مامون ایشان را به رضا ملقب گردانید.حضرت جواد(ع) در پاسخ فرمودند:پدرم ملقب به رضا شد چون خداوند و پیغمبر و ائمه از او

 
راضی بودند . گفته شد هر یک از پدرانت چنین بودند و این اختصاص به حضرت رضا (ع) ندارد. 

 
 

1) در روایتی از امام صادق (ع) آمده است که فرمود):(جفر سرخ وسفید )) در نزد ماست .وقتی از آن حضرت خواسته شد توضیح دهد
,فرمود)):جفرسرخ)) ظرفی است که اسلحه رسول خدا در آن است و هنگام ظهور قائم (عج)بیرون می آید و ((جفر سفید)) ظرفی است

 
که تورات ,انجیل و زبور و سایر کتاب هاي آسمانی قبل از اسلام در میان آن است. 

فرمود بلی:سایر اجدادم را فقط دوستان به امامت آنها راضی بودند ولی به امامت پدرم همه کس از دوست و دشمن راضی شدند و اقرا

 
به جلالت بزرگی او نمودند. 

 
صابر:چون امام (ع)نسبت به مصائب و ناراحتی ها که از طرف مخالفان و دشمنان به او می رسید صبور بودند صابر لقبش دادند 



 
زکی: امام علی بن موسی الرضا (ع),پاك,شریف و محترم بود. 

 
وافی:اما وفاداري یکی از صفات برجسته ي امام (ع) بود . چون نسبت به جامعه و هموطنان خویش وفادار بود 

قره العین المومنین :از جمله القاب شریف امام رضا (ع), «نور چشم مومنان بود» . زیرا او زینت آنها , باعث افتخار شان,پناهگاه و دژ

 
محکم آنان بود 

همچنین کنیه ي ایشان «ابو الحسن »است و چون علی بن ابی طالب (ع)نیز مکنّی به ابوالحسن بوده است ,حضرت رضا (ع) را« ابو
الحسن ثانی» گفته اند.همچنین گفته شده این کنیه را پدر امام کاظم (ع) به وي عنایت فرمود و چون کنیه ي خودش نیز ابو الحسن
بود بدین جهت امام کاظم (ع) «را ابو الحسن اول» و امام رضا (ع) را «ابو الحسن ثانی » نامیده اند تا مردم , میان آن دو تفاوت

 
بگذارند. 

امام (ع) در روزگار پدر: رضا(ع)در بزرگترین و عالی ترین خانواده در اسلام رشد و نمو یافت.خانه اي که مهد تربیت اسلامی بود .

 
اخلاق اصیل گسترش می یافت ,قرآن تلاوت می شد,اعمال خیر انجام می گرفت و... 

امام رضا (ع) دوران کودکی و نوجوانی را در کنار پدر بزرگوارش گذراند . پدري که در جهان به خاطر فضایل برجسته اش معروف است
,زیرا تمام صفات عالی و عوامل فضیلت و اصل خرد و اخلاق در او جمع شده بود.امام کاظم (ع) آگاهترین مردم زمان خود و دانشمند
ترین آنها در همه ي علوم بود . امام رضا (ع)شاهد عبادت و خداترسی پدر بود.راویان همگی متفق القولند که امام کاظم (ع) برتر از
همه ي مردم در اطاعت از خدا و عابد ترین آنها بود.امام رضا (ع) از پدر صفات دیگري چون زهد ,شکیبایی و ... آموخت و آنها را در
صحنه و صفحه ي دلش جاي داد. تمام عوامل معنوي و وسایل تربیت براي امام رضا (ع) فراهم بود,لذا ایشان در داخل چنین
چهارچوب فرهنگی درست, مانند پدران بزرگوارش بزرگ بود و پس از شهادت پدر, عهده دار رهبري بزرگ دینی و مرجعیت شیعیان

 
گردیدند. 

امام رضا(ع)در زمان هارون: حدود 10سال از امامت حضرت رضاعلیه السلام(از سال 183تا193هجري قمري)در عصر خلافت هارون
الرشید , واقع شد.امام رضا در این عصر, در مدینه می زیست و همواره تحت نظر بوده و مورد مزاحمت هارون و حاکمان منصوب از

 
جانب او به سر می برد.به عنوان نمونه: 

1) هنگامی که هارون از ((رقّه)) عازم مکه شد عیسی بن جعفر {عموي او}به او گفت :بیاد آور سوگندي را که خورده اي مبنی بر این
که هر کس بعد از موسی بن جعفر ادعاي حکومت کند, گردنش را بزنی ,اکنون پسر او ((رضا))چنین ادعایی دارد.هارون با خشم به

 
عیسی نگریست و گفت :میخواهی چه کنم .آیا همه ي آنها را بکشم؟ 

2) محمد بن سنان »می گوید در روزگار هارون به امام رضا علیه السلام عرض کردم:شما خود را به این امر((امامت))مشهور ساخته اید
و جاي پدر نشسته اید،در حالیکه ازشمشیر هارون خون می چکد! فرمود:آنچه مرا بر این کار بی پروا ساخته سخن پیامبر است که
فرمود:«اگر ابو جهل یک مو از سر من کم کرد گواه باشید که من پیامبر نیستم »و من می گویم «اگر هارون یک مو از سر من کم کرد
گواه باشید که من امام نیستم »و همچنان شد که امام می فرمود زیرا هارون هرگز فرصت نیافت خطري متوجه امام سازد،و بالاخره به
جهت اغتشاشاتی که در شرق ایران رخ داده بود،هارون مجبور شد خود با سپاهیانش به سوي خراسان برود و در راه بیمار شد،و در

 
193 هجري در طوس مرگش فرا رسید،و اسلام و مسلمین از وجود پلیدش ایمن شدند. 



 
این فرازهاي تارخی نشان می دهد که امام هشتم و یارانش در عصر خلافت هارون, تحت نظر و در سانسور شدید بودند 

 
 

امام در زمان امین پس از هارون بر سر خلافت بین امین و مامون اختلافی سخت روي داد. هارون, امین را براي خلافت بعد از خود
تعیین کرده بود،و از او تعهد گرفته بود که پس از او مامون خلیفه شود و نیز حکومت ایالت خراسان در زمان خلافت امین, در دست
مامون باشد،ولی امین پس از هارون در 194 هجري مامون را از ولیعهدي خود عزل و فرزند خود موسی را نامزد این مقام کرد بالاخره
پس از درگیریهاي خونینی که میان امین و مامون رخ داد،امین در 198 هجري کشته شد و مامون به خلافت رسید. امام رضا علیه
السلام در طول این مدت از درگیریهاي دربار خلافت و اشتغال آنان به یکدیگر استفاده کرد،و با آسودگی به ارشاد و تعلیم و تربیت

 
پیروان پرداخت. 

 
امام در زمان مامون : 

مامون در میان خلفاي بنی عباس از همه داناتر و نیز مکارتر بود،درس خوانده بود و از فقه و علوم دیگر آگاهی داشت. چنانکه با برخی
از دانشمندان به بحث و مناظره می نشست،البته آگاهی او از علوم روز نیز وسیله یی بود براي پیشبرد سیاستهاي ضد انسانی او،و گرنه
هرگز به دین و اسلام پاي بند نبود،و در عیاشی و فسق و فجور و اعمال زشت دیگر از سایر خلفا هیچ کم نداشت،نهایت آنکه از خلفاي
دیگر محتاطتر رفتار می کرد و با سالوس و ریاي بیشتر عوامفریبی می نمود،و براي استحکام پایه هاي حکومت خود گاه با فقها نیز

 
همنشین می شد و از مسائل و مباحث دینی نیز سخن می گفت. 

همنشینی و صمیمیت و همدمی مامون با«قاضی یحیی بن اکثم »که مردي رذل و کثیف و فاجر بود بهترین گواه براي بی دینی و
فسق و رذیلت مامون است،یحیی بن اکثم مردي بود که به شنیع ترین اعمال در جامعه شهرت داشت چنانکه قلم از شرح رذالتهاي او
شرم دارد،و مامون چنین کسی را چنان همدم خویش ساخته بود که «رفیق مسجد و گرمابه و گلستان »یکدیگر محسوب می شدند،و

 
اسفبارتر آنکه او را به مقام «قاضی القضاة »امت اسلامی منصوب نمود و در امور مملکتی نیز با او راي زنی و مشورت داشت 

بهر روي در زمان مامون علم و دانش به ظاهر ترویج می شد،و دانشمندان به مرکز خلافت دعوت می شدند،و تشویقهایی که مامون
براي دانشمندان و دانش پژوهان فراهم می آورد زمینه ي جذب اهل دانش به سوي او گردید،و مجالس درس و بحث و مناظره ترتیب

 
می یافت، و بحث و گفتگوي علمی بازاري پر رونق داشت. 

مضاف بر اینها مامون می کوشید با برخی کارها شیعیان و طرفداران امام را نیز به خود علاقمند سازد مثلا از شایسته تر بودن امیر



مؤمنان علی علیه السلام براي جانشینی پیامبر سخن می گفت،و دشنام و لعن به معاویه را رسمی کرد و«فدك »را که از فاطمه زهرا

 
علیها السلام غصب شده بود به علویان باز گرداند،و با علویان در ظاهر انعطاف و علاقه نشان می داد. 

اصولا مامون با توجه به رفتار هارون و جنایات او و اثر سوء آن در روحیه ي مردم می خواست زمینه هاي انقلاب و شورش را از بین
ببرد،و آنها را راضی نگهدارد تا بتواند بر مرکب لافت سوار باشد،از اینرو باید گفت وضع زمان ایجاب می کرد که به جبران کمبودها و

 
نارضایتی ها بپردازد،و وانمود کند که در صدد اصلاح امور است و با خلفاي دیگر تفاوت دارد 

فرستادگان مامون به نزد امام (ع) مامون براي بردن امام رضا (ع) از یثرب به خراسان, یک گروه رسمی فرستاد. شخصی که در راس
این گروه بود بیشتر مورخین بر عقیده اند که رجاءبن ابی ضحاك بوده است و گفته شده عیسی بن یزید معروف به «جلواي» بوده
است و سید امین این مطلب را بعید دانسته و گفته است که جلواي از فرماندهان هارون الرشید و از دشمنان امام رضا (ع) بوده و
عقلانی نیست که هارون او را براي بردن امام مامور کند.( محمد انصاري .گزارش لحظه به لحظه از سفر امام رضا (ع) به ایران.
ص12)و مامون از رئیس گروه تعهد گرفت که امام را از راه بصره و اهواز و فارس ببرند و از راه کوفه و قم نبرند. دلیل این اصرار مامون
و نگرانی او بسیار روشن و واضح است که نمی خواست امام از راه کوفه و قم بیاید, زیرا این دو شهر مرکز شیعه بوده و ساکنین آن
معتقد به امامت حضرت بوده و نسبت به او مطیع بودند.و اگر امام از شهر آنها عبور می کرد مسلما نسبت به او بسیار اداء احترام می
کردند و او را بزرگ می داشتند و این مقام او را تقویت می کردو دولت عباسی را در خطر قرار می داد.اما عبور امام از بصره ضرري
براي مامون نداشت , زیرا ساکنین بصره طرفدار عباسیان بوده و این کار براي مامون خطري نداشته است و این عمل فریبکارانه مامون

است که ادعا می کرد که می خواهد خود را از خلافت کنار بکشد و آن را به علویان بدهد.



فوت حدود 700 قزوینی بر اثر کرونا و اهداي 300جهیزیه به زوج هاي نیازمند

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/19

گنجینه اي از داغ ترین اخبار قزوین در هفته اي که گذشت؛ فوت حدود 700 قزوینی بر اثر کرونا و اهداي 300جهیزیه به زوج
هاي نیازمند هفته گذشته استان قزوین دستخوش وقایع و اتفاقاتی قابل تامل بوده که به اختصار در گنجینه داغ ترین اخبار این هفته

 
استان گردآوري شده است. 

به گزارش خبرنگار اجتماعی صبح قزوین؛ هفته گذشته استان قزوین دستخوش وقایع و اتفاقاتی قابل تامل بوده که به اختصار در

 
گنجینه داغ ترین اخبار این هفته استان گردآوري شده است. 

اربعین نماد همه زیبایی ها و پیروزي هاست/ خدمتگزاران مردم در امر خدمت و حمایت از مردم کوتاهی نکنند/ امیدواریم در آینده

 
اي نزدیک دولت جوان و فعالی روي کار بیاید 

امام جمعه قزوین گفت: باید آینده خود را بهتر و قشنگ تر و بابصیرت تر بسازیم، البته به خدمتگزاران صدیقی که در بدنه دولت قرار

 
دارند خداقوت می گوییم و به آنها تاکید می کنیم براي خدمت و حمایت از مردم کوتاهی نکنید. 

 
114 مسافر اربعین راهی کربلا شدند/ در حوزه اشتغال زایی براي بانوان سرپرست خانوار قزوین ورود کردیم 

مسئول گروه جهادي "مهلا" در قزوین گفت: امسال با توجه به شرایط کرونایی 114عروسک در بازه زمانی حدودا 30 روزه توسط

 
16بانوي جهادي گروه مهلا آماده و به همت ستاد اربعین استان به کربلاي معلی ارسال شد. 

 
توزیع 1000 بسته معیشتی در اربعین بین نیازمندان قزوینی 

مدیرکل اموال و املاك بنیاد مستضعفان استان قزوین گفت: مصادف با اربعین سید و سالار شهیدان و در ادامه برنامه نهضت کمک

 
مومنانه و مواسات، هزار بسته معیشتی در بین خانواده هاي کم برخوردار، نیازمند و محروم توزیع خواهد شد. 

 
بی توجهی به پروتکل هاي بهداشتی، کادر درمان را خسته کرده است/ کمک هاي مومنانه نمایشی از عشق به سیدالشهداست 

نماینده ولی فقیه در استان قزوین گفت: از مردم می خواهیم که در عرصه حمایت هاي مواساتی حضور جدي داشته باشند زیرا
همواره باید ما در این عرصه فعال باشیم و این اقدام هیچ وقت نباید تعطیل شود چون تا هر زمان فقیر وجود دارد این وظیفه هم

 
وجود دارد. 

 
محدودیت هاي کرونایی دوباره تمدید شد/ 45درصد قزوینی ها پروتکل هاي بهداشتی را رعایت نمی کنند 



معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: ستاد پیشگیري و مقابله با کروناي استان براي تمدید یک هفته اي محدودیت

 
ها اقدام کرده که در صورت تایید وزارتخانه هاي کشور و بهداشت اجرایی می شوند. 

 
فلسفه اربعین، ظلم ستیزي و ایجاد همدلی بین مسلمانان است/ ایجاد ارتباط قلبی با سیدالشهدا براي حل مشکلات گره گشاست 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قزوین با اشاره به معنویت حاکم در مراسم اربعین گفت: حرکت به سمت امام به معناي حرکت به
سوي معنویت است؛ آنچه که امروز جامعه جهانی از آن رنج می برد خلا معنویت است که این حرکت عظیم می تواند آن را پوشش

 
دهد. 

 
350 بیمار کرونایی در بیمارستان ها بستري هستند/ رفتن به سفر دومین عامل ابتلا در قزوین/ هیچ تخت خالی نداریم 

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی استان قزوین گفت: هم اکنون بیش از 350 بیمار در بیمارستان هاي قزوین بستري بوده که از این

 
تعداد حدود 60 بیمار در بخش مراقبت هاي ویژه هستند. 

 
دولت جدیتی براي اختصاص یک میلیارد یورو به وزارت بهداشت ندارد/ نگاه بحرانی به کرونا در دولتمردان شکل نگرفته است 

دبیر کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: نگاه بحرانی لازم به کرونا هنوز در دولت وجود ندارد و به نظر می رسد دولت گرفتار

 
دوگانه اقتصاد-سلامت شده و این گرفتاري دو قطبی اقتصاد-سلامت، اجازه نمی دهد که دولت وظیفه خود را به خوبی انجام دهد. 

 
افزایش 2برابري حقوق مرزداران قدردانی از زحمات آنهاست/ در مجلس مشکلات مدافعان امنیت را پیگیري می کنیم 

رئیس مجمع نمایندگان استان قزوین گفت: امنیت کشور مدیون مرزداران است و توجه ویژه به معیشت و رفاه مرزداران و افزایش

 
حقوق آنها تا دو و سه برابر نوعی قدردانی از رزمندگان است که آن را در مجلس پیگیري خواهیم کرد. 

 
موضع گیري غیرمنصفانه فضاي صمیمی رسانه را با سوءتفاهم همراه می کند/ خبرنگار باید احترام هویت ملی و دینی را حفظ کند 

مسئول بسیج رسانه استان قزوین گفت: درج مطلب یا موضع گیري غیرمنصفانه اي که گاها توسط فرد یا افرادي قلیل که شاید بیشتر

 
نشات گرفته از تسویه حساب هاي سیاسی باشد، فضاي آرام و صمیمی رسانه استان را با حاشیه و سوءتفاهم روبرو می کند. 

 
هشت طرح اشتغال زایی روستایی در قزوین به بهره برداري رسید 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان قزوین گفت: هشت پروژه اشتغال زایی در روستاهاي استان قزوین به بهره برداري

 
رسید که در مجموع براي این طرح ها 124 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

 
خیز دوباره کرونا در قزوین/ آمار فوتی ها به 668 نفر رسید 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قزوین گفت: متاسفانه در 24 ساعت گذشته هفت نفر از هموطنان ما با علائم قطعی این بیماري

 
فوت کردند و مجموع فوتی ها بر اثر ابتلا به کرونا به 668 نفر افزایش یافته که آمار بالایی است. 



 
توزیع 2 میلیون ماسک از ابتداي شیوع کرونا در مراکز درمانی قزوین 

مسئول اداره تجهیزات پزشکی معاونت غذا و دارو استان قزوین از توزیع بیش از دو میلیون ماسک از ابتداي شیوع کرونا در مراکز

 
درمانی قزوین خبر داد. 

 
مهد هاي کودك قزوین به شرط رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی بازگشایی شد 

معاون امور اجتماعی بهزیستی استان قزوین گفت: فعالیت مجدد مهد هاي کودك قزوین با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی برقرار

 
شد. 

 
حدود 19 درصد اراضی در اختیار مردم موقوفه است/ شهرستان قزوین در صدر بیشترین مشکلات ثبتی 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قزوین گفت: 18/5 درصد اراضی در اختیار مردم استان قزوین اعم از کشاورزي و مستثنیات،

 
موقوفه است. 

 
طرح برق رایگان، آبان ماه در قزوین شروع می شود 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان قزوین گفت: برق امید از ابتداي آبان ماه شروع می شود و براي مشترکینی که الگوي

 
مصرف را رعایت می کنند رایگان است. 

 
پویش "جاماندگان اربعین" در قزوین راه اندازي شد/ خدمت رسانی دانشجویان جهادگر بسیجی در مناطق محروم 

مسئول عملیات جهادي بسیج دانشجویی استان قزوین گفت: دانشجویان جهادگر بسیجی قزوین در پویش جاماندگان اربعین در بخش

 
هاي عمرانی، فرهنگی، اجتماعی به مردم استان خدمت رسانی خواهند کرد. 

 
مسئولان استانی از مناطق مرزي شمال غرب کشور بازدید کردند+ تصاویر 

استاندار قزوین به همراه فرمانده سپاه استان و نمایندگان مردم قزوین در مجلس طی سفري دو روزه به مناطق مرزي شمال غرب

 
کشور از مقر تیپ 82 سپاه صاحب الامر(عج) استان قزوین بازدید کردند. 

 
غرفه مجازي کتاب "روشناي خاطره ها" در قزوین برگزار شد 

 
رئیس حوزه هنري استان قزوین گفت: نمایشگاه مجازي کتاب دفاع مقدس با عنوان "روشناي خاطره ها" در قزوین برگزار شد. 

 
پلمب 52 حلقه چاه غیرمجاز در قزوین 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي استان قزوین گفت: امسال به منظور صیانت و حفاظت از منابع آبی استان، 52 حلقه چاه غیرمجاز



 
پلمب شده است. 

 
راه اندازي گشت هاي سیار براي مقابله با تخلفات/ سازمان صمت با قیمت گذاري به موقع مانع گران فروشی شود 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قزوین گفت: براي رسیدگی بهتر به مطالبات مردم، علاوه براي فعال سازي شعب تخصصی، گشت

 
هاي مشترك سیار را نیز راه اندازي کردیم. 

 
فوت 8 راننده تاکسی بر اثر کرونا/ با تاکسیرانان بدون ماسک در قزوین برخورد می شود 

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداري قزوین گفت: با آن دسته از رانندگانی که پروتکل هاي بهداشتی را رعایت

 
نمی کنند برخورد قانونی توسط بازرسان سازمان تاکسیرانی صورت می گیرد. 

 
پویش بزرگ "اربعین خدمت" راه اندازي شد/ اهداي جهیزیه به 300 زوج نیازمند قزوینی 

مسئول بسیج سازندگی استان قزوین گفت: با توجه به اینکه امسال به دلیل شیوع کرونا و رعایت بحث پروتکل هاي بهداشتی بسیاري
از کسانی که هر سال در پیاده روي اربعین شرکت می کردند امسال از شرکت در این اجتماع عظیم محروم شدند، پویش اربعین

 
خدمت براي خدمت رسانی به نیازمندان راه اندازي شد. 

 
41 درصد کل مرگ ها در قزوین به علت بیماري هاي قلبی عروقی است 

رئیس گروه پیشگیري و کنترل بیماري هاي غیرواگیر معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قزوین گفت: در استان قزوین 41 درصد

 
کل مرگ ها و 50 درصد مرگ هاي ناشی از بیماري هاي غیرواگیر بعلت بیماري هاي قلبی عروقی است. 

 
12 میلیارد کمک مردمی در رزمایش همدلی جمع آوري شد/ پشتیبانی کمیته امداد از 4هزار دانش آموز و دانشجوي نیازمند قزوینی 

مدیرکل کمیته امداد استان قزوین گفت: در دور نخست رزمایش همدلی که در این نهاد با شعار همدلی براي ایران همدل برگزار شد،

 
قریب به 12 میلیارد تومان کمک مردمی جمع آوري و میان نیازمندان توزیع شد. 

دولت منابع پایداري براي جلوگیري از افزایش تورم درنظر بگیرد/ باید از مردم براي دسترسی تضمین شده به کالاهاي اساسی حمایت

 
شود 

پژوهشگر اقتصادي گفت: مهم ترین پاشنه آشیل طرح حمایت معیشتی مجلس، منابع آن است و دولت و مجلس با تفاهم یکدیگر باید

 
منابع پایدار و غیرتورمی براي این طرح را تنظیم کنند تا افزایش تورم به همراه نداشته باشد. 

 
24 میلیارد ریال اعتبار به مناطق کمتر توسعه قزوین اختصاص یافت 

مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداري قزوین گفت: 24 میلیارد ریال اعتبار براي کمک به ساماندهی و حل مشکلات مناطق

 
حاشیه نشین قزوین و کاهش آسیب هاي اجتماعی در این مکان ها اختصاص یافت. 



 
بازار و تاکسی ها کمک کار شیوع کرونا شده اند/ انتقال بیماران غیرکرونایی به بیمارستان ارتش قزوین 

جانشین ستاد مقابله با کرونا در استان قزوین گفت: متاسفانه بازار و شبکه حمل و نقل عمومی اکنون کمک کار کرونا شده اند و در

 
این دو حوزه بیشترین آمار مبتلایان به کرونا را داریم. 

 
افزایش روند فوتی هاي کرونا در قزوین نسبت به میانگین کشوري/ ارتش و سپاه براي حمایت از کادر درمان ورود کنند 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قزوین گفت: در هفته اخیر روند بستري هاي استان یک روند کاهش نسبی پیدا کرده؛ اما متاسفانه

 
روند فوتی هاي ما نسبت به میانگین کشوري بالا رفته که علت آن به همان کمبود خدمات در بخش "آي سی یو" مربوط است. 

4 اکیپ سلامت به مناطق محروم اعزام می شوند/ حرکت هیئت هاي خودرویی در اربعین حسینی/ توزیع 10هزار غذاي گرم در

 
مناطق حاشیه اي قزوین 

مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قزوین گفت: از دیگر اقدامات موکب ها، اعزام اکیپ هاي سلامت به مناطق محروم استان جهت ارائه

 
خدمات دندانپزشکی، پزشکی و پیراپزشکی است که تاکنون چهار اکیپ مشخص شده است. 

 
رسیدگی به 91پرونده تغییر کاربري در قزوین/ با زمین خواران قاطعانه و قانونی برخورد می کنیم 

 
دادستان مرکز استان گفت: در شش ماهه نخست سال جاري به 91 مورد پرونده در موضوع تغییر کاربري رسیدگی شده است. 

 
تمامی مرزهاي کشور براي خروج زائران بسته است/ هیچ گونه تجمع و پیاده روي اربعین در قزوین برگزار نخواهد شد 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قزوین گفت: به دلیل شرایط خاص استان قزوین، هیچ گونه برنامه و مراسم ویژه به صورت

 
تجمع اربعینی در قزوین برگزار نمی شود و برگزاري پیاده روي در هیچ مسیري نخواهیم داشت. 

 
برپایی 4 موکب اربعینی در سطح شهر قزوین 

رئیس ستادبازسازي عتبات عالیات استان قزوین گفت: چهار موکب براي توزیع بسته هاي معیشتی در قزوین متولی شده و توزیع یک

 
هزار و 300 بسته در این حوزه پیش بینی شده است. 

 
جابجایی نزدیک به 5 میلیون تن بار توسط ناوگان حمل و نقل جاده اي قزوین 

معاون حمل و نقل اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان قزوین گفت: در نیمه اول سال جاري چهار میلیون و 968 هزار و

 
234 تن بار از سوي ناوگان حمل و نقل جاده اي این استان جابجا شده است. 

 
شهردار قزوین: مطالبات کارگران شهرداري در حال پیگیري است 



شهردار قزوین گفت: موضوع حقوق کارگران شهرداري را به سازمان مرتبط شهرداري عنوان کردیم و حتما پیگیر مطالبات این

 
کارگران خواهیم بود. 

 
موضوع معیشت مردم باید از افزایش نرخ ارز مستقل شود/ دولت براي رفع وضعیت بد اقتصادي، ورود جدي کند 

نماینده مردم قزوین در مجلس گفت: متاسفانه قیمت ارز و دلار روي معیشت مردم بسیار اثر گذاشته است؛ در حالی که نباید اینگونه

 
باشد و موضوع معیشت مردم باید از افزایش نرخ ارز مستقل شود. 

 
انتهاي پیام/7003 

 
دیدگاه ها نام 

 
ایمیل 

 
متن دیدگاه 

ارسال



10 هزار طلبه مستأجر وضعیت زندگی مناسبی ندارند

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/19

حوزه/ مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه گفت: امروز در قم به غیر از شهرك مهدیه و ...، نزدیک به 10 هزار
طلبه مستأجر داریم که در وضعیت نامناسبی مشغول به زندگی بوده و متأسفانه با وجود ویروس منحوس کرونا، مشکلات آنان

بیشتر شده و فعالیت هاي تبلیغی و ... آنان را هم تحت تأثیر قرار داده است.

 
حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی: 10 هزار طلبه مستأجر وضعیت زندگی مناسبی ندارند 

 حوزه/ مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه گفت:
امروز در قم به غیر از شهرك مهدیه و ...، نزدیک به 10 هزار طلبه مستأجر داریم که در وضعیت نامناسبی مشغول به زندگی بوده و

 
متأسفانه با وجود ویروس منحوس کرونا، مشکلات آنان بیشتر شده و فعالیت هاي تبلیغی و ... آنان را هم تحت تأثیر قرار داده است. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، حجت الاسلام والمسلمین سیدعلی میرمطلبی در جمع رؤساي مجامع استانی مجمع نمایندگان طلاب که
در دبیرخانه این مجمع برگزار شد، اظهار داشت: مرکز امور طلاب و دانش آموختگان، مرکزي خدماتی است و نیازهایی که طلاب در
حوزه هایی غیر از آموزش، پژوهش و تربیتی همانند شهریه، سلامت، تربیت بدنی، اسکان، ایثارگران، اردویی، دانش آموختگان، حجره،

 
تغذیه، نظام وظیفه، معافیت تحصیلی، خروج از کشور و ... دارند، در این مرکز دیده شده است. 

وي ابراز داشت: امروز در قم به غیر از شهرك مهدیه و ...، نزدیک به 10 هزار طلبه مستأجر داریم که در وضعیت نامناسبی مشغول به
زندگی بوده و متأسفانه با وجود ویروس منحوس کرونا، مشکلات آنان بیشتر شده و فعالیت هاي تبلیغی و ... آنان را هم تحت تأثیر

 
قرار داده است. 

پس از سخنان ابتدایی مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه، رؤساي مجامع استانی به بیان انتقادات و پیشنهادات
پرداختند که از جمله این نظرات: «حل مشکلات سربازي طلاب»، «برنامه ریزي بهتر براي اشتغال طلاب»، «ساماندهی توزیع بسته
هاي معیشتی طلاب»، «بومی گزینی براي مدیریت نهادهاي فرهنگی»، «نظرخواهی از نمایندگان طلاب براي انتصابات»، «حل
مشکلات طلاب دانش آموخته براي هجرت به شهرستان ها»، «تجمیع مراکز و دفاتر گوناگون در خدمت رسانی به طلاب»، «تعامل
بیشتر نهادهاي حوزوي»، «بروزرسانی آمار طلاب و فضلا»، «تحرك بیشتر مرکز امور طلاب و دانش آموختگان در استان ها»، «در



دسترس بودن مسئول امور طلاب»، «تعیین تکلیف کارمندان بلاتکلیف برخی شهرستان ها (نیروهاي ساعتی)»، «شناسایی و حمایت
از طلاب با استعداد شهرستانی»، «دخیل نمودن نمایندگان طلاب در واگذاري منازل شهرك مهدیه»، «رعایت عدالت در تقسیم امور
معیشتی»، «توجه بیشتر به مناطق محروم و کم برخوردار»، «ساماندهی شهریه شاغلین و غیرشاغلین»، «اهمیت به شأن استاد و توجه

 
بیشتر به اساتید حوزه» و ... بوده است. 

 
 

پس از بیان نظرات و پیشنهادت از سوي نمایندگان طلاب و فضلا، مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه هاي علمیه به
برخی از این انتقادات و پیشنهادات پاسخ داد و خاطرنشان ساخت: در قم 18 مجموعه وجود دارد که می توانند سرباز طلبه جذب
نمایند که این عدد در کل کشور 31 مجموعه می باشد و براي عدم تجمع طلاب در قم، سهمیه شهر قم کم شده است و با تعامل با

 
ستاد نیروهاي مسلح، به دنبال آن هستیم که سوابق فعالیت هاي تبلیغی روحانیون به عنوان سربازي آنان لحاظ شود. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی در پاسخ به این مشکل که طلاب براي هجرت با مشکلاتی مواجه هستند، تصریح کرد: در
تحقیقی که شخصا انجام داده و در صحبت هایی که با طلاب انجام دادم، به این نتیجه رسیدم که مجموعه هاي مقصد از روحانیون قم
استقبال نمی کنند و مدیریت حوزه باید رایزنی داشته باشد تا طلاب و فضلاي فاضل هنگام هجرت به شهرستان ها بتوانند سنگر

 
مناسبی داشته باشند. 

وي بیان داشت: امروز طرح علمی-تربیتی در 40 مدرسه علمیه قم در حال اجراست که بخشی از خلأ رهاشدگی طلاب را پر کرده

 
است؛ اما این مشکل براي بخشی از طلاب دانش آموخته حوزه وجود داشته و باید تمهیداتی براي آن اندیشیده شود. 

مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه هاي علمیه اظهار داشت: در ایام کرونا، بسته هاي معیشتی از مجموعه هاي گوناگون

 
توزیع شده و به این دلیل که کانال هاي توزیع متفاوت بوده، برخی تقسیم ها مناسب نبوده و مشکلاتی را به وجود آورده است. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی ابراز داشت: بحث کادرسازي از ضروریاتی است که باید براي آن برنامه داشت و مرکز آموزش

 
هاي کاربردي حوزه این آمادگی را براي همکاري بیشتر با مجمع نمایندگان طلاب و فضلا دارد. 

وي خاطرنشان ساخت: امروز رایزنی هاي مختلفی را با دستگاه هاي گوناگون کشور براي حضور طلاب داشته ایم که یکی از آنان

 
آموزش و پرورش است و در سال هاي اخیر به دستاوردهاي خوبی رسیده ایم. 

مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه هاي علمیه تصریح کرد: یکی از نگرانی هایی که امروز وجود دارد، بحث تکریم



اساتید است که متأسفانه با مشکلاتی مواجه هستند و جزو دستورات آیت االله اعرافی است که بحث خدمات به اساتید حوزه افزایش

 
پیدا کند. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی بیان داشت: امروز متأسفانه برخی از طلاب در وضعیت معیشتی بسیار نامناسبی قرار دارند که

 
نسبت به آنان مسئولیت سنگین تري داشته و باید با شناسایی آنان، خدمات بیشتري را به آنان برسانیم. 

وي اظهار داشت: امروز نیازمند راه اندازي گروه خیرین هستیم و می توانیم با همکاري یکدیگر این کار را انجام دهیم تا خدمات آن به

 
طلاب و فضلا برسد. 

مسئول مرکز امور طلاب و دانش آموختگان حوزه هاي علمیه ابراز داشت: مرکز امور طلاب و دانش آموختگان این آمادگی را دارد که
در موضوعات گوناگونی همچون آموزش، معیشت، اشتغال و ... با مجمع نمایندگان طلاب و فضلاي حوزه علمیه قم همکاري داشته

 
باشد. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی خاطرنشان ساخت: ما به این موضوع باور داریم که ظرفیت عظیمی در مجمع نمایندگان طلاب

 
وجود دارد که امروز بخشی از این ظرفیت فعال است و می توان بخش اعظمی از این ظرفیت را فعال نمود. 

 
 

همچنین در ابتداي این جلسه، حجت الاسلام والمسلمین حسینی نژاد نیز به ایراد سخن پرداخت و گفت: در مجمع نمایندگان طلاب،
هر استان داراي یک مجمع استانی است که متشکل از رئیس، نائب رئیس، مخبر و منشی بوده و کار اصلی این مجامع استانی این
است که نسبت به امور طلاب در قم و در کشور و همچنین نیازهاي آنان را پیگیر بوده و نشست هاي گوناگونی را مسئولان استانی اعم

 
از نماینده ولی فقیه، استاندار، مدیران کل و ... در راستاي مطالبات و رفع مشکلات طلاب برگزار می نمایند. 

وي اظهار داشت: امروز نمایندگان فعالی در مجمع نمایندگان طلاب حضور دارند که فعالیت هاي بسیار زیادي داشته و با روحیه

 
اخلاص، ایثار، نشاط و مواسات پیگیر مشکلات طلاب بوده و کارها را به پیش ببرند. 

رئیس مجمع نمایندگان طلاب و فضلاي حوزه علمیه قم ابراز داشت: بنده نسبت به روحیه برخی از نمایندگان طلاب که

 
ازخودگذشتگی بالایی داشته، غبطه می خورم و گاهی از جیب خود براي طلاب و فضلا هزینه می نمایند. 

حجت الاسلام والمسلمین حسینی نژاد خاطرنشان ساخت: این جلسه که با حضور حجت الاسلام والمسلمین میرمطلبی، مسئول مرکز



امور طلاب و دانش آموختگان حوزه هاي علمیه برگزار شده است، در راستاي هماهنگی بیشتر براي خدمت رسانی مطلوب و عادلانه به

 
طلاب و فضلا می باشد. 

وي تصریح کرد: امروز با توجه به گسترش ویروس منحوس کرونا، شاهد مشکلات معیشتی بیشتري نسبت به طلاب و فضلا هستیم و
امیدواریم بتوانیم با همکاري یکدیگر، قدم هاي بهتري را براي طلاب برداریم.



شبه پول چیست و چه کارکردي دارد؟

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/19

ایران اکونومیست- شبه پول نزدیک ترین جانشین براي پول است و یکی از مهم ترین خصوصیات شبه پول، ضد تورمی بودن
آن در کوتاه مدت است.

شبه پول نوعی از سپرده هاي مدت دار است که امکان نقد
شدن آن و هزینه کردن آن به آسانی مقدور نیست. از
جمله مثال هاي شبه پول می توان به اوراق قرضه، سپرده
هاي بلندمدت، اسناد خزانه یا هرگونه اوراقی که نقد شدن

 
آن به صرف زمان نیازمند است اشاره نمود. 

شبه پول در مقایسه با پول و حساب هاي کوتاه مدت بانکی
که فورا قابل خرج کردن هستند، بین مردم مطلوبیت
ندارند زیرا دسترسی به آن دشوار است. از طرف دیگر، این

 
مزیت را براي اقتصاد دارند که مانع افزایش نقدینگی در بازار و افزایش تورم می شوند. 

یکی از راه هاي مورد استفاده توسط دولت ها براي جلوگیري از افزایش تورم و افزایش نقدینگی، هدایت پول هاي واقعی مردم به

 
سمت شبه پول است. این کار با افزایش سود این گونه سپرده ها و کاهش سود سپرده هاي کوتاه مدت به انجام می رسد. 

شبه پول براي دارندگان آن این مزیت را دارد که می تواند به عنوان ودیعه دریافت وام یا کارت اعتباري مورد استفاده قرار گیرد. این

 
کار سبب می شوند مردم نسبت به تبدیل پول خود به شبه پول مقاومت کمتري نشان دهند. 

یکی دیگر از روش ها که در برخی کشورها براي جلوگیري از حرکت وجه نقد به حساب هاي بانکی و در عوض سرمایه گذاري آن در
تولید و اشتغال می شود و در برخی کشورها مورد استفاده قرار می گیرد، دریافت مالیات از سپرده هاي بانکی است. با این کار مردم

 
سعی خواهند کرد تا دارایی خود را در محل هاي دیگر سرمایه گذاري کنند و به این شکل باعث رشد اقتصاد شوند. 

ایبِنا



عملیات بانکی در شعب بانک توسعه تعاون بر مبناي بانکداري توسعه اي انجام

می شود

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرعامل بانک توسعه تعاون فعالیت و عملیات بانکی همکاران شعب این بانک را بر مبناي بانکداري توسعه اي قلمداد نمود.

به گزارش ایران اکونومیست-حجت اله مهدیان مدیرعامل
بانک توسعه تعاون طی تماس هاي تلفنی با برخی روساي
شعب این بانک اظهار داشت: آنچه در عملیات بانکی شعب
بانک رخ می دهد الگویی از بانکداري توسعه اي است و
تسهیلات پرداختی بانک با رویکرد اجتماعی، ایجاد اشتغال،

 
کاهش محرومیت و رونق تولید صورت پذیرفته است. 

وي همچنین افزود: تجربه تکمیل و بررسی پرونده هاي
مربوط به تسهیلات طرح هاي ملی و اشتغال زایی موجب
گردیده دانش سازمانی مرتبط با بررسی پرونده هاي کلان

و متوسط در ارکان اعتباري بانک ارتقا یابد و همکاران بانک در انجام کارهاي بزرگ و اثرگذار توسعه اي در اقتصاد منطقه اي صاحب

 
نقش و جایگاه ویژه اي در منطقه جغرافیایی خود گردیده اند. 

مهدیان بابیان این که مسئولین هر استان به نقش مهم بانک توسعه تعاون دربرداشتن گام هاي توسعه اي منطقی پی برده اند افزود:
شایسته است همکاران با تداوم روحیه خدمت گذاري و با بهره گیري از اصول مشتري مداري، به ویژه در روان سازي فرآیند پرداخت

 
تسهیلات خرد و کارگشا به مشتریان و مراجعین در گره گشایی از مشکلات مردم پیشگام باشند. 

وي با اشاره به اهمیت فعالیت بانکداري و لزوم رعایت اصول حرفه اي گفت: مراقبت و صیانت از حقوق مردم و حقوق سازمان در
فرآیندهاي بانکی از طریق اجراي صحیح آیین نامه ها و بخشنامه هاي ابلاغی امکان پذیر است و از ظرفیت هاي متعدد قانونی می

 
توان در جهت افزایش کیفیت خدمات و میزان رضایت مشتریان استفاده نمود. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی تماس هاي تلفنی با محسن حیدري سرپرست باجه تفرش شعبه شهید بهشتی اراك، رحیم کریوه
رئیس شعبه سردشت استان آذربایجان غربی، سید مهدي حسینی زاده رئیس شعبه اردل استان چهارمحال و بختیاري، بهرام قنبري
فرد رئیس شعبه برازجان استان بوشهر و ابوالفضل دارائی رئیس شعبه مرکزي سمنان از وضعیت شعب، مشکلات احتمالی و نقطه

 
نظرات همکاران مطلع گردید و توصیه هایی براي پیشبرد بهتر عملیات شعب ارائه نمود. 

مهدیان افزود: در شرایط کنونی که به دلیل محدودیت هاي ناشی از شیوع بیماري کرونا، امکان حضور فیزیکی در شعب و ملاقات
چهره به چهره با همکاران مهیا نمی باشد، تماس هاي تلفنی تا حدي می تواند تا حدود زیادي در انتقال مطالب و بررسی مشکلات و

تصمیم سازي براي حل آنها کارگشا باشد.



خسارت میلیاردي کارت هاي بازرگانی قلابی به اقتصاد کشور

منبع: شعار سالشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/19

شعار سال: علی کردي رئیس کانون کارآفرینی استان لرستان در مورد نقش و عملکرد اتاق هاي بازرگانی، اظهار کرد: اتاق
ایران خودش معتقد است که پارلمان بخش خصوصی و تشکل تشکل ها است. وي با اشاره به اینکه اتاق ایران باید عدالت را

رعایت کند، افزود: از مسئولین اتاق سؤال دارم که آیا تاکنون به وظایف چهارده گانه ...

شعار سال: علی کردي رئیس کانون کارآفرینی استان لرستان در مورد نقش و عملکرد اتاق هاي بازرگانی، اظهار کرد: اتاق ایران

 
خودش معتقد است که پارلمان بخش خصوصی و تشکل تشکل ها است. 

وي با اشاره به اینکه اتاق ایران باید عدالت را رعایت کند، افزود: از مسئولین اتاق سؤال دارم که آیا تاکنون به وظایف چهارده گانه
اصلی شان که در ماده 5 قانون اتاق بازرگانی آمده و رشد و توسعه اقتصاد و اعتلاي صنعت و معدن و بازرگانی وهمچنین سیاست
گذاري و ارائه پیشنهاد به دولت و مجلس براي اصلاح قوانین، توسعه روابط تجاري و بازرگانی و کمک به سیاست هاي کلان اقتصادي

 
ازجمله آنهااست، عمل کرده اند و نتیجه چه شده است؟ 

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: اتاق بازرگانی می گوید تشکل تشکل هاست یعنی نسبت به همه تشکل ها مسئولیت دارد و می

 
بایست الآن پاسخ دهد که براي تشکل ها چه کاري انجام داده است. 

کردي گفت: اتاق بازرگانی نه تن ها در استان ها بلکه در کشور نتوانسته جایگاه خودش را حفظ کند و به فعالان بخش اقتصادي

 
خدمات لازم را ارائه دهد. 

 
حیات خلوتی براي آقایان 

 
 

وي اضافه کرد: اتاق بازرگانی به عنوان یک سنگر و جایگاه، حیات خلوتی براي هیئت نمایندگان و هیئت رئیسه و یا روسا تبدیل شده
و سایر بخش ها مانند کمیسیون ها هم نتوانسته اند به موضوعات مطرح در قانون و آیئن نامه عمل و مأموریت ها را درست اجرا کنند.
این فعال بخش خصوصی معتقد است اگر اتاق بازرگانی ایران به وظایفش عمل می کرد، امروز می بایست شاهد یک اقتصاد پویا و

 
فعال می بودیم و به بن بست اقتصادي در کشور نمی رسیدیم. 

کردي بیان کرد: وقتی افراد وارد اتاق می شوند و نمی توانند وظیفه خود را انجام دهند و کارایی ندارند، چرا حاضر نیستند کنار بروند

 
و کار را به دست جوانان و افراد صاحب فکر بسپارند. 

وي تأکید کرد: افراد حاضر در اتاق از خلأ هاي قانونی در قانون و آیین نامه و نبود قانون خاص انتخابات اتاق ها سوءاستفاده می کنند
و صدور کارت بازرگانی قلابی و کارت عضویت فله اي یک ابزار قدرت براي مسئولین اتاق شده که براي مهندسی انتخابات از آن



 
استفاده می کنند. 

این فعال اقتصادي خطاب به مسئولان اتاق هاي بازرگانی، گفت: اگر تخلفی در انتخابات اتاق ها رخ نمی دهد، چرا اجازه نمی دهند به

 
شکایات به درستی رسیدگی شود و پاسخ قانع کننده به شاکیان انتخابات تاکنون داده نشده است؟. 

کردي تصریح کرد: چرا هرروز صدور و دادن کارت عضویت و بازرگانی براي غیرخودي ها سخت تر می شود، اما براي خودي ها به
شدت راحت است درحالی که صدورکارت هاي بازرگانی براي کسانی که اهلیت آن را ندارند میلیارد ها تومان به اقتصاد کشور خسارت

 
وارد کرده است؛ چه کسی این کارت هاي بازرگانی را صادر می کند؟ 

وي با تأکید بر اینکه اتاق هاي بازرگانی توضیح دهند کارت هاي بازرگانی را با چه اطلاعاتی براي افراد صادر می کنند؛ چرا امروز
مالیات سنگین آن روي شانه قشر کم درآمد افتاده و به راحتی فرار مالیاتی رخ می دهد و میلیارد ها تومان ضرر اقتصادي به کشور

 
وارد می شود و اتاق باید در این مورد پاسخگو باشد. 

 
 

این فعال اقتصادي بیان کرد: شوراي عالی نظارت بر ا تاق ایران هم مقصر است و به وظایف اصلی خودش عمل نمی کند مثلاً 17اتاق
بازرگانی (از مجموع 34 اتاق بازرگانی) اعتراضاتی در خصوص تخلفات انتخابات اسفند سال97، ارائه کردند، اما این شورا به راحتی از

 
کنار از عبور کرد. 

کردي افزود: شوراي عالی نظارت بر اتاق، افرادي را به نمایندگی از خود بر این کار می گمارند که یا ناتوان هستند یا تحت تأثیر قدرت
قرار می گیرند و اصلاً پیگیر اعتراضات نیستند که این موضوع باعث ایجاد وضعیت کنونی شده و مشاهده می کنیم اتاق ایران در انجام

 
مأموریت خودش ناموفق بوده است. 

 
اتاقی که خانه شخصی عده اي شده است 

وي اظهار کرد: رابطه دوسویه باید بین اعضا و هیئت رئیسه اتاق بازرگانی استان ها وجود داشته باشد که این رابطه اصلاً وجود ندارد؛
حتی بنده که مدیریت چند تشکل بر عهده دارم، هیچ گونه ارتباطی با اتاق ندارم و اتاق ها هم هیچ خدماتی به تشکل ها ارائه نمی

 
دهد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه قرار نیست اتاق بازرگانی به خانه شخصی برخی تبدیل شود، گفت: اگر اتاق ها با تشکل ها ارتباطی

 
ندارد، حق گفتن تشکل تشکل ها را ندارند 

کردي در ادامه اظهار داشت: افراد اعتراض خود را به صورت قانونی اعلام کردند، اما هیأت هاي نظارت مستقر در شهرستان ها در
دستور کار قرار نداد. در مرحله دوم به انجمن نظارت مراجعه کردیم، اما این انجمن هم بررسی نکرد و در مرحله سوم اعتراض خود به
شوراي عالی ارجاع دادیم، اما در برخی شهرستان ها از افراد معترض به نتایج انتخابات به جرم تشویش اذهان عمومی شکایت شده و

 
کارت عضویتشان تعلیق شده است؛ هرچند این شاکیان در همه شهرستان ها از دادگاه رأي برائت گرفتند. 

 
اتاق بازرگانی سدي در برابر صادرات/ به جاي کمک ضربه زدند 

وي بیان کرد: به دلیل اقدامات اتاق بازرگانی ایران امروز صادرکنندگان براي صادرات محصول خود به ناچار از کارت هاي دیگران



 
استفاده می کنند که موضوع به برخی افراد میلیارد ها تومان آسیب رسانده باید سؤال شود چه کسی پاسخگوي آن خسارت ها است؟ 
این فعال اقتصادي اعتقاد دارد اتاق بازرگانی ایران به هیچ وجه به اقتصاد کشور و بخش خصوصی و فعالان کمک نکرده بلکه آسیب

 
هم وارد کرده است. 

کردي با طرح این سؤال که افراد حاضر در اتاق ها اگر نمی توانند کاري انجام دهند، چرا استعفا نمی دهند؟ ادامه داد: این افراد فقط

 
به فکر ریاست و درآمد هاي خودشان هستند و کاري به بخش خصوصی واقعی ندارند. 

 
اتاق هاي بازرگانی استان ها کجایند؟ 

وي با اشاره به اتاق هاي بازرگانی در استان ها، گفت: امروز در اتاق بازرگانی مثلاً استان لرستان که بنده یکی از مؤسسین اولیه آن

 
هستم، هیچ یک از انتظارات بخش خصوصی و فعالان اقتصادي محقق نشده بلکه هیچ تعاملی هم باتشکل ها ندارد. 

این فعال اقتصادي با بیان اینکه مثلاً خانه کشاورز بیش از 27 هزار عضو (فعال بخش خصوصی) دارد، بیان داشت: اتاق بازرگانی استان

 
هیچ تعاملی با این تشکل ها ندارد و جالب اینجاست که هیچ کدام از اعضاي کمیسیون کشاورزي اتاق استان، کشاورز نیستند. 

کردي افزود: امروز و بعد از 18 ماه هیات نظارت خرم آباد و انجمن نظارت و شوراي عالی نظارت بر اتاق ایران هنوز پاسخ اعتراض

 
فعالان اقتصادي را نداده که این یک فاجعه است. 

وي در مورد نقش اتاق ها در اقتصاد استان ها، بیان کرد: آیا تاکنون اتاق ها برنامه مدونی ارائه کرده اند؟ درحالی که استان لرستان در
نرخ بیکاري رتبه نخست را دارد و در توسعه جایگاه آخر است و آقایان مدعی اند که پارلمان بخش خصوصی هستند. اتاق باید به

 
دولت برنامه ارائه دهد؛ آیا اتاق این اقدام را انجام داده و آیا با اعضا خودش و یا تشکل ها مشورتی کرده است؟ که پاسخ خیر است. 

 
 

 
80 درصد اعضا کارت عضویت خود را تمدید نکردند/ ضربه اتاق ها به اقتصاد ملی 

این فعال اقتصاد ادامه داد: بررسی شود اتاق هاي استانی چه میزان کارت عضویت صادر کرده و چند عضو دارند و چرا بیش از 80
درصد اعضا (فعالان) عضویت خود را تمدید نمی کنند؟؛ زیرا اتاق وظایف خودش را انجام نمی دهد و با بدرفتاري از فعالان حمایت

 
نمی کند و حتی مشکلات آن ها را بیشتر و سخت تر کرده است. 

کردي با تأکید بر اینکه اقدامات اتاق ایران و اتاق هاي استانی به ضرر اقتصاد کشور و استان ها است، تصریح کرد: وقتی صادرکننده
نمی تواند به دلیل بروکراسی و بدرفتاري حاکم بر اتاق ها، صادرات انجام دهد، باعث کاهش درآمد هاي ارزي کشور خواهد شد و امروز

 
رشد صادرات همه استان ها منفی است. 

وي در پایان گفت: لازم است با تغییر قوانین تحولی در اتاق هاي بازرگانی ایجاد شود. پیشنهاد این است که مجلس با کمک بخش

 
واقعی اقتصاد و خصوصی یک نهاد ملی ایجاد کند تا وظایف اتاق ها را پیگیري کرده و بر خرج کرد هزینه هاي آن ها نظارت کند. 

شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از شبکه اطلاع رسانی راه دانا، تاریخ انتشار خبر: 19 مهر 1399، کد خبر: 1655582،
www.dana.ir



نفس هاي بادام گیلان به شماره افتاد/ پوسیدگی سفید ساقه بلاي جان بادام

زمینی هاي شمال

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/19

بیماري پوسیدگی سفید ساقه به یکی از دغدغه هاي بادام کاران تبدیل شده و آنان از نبود بذر کافی، عدم برگزاري دوره هاي
آموزشی و گرانی قیمت قارچ کش ها گلایه دارند.

بادام زمینی یکی از محصولات استراتژیک شهرستان آستانه اشرفیه
است که این شهرستان را با توجه به وجود رودخانه سفیدرود و
حاصلخیزي خاك و وجود بیش از دو هزار و 650 هکتار باغ بادام و
تولید حدود 9 هزار و 120 تن، آن را تبدیل به قطب تولید بادام

 
زمینی در کشور کرده است. 

بادام زمینی داراي فرآورده هاي بسیار خوبی ازجمله کره بادام زمینی،
بادام سوخته و روغن بادام بوده و این امر منجر به ایجاد اشتغال براي

 
چندین هزار نفر در آستانه اشرفیه شده است به طوري که نزدیک به پنج هزار بادام کار مشغول فعالیت هستند. 

باوجود وسعت و فراگیري کار بادام، باغداران و بادام کاران شهرستان آستانه اشرفیه با مشکلات عدیده اي در کاشت آن از قبیل نبود

 
بذر و وجود نوعی قارچ سمی به نام «آفلاتوکسین» مواجه هستند. 

اقتصاد مردم آستانه اشرفیه وابسته به صنعت بادام بوده و از 30 هزار تن بادام مصرفی در کشور 10 هزار تن آن در آستانه اشرفیه

 
تولید و توزیع می شود. 

یکی از راه هاي توسعه پایدار و ایجاد اشتغال دائم در کشور و استان گیلان توجه به مقوله صادرات است لذا باید نگاه تولید محصولات
کشاورزي را به سمت صادرات محور حرکت کند به همین منظور با توجه به اینکه بادام زمینی محصول استراتژیک آستانه اشرفیه

 
است، باید در این حوزه با توجه به تولید کم، ظرفیت سازي کرده و براي صادرات باید تولید بادام را افزایش داد. 

اگرچه در تالش، رشت و چند شهرستان دیگر استان بادام کشت می شود ولی آستانه اشرفیه همچنان با تولید 9 هزار و 125 تن

 
معادل بیش از 80 درصد بادام زمینی ایران قطب تولید این محصول در کشور است. 

ولی بادام کاران آستانه اي در طی سال هاي اخیر با مشکلات عدیده اي با مشکلاتی ازجمله نبود بذر مناسب، حمله آفات و بیماري

 
هاي مختلف و سنتی بودن کشت و عدم توجه به محصولات فرآورده دست و پنجه نرم می کنند. 

ولی این روزها آفت و بیماري هایی چون پوسیدگی سفید طوقه، آفلاتوکسین و قارچی با عنوان ساپروفیت بلاي جان بادام کاران

 
آستانه اي شده و هرساله بیش از 30 درصد محصول بادام را درگیر و با مشکل و پوسیدگی مواجه می کند. 



 
50 نوع قارچ در بادام زمینی وجود دارد 

به گفته کارشناسان جهاد کشاورزي بیش از 50 نوع قارچ ازجمله بیماري پوسیدگی سفید ساق، طوقه و ریشه پوسیدگی سفید ساقه،
طوقه و ریشه وجود دارد که می تواند بر کیفیت بادام تأثیر گذاشته و میزان تولید سالیانه را کاهش دهد لذا اگر بتوان پنج نوع از این

 
قارچ ها را از بین برد بخش اعظمی از مشکلات بادام برطرف می شود. 

پوسیدگی سفید ساقه که به وسیله قارچ Sclerotium rolfsii ایجاد می شود یکی از مخرب ترین بیماري هاي بادام زمینی است
که بسیار به صنعت بادام ضربه وارد کرده است و هرساله بخشی از بادام هاي بادام کاران آستانه اي را از بین برده و باعث ایجاد

 
نارضایتی در بین این قشر از جامعه شده است. 

این بیماري بر اثر فعالیت دو نوع قارچ به نام هاي «پیتیوم و فوزاریوم» که در همه خاك ها ازجمله خاك آستانه اشرفیه یافت می
شود، ایجادشده و در شرایطی که رطوبت و دماي هوا بالا باشد به سرعت تکثیر و باعث پوسیدگی ساقه بوته بادام زمینی شده و ارتباط

 
ساقه و ریشه را قطع و باعث از بین رفتن گیاه می شود. 

 
جهاد کشاورزي از افراد کارشناس حوزه بادام استفاده نمی کند 

یکی از کشاورزان پیشرو در حوزه بادام با گلایه از مسؤولان جهاد کشاورزي می گوید در نهادي که خود را متولی کشاورزي می داند
باید از افراد کارشناس استفاده کند ولی در متأسفانه بعضی از افراد حاضر در این سازمان علیرغم تلاش هاي بسیار ولی کارهاي

 
تحقیقاتی در حوزه بادام انجام نداده اند. 

یکی از مهم ترین وظایف سازمان حفظ نباتات مبارزه با آفات و بیماري هاي عمومی نباتات و آفات و بیماري هاي قرنطینه اي داخلی
است ولی به گفته هاشم طالقانی این سازمان بدون داشتن نیروي متخصص، آزمایشگاه و دستگاه نمی تواند این قارچ را در باغات بادام

 
ریشه کن کند. 

علیرغم اینکه مسؤولان جهاد کشاورزي در سالیان گذشته از برگزاري دوره هاي آموزشی مبارزه با انواع قارچ و بیماري هاي بادام
زمینی در مرکز تحقیقات و یا از حضور کارشناسان این مرکز در روستاها آستانه اشرفیه خبر می دادند ولی اغلب کشاورزان و بادام
کاران آستانه اي می گویند جهاد کشاورزي دوره هاي آموزشی برگزار نکرده و یا در صورت برگزاري اطلاعی به بادام کاران داده نشده

 
است. 

هاشم طالقانی می گوید در حوزه غیر بادام زمینی مسؤولان جهاد کشاورزي کارشناسان خود را در یک الی دو روز به روستا و مساجد
فرستاده و دوره هاي آموزشی را برگزار می کنند، ولی با برگزاري یک الی دو روزه این دوره ها  مشکل قارچ و بیماري پوسیدگی سفید

 
ساقه بادام را از بین نمی رود هرچند در خصوص بادام همین دوره هاي دو روزه هم برگزار نمی شود. 

این کشاورز پیشرو در حوزه بادام زمینی با گله مندي از حضور بی تأثیر مسؤولان جهاد کشاورزي در فصل برداشت بادام گفت: هرسال
در فصل برداشت مسؤولان جهاد کشاورزي با چند کارشناس به باغات چاي آمده و مشکلات را ارزیابی می کنند اما هیچ کار عملی یا
راه کاري را براي مبارزه و نابودي این بیماري به ما ارائه نمی دهد و ما مجبوریم هرساله مقدار زیادي از محصول خود را به دلیل وجود

 
این قارچ دور بریزیم. 



 
بذر بادام زمینی nc7 آماده کشت در باغات آستانه اشرفیه 

یکی از مهم ترین وظیفه کارشناسان جهاد کشاورزي حضور در مزرعه و دیدن مشکلات کشاورز و مزرعه است در همین راستا رئیس
اداره جهاد کشاورزي شهرستان آستانه اشرفیه می گوید هرساله کارشناسان جهاد کشاورزي در باغات بادام حضور پیداکرده و سپس با
ارزیابی مشکلات، آن ها را به مرکز تحقیقات ارجاع می دهند و با انجام تحقیق و پژوهش راه کارها را براي درمان این قارچ به

 
کشاورزان می آموزند. 

اگرچه اغلب بادام کاران از عملکرد ضعیف جهاد کشاورزي گله مند هستند ولی مسعود امیر بنده اي معتقد است جهاد کشاورزي براي
مبارزه با بیماري پوسیدگی سفید ساقه  و همچنین آفلاتوکسین که چند سال است وجود دارد، چندین بار کارشناسان صاحب نظر و
دانشگاهی را دعوت کرد و این کارشناسان به باغ ها مراجعه و نمونه برداري کردند و توصیه هاي لازم را به بادام کاران گفتند ولی در

 
کلاس ها و دوره هایی در روستاها برگزار می شود بعضاً هفت الی هشت نفر شرکت می کنند. 

مسعود امیر بنده اي دغدغه بادام کاران در خصوص کیفیت محصول خود و بیماري هاي مختلف بادام را درست می داند ولی بااین
حال می گوید بذر بادام زمینی کاشته شده در آستانه اشرفیه nc2 بوده و با تلاش مرکز تحقیقات و جهاد کشاورزي به زودي بذر بادام
nc7 در باغات این شهرستان کشت می شود همچنین معتقد است هر زمان کشاورزان به جهاد کشاورزي مراجعه کردند کارشناسان با

 
حضور در باغات راه کارهاي لازم براي درمان و پیشگیري از شیوع این قارچ را به آن ها ارائه کردند. 

 
رعایت  تناوب زراعی مهم ترین عامل در کنترل بیماري پوسیدگی سفید ساقه بادام 

یکی از دغدغه هاي بادام کاران آستانه اي چگونگی رفع بیماري پوسیدگی است ولی بر اساس اظهارنظر کارشناسان بادام زمینی، این
بیماري بر اثر هیچ قارچ کشی از بین نمی رود، زیرا خاك آستانه اشرفیه که در آن بادام کاشته می شود آلوده به این بیماري بوده و

 
تنها راه مقابله با آن ضدعفونی کردن باغات است. 

به گفته رئیس اداره جهاد کشاورزي آستانه اشرفیه کشت مکانیزه بادام زمینی در افزایش کیفیت محصول و همچنین کاهش بیماري
هاي بادام نقش مهمی داشته و با پیگیري هاي صورت گرفته بیش از 90 درصد بادام در این شهرستان به صورت مکانیزه کشت شده

 
است. 

ولی بااین وجود رئیس مرکز تحقیقات آموزش کشاورزي و منابع طبیعی گیلان می گوید اگرچه استفاده از سموم ضدعفونی کننده

 
بذر، مانند قارچ کش ها تا حدودي از میزان تکثیر این قارچ می کاهد، اما راهکار اصلی، رعایت  تناوب زراعی این محصول است. 

یکی از چندین وظایف مهم مرکز تحقیقات آموزش کشاورزي و منابع طبیعی  معرفی ارقام جدید زراعی-باغی، یافتن راه هاي مبارزه با
آفات و بیماري هاي کشاورزي، شناخت عوامل مخرب منابع طبیعی، خاك و آبخیزداري است ولی معرفت مصطفی رئیس این مرکز در
گیلان در گفت وگو با خبرگزاري فارس در تاریخ هجدهم مهر سال 97 گفته درگذشته در گیلان مرکز تحقیقات برنج داشتیم و برنج

 
به یک محصول استراتژیک تبدیل شده بود و دیگر محصولات ازجمله بادام با بی اعتنایی مرکز تحقیقات روبه رو شدند. 

علی عبدزاد گوهري کارشناس زراعت و نباتات اعتقاد دارد پوسیدگی سفید ساقه که به وسیله قارچ Sclerotium rolfsii ایجاد می

 
شود یکی از مخرب ترین بیماري هاي بادام زمینی است که بسیار به صنعت بادام ضربه وارد کرده است. 



 
قارچ کش هاي موجود در بازار با ارز 12 هزارتومانی وارد می شوند 

بنا بر اعلام این کارشناس حوزه زراعت و نباتات این قارچ خاکزي بوده و داراي میزبان هاي زیادي ازجمله بر بادام زمینی خسارت زده

 
و در اواخر مردادماه یا اوایل شهریور در باغات بادام مشاهده می شود. 

گوهري می گوید در حال حاضر هیچ راه علاجی براي رفع و از بین بردن بیماري پوسیدگی سفید ساقه وجود نداشته و تنها راه آن

 
ضدعفونی باغات بادام،  مزارع و بذر قبل از کشت است. 

یکی از مهم ترین نکاتی که کارشناس حوزه زراعت و نباتات به آن اشاره کرد افزایش بیش ازاندازه قیمت قارچ کش ها و عدم در نظر
گرفتن یارانه توسط دولت به بخش کشاورزي است به طوري که قیمت هر نیم کیلو قارچ کش 250 هزار تومان بوده و با این شرایط

 
مصرف قارچ کش ها با کاهش مواجه شده و قارچ هایی که منجر به ایجاد بیماري پوسیدگی سفید ساقه می شوند از بین نمی روند. 

به گفته رئیس اداره جهاد کشاورزي شهرستان آستانه قارچ کش هاي موجود در کشور و گیلان با ارز 12 هزارتومانی واردشده و گ با

 
ارز آزاد قیمت آن دو برابر قیمت اعلام شده بود. 

مسعود امیر بنده همچنین می گوید بادام کاران باید از سم و قارچ کش در زمان معینی استفاده کرده تا تأثیرگذاري لازم را داشته

 
باشد ولی متأسفانه به دلیل افزایش بی رویه استفاده از سم در زمین هاي کشاورزي آب زیرزمینی در شالیزارها اغلب آلوده هستند. 

بادام زمینی روزگاري مایع افتخار گیلان بوده و سالانه 14 هزار و 500 هزار تن پیله تر بادام زمینی در آستانه اشرفیه برداشت می
شود، محصولی که فروش آن بین 16 الی 17 میلیون تومان بوده و قطعاً صادرات آن نقش پررنگی در اقتصاد شهرستان خواهد داشت و
توجه ویژه براي از بین بردن بیماري پوسیدگی سفید ساقه بادام و توجه به چگونگی حفاظت از این محصول و باغات زیر کشت آن
توسط جهاد کشاورزي و دیگر مسؤولان ذي ربط می تواند دغدغه باغ داران را کاهش داده و بر تولید بیشتر این محصول اهتمام ورزند.



اشتغال بیش از 2000 نفر در مازندران با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد

منبع: ایسناشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران از اشتغال 2039 نفر در استان با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد خبر داد.

کامران اصغري اظهار کرد: طرح یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و
سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال در شرایط بحران اقتصادي است و به
کارآفرینانی که جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات دیپلم و دانش

 
آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30 درصد یارانه دستمزد می دهد. 

وي بیان کرد: در راستاي حمایت از مناطق غیر برخوردار از اشتغال شیوه
نامه پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کمتر برخوردار از اشتغال

 
ابلاغ شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمک هاي مردمی و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تامین می شود. 

این مسئول هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین بنگاه

 
هاي اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاه هاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا عنوان کرد. 

اصغري سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در این طرح را تا پایان سال آینده 2039 نفر اعلام کرد و افزود: در ابتداي امر
اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم از جویندگان کار(شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه(دیپلم) و بالاتر با اولویت فارغ
التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر جهت ثبت اطلاعات در سامانه مربوطه به نشانی

 
الکترونیکی(https://pyd.mcls.gov.ir) در دستور کار معاونت کارآفرینی و اشتغال این اداره قرار گرفت. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران ، وي گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه
هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از
ارتقاي تولید داخلی و ارتقاء سطح سرمایه انسانی کارگاه هاي فعال بخش هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از

 
بنگاه هاي به شدت آسیب یده از شیوع ویروس کرونا تحت عنوان یکی از سیاست هاي فعال بازار کار تدوین شده است. 

انتهاي پیام



ایجاد تصفیه خانه تامین آب شرب سالم مردم رفسنجان در دستور کار شرکت

مس

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/19

فصل اقتصاد - اردشیر سعدمحمدي، مدیرعامل شرکت صنایع ملی مس ایران در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی و
جهش تولید استان کرمان گفت: به دنبال ایجاد تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم با 100 میلیارد تومان سرمایه گذاري

هستیم.

فصل اقتصاد - اردشیر سعدمحمدي، مدیرعامل شرکت
صنایع ملی مس ایران در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد
مقاومتی و جهش تولید استان کرمان گفت: به دنبال ایجاد
تصفیه خانه براي تامین آب شرب سالم با 100 میلیارد

 
تومان سرمایه گذاري هستیم. 

به گزارش فصل اقتصاد، وي با بیان اینکه فعالیت دیگر مس
کمک به بحث گردشگري است که در منطقه بیاض

شهرستان انار کار در زمینه ایجاد دهکده گردشگري آغاز شده است اظهار کرد: همچنین مرکز نوآوري با مبلغ 29 میلیارد تومان را در
رفسنجان ایجاد کردیم تا ایجاد صنایع هاي تک و نانو با ارزش افزوده بیشتر با حضور نخبگان استان دنبال شود که کار بی نظیري در

 
استان کرمان است. 

سعدمحمدي با اشاره به فعالیت هاي صورت گرفته توسط شرکت مس به عنوان معین توسعه افزود: در شهربابک، انار، رفسنجان و
پاریز 100 میلیون تومان تسهیلات چهار درصد به 300 طرح کارآفرینی با همکاري بانک صادرات پرداخت خواهیم کرد تا ایجاد

 
اشتغال صورت بگیرد. 

وي تصریح کرد: بیمارستان 55 تختخوابی شهداي مس را در رفسنجان افتتاح کردیم و تجهیز 40 تختخواب بیمارستانی با تجهیزات

 
کامل در شهربابک انجام شده است. 

مدیرعامل شرکت مس بیان کرد: آگهی معدن کِروِر عنبرآباد هفته آینده در روزنامه هاي کثیرالانتشار چاپ می شود تا با ایجاد کارخانه

 
کنسانتره، منطقه جنوب استان در گردش مالی وضعیت بهتري پیدا کند. 

وي در پایان گفت: معدن نوچون نیز در حال انجام کارهاي نهائی است.



کارت هاي بازرگانی رانتی، میلیاردها تومان به اقتصاد کشور خسارت زد/ اتاق

هاي بازرگانی؛ خانه شخصی افراد خاص

منبع: رهیابشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/19

رهیاب/ یک فعال بخش خصوصی با بیان اینکه کارت هاي بازرگانی قلابی به گفته مسئولین مالیاتی بیش از 70 هزار
میلیاردتومان به اقتصاد کشورخسارت وارد کرده و باعث فرار مالیاتی شده است گفت: اگر اتاق بازرگانی به وظایف خودش

عمل می کرد، اقتصاد امروز یک اقتصاد پویاتر و فعال تر داشتیم.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، علی کردي، رئیس کانون کارآفرینی استان لرستان، در مورد نقش و عملکرد اتاق هاي

 
بازرگانی، اظهار کرد: اتاق ایران خودش معتقد است که پارلمان بخش خصوصی است و می گوید تشکل تشکل ها است. 

وي با اشاره به اینکه اتاق ایران باید عدالت را رعایت کند، افزود: از مسئولین اتاق سؤال دارم که آیا تاکنون به وظایف چهارده گانه
اصلی شان که در ماده 5 قانون اتاق بازرگانی آمده و رشد و توسعه اقتصاد و اعتلاي صنعت و معدن و بازرگانی وهمچنین سیاست
گذاري و ارائه پیشنهاد به دولت و مجلس براي اصلاح قوانین، توسعه روابط تجاري و بازرگانی و کمک به سیاست هاي کلان اقتصادي

 
ازجمله آنهااست، عمل کرده اند و نتیجه چه شده است؟ 

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: اتاق بازرگانی می گوید تشکل تشکل هاست یعنی نسبت به همه تشکل ها مسئولیت دارد و می

 
بایست الآن پاسخ دهد که براي تشکل ها چه کاري انجام داده است. 

کردي گفت: اتاق بازرگانی نه تنها در استان ها بلکه در کشور نتوانسته جایگاه خودش را حفظ کند و به فعالان بخش اقتصادي خدمات

 
لازم را ارائه دهد. 

انتهاي پیام/



بازدید مدیر صندوق استان قزوین از طرح هاي کارآفرینی روستایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/19

همزمان با روز ملی روستا، مدیر صندوق کارآفرینی امید
استان قزوین از طرح هاي کارآفرینی روستایی بازدید نمود.

دکتر شیخ الاسلامی با حضور در روستاهاي الولک و نجم
آباد به ترتیب از طرح هاي اقامت گاه بوم گردي و کارگاه

خیاطی و میوه خشک کنی که مجموعا با تسهیلاتی به مبلغ 30 میلیارد ریال مورد حمایت قرار گرفته اند، بازدید نمود. ایشان ضمن
ابراز خرسندي از اشتغال ایجاد شده به ویژه براي بانوان سرپرست خانوار، فعال شدن اقتصاد روستاها را گامی موثر در راه رسیدن به
اهداف اقتصاد مقاومتی دانست. در پایان ، مجریان طرح ها، حضور مستمر مسئولین و پرسنل صندوق در محل اجراي طرح ها را مایه

 
دلگرمی و امید برشمردند. 

شایان ذکر است در این بازدید ها روساي شهرستانی و کارشناسان ستادي صندوق نیز حضور داشتند.



ایجاد اشتغال براي 3 هزار نفر توسط صندوق کار آفرینی امید در آذربایجان

غربی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/19

 
روابط عمومی صندوق استان: 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: این
صندوق در دو سال اخیر با پرداخت بیش از هزار میلیارد
ریال تسهیلات زمینه اشتغال براي سه هزار و 862 نفر در

 
سطح استان را فراهم کرده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی گفت: این
صندوق در دو سال اخیر با پرداخت بیش از هزار میلیارد ریال تسهیلات زمینه اشتغال براي سه هزار و 862 نفر در سطح استان را

 
فراهم کرده است. 

مهندس آخوندزاده ، به طرح هاي به بهره برداري رسیده در قالب یک روستا یک محصول، روستا بدون بیکار و حمایت از 16 روستاي
هدفگذاري شده در سطح استان با اعتباري بالغ بر 60 میلیارد ریال اشاره کرد واظهار داشت: در این مدت تعداد 250 فقره تسهیلات

 
پرداخت شده که براي 280 نفر زمینه اشتغال فراهم شده است. 

وي به هدفگذاري 34 روستا تا پایان سال براي حمایت در زمینه یک روستا یک محصول و روستاي بدون بیکار اشاره کرد و گفت:

 
تاکنون در هین زمینه 14 روستا حمایت و تسهیلات آنها پرداخت شده است . 

مدیر صندوق کارآفرینی امید آذربایجان غربی بیان کرد: از ابتداي طرح اشتغال پایدار روستایی در سطح استان یک هزار و 567 فقره
تسهیلات اعتباري بالغ بر یک هزار میلیارد ریال براي اشتغال سه هزار و 862 نفر پرداخت شده است و 118 فقره صندوق خرد محلی

 
زنان روستایی نیز مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید بوده است . 

وي به روستاهاي مورد حمایت صندوق اشاره کرد و گفت: روستاي اوچ تپه، بوکان، روستاي حسنلو نقده، روستاي حمزه کندي و مافی
کندي سلماس، روستاي کلاکین، پیرانشهر، روستاي ارس پلدشت، روستاي آغبلاغ، خوي، نصرت آباد تکاب، روستاي قره قوزلوي افشار
شاهین دژ، روستاي عسکر آباد کوه ارومیه و روستاي گل سلیمان و قوزلو میاندوآب از جمله روستاهاي مورد حمایت صندوق

 
کارآفرینی امید استان است. 

 
آخوندزاده اضافه کرد: حمایت از اشتغال روستایی و توسعه طرح هاي روستامحور از مهمترین برنامه هاي حمایتی این صندوق است. 



وي بیان کرد: اجراي طرح هاي روستاي بدون بیکار، هر روستا یک طرح، خود اشتغالی، بوم گردي در روستاهاي استان براي استفاده
از جاذبه هاي گردشگري و افزایش امرار و معاش روستاییان از اهم اهداف این صندوق است تا بتواند از مهاجرت روستاییان به شهرها و

 
توسعه حاشیه نشینی جلوگیري کند. 

صندوق کارآفرینی امید، بر اساس رویکرد جدید حمایت ازکسب و کارهاي خرد بازارمحور با روش تامین مالی خرد، وظایف مهم و
مغفول مانده اي را در زنجیره حمایت هاي دولتی از تولید در بخش خصوصی برعهده داشته است.



همزمان با روز روستا و با حضور مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از 22

طرح اشتغال پایدار روستایی در استان اردبیل بهره برداري شد.
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به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
اردبیلو به نقل از خبرگزاري صدا و سیماي مرکز اردبیل ؛
هادي بابائی مهر مدیر صندوق استان اردبیل گفت: این
طرح ها با بیش از دو میلیارد تومان اعتبار اجرا و به بهره

 
برداري رسیده است. 

بابائی مهر افزود: طرح اورامان چوب از جمله طرح هاي
اشتغال روستایی است که در آستانه روز روستا با شش نفر اشتغالزایی افتتاح شد که 800 میلیون تومان تسهیلات از محل منابع

 
اشتغال پایدار روستایی توسط صندوق کارآفرینی امید به این طرح پرداخت شده است. 

 
وي بیان کرد: همزمان با این طرح، 21 طرح دیگر با حدود 135 میلیارد ریال مورد افتتاح و بهره برداري قرار گرفت. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل همچنین در بازدید از آکادمی ورزشی روستاي شام اسبی گفت: در سال گذشته با تصویب
کمیته فنی استان براي این طرح نیز یک میلیارد تومان تسهیلات بانکی از محل منابع اشتغال پایدار روستایی و عشایري به عاملیت

 
صندوق کارآفرینی امید پرداخت شد که منجر به ایجاد اشتغال براي هشت نفر شد. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل در این مراسم، با بیان اینکه این طرح هاي افتتاح شده در زمینه کشاورزي، خدماتی،
بازرگانی، کشاورزي، صنعتی و صنایع دستی اجرا شده است، افزود: این طرح ها با هزینه اي بالغ بر 135 میلیارد ریال با اشتغال زایی

 
274 نفر به بهره برداري می رسد. 

هادي بابایی مهر، با اشاره به بهره برداري همزمان از 22 طرح در استان اردبیل گفت: براي اجراي این طرح ها در مجموع 188 میلیارد
و 600 میلیون ریال سرمایه گذاري شده است.



پرداخت 2600 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از پرداخت 2600
میلیارد تومان تسهیلات به طرح هاي اشتغال روستایی خبر
داد و گفت: طرح هر روستا یک محصول در 170 روستاي
کشور به اجرا درآمده و تا پایان دولت در 500 روستاي

 
دیگر اجرا خواهد شد. 

نوراله زاده در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به حمایت
صندوق از روستاییان و رشد و توسعه کسب و کارهاي

محلی اظهار کرد: یکی از اقدامات مهم صندوق کمک به ایجاد اشتغال پایدار براي روستاییان و تامین منابع مالی طرح هاي اشتغال
روستایی بود که در این راستا از آغاز سال 1397 که طرح اشتغال روستایی اجرا شد تا به امروز نزدیک به 38 هزار طرح روستایی

 
تایید و 2600 میلیارد تومان تسهیلات به آنها پرداخت شده است. 

 
حفظ اشتغال روستاییان و رونق کسب کارهاي محلی 

وي پرداخت تسهیلات صندوق را موجب حفظ اشتغال روستانشینان و رونق کسب و کارهاي محلی و روستایی دانست و افزود:
پرداخت تسهیلات و اجراي طرح هاي اشتغال علاوه بر آنکه تحولی در بخش توسعه اشتغال به وجود آورد، به جلوگیري از رشد
مهاجرتها و ترغیب و ماندگاري بیشتر روستاییان منجر شد و افراد بسیاري به واسطه اجراي طرح هاي اشتغال از شهرها به روستاها

 
بازگشتند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در ادامه از اجراي طرح "هر روستا یک محصول" در 170 روستاي کشور خبر داد و گفت: با برنامه
ریزي و فعالیت مستمر صندوق، براي هر روستا یک طرح در قالب "هر روستا یک محصول" تعریف کردیم و درصد هستیم که اجراي

 
طرح را تا پایان دولت در 500 روستاي دیگر کشور عملیاتی کنیم. 

 
افزایش صندوق هاي خرد روستایی به 5000 صندوق 

نوراله زاده همچنین از افزایش تعداد صندوق هاي خرد روستایی خبر داد و گفت: در حال حاضر 2500 صندوق خرد روستایی به
منظور تامین مالی طرح هاي اشتغال در روستاها شکل گرفته اند که امیدواریم تا پایان دولت تعداد این صندوق ها به عنوان نهادهاي

 
تامین مالی روستایی به 5000 صندوق افزایش یابد. 

وي در پایان تصریح کرد: اگر چه محدودیتهاي ناشی از شیوع کرونا و کاهش مراجعات مردمی به بانکها موجب شد تا روند پرداخت



تسهیلات با عقب ماندگی هایی مواجه شود اما تلاش می کنیم در نیمه دوم سال این کاهش پرداخت را جبران کنیم و هدفگذاري
پرداخت 2500 میلیارد تومان تسهیلات به کسب و کارهاي روستایی به نحو شایسته محقق شود.



صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات سرمایه اي / کاهش

هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی 1452 دستگاه پزشکی

منبع: وب داشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/19

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود
1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل 218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و منجر به کاهش

هزینه هاي بیمارستانی می شود.

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران عنوان کرد: صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات

 
سرمایه اي / کاهش هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی 1452 دستگاه پزشکی 

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود 1200
میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل 218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و منجر به کاهش هزینه هاي

 
بیمارستانی می شود. 

به گزارش وبدا، دکتر مهدي یوسفی در مراسم افتتاح مرکز
نوآوري ویتا که با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري
برگزار شد درباره جزئیات ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه هاي
پزشکی سرمایه اي اظهار داشت: در تمام کشورها و حتی
کشورهاي اروپایی از ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه ها استفاده
می شود بنابراین در کشورمان نیز با استفاده از ریفربیش می
توان کارآفرینی را در جامعه ایجاد کرد و اگر نگاه و جهت دهی
درست باشد همراه آن تولید و عدم وابستگی را به همراه خواهد

 
داشت چراکه در این راستا نیروهاي قدري را داریم. 

وي افزود: براساس برآوردهاي اداره کل امور ملزومات و تجهیزات پزشکی وزارت بهداشت درحال حاضر حدود 120.000 میلیارد ریال
تجهیزات پزشکی سرمایه اي در دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور و مراکز درمانی وابسته وجود دارند که حدود 30 درصد این
تجهیزات به ارزش تقریبی35.000 میلیارد ریال به دلایل مختلف از رده مصرف خارج شده و در انبارهاي دانشگاه ها و مراکز درمانی ،

 
انباشته شده اند. 

دکتر یوسفی خاطرنشان کرد: هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران با توجه به تجربه موفق و رو به گسترش کشورهاي
توسعه یافته در انجام تعمیرات اساسی ، ارتقاء ، بروزرسانی و بازآفرینی تجهیزات پزشکی سرمایه اي تحت عنوان صنعت بازچرخانی یا
ریفربیش تجهیزات پزشکی ، با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و با استفاده از ظرفیتهاي علمی و فنی شرکتهاي
دانش بنیان داخلی، نسبت به فراخوان اعلام اقلام قابل استفاده مجدد موجود در انبارهاي دانشگاه ها و دانشکده هاي علوم پزشکی

 
کشور، از 67 دانشگاه علوم پزشکی کشور اقدام کرد. 



رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: تاکنون فهرستی مشتمل بر 1452 قلم انواع تجهیزات پزشکی توسط
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور به هیات امناي صرفه جویی ارزي اعلام و فرآیند بازچرخانی دستگاه هاي سی تی اسکن، ام آر آي و

 
ونتیلاتور آغاز شده است. 

وي عنوان کرد: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود 1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل
218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و در صورت تداوم روند بازچرخانی و تسري آن به همه اقلام قابل بازچرخانی

 
موجود در انبارهاي دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، میزان صرفه جویی حاصله تا 800 میلیون یورو قابل افزایش خواهد بود. 

گفتنی است، در این مراسم دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري، دکتر علیرضا یوسفی عضو هیات امناي صرفه
جویی ارزي در معالجه بیماران، دکتر هومن نریمانی مدیر طرح و برنامه هیات امناي صرفه جویی ارزي و پوینده کریم پور مدیر حوزه

ریاست و روابط عمومی هیات امناي صرفه جویی ارزي حضور داشتند.



صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات سرمایه اي / کاهش

هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی 1452 دستگاه پزشکی

منبع: وب داشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/19

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود
1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل 218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و منجر به کاهش

هزینه هاي بیمارستانی می شود.

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران عنوان کرد: صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با ریفربیش تجهیزات

 
سرمایه اي / کاهش هزینه هاي بیمارستانی با پروژه بازچرخانی 1452 دستگاه پزشکی 

رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود 1200
میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل 218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و منجر به کاهش هزینه هاي

 
بیمارستانی می شود. 

به گزارش وبدا، دکتر مهدي یوسفی در مراسم افتتاح مرکز
نوآوري ویتا که با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري
برگزار شد درباره جزئیات ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه هاي
پزشکی سرمایه اي اظهار داشت: در تمام کشورها و حتی
کشورهاي اروپایی از ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه ها استفاده
می شود بنابراین در کشورمان نیز با استفاده از ریفربیش می
توان کارآفرینی را در جامعه ایجاد کرد و اگر نگاه و جهت دهی
درست باشد همراه آن تولید و عدم وابستگی را به همراه خواهد

 
داشت چراکه در این راستا نیروهاي قدري را داریم. 

وي افزود: براساس برآوردهاي اداره کل امور ملزومات و تجهیزات پزشکی وزارت بهداشت درحال حاضر حدود 120.000 میلیارد ریال
تجهیزات پزشکی سرمایه اي در دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور و مراکز درمانی وابسته وجود دارند که حدود 30 درصد این
تجهیزات به ارزش تقریبی35.000 میلیارد ریال به دلایل مختلف از رده مصرف خارج شده و در انبارهاي دانشگاه ها و مراکز درمانی ،

 
انباشته شده اند. 

دکتر یوسفی خاطرنشان کرد: هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران با توجه به تجربه موفق و رو به گسترش کشورهاي
توسعه یافته در انجام تعمیرات اساسی ، ارتقاء ، بروزرسانی و بازآفرینی تجهیزات پزشکی سرمایه اي تحت عنوان صنعت بازچرخانی یا
ریفربیش تجهیزات پزشکی ، با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و با استفاده از ظرفیتهاي علمی و فنی شرکتهاي
دانش بنیان داخلی، نسبت به فراخوان اعلام اقلام قابل استفاده مجدد موجود در انبارهاي دانشگاه ها و دانشکده هاي علوم پزشکی

 
کشور، از 67 دانشگاه علوم پزشکی کشور اقدام کرد. 



رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: تاکنون فهرستی مشتمل بر 1452 قلم انواع تجهیزات پزشکی توسط
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور به هیات امناي صرفه جویی ارزي اعلام و فرآیند بازچرخانی دستگاه هاي سی تی اسکن، ام آر آي و

 
ونتیلاتور آغاز شده است. 

وي عنوان کرد: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود 1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل
218.000.000 یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و در صورت تداوم روند بازچرخانی و تسري آن به همه اقلام قابل بازچرخانی

 
موجود در انبارهاي دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، میزان صرفه جویی حاصله تا 800 میلیون یورو قابل افزایش خواهد بود. 

گفتنی است، در این مراسم دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري، دکتر علیرضا یوسفی عضو هیات امناي صرفه
جویی ارزي در معالجه بیماران، دکتر هومن نریمانی مدیر طرح و برنامه هیات امناي صرفه جویی ارزي و پوینده کریم پور مدیر حوزه

ریاست و روابط عمومی هیات امناي صرفه جویی ارزي حضور داشتند.



عملیات بانکی در شعب بانک توسعه تعاون بر مبناي بانکداري توسعه اي انجام

می شود

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/19

عصر اعتبار- مدیرعامل بانک توسعه تعاون فعالیت و عملیات بانکی همکاران شعب این بانک را بر مبناي بانکداري توسعه اي
قلمداد نمود.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از روابط عمومی بانک توسعه تعاون، حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه
تعاون طی تماس هاي تلفنی با برخی روساي شعب این بانک اظهار داشت: آنچه در عملیات بانکی شعب بانک رخ می دهد الگویی از
بانکداري توسعه اي است و تسهیلات پرداختی بانک با رویکرد اجتماعی، ایجاد اشتغال، کاهش محرومیت و رونق تولید صورت پذیرفته

 
است. 

وي همچنین افزود: تجربه تکمیل و بررسی پرونده هاي مربوط به تسهیلات طرح هاي ملی و اشتغال زایی موجب گردیده دانش
سازمانی مرتبط با بررسی پرونده هاي کلان و متوسط در ارکان اعتباري بانک ارتقا یابد و همکاران بانک در انجام کارهاي بزرگ و

 
اثرگذار توسعه اي در اقتصاد منطقه اي صاحب نقش و جایگاه ویژه اي در منطقه جغرافیایی خود گردیده اند. 

مهدیان بابیان این که مسئولین هر استان به نقش مهم بانک توسعه تعاون دربرداشتن گام هاي توسعه اي منطقی پی برده اند افزود:
شایسته است همکاران با تداوم روحیه خدمت گذاري و با بهره گیري از اصول مشتري مداري، به ویژه در روان سازي فرآیند پرداخت

 
تسهیلات خرد و کارگشا به مشتریان و مراجعین در گره گشایی از مشکلات مردم پیشگام باشند. 

وي با اشاره به اهمیت فعالیت بانکداري و لزوم رعایت اصول حرفه اي گفت: مراقبت و صیانت از حقوق مردم و حقوق سازمان در
فرآیندهاي بانکی از طریق اجراي صحیح آیین نامه ها و بخشنامه هاي ابلاغی امکان پذیر است و از ظرفیت هاي متعدد قانونی می

 
توان در جهت افزایش کیفیت خدمات و میزان رضایت مشتریان استفاده نمود. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی تماس هاي تلفنی با محسن حیدري سرپرست باجه تفرش شعبه شهید بهشتی اراك، رحیم کریوه
رئیس شعبه سردشت استان آذربایجان غربی، سید مهدي حسینی زاده رئیس شعبه اردل استان چهارمحال و بختیاري، بهرام قنبري
فرد رئیس شعبه برازجان استان بوشهر و ابوالفضل دارائی رئیس شعبه مرکزي سمنان از وضعیت شعب، مشکلات احتمالی و نقطه

 
نظرات همکاران مطلع گردید و توصیه هایی براي پیشبرد بهتر عملیات شعب ارائه نمود. 

مهدیان افزود: در شرایط کنونی که به دلیل محدودیت هاي ناشی از شیوع بیماري کرونا، امکان حضور فیزیکی در شعب و ملاقات
چهره به چهره با همکاران مهیا نمی باشد، تماس هاي تلفنی تا حدي می تواند تا حدود زیادي در انتقال مطالب و بررسی مشکلات و

تصمیم سازي براي حل آنها کارگشا باشد.



هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي

شروع به کار کرد

شماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/19
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان کرمان -

به نقل از روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر سیداحمدرضا پیش بین معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع

 
علمی کاربردي از آغاز به کار هشتمین جشنواره درون دانشگاهی حرکت این دانشگاه خبر داد. 

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه جامع علمی کاربردي با اعلام این خبر افزود: واحد استانی گلستان به عنوان دبیر هشتمین
جشنواره درون دانشگاهی حرکت دانشگاه جامع علمی کاربردي آغاز به کار کرد و متقاضیان می توانند با مراجعه به
سامانهharekat.uast.ac.ir   و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با ثبت آثار و دستاوردهاي خود در این جشنواره شرکت

 
کنند. 

وي بیان کرد: هشتمین جشنواره حرکت درون دانشگاهی، در 9 رشته رقابتی برگزار می شود که شامل انجمن علمی برگزیده، کتاب،
نشریه علمی، فعالیت علمی خلاقانه، مسابقه علمی، محتواي دیجیتال، اختراع، کارآفرینی و بخش ویژه می باشد که متقاضیان جهت

 
 harekat.uast.ac.ir شرکت در این جشنواره می توانند با مراجعه به سامانه مربوطه به آدرس

و مطالعه دقیق اطلاعیه ها و دستورالعمل، با توجه به رشته انتخابی نسبت به ثبت آثار و دستاوردهاي خود به صورت گزارش یا

 
اینفوگرافی اقدام و بارگذاري کنند. آثار شرکت کننده باید در فاصله زمانی خرداد 98 تا خرداد 99 به انجام رسیده باشد. 

 دکتر سیداحمدرضا پیش بین اعلام کرد: مهلت ثبت آثار در سایت مذکور تا پایان مهرماه 99 می باشد. لذا با توجه به زمان محدود
شرکت در جشنواره، لازم است متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر با دبیرخانه جشنواره در واحد استانی گلستان با شماره
32451051-071 داخلی 204 تماس  و یا در اسرع وقت نسبت به ثبت اطلاعات انجمن هاي علمی و دستاوردهاي فردي و گروهی

دانشجویان در سایت مذکور اقدام کنند.



ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه خالی است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/19

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان کرمانشاه گفت : هم اکنون فقط ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر
کرمانشاه خالی است و امیدواریم به زودي مددجویان متقاضی و جویاي کار جذب این مشاغل شوند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ رضا طاهري معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد استان کرمانشاه در خصوص وضعیت اشتغال در
کرمانشاه و شرایط مددجویان کمیته امداد، گفت : از
ابتداي سال جاري تاکنون براي 959 مددجوي کرمانشاهی
از طریق کاریابی و تعامل با کارفرمایان اشتغال پایدار ایجاد

 
شده است. 

او گفت : پیش بینی می شود طی تعاملات صورت گرفته با کارفرمایان و بنگاه هاي کاریابی در مجموع تا پایان سال یک هزار و 341

 
مددجو در استان کرمانشاه از طریق کاریابی ها داراي شغل پایدار شوند. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد استان کرمانشاه افزود: هم اکنون فقط ظرفیت 250 شغل در کاریابی هاي شهر کرمانشاه

 
خالی است. 

 
او با اعلام فراخوان جذب نیرو در کاریابی ها، ادامه داد: امیدواریم به زودي مددجویان متقاضی و جویاي کار جذب این مشاغل شوند. 

طاهري با یادآوري اینکه کمیته امداد آمادگی دارد نیروي مورد نیاز کارفرمایان و بنگاه هاي کاریابی را بر اساس مهارت، جنس، سن و..
تامین کند، گفت: همچنین این نهاد در صورت نیاز کارفرمایان به نیرو هاي مهارت دیده، آموزش هاي شغلی رایگان به این مددجویان

 
ارائه می دهد. 

رضا طاهري با یادآوري اینکه کمیته امداد به کارفرمایانی که مددجویان تحت حمایت را به کار گمارند بسته هاي تشویقی اعطا می
کند، افزود: پرداخت تسهیلات کارفرمایی تا سقف 50 میلیون تومان در ازاي به کارگیري هر مددجو یا پرداخت حق بیمه سهم کارفرما

به مدت دو سال متوالی از بسته هاي تشویقی این نهاد به شمار می رود .



راه اندازي مرکز پژوهش هاي دانشگاه و مجمع نمایندگان گیلان :کارخانجات

اعتبار بیشتري براي دانش آموختگان دانشگاهی قابل شوند.

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش «خبرگزاري علم و فناوري گیلان»: راه اندازي
مرکز پژوهش هاي دانشگاه و مجمع نمایندگان گیلان
:کارخانجات اعتبار بیشتري براي دانش آموختگان
دانشگاهی قابل شوند. به گزارش خبرگزاري علم و فناوري
گیلان، احمد رضی در جلسه مجمع نمایندگان استان
گیلان با روساي دانشگاه ها و مراکز علمی و پژوهشی
استان در دانشکده معماري دانشگاه گیلان اظهار داشت:
پیشنهاد راه اندازي مرکز پژوهش هاي دانشگاه و مجمع
نمایندگان استان گیلان جهت استفاده بیشتر از پتانسیل

 
علمی دانشگاه هاي استان را داریم. 

رئیس دانشگاه گیلان مطالبه جدي از دستگاه هاي اجرایی و شرکت هاي تولیدي براي استفاده از ظرفیت علمی دانشگاه ها را مورد
تاکید قرار داد و گفت: تاکید به مدیران دستگاه هاي اجرایی و صاحبان کارخانجات و شرکت ها براي تخصیص اعتبارات بیشتر و

 
پیگیري تامین کسري اعتبارات امسال دانشگاه ها و افزایش پایه بودجه آنها را خواستار هستیم. 

وي با اشاره به ضرورت افزایش سهم استان گیلان از اعتبارات دولتی براي توسعه آموزش عالی استان و پیگیري دریافت مطالبات
دانشگاه هاي گیلان از بنیاد شهید خاطرنشان کرد: پیگیري براي زمینه سازي جهت سرمایه گذاري بیشتر صندوق رفاه دانشجویان در

 
استان براي تامین امکانات رفاهی دانشجویان را از نمایندگان گیلانی مجلس خواستار هستیم. 

تولید 27 هزار تن چاي خشک در گیلان و مازندران؛ 86 درصد مطالبات چایکاران پرداخت شدمیزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی در

 
گیلان کمتر از 45 درصد استتشدید نظارت بر رعایت پروتکل ها از فردا در گیلان/ واحدهاي صنفی متخلف پلمب می شود 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان گیلان نیز در این جلسه به طلب 50 میلیارد تومانی این دانشگاه از بنیاد شهید بیان کرد: سهم
دانشگاه آزاد گیلان در مقایسه با دانشگاه گیلان جهت پذیرش دانشجویان پزشکی و پیراپزشکی اندك است و ما براي تامین هزینه

 
هاي خود با مشکلات مواجه هستیم. 

محمد دوستار افزود: تامین اجتماعی به دانشگاه ها مانند یک بنگاه خصوصی یا کمتر از آن نگاه می کند و این موضوع یکی از دغدغه
هاي حوزه پژوهش محسوب می شود و نابسامانی کلی در حوزه آموزش عالی و وجود نظام آموزشی متنوع و کیفیت آموزشی متغیر

 
براي آینده آموزشی کشور مفید نیست و یکپارچگی در سیستم نظام آموزش عالی راهکار این موضوع است. 

رئیس دانشگاه پیام نور گیلان نیز در این جلسه اظهار داشت: از آنجایی که پیام نور نسبت به دانشگاه هاي دیگر شهریه کمتري می



گیرد، دانشگاه محرومان نامیده می شود اما به دلیل آنکه ریالی بابت هزینه واحدهاي خود از وزارتخانه دریافت نمی کنیم در تامین

 
مالی آنها مشکل داریم. 

سعید صادقی تصریح کرد: وزارت علوم بر ما بیشتر از سایر دانشگاه ها در تخصیص رشته ها سخت می گیرد و برخی از پروژه ها که
قبلاً باید انجام می شد به تعویق افتاد و ما باید هم اکنون پیگیر بحث هاي عمرانی آن باشیم لذا از نمایندگان درخواست داریم که در

 
این راستا به ما کمک کنند. 

مسعود اصفهانی رئیس بنیاد نخبگان استان گیلان نیز در این جلسه با بیان اینکه ضریب سالمندي استان بالا است و در وضعیت بغرنج
جمعیتی قرار داریم افزود: تسهیل مهاجرت نخبگان به گیلان نیازمند شرایطی است که نمایندگان مجلس از پس آن برمی آیند و باید

 
تراز علمی و تجهیزات این حوزه را ارتقاء دهیم. 

رئیس پارك علم و فناوري گیلان نیز در این جلسه با اشاره به وجود 11 مرکز رشد و فناور و 320 واحد هسته و فناور و اشتغال 75
درصد افراد با تحصیلات عالیه در واحدهاي فناور تصریح کرد: 20 محصول از پارك علم و فناوري گیلان در ایام کرونا مورد استفاده

 
مردم قرار گرفت. 

علی باستی با تاکید بر اینکه با راه اندازي صندوق پژوهش و فناوري گیلان زمینه تسهیلات و کمک به ارتقاء دانش و فناوري و کمک
به شرکت هاي دانش بنیان فراهم می شود بیان داشت: از نمایندگان درخواست داریم که براي راه اندازي شهرك علم و فناوري گیلان

 
و اختصاص ردیف بودجه براي شهرك به ما کمک کنند. 

وي با اشاره به راه اندازي کارخانه نوآوري توسط بخش خصوصی در گیلان که بودجه آن نیز توسط ستاري معاون علمی رئیس جمهور
مشخص شد افزود: پس از سفر ستاري حاشیه هایی رخ داد و این کارخانه دستخوش مشکلاتی شد لذا از نمایندگان درخواست دارم

 
که وضعیت این کارخانه مانند کارخانه دخانیات نشود. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان نیز در این جلسه با تاکید بر ضرورت دانش بنیان شدن حوزه هاي مختلف در استان

 
خاطرنشان کرد: براي داشتن شهر، انسان و خانواده سالم پیگیر دسترسی همه مردم به خدمات پزشک خانواده هستیم. 

آبتین حیدرزاده با تاکید بر اینکه براي ارتقاء آگاهی مردم از وضعیت سلامتی خود پیگیر ساماندهی و فعال کردن طرح سفیر سلامت
هستیم که به سرانجام رسیدن این موضوع حمایت نمایندگان را می طلبد افزود: استان ما با معضل کمبود جمعیت و نرخ پایین

 
فرزندآوري مواجه بوده و میزان تولد در گیلان پایین است. 

معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی گیلان از بستري بودن 300 بیمار کرونایی در گیلان خبر داد و گفت: این در حالی است که
امکانات درمانی و تعداد پرستاران و کارکنان آزمایشگاه و حتی پزشکان ما تغییري نکرده است و ضعف جسمی و روحی کادر بهداشت

 
و درمان از تبعات این موضوع است. 

مرتضی رهبر با اشاره به اینکه مراکز آموزشی و درمانی گیلان نیازمند تجهیزاتی مانند دستگاه اکسیژن ساز است بیان کرد: در حوزه
آموزشی با معضل مبتلا شدن اینترن ها به کرونا حین آموزش و در معرض خطر بودن دانشجویان هستیم و طبق آمار آسیب پذیرترین

 
قشر دربرابر کرونا پرستاران و پزشکان هستند لذا باید نگاه ویژه اي به این حوزه شود. 



وي با بیان اینکه با حجم زیادي از دانشجویان ایرانی خارج کشور مواجه هستیم که به دلیل نوسانات ارزي و به بهانه کرونا تمایل به
حضور در دانشگاه هاي ایران دارند افزود: عدم وجود یک بیمارستان جامع در گیلان، عدم تمرکز سیستم اداري و مشکلات بودجه اي

ناشی از آن نیز از دیگر مشکلاتی است که با آن مواجه هستیم.



2534خانواده زندانی تحت پوشش انجمن هاي حمایتی هستند

منبع: ایسناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیرکل زندان هاي گیلان، با بیان اینکه تاکنون 2534 نفر از خانواده زندانیان تحت پوشش انجمن هاي زندانیان قرار گرفته 
اند، گفت: زندانیانم بعد از آزادي از مهارت هاي کسب شده بهره مند می شوند.

رضا محمدي اصل در جلسه هم اندیشی مدیران عامل
انجمن زندانیان استان گیلان، حمایت بی منت از زندانیان و
خانواده هاي آنان را یک وظیفه انسانی دانست و اظهار کرد:
مدیران عامل انجمن زندانیان یکی از بدنه هاي اصلی
حمایتی است که می تواند با داشتن برنامه هایی مدون براي
پوشش قرار دادن هرچه بیشتر خانواده هاي مددجویان

 
کمکی شایان کند. 

وي افزود: ماموریت ما فقط به برنامه هاي اصلاحی و تربیتی
مختصص مددجو خلاصه نمی شود، بلکه همزمان خانواده 

هاي مددجویان نیز باید از برنامه هاي مختلف حمایتی و حتی آموزشی بهره مند شوند لذا باید پتانسیل هاي بالقوه موجود را به بالفعل
تبدیل کنیم و با شناسایی دقیق و مطالعه کامل از وضعیت خانواده زندانی آنچه که بایسته است را تا زمان آزادي مددجو به سرانجام

 
برسانیم. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی گیلان ادامه داد: آزادي مددجو پایان کار نیست و می بایست حتی بعد از آزادي نیز با

 
شناسایی ارگان ها و نهادهایی که در چارچوب قانون می توانند یاري گیر جامعه هدف باشند، به آنان کمک کنیم. 

محمدي اصل، با بیان اینکه تاکنون 2534 نفر از خانواده زندانیان تحت پوشش انجمن هاي زندانیان قرار گرفته اند، گفت: تمام توان ما
در پوسته داخلی ایجاد برنامه هاي اصلاحی و تربیتی و پر کردن اوقات فراغت زندانی با برنامه هاي مختلف فرهنگی و اشتغال می باشد و

 
از طرف دیگر پیگیري ها و برگزاري جلسات تخصصی ماهانه با کارشناسان امر جهت حمایت هر چه بیشتر از خانواده هاي آنان است. 

وي با بیان اینکه آزادي زندانی و برگشت سعادتمندانه به جامعه راهی تازه و نو براي او و خانوده اش است، تصریح کرد: زندانیان می 
توانند با مراجعه به انجمن هاي حمایت از زندانیان، تحت پوشش قرار گیرند و از طریق مرکز مراقبت بعد از خروج وام هاي خوداشتغالی

 
دریافت و کسب و کار خود را بعد از آزادي شروع کنند. 

مدیرکل زندان هاي گیلان عنوان کرد: زندانیان در دوران تحمل کیفر با حضور در کلاس هایی که در زندان از سوي نهادها و ارگان هاي
مختلف از قبیل فنی و حرفه اي، جهادکشاورزي و صنایع دستی برگزار می شود شرکت می کنند و بعد از آزادي از مهارت هاي کسب

 
شده بهره مند می شوند. 



محمدي اصل اضافه کرد: در شش ماهه اول سال 99 بیش از 1662 نفر تحت آموزش قرار گرفتند که از این تعداد 938 نفر در کلاس 
هاي فنی و حرفه اي و 724 نفر در کلاس هاي جهادکشاورزي حضور پیدا کرد و موفق به کسب مدرك آموزشی شدند. مددجویان با

 
دریافت این مدارك معتبر شروع به کار کرده و حتی خانواده هاي خود را مشغول به کار کردند. 

وي یادآور شد: به زودي با هماهنگی نهادها و ارگان هاي مختلف حمایتی در حال مکاتبه براي برگزاري نشستی تخصصی جهت

 
حمایت هرچه بیشتر خانواده هاي مددجوبان هستیم. 

انتهاي پیام



برگزاري مراسم تشییع جانباز شهید خراسان شمالی طی صبح امروز در بجنورد

منبع: ایسناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/19

مراسم تشییع و خاکسپاري جانباز شهید خراسان شمالی صبح امروز در بجنورد برگزار شد.

جانباز گران قدر 70 درصد رضا دژخی از شهرستان بجنورد
پس از سال ها تحمل درد و رنج ناشی از جراحات جنگی
هم زمان با سالروز اربعین حسینی به یاران شهیدش

 
پیوست. 

جانباز گران قدر 70 درصد رضا دژخی از شهرستان بجنورد
پس از سال ها تحمل درد و رنج ناشی از جراحات جنگی
هم زمان در سالروز اربعین حسینی در سانحه تصادف،

 
دعوت حق را لبیک گفت و به یاران شهیدش پیوست. 

جانباز شهید رضا دژخی که از کارآفرینان و قهرمانان ورزشی خراسان شمالی بود در رقابت هاي قهرمانی جانبازان کشور که در شهر
چابهار استان سیستان و بلوچستان در سال 1390 برگزار شد، در ماده تپانچه بادي کلاس پزشکی شدید ریوي، به مقام قهرمانی

 
رسید. 

وي هم زمان با راه اندازي چندین کسب وکار براي بیش از صدها نفر اشتغال زایی نموده و جزو کارآفرینان برتر استان خراسان شمالی

 
محسوب می شد. 

انتهاي پیام



ورود معاون علمی و فناوري رئیس جمهور به گلستان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش خبرگزاري فارس از گرگان، صبح امروز سورنا
ستاري با استقبال رسمی استاندار گلستان و رئیس دانشگاه
علوم کشاورزي و منابع طبیعی گرگان و با هدف بازدید از
طرح ها و دستاوردهاي فناوري و کارآفرینی هسته هاي
فناوري و شرکت هاي دانش بنیان دانشگاه علوم کشاورزي

 
و منابع طبیعی گرگان وارد استان گلستان شد. 

قرار است ساعت 15 جلسه «اقتصاد دانش بنیان و جهش
تولید» با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایی، روساي دانشگاه هاي استان، کارآفرینان و فعالان اقتصادي در سالن شهید رجایی

 
استانداري برگزار شود. 

انتهاي پیام/2307/



اشتغال بیش از 2 هزار نفر در مازندران با اجراي طرح پرداخت یارانه دستمزد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/19

کامران اصغري امروز در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
فارس در شهرستان ساري اظهار کرد: طرح یارانه دستمزد
یکی از برنامه ها و سیاست هاي دولت در حوزه اشتغال در
شرایط بحران اقتصادي است و به کارآفرینانی که
جویندگان کار شامل افراد با تحصیلات دیپلم و دانش
آموختگان دانشگاهی را جذب کنند 30 درصد یارانه

 
دستمزد می دهد. 

وي بیان کرد: در راستاي حمایت از مناطق غیر برخوردار از اشتغال شیوه نامه پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق کمتر برخوردار

 
از اشتغال ابلاغ شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: یارانه دستمزد، وجهی است که توسط دولت به موجب این دستورالعمل به
صورت ماهانه بابت بخشی از دستمزد نیروي کار جوینده کار زیر 37 سال به کارفرما پرداخت و منابع این طرح از محل منابع پیش

 
بینی شده اشتغال در قانون بودجه سنواتی، کمکهاي مردمی و منابع ناشی از اجراي هدفمندي یارانه ها تامین می شود. 

این مسئول هدف طرح پرداخت یارانه دستمزد را، جوانان بیکار جویاي کار در مناطق محروم و کم برخوردار از اشتغال و همچنین

 
بنگاه هاي اقتصادي رسمی و با اولویت کارگاههاي به شدت آسیب دیده از شیوع ویروس کرونا عنوان کرد. 

اصغري سهمیه استان مازندران در تعهد ایجاد اشتغال در این طرح را تا پایان سال آینده 2 هزار و 39 نفر اعلام کرد و افزود: در ابتداي
امر اطلاع رسانی همه جانبه به واجدین شرایط اعم از جویندگان کار(شامل افراد داراي تحصیلات متوسطه(دیپلم) و بالاتر با اولویت
فارغ التحصیلان دانشگاهی) و کارگاه هاي واجد شرایط متقاضی شاغلین مورد نظر جهت ثبت اطلاعات در سامانه مربوطه به نشانی

 
الکترونیکی(https://pyd.mcls.gov.ir) در دستور کار معاونت کارآفرینی و اشتغال این اداره کل قرار گرفت. 

وي گفت: طرح پرداخت یارانه دستمزد با هدف کاهش هزینه هاي بکارگیري نیروي کار جدید براي کارفرما، افزایش فرصت اشتغال
بویژه براي دانش آموختگان دانشگاهی در بازار کار، حمایت از ارتقاء تولید داخلی و ارتقاء سطح سرمایه انسانی کارگاههاي فعال بخش
هاي خصوصی و تعاونی در مناطق کم برخوردار و حمایت از بنگاههاي به شدت آسیب یده از شیوع ویروس کرونا تحت عنوان یکی از

 
سیاستهاي فعال بازار کار تدوین شده است. 

انتهاي پیام/86018/ع



آمار بالاي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در سمنان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/19

رضا نقدي در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري فارس در
سمنان اظهار کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي، دانشگاهی
مهارت محور با تربیت نیروي کار ماهر و چیره دست همراه

 
با پنجه هاي کارآمد است. 

او خوداشتغالی، کارآفرینی و کمک به بهره وري نیروي کار
را سه هدف اصلی دانشگاه فنی و حرفه اي دانست و گفت:

 
رسالت این دانشگاه، تربیت تکنسین ماهر است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با اشاره به جذب 65 درصدي فارغ التحصیلان دانشگاه فنی و حرفه اي در بازار کار
گفت: در حال حاضر چهار هزار دانشجوي دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان در چهار دانشکده در شهرهاي سمنان، شاهرود و

 
امیرآباد دامغان تحصیل می کنند. 

نقدي یادآور شد:68 رشته کاردانی و کارشناسی مهارتی در این دانشگاه به منظور تقویت ارتباط صنعت با دانشگاه ارائه می شود که از

 
این تعداد، 45 رشته در مقطع کاردانی و 23 رشته در مقطع کارشناسی است. 

او با بیان اینکه بیش از 60 درصد دروس در این دانشگاه به صورت کارگاهی و آزمایشگاهی برگزار می شود، بیان کرد: با توجه به آمار

 
بالاي اشتغال فارغ التحصیلان در این دانشگاه شاهد افزایش آمار پذیرش هستیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: ثبت نام اولیه پذیرفته شدگان جدید رشته هاي مختلف تحصیلی در تمامی

 
دانشکده ها و آموزشکده هاي دانشگاه فنی و حرفه اي با توجه به شیوع ویروس کرونا صرفاً به صورت مجازي انجام می گیرد. 

او بیان کرد: پیش بینی می شود براي دانشجویانی که ورودي مهر بوده و مدارك لازم براي قطعی کردن ثبت نام را از طریق سامانه

 
مجازي ثبت نام ارائه می کنند، کلاس ها به صورت مجازي و از 29 مهرماه آغاز شود. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: نتایج نهایی پذیرش در مقطع کاردانی نظام جدید دانشگاه فنی و حرفه اي و
مؤسسات آموزش عالی غیرانتفاعی در سایت سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی www.sanjesh.org اعلام شده و مدارك

 
لازم براي ثبت نام از پذیرفته شدگان در سایت سازمان سنجش درج شده است. 

انتهاي پیام/74001/ك/





«معجزه آبخیزداري»|انجام طرح هاي آبخیزداري مهاجرت به شهرها را در

استان زنجان کاهش داد

منبع: تسنیمشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/19

بررسی ها نشان می دهد انجام طرح هاي آبخیزداري در حوزه آبخیز زنجان، موجب کاهش چشمگیر تمایل مهاجرت به
شهرها، اشتغال و بهبود معیشت روستاییان شده است.

بررسی ها نشان می دهد انجام طرح هاي آبخیزداري در
حوزه آبخیز زنجان، موجب کاهش چشمگیر تمایل
مهاجرت به شهرها، اشتغال و بهبود معیشت روستاییان

 
شده است. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم؛ حوزه آبخیز
حسن ابدال با مساحت 6919 هکتار در جنوب شرقی شهر
زنجان واقع شده است. متوسط بارندگی سالانه حوزه برابر
375 میلیمتر است که باعث میانگین سالانه آبدهی معادل
8 میلیون متر مکعب آب در خروجی حوزه آبخیز می شود.

 
از نظر معیشت بیشتر روستاییان در این منطقه به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و کارگري مشغول هستند. 

از مهمترین محصولات زراعی و باغی این حوزه آبخیز می توان به گندم، جو، یونجه، عدس، لوبیا، خیار، آفتابگردان، گردو، زردآلو، انگو

 
و آلبالو اشاره کرد. مساحت اراضی کشاورزي منطقه 2706 هکتار است که حدود 80-90 درصد اراضی زیرکشت دیم قرار می گیرد. 

از سال 1381، اولین اقدامات حفاظت خاك در این حوزه آبخیز اجرا شد. از آنجا که بیش از 15 سال از اجراي اقدامات آبخیزداري
گذشته است، نتایج تحقیق قابل استناد است. تحقیقات در این باره نشان داده است که اجراي طرح هاي آبخیزداري در این حوزه

 
آبخیز آثار و دستاوردهاي اقتصادي و اجتماعی متعددي به دنبال داشته است. 

از آثار اقتصادي انجام طرح هاي آبخیزداري در حوزه حسن ابدال زنجان، می توان به تبدیل دیمزارهاي کم بازده به مراتع دست کاشت
و افزایش درآمد ناشی از آن اشاره کرد. از دیگر دستاوردهاي اقتصادي طرح هاي آبخیزداري در این حوزه آبخیز به ترتیب می توان به
افزایش اعتبارات اختصاص یافته، افزایش محصولات باغی، کاهش هزینه هاي محصولات زراعی آبی، افزایش محصولات زراعی دیم،

 
بهبود اشتغال، افزایش تولید علوفه وکاهش هزینه هاي محصولات باغی اشاره کرد. 

افزون بر آثار و دستاوردهاي اقتصادي، انجام طرح هاي آبخیزداري دستاوردهاي اجتماعی متعددي نیز به دنبال داشته است که از
جمله این دستاوردها به ترتیب می توان از تمایل روستایی به مهاجرت به شهرها، کاهش آسیب سیل، کاهش حجم سیل پس از
اجراي عملیات آبخیزداري، کاهش مهاجرت به شهرها، افزایش حجم آب زیرزمینی، بهبود وضعیت بهداشتی روستاها و افزایش

 
مشارکت و همکاري مردم نام برد. 



 
از همین پرونده بیشتر بخوانید: 

 
قوانین آبخیزداري در کشور اجرا نمی شود/ امکان دسترسی به 10 میلیارد مترمکعب آب جدید با آبخیزداري 

 
«معجزه آبخیزداري»|جهش تولید با آبخیزداري/ چطور می توان تولید محصولات دیم را تا 2 برابر افزایش داد؟ 

 
ضرورت توسعه فعالیت هاي آبخیزداري و آبخوانداري براي احیاي قنوات 

 
«معجزه آبخیزداري»|ضرورت پیوند اخلاق و آبخیزداري/ راز حکمرانی خوب در مدیریت آب کشور چیست؟ 

 
«معجزه آبخیزداري»|ذخیره سازي آب زیر زمین/ نظر مفسرین قرآن کریم در این باره چیست؟ 

 
«معجزه آبخیزداري»| جهش تولید با آبخیزداري و آبخوانداري/ آخرین یافته هاي تحقیقاتی در این باره چیست؟ 

 
«معجزه آبخیزداري»|هند چگونه غذاي 1.3 میلیارد نفر را تامین می کند؟ 

 
ضرورت توجه ویژه به آبخیزداري و آبخوانداري در تحقق جهش تولید 

کارگروه آبخیزداري و منابع طبیعی در صداوسیما تشکیل شود



برنامه توسعه اشتغالزایی 1350 روستاي استان گیلان تهیه می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/19

گروه استان ها- عضو هیئت مدیره انجمن جغرافیا و برنامه ریزي روستایی ایران گفت: در طول پنج سال برنامه اقتصادي و
توسعه اشتغالزایی هزار و 350 روستا استان تهیه شود.

گروه استان ها- عضو هیئت مدیره انجمن جغرافیا و برنامه
ریزي روستایی ایران گفت: در طول پنج سال برنامه
اقتصادي و توسعه اشتغالزایی هزار و 350 روستا استان

 
تهیه شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، نصراالله مولایی صبح
امروز در جمع خبرنگاران با تأکید بر اینکه شکاف اقتصادي
زمینه افزایش پدیده مهاجرت روستائیان به شهرها را فراهم
می کند اظهار داشت: در خلال اجراي برنامه توسعه براي
گیلان قرار است در طول پنج سال برنامه اقتصادي و

 
توسعه اشتغالزایی هزار و 350 روستا استان تهیه شود. 

عضو هیئت مدیره انجمن جغرافیا و برنامه ریزي روستایی ایران با بیان اینکه سهم جمعیت روستایی گیلان در یکی دو دهه اخیر در
مقایسه با میانگین کشوري کاهش پیدا کرده است ابراز داشت: اشتغال روستایی در گیلان بر اساس تعریف سازمان مرکز آمار و اشتغال

 
واقعی در طور سال استان دو عدد کاملاً جداگانه و مختلفی هستند. 

مولایی اجراي برنامه هاي توسعه اي در کشورمان را مورد توجه قرار داد و در مورد نتایج این برنامه ها در گیلان عنوان کرد: نواحی
روستایی گیلان در مقایسه با کشور از حیث اشتغال کامل در رده پائین تري قرار گرفته است به بیان دیگر فرد روستایی در گیلان به

 
علت سهم پائین سبد اقتصادي خود براي تأمین نیازهایش با مشکل مواجه است. 

 
واکنش معاون دادگستري گیلان از ساخت و ساز غیرمجاز در دل طبیعت؛ مسئولان به وظایف قانونی خود عمل کنند 

 
برگزاري مرحله سوم از فاز دوم رزمایش مواسات در گیلان؛ 240 هزار بسته معیشتی تاکنون بین نیازمندان توزیع شد 

 
عضو کمیسیون عمران مجلس: روند مطلوب اجراي پروژه ریلی بندرانزلی؛ تکمیل راه آهن گیلان اهمیت بین المللی دارد 

عضو هیئت مدیره انجمن جغرافیا و برنامه ریزي روستایی ایران فروش اراضی روستایی و به تبع آن تغییر کاربري هاي انجام شده را در
کشور و استان گیلان متذکر شد و تصریح کرد: به همین خاطر براي نخستین بار در تاریخ برنامه هاي توسعه اي در برنامه ششم دولت

 
مکلف شده که برنامه توسعه اقتصادي و اشتغالزایی را در روستاهاي کشور اجرا کند. 

وي اجراي طرح هاي اشتغالزایی در روستاهاي هدف بالاي 20 خانوار که داراي طرح هادي هم هستند را توسط دولت مورد اشاره قرار
داد و ابراز داشت: این کار از طریق شناسایی ظرفیت ها و توانایی هاي روستاها و شناسایی موانع توسعه ، تولید و زمینه هاي سرمایه



 
گذاري در روستاهاي مورد هدف کشور و استان گیلان اجرایی می شود. 

مولایی با بیان اینکه در خلال اجراي برنامه توسعه براي گیلان قرار است در طول پنج سال برنامه اقتصادي و توسعه اشتغالزایی هزار و
350 روستا استان تهیه شود افزود: سهم اشتغال روستاهاي گیلان که درآمدزا هم باشد در مقایسه با شهرهاي ما پائین است از طرفی

 
توان اقتصادي روستاهاي استان به علت شکاف بین شهر و روستا در گذشته بهتر بود. 

عضو هیئت مدیره انجمن جغرافیا و برنامه ریزي روستایی از افزایش جمعیت شهر رشت در ده ساله اخیر سخن گفت و با بیان اینکه
شکاف اقتصادي زمینه مهاجرت روستائیان را فراهم می کند تصریح کرد: بخشی از جمعیت رشت از روستاهاي گیلان است و نشان

 
می دهد زمینه هاي سرمایه گذاري و اشتغال دایم در روستاهاي استان وجود ندارد. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان گیلان نیز در این جلسه از تهیه طرح هادي براي کلیه روستاهاي بالاي 20 خانوار استان
گیلان خبر داد و اظهار داشت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اجازه مداخله در اجرا و حسن اجراي طرح هاي هادي را ندارد از طرفی هم

 
اینک 11.2 درصد طرح هاي هادي گیلان در اراضی ملی واقع شده اند. 

محمد اکبرزاده جمعیت استان را بر اساس آخرین سرشماري انجام شده در سال 95 حدود 2 میلیون و 500 هزار نفر اعلام کرد و با
بیان اینکه به شکل تقریبی 40 درصد از جمعیت کل استان یعنی حدود یک میلیون نفر در 2 هزار و 780 روستاي زندگی می کنند

 
افزود: از این میان 2 هزار و 20 روستاي گیلان بالاي 20 خانوار است. 

اکبرزاده با تأکید بر اینکه طرح هادي پس از گذشت 6 برنامه توسعه اي به عنوان عالی ترین سند توسعه همه جانبه پایدار مطرح است
تصریح کرد: در حال حاضر صد در صد روستاهاي بالاي 20 خانوار گیلان داراي طرح هادي هستند از طرفی خود طرح هادي تافته

 
جدا بافته اي از نظام اقتصادي کشور نیست و از برخی موضوعات اثرپذیر است. 

وي تثبیت کشت برنج در گیلان را یکی از اهداف گسترده اجراي طرح هاي هادي در استان اعلام کرد و با اشاره به اینکه ضمانت
اجرایی طرح هاي هادي به اقتصاد برنامه ریزي شده در کشور وابسته است گفت: طرح هادي زمانی می تواند در راستاي اهداف خود

 
حرکت کند که سندهاي بالادست اقتصادي را در کشور تضمین کند. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گیلان ضرورت اشتغالزایی براي روستائیان را با هدف کاهش مهاجرت به سمت شهرها و رونق
بخشی به روستاهاي استان را لازم و ضروري خواند و ابراز داشت: قانون اجازه تغییر کاربري اراضی کشاورزي را در گیلان را نمی دهد

 
از طرفی وظایف و مسئولیت هاي هر نهاد در این بخش مشخص است. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی گیلان از واقع شدن 11.2 درصد طرح هاي هادي استان در اراضی ملی سخن گفت و با بیان
اینکه 72.2 درصد کل اراضی گیلان هم ملی هستند اظهار داشت: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با بهره گیري از همه سندها سندي را

 
تنظیم کرده و در اختیار مدیر روستا قرار می دهد و خودش اهرم اجرایی ندارد. 

اکبرزاده با بیان اینکه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی اجازه مداخله در اجرا و حسن اجراي طرح هاي هادي را ندارد و مدیر اجراي طرح
هاي هادي دهیاران هستند خاطرنشان کرد: دهیار مدیر روستا است از طرفی خارج طرح هاي هادي را بخشداران مدیریت می کنند و

وزارت جهاد کشاورزي نیز طبق قانون مسئول حفظ اراضی کشاورزي است.



ایجاد 220هزار شغل روستایی

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/19

وزیر کار گفت: حدود 8هزار میلیارد تومان منابع در اختیار چهار بانک عامل براي پرداخت تسهیلات به کلیه متقاضیان در
نوبت پرداخت، قرار گرفت. از محل اجراي این طرح حدود 220 هزار شغل روستایی تا کنون ایجاد شده است. البته بوم گردي

به خاطر کرونا با مشکل روبرو شد.

وزیر کار گفت: حدود 8هزار میلیارد تومان منابع در اختیار چهار بانک عامل براي
پرداخت تسهیلات به کلیه متقاضیان در نوبت پرداخت، قرار گرفت. از محل اجراي این
طرح حدود 220 هزار شغل روستایی تا کنون ایجاد شده است. البته بوم گردي به

 
خاطر کرونا با مشکل روبرو شد. 

به گزارش خبرنگار ما، پرداخت وام اشتغال روستایی و طرح اشتغال روستایی و
عشایري با هدف جلوگیري از مهاجرت به کلانشهرها، کاهش حاشیه نشینی و ماندگاري ساکنان روستا هاي کشور در بهمن 96 کلید
خورد. با تصویب مجلس مجوز برداشت 1.5میلیون دلار از منابع صندوق توسعه ملی براي ایجاد اشتغال و حفظ مشاغل روستایی صادر

 
شد. 

بر اساس این طرح مقرر شد معادل ریالی 1.5 میلیارد دلار (حدود 6هزار میلیارد تومان) از محل صندوق توسعه ملی نزد مؤسسات
عامل (بانک هاي کشاورزي، پست بانک، توسعه تعاون، صندوق کارآفرینی امید و صندوق حمایت از توسعه سرمایه گذاري در بخش

 
کشاورزي) سپرده گذاري شود و با تلفیق منابع هر مؤسسه برابر با سهم صندوق توسعه ملی به متقاضیان پرداخت شود. 

بنابرآمارها روند پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی در 5مرحله اختصاص یافته است. در مرحله اول پرداخت تسهیلات موضوع این
قانون در 26 دي 1396، مبلغ 15 هزار میلیارد ریال (معادل 375 میلیون دلار سهم صندوق توسعه ملی)، در مرحله دوم در 12
اردیبهشت 1397، مبلغ 15 هزار میلیارد ریال (معادل 375 میلیون دلار سهم صندوق توسعه ملی)، در مرحله سوم در 26 دي 1397
مبلغ14 هزار و 391 میلیارد ریال (معادل 175.5 میلیون دلار سهم صندوق توسعه ملی)، در مرحله چهارم در 1 اسفند97 مبلغ 22
هزار و 509 میلیارد ریال (معادل 274.5 میلیون دلار سهم صندوق توسعه ملی) و در مرحله پنجم در 5 بهمن 98 مبلغ 30 هزار و

 
615 میلیارد ریال (معادل 245 میلیون دلار سهم صندوق توسعه ملی) اختصاص یافته است. 

 
 اما تا مردادماه تنها  بانک توسعه تعاون  موفق به اخذ مرحله پنجم از بودجه تخصصی از صندوق توسعه ملی شده است.  

 
اکنون محمد شریعتمداري، وزیرکار اعلام کرده است که پرداخت مرحله پنجم اشتغال روستایی از چند روز گذشته آغاز شده است. 

وزیرکار 16 مهر ماه 99 درباره تسهیلات اشتغال روستایی گفت: مرحله پنجم پرداخت اشتغال پایدار روستایی را از 2 روز پیش آغاز
کردیم. حدود 8هزار میلیارد تومان منابع در اختیار چهار بانک عامل توسعه و تعاون، کشاورزي، پست بانک و صندوق کارآفرینی امید

 
براي پرداخت تسهیلات به کلیه متقاضیان در نوبت وام هاي اشتغال پایدار روستایی قرار گرفت. 



وي عنوان کرد: بنابراین 12هزار میلیارد تومان پرداختی گذشته با 20هزار میلیارد تومان منابع از محل یک و نیم میلیارد منابع در
اختیار صندوق توسعه ملی خواهیم داشت. تا کنون 135هزار فعالیت اقتصادي از محل این منابع در سطح کشور به اجرا در آمده است.

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: از محل اجراي منابع علاوه بر اشتغال 220هزار نفري که تاکنون به وجود آمده است، به غیر
از مرحله بوم گردي که در شرایط کرونا با مشکلاتی مواجه شد بقیه براساس پایش استانداران در سطح کشور، به کار خود ادامه دادند
و بخشی از آنها حتی بازپرداخت تسهیلاتی شان آغاز شده است. امیدواریم بتوانیم پرداخت تسهیلات را به صورت چرخشی ادامه

بدهیم.



صرفه جویی 1200 میلیارد تومانی با بازسازي تجهیزات پزشکی فرسوده

منبع: ایرناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/19

تهران - ایرنا - رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی و بازسازي 1452 قلم از
تجهیزات بزرگ پزشکی فرسوده با حدود 1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی، معادل 218 میلیون یورو صرفه جویی ارزي

اجرا می شود.

تهران - ایرنا - رییس هیات امناي صرفه جویی ارزي در
معالجه بیماران گفت: پروژه بازچرخانی و بازسازي 1452
قلم از تجهیزات بزرگ پزشکی فرسوده با حدود 1200
میلیارد تومان صرفه جویی ریالی، معادل 218 میلیون یورو

 
صرفه جویی ارزي اجرا می شود. 

به گزارش ایرنا از وبدا، مهدي یوسفی روز شنبه در مراسم
افتتاح مرکز نوآوري ویتا که با حضور سورنا ستاري، معاون
علمی و فناوري رئیس جمهوري برگزار شد، درباره جزئیات
ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه هاي پزشکی سرمایه اي

اظهار داشت: در همه کشورها و حتی کشورهاي اروپایی از ریفربیش یا بازچرخانی دستگاه هاي پزشکی استفاده می شود بنابراین در
ایران نیز با استفاده از ریفربیش می توان کارآفرینی را در جامعه ایجاد کرد و اگر نگاه و جهت دهی درست باشد همراه آن تولید و عدم

 
وابستگی را به همراه خواهد داشت. 

وي افزود: براساس برآوردهاي اداره کل امور ملزومات و تجهیزات پزشکی وزارت بهداشت در حال حاضر حدود 120 هزار میلیارد ریال
تجهیزات پزشکی سرمایه اي در دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور و مراکز درمانی وابسته وجود دارند که حدود 30 درصد این
تجهیزات به ارزش تقریبی 35 هزار میلیارد ریال به دلایل مختلف از رده مصرف خارج شده و در انبارهاي دانشگاه ها و مراکز درمانی،

 
انباشته شده اند. 

یوسفی خاطرنشان کرد: هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران با توجه به تجربه موفق و رو به گسترش کشورهاي توسعه
یافته در انجام تعمیرات اساسی، ارتقاء، بروزرسانی و بازآفرینی تجهیزات پزشکی سرمایه اي تحت عنوان صنعت بازچرخانی یا ریفربیش
تجهیزات پزشکی، با همکاري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و با استفاده از ظرفیتهاي علمی و فنی شرکتهاي دانش بنیان
داخلی، نسبت به فراخوان اعلام اقلام قابل استفاده مجدد موجود در انبارهاي دانشگاه ها و دانشکده هاي علوم پزشکی کشور، از 67

 
دانشگاه علوم پزشکی کشور اقدام کرد. 

رئیس هیات امناي صرفه جویی ارزي در معالجه بیماران گفت: تاکنون فهرستی مشتمل بر 1452 قلم انواع تجهیزات پزشکی توسط
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور به هیات امناي صرفه جویی ارزي اعلام و فرآیند بازچرخانی دستگاه هاي سی تی اسکن، ام آر آي و

 
ونتیلاتور آغاز شده است. 

وي عنوان کرد: پروژه بازچرخانی 1452 قلم از تجهیزات سرمایه اي باحدود 1200 میلیارد تومان صرفه جویی ریالی معادل 218
میلیون یورو صرفه جویی ارزي همراه خواهد بود و در صورت تداوم روند بازچرخانی و تسري آن به همه اقلام قابل بازچرخانی موجود

در انبارهاي دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور، میزان صرفه جویی حاصله تا 800 میلیون یورو قابل افزایش خواهد بود. 



 
برچسب ها 

 
- تجهیزات پزشکی 

 
- بیمارستان مسیح دانشوري 

- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی



نگرانی هاي جمعیتی که برانگیخته شد

منبع: شفا آنلاینشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/19

شفاآنلاین>اجتماعی>در روزهاي اخیر که به هفته
سالمندان اختصاص پیدا کرده بود آمارهاي گوناگونی از
وضعیت سالمندان کشور ارائه شد. اما آنچه بیش از همه
نگرانی ها را بر می انگیخت این بود که در 20 سال آینده
ایران قرار است سالمند ترین کشور منطقه شود و
سالمندان 20 درصد جمعیت کشور را به خود را اختصاص
دهند. این در حالیست که به گفته بسیاري از کارشناسان
سالمندان باید 10 درصد جمعیت هر کشور را به خود
اختصاص دهند. این موضوع نشان از به هم خوردن تعادل
جمعیتی و افزایش جمعیت سالمند و کاهش جمعیت جوان

 
است. 

پنجره جمعیتی دهه 60 بیشترین زاد و ولد را به همراه داشت. موالید آن سال ها اکنون در مرحله جوانی و گذر به میان سالی هستند
و 20 سال دیگر این گروه سالمند شده و همچون 4 دهه اخیر بیشترین گروه جمعیتی کشور را تشکیل می دهند. این در حالیست که

 
نسبت موالید دهه هاي بعد به مراتب از آنها کمتر بوده و جمعیت جوانی به همان اندازه جایگزین آنها نمی شود. 

به گزارش شفاآنلاین:از نیمه دوم دهه 70 به بعد به دلیل آنچه سیاست هاي تنظیم خانواده خوانده شد، تعداد موالید آرام آرام کاهش
پیدا کرد و نرخ باروري از 6.5 فرزند به ازاي هر زن در دهه 60 به 1.8 فرزند در اوایل دهه 90 رسید. مطالعات انجام شده در مورد
آینده تحولات باروري در ایران، نشان می دهد، افراد متولد شده در دهه هاي 60 و 70( اوج تولدهاي دهه هاي اخیر به تدریج از
مرحله ازدواج و فرزندآوري عبور می کنند و به اصطلاح توان درونی جمعیت، در حال کم شدن است واحتمال می رود نرخ باروري،
کمتر از حد جایگزینی تثبیت شود. نرخ رشد جمعیت نیز از 3.2درصد در سال 1365 به 1.24 درصد در سال 1395 رسیده است. با
توجه به اینکه نرخ باروري کماکان کمتر از نرخ مورد نیاز براي جایگزینی که 2.1 جمعیت است مطابق با پیشبینی هاي مرکز آمار

 
ایران و منابع بین المللی، انتظار می رود، در سال هاي آینده با کاهش بیشتر نرخ رشد جمعیت مواجه شویم. 

در حال حاضر، جمعیت ایران همانند بسیاري از کشورهاي در حال توسعه، به دنبال کاهش مداوم و مستمر باروري و افزایش امید
زندگی، در نتیجه پیشرفت هاي پزشکی و بهبود شرایط بهداشتی، تغییرات اساسی و مهمی را در ساختار سنی خود تجربه می کند.
پیامد این وضعیت، موجب شده است، ایران مرحله انتقال ساختار سنی از جوانی به میانسالی را تجربه کرده و در آستانه سالخوردگی
جمعیت قرار گیرد. تحولات فوق موجب میشود، در سه دهه آینده یک جامعه کاملا سال خورده داشته باشیم. طبق آمار سازمان

 
بهداشت جهانی پیشبینی می شود در سال 1429، درصد جمعیت باالی 60 سال ایران به 33درصد افزایش پیدا کند. 

این نگرانی ها موجب شد تا بسیاري از کارشناسان بر این موضوع پاي فشارند که وضعیت جمعیتی ایران که به سوي سالمندي میل
می کند در آینده تهدید ها و هزینه هاي بیشماري بر کشور وارد کند. بر همین سیاست هاي تشویقی براي افزایش باروري جمعیت
جایگزین سیاست ها و شعارهاي تحدیدي و تنظیمی جمعیت در دهه 80 شد. نگاهی به موالید زنده در نیمه دهه 80 و نیمه دهه 90
بیندازیم این موضوع احساس می شود. میزان موالید خام نماینده تکثیر طبیعی جمعیت از راه تولد است و بیان کننده تعداد کودکان
زنده به دنیا آمده به ازاي هر هزار نفر جمعیت، در میانه یک سال معین است. به عبارت دیگر، نرخ زاد و ولد عبارت است از نسبت
موالید یک سال به جمعیت میانه همان سال براى 1000 نفر از جمعیت. میزان موالید از حدود 18 در هزار در سال 1385 به حدود



20 در هر هزار نفر جمعیت در سال 1394 افزایش داشته و سپس در سال 1396 با کاهشی محسوس به 18.4 در هزار رسیده است.
البته بسیاري بر این اعتقاد هستند که این افزایش جمعیت تا سال 94 به دلیل نیروي درونی جمعیت، نشئت گرفته از ازدواج متولدین
دهه 60 و 70 باروري این زوجین بوده است. اما پس از سال 94 تا حدودي به دلایلی چون به علت خالی شدن توان درونی جمعیت،

 
تعداد تولدها با شیب تقریل تندي شروع به کاهش کرده است. 

 
سیاست هاي کلی جمعیت نقشه راه مقابله با تهدیدات جمعیتی 

جمعیت، تحولات و پیامدهاي آن موضوعی استراتژیک و نیازمند سیاست گذاري و برنامه ریزي کوتاه مدت و درازمدت است. با توجه
به روند کاهشی رشد جمعیت و پیامدهاي آن از جمله کاهش جمعیت نیروي کار (سنین 15 تا 64 سال) و سالخوردگی جمعیت در
دهه هاي آینده، سیاست هاي کلی جمعیت در 30 اردیبهشت سال 1393 توسط رهبرمعظم انقلاب ابلاغ شد. این سیاست ها به
ضرورت افزایش جمعیت و ابعاد مختلف جمعیت از جمله فرزندآوري، تسهیل ازدواج و تحکیم خانواده، بهداشت باروري، ترویج سبک
زندگی ایرانی ـ اسلامی، توانمند سازي جوانان، تکریم سالمندان، تقویت مولفه هاي هویت بخش ملی، محیط زیست، آمایش سرزمین

 
و رصد تحولات جمعیتی توجه نموده است، که اجراي به هنگام و مستمر آنها می تواند به افزایش کمی و کیفی جمعیت منجر شود. 

«ارتقاي پویایی، بالندگی و جوانی جمعیّت با افزایش نرخ باروري به بیش از سطح جانشینی»، « رفع موانع ازدواج، تسهیل و ترویج
تشکیل خانواده و افزایش فرزند، کاهش سن ازدواج و حمایت از زوج هاي جوان و توانمندسازي آنان در تامین هزینه هاي زندگی و
تربیت نسل صالح و کارآمد.»، «اختصاص تسهیلات مناسب براي مادران بویژه در دوره بارداري و شیردهی و پوشش بیمه اي هزینه
هاي زایمان و درمان ناباروري مردان و زنان و تقویت نهادها و موسسات حمایتی ذي ربط»، «تحکیم بنیان و پایداري خانواده با اصلاح
و تکمیل آموزش هاي عمومی درباره اصالت کانون خانواده و فرزند پروري و با تاکید بر آموزش مهارت هاي زندگی و ارتباطی و ارائه
خدمات مشاوره اي بر مبناي فرهنگ و ارزش هاي اسلامی- ایرانی و توسعه و تقویت نظام تامین اجتماعی، خدمات بهداشتی و درمانی
و مراقبت هاي پزشکی در جهت سلامت باروري و فرزندآوري»، «ترویج و نهادینه سازي سبک زندگی اسلامی- ایرانی و مقابله با ابعاد
نامطلوب سبک زندگی غربی»، «ارتقاي امید به زندگی، تامین سلامت و تغذیه سالم جمعیّت و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی،
بویژه اعتیاد، سوانح، آلودگی هاي زیست محیطی و بیماري ها»، «فرهنگ سازي براي احترام و تکریم سالمندان و ایجاد شرایط لازم
براي تامین سلامت و نگهداري آنان در خانواده و پیش بینی ساز و کار لازم براي بهره مندي از تجارب و توانمندي هاي سالمندان در
عرصه هاي مناسب»، «توانمندسازي جمعیّت در سن کار با فرهنگ سازي و اصلاح، تقویت و سازگار کردن نظامات تربیتی و آموزش
هاي عمومی، کارآفرینی، فنی ـ حرفه اي و تخصصی با نیازهاي جامعه و استعدادها و علایق آنان در جهت ایجاد اشتغال موثر و
مولدّ»،« باز توزیع فضایی و جغرافیایی جمعیّت، متناسب با ظرفیت زیستی با تاکید بر تامین آب با هدف توزیع متعادل و کاهش فشار
جمعیّتی»، « حفظ و جذب جمعیّت در روستاها و مناطق مرزي و کم تراکم و ایجاد مراکز جدید جمعیّتی بویژه در جزایر و سواحل
خلیج فارس و دریاي عمان از طریق توسعه شبکه هاي زیربنایی، حمایت و تشویق سرمایه گذاري و ایجاد فضاي کسب و کار با درآمد
کافی»، « مدیریت مهاجرت به داخل و خارج هماهنگ با سیاست هاي کلی جمعیّت با تدوین و اجراي ساز و کارهاي مناسب»، «
تقویت مولفه هاي هویت بخش ملی (ایرانی، اسلامی، انقلابی) و ارتقاي وفاق و همگرایی اجتماعی در پهنه سرزمینی بویژه در میان
مرزنشینان ؛ و ایرانیان خارج از کشور»، «تشویق ایرانیان خارج از کشور براي حضور و سرمایه گذاري، و بهره گیري از ظرفیت ها و
توانایی هاي آنان» و « رصد مستمر سیاست هاي جمعیّتی در ابعاد کمّی و کیفی با ایجاد ساز و کار مناسب و تدوین شاخص هاي
بومی توسعه انسانی و انجام پژوهش هاي جمعیّتی و توسعه انسانی» چهارده بند سیاست هاي ابلاغی جمعیت هستند که وظایفی را

 
بري ارگان ها و نهادهاي مختلف تعیین کرد. 

 
چالش هاي پیش روي اجراي سیاست هاي ابلاغی جمعیت 

بیش از شش از سال از بالاغ سیاست هاي کلی جمعیت می گذرد هنوز رشد جمعیت زیر نرخ باروري است. بسیاري از کارشناسان و

 
جمعیت دانان بر این اعتقاد هستند چالش هایی براي اجراي این سیاست ها وجود دارد. 

جلال عباسی شیوازي رئیس انجمن جمعیت شناسی ایران در این رابطه اظهار کرد: « در  سال هاي اخیر، پس از ابلاغ سیاست هاي
کلی جمعیت، نهادها و سازمان هاي سیاستگذاري، اجرایی و مراکز علمی گام هایی در جهت تبیین، برنامه ریزي و اجراي این سیاست
ها برداشته اند. مراکز و مراجع رسمی آمار، تغییرات جمعیتی را براي شناخت درست پویایی جمعیت رصد کرده اند، و مراکز پژوهشی



مطالعات و گزارش هایی در مورد وضعیت جمعیت و ابعاد آن تدوین کرده و انجمن جمعیت شناسی ایران نیز با همکاري سایر مراکز
علمی و اجرایی نشست هاي تخصصی در راستاي شناخت عمیقتر تحولات جمعیتی و یافتن راهکارهاي علمی و عملی براي تحقق
اهداف سیاست هاي کلی جمعیت برگزار کرده اند. بررسی ادبیات عمومی، رسانه اي و ملی بیانگر این است که گفتمان «کنترل
جمعیت» به «افزایش جمعیت و فرزندآوري» در سطح خرد و کلان تبدیل شده و موضوع «چرایی» به «چگونگی اجرا شدن» سیاست
هاي جدید جمعیتی تغییر یافته است. علیرغم این تغییر گفتمان، به دلیل عدم مدیریت هماهنگ و همچنین کافی نبودن بسترهاي
اقتصادي، اجتماعی و مدیریتی لازم، اجراي سیاست هاي جمعیتی به کندي صورت گرفته و فرایند دستیابی به اهداف سیاست هاي

 
جمعیتی به کندي پیش رفته است. از اینرو، آسیب شناسی این کندي روند، براي تدوین برنامه هاي جمعیتی ضروري است.» 

وي ادامه داد: « افزایش فرزندآوري یکی از مولفه هاي اصلی سیاست هاي کلی جمعیت است. عوامل مختلفی در تغییر رفتار باروري
زوجین موثرند که با سیاست گذاري و برنامه ریزي می توانند هدف افزایش باروري در سیاست هاي جمعیتی را امکانپذیر کنند.  جربه
کشورهایی که باروري زیر سطح جانشینی را تجربه می کنند نشان داده است که تاخیر ازدواج به دو صورت افزایش سن ازدواج و
افزایش میزان تجرد در سنین مختلف در پائین بودن سطح باروري آنها نقش مهمی داشته است. اهمیت و تاثیر ازدواج بر باروري در
کشورهاي اسلامی که فرزندآوري در کانون ازدواج شکل می گیرد، به مراتب می تواند بیشتر باشد، و در صورت تاخیر و افزایش بیشتر
سن ازدواج، باروري ممکن است به سطح پایین تر از حد فعلی سوق پیدا کند. از اینرو، حمایت هاي جامع و مستمر براي تسهیل
«ازدواج به هنگام»، تشکیل و تحکیم خانواده را براي دست یافتن به باروري خواسته افراد تضمین می کند. همین جا لازم است تاکید
شود که ازدواج هاي زودرس و پایین تر از سن عقلی، بر خلاف تصورعامه، به افزایش میزان باروري نمی انجامد بلکه به خاطر

 
ناپایداري، غالبا به آسیب هاي اجتماعی منجر می شوند. » 

حامد برکاتی مدیرکل دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت بر این اعتقاد است که مسئله جمعیت موضوع بسیار
مهمی است، گفت: «متاسفانه بسیاري از دستگاه هایی که در این زمینه مسئولیت دارند به وظیفه خود عمل نکرده اند؛ 20 سال آینده
می بینیم که کشور با بحران هاي بسیار جدي و شدید مواجه می شود و می گوییم اگر براي این کار 20 سال پیش اقدام می کردیم،

 
حالا وضعیت بهتري داشتیم.» 

وي افزود: «ما در وزارت بهداشت ادعا داریم که خیلی از کارهایی که باید انجام می دادیم را انجام دادیم و حتی یکسري اقدامات جدید
هم در سال هاي اخیر انجام داده ایم که به صورت برنامه عملیاتی به دانشگاه هاي علوم پزشکی و خدمات بهداشتی - درمانی ابلاغ
شده است و باید دنبال کنیم که به صورت کامل اجرا شود در حوزه فرهنگ سازي و صحبت کردن با مردم و کارشناسان از سال 93
تاکنون بیش از چهار هزار کارگاه و همایش برگزار کرده ایم؛ مراکز درمان ناباروري در چهار سال اخیر افزایش یافته و از 12 مرکز به

 
44 مرکز درمان ناباروري دولتی افزایش یافته است.» 

برکاتی همچنین در رابطه با دلیل از دست دادن فرصت ها براي افزایش نرخ باروري در کشور تاکید کرد: « به نظر من یک علتش این
است که دوستان و افرادي که دغدغه جمعیت داشتند، مسیر را گم کردند و به جاي اینکه دنبال اجراي مصوبات باشند، بیشتر فرصت

 
کشور صرف این شد که دنبال مقصر بگردیم.» 

نگرانی از وضعیت جمعیت کشور و سالمندي پیش رو موجب شد تا دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی ستادي را به نام « ستاد

 
جمعیت و تعالی خانواده راه اندازي کند. 

محمد جواد محمودي رئیس کمیته مطالعات و پایش سیاست هاي جمعیتی کشور، در سومین جلسه این کمیته با اشاره به تشکیل
ستاد جمعیت و تعالی خانواده ذیل دبیرخانه شوراي عالی انقلاب فرهنگی گفت: «آیین نامه اجرایی ستاد جمعیت و تعالی خانواده، در

 
دست تهیه است. این آیین نامه پس از نهایی شدن براي تصویب به ستاد راهبري نقشه مهندسی فرهنگی کشور ارسال می شود.» 

محمودي افزود: « ستاد جمعیت شوراي عالی انقلاب فرهنگی، برنامه ریزي، سیاست گذاري، هدایت، نظارت کلان بر برنامه ها، اقدامات
راهبردي و ارزیابی عملکرد مربوط به وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی را براي جلب مشارکت فراگیر در تحقق سیاست هاي کلی
جمعیت را در دستور کار دارد. یش بینی شده که «ستاد جمعیت و تعالی خانواده» شوراي عالی انقلاب فرهنگی، کمیته هاي تخصصی
مختلفی داشته باشد، که در محور هاي مختلفی مانند شناسایی اولویت ها و نیاز هاي پژوهشی، نظارت بر مطالعات و پژوهش هاي

 
راهبردي جمعیت، آینده پژوهی موضوعات و مسائل جمعیتی و ... فعالیت خواهد کرد.» 



وي با اشاره به کاهش جمعیت در کشور، اظهار کرد: «واقعیت این است که عوامل فرهنگی بیشتر از مشکلات اقتصادي در کاهش
جمعیت تاثیرگذار بوده است.قانون تنظیم خانواده چندین بار ویرایش شده است. این قانون باید تعیین تکلیف شود و نهاد متولی و
ضمانت اجرایی شدن آن نیز مشخص شود. در کنار سیاست هاي تشویقی براي افزایش جمعیت، جلوگیري از سقط عمدي و یا کمک

 
به درمان زوج هاي نابارور ضرورت دارد.» 

 
آخرین داده هاي جمعیتی کشور 

شهلا کاظمی پور، عضو هیئت علمی دانشگاه تهران نیز در این نشست به ارائه گزارش آمار ازدواج و طلاق با استناد به آمار مندرج در
سایت سازمان ثبت احوال در سه بازه زمانی سال 1390، 1395 و 1398 پرداخت و گفت: «تعداد زنان مجرد کشور در سال 1390،

 
6میلیون و 750 هزار نفر و در سال 1395، پنج میلیون و 858 هزار نفر و در سال 1398، پنج میلیون و 360 هزار نفر بوده است.» 

کاظمی پور با بیان اینکه آمار ازدواج در سال هاي اخیر کاهش داشته است، ادامه داد: « 834 هزار ازدواج در سال 1390، 666 هزار
ازدواج در سال 1395و 551 هزار ازدواج در سال 1398در کشور به ثبت رسیده است.» وي افزود: «همچنین ازدواج زنان مجرد در

 
بازه زمانی سال 1390 تا 1398 در سنین 35 تا 44 سال افزایش داشته است.» 

عضو هیئت علمی دانشگاه تهران از افزایش میانگین سن ازدواج آقایان در 8 سال اخیر خبر داد و گفت: «طبق آخرین آمار اعلامی

 
ثبت احوال، میانگین سن ازدواج آقایان 29.7 سال و میانگین سن ازدواج خانم ها 25.2 سال اعلام شده است.» 

کاظمی پور درباره آمار طلاق اظهار کرد: «آمار طلاق در بازه زمانی سال 1390تا 1395 افزایش و در بازه زمانی سال 1395تا 1398

 
کاهش داشته و دوهزار و 500 طلاق در سال 1398ثبت شده است.» 

وي با بیان اینکه 40 درصد طلاق ها در 5 سال اول زندگی مشترك اتفاق می افتد، تصریح کرد: یکی از دلایل کاهش طلاق، کم شدن

 
آمار ازدواج در سال هاي اخیر است. 

اگرچه بسیاري بر این اعتقاد هستند که فرصت چندانی براي بهره گیري از پنجره جمعیتی که از دهه 80 با ازدواج متولدین دهه
شصت باز شده است وجود ندارد اما بسیاري از جمعیت شناسان این نگرانی را رد می کنند و نسبت به وضعیت جمعیت در سال ها
آتی ابراز خوشبینی می کنند. عباسی بر این باور است که کشور به احتمال زیاد در دهه آینده با افزایش تعداد موالید روبرو خواهد شد.
با این حال این بدبینی و خوشبینی ها نباید موجب غفلت سیاست گذاران و مسئولان اجرایی کشور را براي فراهم کردن بستر سلامت
و رفاه براي جمعیتی که اکنون بیشترین گروه جمعیتی کشور را تشکیل داده و قرار است در دهه هاي آتی پا به میان سالی می گذارند

شود.روزنامه سپید



دستورالعمل سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت ابلاغ شد

منبع: ایسناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/19

مدیر کل فرهنگی وزارت علوم از ابلاغ دستورالعمل جشنواره بین المللی حرکت خبر داد و گفت: با ابلاغ این دستورالعمل
دبیرخانه سیزدهمین دوره جشنواره حرکت به صورت رسمی آغاز به کار کرد.

مهندس عسکري در گفت وگو با ایسنا ضمن بیان این
مطلب اظهار کرد: جشنواره حرکت که از دوره یازدهم با
شرکت دانشجویان خارجی از سرتاسر جهان از سطح ملی
به بین المللی ارتقا یافت، رویدادي است براي نمایش
دستاوردهاي برتر علمی دانشجویانی که در قالب اتحادیه ها
و انجمن هاي علمی دانشجویی در سطح دانشگاه هاي

 
کشور فعالیت دارند. 

وي در ادامه تصریح کرد: این جشنواره، به صورت سالانه و
با سیاست گذاري و برنامه ریزي اداره کل فرهنگی و
اجتماعی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و با همکاري
دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور و حمایت و
مشارکت نهادهاي مختلف دولتی و غیردولتی برگزار می

 
شود. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم خاطر نشان کرد: تأکید اصلی جشنواره فوق بر هم افزایی، تکثیر ایده هاي خلاق و ایجاد انگیزه و نشاط
در فعالیت هاي علمی دانشجویان است و تلاش دارد تا مبنا و مبدأ حرکتی نوین براي سازمان دهی فعالیت هاي علمی دانشجویی
باشد و راهبرد اصلی اداره کل فرهنگی و اجتماعی وزارت علوم در این دوره، تأکید بر زیست علمی دانشجویان با توجه به ماهیت

 
فرهنگی و اجتماعی آن در ایامی است که کرونا سیماي فعالیت هاي دانشجویی را تغییر داده است. 

به گفته عسکري، سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی حرکت از سویی مشابه دوازده دوره پیشین، رویدادي براي رقابت، عرضه و
نمایش دستاوردهاي برتر علمی دانشجویان است و از سوي دیگر با توجه به شیوع بیماري کرونا در سطح کشور و جهان، با
رویکردهایی بدیع و جدید فعالیت خود را آغاز کرده است و تلاش دارد با جهت دهی مسئولانه فعالیت دانشجویان در مسیر رفع
مشکلات جامعه، تصویري از خلاقیت هاي دانشجویی در ایام کرونا را به تصویر بکشد و صورت هاي جدیدي که فعالیت هاي علمی

 
وفرهنگی دانشجویان در این دوران به خود گرفته است را نمایان کنند. 

وي تاکید کرد: افزایش مشارکت دانشجویان در فعالیت هاي علمی داوطلبانه و خلاقانه و حمایت و تشویق آن ها، شناسایی انجمن ها و
دانشجویان داراي دستاوردهاي علمی تقدیر از آن ها، انعکاس و انتقال تجربه هاي علمی موفق و الگو بین دانشجویان، تشویق
دانشجویان به فعالیت مناسب با اولویت ها و نیازهاي کشور به منظور هم افزایی انجمن ها و تقویت اتحادیه هاي انجمن هاي علمی



 
دانشجویی از جمله اهداف سیزدهمین دوره جشنواره بین المللی حرکت است. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم افزود: همچنین آشنایی صاحبان صنایع و معادن، حرف و مشاغل، سامانه هاي دولتی و غیردولتی با
ظرفیت ها و توانمندي هاي علمی دانشجویان و افزایش تعاملات بین المللی بین دانشجویان ایرانی و خارجی از دیگر اهداف این

 
جشنواره به حساب می آید. 

وي ادامه داد: بر اساس دستورالعمل اجرایی جشنواره بین المللی حرکت، دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی سراسر کشور موظف شده
اند تا بر اساس سیاست هاي خود و اهداف مندرج در این دستورالعمل، جشنواره دانشگاهی حرکت را در چارچوب این دستورالعمل و

 
در دو بخش رقابتی و نمایشگاهی پیش از برگزاري جشنواره بین المللی حرکت برگزار کنند. 

عسکري تاکید کرد: در بخش رقابتی آثار و دستاوردهاي علمی انجمن ها و دانشجویان دانشگاه پس از اعلام فراخوان و اطلاع رسانی
توسط دبیرخانه هاي دانشگاهی دریافت و آثار برتر براي شرکت در مرحله بین المللی جشنواره معرفی می شوند. حوزه هاي رقابتی
جشنواره بین المللی حرکت شامل انجمن هاي برتر، فعالیت خلاقانه، نشریه، مسابقه، محتواي دیجیتال، کارآفرینی، بخش ویژه، کتاب،
اختراع و دانشگاه می شود. در این دوره از جشنواره دو بخش «انجمن پویا» و «ایده شو» نیز که تجربه موفق برگزاري آن ها طی چند
سال آخر اقبال زیادي را به خود جذب کرده است، به صورت رسمی در دستورالعمل درج شده است تا با اهتمام بیشتري بتواند فعالیت

 
هاي خلاقانه دانشجویان را به تصویر بکشد. 

به گفته وي، شوراي سیاست گذاري جشنواره بین المللی حرکت نیز که متشکل از مسئولان ستادي و دانشگاهی است، وظیفه سیاست
گذاري و برنامه ریزي کلان جشنواره و نظارت بر روند اجرایی دستورالعمل اجرایی جشنواره را برعهده دارد. براي داوري آثار رسیده به
جشنواره، کمیته داوري متشکل از اعضاي هیئت علمی، اساتید و صاحب نظران دانشگاه و استادان مشاور انجمن هاي علمی، اعضاي
فعال و باتجربه در انجمن هاي علمی تشکیل می شود تا با دقت و ظرافت و بر اساس استانداردهاي تعیین شده نسبت به داوري آثار

 
دانشجویان اقدام کنند. 

مدیرکل فرهنگی وزارت علوم در پایان گفت: آخرین ایستگاه سیزدهمین جشنواره بین المللی حرکت پس از برگزاري نمایشگاه
جشنواره که با توجه به شرایط موجود در کشور و جهان به صورت مجازي برگزار خواهد شد، معرفی اتحادیه ها، انجمن ها و
دانشجویان برگزیده سال در هر یک از حوزه هاي رقابتی و ارائه تندیس جشنواره، لوح تقدیر و اهداي هدیه در قالب مراسم اختتامیه
جشنواره است. در بخش بین الملل نیز مشابه سنوات پیشین پس از انتشار فراخوان آثار رسیده به جشنواره مورد داوري قرار گرفته و

 
آثار برگزیده مورد تقدیر قرار خواهند گرفت. 

انتهاي پیام



تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/19

تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی رشت- کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت
اقتصاد و تحقق شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در

مسیر تولید و جهش آن درکشور به شمار می رود. خبرگزاري مهر-گروه استان ها: ناخوش ...

 
تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید/اهمیت استفاده از موقعیت جغرافیایی 

 رشت- کارشناس اندیشه سیاسی بهبود وضعیت اقتصاد و تحقق
شعار «جهش تولید» را نیازمند رفع موانع و تبدیل چالش ها به فرصت دانست و گفت: تعدد قوانین مانعی در مسیر تولید و جهش آن

 
درکشور به شمار می رود. 

خبرگزاري مهر-گروه استان ها: ناخوش احوالی اقتصاد ایران بر کسی پوشیده نیست و بهبود این شرایط هدفی است که نیازمند توجه
و تلاش بیشتر از سوي متولیان ذي ربط است. البته این موضوع در سالی که رهبر معظم انقلاب نام «جهش تولید» را بر آنها نهاده اند

 
بیشتر از هر زمان دیگري نیازمند عزمی جدي و مشارکتی همه جانبه است. 

درباره چالش هاي پیش روي جهش تولید و راهکارهاي فائق آمدن بر این مشکلات گفتگویی با «مجید صیاد نورد» دکتراي اندیشه
سیاسی ترتیب دادیم. بخش نخست این گفتگو به بررسی مشکلات اختصاص داشت که پیش از این منتشر شد و اما اینک ادامه این
گفتگو با موضوع راهکارهایی بر اساس توانمندي هاي متنوع موجود در کشور به منظور دستیابی به راهبرد جهش تولید پیش روي

 
شماست. 



 
 

 
کاهش قوانین و بهره مند شدن از شیوه حکومت علوي 

صیاد نورد در این گفتگو با تاکید بر اهمیت کاستن از تعدد قوانین، اظهار کرد: بی تردید اگر تعدد قوانین و تکثر دستگاه هاي ناظر و
مجري قانون به حداقل رسیده و قوانین و بروکراسی به کاهش فرآیندهاي اداري و سردرگمی تولید کننده و جلوگیري از تفسیر به

 
رأي از سوي نهادهاي متفاوت منجر شود گام نخست به خوبی برداشته می شود. 

وي با بیان اینکه مجلس شوراي اسلامی و مرکز پژوهش هاي مجلس و توانمندي هاي دیوان عدالت اداري در این زمینه نقش مهمی
دارد، افزود: یکی از راهکار پیشنهادي دیگر؛ تئوري ریزه کردن سیره نبوي و شیوه حکومت داري علوي است، به ویژه در ارتباط با

 
مسائل مرتبط با تولید، بازرگانی و خلق ثروت و کارآفرینی است. 

کارشناس اندیشه سیاسی با اشاره به اینکه با توجه به دستورالعمل هایی که از سوي حضرت علی در حوزه اقتصادي اجرایی می شد،
می توان نمونه هاي متعددي را در تشویق به کار، فعالیت و حفظ اقتدار اقتصادي مشاهده کرد، ادامه داد: از سوي دیگر تجربه هاي
مدیریتی دو قرن اخیر در مواجهه با تئوري هاي اقتصادي غرب و لزوم ساخت نظریه اقتصادي برآمده از رویاهایی که جمهوري اسلامی
ایران را در بهمن ماه 57 ایجاد کرد ابعاد و مؤلفه هاي اصلی مورد نیاز در خصوص برند سازي نظریه اقتصادي جمهوري اسلامی ایران

 
را تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه باید توجه داشته باشیم که ظرف 150 سال اخیر ایرانیان براي دستیابی به رویاهاي خود دو انقلاب و چندین جنبش
اجتماعی اصلاحی را پشت سر گذاشته اند که هدف اصلی این فعل انفعالات اجتماعی، تحقق استقلال سیاسی کشور بود که
تحت الشعاع دخالت هاي خارجی قرار داشت، افزود: البته دومین هدف مردم ایران زمین، مشروط و قانونمند کردن رفتارهاي دولت

 
بوده که متأسفانه هنوز به صورت کامل محقق نشده است. 

صیاد نورد ادامه داد: حال توجه داشته باشید نظامی حکومتی که ظرف 40 سال گذشته تمامی نظریه هاي سیاسی و حکومت داري
غرب و شرق و نحوه تعامل با ابرقدرت هاي جهانی را به چالش کشیده و با گذر از بحران هاي متعددي چون ترور، جنگ تحمیلی و
تحریم هاي بین المللی ظالمانه در مسیر گام دوم انقلاب خود قدم برداشته، زیبنده نیست که از فقر تئوري و نظریه اقتصادي

 
مخصوص به خود رنج ببرد. 

وي با بیان اینکه این منجر به جولان نظریه هاي دولت فربه و دولت رفاه شده که طی سال هاي اخیر ضعف هاي خود را در مقابله با
تحریم هاي بین المللی به اثبات رسانده است، افزود: یکی از مهمترین مشکلات فرهنگ اقتصادي حاکم بر کشور، گرامیداشت فقر و



رویگردانی از دنیاست؛ بر اساس این باورها تنها کسی عزیز است که از مال خود به دیگران بخشیده نه آن کسی که براي دیگران ایجاد

 
اشتغال می کند و با تلاش خود توانمندي اقتصادي کشور را در مقابله با تحریم هاي بین المللی ارتقا می دهد. 

 
 

 
تبدیل چالش به فرصت 

کارشناس اندیشه سیاسی در ادامه تبدیل چالش ها به فرصت و بهره برداري از فرصت هاي پیش رو به منظور دستیابی به جهش در
تولید صنعتی کشور را راهکار مهمی براي برون رفت از مشکلات دانست و گفت: باید به این نکته ظریف توجه کرد که متأسفانه تفکر و
رویکرد اقتصادي و تولیدي در کشورمان محدود به تأمین نیازهاي داخلی است و این در حالی است که تفکر و استراتژي صادرات

 
محور همان راهکار برون رفت از محدودیت هاي ناشی از تحریم هاي بین المللی است. 

وي افزود: الگوي موفق منطقه آزاد و بندر چابهار مبین این واقعیت است که علیرغم تلاش هاي دولت آمریکا در راستاي
بین المللی کردن تحریم ها علیه ایران و القا پروژه ایران هراسی در سطح منطقه و بین الملل، نیازهاي دیگران به ظرفیت هاي متعدد
و متنوع ایران به ویژه در حوزه هاي ترانزیتی ما بین کشورهاي منطقه که در این مورد خاص ما بین دو کشور هندوستان و افغانستان

 
ظهور یافته، امکان شکستن تحریم همه جانبه کشورمان را فراهم می کند. 

صیاد نورد تأکید کرد: تقویت بازارهاي منطقه اي ایران از طریق تولید در راستاي نیازهاي الگوي مصرف آن کشورها و تنوع بخشی به
بازارهاي هدف بر اساس توانمندي هاي تولیدي کشور یکی از راهکارهایی است که اقتصاد ایران را در سطح بین المللی داراي قدرت
چانه زنی و مانور بیشتري کرده و آن الگوي حکومت اسلامی مورد نظر انقلابیونی که سال 57 موفق به استقرار این نظام شدند را در

 
حوزه اقتصادي به منصه ظهور می رساند. 

وي با اشاره به اینکه در دوران جهانی شدن، یکی از ابزارها براي انتقال نظرات و دیدگاه ها در سطح جهان محصولات تولیدي است،
اظهار کرد: کالاهایی که می تواند پیام آور کیفیت و ماهیت تفکرات، الگوهاي ذهنی رفتاري، فرهنگی و حتی استراتژي هاي حکومت

 
داري تولید کننده باشد؛ پس باید محصولات تولید شده در ایران در بازارهاي منطقه اي حضور داشته باشند و به ایفاي نقش بپردازد. 

 
ظرفیتی به نام موقعیت جغرافیایی 

صیادنورد در ادامه با اشاره به اینکه راهکار دیگر جهت برون رفت از چالش هاي پیش روي، بهره گیري از ظرفیت هاي موقعیت
جغرافیایی کشور است، ادامه داد: موقعیت متمایزي که بر اساس آن ایران در شاهراه اصلی مسیرهاي ارتباطی آسیا، اروپا، آفریقا قرار



گرفته و با توجه به روند تصاعدي حجم مناسبات اروپا و آسیا ظرف 10 سال گذشته و اینکه ترانزیت یکی از راهکارهاي جذب سرمایه

 
گذاران حوزه بازرگانی و تجاري است، از جمله ظرفیت هاي ارزشمند محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه همکاري هاي منطقه اي و عضویت ایران در اتحادیه هاي اقتصادي یا سیاسی منطقه اي به ویژه در سیاست هاي
ابلاغی اقتصاد مقاومتی نیز تأکید شده است، گفت: ایران یکی از بنیانگذاران اتحادیه اقتصادي اکو، گروه دي 8، کریدور
بین المللی شمال-جنوب بوده و نقش مهمی در سازمان کنفرانس اسلامی و چندین کریدور بین المللی داشته و دارد، و اخیراً نیز در

 
حوزه گمرکی همکاري هایی را به منظور عضویت در اتحادیه اقتصادي اوراسیا آغاز کرده است. 

صیادنورد در ادامه با اشاره به منافع استراتژیک کریدور شمال-جنوب با کشورهاي روسیه و هندوستان بوده و از روابط سیاسی-
اقتصادي ویژه اي با جمهوري خلق چین نیز برخورداریم، اظهار کرد: این روابط زمانی حائز اهمیت می شود و بر این اساس با هدفمند
کردن تعاملات در چارچوب اقتصاد مقاومتی، ما به ازاهاي لازم را براي جذب سرمایه گذاران تولیدي کشورهاي مزبور در کشورمان

 
تأمین کرد. 

وي با بیان اینکه متأسفانه اغلب متفکرین ظرف سال هاي اخیر جهانی شدن را جهانی کردن و یک پروژه غربی تلقی و تعریف کرده و
با این تفسیر غلط، مانع بهره گیري حداکثري ایران از ظرفیت ها و منافع ناشی از ابعاد مختلف جهانی شده اند، افزود: در سال هاي
اخیر شاهد ایجاد نگاه و شناختی دقیق تر از فرصت ها و چالش هاي ناشی از روندها و ابعاد مختلف جهانی شدن، با تغییر در
رویکردهاي رسانه اي، خبري، فرهنگی، تبلیغی و فکري کشورمان به منظور استفاده حداکثري از ظرفیت هاي اقتصادي جهانی شدن،

بوده ایم



وضعیت اشتغال در 4 بخش مهم کشور

منبع: روزنامه مردم سالاريشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/19

اگرچه وضعیت اشتغال طی سنوات اخیر فراز و نشیب بسیاري داشته است اما شیوع کرونا به قدري در این حوزه موثر بوده که
شاهد کاهش یک میلیون شاغل در بخش خدمات و 519 هزار نفر در بخش صنعت بودیم.اشتغال به عنوان یکی از مؤلفه هاي توسعه
کشورها، همواره در رأس برنامه ها و اهداف دولت ها بوده است چراکه علاوه بر کمک به توسعه اقتصاد و بهره وري، مشخص شده که
تداوم بیکاري و عدم دستیابی افراد به شغل عامل مهمی در بروز بزهکاري و پدیده هاي مخرب اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی است.با
این حال در کشور ما به صورت اصولی به مساله اشتغالزایی و اشتغال پایدار توجه نشده است.البته هر ساله از سوي متولیانی همچون
سازمان برنامه و بودجه کشور اعلام می شود که یک میلیون شغل طی یک سال ایجاد خواهد شد اما نتایج اقدامات مسئولان آنطور که
باید و شاید ملموس نبوده است و حتی به عنوان نمونه در سال 97 اگرچه قرار بود یک میلیون و 33 هزار شغل ایجاد شود اما طبق

 
آمار فقط 463 هزار و 928 شغل ایجاد شد. 

براي امسال نیز دولت پیش بینی کرده بوده که یک میلیون شغل ایجاد خواهد شد اما علاوه بر فضاي نامطلوب حاکم بر کسب و کارها،
شیوع ویروس کرونا نیز مزید بر علت شد روند اشتغالزایی کُند شود و باید منتظر ماند تا دید در انتهاي امسال، آیا دولت خواهد
توانست در کنار حفظ اشتغال موجود، در حوزه ایجاد اشتغال جدید هم عملکرد قابل قبولی رقم بزند یا خیر.با توجه به اینکه چهار
بخش صنعت، خدمات، کشاورزي و ساختمان جزو حوزه هاي تأثیرگذار در اشتغال هستند، در ادامه وضعیت اشتغال در این چهار
بخش طی 15 سال اخیر (از 84 تا بهار 99) مورد بررسی قرار گرفته است.به گزارش مهر، مطابق با آمار ارائه شده از سوي وزارت کار،
تعداد شاغلان بخش خدمات این حوزه از 9 میلیون و 257 هزار و 612 در سال 84 به 12 میلیون و 232 هزار و 310 نفر در سال 98
افزایش یافت.البته روند صعودي تعداد شاغلان بخش خدمات از سال 89 آغاز شده که بیشترین تعداد هم براي بهار 98 با عدد 12
میلیون و 395 هزار و 509 نفر بوده است.همچنین در بهار 99 تعداد شاغلان بخش خدمات 11 میلیون و 415 هزار و 19 نفر بوده
است که اگر با فصل بهار پارسال (12 میلیون و 395 هزار و 509 نفر) مقایسه کنیم شاهد کاهش 980 هزار و 418 نفري خواهیم
بود.چندي پیش مسعود بابایی مدیرکل بیمه بیکاري وزیر کار در این رابطه به مهر گفته بود: 62 درصد کارگاه هایی که از شیوع کرونا

 
متأثر شدند در حوزه خدمات فعال بودند و 59 درصد از کل نیروهایی که بیکار شدند مربوط به این حوزه بود. 

به طور کلی قیاس تعداد شاغلان خدمات در سال 84 یعنی شروع دولت نهم با سال 98 یعنی زمان دولت دوازدهم نشان می دهد که
در این بخش شاهد افزایش 2 میلیون و 974 هزار و 698 نفر هستیم.تعداد شاغلان بخش صنعت (بدون ساختمان) از 4 میلیون و
114 هزار و 98 در سال 84 به 4 میلیون و 743 هزار و 532 نفر در سال 98 افزایش یافت.البته بررسی وضعیت اشتغال در این بخش
نشان می دهد که طی سال هاي 88 تا 93 تعداد شاغلان صنعت زیر 4 میلیون نفر بوده است به گونه اي که در سال 90 این عدد به
3 میلیون و 700 هزار و 714 نفر رسیده بود.همچنین در بهار 99 تعداد شاغلان بخش صنعت 4 میلیون و 357 هزار و 15 نفر بوده
است که اگر با فصل بهار پارسال (4 میلیون و 876 هزار و 826 نفر) مقایسه کنیم شاهد کاهش 519 هزار و 810 نفري خواهیم بود
که به طور ملموس تأثیر شیوع ویروس کرونا را نشان می دهد.طبق گفته بابایی، 31 درصد کارگاه هاي متأثر شده از کرونا مربوط به

 
حوزه صنعت است و 37 درصد کارگرانی که بیکار شدند در این بخش مشغول به کار بودند. 

به طور کلی قیاس تعداد شاغلان صنعت در سال 84 یعنی شروع دولت نهم با سال 98 یعنی زمان دولت دوازدهم نشان می دهد که
در این بخش شاهد افزایش 629 هزار و 434 نفر هستیم.تعداد شاغلان بخش کشاورزي از 5 میلیون و 99 هزار و 967 در سال 84 به
پایین ترین سطح در سال 93 با رقم 3 میلیون و 812 هزار نفر رسید؛ اما در ادامه مسیر با فراز و نشیب به 4 میلیون و 328 هزار و
440 نفر در سال 98 افزایش یافت.همچنین در بهار 99 تعداد شاغلان بخش کشاورزي 4 میلیون و 288 هزار و 723 نفر بوده است
که اگر با فصل بهار پارسال (4 میلیون و 276 هزار و 999 نفر) مقایسه کنیم شاهد رشد 11 هزار و 724 نفري خواهیم بود.آنطور که



بابایی گفته بود 3 درصد از کسب وکارهاي بخش کشاورزي متأثر از کرونا آسیب دیدند و یک درصد از کل نیروهاي بیکار شده مربوط
به این بخش هستند.به طور کلی قیاس تعداد کشاورزان در سال 84 یعنی شروع دولت نهم با سال 98 یعنی زمان دولت دوازدهم
نشان می دهد که در این بخش شاهد کاهش 771 هزار و 527 نفر هستیم.همچنین تعداد شاغلان بخش ساختمان از 2 میلیون و
142 هزار و 990 در سال 84 به 3 میلیون و 40 هزار و 112 نفر در سال 98 افزایش یافت.البته بررسی وضعیت اشتغال در این بخش
نشان می دهد که از سال 90 به این سو تعداد شاغلان ساختمان به بالاي 3 میلیون نفر رسید که حتی در سال 92 تعداد شاغلان این
بخش 3 میلیون و 300 هزار و 931 نفر بود.اما در ادامه روند تعداد شاغلان ساختمان کاهشی شد به گونه اي که در سال 98 شاهد
اشتغال 3 میلیون و 40 هزار و 112 نفر در این بخش بودیم.در بهار 99 نیز که شیوع ویروس کرونا به شدت بخش ساختمان را تحت
الشعاع خود قرار داد، تعداد شاغلان این حوزه بعد از 9 سال به زیر 3 میلیون نفر رسید.به صورت دقیق تر تعداد شاغلان ساختمان در
بهار امسال 2 میلیون و 950 هزار و 247 نفر بوده است که در قیاس با بهار پارسال (3 میلیون و 16 هزار و 418 نفر) شاهد کاهش 66

هزار و 172 نفر هستیم.



نخستین خط تولید موتور دیزل کشور در مشگین شهر راه اندازي شد

منبع: خبرخودروشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/19

به گزارش خبرخودرو،استاندار اردبیل از راه اندازي اولین
خط تولید موتور دیزل کشور در شهرك صنعتی شهرستان

 
مشگین شهر خبر داد. 

اکبر بهنام جو در بازدید از شهرك صنعتی حدید مبتکران
مشگین شهر گفت: شرایط ویژه پیش آمده از بیماري کرونا
و نیز شدت گرفتن تحریم هاي یک جانبه استکبار جهانی
موجب افزایش عزم و اراده سرمایه گذار کارخانه کامیون

 
سازي جهت قطع وابستگی به خارج از کشور شده است. 

وي افزود: اخیرا با همت سرمایه گذار این کارخانه و حمایت مجموعه دستگاه هاي متولی میزان تولید انواع قطعات کامیون از 45

 
درصد به حدود 80 درصد افزایش یافته است. 

استاندار اردبیل اضافه کرد: در حال حاضر خط ذوب وریخته گري و دستگاه هاي پرس 2 هزار تنی و چهار هزار تنی مخصوص قطعات

 
موتور و بدنه با احداث چهار سالن بزرگ در حال راه اندازي می باشد. 

بهنام جو همچنین با اشاره به نامگذاري سال جاري با عنوان سال جهش تولید اظهارداشت: سال گذشته خط بدنه، شاسی و اتاق
خودرو توسط رییس جمهوري رسما افتتاح شد و امسال با اختصاص ارز موردنیاز و راه اندازي خط تولید موتور شاهد جهشی در

 
صنعت خودروسازي سنگین کشور خواهیم بود. 

وي افزود: راه اندازي این واحد بزرگ تولیدي نقش مهمی در ایجاد اشتغال پایدار و رونق اقتصادي منطقه داشته و به ظرفیت عظیمی

 
براي منطقه و کشور تبدیل شده است. 

استاندار اردبیل گفت: کامیون تولیدي این کارخانه در تیپ هاي مختلف از جمله کامیون هاي دو محور، سه محور، دومحور کشنده
،کمپرسی و اتاق چوب باري و سه محورهاي کشنده سنگین و کمپرسی ، باري خدماتی می باشد.




